
 
 

 



peta 34 – rok 2021 tom I 
Gdy sięgamy do umykających lat, zaskakuje, jak bardzo dyskusyjne mamy wspomnienia. Już po 

kilkudziesięciu latach trzeba sięgać po opracowania historyków, a i tak są to relacje wywołujące 

polemiki, bo tak różnie można widzieć, można chcieć widzieć przeszłość. Wówczas niestety tak trudno 

przywołać tamtą rzeczywistość. Pozostają dokumenty, gazety, pamiętniki, czasami filmy lub zdjęcia. 

Książka „rok 2021” jest kolejnym zapisem, dzień po dniu, każdego dnia spisywanych wydarzeń, 

czasami z moimi niewielkimi komentarzami czy wtrętami. Do zapisu posłużyłem się znów, jak 

i w poprzednich latach, telewizją, bo tylko ona w dwudziestu minutach musi zawrzeć wydarzenia dnia, 

a i tak jest to już kilkanaście stron tekstu. Są to zapisy w zasadzie TVN24bis – Fakty. 

Ten zapis telewizji ma jeszcze jedną cechę – poza archiwami w samych telewizjach jest to jedyne 

utrwalenie tego, co głoszą telewizje, gdyż telewizja jest równie ulotna jak muzyka. 

Miałem zamiar opisać tylko rok 2018, bo byłem przekonany, że będzie to rok przełomowy 

w Polsce. Niestety, taki nie był. Trzeba było spisywać dalej wydarzenia, aby zobaczyć, co przyniosą 

kolejne wybory w 2019 roku do Parlamentu Europejskiego, potem do Sejmu i Senatu Polski. 

2019 rok też nie przyniósł przełomu. Należało opisać jeszcze rok 2020 z wyborami prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej. 

Rok 2020 również zapowiadał się obfitością faktów. Polska już piąty rok pod rządami Prawa 

i Sprawiedliwości, która to partia z całą zaciętością i premedytacją wprowadza we wszystkich 

dziedzinach życia „dobrą zmianę”, ustanawia swoją Polskę, nie licząc się z resztą społeczeństwa. 

Rok 2020 okazał się być brzemiennym rokiem, bo PiS musiał mieć nadal swojego prezydenta, 

a społeczeństwo podjęło próbę odsunięcia Andrzeja Dudy od prezydentury. 

W 2020 roku świat zaskoczyła pandemia wirusa Covid-19, popularnie zwanego: „koronawirus” – to 

już były i są nadal historyczne wydarzenia. 

Tom I roku 2021 obejmuje wydarzenia stycznia, lutego, marca i kwietnia. 
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Czyli o tym, jak paskudna jest polityka 

i 

Pandemia Covid-19 





 

2021-01-01 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6148 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Nowy rok zaczął się wspaniale od sukcesu polskich skoczków w turnieju czterech skoczni 

w Garmisch-Partenkirchen. Pierwszy Dawid Kubacki, ale to nie wszystko. Na cztery pierwsze 

miejsca nasze są aż trzy… 

 

PM: – Właściwie nie żegnaliśmy starego, nie będziemy za nim tęsknić. Odliczaliśmy czas 

do nowego – 2021. Sylwestrowe domówki – tak bawiliśmy się w tym roku, bez szalonych 

koncertów, bez masowych imprez – powodem narzuconych nam ograniczeń była pandemia. [I 

nadal szaleje]. 

Magda Łucjan: – To obrazek symbol Sylwestra 2020 [pusty Rynek Krakowski] taki sam w 

całym kraju – puste i ciche ulice, na których łatwiej było spotkać policję niż świętujących. 

- Spodziewałam się, że będzie więcej ludzi, że ludzie się przeciwstawią, 

Sylwester Marczak, nadkomisarz, komenda stołeczna policji: – To, co się działo na ulicach 

Warszawy, to jest świadomość i odpowiedzialność… 

MŁ: – O odpowiedzialności najlepiej świadczą te puste korytarze na SOR-ach. W tym 

roku fajerwerkowych incydentów było mniej. W całym kraju doszło do ponad 340 pożarów, w 

których zginęły 3 osoby. Standardowo były też poparzenia i poważne uszkodzenia kończyn… 

Piotr Ciesielski, ratownik: – Normalnie jak wyjeżdżamy koło 22-ej, 23-ciej, to wracamy o 

siódmej rano. 

MŁ: – Tym razem ci ratownicy zjechali do bazy już o północy. 

Adam Stępka, wojewódzka stacja ratownictwa medycznego w Łodzi: – Wyjątkowo 

spokojny dyżur. Przyznam szczerze, że pracując 15 lat w zawodzie, rzadko kiedy spotyka się tak 

spokojne dyżury sylwestrowe. 

MŁ: – …radość widoczna była głównie na balkonach… 

 

PM: – Gdzie są mieszkańcy? Dramat w Norwegii. 

- Ziemia wciąż się rusza i stwarza zagrożenie dla osób biorących udział w akcji 

ratunkowej. 

- Zaginieni ludzie nadal mogą być uwięzieni w swoich domach. 

- Nie wiemy, co się stało z naszymi sąsiadami. To straszne. 

 

Polska – 11 008 nowych zakażonych. 400 zgonów. 

 

PM: – Dopiero się rozkręcamy – tak rząd tłumaczy. Dlatego tylko niewielka część 

dostarczonych do Polski szczepionek została już wykorzystana. Terminy ważności są krótkie, 

trzeba się śpieszyć. Dlatego rząd się zgodził na szczepienie grupy zero plus rodziny medyków i 

pacjenci, jednak niektóre szczepienia wywołały kontrowersje. 

Katarzyna Górniak: – Nowy rok i nowe szczepienia. W tym gdańśkim szpitalu pracownicy 

szczepili się dziś. 

Jakub Kraszewski, dyrektor uniwersyteckiego centrum klinicznego w Gdańsku: – Do 

Sylwestra zaszczepiliśmy 700 osób, to jest niezły wynik, bo półtora procent wszystkich 

zaszczepionych Polaków. 

KG: – Wszystkich zaszczepionych Polaków do dziś jest 47 500. To wynik po pierwszych 

pięciu dniach szczepień. Dla rządu dobry początek… Urlopy, wyjazdy i święta widać 

w zamówieniach na szczepionki, bo w ciągu poświątecznego tygodnia magazyny agencji rezerw 

materiałowych opuściło jedynie 50 tysięcy dawek z ponad 150 tysięcy dostępnych… Po wyjęciu 

z lodówki, przygotowaniu roztworu, szczepionkę trzeba zużyć najpóźniej w sześć godzin, 

inaczej będzie do wyrzucenia. Stąd obawy lekarzy… Choć fiolek mamy tyle samo, dawek 

szczepionki jest więcej. Po rozcieńczeniu szczepionki solą fizjologiczną mamy (z fiolki  1,25ml 

mamy 5 dawek po 0,3ml) producent zaleca pobranie 5 dawek, ale to oznacza, że w fiolce 

zostanie jeszcze tyle roztworu ile wystarczy na co najmniej jedną dodatkową pełnowartościową 

dawkę. Zgodnie z zaleceniami producenta trzeba to wyrzucić, ale kolejne kraje, w tym Polska, 



polecają tę dodatkową dawkę użyć… Minister zdrowia zgodził się, by do 6 stycznia, gdy 

chętnych do szczepień medyków brak [?!], a szczepionki są, rozszerzyć grupę zero o te osoby: 

Niedzielski, minister zdrowia: – …pacjentów, którzy są w danym szpitalu węzłowym albo 

osoby, które są z rodzin lekarskich… 

KG: – Według rządu te zasady zostały jednak złamane: 

Michał Dworczyk, szef kancelarii premiera: – Doszło do bardzo poważnego nadużycia. 

KG: – Mowa między innymi o aktorce Krystynie Jandzie, która została zaszczepiona 

w szpitalu Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego, jak tłumaczą obie strony – w ramach 

propagowania szczepień dawkami spoza puli. Rząd zleca kontrolę. Swoim szczepieniem 

pochwalił się też były premier, Leszek Miller. Do wczoraj szpitale zamawiały szczepionki na 

nadchodzący tydzień, bo w poniedziałek do szpitali trafi już nie 50, a od razu 150 tysięcy dawek. 

Katarzyna Górniak, Fakty. 

[Oczywiście powstał czarny rynek szczepień – jakie to polskie]. 

 

PM: – Oby to był rok wychodzenia z pandemii i odradzania się gospodarki. Przylecą do 

nas miliony szczepionek, przypłyną z unijnego budżetu i funduszu odbudowy miliardy euro, 

okaże się, na ile skuteczne były rządowe tarcze. Zapewne już wkrótce wróci też sprawa aborcji, 

a wtedy na ulicach znowu może stać się gorąco. 

Andrzej Duda, prezydent: – Sam wemę udział w narodowym programie szczepień. 

 

[TVN24 ma najwięcej telewidzów, więcej niż TVP]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Nie jestem kimś wyjątkowym. Zwyczajnym facetem, który zwyczajnie myśli. Wiodłem 

zwyczajne życie. Nie wzniesiono pomników na moją cześć i wkrótce wszyscy o mnie zapomną. 

Ale pod jednym względem odniosłem sukces jak mało kto. 

- Dobrze wyglądasz, Diuk. 

- I dobrze się czuję. 

- Kochałem całym sercem, a to dla mnie już jest dłuższa… 

- Jak leci Harry? 

- Staram się umrzeć, ale mi nie pozwalają. 

- Nie można mieć wszystkiego. 

- Dziś ważny dzień. 

- Co dzień to powtarzasz, stary cwaniaku. 

- Ładny dziś dzień. Chodźmy na spacer. 

- Nie sądzę. 

- Trzeba cię wyciągnąć z tego pokoju. Skarbie, świeże powietrze dobrze ci zrobi. 

- Halo. 

- Ma Kiepski dzień. Chyba nie nadaje się do niczego. 

- Halo. 

- To jest Diuk. Przyszedł ci poczytać. 

- Poczytać? 

- Yhm. 

- Nie mam ochoty. 

- Spodoba ci się. Jest bardzo zabawny. 

- Na czym skończyliśmy? Już wiem. Wieczór w wesołym miasteczku. Noa był tam ze 

swoimi znajomymi. 

- Noa? 

- Tam się poznali. 6 czerwca 1940 roku. Ani miała siedemnaście lat. 

[z filmu „Pamiętnik”] 

♣ 
2021-01-02 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6148 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 



Znane nazwiska spoza grupy zero i pytanie o kolejność w kolejce. Harmonogram 

szczepień jest jasny i jasne jest to, że na samą szczepionkę czekają tysiące [miliony] ludzi. Jeżeli 

to promocyjna akcja zmieniła zasady, to chyba nie wyszła. 

Magda Łucjan: – Rektor Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego (Zbigniew Gaciong, 

profesor) na zarzut szczepienia poza kolejką odpowiada krótko: 

ZG: – Powołałem wewnętrzną komisję, która z ramienia Warszawskiego Uniwersytetu 

Medycznego ma wyjaśnić przedstawione sprawy. 

MŁ: – To będzie już druga kontrola po tej: 

Niedzielski, minister zdrowia: – Poprosiłem prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia 

o przeprowadzenie szczegółowej kontroli, która rozpocznie się 4 stycznia. 

MŁ: – Chodzi o 18 dawek szczepionki na Covid, które dostały osoby publiczne. 

Michał Dworczyk, szef kancelarii premiera, wypowiedź z wczoraj: – Nie możemy 

akceptować takich sytuacji, że ktoś arbitralnie podejmuje decyzje o zmianie zasad i 

dopuszczeniu do szczepienia innych osób poza tą kolejnością. 

MŁ: – Na początku szczepieniem pochwalili się w mediach społecznościowych: Krystyna 

Janda i Leszek Miller. Dziś potwierdzili to także Andrzej Seweryn i jego córka, Maja, Magda 

Umer, Wiktor Zborowski, Krzysztof Materna i Edward Misztak, dyrektor programowy TVN. 

Edward Misztyak: – Zostałem powiadomiony przez szpital, którego kiedyś byłem 

pacjentem, że istnieje możliwość wzięcia szczepionki pod warunkiem, że stawię się w szpitalu w 

przeciągu godziny. Mam 65 lat i liczne choroby współistniejące. Skorzystałem z tej sposobności, 

będąc przekonanym, że jest to część akcji proszczepionkowej. 

Krzysztof Materna, aktor, satyryk: – Zostałem zaproszony jako osoba w określonym 

wieku, mam 72 lata, do wzięcia udziału w akcji promującej szczepienia. 

MŁ: – W akcji mieli barć udział aktorzy seniorzy, a wszystko miało się odbyć w drugiej 

połowie stycznia. 

Wiktor Zborowski, aktor: – I nagle 29 grudnia dostaję wiadomość z koordynacji, czy mogę 

się zaszczepić jutro, czyli 30-go, bo jest kilka szczepionek, które jeżeli nie będą wykorzystane 

do końca roku, czyli w ciągu ostatnich dwóch dni, to one tracą ważność. 

MŁ: – Podobnie szczepienie tłumaczy Maria Seweryn, która do szpitala przywiozła 

swojego ojca. 

MS, aktorka: – Wchodzi pani, czy nie wchodzi, bo dawka jest otwarta, może pani 

skorzystać. To ja po prostu, eee. W tej sytuacji po prostu weszłam, no i zrobiłam sobie to 

szczepienie. Być może rzeczywiście popełniłam błąd. 

Andrzej Seweryn, aktor 

Szanowni Państwo, 

To, co miało być gestem obywatelskiej zachęty do szczepień przeciw Covid-29, stało się 

okazją do ataków na kilka znanych osób, które poddały się temu szczepieniu. Władze naszego 

kraju i media alarmowały od jakiegoś czasu, że istnieje w naszym społeczeństwie opór 

przeciwko szczepieniu. Mówiono też, że znani ludzie powinni dać przykład zachęcający innych. 

Zaakceptowałem więc możliwość, jaką stworzył mi WUM z głębokim przekonaniem, że będzie 

to miało sens wybiegający poza mój prywatny interes 75-letniego obywatela z grupy wysokiego 

ryzyka. Zrobiono mi nawet zdjęcie pokazujące, że jestem szczepiony, które za kilka dni miało 

ukazać się w sieci. Ubolewam nad tym, że nasze intencje zostały mylnie odczytane. Muszę to 

jednak zaakceptować i wyrazić żal, że tak się stało. 

MŁ: – Profesor Gaciong tłumaczy, że szczepionki pochodziły z dodatkowej puli 450 

dawek. I że to nie on decydował, kto zostanie zaszczepiony. 

Zbigniew Gaciong, profesor, rektor Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego: – Na 

pewno nie jestem zadowolony. Warszawski Uniwersytet Medyczny nie prowadzi akcji 

szczepień. Akcję tę prowadzi wybrana przez Narodowy Fundusz Zdrowia spółka Centrum 

Medyczne, której Warszawski Uniwersytet Medyczny jest właścicielem. 

[Zbyt wiele różnych ideologii pada do tak banalnie oczywistej sprawy. Afera, wprawdzie 

w odwrotny sposób, ale przyniesie zamierzony skutek, bo skoro Serafin i inni narazili swą 

popularność, byle tylko się już zaszczepić, to widocznie warto się zaszczepić]. 



MŁ: – Oburzenie budzi też to zdjęcie, na którym widzimy, jak szczepi się polityk, Tomasz 

Staniek, starosta opatowski. Szybko zdjęcie usunął, ale inni byli szybsi. Dziś został usunięty ze 

struktur Prawa i Sprawiedliwości. Magda Łucjan, Fakty. 

 

AW: – Czy w życie wchodzi właśnie plan Zdzisława, kiedy państwo przejmuje właśnie 

prywatny bank. Ta przymusowa restrukturyzacja, to kolejny rozdział dobrze znanej historii. 

Teraz będzie wniosek do sądu i pytanie, jakim prawem? 

[Szczegółowo zapisywałem w przeszłości, więc zapiszę tylko nowe stwierdzenia]. 

Jakub Sobieniowski: – Klienci tego banku [IdeaBank] nie powinni się bać. Mają działać 

karty, przelewy, wypłaty. Ekonomiści trochę się obawiają i dziwią samej przymusowej 

restrukturyzacji. 

Kazimierz Krupa, publicysta ekonomiczny: – Jeżeli taka decyzja zapada o 17-ej w 

Sylwestra, to jakie ma pan skojarzenie? Że coś tu jest nie tak. 

JS: – …chodziło o Zdzisława Sokala, wtedy prezydenckiego przedstawiciela w KNF-ie. 

…teraz jest skarga rady nadzorczej IdeaBanku do Sądu Administracyjnego … 

 

Historia technologii mRNA 

Pomysł w latach 1970 

Pierwsze badanie kliniczne w 2001 

Pierwsze podanie człowiekowi 2009 

Szczepienia 2021 

Jacek Jemielity, profesor, kierownik laboratorium chemii biologicznej Uniwersytet 

Warszawski: – Szczepionkę dopasowuje się do konkretnie do zmian nowotworowych pacjenta. 

- Naukowcy produkują je sztucznie w laboratorium, ale mRNA jest naturalnym 

składnikiem naszych komórek. Pełna nazwa to Messenger RNA. To nośnik informacji, który 

przekazuje te informacje do komórki. Z tą informacją jest gotowy przepis na terapeutyczne 

białko, którego pacjent nie ma lub ma je uszkodzone. Po otrzymaniu informacji komórki 

produkują białko. A samo mRNA w ciągu godzin znika. Raz użyta w szczepionkach technologia 

mRNA otwiera drogę do leczenia wielu innych chorób, na które nie pomaga łykanie zwykłych 

proszków. Już teraz tę technologię bada się na pacjentach z rzadkimi chorobami genetycznymi. 

Metoda produkcji mRNA w szczepionce Covid jest prosta, szybka i tania [aż nie mogę 

uwierzyć]. To łyżeczka z cukrem. Ile potrzeba substancji zawartej w szczepionce, by zadziałała? 

Sto tysięcy razy mniej niż na łyżeczce (30 mikrogramów). A jeśli pojawi się nowy wirus i nowa 

pandemia, nowa szczepionka zostanie opracowana jeszcze szybciej niż obecna. (…zajęłaby 

jeden do trzech miesięcy) I ta szybkość, to nie słabość, a siła nowoczesnej medycyny. Katarzyna 

Górniak, Fakty. 

[Jakoś jestem bliski załamania się z moim pisaniem. Wysłałem e-mail do pani Anity 

Werner, ale oni też się nie zainteresują takim pisaniem przez kogoś, kto zawsze będzie nikim. 

Daj se luz i pozostań, Maniek, nikim. Po iluś godzinach zauważyłem, że jednak szklanka jest 

w połowie pełna]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Zrobiłam wszystko, co musiałam. Płakałam na zebraniach, nie nosiłam krótkich 

spódniczek. Znosiłam towarzystwo dziwnych facetów pracujących w kierownictwie. Czy to 

sprawiedliwe, że zostając najmłodszym dyrektorem w firmie, będę też najstarszą mamą w 

przedszkolu? Nie. Ale to część układu. Podjęłam decyzję. Niektóre kobiety zachodzą w ciążę, ja 

dostawałam awanse. Nadal marzę o wielkiej miłości, ale to ryzykowny scenariusz. Chcę mieć 

dziecko już teraz. Mam 37 lat. To zbyt wiele, jak na pierwszą randkę, prawda? 

- Pójdę tylko do… 

- Wezmę to na wynos. 

Adopcja. 

Bank spermy. 

Test ciążowy. To ten miesiąc. Zapłodnić się! Spokojnie. To się stanie. Nie. 

[z filmu „Mama do wynajęcia”] 



♣ 
2021-01-03 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6148 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Biało-czerwona niedziela w Insbrucku. Pierwszy Sztoch, trzeci Kubacki w turnieju 

czterech skoczni… 

 

AW: – Szczepienia idą naprzód i zasady są jasne, a nie jak są w Warszawskim 

Uniwersytecie Medycznym ma wyjaśnić kontrola… 

Dotychczas zaszczepiono 49 499 osób z 52 825 dawek. Zutylizowano 26 dawek… 



Liczba szczepień przeciw Covid-19 w przeliczeniu na 100 mieszkańców: 

- Izrael 12,59 

- Bahrajn 3,53 

Wielka Brytania 1,39 

Stany Zjednoczone 1,28 

Dania 0,56 

Na świecie 12,2 miliona zaszczepionych 

Stany Zjednoczone 4,3 miliona zaszczepionych 

Dojczland zaszczepił prawie 200 tysięcy obywateli 

Francuzi  niewile ponad 300 osób. Tamtejsze władze są krytykowane… 

 

AW: – Uwaga zima. A to nie są żarty ani na drogach, ani w górach… 

 

AW: – Najsmutniejsze ferie… narty w całej Polsce są zakazane… na Krupówkach gęsto 

od turystów…  

 

AW: – Jednorazowy plastik znika z naszego życia – kubki, sztućce, słomki, talerzyki, 

mieszadełka, piankowe pudełka na jedzenie na wynos… Słomki z wytłoczyn z jabłek, 

opakowania z trzciny cukrowej, pudełka do zupy są papierowe z powleczeniem z bioplastiku… 

Czas na opróżnienie magazynów kończy się na początku lipca… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Przyszedłem na świat z woli niebios w epoce żelaza, aby odrodzić utraconą epokę 

rycerskości. Są mi przeznaczone wszelkie niebezpieczeństwa, wspaniałe przygody i zacne 

dzieła. Jam jest Don Kichot z La Mancha’y. Sancho, to będzie cudowny dzień na przygody, 

czuję to w kościach. Na Boga! Olbrzym! 

- Gdzie? 

- Tam! Ramiona na sześć mil. Słuchaj, jak przerażająco zgrzyta zębami… 

[z filmu „Człowiek, który zabił Don Kichota”] 

♣ 
2021-01-04 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5484 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Ponad 50 tysięcy Polaków już zostało zaszczepionych na Covid-19, a dziś przyleciało 360 

tysięcy szczepionek Pfizera. Wszystkie mają zostać wykorzystane, Z jednej fiolki będzie teraz 

podawane 6, a nie jak dotąd 5 dawek. Teraz są szczepieni medycy, pod koniec stycznia kolej na 

seniorów. 

Krzysztof Skórzyński: – …dostarczono 670 tysięcy dawek, a od 27.12 do 03.01 

zaszczepiono 50 391 osób… nauczyciele i seniorzy (seniorzy powyżej 60-go roku życia, 

pensjonariusze DPS, służby mundurowe, nauczyciele) wiedzą, tylko tyle, że 15 stycznia rusza 

rejestracja, wiedzą, że zapisać się mogą przez infolinię, portal pacjenta, przychodnię POZ, ale 

harmonogram szczepień, czyli kto dokładnie, kiedy i którzy seniorzy w pierwszej kolejości – no, 

właśnie. 

GK: – Wielka Brytania przyspiesza. Na rynek szczepień trafiło pół miliona dawek kolejnej 

drugiej już szczepionki opracowanej na wyspach przez firmę AstraZeneca i Uniwersytet w 

Oksfordzie. Pośpiech wynika z ogromnej liczby zakażeń – dziennie jest 50 tysięcy nowych 

przypadków… [Gdzie?] 

 

GK: – Od jutra dzieci poniżej 16-go roku życia będą mogły wychodzić z domu bez opieki. 

Dziś w całej Polsce zaczęły się zimowe ferie. Jest możliwość organizacji półkolonii i zajęć dla 

dzieci… 

 

[W styczniu 2021 roku ilość zakażonych w ciągu doby i zmarłych w ciągu doby z powodu 

koronawirusa jest porównywalna do stanu choćby z października ubiegłego roku, a jakże są 



różnie opisywane fakty. W zeszłym roku mieliśmy przepełnienie wiadomości o braku miejsc w 

szpitalach, o karetkach stojących godzinami przed szpitalami bądź jeżdżących między 

miejscowościami bezskutecznie szukających wolnego łóżka. Brakowało lekarzy, 

anestezjologów, pielęgniarek. Wojewodowie nakazami pracy usiłowali ściągnąć potrzebny 

personel. Grzmieliśmy na polityków, że nic nie robią w tym kierunku. Dziś zapewne nadal brak 

łóżek, nadal karetki błąkają się między szpitalami, jeszcze bardziej brakuje lekarzy i 

pielęgniarek – ale o tym cisza. Te problemy, zapewne spotęgowane – istnieją nadal – świadczy o 

tym przerażająca ilość zgonów, ale takie opisy stały się niemodne. Fakty przestały podawać 

dobowych ilości zakażeń i zgonów w Polsce. Dziennikarze meldują jedynie o szczepieniach. 

Nawet nie grzmią na polityków. Politycy stali się nieobecni w życiu społeczeństwa. Dawno nie 

słyszeliśmy Kaczyńskiego, nie słyszeliśmy kłamstw premiera – ale tego media też nie 

zauważają]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Daniel? 

- Patris! 

- Jak tam? 

- W porządku. 

- Co tu robisz? Miło mi cię widzieć. Jak się miewasz? 

- Dobrze. A co? 

- Opowiem ci. Masz czas na kawę? Długo się nie widzieliśmy. 

- Umówmy się na kolację. 

- Przedstawię ci Emmę. 

- Emmę? Czyli twoją? 

- Tak. Ale Elizabette będzie chciała przyjaźnić się z Loran. 

- Ucieszy się. Co robicie? 

(- Przyjdzie tu z nową narzeczoną? To mówisz? Serio? Ten drań rzucił moją przyjaciółkę). 

- Albo kiedy indziej. Sobota tuż, tuż. A ty masz zawsze tyle zajęć. 

- Nie. Nie. Może być. 

- Wybierzemy inny dzień. Zadzwonię. 

- Sobota nam odpowiada. 

- Zadzwonię w przyszłym tygodniu i ustalimy termin. Przed latem zdążymy. 

- Ten weekend jest wolny. 

- Na pewno? Możemy przełożyć. Akurat coś nam nie wypaliło. Przyjdziecie do nas. 

Izabelle się ucieszy. Będzie jej miło poznać twoją Emmę. 

[z filmu „Inna kobieta”] 

♣ 
2021-01-05 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5446 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

25 stycznia zacznie się szczepienie kolejnej grupy, tym razem seniorów (70+)… 

Zaszczepionych 114 000 osób. 15 stycznia ruszają zapisy… 

[Kłótnie o wolne tempo szczepień. Afera zaszczepionych 18 celebrytów]. 

Wielka Brytania – w ciągu doby 60 916 zakażonych 

Maciej Woroch, Londyn: – Nowym szczepem koronawirusa zakazić się można o 70% 

łatwiej, niż dotychczas. Co gorsza, szybko rozprzestrzeniająca się wśród dzieci, które zakażają 

dorosłych, dlatego w końcu postanowiono zamknąć szkoły. Odwołane zostały już matury i inne 

egzaminy końcowe. Z domów można teraz wychodzić tylko po jedzenie, leki lub do lekarza. 

Podróżować mogą jedynie ci, którzy nie mogą pracować w domu, a za granicę wyjeżdżać można 

tylko w związku z pracą lub w uzasadnionych wyjątkowych przypadkach. 

[…] 

…Przypadki zakażenia brytyjską mutacją koronawirusa potwierdzono już w większości 

europejskich krajów. Pogarsza się sytuacja w Dojczlandzie, dlatego tam też władze zdecydowały 

o przedłużeniu lockdown’u do końca stycznia. Dojczland 316 962 zaszczepionych… We Francji 



zaszczepiono tylko 2 tysiące osób… W Katalonii znów całkowity lockdown. Cezary Grochot, 

Fakty. 

 

GK: – W Zjednoczonej Prawicy znów szykuje się konflikt. Zbigniew Ziobro wystąpi do 

Trybunału Konstytucyjnego, by ten stwierdził niezgodność z Konstytucją unijnego mechanizmu 

łączenia wypłaty pieniędzy z przestrzeganiem zasad praworządności… 

Gdyby wybory do Sejmu i Senatu odbyły się w najbliższą niedzielę, a Zjednoczona 

Prawica startowała oddzielnie, na kandydata której partii oddałby pan/i głos? 

PiS – 25,7% miejsc [w Sejmie 118 mandatów] 

Koalicja Obywatelska – 20,3% [w Sejmie 93 mandaty] 

Ruch 2050 – 13,2% [w Sejmie 61mandatów] 

Lewica – 8,6% [w Sejmie 40 mandatów] 

Konfederacja – 6,55 [w Sejmie 30 mandatów] 

Solidarna Polska – 5,4% [w Sejmie 25 mandatów] 

PSL – 5,4% [w Sejmie 25 mandatów] 

K15 – 3,4% [w Sejmie 16 mandatów] 

Porozumienie – 2,8% [w Sejmie 12 mandatów] 

Nie wiem, trudno powiedzieć – 8,7% 

…Solidarnej Polsce opłaca się być w kontrze nawet do partnerów politycznych, że 

mogłaby samodzielnie wejść do Sejmu, a jak widać, bez Solidarnej Polski rozbita, a nie 

zjednoczona prawica nie ms sejmowej większości… 

[Nawet nierozbita Zjednoczona Prawica miałaby tylko 155 mandatów]. 

[Ale bardzo rozbita opozycja też nie ma szans na większość w Sejmie]. 

[TVN podaje: PiS + Porozumienie = 215. Solidarna Polska =19 mandatów. TVN przyjęła 

aktualny stan mandatów w Sejmie, bez uwzględnienia powyższego sondażu]. 

Marcin Kierwiński, KP KO, PO: – To są groźby skierowane wobec Kaczyńskiego, wobec 

Morawieckiego, że albo będziecie się ze mną liczyć, albo ja rozwalę cały obóz Zjednoczonej 

Prawicy. 

[Przeprowadzony sondaż wskazuje, że problem jest znacznie głębszy, bo trudno wymyślić 

dwie odpowiednio liczebne przeciwstawne sobie koalicje, które mogłyby pretendować do 

kierowania państwem]. 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Każdy ma własne wyobrażenie dobrej matki. Dobrej, jak te znane nam z ulubionych 

seriali. Większość dziewczynek uczy się tej roli od własnych matek: jak gotować ulubione 

posiłki i całować zadrapania. Przejmujemy wszystkie te cudowne zwyczaje i przysięgamy nie 

powtarzać błędów. 

- Przywrócił mu wygląd jak przed pożarem. 

- Nadal mnie przeraża. 

- Nie jesteśmy już lalkami matki uwięzionymi na strychu. Chodź. 

- Potem dorastamy. Mamy własne piękne dzieci i przekazujemy im swoje nadzieje, 

marzenia, smutki, lęki oraz koszmary. 

[z filmu „Kto wiatr sieje”] 

♣ 
2021-01-06 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5446 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Z wielką przewagą nad rywalami Kamil Stoch wygrał dziś i w ostatecznej klasyfikacji… 

 

Kolejna szczepionka na koronawirusa dopuszczona dziś na rynek przez Europejską 

Agencję Leków, a kilka godzin później przez Komisję Europejską. Szczepionka firmy Moderna 

ma 94% skuteczność. Łatwiej ją transportować i przechowywać, wystarczy minus 20 stopni. 

Maciej Knapik: – Już w styczniu szczepionka Moderna ma dotrzeć do Polski w niewielkiej 

liczbie 90 tysięcy sztuk. Później ma być więcej… 



Paweł Orzechowski, ekspert Naczelnej Rady Lekarskiej do spraw pandemii Covid-19: – 

Generalnie różnice dla zwykłego pacjenta są żadne. To jest także szczepionka oparta na 

technologii mRNA. 

MK: – …Trwałość po rozmrożeniu 30 dni w lodówce… w temperaturze pokojowej do 12 

godzin… Obie szczepionki podaje się w dwóch dawkach. W przypadku Moderny w odstępie 28 

dni. Szczepionek nie można pomieszać… Badania przeprowadzono na grupie około 30 tysięcy 

ludzi. Szczepionka Moderny (Moderna COVID-19 Vaccine) jest autoryzowana dla osób 

powyżej 18-go roku życia, nie testowano jej jeszcze na dzieciach. 

 

Polska – 14 151 nowych zakażeń. 553 zgony. 

 

GK – Mamy bardzo niepokojący wzrost liczby zakażeń koronawirusem i liczby zgonów. 

Według lekarzy to może być efekt spotkań świątecznych i sylwestrowych. 

Krzysztof Skórzyński: – …W Krapkowicach – personel w tym szpitalu już jest na ostatniej 

szepionkowej prostej – 85% personelu zaszczepiono pierwszą dawką. W tym szpitalu w 

Bydgoszczy tylko dwóch lekarzy się nie zaszczepiło, bo są na kwarantannie. Tylko w tym 

jednym uniwersyteckim szpitalu w Krakowie zaszczepiono już ponad 1800 osób, lekarzy, 

pielęgniarki i personel, a w kolejce czeka jeszcze 2 tysiące. W całym kraju do południa 

zaszczepiło się 153 370 osób…  

 

GK: – Trzech Króli na ulicach i w sieci… 

 

GK: – Tysiące zwolenników Donalda Trumpa wyszły na ulice Waszyngtonu, podobnie jak 

on wciąż nie chcą pogodzić się z porażką. Tymczasem w Kongresie rozpoczęło się połączone 

posiedzenie obu izb. Ich członkowie ostatecznie zatwierdzą wynik wyborów i zamkną wszelkie 

drogi do jego podważania… 

Marcin Wrona, Waszyngton: – Przyjechały ich tysiące z całych Stanów Zjednoczonych. 

Według nich to Donald Trump wygrał wybory prezydenckie. Dwie godziny temu przemówił do 

swoich zwolenników na wiecu: 

Donald Trump: – Nigdy się nie poddamy. Nigdy nie uznamy naszej porażki. To się nie 

wydarzy. 

MW: – Na Kapitolu rozpoczyna się właśnie połączona sesja obu Izb Kongresu, czyli 

ostatni etap zatwierdzania wyników wyborów. To co zwykle jest formalnością, dziś ma być 

bitwą: 

Clay Higgins, kongresmen Partii Republikańskiej z Luizjany: – Podważymy legalność 

głosów elektorskich z kilku Stanów. 

MW: – Wystarczy, by głosy z danego stanu podważył jeden członek Izby Reprezentantów 

i jeden senator. Poparcie takich kroków zapowiedziało już kilkunastu senatorów i ponad stu 

członków Izby Reprezentantów. 

[Na czym ma polegać podważenie?] 

MW: – Wnioski o odrzucenie głosów elektorskich prawie na pewno przepadną w 

późniejszych głosowaniach, ale Donald Trump twierdzi, że przewodniczący obradom 

wiceprezydent, Mike Pens, ma możliwość zmiany wyników wyborów. Nie zgadzają się z tym 

prawnicy: 

Alan Frumin, były doradca Amerykańskiego Senatu: – Z prawnego punktu widzenia 

wiceprezydent otwiera koperty i odczytuje wyniki, nie ma innych uprawnień. 

MW: – Donald Trump naciska nie tylko na swojego wiceprezydenta. W sobotę namawiał 

władze Georgii, by znalazły głosy brakujące mu do wygranej w tym Stanie… 

Fakt, że Donald Trump ciągle nie uznaje wyników wyborów oraz pogłoski o możliwości 

użycia wojska sprawiły, że wszyscy żyjący sekretarze obrony podpisali bezprecedensowy apel: 

„Czas na kwestionowanie wyników minął. Nadszedł czas na formalne liczenie 

głosów Kolegium Elektorów, tak jak zapisane jest to w prawie i w konstytucji. (…) 

Wysiłki, by angażować siły zbrojne Stanów Zjednoczonych w rozwiązywanie 

sporów wyborczych, zaprowadziłyby nas na niebezpieczne, bezprawne 

niekonstytucyjne terytorium”. 



MW: – …takiego pożegnania z prezydenturą Ameryka jeszcze nie widziała. Marcin 

Wrona, Fakty, Waszyngton. 

 

GK: – 6 milionów euro zajął komornik na koncie firmy handlarza bronią, który nie 

wywiązał się z umowy na dostawę ponad tysiąca dwustu respiratorów… do zwrotu pozostało 

mniej więcej drugie tyle… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Dzień dobry. Jestem umówiona z Emily Czarton. 

- Andrea Saks? 

- Tak. 

- Dział zasobów ludzkich ma skrzywione poczucie humoru. Proszę. Byłam drugą 

asystentką Mirandy. Ale pierwsza awansowała, więc teraz ja tu rządzę. 

- I szukasz kogoś na swoje miejsce? 

- Tak. Miranda już dwie wywaliła. Musimy znaleźć kogoś, kto przetrwa. 

- Jasne. Kto to jest Miranda? 

- Udam, że nie zadałaś mi tego pytania. To redaktor naczelna Runway’a i żywa legenda. 

Po roku terminowania u niej zatrudni cię każde pismo. Miliony dziewczyn są gotowe kogoś 

zabić, by to osiągnąć. 

- Super. Chcę zgłosić swoją kandydaturę. 

- Andrea. Runway to pismo poświęcone modzie, więc fascynacja modą jest wymogiem. 

- Skąd przypuszczenie, że mnie nie fascynuje? 

- O mój Boże. Nie. Nie. Nie. 

- Co się stało? 

- Jedzie. Zawiadomcie wszystkich! 

- Miała się zjawić po dziewiątej. 

- Mamy sygnał od szofera. Wizażystce wyskoczył dysk. Co za ludzie. Nie chcę o tym 

gadać. 

- Dobra, ludzie! Przepasać biodra! Czy ktoś tu jadł cebulowego bajgla? 

- Z drogi! 

- Czy tak trudno potwierdzić wizytę? Oszczędź mi szczegółów swojej niekompetencji. 

Simon wybrała brzydactwo do sesji brazylijskiej. Miała być czysta i wysportowana. Jest brudna 

i brzuchata. RSV – tak. Bankiet Michaela Corsa. Szofer ma mnie tam zawieźć o 21:30 i odebrać 

21:45. Odwołaj u Natalii tort bezowy i zamów tartę z rabarbarem na ciepło. Przypomnij mojemu 

ex-mężowi o dzisiejszej wywiadówce. Potem zawiadom męża, że zjem z nim kolację, tam, gdzie 

byłam z Masim. Powiedz Richardowi, że widziałam fotosy do artykułu o spadochroniarkach – 

wyjątkowo nieestetyczne. Czy nie ma ładnych i szczupłych spadochroniarek? Czy żądam 

gwiazdki z nieba? Chyba nie. Chcę zobaczyć propozycję Nigela na drugą przymiarkę. Gwynes 

do okładki. Ciekawe, czy zrzuciła tłuszcz? Co to? 

- Nikt. Dział zasobów ludzkich przysłał ją na vacat asystentki. Przeprowadziłam rozmowę 

wstępną, ale jest beznadziejna i… 

- Powinnam to zrobić sama, bo dwie, które ostatnio wybrałaś, były do niczego. Przyślij ją 

do mnie. To wszystko. 

- Chce z tobą pogadać. Ruszaj się! To odrażające. Nie może tego zobaczyć. Idź. 

- Przedstawisz się? 

- Andi Sas. Świeżo upieczona absolwentka Uniwersytetu Nord Westen. 

- A co robisz tutaj? 

- Sądzę, że świetnie bym się sprawdziła w roli pani asystentki. No i przyjechałam tu, by 

zostać dziennikarką. Pisałam wszędzie, aż dostałam zaproszenie zamiast Clarc. Zgłosiłam się do 

działu kadr i albo to, albo świat samochodów. 

- Nie czytasz Runway’a? 

- Nie. I nigdy o nim nie słyszałam. 

- I nie masz stylu ani wyczucia mody. 

- Myślę, że to zależy od tego, co pani… 

- Nie. To nie było pytanie. 



- Byłam redaktor naczelną gazety uczelnianej. I laureatką ogólnokrajowej nagrody dla 

studentów dziennikarstwa za cykl związku dozorców… 

- To wszystko. 

- Dobrze. Ma pani rację. Nie mam tu czego szukać. Nie jestem chuda, nie olśniewam 

urodą i być może niewiele wiem o modzie, ale jestem bystra, pojętna i pracowita. Dzięki, że 

znalazła pani dla mnie czas. 

- Kim jest ta smętna osóbka? Jakaś akcja przed i po, o której nie wiem? 

[z filmu „Diabeł ubiera się u Prady”] 

♣ 
2021-01-07 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4973 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Cztery osoby nie żyją, kilkanaście zostało rannych, a kilkadziesiąt aresztowanych 

w trakcie i po bitwie o waszyngtoński Kapitol. To tam ostatecznie i niepodważalnie 

kongresmeni mieli zatwierdzić wybór Joe Bidena na prezydenta. Donald Trump nie uznał 

wyników wyborów. Część jego zwolenników też nie. 

Marcin Wrona, Waszyngton: – Po tym jak Kongres zatwierdził wyniki głosowania 

elektorów, przed nami jest tylko jeden jedyny punkt – 20 stycznia tu na Kapitolu prezydent 

elekt, Joe Biden, złoży swoją przysięgę, a Tamara Harris zostanie wiceprezydentem Stanów 

Zjednoczonych. Dzisiaj Kapitol jest odgrodzony od reszty Waszyngtonu wysokim 

dwumetrowym płotem, a wszędzie widać coraz więcej żołnierzy gwardii narodowej. Przy tym 

wszystkim powstaje pytanie: Jak to możliwe, że specjalna formacja policyjna, której zadaniem 

jest ochrona Kapitolu, wczoraj nie była przygotowana na wielotysięczną demonstrację… Szturm 

na symbol amerykańskiej demokracji, na fundament tego państwa. Takich obrazów świat nigdy 

wcześniej nie widział. Tłum wdarł się do środka do sal obrad i biur najważniejszych polityków. 

Wśród atakujących był ten mężczyzna: 

- To nasz marsz na Kapitol. Nie chcą nam go oddać, ale my go przejmiemy. Będziemy go 

okupować i tamci dowiedzą się, że naród przemówił. Nie słyszą naszego głosu, tyle tam 

korupcji. 

MW: – To niewiarygodne, że służby były kompletnie nieprzygotowane do obrony 

Kapitolu. Policjanci się wycofywali i uciekali, a kongresmenów w pośpiechu ewakuowano do 

schronu. 

Peter Welch, demokratyczny kongresmen ze Stanu Vermont: – Właśnie powiedziano nam, 

że użyto gazu łzawiącego i każdy z nas otrzymał polecenie, aby założyć maski przeciwgazowe, 

które są pod naszymi siedzeniami. 

MW: – Rozegrał się dramat. W Kapitolu padły strzały. Trafionej kulą kobiety nie udało się 

uratować. Kolejne trzy osoby zmarły z pwodów, jak podano w komunikacie, nagłych wypadków 

medycznych. Z minuty na minutę sytuacja stawała się coraz bardziej dramatyczna, a Donald 

Trump milczał. Zamiast niego głos zabrał prezydent elekt, Joe Biden: 

- Nasza demokracja jest atakowana w sposób niemający precedensu. Nigdy niczego 

takiego nie widziano we współczesnych czasach. Cytadela wolności – Kapitol – jest atakowany. 

Jest to atak na przedstawicieli narodu, na policję Kapitolu, która przysięgała ich chronić oraz na 

urzędników, którzy pracują w sercu naszej republiki. To jest atak na praworządność, na 

wykonywanie woli narodu. 

MW: – Biden jasno mówił, że to słowa wypowiadane przez urzędującego prezydenta 

podburzały tłum. To jedna z wypowiedzi Donalda Trumpa, jaka padła na wiecu kilkadziesiąt 

minut przed atakiem na Kapitol: 

- Nikt z nas nie chce, aby nasze wyborcze zwycięstwo zostało nam skradzione przez 

radykalnych, lewicowych demokratów. A to właśnie robią dzięki mediom i fejkniusom. Nigdy 

się nie poddamy. To się nie zdarzy. Nie poddaje się, gdy dochodzi do kradzieży. Nasz kraj ma 

już dość. Nigdy więcej nie będziemy tego tolerować. 

MW: – Nawet gdy na Kapitolu polała się krew, gdy demolowano symbol amerykańskiej 

demokracji, Donald Trump pisał w mediach społecznościowych, że takie są skutki zabrania mu 



jego wielkiego zwycięstwa. Przed kamerą stanął dopiero po apelu Joe Bidena. Choć mówił w 

podobnym stylu, jak na wcześniejszym wiecu. 

Donald Trump: – Wiem, że was to boli, że cierpicie. Mieliście wybory, które nam 

skradziono. To były wybory, które wygraliśmy miażdżącą większością. Wszyscy o tym wiedzą, 

szczególnie druga strona. Natomiast teraz musicie iść do domu. Potrzebujemy pokoju, 

potrzebujemy pokoju i bezpieczeństwa. 

MW: – Zwolennicy Donalda Trumpa wyszli na ulice także w innych Stanach i tam też 

doszło do starć z policją. 

Larry Hogan, gubernator Maryland: – Nigdy nie myślałem, że zobaczę taki dzień 

w Ameryce. To ohydny i brutalny atak na serce naszej demokracji. 

MW: – W tym czasie władze Waszyngtonu i Wirginii wprowadzały godzinę policyjną, 

ściągano dodatkowe oddziały policji, służby specjalne i gwardię narodową. Na kilkadziesiąt 

minut przed godziną policyjną na Kapitolu zaczęły wybuchać pojemniki z gazem łzawiącym 

i policja powoli zaczęła przejmować kontrolę nad budynkiem. Zniszczone biura, w tym biuro 

szefowej Izby Reprezentantów, Nancy Pelosi. Porozrzucane dokumenty kogresmenów. 

W amerykańskiej stolicy stan wyjątkowy zostanie zniesiony dopiero za dwa tygodnie po 

zaprzysiężeniu nowego prezydenta. Policja identyfikuje coraz więcej uczestników ataku na 

Kapitol. Późnym wieczorem w Waszyngtonie w końcu zapanował spokój, a Kongres wznowił 

obrady. Marcin Wrona, Fakty, Waszyngton. 

GK: – Nocne obrady Kongresu były długie i emocjonujące, a wiceprezydent Mike Pence 

ogłosił w końcu, że głosy elektorskie oddane na Joe Bidena są ważne i że wygrał on wybory. 

Donald Trump napisał, że Pence’owi zabrakło odwagi, ale przyznał, że dojdzie do 

uporządkowanego przekazania władzy… 

Mike Pence: – Joe A. Biden [junior] ze Stanu Delaware zdobył 306 głosów elektorskich, a 

Donald J. Trump ze Stanu Florida 232 głosy… 

[Ubolewanie: Angela Merkel, Emmanuel Macron, Boris Johnson, Benjamin Netanjahu] 

GK: – To wewnętrzna sprawa Stanów Zjednoczonych – napisał…Andrzej Duda… 

 

[Zaistniała sytuacja wymaga szczególnej analizy. Rozwój wypadków wskazuje, że licząca 

się część służb porządkowych musiała opowiedzieć się po stronie Trumpa, a właściwie za 

atakiem na Kapitol i dlatego możliwe było wtargnięcie protestujących do wnętrza Kapitolu 

i kilkugodzinne demolowanie biur. 

Podstawową koniecznością jest jednak zastanowienie się nad zasadami obecnej 

demokracji, które, przyznajmy to, powodują niedemokratyczny rezultat. Zbyt często zachodzi 

przypadek, że narodom nie pozostawia się innego postępowania, jak tylko opowiedzenie się za 

jedną bądź drugą stroną. Już to jest wypaczeniem wspólnoty społeczeństwa, bo powoduje trwały 

podział społeczeństwa. Są na to przykłady obecnych wydarzeń w Stanach Zjednoczonych, 

referendum brytyjskie i Brexit, wreszcie PiS i opozycja w Polsce. Społeczeństwa 

w konsekwencji dzielą się na „niecałe 51%” i „ponad 49%”. Już to jest dalekie od demokracji – 

która przecież oznacza równość – bo upoważnia te „niecałe 51%” do bezwzględnego narzucenia 

swej woli tej drugiej niewiele mniejszej części społeczeństwa. A ta narzucona wola powoduje 

katastrofalne skutki, czego przykładem jest Brexit. Ale nie tylko Brexit. Dotychczasowe zasady 

demokracji zbyt łatwo pozwalają na przejęcie władzy przez dyktatorów, uzurpatorów, jak Putin, 

Łukaszenka, Orban czy wreszcie Kaczyński. 

Ideologia społeczeństwa XXI wieku musi przede wszystkim scalać społeczeństwo i musi 

scalać społeczeństwa, aby nie dochodziło do konfliktów. Samo głosowanie ma wadę sprzeczną z 

nadrzędnością istoty jedności społeczeństwa. Już dłużej nie można rozstrzygać spraw 

społeczeństwa poprzez dotychczasowe pojęcie głosowania. Jesteśmy w XXI wieku, który ma 

prawo nieść najwłaściwsze idee. W państwie musi być naprawdę miejsce dla każdego, a tym 

bardziej dla tych przegranych „ponad 49%”. 

Jeśli musimy nadal wybierać tego jednego, to ten jeden może być tylko przez jedną 

kadencję, ten jeden musi być tylko spikerem, czyli prowadzącym obrady, ale nie ma prawa 

decydowania, a zwłaszcza wytyczania drogi rozwoju i kształtu społeczeństwa według poglądów 

tej jednej osoby. 



Głosowanie musi stać się tylko sondażem w jakim stopniu w ustawie muszą być 

uwzględnione postulaty każdej frakcji. 

Konieczną do innego rozwiązania jest obecna zasada tworzenia związku-partii jako 

obniżenia rangi wszystkich nienależących do związku-partii. Już zupełnym absurdem jest 

wpisanie w demokrację zasady, że tylko partie w rzeczywistości uczestniczą w wyborze. Tylko 

partie mają prawo kierować państwem i to w sytuacji, gdy ponad połowa społeczeństwa nie 

należy do partii. Zupełnym wypaczeniem demokracji jest legalizacja istnienia partii 

utworzonych dla popierania tej jednej osoby, dla popierania swego twórcy i przywódcy]. 

 

GK: – Zaszczepionych blisko 180 tysięcy… (177 863) 

 

Polska – 12 054 nowych zachorowań. 186 osób zmarło. 

 

[Zbyt małe dostawy szczepionek do Polski]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- …Przyjechałem tu, by załatwić sprawę spadku po bracie. Może wyrwę się stąd, nie pijąc 

nawet wody. Cześć dziewczęta. Znałem wasze starsze siostry. Jedna dostała mój medal za 

zasługi. Nic się nie zmieniło. 

- Proszę ze mną. 

- Sam sobie poradzę. 

- Poniosę walizkę. 

- Oddaj. Nie będę się z tobą kłócił. Oddaj mi walizkę. Oddaj. 

- Witam pana. 

- Co się dzieje? 

- O niego panu chodziło? 

- Pan Hamilton? 

- Tak. 

- Jestem prawnikiem. Mario Vitale. A to młody pomocnik w mojej kancelarii. Od dawna 

jest młodym pomocnikiem. Zapraszam do samochodu. 

- Pan pozwoli. 

- Chcę to szybko załatwić, wrócić do Rzymu, złapać samolot i jutro być w Filadelfii. 

- Szkoda. Chętnie pokazałbym panu Neapol. Fascynujące miasto. Pan się śpieszy, a ja 

jestem człowiekiem czynu, nie marnujmy czasu. 

- Właśnie. Co się stało z moim bratem? Nie byliśmy zżyci. 

- Tragiczny wypadek, ale przynajmniej pański brat i jego cudowna żona polecieli do nieba, 

razem. 

- Kto? 

- Jego cudowna żona. Razem polecieli do nieba. 

- Żona brata ma się dobrze i jest na ziemi. W Filadelfii. 

- Panna Concertina Curtio poślubiła pańskiego brata, pana Josefa Hamiltona dziesięć lat 

temu. Imponujący człowiek. Dżentelmen w każdym znaczeniu tego słowa. 

- Mój brat był leniwym, nieodpowiedzialnym łobuzem w każdym znaczeniu tego słowa. 

Chyba że się zmienił. 

- Nic a nic. 

- Ma pan dowód, że mój brat i ta Curtio… 

- Mamy dowód. Osiem lat. Tego wzrostu, czarujące dziecko. 

- Dziecko? 

[z filmu „Zaczęło się w Neapolu”] 
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Uwolnić hammera [młot?], czy utrzymać obostrzenia. Wysłać dzieci do szkół, czy 

zatrzymać je w domach? W kancelarii premiera dziś całodniowa narada, bo na pytanie: Co 

dalej? Nie ma łatwej odpowiedzi. 

Magda Łucjan: – …o potężnych stratach mówią też przedstawiciele sieci handlowych. 

Tylko ostatnie zamknięcie to dziura wielkości 4 miliardów złotych. 

[O ile więcej by zmarło, gdyby nie ostatnie zamknięcie? Jak inaczej spowolnić pandemię? 

Czy ludzie mają umierać tysiącami, byle utrzymać zarobki biznesu?] 

AW: – Zabezpieczyliśmy ilość dawek do zaszczepienia 380 milionów Europejczyków – 

tak mówi dziś szefowa Komisji Europejskiej, a specjalna agencja zatwierdza kolejną 

szczepionkę – Moderna, będzie dostępna także w Polsce. Potrzebna jest wszędzie. Rekordy 

zachorowań są tym razem w Dojczlandzie. O szczegółach: 

Monika Krajewska: – … 

Emer Cooke, dyrektor Europejskiej Agencji Leków: – Kolejne preparaty produkowane 

przez firmę AstraZeneca i Jansen są w procesie zatwierdzania. Dostaliśmy dodatkowe 

informacje od producentów i zakładamy, że podejmiemy decyzję w tej sprawie do końca 

stycznia. 

MK: – Do Polski ma trafić 7 milionów dawek szczepionki produkowanej przez Modernę. 

Pierwsza partia pojawi się w styczniu. Szef koncernu przekonuje, że preparat może chronić 

przed koronawirusem nawet przez kilka lat, choć by to potwierdzić, potrzebne będą dodatkowe 

badania. 

Koronawirus w Dojczlandzie; 31 849 nowych przypadków i 188 zgonów 

[to w ciągu doby ostatniej] 

W Wielkiej Brytanii rząd robi, co może, by zapanować nad nowym wariantem wirusa. Od 

teraz wszyscy przyjeżdżający do Anglii i Szkocji będą musieli mieć ze sobą negatywny wynik 

testu. [maksimum sprzed 72 godzin] 

…Europejska Agencja Leków zgodziła się, by z jednej fiolki ich preparatu pozyskiwano 6 

zamiast 5 dawek szczepionki. Monika Krajewska, Fakty. 

AW: – Instrukcja dla seniora: 

- Rejestracja ruszy 15 stycznia. [nie jest to pewne] 

 

Nancy Pelosi, przewodnicząca Izby Reprezentantów: – Prezydentem Stanów 

Zjednoczonych jest bardzo niebezpieczna osoba, która nie powinna dalej sprawować urzędu. To 

pilne. 

Chuck Schumer, lider senatorów Partii Demokratycznej: – Najszybciej będzie zastosować 

25 poprawkę do konstytucji, aby wiceprezydent przejął obowiązki prezydenta. Za musi być 

większość gabinetu. Jeśli odmówią, trzeba będzie wszcząć kolejną, drugą już procedurę 

impiczmentu [Impeachment]. 

Adam Kinzinger, republikański kongresman ze stanu Illinois: – On nie nadaje się do 

pełnienia tej funkcji. Musi zrzec się władzy dobrowolnie albo pod przymusem. 

MW: – …wczoraj zmarła kolejna ofiara tych starć – to funkcjonariusz policji, który 

odniósł obrażenia. Przywódcy demokratów zapowiadają, że już w połowie przyszłego tygodnia 

może się odbyć głosowanie nad impiczmentem, czyli postawieniem Donalda Trumpa w stan 

oskarżenia, ale po tym musiałby się odbyć proces i głosowanie w senacie. Jest mało 

prawdopodobne, by udało się to przeprowadzić przed inauguracją Joe Bidena. Marcin Wrona, 

Fakty, Waszyngton. 

AW: – Demokracja przeżyła właśnie dzięki sędziom, którzy reprezentowali niezawisłe 

sądownictwo tego kraju – prezydent elekt przemówił w Ameryce, a jego słowa słyszał cały 

świat. Joe Biden przypomina, że sądownictwo powinno być bezstronne, a sprawiedliwość 

powinna służyć ludziom, nie władzy. Czy w Polsce też było go dobrze słychać, o tym: 

Jakub Sobieniowski: – Siłą tego wystąpienia nie była tylko treść, także emocje. 

Tłumaczącemu na żywo udało się je oddać: 

Joe Biden, prezydent elekt Stanów Zjednoczonych: – Nasi udowodnili, że demokracja 

właśnie przeżyła dzięki sędziom, którzy reprezentowali niezawisłe sądownictwo tego kraju. 

Jesteśmy im winni głęboki, głęboki dług wdzięczości. 

JS: – A to był komentarz tuż po tłumaczeniu prawie na żywo: 



[Schnepf słuchał oryginału, a nie tłumaczenia]. 

Ryszard Schnepf, były ambasador Polski w Stanach Zjednoczonych: – Miałem wrażenie, 

że mówi to do mnie. Odbieram to bardzo osobiście. Kiedy mówił o Ameryce, miałem wrażenie, 

że mówi też o nas. 

Joe Biden, dalszy ciąg: – Przez ubiegłe cztery lata mieliśmy prezydenta, którego pogarda 

dla naszej demokracji, naszej konstytucji, dla praworządności była więcej niż jasna. 

To on nazywa wolną prasę wrogiem narodu. Język, którym mówi jest od lat używany 

przez autokratów i dyktatorów na całym świecie, którzy trzymają się władzy i mówią o wrogach 

narodu. 

Waszą lojalnością nie jestem ja, macie być lojalni wobec prawa, wobec konstytucji. 

 

[…] 

Kaczyński w Sejmie [kiedyś]: – Muszą paść słowa prawdy. Te wybory zostały 

sfałszowane. 

Macierewicz: – Mówią, że te wybory zostały sfałszowane. 

Kaczyński [kiedyś]: – Tam jest bardzo wiele dowodów i takich minidowodów. 

Kaczyński w Sejmie [kiedyś]: – Sfałszowaliście te wybory! 

Kaczyński [na miesięcznicy którejś]: – Wbrew moim wrogom! Wbrew zdrajcom! 

Kaczyński [na miesięcznicy którejś]: – Nasi wrogowie nie spoczną! 

Stanisław Piotrowicz, ówczesny poseł PiS, wypowiedź archiwalna, w Sejmie: – Żeby 

doszło do przemiany jakościowej sędziów, którzy będą ludźmi o mentalności służebnej wobec 

państwa i narodu. 

 

AW: – Druga kadencja i pierwsze weto. Prezydent wetuje, PiS nie rozumie. Ustawa miała 

porządkować porządki w rządzie, ale Andrzej Duda ma do niej zastrzeżenia. Prezes i premier 

mogą być zaskoczeni. 

Arleta Zalewska: – …Co w tak zwanej ustawie o działach administracji rządowej 

wzbudziło sprzeciw prezydenta: I tak po pierwsze, chodzi o przeniesienie nadzoru nad Lasami 

Państwowymi z ministerstwa środowiska do nowego działu leśnictwo i łowiectwo… Po drugie, 

wątpliwości prezydenta budzi punkt, w którym to część podsekretarzy stanu w wyniku 

wprowadzonych zmian otrzymałaby podwyżki uposażeń… Po trzecie, prezydent uważa, że 

rządzący dali mu za mało czasu na podjęcie decyzji, naruszając w ten sposób zapisane 

w Konstytucji terminy… 

 

AW: – Zapisy na szczepienia już od 15 stycznia. Seniorzy mogą już się szykować, bo po 

pracownikach służby zdrowia są w kolejnej grupie. Zanim będzie szczepienie, musi być 

oczywiście rejestracja, a co i jak dokładnie zrobić, żeby się zaszczepić, o tym: 

Marzanna Zielińska: –…pierwszeństwo będą mieli najstarsi wiekiem seniorzy. 

W pierwszej kolejności na podstawie numeru Pesel automatycznie e-skierowanie otrzyma każdy 

senior 70+. Będzie ono ważne 60 dni. Jednak w związku z tym, że szczepienie jest dobrowolne, 

trzeba zadeklarować swoją wolę i się zarejestrować przez lekarza rodzinnego, infolinię 989, 

internetowe konto pacjenta. Po rejestracji można udać się do najbliższego punktu szczepień, 

gdzie po kwalifikacji podana zostanie pierwsza dawka szczepionki, a 21 dni później druga. 

Większość seniorów zapewne wybierze swój Punkt Opieki Zdrowotnej. Co ważne, choroby 

przewlekłe, na które cierpi większość z nich, nie są przeciwskazaniem. Wręcz przeciwnie, im 

więcej chorób współistniejących, tym szybciej trzeba ustawić się w kolejce po szczepionkę. 

Punkty szczepień zostały utworzone w placówkach Podstawowej Opieki Zdrowotnej, w 

placówkach medycznych np. ambulatoryjna opieka medyczna, szpitale rezerwowe, mobilny 

zespół szczepień. Masę punktów można znaleźć na stronie  

www.gov.pl/web/szczepimysie/punkty-szczepien 

- nie obowiązują skierowania papierowe ani podczas wizyty u lekarza, ani podczas 

teleporady. Informacje o e-skierowaniu z jego cyfrowym numerem dostaniemy na telefon lub 

pocztą elektroniczną i tak jak w przypadku realizacji e-recepty podczas realizacji e-skierowania 

musimy podać tylko jego numer plus numer pesel i gotowe. Marzanna Zielińska, Fakty. 

 



…zniszczona pasieka przez wandali… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Fajt mówił, że nie ma nic poza miłością i pracą. Ja jestem wdowcem i emerytem, więc 

mam trochę wolnego czasu. Żona nie żyje od trzech i pół roku, bardzo za nią tęsknię. A 

emerytura to ciągły trud pożytkowania czasu. Najpierw było dobrze, jak na wagarach, zużyłem 

bonusowe mile, ale w domu bezsens wracał. Najważniejszy jest ruch: wstać, wyjść i iść, byle 

gdzie. O 7:15 jestem w Starbaksie. 

- Możemy? 

- Czuję się tu częścią społeczności. A potem golf, książki, kino, karty, joga, gotowanie, 

ogród i mandarynki. To znaczy próbowałem wszystkiego. Są też pogrzeby. W nadmiarze. Jeżdżę 

już tylko do San Diego do syna. Są świetni, kochani, ale nadużywam ich gościnności. Nie 

zrozumcie mnie źle. Nie jestem nieszczęśliwy. Przeciwnie. Po prostu muszę jakoś wypełnić 

czas. Szybko. Dziś po zakupach wpadła mi w oko wasza ulotka: Seniorze, zostań stażystą. 

- Tak myślałam, że to ty. Co tam masz? 

- Szukają praktykantów, dobrze rozumiem? 

- Dalej. Co najmniej 65 lat, zaradność, zainteresowanie i komers – cokolwiek to jest – 

i opinii. 

- Baudefit dot com. Precz z ubraniami? 

- Kupili starą fabrykę. Córka mówi, że sprzedają odzież przez Internet jakimś cudem. 

- Trzeba załadować aplikację, Listy motywcyjne,vhc. Nagraj film, wrzuć na ju tuba albo 

vineo-pliku, mov, adi albo mpg. Czekamy. Chcą mnie poznać. 

- W jakim to było języku? Co dziś robisz? Lazanię z mrożonki? Przyniosę sałatkę i zjemy 

razem, jak kiedyś. I nigdy potem. 

- To było pięć miesięcy temu. Musimy to powtórzyć. Umówimy się. 

- Słodki jesteś. Wiesz? To do zobaczenia. Tylko nie zwlekaj aniołku, młodszy nie 

będziesz. 

[z filmu „Praktykant”] 
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Polskie zwycięstwo… na podium aż dwa… Kamil Stoch, Piotr Żyła. 

 

AW: – Nowość w Sejmie i zaskoczenie w przepisach. Mandatu nie będzie. Można nie 

przyjąć. Trzeba go będzie zapłacić, a dopiero później samemu odwoływać się do sądu. PiS ma 

nowy pomysł, który mogą odczuć nie tylko kierowcy, może odczuć go każdy zatrzymany na 

przykład za stanie na ulicy. Dlaczego to rewolucyjna zmiana, o tym: 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – …Ta zmiana powoduje, że obywatel zostaje uznany za 

winnego przez policjanta, a nie przez sąd. Mandat musi zapłacić bez wyroku. Sens tych zmian 

jest oczywisty – ma zniechęcić ludzi do udziału w pokojowych manifestacjach…  

 

AW: – Dwa zespoły lekarskie i operacja specjalna… najpierw ratujący dziecko, a potem 

jego matkę. Kobieta była w ciąży i miała pękniętą aortę. W szpitalu w Zabrzu… 

 

AW: – Czy kody atomowe są bezpieczne? Czy Donald Trump nie naciśnie w emocjach 

czerwonego guzika? Takie oficjalne pytania z Izby Reprezentantów oznaczają oficjalny 

niepokój. Demokraci nie chcą czekać na zaprzysiężenie, chcą aktu oskarżenia dla Trumpa… 

Marcin Wrona: – Z dnia na dzień pogłębia się izolacja Donalda Trumpa. Przewodnicząca 

Izby Reprezentantów (Nancy Pelosi) zadzwoniła do najważniejszego amerykańskiego dowódcy 

wojskowego (generał Mark Milley, przewodniczący kolegium szefów sztabów sił zbrojnych 

Stanów Zjednoczonych), by upewnić się, że kody atomowe są bezpieczne, a prezydent nie 

wywoła żadnego konfliktu. Po rozmowie napisała list do Demokratów: 



„Położenie tego niespełna rozumu prezydenta nie może być bardziej niebezpieczne i 

musimy zrobić wszystko, co w naszej mocy, aby chronić naród amerykański przed 

jego niezrównoważonym atakiem na nasz kraj i naszą demokrację”. 

MW: – Eksperci podkreślają, że tak długo jak Donald Trump jest prezydentem, jest on 

również głównodowodzącym amerykańskimi siłami zbrojnymi i jego rozkazy muszą być 

wykonywane. Pelosi chce, by wiceprezydent Mike Pence na podstawie 25 poprawki do 

konstytucji doprowadził do usunięcia Donalda Trumpa, ale ten [czyli kto? Pence? Trump?] 

podobno nie odbiera od niej telefonów. 

Nancy Pelosi: – Zostało tylko kilka dni, byśmy byli od niego bezpieczni, ale Donald 

Trump zrobił coś tak poważnego, że powinien zająć się tym prokurator. 

MW: – Dlatego już w poniedziałek Demokraci chcą przedstawić projekt artykułu 

impiczmentu, czyli aktu oskarżenia prezydenta. A w połowie tygodnia nad postawieniem go 

w stan oskarżenia miałaby głosować Izba Reprezentantów. Ale proces prezydenta i samo 

odsunięcie go od władzy jest w rękach Senatu, a ten zbiera się dopiero na dzień przed 

inauguracją Joe Bidena, 

Joe Biden: – Skupiam się na wirusie, szczepionce i wzroście gospodarczym. Te decyzje są 

w rękach Kongresu i niech on decyduje. 

Liza Murkowski, republikańska senator z Alaski 

„Chcę, żeby zrezygnował, żeby odszedł. Spowodował dość zniszczeń”. 

MW: – …Donald Trump napisał w mediach społecznościowych, że nie będzie go na 

inauguracji Joe Bidena. To pierwszy prezydent od roku 1869, który ignoruje zaprzysiężenie 

następcy… kilka godzin później Tweeter zawiesił jego konto… 57% Amerykanów chce, by 

prezydent natychmiast opuścił Biały Dom i został usunięty z urzędu. Marcin Wrona, Fakty, 

Waszyngton. 

 

AW: – Ferie w pełni, szkoły w gotowości. Jeszcze nie wiadomo, w których klasach i czy w 

ogóle usiądą uczniowie. Wiadomo, że testy [wirusowe] czekają na nauczycieli… 

 

AW: – Raport już na biurku ministra [zdrowia], wnioski już pojutrze. W Warszawskim 

Uniwersytecie Medycznym były szczepione osoby spoza grupy zero i były wpisane na listę jako 

niemedyczni pracownicy placówki. Znane sa też kolejne nazwiska. 

Arleta Zalewska: – …nowe nazwiska: Kasia Kieli, prezes i dyrektor zarządzająca 

Discovery w Europie, Afryce i na Bliskim Wschodzie; Elżbieta Grycan i Zbigniew Grycan, 

właściciel sieci lodziarni; Irena Eris i Henryk Orfinger, twórcy marki kosmetycznej „dr Irena 

Eris”. W związku z wydarzeniami z uczelnią pożegnały się już Małgorzata Rejnik, była kanclerz 

Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego, doktor nauk medycznych Ewa Trzepla, była prezes 

centrum medycznego Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego… 

[Zbyt dużo czasu, uwagi i wypowiedzi wielkich ludzi niewspółmierne do znaczenia 

problemu. Raczej liczba zmarłych na Covid-19 powinna być przedmiotem takiego 

zainteresowania – 553+186+332+438]. 

 

AW: – Centralizacja – słowo klucz do polskich szpitali. Ministerstwo zdrowia ma plan, a 

w tym planie to własność skarbu państwa… Czy czeka nas nowa reforma zdrowia i komu ma 

wyjść na zdrowie… 

[Teraz tylko powstanie Centralny Zarząd i będzie jak za Gomułki]. 

 

Tvn24bis – 7 DNI – UNIA – Maciej Sokołowski 

[znów powtórzenie podsumowania 2020 roku] 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Klase czy co? W moim siedzą jakieś menele. Sie porobiło. Strach jeździć. Raz spotkałem 

psychoanalityka. Wykrył u mnie kompleks Edypa. Że niby z własną matką. To mu pokazeł 

zdjęcie mamusi. Wyszedł. Jak tatuś. Tatuś, jak się przyjrzał mamusi, to wsiadł na WSK-ę i łup w 

słup. Urodę mam po tatusiu. Tylko wyższy jestem. Tatuś był, no, koszykarzem to on nie był. Pan 

do Warszawy? Joga pieprzony. Ej. Zabiłem gościa. Jezu! 



- Można? 

- Szkarlatyna! Wiozę dzieci ze szkarlatyną! 

- Może mógłbym pomóc? Jestem pediatrą. 

- A ja chirurgiem. Wypierdalaj! 

- Ile tu miejsca. Bąbelku. 

- No. Nareszcie. Ale grzeją. Nie? 

- Ten pan nie oddycha. 

- Co ty mówisz, dziewczynko? Jak nie oddycha? Oddycha. Oddycha. Tylko dyskretnie. To 

nie znaczy, że miałby charczeć. Jak masz na imię? 

- Ola. 

- To twoja babcia? 

- Wanda. Wanda, co zabiła męża. 

- Och ta fantazja dziecięca. Kolega zmęczony? 

- Śmiertelnie. 

- Znowu nie oddycha. 

- A co tam masz za książeczkę, dziewczynko? Niech zgadnę. Kubuś Puchatek? Medycyna 

sądowa. 

- Drobnoustroje. Rozkładają złożone białko na proste. Kiedy jest tak gorąco, na przykład 

w przedziale, to zwłoki rozkładają się bardzo szybko. 

- Zanudzasz pana, Bąbelku. 

- Nie. To bardzo ciekawe. Mogę? Charakterystycznym obrazem rozkładu jest tworzenie 

się gazów gnilnych, które powodują rozdęcie brzucha. Wargi przybierają kolor czarno-

zielonkawy. A ucisk powoduje wysunięcie ku przodowi języka. Niedobrze mi. 

- Komisarz Ksawery, wydział kryminalny. Czy zauważyli państwo coś podejrzanego? Na 

przykład pan. 

- Nie. Nic nie widziałem. 

- Tamtego pana pytam. 

- Kolega śpi całą drogę. Nic nie widział. 

- Słyszeliście Pobruda. Śpi całą drogę. Nic nie widział. A pan? 

- Ale że co? 

- Pan pyta, że co. Że morderstwo. Nie myśli pan chyba, że przyszliśmy tu carbonara 

sprawdzać bilety. 

- Ale my nic nie wiemy, panie komisarzu. Nikt z nas nawet nie wychylił nosa z przedziału. 

Prawda? 

- Nieprawda. Ja wychodziłam. Ale żeby mordować na siku. 

- Na siku. No tak. Oczywiście. Na siku. 

[z filmu „Ciało”]. 

♣ 
2021-01-10 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5189 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

PiS – za. Gowin – przeciw. W sprawie nowego prawa jest już nowy spór. Mandatu nie 

będzie można nie przyjąć – taki jest nowy pomysł i w nowym projekcie obywatel z problemem 

zostaje sam… 

 

AW: – Już słychać granie, czyli wielka orkiestra przed finałem… finał 31 stycznia… 

 

AW: – Do małych i średnich firm trafi 20 miliardów złotych [niech trafi] 

 

AW: – dwieście tysięcy szczepi dziennie Wielka Brytania… 

 

AW: – Rozmyślnie podburzał do stosowania przemocy wobec rządu Stanów 

Zjednoczonych – to cytat z aktu oskarżenia dla Donalda Trumpa. Demokraci zbierają pod nim 

podpisy… 



 

Paweł Szot: – Nad Międzybrodziem Bialskim opada mgła. To co przez lata działo się na 

tutejszej plebanii przestaje być tajemnicą. Do prokuratury zgłosił się kolejny mężczyzna, który 

twierdzi, że był molestowany przez miejscowego proboszcza (ksiądz Jan Wodniak) … 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Benjamain, twoja kolej. 

- Dzień dobry. 

- Usiądź sobie. Widzę, że wybierasz się być może na weterynarię. 

- Tak. 

- Po pierwszym roku przygotowawczym jest egzamin konkursowy i pięć lat studiów. 

Piękny zawód. Daje wiele możliwości. 

- Nie jestem pewien. Zważywszy na ceny. 

- Więc czemu nie studia inżynierskie? Matura ścisła daje wiele możliwości. A medycyna? 

Po tym egzaminie można iść także na farmację, stomatologię, położnictwo też. Czemu nie? 

- To daje wiele możliwości. 

- Właśnie. 

]z filmu „Pierwszy rok”] 

 

[Wielu osobom udaje się uniknąć zakażenia i uznajemy, że wszystko w porządku. Ale 

pandemia nas osacza, zabiera nam kolejne treści i możliwości życia, osacza każdego w różnym 

stopniu. Najbardziej zdecydowanie tych, którzy umierają. W lutym się przeziębiłem, bez 

podwyższonej temperatury, na lekach bez recepty – prozaiczna sprawa. Ale wracając ze sklepu, 

straciłem przytomność, runąłem w krzaki, które mnie pokaleczyły, podnieśli mnie przechodnie, 

wezwali pogotowie – znów prozaiczna sprawa. Gdzieś w tymże czasie wpadłem na pomysł 

przekazania maszyn i urządzeń z warsztatu blacharsko-dekarskiego ojca do Narodowego 

Muzeum Techniki. Nawet się zainteresowano. Warsztat jest w Sosnowcu, uzgodniłem pomysł z 

bratem, który tam mieszkał. Warsztat trwał nieczynny już od 40 lat, może czekać dalej – 

uznałem. Jednak miesiące mijały, ostatniego września brat nagle zmarł, budynek przejęła 

bratanica z rodziną. Zapytałem Muzeum, czy nadal są zainteresowani – tak, bardzo – odpisali – 

ale pandemia, nie mogą podjąć żadnych kroków. Los chciał, że tak późno wpadłem na pomysł, 

teraz już może nic nie pozostać po Ojcu. Pandemia. Brat zmarł, a ja nie odważyłem się jechać na 

jego pogrzeb – media ostrzegały, że gros zakażeń następuje na pogrzebach, weselach. Czy mnie 

to tłumaczy? Na pewno mi przykro. Po marcowym omdleniu przestałem wychodzić z domu, no, 

próby spaceru kilkunastominutowego, co kilkanaście dni – rezultat coraz gorszy. Laska coraz 

bardziej potrzebna. Stopy już prawie stale mam opuchnięte. Zaniedbałem, powinienem iść do 

internisty. Jeszcze przy komputerze, pisząc czuję się normalnie. Ale pandemia coraz bardziej 

osacza. W lipcu skończyłem 87 lat]. 

♣ 



2021-01-11 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5325 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Do końca tygodnia będzie w sumie zaszczepionych 450 tysięcy Polaków. Do końca marca 

mają być 3 miliony. Rząd podaje dziś ważne liczby i ważne daty, ale są też ważne pytania: Czy 

mamy dobre tempo szczepień? Czy nie trzeba przyspieszyć? 

Marzanna Zielińska: – …15 stycznia rozpocznie się rejestracja seniorów i możliwość 

umawiania szczepień dla seniorów 80+. 22 stycznia seniorów 70+… 

 

AW: – W górach napięcie rośnie, bo rosną długi… 

 

AW: – Zima w Europie, zima w Polsce… Zimowy kataklizm w Hiszpanii, bo takiej zimy 

nie było od 50 lat. Są miejsca, gdzie ludzie nie mają już co jeść, bo tak ich zasypało, że są 

odcięci od świata. Niektórzy już kilka dni uwięzieni są na drogach w samochodach. Do Polski 

zbliża się duży mróz, więć lepiej być gotowym na wszystko. 

[Czyli szczepienia też mogą być zagrożone]. 

 

AW: – Dzieci z klas 1-3 wracają za tydzień do szkół – taka jest decyzja rządu. Nauczyciele 

z tych klas pytają, czy nie lepiej byłoby nas teraz zaszczepić? Na razie dla wszystkich 

nauczycieli jest bezpłatny test… 

Magda Łucjan: – Na to testowanie zdecydowało się 165 tysięcy nauczycieli z klas 1-3. 

 

AW: – …Jest apel ministra zdrowia do rektora uczelni [Warszawski Uniwersytet 

Medyczny] Zbigniewa Gacionga [o podanie się do dymisji], bo to tu, co wykazała kontrola 

w ostatnich dniach grudnia zaszczepiono poza kolejnością blisko 200 osób spoza personelu 

medycznego i pracowników szpitala… [No, ładnie. Ale dlaczego nie bada się sposobu 

wpłynięcia na zmniejszenie umieralności zakażonych koronawirusem?] 

 

AW: – Sędzia Tuleya z wezwaniem do prokuratury. Jest podejrzany i ma stawić się na 

przesłuchanie. Jest pierwszym polskim sędzią ściganym karnie, ale wciąż powtarza: Polscy 

sędziowie nie służą politykom i na przesłuchanie przyjść nie zamierza… 

Tuleya: – Ciężko mi się odnaleźć w tej nowej rzeczywistości. Jeśli ktoś całe swoje życie 

zawodowe związał z sądem, to bardzo boli. Głęboko w to wierzę, że wrócę do orzekania i nadal 

będę sędzią sądu powszechnego i będę robił to, co po prostu kocham. 

 

[Szukałem aktualnej sytuacji w szpitalach. Ministerstwo zdrowia milczy w tej sprawie. 

Portale miast: Gdańsk – najnowsze dane o sytuacji w szpitalach są z października ubiegłego 

roku. Warszawa – też opublikowano stronę w październiku i dalej cisza. Gniezno – w grudniu 

ostatnie wiadomości. 

Co się dzieje? Łatwiej się dowiedzieć, co się dzieje w szpitalu w Nowym Jorku niż 

w szpitalach jakiegokolwiek miasta polskiego]. 

 



ANTIDOTUM  DNIA 

[Tak polubiłem Seweryna Krajewskiego:] 

 

Taka Ameryka! 

 Muzyka Seweryn Krajewski 

 Słowa Ewa Rado 

Tam, gdzie Społem miało jatkę, 

Dziś jest burger salon, 

W białym domu żyd i komuch 

Dziś na giełdzie grają, 

Znowu zaszczyt być bogatym 

Synem polityka, 

Spółka w zoo osioł w banku, 

Taka Ameryka, 

 

Iwan stoi na stadionie, 

Bombę ma na sprzedaż, 

A pod sejmem kosynierzy i 

Świnia w konserwach, 

Święcą działa, znika gwiazda 

Z dawnego pomnika, 

Baby rodzą leżąc krzyżem, 

Taka Ameryka 

 

Taka Ameryka plastikowa kicha, 

Zaszkodzić nam może, 

Chroń nas dobry Boże; 

 

Mafia kradnie samochody, 

Szmugiel jak cholera, 

A w gazetach co dzień nowa 

Legalna afera, 

Policjantów za kratami 

Na noc się zamyka, 

Złodziej też ma swoje prawa, 

Tu nie Ameryka; 

 

Klecha z flaszki się uśmiecha, 

Chwali Mercedesa, 

Hamlet robi za kelnera, 

Prasa straszy mieszczan, 

Męskie piersi zakazane, 

Za to na ulicach, 

Łysi leją kolorowych, taka Ameryka 

 

Taka Ameryka plastikowa kicha, 

Zaszkodzić nam może chroń nas dobry Boże; 

 

Lecą suki na sygnałach, 

W samie była kradzież, 

Zwinął dziadek kostkę masła, 

Chleb i czekoladę, 

Kominiarze bizmesmena 

Skuwają jak byka, 

Tu się trzeba równo dzielić, 

https://www.google.com/search?sxsrf=ALeKk03pjYlve0BieJxZQMEb2VbK_y5CzQ:1613858776505&q=seweryn+krajewski+czemu+p%C4%99dz%C4%99+wykonawca&stick=H4sIAAAAAAAAAOPgE-LRT9c3LDYwLbFIqUjTUspOttLPLS3OTNYvSk3OL0rJzEuPT84pLS5JLbJKLCrJLC5ZxKpZnFqeWlSZp5BdlJiVWl6cnamQXJWaW6pQcGRmStWRmQrlldn5eYnlyYkAUe2F1mAAAAA&sa=X&ved=2ahUKEwi6_Ny4vPnuAhWrxIsKHYHSDsgQ6BMoADADegQIERAC


Tu nie Ameryka 

 

Taka Ameryka plastikowa kicha, 

Zaszkodzić nam może, chroń nas dobry Boże; 

 

Ruski miesiąc tak czekałeś, 

Przez czerwone lata, 

Do korony i madonny, 

No i do marszałka, 

Orłem białym rządzą kruki, 

Bo nie mogła wrona, 

A ta cała Ameryka coś jakby w kondonach 

 

Taka Ameryka plastikowa kicha, 

Zaszkodzić nam może, chroń nas dobry Boże 

 

Czemu pędzę wciąż przed siebie 

  muzyka Seweryn Krajewski 

  słowa Bogdan Olewicz 

Czemu pędzę wciąż przed siebie, byle dalej gnać. 

Czego szukam, może żal mi wczorajszego dnia. 

Ponad łysą czaszką nieba, zimna wieczna noc, 

Więc zaglądam za horyzont i przed siebie: wio! 

 

Kiedy wciskam pedał gazu, aż się zegar gnie! 

Czuję w sobie dziką radość – czemu, kto to wie? 

Co mnie spotka w popołudnie, co za dziesięć lat? 

To co obiecują w grudniu teraz wolę prać. 

Kiedy świat wiruje w pędzie, łapie w rękę wiatr. 

Miałem w życiu wielkie szczęście chodzić późno spać. 

Kiedy stanie na mej drodze stutonowy trak 

To wystrzelę tak jak płomień, widać chciałem tak. 

Czemu pędzę wciąż przed siebie, byle dalej gnać. 

Czego szukam może żal mi wczorajszego dnia? 

Kiedy wciskam pedał gazu, aż się zegar gnie! 

Czuję w sobie dziką radość – czemu, kto to wie? 

Co mnie spotka po południu, co za dziesięć lat? 

To co obiecują w grudniu teraz wolę prać. 

Kiedy świat wiruje w pędzie, łapię w rękę wiatr. 

Miałem w życiu wielkie szczęście chodzić późno spać. 

 

Każdy swoje dziesięć minut ma 

  Muzyka Seweryn Krajewski 

  Słowa Bogdan Olewicz 

Czekasz na tę jedną chwilę, 

Serce jak szalone bije, 

Zrozumiałem po co żyję, 

Wiem, że czujesz to co ja. 

Ej za krótko trwa godzina, 

Niech się chwila ta zatrzyma, 

Moim szczęściem chcę nakarmić, 

Calutki świat zdziwiony tak. 

 

Wielka miłość nie wybiera 

  Muzyka Seweryn Krajewski 
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  Słowa Bogdan Olewicz 

Wielka miłość nie wybiera, 

Czy jej chcemy nie pyta nas wcale, 

Wielka miłość wielka siła zostaniemy jej wierni na zawsze. 

 

Miną lata gwiazdy zgasną, 

Fotografie w głowie zasną, 

Gdy nas ludzka złość rozłączy, 

Ja i tak odnajdę Cię, 

Kiedy rozum każe zwątpić, 

Czekaj zadrży świecy płomień, 

Bo po drugiej rzeki stronie, 

Ja dobrze wiem tam ogród jest. 

 

Wielka miłość nie wybiera, 

Czy jej chcemy nie pyta nas wcale, 

Wielka miłość wielka siła zostaniemy jej wierni na zawsze. 

Autorzy utworu: Krajewski Seweryn 

Wykonawca: Seweryn Krajewski 

[fragmenty tych pieśni są w filmie: „Uprowadzenie Agaty”]. 

WYSTĄPILI 

KAROLINA ROSIŃSKA – Agata 

SŁAWOMIR FEDOROWICZ – Cygan 

JERZY STUHR – Ojciec Agaty 

MAREK PIWOWSKI – Tato Cygana 

JANUSZ REWIŃSKI – Wiceminister 

POLA RAKSA – Mama Agaty 

ANNA MILEWSKA – Pani, która nie miała na grzybową 

JACEK BRACIAK – Oskar, eks-narzeczony Agaty 

GRZEGORZ KOWALCZYK – Winnio, kierowca bombowca 

ZBIGNIEW BUCZKOWSKI – Policjant, który polał wodą 

Samowolka JAN SZCZEPAŃSKI – Jego kolega 

CEZARY PAZURA – Policjant w stogu siana 

WOJCIECH MANN – Dowodca głodówki policjantów 

KRZYSZTOF MATERNA – Psychiatra dyżurny 

ANDRZEJ CHRZANOWSKI – Psychiatra łysy 

LECH NIEBIELSKI – Podał z dyskoteki 

KATARZYNA BUTOWTT – Żona Wiceministra 

JOANNA POGORZELSKA – Koleżanka Agaty 

TOMASZ SAPRYK – Kolega Cygana z celi 

JANUSZ KŁOSIŃSKI – Podejrzany o zaginięcie żony 

SYLWESTER ZAWADZKI – Bramkarz Kopyto do bicia 

MARCIN JĘDRZEJEWSKI – Klawisz więzienny 

IWONA PETRYKOWSKA – Dziewczyna za stogu siana 

TADEUSZ HANUSEK – Spowiednik Agaty 

MIECZYSŁAW KĘDZIORA – Ksiądz, który wskazał drogę 

ZBIGNIEW MODEJ – Dubler Cygana - kaskader 

ARTUR PONTEK – Rudy filmowiec 

GRZEGORZ SKURSKI - Bezdomny 

STANISŁAW TYM -Bezdomny 

oraz wielu innych 
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Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

 

Polska – 5 569 nowych zakażonych. 326 zmarło. 

 

Krzysztof Skórzyński: – …Spis zasad, które minister rozesłał do szkół na 6 dni przed ich 

ponownym otwarciem: 

- środki do dezynfekcji i termometry 

- jedną klasę powinien uczyć jeden nauczyciel 

- jedno piętro jedna klasa jedna toaleta 

Magdalena Prokaryn-Dynarska, dyrektor szkoły podstawowej nr 1 w Łodzi – Te wytyczne 

są kuriozalne. Jeżeli pan minister uważa, że jesteśmy w stanie zapewnić sale i węzły sanitarne 

dla poszczególnych klas na różnych piętrach budynku [nie zrozumiałem] musielibyśmy mieć. 

- lepsze byłyby szczepienia niż testy dla nauczycieli… 

Przemysław Czarnek, minister edukacji i nauki: – Będziemy szczepić nauczycieli tak 

szybko jak się da. Cały czas trwają dyskusje. Kolejność jest wyznaczona zgodnie z hierarchią 

zapotrzebowania. 

Niedzielski: – Robimy wszystko, by tę pulę zwiększyć, ale one się pojawią dopiero 

w drugim kwartale. 

PK: – Do Polski trafiła pierwsza dostawa szczepionek firmy Moderna, do końca marca to 

ma być ponad 800 tysięcy dawek. Za kilka tygodni powinny być też dostępne szczepionki 

z firmy AstraZeneca i naukowców z Oksfordu. 

Marek Nowicki: – Do tych magazynów Agencji Rezerw Materiałowych trafiła już 

pierwsza partia szczepionki Moderna. Czy wobec tego rządowy program szczepień przeciwko 

Sars-Cov-2 jest realizowany w Polsce prawidłowo? 

Anna Boroń-Kaczmarska, profesor, wirusolog, Krakowska Akademia Imieniem Andrzeja 

Frycza Modrzewskiego: – Jestem zadowolona. Powiem raczej, to co się składa na to 

zadowolenie, proszę państwa, no, pracuję w dosyć dużym mieście i widzę w jakim szybkim 

tempie utworzono punkty szczepień. Jest ich naprawdę dużo. 

MN: – Na Zachodnim Pomorzu jest już jednak znacznie gorzej. 

Maria Gańczak, profesor, Europejskie Towarzystwo Zdrowia Publicznego: – Ja jestem w 

kontakcie z wieloma szpitalami powiatowymi i wieloma lekarzami, pielęgniarkami 

oczekującymi na wiadomość z tych szpitali węzłowych, ale takie wiadomości nie nadchodzą. 

MN: – Na razie dane nie są złe: 

Liczba zaszczepionych mieszkańców Unii Europejskiej: 

1 Italia 718 tysięcy 

2 Dojczland 688 tysięcy 

3 Hiszpania 406 tysięcy 

4 Polska 257 tysięcy 

 Liczba zaszczepionych na świecie: 

1 Chiny 9 milionów (dane z 9 stycznia) 

2 USA 9 milionów 

3 Wielka Brytania 2 miliony 680 tysięcy 

11 Polska 257 tysięcy 

Paweł Grzesiowski, doktor, ekspert Naczelnej Rady Lekarskiej do spraw pandemii Covid-

19: – Cała logistyka jest moim zdaniem bardzo słabo zaplanowana, tak jakby to się miało toczyć 

takim leniwym trybem: pięć dni w tygodniu, szczepimy tylko w dni robocze od ósmej do 

piętnastej. No, po prostu dzieje się, jak w trybie zwykłym. A my nie mamy trybu zwykłego, my 

mamy tryb wojenny. 

MN: – Sytuacja może się bardziej skomplikować, kiedy za chwilę ruszą szczepienia 

seniorów. Od piątku [15 stycznia] osoby 80+ mogą zgłaszać się do swoich przychodni osobiście 

lub za pośrednictwem internetowego konta pacjenta. Można też po prostu zadzwonić. 

[Mam 87 lat. Dzwoniłem. Mój Luxmed będzie szczepił, ale nic więcej dziś nie wiedzą. 

Telefon 989 kazali zagłosić się w piątek i zarejestrować się]. 

Małgorzata Koszur, Oddział Narodowego Funduszu Zdrowia w Szczecinie: – 

Najłatwiejszym wyborem będzie zadzwonić na bezpłatną całodobową infolinię 989. 



MN: – Problem polega na tym, że przychodnie nie są przygotowane do masowych 

szczepień. Brakuje ludzi. A do tego szczepionki trzeba wykorzystać w bardzo krótkim okresie 

od rozmrożenia. 

Joanna Zabierska-Cieciuch, lekarz medycyny rodzinnej: – Nie widzę możliwości 

logistycznych, żeby przychodnie rozpoczynające cały ten proces były w stanie w pierwszym 

tygodniu bardzo dużo masowo szczepić. Musimy przetestować system, nie wiemy, jak ten 

system będzie działał. 

MN: – A tu jeszcze nie są zaszczepieni wszyscy pracownicy służby zdrowia. A za chwilę 

dodatkowo będzie trzeba zaszczepić drugą dawką tych, którzy otrzymali już pierwszą. 

Maria Ganćzak, dalszy ciąg: – To, czego u nas zdecydowanie w Polsce zabrakło: nie 

szczepimy w weekendy i jest to, myślę, błąd, który spowodował te opóźnienia, z jakimi mamy 

do czynienia. I to jest błąd do naprawienia. 

MN: – Najpierw więc pilnie trzeba poprawić logistykę… Marek Nowicki, Fakty. 

PK: – Ta najczarniejsza statystyka: 

- Mamy dwa razy więcej zgonów niż powinno być. 

- 90% to są zgony covidowe. 

[Albo dwa razy więcej, czyli 50% to są zgony covidowe, albo 9 razy więcej, wtedy jest 

90%] 

- Rodziny czekają na pogrzeb po tygodniu. 

- Miejsca, gdzie są ciała przechowywane, pękają w szwach. 

 

PK: – FBI ostrzega, że nie tylko w Waszyngtonie, ale we wszystkich stolicach 50 Stanów 

może dojść do zamieszek prowokowanych przez uzbrojone bojówki. Gwardia narodowa już 

teraz szykuje się do działania. 

Muriel Bowser, burmistrz Waszyngtonu: – Nasze główne cele, to skłonienie Amerykanów, 

by w inauguracji uczestniczyli wirtualnie i ochrona Waszyngtonu przez powtórką brutalnego 

szturmu na Kapitol. 

Marcin Wrona, Waszyngton: – Już teraz Waszyngton zaczyna przypominać obronną 

twierdzę. Sicret Service wprowadza procedury bezpieczeństwa na tydzień, a nie jak planowano 

na dzień przed zaprzysiężeniem nowego prezydenta. Tydzień temu w Waszyngtonie było 

zaledwie kilkuset żołnierzy gwardii narodowej, za kilka dni mają tu ich być tysiące. (15 000) 

Skutkiem ataku na Kapitol jest nie tylko wzmacnianie bezpieczeństwa amerykańskiej 

stolicy. Coraz więcej potężnych korporacji zrywa finansowe i biznesowe związki z Donaldem 

Trumpem, a członkowie Kongresu, którzy podważali wynik listopadowych wyborów, nie będą 

mogli liczyć na wsparcie finansowe wielkich amerykańskich firm. Marcin Wrona. Fakty, 

Waszyngton. 

 

PK: – Georgette Mosbacher, kończąca swoją misję dyplomatyczną w Polsce, ambasador 

Stanów Zjednoczonych, została odznaczona przez prezydenta, Andrzeja Dudę, Krzyżem 

Wielkim Orderu Zasługi Rzeczpospolitej Polskiej… 

 

Krynica, obie Krynice umierają… 

 

Zbigniew Gaciong, profesor doktor habilitowany nauk medycznych, rektor 

Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego 

W poczuciu odpowiedzialności za reformę uczelni i dając świadectwo odwagi 

cywilnej, odmawiam spełnienia oczekiwań ministra zdrowia, który jako swój cel 

przyjął odsunięcie mnie ze stanowiska. Wbrew słowom ministra zdrowia Adama 

Niedzielskiego nigdy nie mijałem się z prawdą. 

 

Maciej Mazur: – Biologia pod lupą. Przez ostatni rok nauczyliśmy się mnóstwa pojęć ze 

słownika studenta pierwszego roku. Wydawałoby się, że poziom wiedzy powinien wzrosnąć. 

…Wyselekcjonowano 12 wypowiedzi. Zwyciężyła Kaja Godek: 



Homoseksualizm nie jest dewiacją, bo nie ma czegoś takiego. Jest norma i jest 

dewiacja seksualna. Jeżeli takich ludzi wpuszcza się w jakiekolwiek środowisko, to 

oni potem mają tendencję do powodowania nadużyć. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Halo? 

- To zjednoczenie? 

- Pomyłka. 

- Słucham? 

- Z kierownikiem Soleckim poproszę. 

- Pomyłka! 

- Słucham? 

- O, teraz znowu pani? 

- Słucham? 

- Czy to dział zbytu? 

- Nie! 

(Jeśli do tej pory nie zadzwonił, to już nie zadzwoni. Gdyby mu zależało, to by się 

odezwał zaraz po przyjeździe. Albo następnego dnia. Ale nie trzy dni. Trzy koszmarne dni). 

- Słucham? 

- Jadzia? 

- Tak. 

- Zgadnij, kogo przed chwilą widziałam. Jest w Warszawie. 

- Mieszka w Metropolu, pokój 336. 

- Dzwonił? O, mój numer za chwilę wypada. Cześć. 

- 435 to ja. Kilka milionów. 

- Ile pani podejmuje? 

- 365 złotych. 

- W jakich banknotach? 

- W pięćsetkach. 

- W jakich banknotach mam pani wypłacić? 

- Wszystko jedno. 

[…] 

- Słucham. 

- Centrala? Tu osiemnastka. Pani Honorato. Chodzą za mną. Jestem spalony. Nie 

kontaktować się ze mną. 

- To żadna centrala, a ja nie jestem Honorata. Słyszy pan?! Halo. 

(Nie. Tak nisko nie upadłam. W recepcji jakiś znajomy głos. Nawet jeśli nie ma go 

w hotelu, powiedzą, że to ja dzwoniłam. Nie. Musi zadzwonić porządnie. Ale kto? Janka 

odpada, zna jej głos. Jerzy? Nie będzie chciał. Irena? Wykluczone. Pękłaby z radości). 

- Do jasnej cholery! Uspokójcie się z tymi telefonami! 

- Oszalałaś? 

- Janka? 

- Tak. Słuchaj. Mam kompletną sklerozę. Przecież ja do ciebie po co dzwonię, zupełnie 

zapomniałam. Czy ty przypadkiem nie masz coś zielonego? 

- Mam. Asparagus w doniczce. 

- Idiotka. Na szyję. Idę na przyjęcie w tej czarno zielonej kiecce i brakuje mi czegoś 

zielonego na szyję. Boże, już muszę iść. Może coś masz. 

- A masz taką zieloną błyszczącą broszkę. Zawieś ją na czymkolwiek. 

- Jesteś genialna. 

- Cześć. 

- Słucham. 

- Centrala? 

- Tak! 

- Kto mówi? 

- Honorata. 



- Osiemnastka się nie zgłosił. 

- Osiemnastka jest spalony. Chodzą za nim. 

- Rany boskie. Szef o tym wie? 

- Szef wie wszystko. I skończcie te cholerne telefony. 

- Dlaczego? 

- Szef zarządził ciszę w eterze. 

- A co z ludźmi? Wszyscy są na miejscu. Na razie dałem ich do patynowania. 

- Można patynować! Tylko przestańcie tyle gadać! 

- Tak jest. 

[z filmu „Lekarstwo na miłość”] 
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Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

 

Polska – 9 053 nowych zakażonych. 481 zmarło. 

 

PK: – …zaszczepionych ponad 330 tysięcy. 

Krzysztof Skórzyński: – …Nie ma wątpliwości, że szpitale mogłyby szczepić szybciej 

i sprawniej, bo możliwości są znacznie większe niż liczba dostępnych w Polsce szczepionek. 

Jest limitowana, bo Unia kupuje szczepionki wspólnie i dzieli je proporcjonalnie do liczby 

mieszkańców danego kraju. Dziś tego ominąć się nie da…  

Tempo szczepień 

Źródło: ourworldindata.org 

Liczba podanych dawek szczepionki na 100 mieszkańców: 

Italia – 1,32 

Hiszpania – 1.04 

Polska – 0,82 

Dojczland – 0,82 

Francja – 0,29 

KS: – Hiszpania i Italia szczepią wszystkimi szczepionkami, które otrzymują. Wiele 

krajów przyjęło strategię, w tym Polska, pół na pół. To znaczy, pół każdej dostawy trafia do 

punktów szczepień, pół zostaje w chłodniach i znów pada pytanie: Po co? Ta połowa była 

rezerwą na wypadek, gdyby w pewnym momencie dostawy z jakiegoś powodu stanęły… 

Liczba 30 szczepionek [to znaczy 5 fiolek, nawet nie jeden pakiecik firmowy, w którym 

jest 15 fiolek] tygodniowo na jeden punkt szczepień (można zaszczepić w tygodniu 30 osób). 

Tygodniowo cały czas przylatuje do Polski 360 tysięcy dawek, tylko 180 tysięcy trafia do 

punktów szczepień, tych punktów będzie trochę ponad 6 tysięcy, dlatego wychodzi jedynie po 

30 szczepionek tygodniowo. [Tu już po równo każdy punkt szczepień]. 

…Osoby 80+ pojutrze mogą się już zapisywać na szczepienia, przez tydzień mogą to robić 

tylko oni, bo są najstarsi i muszą mieć komfort. [O tym komforcie starzy się przekonają]. Od 22 

stycznia jednak na swoje szczepienie mogą się już zapisywać wszyscy między 70 a 79 rokiem 

życia. Szczepienia obu tych grup ruszą 25-go. 

Od piątku każdy niezależnie od wieku może się zarejestrować jako chętny do szczepienia 

na tym portalu pacjenta: pacjent.gov.pl gdy przyjdzie jego kolej, zostanie o tym 

poinformowany… Krzysztof Skórzyński, Fakty. 

PK: – Wiele krajów Europy zapowiedziało, że lockdown może potrwać do końca lutego i 

dłużej… dla wielu przedsiębiorstw to bankructwo… 

Paweł Płuska: – …nie tylko oni mimo zakazów postanowili otworzyć lokal… Na początku 

tygodnia głośno też było o tych wydarzeniach z Cieszyna. Właściciele nie żałują. 

Tomasz Kwiek, restauracja „U trzech braci” w Cieszynie: – W piątek i sobotę zrobiliśmy 

obrót, który wcześniej robiliśmy dwa tygodnie. Te dni zmieniły bardzo wiele. 

Konstytucja Art. 22. 



Ograniczenie wolności działalności gospodarczej jest dopuszczalne  tylko w drodze 

ustawy i tylko ze względu na ważny interes publiczny. 

PP: – Ustawy nie ma. Jest rozporządzenie. Wolą walczyć przed sądem o swoje prawa niż 

upaść. Zwłaszcza że dla wielu z nich upadłość to dopiero początek problemów. 

Adam Abramowicz, rzecznik małych i średnich przedsiębiorstw: – Jeżeli byłaby to spółka 

z ograniczoną odpowiedzialnością, to gdy komornik przychodzi i licytuje z majątku spółki, a w 

przypadku, kiedy się prowadzi jako osoba fizyczna, to z majątku osobistego, nawet utrata 

mieszkań. 

 

PK: – Wilki w Białowieży [chodzą po ulicach miejscowości i zagryzają psy, koty…] 

 

Dariusz Prosiecki: – …Mijają dokładnie dwa lata od tych tragicznych wydarzeń 

[zabójstwo Pawła Adamowicza w Gdańsku]. Wciąż nie wiadomo, kiedy w tej sprawie 

usłyszymy wyrok. Co więcej, nie wiemy nawet, kiedy ruszy proces… 

 

Marcin Wrona: – …Wczoraj Izba Reprezentantów zwróciła się do wiceprezydenta Mika 

Pence’a z prośbą o odsunięcie Donalda Trumpa ad władzy na podstawie 25 poprawki do 

konstytucji, ale wiceprezydent w odpowiedzi napisał, że takie działanie nie jest w interesie 

państwa… Izba Reprezentantów 4 godziny temu rozpoczęła prace nad impiczmentem. Za 

postawieniem prezydenta w stan oskarżenia będą głosowali zapewne wszyscy demokraci, ale 

dołączy też do nich od kilku do kilkunastu republikanów. Tak dziś wygląda wnętrze budynku 

Kongresu – setki żołnierzy z gwardii narodowej koczują [śpią] na korytarzach. Pozostałe 

oddziały rozmieszczone są wokół Kapitolu. FBI informuje o coraz groźniej brzmiących planach 

uzbrojonych bojówek. Okazuje się, że napastnicy szturmujący Kapitol tydzień temu, mieli 

między innymi dokładne plany tuneli łączących wszystkie budynki amerykańskiego Parlamentu. 

Marcin Wrona, Fakty, Waszyngton. 

 

PK: – Według najczarniejszych scenariuszy dzienna liczba zakażeń w Wielkiej Brytanii 

może dojść do 250 tysięcy. Ameryka już teraz jest na tym etapie. Ostatnie godziny były tam też 

najtragiczniejsze, jeśli spojrzeć na statystyki zgonów. Tylko jednego dnia zmarło niemal cztery i 

pół tysiąca osób. 

Katarzyna Sławińska: – Tymczasowa kostnica niedaleko Londynu. Podobnych w całej 

Anglii jest już kilka. W szpitalnych brakuje miejsc dla ofiar koronawirusa. 

Maciej Woroch, Londyn: – Znów trzeba było uruchomić londyński szpital tymczasowy 

Najtingel, by odciążyć szpitale w stolicy. Leży w nich teraz ponad 8 tysięcy chorych na Covid-

19. Ponad tysiąc z nich na intensywnej terapii. Dziennie przez koronawirusa umiera na wyspach 

ponad tysiąc osób, a wirusolodzy i lekarze ostrzegają, że najgorsze dopiero przed nami, bo 

według najczarniejszych scenariuszy liczba zakażeń może niedługo wzrosnąć nawet do 250 

tysięcy dziennie. 

[…] 

[Fakty podają wiele, ale milczą o sytuacji w Polsce, wolą mówić o dwóch wilkach 

w Białowieży. Czyżby zmowa milczenia zawarta z rządem? A w Polsce sytuacja jest gorsza niż 

w listopadzie. Więc mogę w ciemno dopisać, że szpitale przepełnione, brakuje lekarzy, 

pielęgniarek, ratowników. Karetki błąkają się między szpitalami w poszukiwaniu wolnego 

łóżka. Nie ma gdzie przechowywać zwłok, a rodziny czekają po dwa tygodnie na pogrzeb. 

Ministerstwo zdrowia gubi się nawet w podawaniu statystyk zakażonych]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Porozmawiajmy. Wiem, że pan tam jest. Proszę nie udawać, że to się nie dzieje. Będę tu 

przychodził co kilka dni. Musimy pogadać. Przecież ja chcę panu pomóc. Proszę otworzyć. 

Będę tak pukał. Proszę podejść do drzwi. Wiem, że pan tam jest. Niech pan pomyśli o sąsiadach. 

Mam list do pana. Sugeruję, żeby pan go przeczytał. 

--- Cześć członie. 

- Cześć gamonie. 

- Co ty tu? 



- Nieważne. 

- Kto ci drze japę pod drzwiami? 

- Nie twój interes. 

- Nie twój interes? But zawiąż, bo rozwalisz sobie ten głupi łeb. 

- Ale dziś upał. 

- Iść, ciągle iść, w stronę słońca. Ktoś się wprowadza po Kliknerach. 

- Mistrzynio dedukcji się znalazł. 

- Panowie. Gdzie znajdę pana Kastawsona? 

- No. Nie znamy. 

- Dżon Gastawson? 

- Tak. 

- Ten śmierdziel i przydupas Gastawson? 

- Widział go pan? 

- To dziwak. Przypał. Kręci się po tip-barach, gdzie rozbierają się mężczyźni. Ale tylko 

wtedy, gdy weźmie lekarstwa. Bez nich może być wszędzie. Włóczyć się, gadać do drzew. Pan 

mi wierzy, to niebezpieczny gość. Wszczyna bójki. Mam rację? 

- Ale widział go pan? 

- Nie. 

- Ja chyba być może, nie. Nie. 

- W takim razie proszę mu przekazać, żeby skontaktował się ze Sznajderem. To ja. To 

bardzo ważne. 

- Powiemy mu. 

- Pan uważa. Ślisko, co? 

- O w mordę. 

- Jezusie. Męski striptis? Kretyn. 

[z filmu „Dwaj zgryźliwi tetrycy”] 

♣ 
2021-01-14 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5407 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

I Polska, i świat żyje nadzieją, jaką dają szczepionki. Od jutra każdy z nas będzie mógł 

zapisać się na szczepienie, a dojdzie do niego stosownie do obecności w określonej grupie. 

Zaszczepienie wszystkich w grupie pierwszej będzie jednak o wiele większym wyzwaniem niż 

to, z którym służba zdrowia mierzy się teraz. 

Krzysztof Skórzyński: – …15 stycznia rejestracja seniorów 80+. Okaże się, czy system 

informatyczny wytrzymuje. Za tydzień 22 stycznia dzwonić i zapisywać zaczną się seniorzy po 

siedemdziesiątce (70+). A za 11 dni 25 stycznia okaże się, czy to wszystko działa, czy też 

dobrze wygląda tylko w zapowiedziach. 

Możliwości punktów szczepień – 3,7 miliona miesięcznie. 

Realna liczba wykonanych szczepień – 1 milion miesięcznie. 

Italia, Hiszpania, Stany Zjednoczone – cała dostawa – do punktów szczepień. 

Od jutra każdy dorosły bez względu na wiek może się zapisać – pacjent.gov.pl – jako 

chętny do szczepienia, gdy przyjdzie jego pora, dostanie taką informację. Krzysztof Skórzyński, 

Fakty. 

 

PK: – Od wtorku kilkudziesięciu policjantów poszukiwało 13-letniej Patrycji z Bytomia. 

Kilkanaście godzin później znaleziono jej ciało. Zmarła od ran zadanych nożem. Do zabójstwa 

przyznał się 15-letni chłopak… 

 

PK: – Donald Trump jest pierwszym prezydentem w historii, którego Kongres dwukrotnie 

postawił w stan oskarżenia. To nie oznacza odwołania z urzędu, bo o tym musiałby zdecydować 

Senat, a ten tego nie zrobi zapewne przed końcem kadencji… 

…w amerykańskiej stolicy będzie 20 tysięcy żołnierzy gwardii narodowej… 

 



PK: – …Dziś odwołany z funkcji został przewodniczący Krajowej Rady Sądownictwa, 

Leszek Mazur. Według niego powodem może być to, że ujawnił marnotrawstwo pieniędzy 

w KRS… 

 

PK: – Epidemia nie jest jedynym powodem do zmartwień w naszej służbie zdrowia. 

W bardzo trudnej sytuacji jest psychiatria dziecięca, a niemal każdego dnia kilkoro dzieci 

w Polsce usiłuje popełnić samobójstwo… 

[Zawile to relacjonują, ale najwyraźniej w Senacie nie przeszła poprawka o przekazaniu 80 

milionów złotych na psychiatrię dziecięcą. W relacji głównie chodzi o to, że przeciw 

przekazaniu głosowali senatorowie lekarze z PiS: Magdalena Budner, Grzegorz Czelej, Dorota 

Czudowska, Stnisław Karczewski, Waldemar Kraska, Bogusława Orzechowska, Rafał Ślusarz – 

bo budżet nie jest z gumy. Sejm ma ten błąd poprawić]. 

Maciej Bóbr, szpital kliniczny im. Józefa Babińskiego w Krakowie: – Młody człowiek, 

który potrzebuje wsparcia, ma, nawet dzisiaj, sto kilometrów do najbliższego punktu, a i tak 

musi czekać na uzyskanie pomocy w kolejce. 

Renata Szredzińska, fundacja „dajemy dzieciom siłę”: – Nasze szpitale nie mają łóżek, nie 

mają personelu, są województwa, gdzie w ogóle nie ma oddziałów psychiatrycznych dla dzieci i 

młodzieży. Czyli jeżeli dziecko musi być hospitalizowane, to jest wywożone daleko od swojego 

domu, daleko od rodziny. 

 

Paweł Płuska: – …pozew grupowy przeciwko państwu… 

Jacek Dubois, adwokat, pełnomocnik przedsiębiorców: – …to są hotele, biura podróży, 

piloci wycieczek i wszystkie tego typu pokrewne działalności szeroko związane z branżą 

turystyczną… 

Tomasz Prusak, pensjonat Małopolanka w Krynicy-Zdroju: – Albo dostaniemy mandat, 

ale zarobimy pieniądze, albo nie dostaniemy i nie będziemy mieli pieniędzy na chleb. 

 



ANTIDOTUM  DNIA 

- Dziadku. 

- Nie wolno ci tu wchodzić, grzebać. 

- Chcę wiedzieć. 

- Jesteś dość duży, by poznać naszą historię. Zaczynamy. Był rok 1832. Noc, jak ta. 

Charles Karol był ostatnim sygnatariuszem Deklaracji Niepodległości. Był też członkiem 

tajnego stowarzyszenia – masonów. Wiedział, że umiera. Obudził więc tajemnego i kazał wieść 

się do Białego Domu. Chciał rozmówić się z prezydentem. 

- Udało mu się? 

- Nie. Tamtego wieczoru prezydenta nie było w domu. Charles Karol skrywał tajemnicę. 

Powierzył ją jedynej osobie, która była z nim w chwili śmierci – dziadkowi mego dziadka, 

Tomasowi Gejtsowi. 

- O czym mu powiedział? 

- O skarbie. Większym niż można sobie wyobrazić. W ciągu wieków walczyli o niego 

faraonowie, cesarze. Wraz ze zmianą właścicieli skarb się powiększał, aż w końcu zniknął. 

Odnaleźli go pod świątynią Salomona w Jerozolimie rycerze jednej z wypraw krzyżowych. 

Sądzili, że na skarb tak wielki nie zasługuje żaden człowiek, nawet król. Templariusze, bo tak 

nazwali się ci, którzy chronili skarbu, ukryli go w Europie. Później został z niej wywieziony. 

Zajęła się nim amerykańska loża masońska. W czasie amerykańskiej wojny o niepodległość 

skarb ponownie ukryto. Masonami byli wtedy Waszyngton, Franklin i… Chcieli mieć pewność, 

że Brytyjczycy nie zagarną skarbu. Pozostawili więc wskazówki prowadzące do jego ukrycia 

czytelne tylko dla wybranych. Po latach pozostała jedna jedyna wskazówka. Charles Karol 

przekazał ją Tomasowi Gejtsowi: Tajemnicę kryje Charlot. 

- Czyli kto? 

- Nawet pan Karol nie wiedział. Masoni pozostawili też swoje symbole: piramidę, 

wszystko widzące oko – znaki Templariuszy, strażników skarbu. Przemawiają do nas. Śmieją się 

z nas. 

[z filmu „Skarb narodów”] 

♣ 
2021-01-15 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5480 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

O północy ruszyły powszechne już zapisy na szczepienia i od razu chciały z tego 

skorzystać dziesiątki tysięcy osób. To że chcemy się szczepić, to dobrze. Gorzej, że nie dzieje 

się to tak szybko, jak byśmy chcieli. Akurat dzisiaj też Pfizer poinformował, że czasowo 

zmniejsza dostawy szczepionek. 

Arleta Zalewska: – …To zdjęcia zrobione dziś rano w Łodzi przed jednym z punktów 

szczepień. Niestety, nie wszystkim udało się dziś tu zarejestrować. Limit rejestrowy w każdym 

punkcie szczepień w całym kraju to 30 dawek. Czyli tygodniowo to 180 tysięcy osób 

zaszczepionych w całym kraju. A tylko do tej konferencji chętnych do szczepień seniorów 

zarejestrowało się ponad 127 tysięcy. 

Pan przed punktem szczepień: – Mówi się, żeby przychodzić się szczepić, pół nocy nie 

przespaliśmy, w ogonku 2 godziny staliśmy, 20 osób i koniec rejestracji. 

AZ: – Na szczęście kilka godzin później zjawili się urzędnicy z herbatą i gotowością do 

pomocy: po pierwsze, w rejestracji przez Internet, po drugie, przez infolinię 989 i w końcu po 

trzecie, zdobycie informacji, gdzie w innych punktach w Łodzi można się jeszcze zarejestrować. 

Starsza pani z kubkiem plastikowym z herbatą przed punktem szczepień: – Gdzie tylko nas 

za tego, to będziemy jechali. Bo jesteśmy, z tego już nie zrezygnujemy. 

AZ: – W Gdańsku, Tarnowie czy Bolesławcu lekarze sami tworzyli listy rezerwowe. 

I seniorów, którzy zjawili się dziś, zapisywali na kolejne wolne terminy w marcu, a nawet 

w kwietniu. 

Pan: – 16 marca na 17:30. 

AZ: – …powodem ograniczeń dostawy szczepionek do całej Europy, są zmiany w jednej z 

fabryk, które mają prowadzić do zwiększenia produkcji. 



[Nieprawda]. 

Do dziś w Polsce zaszczepiło się ponad 410 tysięcy osób. Arleta Zalewska, Fakty. 

[Mam 88 rok. Będę się szczepił po medykach w pierwszej kolejności. Ogarnia mnie 

niepokój, jak to będzie. Tyle krytyki słyszymy. 15 stycznia o 0,05 zadzwoniłem pod 989, ale nie 

było sygnału. Zajrzałem na pacjent.gov.pl – przerwa techniczna. O 2:30 znów zadzwoniłem pod 

989. Działało. Wysłuchałem szeregu informacji, między innymi: Jeśli urodziłeś się w roku 1941 

lub wcześniej, wciśnij 1. Potem czekałem na rozmowę z konsultantem. Niedługo. Miła pani 

zapisała mój pesel i numer telefonu, jaka miejscowość – Warszawa – a następnie zaproponowała 

szczepienie w Wojskowym Instytucie Medycznym na ul. Żwirki i Wigury 1c w dniu 27 stycznia 

o godzinie 11:15. Z zachwytem przyjąłem. Potem jeszcze o 9:30 powtórzyliśmy to dla żony. 

Czekaliśmy dłużej. Były komunikaty: jesteś osiemdziesiąty w kolejce, potem parę razy: jesteś 

ponad 30 w kolejce, jeśli chcesz, żeby konsultant oddzwonił w późniejszym terminie, wciśnij 5. 

Nie chcieliśmy. Po jakimś czasie zgłosiła się pani, zapisała co trzeba, zaproponowała 1 lutego. 

Czyli ten etap odbył się nadspodziewanie łatwo]. 

 

PK: – Rząd zapewnia, że pomoże w pokryciu strat, jakie ponoszą teraz przedsiębiorstwa, 

ale wielu z nich przekonuje, że nie jest już w stanie czekać… 

Paweł Płuska: – Ten bunt, bo tak trzeba o nim mówić, narasta. Bunt przedsiębiorców, 

który wygląda tak [zdjęcie serwowania obiadów]. 

Ewelina Gończ, restauracja „Czary gary” w Gdańsku: – Nie boimy się, ponieważ żadna 

pomoc ze strony rządu, jeśli chodzi o tarcze antykryzysowe, nas nie dotyczy. 

PP: – Mimo zakazów i pandemii otwierają bądź planują otwarcie stoków [w górach z 

trasami zjazdowymi dla narciarzy], mają też ruszyć na południu hotele, pensjonaty, choć dziś 

przedsiębiorcy mogli usłyszeć, że właśnie rusza kolejna tarcza pomocy, że mogą liczyć w sumie 

na 35 miliardów złotych. Po złożeniu wniosku, zgodnie z zapowiedzią pieniądze powinny się 

pojawić u przedsiębiorcy w ciągu dwóch dni. Polski Fundusz Rozwoju będzie też pokrywał do 

70% strat powstałych w wyniku pandemii, co wicepremier obrazowo przedstawił tak: 

Gowin: – Jeżeli dziś strata takiego hotelu wyniesie na przykład 100 tysięcy w danym 

miesiącu, to przelejemy na konto takiego hotelu 70 tysięcy bezzwrotnej subwencji. 

PP: – Ale to wszystko dopiero będzie, a wiele firm jest już pod wodą… I tak nie każdy 

może liczyć na pomoc. Wielu branż po prostu nie ujęto w spisach: nie ma tam też takich 

przedsiębiorców, jak ci z Gdańska i Koszalina. 

Bartłomiej Karaszewicz, restauracja „Junga cocktailsfood” w Gdańsku: – Proszę mi 

powiedzieć, co mam zrobić jako przedsiębiorca, który się na tarczę teraz nie łapie? Co ja mam 

do stracenia? 

PP: – Ten kto otworzył swój biznes na początku zeszłego roku, automatycznie wypada z 

listy pomocowej. To nie jedyny problem i nie tylko rządu. Jest strach, gdy to wszystko ruszy 

mimo pandemii… 

 

PK: – …w niedzielę może być nawet minus 25 stopni… 

Jan Błaszkowski: – Tę zimę w całej Polsce już widać i słychać. A teraz będzie też zimę 

czuć. W Białymstoku i na całym Podlasiu tradycyjnie najzimniej, Nad ranem temperatura spadła 

poniżej minus 10 stopni. A w tym czasie na południu, to zdjęcia z przełęczy Okraj w Sudetach 

spadło nawet 50 cm śniegu… Wystarczyło ledwie kilka stopni poniżej zera, by poniżej poziomu 

gruntu zaczęły się problemy. W Warszawie na ulicy Jagiellońskiej pękła rura ciepłownicza, 

woda podmyła grunt, w którym zapadł się autobus… 

 

PK: – Jeżeli ktoś będzie oferował szczepienie w domu za dodatkową opłatą, proszę w to 

nie wierzyć. Szczepienia są darmowe. Oferta przyspieszonej rejestracji w kolejce do 

zaszczepienia 200, 300 złotych to też oszustwo… „Bez wychodzenia z domu, bez fizycznej 

wizyty w szpitalu i laboratorium, [zaświadczenie] negatywny wynik testu na Covid-19”. 150 

złotych. 

 

Howard Catton, Międzynarodowa Rada Pielęgniarek: – W Stanach Zjednoczonych 93% 

pielęgniarek zgłasza problemy ze stresem. A w Hiszpanii na przykład 80% pielęgniarek cierpi z 



powodu lęku i depresji. Mamy dowody, że walka z koronawirusem spowodowała masową 

traumatyzację pielęgniarek na całym świecie. 

Marek Nowicki: – …Lęki, wypalenie zawodowe, depresja, zespół stresu pourazowego – są 

wywołane nie tylko taką fizycznie ciężką pracą, ale też ogromnym stresem związanym 

z nieustannym kontaktem z umierającymi pacjentami, którym nie udało się pomóc… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Dalej, wspaniała. 

- Jak radzi sobie Roben? 

- Zawsze zwycięża. 

- Nigdy nie pokonał Richarda. 

- Panienko, Silion. Tańczące grubasy, tańczące chudzielcy. Tak ich nazywamy. Tacy są. 

Zwyciężyłem. 

- Tu Michel Woton. Zostałem pana Pejdża? 

- Którego? 

- Obydwu. 

- Proszę. Wejdź. 

-  Jestem Walter, a to Oliver. A ty jesteś naszym kuzynem. 

- Tak. To ja. 

- Widzieliśmy cię, kiedy miałeś pół roku. 

- Zjedz ciasto. 

- Pyszne. To wy? 

- Tak. To znaczy odgadłeś, że ja jestem mniejszy. 

- Ile radioodbiorników. 

- Z naszego dzieciństwa. Chciałbyś posłuchać? Musi się rozgrzać. O co chciałeś nas 

spytać? 

- Mam pytanie. Interesuję się historią, zwłaszcza rodziny. Tylko wy pamiętacie tamte 

czasy. 

- Tak. 

- Moja babka. 

- Sylwia. 

- Zastanawiałem się, co stało się z jej siostrą, Anne? 

- Była aktorką. Wystąpiła w paru filmach. Grała przyjaciółki, nauczycielki. To ona. Była 

najstarsza. Adoptowana. Wistensowie rozpaczliwie pragnęli dziecka. Myśleli, że się nie 

doczekają, więc ją przygarnęli. A potem przyszły ich własne. Wszyscy byli bardzo zżyci. 

- Myślałeś, że nie zagra? Poszukam czegoś odpowiedniego. 

- Co się z nią stało? Powiedzcie. 

- Nie zawsze trzeba wracać do przeszłości. 

[ z filmu „Angielski pacjent”] 

♣ 
2021-01-16 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5480 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Ostry atak zimy, tym bardziej niebezpieczny, że zdążyliśmy się od niej odzwyczaić. 

Zawieje i zamiecie, śliskie drogi, coraz więcej jest wypadków na drogach. Pękają rury 

ciepłownicze, z tego powodu marzną mieszkańcy nieogrzewanych mieszkań, a najbardziej 

marzną bezdomni. 

- W Tatrach trzeci stopień zagrożenia lawinowego… Po południu śnieżyca nadciągnęła 

nad Warszawę…  

 

PM: – Rząd wstrzymuje transport do szpitali 330 tysięcy szczepionek dla grupy zero – 

medyków, do czasu aż firma Pfizer przedstawi nowy harmonogram dostaw. Termin rozpoczęcia 

szczepień grupy pierwszej, czyli seniorów nie jest według rządu zagrożony. Podobnie jak 

szczepienia drugą dawką tych, którzy dostali już pierwszą. 



Katarzyna Górniak: – …poniedziałkowa dostawa szczepionek do Polski będzie mniejsza o 

40%. Mniej dawek dostaną wszystkie unijne kraje. To dlatego że Pfizer zwiększa moce 

przerobowe swojej belgijskiej fabryki. Mniej szczepionek przez najbliższy tydzień oznacza 

niemal podwojenie produkcji już od połowy lutego…Do dziś zarejestrowało się z grupy 80+ 

280 000 osób… W pierwszej dobie możliwości zgłaszania chęci zaszczepienia w przyszłości 

zrobiło to już 1 100 000 osób poniżej 70 lat. Gdy przyjdzie kolej na szczepienie, zapisani 

dostaną od razu skierowanie. Niezapisani będą musieli poczekać. 

[Pfizer zmniejsza dostawy do Europy i wysyłana szczepionki na inne kontynenty. Żadnych 

skierowań nie będzie, przyjdą SMS-y z terminem i miejscem szczepienia]. 

 

PM: – Historyczny wyczyn – K2 zdobyty zimą. Zrobili to szerpowie Nepalczycy. 

 

PM: – Liczba zmarłych osób zakażonych Covidem wzrosła już na świecie do 2 milionów. 

W Polsce od początku pandemii zmarło ponad 33 tysiące. Najświeższe dobowe dane mówią o 

369. Pandemia nie ustępuje… 

[W Polsce dwa miliony zakażonych Covid-em będzie już 19 marca! A liczba zmarłych do 

tego dnia w Polsce osiągnie 48 807 osób]. 

Monika Krajewska: – Legendarny stadion Dodgers-ów zamieniony w gigantyczne centrum 

szczepień. Codziennie dawkę preparartu będzie otrzymywało tu 12 tysięcy ludzi. To walka z 

czasem, bo Amerykanie już wiedzą, że do marca brytyjski wariant koronawirusa będzie u nich 

dominującym, że zarazi się znacznie więcej ludzi. 

…stale około 16 tysięcy zajętych łóżek… W tych statystykach jesteśmy w pierwszej 

piętnastce na świecie. 

W Europie najpoważniej wygląda sytuacja w Wielkiej Brytanii, choć Brytyjczycy szczepią 

się w bardzo dobrym tempie… 

Boris Johnson, premier Wielkiej Brytanii: – Widzimy rosnące ryzyko pojawienia się 

nowych wariantów wirusa, przywiezionych z zagranicy. Musimy podjąć kolejne kroki, by je 

powstrzymać. Od poniedziałku zamykamy wszystkie korytarze podróżne. 

Italianie też przedłużają czas obowiązywania twardych restrykcji, mimo wyraźnego 

zmęczenia społeczeństwa. Naukowcy ostrzegają, że za chwilę sytuacja może znów wymknąć się 

spod kontroli… 

 

PM: – Ostry spór w nowej KRS. Rada mocno wspierała władze, gdy ta walczyła z 

sędziami, jednak teraz mocno się podzieliła. Poszło o pieniądze. Opozycja mówi o pazerności 

i bezkarności nie tylko w KRS. Karę poniósł ten, kto najwięcej ujawnił. 

Leszek Mazur, odwołany z funkcji przewodniczącego nowej Krajowej Rady 

Sądownictwa: – Nie mówiłem o pazerności. Ja się ograniczyłem do faktów. 

[…] 

PM: – Donald Tusk deklaruje, że gdy skończy się jego kadencja szefa Europejskiej Partii 

Ludowej, nie będzie unikał politycznej aktywności w Polsce i przed wyborami zrobi wszystko, 

by wygrała opozycja… 

Donald Tusk: – Od rana do wieczora telewizja publiczna dba o to, żeby Polacy o mnie nie 

zapomnieli. Ci, którzy świadomie organizują państwo, jego urzędy, prokuraturę i media 

publiczne do niszczenia przeciwników politycznych, powinni odpowiadać i będą w moim 

przekonaniu, będą także odpowiadać nie tylko politycznie, ale karnie. 

 

Tvn24bis – 7 DNI - UNIA – Maciej Sokołowski 

- Holenderski premier Mark Ruter ogłosił dymisję swojego rządu. To efekt raportu 

parlamentu, który wskazuje, że rząd jest winny nieuzasadnionego ścigania rodziców za 

niesłusznie pobrany zasiłek na dzieci. 

 

- Dotychczasowy premier Estonii, Jüri Ratas podał się do dymisji po skandalu 

korupcyjnym, w którym zamieszani są członkowie rządu… 

 



- 20 milionów euro trafi do województwa kujawsko-pomorskiego na walkę ze skutkami 

epidemii. Dzięki modyfikacji w unijnych funduszach województwo może przeznaczyć ponad 3 

miliony euro na wsparcie małych i średnich firm. Ponad 2 miliony na wsparcie zdalnej edukacji, 

a prawie 4,5 miliona na sprzęt medyczny. Szpitale w regionie otrzymały już 158 respiratorów i 

11 w pełni wyposażonych karetek. 

 

- 1 stycznia prezydencję w Radzie Unii przejęła Portugalia. 

 

Słownik brukselski – Prezydencja w Radzie Unii: Co 6 miesięcy kolejne państwo 

członkowskie przejmuje rotacyjnie prezydencję w Radzie. W tym okresie przewodniczy 

posiedzeniom tej instytucji na wszystkich szczeblach, na posiedzeniach ministrów oraz 

ambasadorów, pomagając zapewnić ciągłość prac Unii Europejskiej. 

 

MS: – Portugalia przejmuje prezydencję po raz czwarty. Ostatni raz, gdy była na czele w 

roku 2007 właśnie w stolicy tego kraju przyjęto traktat z Lizbony. Gdy ten traktat wszedł 

w życie, znacznie zmalała rola prezydencji. Przedstawiciel tego kraju automatycznie na pół roku 

stawał się przewodniczącym Rady Europejskiej oraz reprezentował Radę na arenie 

międzynarodowej. Traktat z Lizbony wprowadził nowe funkcje: szefa Rady Europejskiej oraz 

szefa unijnej dyplomacji. Stąd prezydencja na tym polu może wykazać się mniej. Ale wciąż kraj 

przewodniczący Radzie Unii, prowadzi negocjacje, może wpływać na tempo oraz kolejność 

spraw, jakimi będą zajmować się instytucje. 

2021 – Portugalia potem Słowenia 

2022 – Francja potem Czechy 

2023 – Szwecja potem Hiszpania 

2024 – Belgia potem Węgry 

2025 – Polska potem Dania 

António Costa, premier Portugalii: – Odbudowa będzie oparta na dwóch filarach: klimat i 

cyfryzacja. To są wielkie szanse dla rozwoju gospodarki europejskiej, chcemy także rozwijać 

filar społeczny Unii Europejskiej, by wszyscy w równym stopniu byli w stanie sprostać 

wyzwaniom, jakie niosą zmiany klimatyczne i cyfrowe. 

…Pięć najważniejszych zadań jakie stoją przed Unią w tym półroczu: 

5 

- relacje międzynarodowe, - spory z Turcją, - sankcje na Białoruś i Rosję, - relacje z 

Chinami, - lista problemów w relacjach zagranicznych w ostatnich miesiącach tylko 

się wydłuża 

4 

- reforma systemu imigracyjnego to wciąż jeden z tematów, który najbardziej dzieli 

rządy Unii. Komisja przedstawiła we wrześniu nowy pakiet imigracyjny, teraz czas 

na ożywienie negocjacji, na które w ostatnich miesiącach nie było czasu 

3 

- Brexit. Pod koniec roku udało się podpisać umowę z Wielką Brytanią, ale część 

zapisów pozostała do ustalenia w kolejnych miesiącach. To na czas portugalskiej 

prezydencji przypadnie realizacja umowy i praktyczne ułożenie nowych relacji 

z Londynem. 

2 

- Mimo trudności i gróźb weta w grudniu udało się osiągnąć porozumienie 

w sprawie wieloletnich ram finansowych oraz funduszu odbudowy, ale teraz trzeba 

te porozumienia wprowadzić w życie. Szczególnie fundusz w wysokości 750 

miliardów euro wymaga jeszcze ratyfikacji w [wszystkich] parlamentach 

narodowych. Pieniądze na wsparcie gospodarek w pandemii tak potrzebne także 

Portugalii, mogą popłynąć w połowie roku. 

1 

- Szczepienia. Realizacja unijnej strategii zakupu szczepionek, to według 

portugalskiego premiera, priorytet w tym pół roku. Ten ciężar spoczywa jednak w 

dużej mierze na poszczególnych krajach [?] Unia może wspierać krajowe programy 



szczepień, ale przede wszystkim skupia się na zapewnieniu jak największej liczbie 

dawek i jak najszybszej dystrybucji pomiędzy państwa Unii. 



Statystyka tygodnia: 

Liczba szczepień na 100 mieszkańców w Unii Europejskiej 

Źródło: ourworldindta.org (dane z 15 stycznia, 10:20) 

 

Dania – 2,23 Polska – 0,98 Grecja – 0,68 

Italia – 1,61 Austria – 0,94 Czechy – 0.66 

Irlandia – 1,57 Chorwacja – 0,93 Belgia – 0,6 

Hiszpania – 1,45 Rumunia – 0,87 Finlandia – 0,6 

Słowenia – 1,42 Słowacja – 0,87 Francja – 0,49 

Litwa – 1,4 Szwecja – 0,79 Luksemburg – 0,46 

Estonia – 1,12 Łotwa – 0,7 Malta – 0.32 

Dojczland – 1,01 Portugalia – 0,69 Holandia – 0,27 

Węgry – 0,99 Cypr – 0,69 Bułgaria – 0.25 

Świat: 

Izrael – 24,98 

Zjednoczone Emiraty Arabskie – 15,45 

Bahrain – 6,44 

Wielka Brytania – 4,94 

Stany Zjednoczone – 3,37 

Unia Europejska – 0,9 – 4,3 miliony osób, czyli nieco mniej niż 1% mieszkańców 

 

W tym momencie na terenie Unii dopuszczone są dwie szczepionki: koncernu Pfizer oraz 

Moderna. Teraz od mocy produkcyjnej tych firm zależy, ile dawek trafia do poszczególnych 

państw Unii. 

Pfizer/BioNTech – zamówione przez Unię – 300 milionów dawek 

Moderna – zamówione przez Unię – 160 milionów dawek 

 

Przed tygodniem Komisja podpisała dodatkowy kontrakt z koncernem Pfiser/BioNTech na 

zakup dodatkowych 300 milionów dawek. 

European Commission, Ursula von der Leyen: – Innymi słowy to pozwoli nam podwoić 

liczbę szczepionek Pfizera/BioNTech. Jestem szczególnie zadowolona, że 75 milionów dawek z 

tego zamówienia będzie dostępne już w drugim kwartale tego roku, rezta zostanie dostarczona w 

trzecim i czwartym kwartale tego roku. 

[A jak będzie dostarczane pierwsze 300 milionów?] 

 

AstraZeneca – 29 stycznia dopuszczenie na rynek? – 400 milionów dawek 

Johnson&Johnson – luty dopuszczenie na rynek? – 400 milionów dawek 

Unia podpisała też kontrakty z firmami:  

- Sanofi – 300 milionów dawek, 

- CureVac – 400 milionów dawek 

- Novavax – 200 milionów dawek 

- Valneva – 60 milionów dawek 

Tych szczepionek jeszcze nie ma, ale w laboratoriach trwają zaawansowane i obiecujące 

prace. Suma dawek podpisanych kontraktów jest czterokrotnie wyższa niż liczba mieszkańców 

Unii. Ale jak podkreśla Komisja Europejska, nie chodzi tylko o wielkości zamówienia, ale też 

fakt, że zakontraktowane szczepionki tworzone są przy użyciu różnych technologii, mają inne 

parametry, różne wymogi co do przechowywania i transportu i mogą mieć też różne 

właściwości. 



Cytat tygodnia: 

Clement Beaun 

Francuski minister do spraw europejskich 

„Trudno będzie zrozumieć, dlaczego po Brexicie wciąż jesteśmy przywiązani do 

czegoś w rodzaju łamanej angielszczyzny. Przyzwyczajmy się ponownie do 

używania naszych języków.” 

 

W powiększeniu: 

Valchon zu Brezit [nie jestem pewien zapisu] – Takie słowa usłyszał od holenderskiego 

celnika jeden z pierwszych kierowców, gdy kilka dni temu odebrano mu kanapkę z szynką 

i serem przy wjeździe na teren Unii. Zdarzenie to nagrała holenderska stacja telewizyjna 

i sytuacja stała się symbolem zmian, jakie nastąpiły po 1 stycznia. Celnik kanapkę musiał 

zabrać, bo zgodnie z nowymi przepisami nie wolno już wwozić ze sobą takich produktów jak 

mięso oraz niektóre owoce i warzywa bez odpowiednich certyfikatów. Kontrole, formularze 

i zaświadczenia – to teraz nowa rzeczywistość na brytyjskich granicach… 

 

…rozwiązanie jest następujące: Tak długo jak długo brytyjskie regulacje będą zgodne 

z tymi na kontynencie, tak długo nie będzie konieczności nakładania taryf celnych. I w tym 

momencie nie ma ani ceł, ani limitów ilościowych, ale gdyby różnice w ustawodawstwie 

stawały się coraz większe, standardy całkowicie się rozjechały, to wprowadzony zostanie tak 

zwany mechanizm balansujący – sprawę można poddać pod arbitraż i ewentualnie wtedy 

nałożyć nowe cła… 

…piszcie do mnie na adres: m.sokolowski@tvn.pl 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Kuba. Jolka. Kuba. Szczerze? Nie. Kuba. Ja już nie wytrzymuję. Musimy zmienić 

sypialnie. Albo w ogóle się stąd wyprowadzić. 

- Sto lat. Sto lat. Niech żyje… 

- Umówiliśmy się. Przecież urodzin nie obchodzę. Dziękuję. Dziękuję. Ho, ho. Nie muszę 

robić śniadania. Coś pięknego. 

- No i co? 

- Co? 

- Jest jakaś różnica? 

- W stosunku do czego? 

- Do wczoraj. 

- Nie ma. Ej. Ale błagam. Nie mówmy o tym. Nie mówmy, ile mam lat. Jak byłam taka jak 

ty, to mój dzisiejszy wybór… 

- U nas tak nie jest? 

- Nie. Mama jest w super formie, z dnia nadzień… 

- A jak skończyłam dwadzieścia, to obiecałam sobie, że na te dzisiejsze urodziny pojadę 

do Paryża. 

- Aha. Tylko że wtedy ja rzucam się za tobą, w ostatniej chwili cię łapię i zabieram na 

kolację do restauracji na najwyższym piętrze. 

- Tam nad Wisłą? 

- Właśnie tam. 

- A jak to wymyśliłeś? 

- Nie dałbyś rady. 

- Ja nie dałbym rady? 

- No oczywiście, tam trzeba rezerwować pół roku wcześniej. 

- Mam znajomego szefa sali, wcisnąłby nas. 

- A jak on się nazywa? 

- Żilbert. 

- Wyżej idiotko, rzekł kretyn miejscowy, czy pragniesz pójść ze mną na film przebojowy? 

- Sama kretynka odrzekła: z ochotą, albowiem cię kocham ty ciężki idioto. 

- Nie! To nie do wytrzymania ta wasza [nie zrozumiałem]. Przestańcie. Bo się wyrzygam. 



- Nie lubisz Tuwima. 

- Ale zaraz, bo zapomnę. Ile ważył koń trojański? 

- Pusty czy z załogą? 

- O, rany. 

- Tego tylko brakowało. Gerbery? Nigdy nie lubiłam gerber i ciężarówek. 

- To nie ciężarówka. To hamer. 

- Cieszę się, że was zastałem, znaczy, złapałem. Zosiu. Chciałem ci złożyć najlepsze 

życzenia urodzinowe. 

- Że zapamiętałeś. 

- Życzę ci. Szczęście już masz, więc życzę ci przede wszystkim zdrowia. Bo jak zdrowie 

będzie, to wszystko będzie. 

- No. Tak. Dziękuję, dziękuję. 

[z filmu „Ile ważył koń trojański”] 

♣ 
2021-01-17 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5480 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Moskwa i trudności z powrotem do kraju najbardziej znanego rosyjskiego opozycjonisty, 

Aleksjeja Nawalnego. Lotnisko, na którym czekał tłum zwolenników, nie przyjęło samolotu… 

Andrzej Zaucha: – …samolot nie przyleciał na lotnisko Wnukowo, na którym w tym 

momencie się znajduję zgodnie z rozkładem i tak jak powinien, ale został skierowany na inne 

lotnisko Szeremietiewo, tam Aleksjej Nawalnyj poczekał, aż wysiądą wszyscy pasażerowie 

i zaraz w otoczeniu dużej grupy dziennikarzy wyszedł z samolotu, wsiadł do autobusu, pojechał 

w stronę terminala… 

 

PM: – Koniec ferii i jutro wracają do szkół uczniowie, ale tylko klas 1 do 3… 

 

PM: – Żaden z naszych reprezentantów nie wskoczył na podium w Zakopanem… Zawody 

miały być bez publiczności… 

 

PM: – Zło atakuje – mówi Jarosław Kaczyński w kościele w Starachowicach i mobilizuje 

do walki z rzekomym atakiem na Polskę, na Kościół… w rocznicę śmierci matki… 

 

PM: – Samorządowcy z PiS-u dostają z rządowego programu wielokrotnie więcej 

pieniędzy na rozwój niż samorządowcy z opozycji – wykazuje raport fundacji Batorego… 

Dotacja na jednego mieszkańca tam gdzie rządzi PiS wynosi 253 złote, tam gdzie rządzi 

opozycja 25 złotych… 80% gmin rządzonych przez opozycję nie dostało nic… 

 

PM: – 6 milionów złotych kosztował w listopadzie [tylko utrzymanie i konserwacja] 

szpital narodowy na warszawskim stadionie, głównie trwał w gotowości… koszmarnie drogi w 

utrzymaniu… prawie 400 tysięcy złotych w listopadzie dla zarządu za zarządzanie pustym 

szpitalem… 

 

PM: – Z bronią i setkami sztuk amunicji został zatrzymany w pobliżu amerykańskiego 

parlamentu. Miał fałszywą akredytację… 

 

PM: – …grupa osób mimo mrozu w krótkich spodenkach [to jedyne poza butami co mieli 

na sobie] starała się zdobyć szczyt Babiej Góry, skończyło się na akcji ratunkowej 20 

Goprowców… 

 

PM: – Aleksjej Nawalnyj został zatrzymany zaraz po wylądowaniu… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Dzień dobry, panie dyrektorze. 



- Benois, weź. To prezent urodzinowy dla mojej żony. Nie kłuje! 

- Panie dyrektorze, ponad 80% zdało egzaminy. Może pan być dumny. 

- Jeśli dobrze zrozumiałem, 20% nie zdało. 

- Trudno panu dogodzić. 

- Jestem wymagający, bo chodzi o tradycje szkoły. Chodźmy na szampana. 

- Panowie. Wznoszę toast za wasze zdrowie, wasz trud, kompetencje i wiedzę. Szlachetne 

cele połączyły nas na dobre i na złe. 

- Świadectwo pańskiego starszego syna leży na biurku. 

- Dziękuję. 

- Pana zdrowie. 

[z filmu „Wspaniałe wakacje”] 

♣ 
2021-01-18 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5473 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Nie mamy wyjścia. Musimy żyć – mówią ci, którzy otwierają swój biznes. Premier ma 

nadzieję, że mandaty będą dla nich jak zimny prysznic, ale oni zimny prysznic już mają kolejny 

miesiąc… [To jest coś znacznie gorszego niż zimny prysznic]. 

 

AW: – Od dziś szczepionek dostajemy mniej i jak słychać z rządu, musimy bardzo 

poważnie zrewidować nasze plany. To dostawca wyznacza nowe zasady i te zasady niedługo na 

szczęście mają się zmienić. Co już się zmienia w harmonogramie szczepień, o tym: 

Arleta Zalewska: – Stan na poniedziałek 16:00 – 475 264 pacjentów zaszczepionych 

przeciw Covid-19. Uprawnionych do szczepień z grupy zero i osób 80+ jest około 1,3 miliona 

plus ponad 1,7 miliona = razem ponad 3 miliony. Dziś zamiast łącznie 360 tysięcy dawek 

szczepionek otrzymaliśmy ich jedynie około 177 tysięcy… Do połowy lutego liczba dawek, tak 

wynika z nowego harmonogramu dostaw, będzie aż o łącznie 360 tysięcy mniejsza niż to 

planowano. Dobra wiadomość jest taka, że po tym terminie dostawy mają wzrosnąć… Dziś 

wystartowały szczepienia w Domach Pomocy Społecznej. Chętnych jest ponad 90% 

uprawnionych osób. Zarejestrowani na szczepienie seniorzy 80+ razem ponad 430 tysięcy. 

 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – Każdego 18 dnia miesiąca sędziowie w całej Polsce będą 

dawać świadectwo sprzeciwu solidarności… Izba Dyscyplinarna zawieszona przez Europejski 

Trybunał Sprawiedliwości odebrała sędziemu Igorowi Tuleyi immunitet i zakazała orzekania. 

Paweł Juszczyszyn nie orzeka od roku, Beata Morawiec od kilku miesięcy. To w ich obronie nie 

tylko sędziowie wyszli dziś na ulice… 

- Sala jest pusta. Wszystkie rozprawy na dzisiaj wyznaczone, zostały przełożone na 

kolejne dni w takim symbolicznym geście solidarności. 

KKZ: – Rozprawy odwoływano też w innych miastach… 

Raport NIK – średni czas postępowań w sprawach gospodarczych: 

2015 rok – 2,3 miesiąca. 2019 rok – 3,8 miesiąca. 

 

AW: – Szok w statystykach, czyli zgony w epidemii. W 2020 roku zmarło w Polsce 

najwięcej osób od czasu drugiej wojny światowej, a to oznacza, że z Polski ubyło prawie pół 

miliona ludzi… 

Zgony w roku 2019 – 409 726. Zgony w roku 2020 – 485 834. Więcej o 76 108. 

Paweł Grzesiowski, doktor, ekspert Naczelnej Izby Lekarskiej do spraw pandemii Covid-

19: – Być może 55 do 60 tysięcy zgonów to są zgony covidowe, tylko połowa z nich nie została 

zdiagnozowana. 

- Zmarły bez wykonanego testu… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Znów się pieśń na usta rwie. 

Espe. Hej espe! 



Nierozłączne siostry dwie: 

Młodzież i espe! 

  Szumem wabi morza siny brzeg 

  Wzywa pieśń Warszawy 

  Rytmem łopat rozdzwonimy wnet 

  Piastowskie szlaki sławy 

Nie lęka się pracy, nie 

Espe. Hej Espe! 

Bo swą przyszłość widzi w niej 

Espe. Hej Espe! 

  Dalej z nami fundamenty kłaść 

  Pod gmach Polski nowy 

  Maszeruje rozśpiewana brać 

  W przyszłości świat tęczowy. 

[Espe – SP – Służba Polsce – Pobór do pracy młodzieży np. przy budowie Nowej Huty] 

{z filmu „Człowiek z marmuru” – te filmy to historia Polski] 

♣ 



2021-01-19 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5342 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Niespodzianka dla prokuratora. Dziś jest w Warszawie, jutro ma być w Śremie. To nie 

wyjazd na jeden dzień, to wyjazd przynajmniej na pół roku i to nie delegacja tylko kara – tak 

mówi prokurator Wrzostek, która latem zeszłego roku zaczęła niewygodne dla władzy śledztwo, 

a teraz dostała propozycję nie do odrzucenia. Jej przykład nie jest jedyny… 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – …Niepokornych prokuratorów z niezależnego 

stowarzyszenia Lex Super Omnia przeniesiono do odległych prokuratur: Ewę Wrzostek 

przeniesiono z Warszawy do Śremu – 312 km od domu. Katarzynę Kwiatkowską do Gołubia-

Dobrzynia – 180 km. Katarzynę Szeską do Jarosławia – 324 km. Jarosława Onyszczuka do 

Lidzbarka Warmińskiego – 263 km. Daniel Drapała z prokuratury we Wrocławiu został wysłany 

do Goleniowa – 411 km. 

[Wszystkiemu winny partie – Platforma Obywatelska i Polskie Stronnictwo Ludowe, które 

mogły wygrać wybory, gdyby się zjednoczyły. Ale ważniejsze dla nich niż Polska, było 

wykazanie, że nie mają nic wspólnego z Lewicą]. 

 

AW: – Na razie o otwieraniu się nie ma mowy – podkreśla premier i gospodarczą 

odbudowę zapowiada za trzy, cztery miesiące… 

 

AW: – Pięcioraczki w szpitalu w Poznaniu – Anastazja, Wiktoria, Laura, Klara i 

Maksymilian. 

 

AW: – Szczepienia i opóźnienia – niektórzy z grupy zero wciąż czekają na pierwszą 

dawkę i nie wiadomo na razie, kiedy się jej doczekają… 

Harmonogram dostaw szczepionek firmy Pfizer: 

18-24 stycznia: miało być 354 tysięcy, będzie 176 tysięcy 

25-31 stycznia miało być 354 tysięcy, będzie 296 tysięcy 

1-7 lutego miało być 386 tysięcy, będzie 320 tysięcy 

8-14 lutego miało być 385 tysięcy, będzie 320 tysięcy 

80+ terminy są na marzec, a nawet kwiecień… [ale na styczeń i luty też są terminy] 

Stan na wtorek 10:30 ponad 500 tysięcy pacjentów zaszczepionych przeciw Covid-19. 

Prognoza (25-31 stycznia) 1 063 000 pacjentów zaszczepionych przeciw Covid-19. 

Obok nauczycieli i długiej listy przedstawicieli służb mundurowych w tej samej 

uprawnionej do szczepień grupie 1 znaleźli się też prokuratorzy i funkcjonariusze służb 

specjalnych. 

W środę do szpitali trafi cała pierwsza dawka szczepionki firmy Moderna, to 29 tysięcy 

dawek. Arleta Zalewska, Fakty. 

 

AW: – Dla Donalda Trumpa to ostatni dzień w Białym Domu… 

 

[Ze sklepów wykupiono wszystkie sanki]. 

 



ANTIDOTUM  DNIA 

„Gdyby to widział młodzik najszczęśliwszy 

Minionych życia niebezpieczeństw pomny. 

Przeszłych trudności strwożony ogromem 

Księgę by zamknął, padł smutny i skonał”. 

[…] 

   „Szczęśliwa Anglia, jej poczciwe córy. 

   Mnie wystarczy jej prosta uroda”. 

[…] 

„Słychać walczyk, lecz ona nie tańczy, 

Nie patrzy na parkiet jak wszyscy, 

Gdyż oczy jej zakochane śledzą nerwową grę 

I długie, szczupłe palce artysty. 

Walc przenika ją znów na wskroś, od stóp do głów. 

Pragnie śpiewać tak, że aż tchu jej brak. 

Dreszcz napięcia jej ciało przenika, 

Bo miłość jest tam, gdzie muzyka”. 

[…] 

   „Te długie nierówne linie stojące tak cierpliwie, 

   Rozciągnięte wokół owal lub lunapark. 

   Korony kapeluszy, słońca na wąsatych 

   Archaicznych twarzach szeroko uśmiechniętych. 

   Nigdy takiej niewinności nie było przedtem ani potem. 

   Jak gdyby przebrała się przeszłość 

   Mężczyzn, zostawiających cudne ogrody, 

   Tysięcy małżeństw trwających chwilę dłużej. 

   Nigdy więcej takiej niewinności”. 

[…] 

„Szalony znów, urzeczony znów… 

Jak dziecko znów się wdzięczę i kwilę. 

Oczarowany i oszołomiony znów jestem. 

Nie mogłem spać i spać nie chciałem. 

Bo miłość przyszła i spać zakazała. 

Oczarowany i oszołomiony znów jestem. 

Straciłem serce, co z tego? Jest oziębły, przyznaję. 

Kpiarz z niego, lecz go wielbię, choć on kpi ze mnie. 

Śpiewać mu będę co wiosnę. I tęsknić do dnia, gdy go przytulę. 

Oczarowany i oszołomiony… znów jestem”. 

[…] 

   „Gery, pomóż mi. 

Papierosa? 

   Tak. 

   Mogę tu czasem wpaść? 

   Kiedy zechcesz. To także twój dom. Tutaj cię kochają. 

   Będziesz szczęśliwa Charlotte? 

   O, Gerry. Nie prośmy o księżyc. Mam gwiazdy”. 

[…] 

„- Naprawdę chciałam to zrobić. Stałam roztrzęsiona na krawędzi. Ale nie mogłam. Brakło 

mi odwagi. Chciałabym powiedzieć, że to myśl o tobie i dzieciach powstrzymały mnie. Ale tak 

nie było. Pragnęłam tylko nic już nie czuć. Nie być nieszczęliwą. Wróciłam do bufetu. Tam 

omal nie zemdlałam. Co to jest? 

- Laura. 

- Tak kochanie? 

- Coś ci się śniło i nie był to miły sen. 

- Nie. 



- Mogę ci jakoś pomóc? 

- Zawsze pomagasz. 

- Byłaś daleko stąd. Dziękuję, że do mnie wracasz. 

[…] 

„Bezdomny Hod rzucony w dół, 

Dobosz po bitwie znaleziony. 

Pomnikiem kopczyk ziemi mu 

Pod obcym nieboskłonem. 

Na straży wiecznych jego snów 

Gwiazd obcych eszelony. 

Nie znał prócz własnej krain innych 

Pylistych afrykańskich dróg. 

W Wesex stał jego dom rodzinny. 

Bardzo daleko od Karu. 

Żołnierz nie pozna ich przyczyny, 

Że inne gwiazdy świecą mu. 

A jednak kości jego wrosną 

W płaskowyż razem z kamieniami. 

Drzewo południa w duszę północną 

Wedrze się swymi korzeniami. 

Dla Hodża zawsze obcą będzie noc 

Pod obcymi mu gwiazdami”. 

- :…imiesłów przymiotnikowy złożony z partykułą przeczącą – nie. Niekochany, niepocieszony, 

nieujawniony, nieutulony – wyraża poczucie trzymania się na uboczu. Niewiarę w siebie lub 

nieśmiałość, wycofanie się poza nurt wydarzeń. Widzisz to? 

- Tak. Wyczułem. 

= Najlepsze są chwile, gdy czytając, natrafisz na jakąś myśl, na punkt widzenia, który jest ci 

bliski…” 

[…] 

„Tam, gdzie nie można mówić, trzeba milczeć”. Zgadza się? 

[…] 

- Historia, to komentarz do bezustannej nieudolności mężczyzn. Czym jest historia? Historia, to 

kobiety podążające z tyłu z wiadrem… 

[…] 

- Historia o subżąktiwie [subjectiv] – tryb, który wyraża, że coś mogło albo nie mogło 

nastąpić… 

- Nie chciałem, żeby chłopcy w późniejszym wieku deklarowali głęboką miłość do literatury. 

Albo rozmawiali w wieku średnim o pociągu do języka i miłości do słów. Słowa wypowiadane z 

czcią, to takie walijskie. Po to były te bzdury, spotkania, antidotum, rozmyślne wygłupy…  

        [z filmu „Męska historia”] 

♣ 
2021-01-20 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5237 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Od ponad godziny Amerykanie mają nowego prezydenta. Podczas uroczystości na 

schodach Kapitolu przysięgę złożył Joe Biden – 46 prezydent Stanów Zjednoczonych… 

 

Krzysztof Skórzyński – Istotne przesunięcie – tak najprościej można opisać zmiany 

w programie szczepień. Osoby przed 60, które mają choroby przewlekłe, w tym nowotwory, 

dostaną szczepionkę szybciej niż nauczyciele, żołnierze, służby mundurowe, prokuratorzy, 

funkcjonariusze CBA… Starsi za długo zwlekają z wezwaniem karetki, zbyt długo leczą się w 

domu… 

 



[Dlaczego od wielu dni nie ma żadnych wiadomości o sytuacji w szpitalach? Tylko 

niektóre tygodniki piszą o zapaści w szpitalach. Co się dzieje z TVN? Zachowuje się bez żadnej 

wrażliwości, podaje tylko ogólne oczywiste fakty]. 

 

GK: – [Za to dowiedziałem się, kto Bidenowi zaśpiewał]: Lady Gaga, Jennifer Lopez, Bon 

Jovi, Bruce Springsteen, Foo Fighters, Justin Timberlake, Demi Novato, New Radikals. Jill 

Skott, Bob Marley… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Słuchaj. Siadł niedaleko. 

- Gdzie? 

- Widzisz go? Patrz. Tam na sośnie. 

- Pamiętasz, Michał, tokowisko? Twój pierwszy głuszec tej wiosny. Pamiętasz? 

[z filmu „Soból i panna”] 

♣ 
2021-01-21 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5310 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Zaprzysiężenie i złożenie wieńców, później piechotą do Białego Domu, by obejrzeć 

koncert i fajerwerki… 

Marcin Wrona: – Pierwsze godziny urzędowania to przekreślenie wielu sztandarowych 

punktów prezydentury poprzednika. Wśród podpisanych rozporządzeń są decyzje o powrocie do 

Światowej Organizacji Zdrowia oraz do paryskiego porozumienia klimatycznego. Biden znosi 

zakaz wjazdu do Ameryki dla niektórych krajów muzułmańskich i kończy z finansowaniem 

muru na granicy z Meksykiem. Wprowadza też nakaz noszenia maseczek w budynkach 

federalnych… 

Do pracy ruszyła też nowa wiceprezydent Kamala Harris, która wczoraj w Senacie 

przyjęła przysięgi od trzech nowych senatorów… 

Biden: – …aby pokonać wyzwania, które przed nami stoją, potrzebna jest ta najbardziej 

ulotna wartość demokracji – jedność. 

[To hasło potrzebne Polsce]. 

Waszczykowski [były minister spraw zagranicznych, obecnie europoseł] w Parlamencie 

Europejskim: –…ten bagaż nieuczciwych wyborów będzie nosił ze sobą Joe Biden… 

 

GK: – Jest nowy trener reprezentacji [oczywiście piłkarskiej – przecież w piłkę nożną – w 

Polsce nikt nie ma wątpliwości, co to jest piłka]. Paulo Sousa 

 

GK: – U pacjentki z Małopolski wykryto brytyjską odmianę koronawirusa – to pierwszy 

przypadek w Polsce. 

Marek Nowicki: – Wiemy tyle, że przyleciała z Wielkiej Brytanii i poddała się testowi… 

W podpoznańskim laboratorium dala dodatni wynik… linia Bn117 

[Czyli ośrodek w Wielkopolsce zbadał i stwierdził, a Uniwersytet Jagielloński  będzie 

monitorował]. 

Liczba osób zaszczepionych [pierwszą dawką] w Polsce 591 785. [A ile zaszczepiono 

drugą dawką? Tego nikt nie wie]. 

Dzisiejsze nowe zakażenia – 7 152. Ilości zgonów nie podano. 

Minister zdrowia: – Poza granicami widać zaostrzenie obostrzeń, widać liczbę 

zachorowań. Wielka Brytania przekracza 60 tysięcy dziennie. Słowacja, Czesi, no, są w trudnej 

sytuacji. Austria też dołącza do krajów. [U polskiego ministra znacznie lepiej niż u sąsiadów, to 

czym On ma się przejmować]. 

 

GK: – [Joanna Mucha, była w platformie 18 lat. Teraz dołączyła do ruchu 2050. Chcą 

mieć reprezentację w Sejmie. Podobnie posłanka Hanna Gill-Piątek zmieniła barwy na 2050. 

Ale to ile jeszcze musi przejść i jak długo musi trwać, by osiągnąć te 230 i jeden? A Kaczyński 



będzie rządził i rządził, potem mu się już znudzi, ale będzie musiał. Bo opozycja nigdy się nie 

zorientuje, na czym ta zabawa w rządzenie polega. Tylko Węgrzy zaczęli od zjednoczenia całej 

opozycji]. 

 

GK: – Policja użyła siły i gazu łzawiącego. 11 osób zostało zatrzymanych, a ponad 200 

wylegitymowanych na strajku kobiet w Warszawie. Protest był między innymi przeciwko 

ustawie, która nie pozwala nie przyjąć mandatu. 

Dariusz Prosiecki: – To miało być i było otwarcie sezonu protestów…  

 

Dalszy ciąg mojego szczepienia 

Koło osiemnastej odebrałem telefon. Nie dowiedziałem się: kto mówi, z kim chce mówić, 

lecz popłynął zwięzły komunikat, z którego oszołomiony wychwyciłem tylko, że mam 

zmienione szczepienie! Zatkało mnie. Wychwyciłem potem tylko informację: księcia Janusza, 

ale chyba nie Janusza, lecz Józefa… I pani się rozłączyła. Przecież za chwilę dostanę zawału! 

Zacząłem szukać, jak ustalić, kto dzwonił? Na moim starym telefonie nie zapisuje się połączeń 

odebranych, tylko nieodebrane. 

Wreszcie zadzwoniłem pod 989 – tam, gdzie byłem rejestrowany na szczepienie. Nawet 

szybko uzyskałem połączenie. Zacząłem błagać, aby pani jakoś mi pomogła. Tłumaczyłem, że 

przecież dzwonią do 88-letniego starego człowieka. Muszą mi dać czas na zapisanie, gdyby 

chociaż dwa razy powtórzono. Nic mi w głowie nie zostało z tego komunikatu. Pani nie 

wiedziała, kto to mógł zadzwonić, ale wynalazła numer telefonu: (22) 295 9000 i kazała tam 

zadzwonić. W automatycznej informacji zrozumiałem w natłoku komunikatu: jeśli chcesz 

wynająć lożę z osobistym bufetem – proszę nacisnąć coś tam. Nacisnąłem na sekretariat, ale nikt 

się już nie zgłosił. Przyjdzie jutro od rana walczyć. A naiwny cieszyłem się, że tak łatwo udało 

mi się zapisać. Po raz pierwszy zrozumiałem, że staremu człowiekowi może nie chcieć się już 

żyć – ale to zaczęło się chyba szereg godzin wcześniej. A takim byłem niereformowalnym 

optymistą przez całe życie. 

Jednak jakiś czas po mnie telefon odebrała żona, ale ona już była przygotowana, miała 

kartkę i pióro. Okazało się, że to dzwoniła linia automatyczna, podawano, że taki sam dzień 

i godzina szczepienia, tylko zmienione miejsce szczepienia: tym razem gdzieś na stadionie 

narodowym. Przyjmuję, że mój komunikat był taki sam]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- moją małość, cnotę – wybacz mi Panie 

- tchórzostwo – wybacz mi Panie 

- to że nie chciałem widzieć, wiedzieć – wybacz mi Panie 

- to że uciekłem, mało miłości we mnie – wybacz mi Panie 

- moje lenistwo, zaniedbanie, strach – wybacz mi Panie 

- Bracie Józefie, ojciec przełożony prosi pilnie do refektarza. 

- Ojcze, przeorze. 

- Bracie Józefie, pozwoliłem sobie przerwać modlitwę. Taki kłopot. Brat Wojciech 

zaniemógł, a jutro występują na festiwalu w Sacro Sunt. Bracie Józefie, pan podobno kiedyś 

śpiewał. 

- N, n, nie. To sześćdziesiąte lata. Takie bigbitowe rzeczy tylko. Nie. Nie. 

- A czy na jakimś instrumencie? Przepraszam. 

- Na tamburynku w Marakasach w lokalhórku. 

- No to, to by się zgadzało, prawda? To, co? 

- Ojcze przełożony, przecież ojciec wie, że ja nie mogę wyjść. Nie chcę stąd wyjść. 

- Dam jednorazową dyspensę. Oni tak pracowali. Takie piękne pieśni złożyli… 

- Przecież ja sobie ślubowałem, że ja nigdy stąd nie wyjdę. Ja nawet telewizji od 

dwudziestu lat nie oglądam. Nie wiem, jak się teraz śpiewa. Proszę. Nie. 

- To dajcie. Spróbujemy. Jeszcze raz. 

   Szukałem ciebie, poprzez… 

[z filmu „Pogoda na jutro” – te filmy to historia Polski] 



♣ 
2021-01-22 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5354 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Dla tysięcy seniorów to była nieprzespana noc. Wstali bladym świtem, by o piątej czy 

szóstej być w długiej kolejce do przychodni albo szpitala. W niektórych nie było już nawet 

jednego wolnego terminu szczepienia. Był chaos i nerwy. Sytuację ratował personel placówek, 

znajdował inne ośrodki, udzielał informacji i pomagał. 

Arleta Zalewska: – …Ci, którym nie udało się dziś, muszą czekać na kolejne dostawy 

szczepionek. 

- 3 100 000 pacjentów zostanie zaszczepionych do końca marca. 

Podział zapisów na szczepienia: 

- 1,05 miliona pacjenci grupy zero 

- 0,75 miliona seniorzy 80+ 

- 1,05 miliona seniorzy 70+ 

- 0,1 miliona pacjenci DPS 

Polacy między 70 a 80 rokiem życia to 2 700 000 osób. [A powyżej 80 roku życia?!] 

- Konferencja prasowa premiera, który poinformował, że polscy lekarze jadą na Słowację, 

by tam pomagać w walce z pandemią i w testowaniu. 

- Opozycja proponuje, by seniorów dzielić na mniejsze grupy wiekowe, rocznikami, by 

prowadzić rejestracje także w aptekach albo by wprowadzić system zaproszeń. …źle 

rozdzielono także szczepionki… Maciej Knapik, Fakty. 

 

GK: – Papcio Chmiel przerysował całe swoje życie. [Tytus, Romek i Atomek] 

W wieku 97 lat zmarł Henryk Jerzy Chmielewski. 

 

GK: – Sytuacja jest bardzo zła, a będzie jeszcze gorsza. Liczba ofiar koronawirusa 

w Stanach Zjednoczonych przekroczy za chwilę pół miliona… 

[Nasze już osiągnięte 35 tysięcy zgonów jest gorsze i relatywnie większe niż zapowiadane 

500 tysięcy w Stanach Zjednoczonych]. 

[Wiele o planach przywódców i państw w walce z pandemią. Ale to na razie jest 

propagandą]. 

 

Piotr Wawrzyk, nowy rzecznik praw obywatelskich. Teraz decyzja Senatu. 

 

GK: – Mocno zagęszcza się mapa fotoradarów na polskich drogach, do tego 

rejestratorów… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Adam? Skąd masz ten kapelusz? Julia, zanieś panu. 

- Czy to pana? 

- Tak, mój. Dziękuję. 

- Oni myśleli, że ktoś zapomniał i trzeba oddać w kasie. 

- Julia. Julia! 

- Przepraszam. Muszę już iść. Do widzenia. 

- Do widzenia. 

--- Zaczekaj, reszta. Widział pan? Zupełnie nieprzytomny. 

- Co to ma chłopiec? 

- To jest mini, no wie pan, taki komputerek do gier. 

- Komputerek? 

--- O! Dzień dobry panu. 

- Dzień dobry. 

- Mamy nową podwyżkę czynszu. Dawno nie było. Panu to chyba jest ciężko tak samemu 

z tym metrażem. Co? Proszę pana, a tak przy okazji, nie chciałby pan spylić tej chałpy? Tutaj 

inni lokatorzy prosili mnie spytać, bo syn się żeni. Daliby w rozliczeniu kawalerkę. 



- Dziękuję. 

- Ja im mówiłem, że chyba nic z tego nie będzie, bo pan tu zawsze mieszkał. Nie ma pan 

czego zafajczyć? 

- Przecież pan wie, że ja nie palę. 

[z filmu „Skutki noszenia kapelusza w maju”] 

♣ 



2021-01-23 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5354 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Dostali polecenie, by zjawić się o setki kilometrów od domu w prokuraturach. Uznali to za 

represje i kary za niewygodne dla PiS-u decyzje. Jeśli prokuratorzy liczyli na wsparcie głowy 

państwa, to usłyszeli tyle: 

W zawodach prawniczych jest tak, że zawód prawniczy można sobie zmienić. 

To fragment wywiadu prezydenta dla TVN24. 

Ewa Wrzosek, prokuratura rejonowa Warszawa-Mokotów: – Zostaliśmy prokuratorami nie 

z braku wyboru, tylko dlatego, że chcieliśmy nimi być. 

Maciej Knapik: – Jak się nie podoba, zmieńcie pracę. 

[Przeniesieni prokuratorzy: Mariusz Krasoń, Ewa Wrzosek, Katarzyna Kwiatkowska, 

Dariusz Drapała, Jarosław Onyszczuk, Katarzyna Szeska]. 

 

GK: – Ma być łatwiej niż dzwonić na infolinię, rejestrować się przez Internet i 

bezpieczniej niż stać w kolejce. Już można rejestrować się na szczepienia, wysyłając SMS-a… 

na numer: 664 908 556. 

Renata Kijowska: – …Chętnych do szczepienia seniorów było więcej niż wolnych miejsc. 

Stanie w długich kolejkach często kończyło się niczym. 

Anna Boroń-Kaczmarska, profesor, kierownik katedry i kliniki chorób zakaźnych, 

Krakowska Akademia im. Andrzeja Frycza Modrzewskiego: – Wśród seniorów są osoby, które 

dzisiaj nie mogą się zarejestrować ze względów zdrowotnych, bo są na przykład w szpitalu. 

O tych osobach chyba po prostu zapomniano. 

Piotr Konieczny, szef zespołu bezpieczeństwa niebezpiecznik.pl : – Oszuści, przestępcy 

mogą podszywać się pod osoby związane z rejestracją na szczepienia, prosić o numer pesel, 

prosić o numery dokumentów tożsamości, być może nawet prosić o wykonanie zdjęcia 

dokumentu tożsamości i przesłanie do nich. Po co? W celu po prostu wyłudzenia… 

RK: – Może się zdarzyć, że w sprawie szczepienia zadzwoni do nas automat. Niektórym 

seniorom podano błędny adres przychodni, taki telefon warto odebrać. 

Informacja o zmianie punktu szczepień, połączenie z numeru 22 295 00 85. 

RK: – [Wykonane] Szczepienia na godzinę 16:00 – łącznie 684 277. 

[To nie są usprawnienia rejestracji na szczepienia. Wystarczyło popatrzeć na zdjęcia 

kolejek, aby zdać sobie sprawę, kto stoi w tych kolejkach – to są naprawdę bardzo starzy ludzie, 

niedołężni, niestety już ograniczeni, oni nie wyślą SMS-a, zostaje im tylko stać w kolejkach. A 

zwłaszcza skrajnie ich gnębi niepewność, bezsilność, brak przydatnej informacji. Ogólnopolska 

informacja jest nieprzydatna, im potrzebna jest lokalna dokładna informacja o tym, gdzie mają 

się zgłosić i kiedy, aby nie stali wielokrotnie w kolejkach, na ogół w nocy, w kolejkach 

kończących się niczym. Taką informację powinny rozsyłać administracje domów. Tymczasem 

poniżej ministra nic już nie wiadomo]. 

 

Tvn24bis – 7 DNI – UNIA – Maciej Sokołowski 

Natychmiastowego i bezwarunkowego uwolnienia Aleksjeja Nawalnego domaga się 

Parlament Europejski,.. 

 

Marek Popioła został nowym przedstawicielem Polski w Europejskim Trybunale 

obrachunkowym. Popioła zastąpił Janusza Wojciechowskiego, który ponad rok temu został 

Unijnym Komisarzem… 

 

Parlament Europejski wezwał unijne instytucje do przygotowania przepisów, które 

zagwarantują pracownikowi prawo do odłączenia się, czyli możliwość wyłączenia służbowego 

telefonu i komputera poza godzinami pracy… 

 

Armin Laschet został wybrany nowym przewodniczącym dojczlandzkiej partii CDU… 

 



W czwartek wieczorem unijni przywódcy spotkali się wirtualnie na telekonferencji 

w sprawie pandemii. To trzy najważniejsze pytania i odpowiedzi po tym spotkaniu: 

Czy granice zostaną zamknięte? 

  [Właściwie nie]. 

Czy szczepionek będzie więcej? 

  [Przyspieszenie dostaw]. 

Czy zaświadczenie o zaszczepieniu umożliwi podróże? 

  [Zbyt dużo wątpliwości: przenoszenie wirusa i jak długo sami są odporni] 

…Certyfikat szczepienia ma być uznawany przez wszystkie kraje. Ale ma być 

dokumentem medycznym, a nie nowym paszportem. 

 

Nowe stosunki Ameryka – Unia… 

 

Statystyka tygodnia 

Czy uważasz, że amerykański system polityczny działa dobrze, czy jest zepsuty? 

Europa: Zepsuty – 36%. Działa dobrze – 23%. 

Polska: Zepsuty – 19%. Działa dobrze – 48% 

[Jednak tłumy nie są w stanie tak generalnie oceniać np. polityki, to są niskiej wartości 

badania, raczej mają efekt propagandowy]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

(Już Arystoteles mówił, że woli rzecz wiarygodną lecz niemożliwą od możliwej lecz 

nieprzekonującą. Zacieranie granicy między światem rzeczywistym a fikcją nie jest zatem 

domeną współczesnej estetyki. Czy bowiem każda epoka nie tworzy własnych narzędzi 

hybrydyzacji? Ten kto odpowie twierdząco, ryzykuje zarzut wywarzania otwartych drzwi. Czas 

goni, więc przejdźmy do premier. Wybrałem trzy debiuty). 

--- Myślisz, że mu się spodobała? 

- Na pewno. 

(„Wnętrza” Raszida Szukriego – nieco wydumane refleksje nad rozpadem zbiorowej 

tożsamości, ale da się czytać. „Zapomnieć” Constance Difleur – by tytuł nie był proroczy, bo 

autorka na to nie zasługuje. I wreszcie „Wanna” Frederica Costi , do której wrócimy za tydzień. 

Musimy kończyć). 

- Nie wierzę. 

- Słuchaj. Nie potrzebujesz pochlebnej recenzji z telewizji. Będzie się rozchodzić jak 

świeże bułeczki. 

(237 egzemplarzy później). 

- O czym myślisz? 

- Co zrobicie z resztą nakładu „Wanny”? A może już oddaliście na przemiał? 

- Spokojnie. Nie tak szybko. Poza tym zawiadomimy cię. 

- Myślisz, że chcę oglądać śmierć mojego dzieła? 

- To piękna śmierć. 

- Jasne. Rozerwany na strzępy i przemielony. Nie mogę się doczekać. 

- Ależ nie, z tego papieru powstaną nowe książki, reinkarnacja. 

- Mnie też dadzą na przemiał? 

- Nie bądź głupi. 

[z filmu „Tajemnica Henriego Picka”] 

♣ 
2021-01-24 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5354 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Nie ma już wolnych terminów, bo nie mamy więcej szczepionek – słychać z rządu. Ale 

słychać też apel: Drodzy seniorzy, nie idźcie pod przychodnie stać w kolejce, tylko wyślijcie 

SMS-a. 



[Trzeba mieć telefon komórkowy. Gdzie mam wysłać SMS? Wysłanie SMS nie daje 

gwarancji zapisania na szczepienie, nie usłyszymy, kiedy i gdzie będziemy zaszczepieni. Trzeba 

mieć bardzo dużą wiarę w to, że za tydzień, za dwa miesiące ktoś jednak sobie o nas przypomni, 

że nie usłyszymy w końcu: przykro nam bardzo, nie mamy ciebie zapisanego, nie pomyliłeś coś 

z wysłaniem SMS-a? W SMS nie podałeś swojego na przykład numeru telefonu, nie mogliśmy 

cię zapisać]. 

AW: – A ci, którzy dali radę się zapisać, niech posłuchają teraz, co trzeba wiedzieć przed 

szczepieniem: Jak zamówić bezpłatny transport. Jakie wziąć ze sobą dokumenty. 

Magda Łucjan: – …Przed wyjściem należy zjeść śniadanie i wziąć wszystkie leki. Do 

punktu szczepień należy przyjść tylko chwilę wcześniej, aby nie robić tłoku. [A jak przyjdziemy 

chwilę za późno? Nie będą na nas czekać, termin z takim trudem zdobyty przepadnie]. 

Eryk Matuszkiewicz, Szpital Miejski im. Franciszka Raszei w Poznaniu: – Ubrać się 

odpowiednio, odzież niekrępującą, nie na suwaki, nie na guziki, tylko raczej wsuwaną, 

zakładaną, bo wtedy łatwiej to jest zdjąć. 

MŁ: – Gdy już dotrzemy do punktu szczepień warto [czy trzeba?] mieć pod ręką dowód 

tożsamości, numer pesel, spis leków i informacje o przebytych i przewlekłych chorobach. 

Paweł Grzesiowski, doktor, ekspert Naczelnej Rady Lekarskiej ds. pandemii Covid-19: – 

Powinniśmy przede wszystkim uporządkować naszą dokumentację medyczną, przygotować 

najlepiej jeżeli mamy jakąś kartę informacyjną ze szpitala lub informację o lekach, które 

przyjmujemy. 

MŁ: – To wszystko by usprawnić wizytę, bo oprócz samego ukłucia lekarz musi 

sprawdzić, czy nie ma jakichś przeciwwskazań. Każdy też będzie musiał wypełnić ankietę. Taką 

ankietę najlepiej mieć już wcześniej wydrukowaną i wypełnioną. Można ją znaleźć na rządowej 

stronie www.gov.pl/web/szczepimysie W każdej przychodni będą też gotowe egzemplarze. 

Bezpłatny transport organizują samorządy. W przypadku osób leżących, które nawet z pomocą 

innych nie mogą wyjść z domu, możliwe jest też skorzystanie z mobilnego zespołu medycznego. 

Co ważne: trzeba to zgłosić jeszcze przy rejestracji. Rząd obiecuje, że do końca marca zaszczepi 

ponad 3 miliony osób. Jednak chętnych wśród samych seniorów jest znacznie więcej. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Wie pan, nieboszczyk ma za trzy dni. 

- Panie, nieboszczykowi teraz to jest obojętne, nawet urodziny. W której melinie się 

ukryli? Na jutro po południu może pani umawiać proboszcza na poświęcenie. 

- Znowu na jutro. 

- Na jutro, na pojutrze. Jak pani chce, to nawet na po pojutrze. To za przeproszeniem 

pomnik bym ładował? Co z tą bryką, panie Kalwinista? 

- Da się rade. Nie masz pan tu jakiejś konewki? 

- Idź pan do Krajzegi i obudź pan madam Browary. Panu poszuka. Jak się tutaj nie zjawią 

za godzinę, niech sobie szukają państwowej roboty. 

- Na miejscu więcej trafią jak na najlepszym wyjeździe. 

- Dobrze będzie, jak w ogóle przyjdą. 

- Więc trzymam pana za słowo. 

- Niech pani trzyma. Nie ma pani innego wyjścia. Kto pojedzie z pomnikiem? 

- Co robimy? 

- Pytam po raz ostatni: Gdzie jest Graf i Dudek? Ah! Wy! 

- Widzi pani, jakich mam pracowników? Od samego rana ledwie trzymają się na nogach. 

- Coś strasznego. Współczuję panu. 

- Ja pani również. 

- Do widzenia. 

- Do widzenia. 

- Co tam mruczysz pod kinolem Kowary? Chłopaki. Jechać i raz dwa wracać. Nie 

opierdalać się przy robocie, bo ja wam nie będę płacił za godziny nadliczbowe. Wiem, co może 

zrobić, od Skowronka do Żaby, dwóch takich byków jak wy. Jak się wam u mnie nie podoba, to 

możecie sobie pójść na państwową posadę. Tam będziecie gruchy lachą przez osiem godzin 



obijać, a po dwanaście sobie pisać. Przyrzekam wam, że jeszcze ode mnie dostaniecie 

błogosławieństwo na drogę. Zrozumieliście mnie? 

- Tak jest. 

- No. A wy do roboty. 

[z filmu „Fucha” – te filmy to historia Polski] 

♣ 
2021-01-25 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5436 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Seniorzy 70+ od dziś w punktach szczepień, to ci, którym udało się zapisać, zanim 

zabrakło szczepionek. Do końca marca dwie dawki mają dostać 3 miliony osób. Samych 

seniorów 70+ jest ponad 4,5 miliona. 

Michał Dworczyk, szef kancelarii premiera, pełnomocnik rządu ds. szczepień: – Dzisiaj 

rano przyszła do nas informacja, że dostawa szczepionki Moderna jutro została odwołana, 

została przesunięta najwcześniej na najbliższy weekend. 

 

AW: – Zima o sobie przypomina, szczególnie na południowym wschodzie. 40 tysięcy 

rodzin nie miało dziś prądu. 

 

AW: – Albo pracujemy, albo bankrutujemy – mówią przedsiębiorcy. Otwarte są nie tylko 

niektóre restauracje i bary, otwarte są też niektóre sale zabaw i kluby… 

 

AW: – Przymusowa przeprowadzka i pełne zaskoczenie. Prokuratura ma pełną obsadę, nie 

prosiła o prokuratora z Warszawy… 

ANTIDOTUM  DNIA 

(Ciemność nie wykorzeni ciemności. To zadanie dla światła – Martin Luter King). 

(Bawełna. To było całe moje życie. Oraz ciężka praca). 

- Kiedy pąki pękają, można zacząć zbiory. Torebka nasienna ma taki kształt, jak gwiada na 

niebie. Potem robi się pusta jak twoja łepetynka. 

- Tato, chętnie pracowałem cały dzień. 

- Zrobię wam zdjęcie. Uśmiechnijcie się. 

- Komhati, pomożesz mi w szopie. No, chodź. 

- Dokąd zabiera mamę? 

- Wracaj do pracy. Wracaj. 

- Mamo! 

- Trzymaj przy nim nerwy na wodzy. Świat jest taki, a nie inny. Wracaj do pracy. 

[z filmu „Kamerdyner”] 

♣ 
2021-01-26 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5497 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Rozmowy na szczycie i ważny postulat: kupmy szczepionki także poza Unią. Premier na 

spotkanie zaprosił wszystkie sejmowe kluby i prawie wszyscy wiedzą jedno: trzeba jak 

najszybciej zaszczepić jak najwięcej Polaków. 

Jakub Sobieniowski: – …Chętnych na szczepienie jest dużo i dużo za dużo jak na 

możliwości, bo dostawy zostały ograniczone. 

Cezary Tomczyk, KP KO, PO: – Rząd poinformował, że rezygnuje z zakupu 9 milionów 

szczepionki od fimy Pfizer i 6 milionów szczepionki od firmy Moderna, dlatego że te 

szczepionki miały być dostarczone w ostatnim kwartale 2021 roku, jednocześnie rząd 

powiedział, że nie ma w tej chwili żadnego innego alternatywnego kontraktu, że będą sprawie 

się przyglądać. 

[…] 



Monika Krajewska: – Każda dawka na wagę złota. Te pojadą do Malezji i Grenady. 

W ubiegłym tygodniu przyleciało ich o połowę mniej. Dlatego teraz jak najszybciej mają trafić 

do seniorów, bo hiszpańskie szpitale znów są na granicy wydolności. 

Szczepionek przynajmniej na chwilę będzie mniej, więc Unia Europejska pyta 

producentów dla czego, skoro podpisano umowy, a na opracowanie preparatów w ostatnich 

miesiącach z unijnej kasy wydano setki milionów euro. 

Stella Kyriakides, Komisarz Unii Europejskiej ds. zdrowia: – Unia Europejska dokładnie 

chce wiedzieć, w jakich miejscach do tej pory zostały wyprodukowane określone dawki i komu 

zostały dostarczone. Rozmawialiśmy dziś na ten temat z  firmą AstraZaneca i ich odpowiedź nas 

nie usatysfakcjonowała. 

MK: – Na tyle, że zdaniem Politico Unia zaczęła się głośno zastanawiać, czy obiecane 

dawki w ogóle powstały i czy przypadkiem nie sprzedano ich komuś innemu. Szczepionkę 

AstraZeneca Europejska Agencja Leków ma zatwierdzić dopiero za kilka dni, ale już wiadomo, 

że w pierwszym kwartale może ich być o połowę mniej, niż zakontraktowano. Dlatego unijni 

urzędnicy pytają producenta, czy na unijny rynek może przekierować dawki obiecane 

Brytyjczykom? 

Nadhim Zahawi, brytyjski minister odpowiedzialny za program szczepień: – Musimy się 

teraz wystrzegać szczepionkowego nacjonalizmu. Musimy współpracować, by ochronić 

populację. Moim priorytetem jest wyszczepienie Brytyjczyków, ale także ochrona całego świata. 

Nikt z nas nie będzie bezpieczny, jeśli wszyscy nie będziemy mieli ochrony. 

MK: – Litwini już zastanawiają się nad pozwaniem producentów, jeśli nie dotrzymają 

warunków umowy. Szwedzi wstrzymali dziś zapłatę za szczepionki Pfizera. Ich rachunki 

wzrosły, gdy producent uznał, że z jednej fiolki można otrzymać sześć zamiast pięciu dawek 

preparatu. 

Ursula wan der Leyen, premier the European Commission: – Wydaliśmy miliardy euro na 

opracowanie tego wspólnego dobra. Teraz oczekujemy, że producenci wywiążą się ze 

zobowiązań. Właśnie dlatego wprowadziliśmy specjalny mechanizm dotyczący eksportu 

szczepionek. Chcemy brać udział w tym wspólnym światowym projekcie. Ale to też biznes. 

MK: – Nowy mechanizm ma być opracowany pod koniec tygodnia i sprawić, by Unia 

wiedziała, które firmy eksportują szczepionki poza wspólnotę i gdzie dokładnie one trafiają. W 

tym całym zamieszaniu jest też dobra wiadomość: szczepiona Moderny działa na nowe warianty 

wirusa – to informacja producenta, który ma zamiar pracować nad podawaniem dodatkowej 

trzeciej dawki, aby jeszcze bardziej zwiększyć skuteczność preparatu. Monika Krajewska, Fakty. 

 

AW: – Dzień transplantacji i kolejny dzień czekania… 

 

AW: – Kajetan Pe skazany na dożywocie, 5 lat temu brutalnie zamordował lektorkę języka 

italskiego… 

 

AW: – Jadwiga Emilewicz przeprasza i przyznaje… [synowie jeździli na nartach 

bezprawnie…] 

 

AW: – Siłownie i feitnesfity [?] będą otwarte od 1 lutego za zgodą lub bez zgody rządu… 

to kolejna branża, która ledwo żyje… 

 

AW: – 60 milionów złotych od rządu, to nie kolejna tarcza dla biznesu, to dar dla biznesu 

Tadeusza Rydzyka. Za te pieniądze powstaje właśnie w Toruniu nowe Muzeum [Pamięć 

i Tożsamość im. Jana Pawła II], ale to nie jedyne pieniądze, które na ten cel z rządu poszły. 

W sumie na ten cen przekazano już 179 566 000… 

 

AW: – Donald Trump popełnił przestępstwo – takie słowa padły w Amerykańskim 

Senacie. Jest akt oskarżenia wobec byłego prezydenta… 

 

AW: – …75 764 (lekarze, pielęgniarki) miało już obie dawki szczepionki… Odporność 

buduje się stopniowo – po mniej więcej miesiącu można już odetchnąć z ulgą… zwolnienie 



z ewentualnej kwarantanny, można się spotykać w większym gronie, ale przy zachowaniu 

ostrożności… dotychczas nie sprawdzono, czy szczepionka powstrzymuje roznoszenie wirusa… 

 

Moje szczepienie – ciąg dalszy 

Zgodnie z zapowiedzią dostałem SMS: 

e-Zdrowie 2021-01-26 11:20 Przypominamy, jutro o 11:15 w punkcie Księcia Józefa 

Poniatowskiego 1 w M. St. Warszawa masz umówione szczepienie 

Wszystko pozornie w porządku, tyle że pod tym adresem jest Stadion Narodowy! Stadion 

ma rozległe tereny okalające, przeróżnie urządzone, na trybuny jest kilka wejść dookoła, do 

każdego trzeba wejść po szerokich i długich schodach bądź pochylniach. Pod trybunami jest 

bardzo dużo przeróżnych pomieszczeń. W jednym z nich jest punkt szczepień. 

Cztery lata temu zorganizowałem wycieczkę na zwiedzanie Stadionu Narodowego 

rodzinie z Holandii. Nie jestem kibicem. Nigdy nie byłem na tym Stadionie. Musiałem wówczas 

znaleźć kasy, gdzie sprzedawano wejściówki na to zwiedzanie. Nie miałem pojęcia jak tam 

dojechać, wybrałem metro, bo jest przystanek stadion – najgorszy wybór, bo bardzo odległy 

punkt dojścia. Zresztą przystanki tramwajowe lub autobusowe są w odległości również kilkuset 

metrów, a od przystanku dalej trzeba brnąć na nogach. Musiałem wówczas obejść stadion 

dookoła, to parę kilometrów drogi. Żadnych tablic informacyjnych lub strzałek. Zupełnie nie 

było kogo zapytać. Wreszcie przy jednym wejściu były kasy. Teraz tak będę poszukiwał punktu 

szczepień, nie liczę na strzałki. O której muszę wyjść z domu, aby o 11:15 zgłosić się na 

szczepienie? Te tysiące staruszków skazano na takie poszukiwanie punktu szczepień. 

Przynajmniej niechby śniegu nie było. Nasi decydenci, jak coś wymyślą, to popamiętamy 

długo]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Richard, nie podchodź za daleko. 

- Em się boi. 

 - Richard, Emeline. Wracajcie natychmiast! Co w ciebie wstąpiło, Richard? Nie tylko sam 

się narażasz, ale ciągniesz za sobą Emeline. 

- Przepraszam, ojcze. 

- Wiem, że chcesz się bawić. Ale staram się nas dowieźć do San Francisco. 

- Mama też tam przyjedzie? 

- Nie sądzę. 

- Mówiłam, że kiedy idą do nieba, to nie wracają. Prawda wujku? 

- Bo Bóg chce, żeby poczekali z nim i poczekali na dzień, kiedy do nich dołączysz. 

- Kiedy to nastąpi? 

- Kiedy przeżyjesz wiele lat i nabierzesz różnych doświadczeń. 

[z filmu „Błękitna laguna”] 

♣ 
2021-01-27 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5468 

Tvn24bis – Fakty – Minęła dziewiętnasta. Na Fakty zaprasza Anita Werner. 

Dobry wieczór. Na początek wyrok, aborcja i publikacja. Trybunał Konstytucyjny 

opublikował uzasadnienie wyroku w sprawie aborcji i jeszcze dziś ma się on znaleźć w 

Dzienniku Ustaw. To oznacza, że nowy przepis wchodzi w życie. Ten sam, przeciwko któremu 

na ulicach protestowały tysiące ludzi. 

Jakub Sobieniowski: – To był pierwszy znak, że Trybunał ogłosił uzasadnienie wyroku w 

sprawie aborcji. Policja wzmocniła siły wokół siedziby Trybunału [Konstytucyjnego]. Strajk 

kobiet zapowiada protesty, nie tylko tutaj, mają być w całej Polsce. 

- Oni nie zatrzymają się na tym, więc nie możemy siedzieć bezczynnie i musimy tutaj być. 

- W tle są kobiety z całym swoim ciężarem życia. 

- Nie musi być nikt za aborcją. Po prostu jesteśmy za wolnym wyborem. 



Klementyna Suchanow, Ogólnopolski Strajk Kobiet: – Jeśli do tej pory mówiliśmy 

o piekle kobiet, to w tym momencie będziemy musiały chyba zacząć mówić o piekle dla rządu. 

Po prostu zgotujemy wam piekło. Nie podarujemy tego. 

JS: – Takie reakcje wywołało uzasadnienie wyroku Trybunału Konstytucyjnego Julii 

Przyłębskiej, w tym ten fragment: 

„…ochrona więc macierzyństwa nie może być rozumiana jako ochrona realizowana 

wyłącznie z punktu widzenia interesów matki/kobiety ciężarnej…” 

Źródło: Trybunał Konstytucyjny 

Mikołaj Małecki, doktor habilitowany, prezes Krakowskiego Instytutu Prawa Karnego, 

Uniwersytet Jagielloński: – Wykorzystanie dramatu ludzkiego do przeforsowania woli 

politycznej, do politycznego sterowania życiem społecznym. Sytuacja bez precedensu z 

prawnego punktu widzenia. Bezprawie. 

JS: – Od października rząd zwlekał z publikacją wyroku. Oficjalnie czekał na 

uzasadnienie. Nieoficjalnie politycy PiS-u przyznawali, że władza była zaskoczona skalą 

protestów. Dlatego zwlekała z publikacją, która miała być niezwłoczna. 

Marcin Matczak, profesor, Wydział Prawa i Administracji, Uniwersytet Warszawski: – 

Nie Trybunał Konstytucyjny decyduje o konstytucyjności prawa, tylko partia rządząca Polską. 

To jest postawienie sprawy na głowie, bo tak nie powinno być. Nawet, jak mówię, w tym całym 

ostrym systemie nie ma tego minimum przyzwoitości, że jeżeli przejęty przez nich Trybunał 

Konstytucyjny coś mówi, to oni się tego słuchają. 

JS: – Nawet policjanci, bez oznaczeń, z jednostki specjalnej z pałkami teleskopowymi nie 

powstrzymali protestów obywatelek i obywateli, niegodzących się na zmuszanie kobiet do 

rodzenia, nawet w sytuacji ciężkiego uszkodzenia płodu. A jeśli ktoś nie chce używać słowa 

„płodu”, wyrok tego składu oznaczył, że kobieta ma rodzić, nawet jeśli wiadomo, że dziecko nie 

przeżyje po urodzeniu. Dzisiaj to na piśmie uzasadnił. 

Barbara Nowacka, KP KO, Inicjatywa Polska: – To nie jest Trybunał. To nie jest wyrok. 

To są dranie. Dranie, którzy w najtrudniejszym momencie, jaki widziała historia współczesna 

Polski, po raz kolejny wywołują wojnę polsko-polską, idą na wojnę z Polkami, idą na wojnę z 

rodzinami. 

Kiedy nie mają pomysłu, co zrobić z Polską, walą w kobiety. Bo też wiedzą, że kobiety są 

zdecydowane odpowiedzieć. 

Bartłomiej Wróblewski, KP PiS: – Argumentowanie w ten sposób, że jest okres pandemii, 

więc powinniśmy zawiesić stosowanie Konstytucji i ochrony prawa do życia i godności 

człowieka, absolutnie nie jest na miejscu. 

[…] 

Jarosław Kaczyński, na tle biało-czerwonych flag: – Ten wyrok jest całkowicie zgodny z 

Konstytucją. Co więcej, w świetle Konstytucji innego wyroku w tej sprawie być nie mogło. 

[…] 

 

Polska – 6 789 zakażonych, 389 zgonów. 

 

Krzysztof Skórzyński: – Dziś to Unia zmienia zasady gry. Cierpliwość się skończyła, gdy 

kolejny producent szczepionki AstraZeneca poinformował o ograniczeniu dostaw. I dziś Unia 

cała i Polska powiedziała dość. 

Stella Kyriakides, Komisarz Unii Europejskiej ds. zdrowia: – Odrzucamy logikę: kto 

pierwszy, ten lepszy. Taka może obowiązywać u lokalnego rzeźnika w sklepie mięsnym, a nie 

tu, gdy są podpisane umowy. 

[…] 

KS: – Do końca marca nie uda się zaszczepić nawet wszystkich seniorów 70+. Tempo 

dostaw, a więc i tempo szczepień skokowo ma wzrosnąć w okolicach kwietnia, bo dziś 

w Europie dalej szczepi się szczepionkami tylko dwóch firm (Pfizer, Moderna). Szczepionka 

kolejnego producenta (AstraZeneca) zostanie zatwierdzona pod koniec tygodnia. W połowie 

lutego zaś wniosek o dopuszczenie na rynek składa firma Johnson&Johnson. W tym kwartale 

ma wnioskować o to jeszcze jedna firma – CureVac. Ostatnia – Sanofi – koniec roku. Ale tylko 

Johnson & Johnson oczekiwana, bo ma tylko jedną dawkę. 



 

AW: – O tym jak sprzęt z serduszkiem [Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy] ratuje 

życie… 

AW: – Pusto na scenie, pusto na widowni. Teatry, kina, filharmonie, muzea – wszystko 

jest zamknięte… 

 

AW: – Międzynarodowy dzień pamięci o ofiarach holokaustu i 76 lat od wyzwolenia 

Auschwitz… 

 

Maciej Woroch, Fakty, Londyn: – …Pod względem liczby zgonów na sto tysięcy 

mieszkańców Zjednoczone Królestwo jest na pierwszym miejscu na świecie. Do tej pory na 

wyspach zaszczepiono już ponad 7 milionów ludzi. 

 

AW: – Nie ma zgody na ograniczanie prawa do manifestacji, bo nie ma stanu 

wyjątkowego. Łódzki sąd wydaje wyrok, który mówi wprost: rząd nie ma prawa zakazywać 

zgromadzeń, bo rządowe rozporządzenie jest sprzeczne z Konstytucją… 

 

Moje szczepienie – ciąg dalszy 

Dzisiejszy dzień był pozytywny. Miałem jechać taksówką, ale córka się zaoferowała nas 

zawieźć. Żona się też wybrała, aby rozpoznać szczegóły, bo w poniedziałek ona będzie się 

szczepiła. Nie wiem, jak docierali do punktu szczepień ci, którzy przybywali tramwajem bądź 

autobusem. Jadąc samochodem wystarczyło znaleźć się na Wale Miedzeszyńskim, a tam już 

były na ogrodzeniu stadionu duże tablice wskazujące drogę. Od strony ulicy Zielenieckiej jest 

tunel w koronie stadionu, którym można wjechać nawet na płytę stadionu. Jednak trzeba było 

objechać stadion po trzech bokach. Przed tunelem była brama numer 1. Tu już stali wojskowi, 

chyba terytorialsi. Zaraz przy bramie był kontener z osobnym wejściem i wyjściem, a wewnątrz 

pan i dwie panie sprawdzały dowód osobisty, założyli mi czerwoną numerowaną opaskę na 

przegub prawej dłoni. Taką samą opaskę założono żonie. Jeszcze kazali wypełnić dodatkową 

kartkę z podstawowymi danymi szczepionego. Po wyjściu z kontenera załadowano nas do 

meleksa, (wózek elektryczny jakim nas wożono w Helu) i powieziono około 50 metrów 

tunelem, gdzie było wejście, znów sprawdzanie kartek, potem windą na drugie piętro. Tu nadano 

mi numer 181 (chyba był to kolejny numer przyjścia) – napisano go na mojej kartce i kazano 

znaleźć sobie wolne krzesło i siedzieć. Była to duża sala podzielona na powiedzmy dziesięć 

części, każda część była opisana na może dziesięć łóżek (nie miałem nastroju, aby to policzyć), 

teraz łóżek nie było, tylko chyba ze dwanaście krzeseł w tej części. Trzeba przyznać, że ścianki, 

numery, taśmy rozdzielające były na najwyższym poziomie technicznym. W tej sali było dużo 

ludzi, starych, na ogół niedołężnych i prawie wszyscy pod opieką młodszej osoby. Oceniłem, że 

większość przybyła samochodami, bo dużo samochodów stało przed bramą. Na końcu sali 

wojskowy wykrzykiwał co parę minut: zapraszam numery od 126 do 130. Znaczyło, że przede 

mną jest jeszcze 50 osób. Potem żołnierz krzyczał nawet: Zapraszam numery poniżej 130. Czyli 

można się było spóźnić. 

Zresztą czekałem kilkadziesiąt minut, nie liczyła się już 11:15. Trzydzieści numerów wywołano 

w pół godziny, czyli punkt szczepił jedną osobę na minutę – Trochę wolno. Potem wywołanych 

znów sprawdzano, potem kto inny mierzył temperaturę i na palcu chyba dotlenienie krwi. Potem 

inny żołnierz wystawiał mały kartonik, na którym było, że drugą dawkę dostanę 17 lutego, o tej 

samej 11:15. Tu było trochę zamieszania, bo te pięć osób mieszało się z poprzednią piątką. 

Jednak żołnierka dokładnie po numerach wpuszczała dalej, dając dużą kartkę z równie dużą 

cyfrą, dostałem jedynkę, czyli do boksu numer jeden. Tu była lekarka, sprawdziła ankietę, 

zapytała o choroby, o lekarstwa, czy coś na krzepliwość krwi biorę, czy zemdlałem, kiedy, 

przyczyna, usłyszałem: dopuszczam pana. I znów usiadłem na jakimś krześle. Niedługo potem 

poproszono mnie do szczepienia, lewe ramię na górze. Zabrano karteczki i kazano siedzieć 15 

minut w oczekiwaniu na ewentualne objawy. Córka musiała wracać do pracy. więc ją 

zwolniłem, bo bez trudu umówiłem taksówkę, która podjechała po 10 minutach. Potem żołnierz 

mierzący czas oczekiwania, wywoływał po imieniu i oddawał kartonik. Windą w dół, jeszcze 



żołnierz przepuszczał przez śluzę liczącą i dalej już pieszo przez tunel, do bramy numer jeden. 

Taksówka podjechała, chyba szybciej wróciliśmy, bo po buspasach. 40 złotych za kurs. 

Jeszcze wypada zapisać wygląd zebranych. Wszyscy w maseczkach przeciwwirusowych. 

Milczą. Poruszają się niemrawo. Najchętniej przysiadają na najbliższym wolnym krześle. I co 

nieprawdopodobne w tych czasach – nikt nie trzyma w dłoniach Smartfona! Ludzie z innej 

epoki. Smartfon to współczesny krzyk mody, który każdy musi mieć przy sobie i to cały czas 

używać. Smartfon to aparat elektroniczny, ~6x14x1cm, służy do wędrowania po Internecie, 

robienia zdjęć, korespondowania, grania w przedziwne gry – współczesnemu człowiekowi nic 

więcej do szczęścia nie potrzeba. 

 

 

 
 

 
 



 
 



 
 

 



ANTIDOTUM  DNIA 

- W odległości 9 kilometrów od Kamocka w czasie napadu nieznany sprawca zamordował 

strażnika i kierowcę samochodu. Ocalała kasjerka Małgorzata eM jest jedynym świadkiem 

napadu. Bliższe szczegóły ze względu na dobro prowadzonego śledztwa trzymane są na razie w 

tajemnicy. 

- Jest pani przekonana, że poznałaby go pani. 

- Tak, proszę pana. 

- Przecież nie widziała go pani dokładnie. 

- Nie, proszę pana. 

- Zeznała pani, że miał podniesiony kołnierz gumowego płaszcza. A na oczach duże 

okulary motocyklowe, Tak? 

- Tak, proszę pana. 

- Więc widziała pani dolną część twarzy. A czy nie zauważyła pani na niej czegoś 

charakterystycznego? Szramy, wąsów? Plamy czy czegoś w tym rodzaju? 

- Nie. Nie zauważyłam. 

- Nadal pani przypuszcza, że poznałaby go? 

- Tak, proszę pana. 

- No, cóż. Wybraliśmy ludzi mniej więcej tego samego wzrostu. Widziała ich pani przez 

chwilę, tak jak tego bandytę. 

- Teraz proszę uważać. Tych pięciu ludzi. Stoją w tej samej kolejności? 

- Nie, proszę pana. 

- Nie. Zgoda. A czy może ich pani ustawić w kolejności? W jakiej byli poprzednio? 

- Dobrze, proszę pana. Ten pan, który był czwarty, jest pierwszy. A ten, który jest trzeci, 

był czwarty. I ten, co jest piąty, był drugi. 

- Tak staliście? 

- Tak jest! Obywatelu kapitanie. 

- Odmaszerować. 

- Jak pani to odgadła? 

- Nie odgadłam. Po prostu zapamiętałam. Kasjerka musi parę rzeczy na raz widzieć, 

pamiętać, proszę pana. Jestem przyzwyczajona. 

- Tak. Z tego wynika, że potrafi go pani rozpoznać. Ale żeby go rozpoznać, trzeba go 

spotkać. Prawda? Otóż podczas poprzedniego napadu mieliśmy zanotowane numery niektórych 

banknotów. Kilka z nich znalazło się w Sopocie… 

[z filmu „Zbrodniarz i panna”] 

♣ 
2021-01-28 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5479 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

Po tym jak na stronie Trybunału Konstytucyjnego pojawiło się uzasadnienie orzeczenia w 

sprawie aborcji, tysiące ludzi w kilkudziesięciu miastach wyszły na ulice. Gdy oni protestowali, 

w nocy zostało opublikowane orzeczenie w Dzienniku Ustaw. Ale to zapewne początek 

protestów przeciwko niemal całkowitemu zakazowi aborcji w Polsce. 

[Jakie „niemal”? Przecież żadna aborcja nie jest dozwolona. Już drugi raz Kraśko popełnił 

ten błąd. Ale okazuje się, że to ja popeniłem błąd, bo coś tam jest dozwolone]. 

[…] 



Transparenty: 

• Pozywam was o obrazę moich uczuć. Oskarżam was o zniewagę wobec 

kobiet 

• Chcę urodzić z miłości nie z przymusu 

• Wolność 

• Kaczyński kanalio! Podpaliłeś Polskę 

• Równość siostrzeństwo wolny wybór 

• Mamy dosyć 

• Solidarność naszą bronią 

• Bóg dał wybór 

• Bycie kobietą w kraju to zagrożenie dla życia i zdrowia 

• Moje ciało i moja wolność nie podlegają dyskusji 

• Urodzę wam lewaka 

• Myślę czuję decyduję 

• Gins just wanna have fundamental human right 

• Piekło kobiet 

 

Beata Maciejewska, KKP Lewicy, Wiosna: – Rządzący chcą, żebyśmy były poddane 

Kościołowi Katolickiemu i żebyśmy były tak naprawdę inkubatorami. 

…to pierwszy dzień obowiązywania zakazu aborcji w Polsce. Usunięcie ciąży z przyczyn 

embrio-patologicznych jest teraz nielegalne… Bo kobiety od dziś muszą rodzić płody z wadami 

tak drastycznymi (zespół Edwardsa i zespół Patau), że nie możemy ich państwu pokazać w 

telewizji o tej porze. 148 aborcji w 2019 roku. […] 

Maciej Jędrzejko, doktor, ginekolog: – Nie może być tak, że chory płód jest ważniejszy niż 

zdrowa matka. To jest po prostu niehumanitarne postępowanie wobec tej kobiety. 

[…] 

Aborcja z powodu gwałtu lub zagrożenia życia kobiety wciąż legalna jest w Polsce 

sporadyczna (3%). 

Natalia Broniarczyk, inicjatywa „aborcyjny dream team”: – Tylko z nami ponad 7 tysięcy 

osób w zeszłym roku przerwało ciążę. Tylko dzisiaj zarejestrowaliśmy trzy osoby, które wyjadą 

na zabieg do Holandii. 

Marta Lempart, ogólnopolski strajk kobiet: – Zakaz aborcji nie powoduje, że nie ma 

aborcji. Zakaz aborcji powoduje, że jest ona dostępna dla bogatych. 

 

PK: – Od poniedziałku otwarte będą galerie handlowe i muzea. Zniesione zostaną godziny 

dla seniorów. Pozostałe obostrzenia obowiązywać będą co najmniej do połowy lutego. A to 

oznacza wciąż zamknięte hotele, restauracje i siłownie. I nauczanie zdalne dla większości 

uczniów… 

 

PK: – Po ciężkiej chorobie zmarł Ryszard Kotys. Zagrał w 150 filmach i 40 serialach. 

Debiutował w połowie ubiegłego stulecia w Pokoleniu Ryszarda Wajdy. 

 

Ryszard Kotys 

1932 - 2021 

 



ANTIDOTUM  DNIA 

- Maks? 

- Lessi? 

- Miło cię poznać. Idziemy? 

- Tak. 

- Niebiosa się otworzyły i usłyszałem śpiew aniołów. Jeszcze wina? 

- A dzieci? 

- Ile się da. Przynajmniej trójkę. 

- A praca? 

- Też masz swoją karierę. 

- Kiramisu smakuje każdemu. Nie chcę się uzależnić. 

- I tak ci wcisnę. 

- Przepyszne. 

- Potrzebne wino deserowe, czemu nie? 

- Brawa! 

- Zaszalejmy. Mam cię karmić? Mogę tak całą noc. 

- Serio? 

- Świetnie się bawiłem. 

- Ja też. Następnym razem skoczymy do kina albo na mecz. 

- Jesteś niesamowita. Facet, którego wybierzesz, będzie szczęściarzem. Zakończyłam 

właśnie długi związek. Ciągle za nią tęsknię. 

- Nie jesteś gotowy. Potrzebujesz czasu. 

- Cieszę się, że rozumiesz. 

[z filmu „Wygrać miłość”] 

♣ 
2021-01-29 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5385 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

To będzie kolejna noc protestów przeciwko orzeczeniu Trybunału Konstytucyjnego, który 

oznacza niemal całkowity zakaz aborcji… 

Zdaniem wybitnych polskich prawników wyrok Trybunału Konstytucyjnego w sprawie 

aborcji stał się prawem, ale wydany został przez wadliwie powołanych sędziów, co oznacza, że 

sądy mogą go podważać… 

Ewa Łętowska, profesor, była sędzia Trybunału Konstytucyjnego: – …znalazło się 

stwierdzenie [w uzasadnieniu do wyroku Trybunału Konstytucyjnego], że Polska Konstytucja w 

artykule 38 chroni życie od poczęcia. Otóż ja mam Konstytucję w ręku, artykuł 38 mówi 

owszem o ochronie życia, ale nie [mówi, że] od poczęcia. Mowi o ochronie życia. 

PK: – W żadnym dużym kraju europejskim nie ma tak surowych przepisów dotyczących 

aborcji. Gdyby szukać dalej na świecie, to w podobnej sytuacji jak Polki są kobiety w Sudanie, 

Mali, Kamerunie. Bardziej liberalne przepisy są nawet w Iranie. Gorzej jest w Salwadorze… 

 

PK: – Europejska Agencja Leków zarekomendowała zatwierdzenie szczepionki 

AstraZeneca do użytku w Unii Europejskiej… 

Marek Nowicki: – Mamy opracowany kolejny instrument do walki z pandemią. Został 

opracowany w tej firmie – AstraZeneca… 

MN: – Szczepionka nie będzie stosowana u osób poniżej 18 roku życia, bo w grupie nie 

przeprowadzono badań klinicznych. Europejska Agencja do spraw Leków jednak dopuściła 

szczepionkę AsrtaZeneca dla pacjentów 65+, choć zaledwie wczoraj eksperci z dojczlandzkiego 

Instytutu Kocha odradzili jej zastosowanie w tej grupie. 

Maria Gańczak, profesor, epidemiolog, Europejskie Towarzystwo Zdrowia Publicznego: – 

Ocena Dojczów jest oparta o bardzo dokładną i wyważoną analizę wyników badań klinicznych, 

które zresztą zostały opublikowane w czasopiśmie „Lancet”… Jeśli zestawimy te badania 

skuteczności ze skutecznością szczepionek MNRA [emenera], to jest jednak zdecydowana 

różnica skuteczność na poziomie 60%, a 95% to widzimy, że to jest inna klasa. 



Emilia Cecylia Skirmuntt, wirusolog, Uniwersytet Oksfordzki: – Ta szczepionka może być 

przechowywana w wysokich temperaturach w porównaniu do szczepionki Pfizera, która musi 

być przechowywana w minus 70 stopniach, to jest nieosiągalne dla wielu centrów szczepień, a 

szczepionka AstraZeneca jest przechowywana w 4 stopniach, można ją przechowywać w 

zwykłej lodówce. 

MN: – Jest o wiele tańsza. Stąd też dzisiejsza ostateczna akceptacja Agencji, która nie 

podziela obaw Instytutu Kocha. Unia Europejska już zakontraktowała 400 milionów jednostek 

preparatu. Z tego co najmniej 16 milionów ma trafić do Polski. Problem jednak polega na tym, 

że AstraZeneca już zapowiedziała, że ograniczy pierwsze dostawy. Marek Nowicki, Fakty. 

 

PK: – …1600 siłowni na nic nie czeka i otwiera się w poniedziałek… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Osłabiony w piątek, zmarły w sobotę, pochowany w niedzielę. To jest koniec o 

Salomonie Grandim. Urodzony w poniedziałek, ochrzczony we wtorek. 

- To tak zwany stiming. Autostymulacja. My stukamy palcami czy obgryzamy paznokcie. 

On się kołysze. To zupełnie naturalne. 

- Powiedziano nam, że specjalizuje się pan – jak to się nazywa? Co mu dolega? 

- Nie lubię szufladkować. To wyjątkowy młodzieniec. 

- Odbija mu, gdy słyszy od kuzy, chodzi w jednej koszulce i nie daje się przytulać. 

- Hałas czy jaskrawe światło mogą mu przeszkadzać. W przypadku koszulki może chodzić 

o wrażliwość na materiał. Bliskość, dotyk, to może być wyzwanie. Gdy chodzi o cudze dziecko, 

to wyzwanie. 

- W przypadku własnego to problem. 

- Skupiam się na kształceniu. Chciałbym pracować z państwa synem w jego tempie. 

Pomóc mu rozwinąć umiejętności potrzebne do życia. Komunikacja, kontakt wzrokowy czy 

rozumienie mowy ciała. Zawieranie przyjaźni. 

- Przyjaźni się tylko z bratem. Ciągłe przeprowadzki nie ułatwiają sprawy. Mąż służy 

w wojsku, a my z nim. 

- Zostawilibyście tu syna na lato? Za darmo. Pracowałbym z nim w przyjaznym 

sensorycznie środowisku. 

- Nie ma mowy. Jeśli przeszkadzają mu światło i hałas, trzeba go na mim eksponować. 

Świat to nieprzyjazne miejsce, a on musi w nim żyć. Nie tutaj. Czy według pana syn ma szansę 

na normalne życie? 

- To znaczy? 

- Muszę skończyć! Urodzony w poniedziałek, ochrzczony we wtorek, żonaty w środę, 

skrzywdzony w czwartek. Muszę skończyć. 

[z filmu „Księgowy”] 

♣ 
2021-01-30 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5385 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

Babcie, matki i wnuczki wzięły udział w proteście dokładnie 100 dni po orzeczeniu 

Trybunału Konstytucyjnego prowadzącego do niemal całkowitego zakazu aborcji…  

Maciej Knapik: – …kotła tym razem nie było, policja próbowała zablokować przejście na 

Żoliborz. Zatrzymano 6 osób. 

Rafsł Retmaniak, podkomisarz, Komenda Stołeczna Policji: – Mówimy tu o naruszeniu 

nietykalności cielesnej policjanta, znieważeniu policjanta, czynnej napaści i zniszczeniu mienia. 

MK: – Policja użyła gazu, doszło do przepychanek. Gaz rozpylono, jak twierdzi policja, 

także w kierunku funkcjonariuszy. 

Klementyna Suchanow, ogólnopolski strajk kobiet: – Niemiło. To znaczy zapakowano do 

specjalnej klatki dla groźnych przestępców i tak dalej. W kajdankach oczywiście. 



- Stul mordę. Zamknij mordę. I tak było wielokrotnie. Zdjęli ze mnie ubranie, zaczęli 

wydzierać stanik ze mnie tuż spod bluzek. Broniłam. Wobec tego miałam wyginane ręce, 

wyginane palce. 

MK: – To aktywistka zwana babcią Kasią, a to moment jej czwartkowego zatrzymania. 

Była na komisariacie w Pruszkowie i Piastowie… Co dalej z protestami? 

Pani: – Ten wrzód musi nabrzmieć, żeby mógł pęknąć. Po publikacji orzeczenia Trybunału 

nie zabrał głosu ani prezydent, ani premier. 

Nowe treści transparentów: 

• Państwo z kartonu 

• PiS, Kościół, Konfederacja – haniebny sojusz ołtarza z tronem 

• Polska walcząca 

• Witamy w średniowieczu. Podróże w czasie jednak są możliwe. 

• Macie krew na rękach 

• Piekło wszystkich macic 

• Feminizm socjalny nie liberalny 

• Quo vadis Polsko 

• Aborcja prawem człowieka 

 

PK: – Jak nam Polskę zasypało… 

 

PK: – Historia Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, to też niezwykła historia Polski. 

Dla młodszych jest oczywiste, że wszystko można przenieść do Interrnetu, ale pewnie nie 

uwierzą, że na początku cała Orkiestra miała do dyspozycji dwa telefony, które zresztą od razu 

padły. Ale nie technika jest ważna, a dobro, które tego dnia się dzieje. 

Krzysztof Skórzyński: – Tylko tym będzie się różnił ten finał od dwudziestu ośmiu 

poprzednich [zachowaj bezpieczną odległość]. Będzie trochę większy dystans i nie będzie się 

można tłoczyć na koncertach i w sztabach. Reszta się nie zmieni… Co do tego, że emocje są w 

Internecie, nie ma najmniejszej wątpliwości. Tu każdy może dołożyć swoje trzy grosze, 

a najlepiej więcej. Każdy może licytować, ale każdy może wystawić też coś sobie bliskiego na 

licytację. Wielka Orkiestra w wydaniu internetowym już bije rekordy. 

Piotr Żyła, skoczek narciarski: – Mam taki fajny kombinezon na aukcję dla was. 

Janusz Gajos: – W tym roku chciałbym oddać na licytację rzecz pozornie błahą [stołek 

z planu filmowego z napisem Janusz Gajos]. 

Iga Świątek, tenisistka: – To jest oryginalna rakieta moja. 

Anita Werner: – Będzie w niej indywidualna spersonalizowana dedykacja specjalnie od 

nas dla osoby, która ją wylicytuje… 

 

Tvn24bis – 7 DNI - UNIA – Maciej Sokołowski 

Nie ma nowych sankcji na Rosję po zatrzymaniu Aleksjeja Nawalnego, nie zdecydowali 

się na to unijni ministrowie spraw zagranicznych na Radzie w tym tygodniu. W przyszłym 

tygodniu szef unijnej dyplomacji wybiera się do Moskwy i zapowiada, że tam poruszy temat 

aresztowania opozycjonisty. Ale planowana podóż Borena do Rosji wzbudziła kontrowersje. 

Zdaniem polskiego rządu to błąd. 

 

Italia. We wtorek premier [Dżiuzeppe Konte] Giuseppe Conte podał się do dymisji. Jego 

rząd stracił poparcie po opuszczeniu koalicji przez partię byłego premiera Matteo Rendiego. W 

czwartek premier Conte złożył zeznania przeciwko Matteo Salviniemu, byłemu ministrowi 

spraw wewnętrznych, któremu prokuratura zarzuca, że przez cztery dni przetrzymywał na morzu 

statek z imigrantami, nie pozwalając im wpłynąć do italskich portów. Salviniemu mogłoby 

grozić nawet 15 lat więzienia. 

 

Komisja Europejska przeszła do drugiego etapu procedury w sprawie Izby Dyscyplinarnej 

[w Polsce]. Zdaniem Komisarzy złamanie unijnego prawa jest fakt, że Izba Dyscyplinarna cały 

czas podejmuje decyzje o uchyleniu immunitetów sędziowskich, co uderza w niezależność 



polskiego sądownictwa. Polska ma miesiąc na reakcję. Jeśli sytuacja się nie zmieni, kolejnym 

krokiem będzie skierowanie skargi do Unijnego Trybunału [Sprawiedliwości] w Luksemburgu. 

 

Europejska Agencja Leków wyraziła zgodę na użycie kolejnej szczepionki na terenie Unii. 

To preparat produkowany przez Koncern AstraZeneca. 

 

Mimo tej ostatniej decyzji ten tydzień w Brukseli zdominowany był przez niepokojące 

informacje o unijnych kontraktach na zakup szczepionek. Koncern AstraZeneca poinformował, 

że nie będzie w stanie dostarczyć wszystkich zamówionych dawek w pierwszym kwartale tego 

roku. Tłumaczenie dyrektora firmy tylko rozgrzały emocje urzędników w Brukseli. Według 

szefa AstraZeneca w kontrakcie nie zapisano obowiązku dostarczenia szczepionek, a jedynie 

zapewnienie, że firma postara się to zrobić w miarę możliwości. A ponieważ takich możliwości 

teraz nie ma, to Europa zwyczajnie ma pecha. Co więcej, Unia usłyszała, że dostawy do 

Wielkiej Brytanii nie są zagrożone, bo Londyn złożył zamówienie wcześniej niż Bruksela. Tak 

odpowiedziała na to Komisarz do spraw zdrowia i to jest nasz cytat tygodnia: 

„Zasada kto pierwszy ten lepszy może się sprawdzać u lokalnego rzeźnika, a nie w 

przypadku umów podpisywanych przez Komisję Europejską”. 

Stella Kyriakides, Komisarz Zdrowia 

Komisja opublikowała do tej pory poufny kontrakt z firmą AstraZeneca i wezwała do jego 

realizacji. Bruksela przygotowała też nowe procedury kontroli eksportu, które mają zapewnić, że 

żadna fiolka z preparatem nie opuści Unii, jeśli koncern najpierw nie wypełni zobowiązań 

wynikających z kontraktów z Komisją. To kontrowersyjne rozwiązanie, ale stanowcza postawa 

ma zagwarantować nie tylko realizację tego kontraktu, ale zapewnić, by w przyszłości inne 

firmy nie łamały zobowiązań. 

[Powiedziałbym, że Bruksela bez wątpienia dała ciała – pokazała, że nie potrafi zawierać 

biznesowych kontraktów. Nie pomogą teraz pokrzykiwania. Mijają tygodnie, a szczepionki nie 

przybywają, łamią w ten sposób plany rządów i rozbudzone oczekiwania mieszkańców Unii 

Europejskiej. Conti ustąpił za mniejsze przewinienia]. 

Z dobrych informacji warto odnotować taką, że francuski producent Sanofi zgodził się na 

produkcję szczepionki konkurencji Pfizer, co może zwiększyć liczbę dostępnych dawek o ponad 

sto milionów. Sytuacja epidemiczna w Unii wcale się nie poprawia. Przeciwnie, na unijnej 

mapie zakażeń pojawił się nowy kolor ciemno-czerwony wskazujący regiony, w których 

przypadków jest najwięcej. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- List do księżniczki Olimpii. Prawie mnie tym razem trafiła. 

- Strzela coraz lepiej. 

- List z Wiednia do księżniczki. 

- Zanieś. 

- Po ostatnim spotkaniu została mi blizna. 

- Drobne rany to niewielka cena za przywilej służenia na szlacheckim dworze. 

- Wiem. Ale nie jestem tak odważny jak ty. Gdyby chociaż używała ślepaków. 

 

- Tak? Teodorze. 

- Przyszedł list do księżniczki. 

- Zanieś. 

- Boi się. 

- Nie umiem już robić tak szybkich uników jak kiedyś. 

- Może to dobre wieści? Kiedyś cesarz na pewno jej wybaczy. 

- Niech żyje cesarz! 

- Nie wstawaj. Ileż można się kadzać? 

- Ja zaniosę list, nie boję się Olimpii. 

[z filmu „Powiew skandalu”] 

♣ 



2021-01-31 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5385 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

Bardzo dobry wieczór. Jest tylko jedna taka orkiestra i jeden taki dzień w roku, kiedy 

każdej minuty dzieje się coś dobrego. 

Jerzy Owsiak, Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy: – Witamy na 29 finale Wielkiej 

Orkiestry Świątecznej Pomocy. 1333 sztaby, nie tylko w Polsce, ale i na świecie. Przepiękna 

atmosfera. Gramy tak dzisiaj przez cały dzień. Dziękujemy wszystkim Polakom za tę 

solidarność. Ten dzień jest dla nas. Niech cały świat nam zazdrości. 

PK: – Na koncie Orkiestry jest już teraz ponad 76 milionów (76 968 753). Ale 

najważniejsze jest to, ilu milionom udało się pomóc dzięki Orkiestrze przez prawie trzydzieści 

lat… 

Krzysztof Skórzyński: – Tłumu nie ma. Ale trzy rzeczy: Nawet jeżeli jest on inny od 

dotychczasowych, to ten hałas, który słychać. Sprawa druga: to wielka kwota [jak wyżej]. No i 

trzecia, to co widać tam, czyli to, na co są przeznaczane te ciężkie pieniądze na sprzęt, który ma 

pomagać bardzo chorym dzieciom… 

Jerzy Owsiak: – Na początku myśleliśmy, że w ogóle odwołamy wielki finał, ale to trwało 

króciutko. Polacy nam powiedzieli: Nie. To się musi odbyć… 

PK: – To jedna w tym roku z siedmiu handlowych niedziel, ale dziś ten handel jest jeszcze 

mocno ograniczony. W reżimie sanitarnym jednak już wszystkie sklepy od jutra będą mogły być 

otwarte w galeriach handlowych. Zniesione też będą godziny dla seniorów. 

Paweł Płuska: – …będą otwarte muzea. Wbrew rozporządzeniom też od wtorku mają się 

masowo otwierać kluby fitness, w całym kraju około 1600. Otwierają się też kolejne restauracje. 

Ta w Częstochowie przyjmuje wyłącznie osoby z rezerwacją. 

Dorota Stańko, Trattoria Verde w Częstochowie: – Jesteśmy zamknięci bardzo długo. Nie 

otrzymaliśmy żadnej pomocy rządowej, a jesteśmy przedsiębiorcami, którzy są odpowiedzialni 

za swoich pracowników. 

PP: – A tak coraz częściej wyglądają [otwarte] stoki. Ten w Ustrzykach Dolnych. Była 

piękna pogoda, świeże powietrze, zachowane zasady bezpieczeństwa, więc narciarzy nie 

brakowało. Brakuje czego innego. (ostatnia pomoc w postaci tarczy nas nie obejmie). 

 

PK: – Ponad 4 tysiące osób zatrzymano dzisiaj w Rosji w czasie kolejnych już protestów 

przeciwko aresztowaniu Aleksjeja Nawalnego… 

 

PK: – Im szybciej uda się zaszczepić większość z nas, tym szybciej wrócimy do 

normalności. [Mowa!] Cała Europa dotkliwie odczuwa zmniejszenie dostaw. By ratować 

sytuację Unia wprowadza ograniczenie wywozu szczepionek, ale to prowadzi do sporu z resztą 

świata. 

Marek Nowicki: – Unia Europejska zamyka granice dla wywozu szczepionek na Covid-19 

i popada z tego powodu w konflikt ze Światową Organizacją Zdrowia, która uważa, że dla 

szczepionek granic zamykać nie można… Wielka Brytania, Stany Zjednoczone, Izrael szczepią 

się szybciej niż kraje Unii. Trzeba szczepionki sprawiedliwie podzielić na świecie… 

[Ale na to nie zgodzi się reszta świata, która chce się szczepić szybciej nią kto inny]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Roch! Roch! Do ekspedytora. Roch! Do zawiadowcy. Na porządku i systematyczności 

opiera się wszystko. Gdy go brakuje, wszystko upada. Chyba będę musiał napisać raport na pana 

ekspedytora. Jak się nadal tak będzie opuszczał. Dosyć na dzisiaj. Niech Roch nie zapomni 

sprzątnąć. Bo ukarzę! 

--- Janka! Wstań. 

- I po co to wszystko? Tyle razy mówiłem. Chłopcem i tak nie będziesz. A jeśli twojej 

matki zachciało się tak wcześnie umierać, nie moja w tym wina. Zawsze miała swoje fanaberie. 

Ty po niej. 

- Cieszę się, że za tydzień wracam na pensję. 

- To bardzo dobrze! I tak mnie to sporo kosztuje. 



- A co będzie z bogatym domem? 

- Ech ty. Ja ci… 

[z filmu „Komediantka”] 

♣ 



ROZWÓJ COVID-19 W POLSCE – 2021 – styczeń 

@ 

 

data od początku pandemii w ciągu doby w ciągu tygodnia 

 zakażeni zmarli zakażeni zmarli zakażeni zmarli 

2021-01-01 1 305 774 28 956 11 008 400   

2021-01-02 1 312 780 29 058 6 945 102   

2021-01-03 1 318 562 29 119 5 739 61 60 879 1 996 

2021-01-04 1 322 947 29 161 4 432 42   

2021-01-05 1 330 543 29 502 7 624 341   

2021-01-06 1 344 763 30 055 14 151 553   

2021-01-07 1 356 817 30 241 12 054 186   

2021-01-08 1 365 645 30 574 8 790 332   

2021-01-09 1 376 389 31 011 10 548 438   

2021-01-10 1 385 522 31 189 9 410 177 67 809 2 069 

2021-01-11 1 390 385 31 264 4 622 75   

2021-01-12 1395 954 31 339 5 569 326   

2021-01-13 1 404 905 32 074 9 083 481   

2021-01-14 1 414 362 32 456 9 436 381   

2021-01-15 1 422 320 32 844 7 795 386   

2021-01-16 1 429 612 33 213 7 412 369   

2021-01-17 1 435 582 33 355 6 055 142 49972 2 160 

2021-01-18 1 438 914 33 407 3 271 52   

2021-01-19 1 443 804 33 698 4 835 291   

2021-01-20 1 450 747 34 141 6 919 443   

2021-01-21 1 457 755 34 561 7 152 419   

2021-01-22 1 464 448 34 908 6 640 346   

2021-01-23 1 470 879 35 253 6 322 346   

2021-01-24 1 475 445 35 363 4 683 110 39 822 2007 

2021-01-25 1 478 118 35 401 2 673 38   

2021-01-26 1 482 722 35 665 4 604 264   

2021-01-27 1 489 512 36 054 6 789 389   

2021-01-28 1 496 665 36 443 7 156 389   

2021-01-29 1 502 810 36 780 6 144 336   

2021-01-30 1 508 674 37 082 5 864 303   

2021-01-31 1 513 385 37 180 4 706 98 37 900 1 428 

 

[Ponieważ są duże różnice ilości podawanej dla dni roboczych i w czasie weekendu, które 

wynikają z nadchodzącej mniejszej ilości raportów z okresu weekendu, wprowadziłem sumy 

tygodniowe pozwalające lepiej ocenić trendy rzeczywistego wzrostu bądź spadku]. 

 

♣ 



2021-02-01 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5137 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Na początek nowy rekord i ponad 127 495 626 złotych wygrywamy Wielka Orkiestra 

Świątecznej Pomocy, a to przecież jeszcze nie koniec…. 

Renata Kijowska: – A jednak nie tylko światełko zabłysło. Mimo pandemii Orkiestra 

Świątecznej Pomocy zagrała jeszcze głośniej niż przed rokiem… 

Jurek Owsiak: – To już moglibyśmy zrealizować wszystkie pomysły, o których 

mówiliśmy. Zrealizojemy po raz kolejny zakup najnowocześniejszych urządzeń. 

Bohdan Maruszewski, profesor, WOŚP: – Super-urządzenia przede wszystkim z grupy 

endoskopów, które pozwalają wniknąć do tego bardzo trudnego obszaru, jakim są nozdrza, uszy, 

zatoki, krtań. 

RK: – Będą służyć dzieciom z problemami laryngologicznymi na 27 oddziałach w Polsce. 

Na wszystko wystarczy, bo to nie koniec. Ostateczną kwotę poznamy na początku kwietnia. Do 

połowy lutego w Internecie można licytować między innymi sernik Dawida Podsiadło (muzyk). 

Sprzątanie mieszkania – od [przez] Andrzeja Chyrę. 

Rakieta z French Open – od Igi Świątek. 

Wspólny trening wspinaczkowy – od Adama Bieleckiego. 

Książka i Ferrari – od Radka Kotarskiego. 

 

AW: – Ciąża i trauma. 

- Czułam, że nie będę w stanie patrzeć na cierpienie swojego dziecka. Nie mogłam się 

pogodzić z tym, że w moim kraju nikt nie chciał mi pomóc. 

 

AW: – Narciarze w sklepach – to nie zakupy, to protest. Dziś pierwszy dzień odpuszczenia 

niektórych zakupów, ale w hotelach, restauracjach i siłowniach wciąż są zamknięte drzwi. 

Przynajmniej oficjalnie. Narciarskie stoki też z zakazem wstępu… 

Z ponad 4,5% wzrostu produktu krajowego brutto w 2019 roku zanotowaliśmy spadek 

o minus 2,8% pkb w 2020 roku. Arleta Zalewska, Fakty. 

 

AW: – Każdy pacjent, który otrzymał pierwszą dawkę, ma gwarancję, że dostanie też 

drugą – słychać dziś z rządu, a w magazynach widać kolejne ponad 300 tysięcy szczepionek. 

Dostawa przyjechała dziś. Na chwilę pozwoli zapomnieć o brakach. Kiedy będą kolejne 

dostawy, o tym: 

Monika Krajewska: – …problemy z dostawami ma cała Unia i wszyscy są jednakowo 

rozczarowani, bo w tym tempie nikt nie zaszczepi 70% dorosłej populacji nawet do końca roku, 

Komisja Europejska prowadzi nerwowe negocjacje z producentami, a ci obiecują, że w drugim 

kwartale zrekompensują nam opóźnienia. 

Ursula von der Leyen 

„(…) BioNTech [Bajontek] i Pfizer [Fajzer] dostarczy 75 milionów dodatkowych 

dawek w drugim kwartale tego roku. W 2021 roku będzie ich około 600 milionów”. 

MK: – Wczoraj wieczorem Komisja ogłosiła też postęp w negocjacjach z firmą 

AstraZeneca, która w najbliższych tygodniach ma dostarczyć na unijny rynek około 40 

milionów dawek szczepionki. W Polsce ich pierwsza dostawa ma się pojawić w przyszłym 

tygodniu i będzie to około 230 tysięcy dawek. Dostaną je prawdopodobnie osoby poniżej 55 

roku życia, bo wciąż nie jest jasna jej skuteczność w grupie seniorów. W Unii Europejskiej 

najwięcej zaszczepionych ma Dojczland i Italia – po około 2 miliony obywateli. Przyspieszyła 

Francja również dzięki takim mobilnym punktom [autokar]… 

Do tej pory w Polsce wykonano blisko milion 176 tysięcy szczepień. 976 tysięcy pierwsza 

dawka, ponad 200 tysięcy druga dawka. Z czego drugą dawkę otrzymało 94% lekarzy. 

Zaszczepionych 80% pensjonariuszy Domów Pomocy Społecznej. Monika Krajewska, Fakty. 

 

AW: – Policja w akcji. Na demonstracjach i w klubie, nie łapiąc gangsterów, tylko tropiąc 

zwykłych obywateli. Gaz, granaty hukowe, broń gładko-lufowa i pałki teleskopowe nabierają 

nowego znaczenia. A działania policji nowych form. 



Jakub Sobieniowski: – Tak została potraktowana przez policję posłanka opozycji w czasie 

protestu strajku kobiet w Bydgoszczy. Pokazywała poselską legitymację i tak miała prawo 

działać. 

Iwona Kozłowska, KP KO: – Kilka razy zostałam popchnięta, jednocześnie też uderzona z 

ogromną siłą przez policjantów. 

Mateusz Morawiecki, premier: – Jeśli ktoś chciałby zobaczyć, jak działa brutalna policja, 

to proszę popatrzeć na Francję, na Belgię, na Hiszpanię albo na Stany Zjednoczone. 

JS: – To był premier z PiS-u dzisiaj. A to premier z PiS-u pięć lat temu [Beata Szydło] – 

Każdy obywatel w Polsce ma prawo do manifestowania. Ma prawo do wyrażania własnych 

opinii i na pewno za czasów rządów Prawa i Sprawiedliwości my policji przeciwko 

manifestantom wyprowadzać nie będziemy. 

Mateusz Morawiecki, dalszy ciąg: – Trzeba przestrzegać reguł. Dlatego dziękuję 

ministrowi spraw wewnętrznych, jego służbom, policji, ale nie tylko. 

Andrzej Duda, prezydent: – Policja u nas zachowuje się naprawdę niezwykle 

profesjonalny sposób. Proszę zauważyć, że u nas nie ma przypadków, że ktoś zginął. 

JS: – Gaz, granaty hukowe i broń gładko-lufowa – tego użyła policja tutaj w Rybniku. Tak 

zamykała dyskotekę. Została otwarta w pandemii, ale jej właściciel nie zgadza się z 

wydłużanym zakazem działania bez ogłaszania przez władze stanu wyjątkowego i nie w ramach 

ustawy, jak każe Konstytucja, tylko rozporządzenia. 

Agnieszka Pomaska, KP KO, PO: – Policja, podkreślam, nie policjanci. Policja stała się 

policją polityczną. 

JS: – W Warszawie w ostatnich miesiącach było dużo więcej interwencji policji 

budzących wątpliwości… 

 

Nominacja do Pokojowej Nagrody Nobla 

IUSTITIA 

„To nominacja za walkę o demokratyczną Europę opierającą się na zasadach. Kiedy 

prawa człowieka, praworządność i wolność wypowiedzi są zagrożone, zagrożony 

jest wspólny pokój”. 

Jette F. Christensen 

Posłanka Partii Pracy Parlamentu Norweskiego 

Krystian Markiewicz, prezes Stowarzyszenia Sędziów Polskich „IUSTITTIA”: – To 

zgłoszenie do Pokojowej Nagrody Nobla jasno to pokazuje rządowi polskiemu, że to nie jest tak, 

że Europa jest w stanie łatwo sprzedać w imię innych korzyści takie wartości jak rządy prawa, 

jak ochrona praw człowieka i obywatela. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – Norweska posłanka zgłosiła do Nobla wraz z Iustitią, także 

Swietłanę Tichanouską – liderkę białoruskiej opozycji i węgierski Komitet Helsiński (Hungarian 

Helsinki Committee). 

 

AW: – Nie żyje Ryszard Szurkowski, a to człowiek, który legendą był za życia. 

Najbardziej utytułowany polski kolarz w historii. Zawstydzał medalami, imponował jako mentor 

i wzór, a kiedy ponad dwa lata temu miał na rowerze koszmarny wypadek, pokazał siłę, za którą 

też powinien dostać medal… 

Ryszard Szurkowski 

1946 - 2021 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Halo? Tak. Antonia Kosewicz. Jestem przy telefonie. Nie, nigdzie? Sprawdzaliście 

dokładnie? W żadnym szpitalu. I w żadnym komisariacie. Nie odnotowano. W takim razie gdzie 

może być? Wyjechała? A dokąd miała wyjechać? Na wycieczkę? Co pan. Moja córka bez mojej 

wiedzy? Pan oszalał. Ależ ona… Ja nie krzyczę. Tylko jestem po prostu bardzo zdenerwowana. 

- Tosiu, pozwól. 

- Ona nie ma żadnego powodu, żeby uciekać z domu. Żadnego powodu. Rozumie pan? 

Proszę? Kto? Kapitan Karska. Wobec tego chciałabym natychmiast się z nią zobaczyć. To 

przecież chodzi o moje dziecko. Dobrze. Będę najdalej o wpół do piątej. Już wychodzę. 



- Położyłabyś się chociaż na godzinę, dwie. Ja tam pójdę. A może ona rzeczywiście 

wyjechała z Jackiem na jakąś wycieczkę? 

- A ty uważasz za naturalne, że nie raczyła nas o tym zawiadomić. To skutek twojego 

wychowania. Na wszystko jej pozwalałeś. 

- A ty jej na nic nie pozwalałaś. 

- Gdzie mieszka? Ten Jacek. 

- Jacek? No chyba w domu akademickim. Zresztą nie wiem. 

- A co ty w ogóle wiesz. Ty nawet nie masz pewności, że twoja córka skończyła 

szesnaście lat. Dokąd idziesz? 

- Przecież nie pójdziesz sama do komisariatu. O tej porze. 

- A jeśli Beata wróci? Albo zadzwoni telefon? Przecież ktoś musi być w domu. Dam sobie 

radę. 

[z filmu „Beata”] 

♣ 
2021-02-02 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5025 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Policyjna interwencja na zdjęciach. Protestujące kobiety na komisariatach. Kiedy 

radiowozy wywożą z Warszawy do Pruszkowa, Piastowa, a nawet Mińska Mazowieckiego, 

warto zapytać, Dlaczego? Kiedy rzecznik rządu przypomina obrazki z Kapitolu, warto zapytać, 

po co? 

Jakub Sobieniowski: – To był moment, gdy protestujący przed Trybunałem nawet gdyby 

chcieli, nie mogli się rozejść bez wylegitymowania. Kamera zarejestrowała prawie 8 minut 

policyjnej akcji wobec 64-lertniej kobiety. Zarzuca policji przemoc. Rzecznik policji jeszczenie 

ma ostatecznych ustaleń, ale odpowiada, że to funkcjonariusze byli jej ofiarami. 

Katarzyna Augustyniak: – W pewnym momencie wylądowałam na ziemi, na brudnej 

podłodze tej toalety i zdzierano ze mnie stanik i to co miałam pod spódnicą. 

Mariusz Ciarka, inspektor, Komenda Główna Policji: – Bardzo bym chciał pokazać, jak ta 

pani się zachowywała, między innymi kopiąc drzwi, atakując policjantkę. Jaką to trzeba mieć w 

sobie siłę, żeby przegryźć policjantce naskórek, że to nie jest zwykłe ugryzienie, ale 

przegryzienie wręcz naskórka na ręce. 

JS: – Mówiąc o atakach na policjantów, nie wiadomo czy rzecznik Komendy Głównej ma 

na myśli także to: Wiadomo, że w końcu w taki sposób kilku policjantów przeniosło kobietę do 

radiowozu, ale nie pojechał do żadnej z najbliższych warszawskich komend. Zatrzymana, 

chorująca na cukrzycę 64-latka została przewieziona najpierw do Pruszkowa, a później do 

Piastowa (24km). Opozycja jest pewna, że to nękanie. [Ja też, a Jakub Sobieniowski nie?] 

Włodzimierz Czarzasty, wicemarszałek Sejmu, Lewica: – Kilku włazidupców. Którzy 

uważają, że jak się podliżą, to albo dostaną czapkę za to albo awans. [Też się wysilił]. 

[…] 

 

AW: – Senator Karczewski wolałby zbankrutować. Przedsiębiorcy woleliby nie usłyszeć 

jego słów. Codzienność dla wielu z nich to dramat, a mówienie o kolejnych milionach to tylko 

słowa. O przetrwanie walczą nie tylko biznesy, walczą też samorządy… 

 

AW: – Igrzyska na tak. 

Igrzyska olimpijskie na pewno się odbędą… 

 

AW: – Nie ma na co czekać, trzeba dzwonić po pogotowie. Nie zadzwonisz, to może 

pęknie ci serce i w statykach będzie jeszcze jeden zgon. Apel lekarzy jest dramatyczny, bo jest 

dramatycznie źle. Umiera coraz więcej Polaków, nie tylko przez Covid, także przez to, że nie 

leczą innych chorób, które mogą ich zabić… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- wujek Mietek, ciotka Zosia, stryj Mietek, Mietka żona. 



- Na nią ćwiartka wystarczy, ona jest żołądkowa. Więc jak ćwiartkę przeznaczysz, więcej 

nie wypije. 

- Ale Mietek wypije. Liczę po pół litry. Lepiej żeby zostało niż miałoby zabraknąć. 

Maryśka, Zenek, Babcia Marysieńka. 

- O, babci nie licz. Ona nie przyjdzie. 

- A co, babcia chora? 

- Nie na wyczucie trzeba liczyć. Wyciągnij spirytus. Na jak on tam? Kogel-mogel. 

- Już się przestraszyłem, że nie ma. Liczym dalej. 

- Derek! Derek! 

- Co się stało kobieto, pali się? 

- Kazałam wracać z Warszawy. 

- I co takiego? Pojechała, to i wraca. Jakby nie wracała, to byłby kłopot. 

- Wszystkie dzieciaki za nią lecą. Ona to ma podejście do dzieci. 

- To i dobrze. Akurat za rok będzie miała własne. 

- Ale co ona? 

- Co ma powiedzieć? Ucieszy się. Lepszego w całej okolicy nie znajdzie. Dwadzieścia 

dwa… Co to jest? 

- Chyba nie oszukane, co? 

- Gdzie wódka? 

- Dzień dobry. 

- Gdzie jest wódka? Pytam się, gdzie jest wódka! Nigdzie nie pójdziesz, dopóki się nie 

wyjaśni, gdzie jest wódka? W walizce było 25 butelek, trzech brakuje. 

- Zdejmie się ze stołu, schowa do walizki i będzie… 

- Rozzłościłaś ojca. Przecież wiesz, że to taki człowiek, żeby mu się wszystko zgadzało. 

- W wersalce było 34, a w walizce 25! 

- To i tak nierówny rachunek, bo razem 59. 

- Ale jedna poszła dla insemizatora. Odpisałem z rachunku. Dwóch brakuje! 

- To co jest, to nie wystarczy? Przecież tym co jest, można upić stado słoni. 

- Jak ty tak możesz mówić, córeczko. No, przecież dla przyjemności to nikt nie pije, tylko 

jako mus. Przecież wiesz, wódka zdrowie psuje. To co myślisz, że my tak bez powodu będziemy 

sobie zdrowie rujnować? 

- Z jakiego powodu? 

- Z twojego powodu. 

- Mojego? 

- No. To wszystko na twoje zaręczyny. 

- Zaręczyny. Moje zaręczyny. A z kim? 

- Jak ci powiem, to na pewno się ucieszysz. 

- No, powiedz. 

- Co ty myślisz, że ja dla byle kogo takie zaręczyny urządzał? Ze Staszkiem Kolasą. 

- Kolasą. 

- No widzisz, mówiłam, że nie uwierzy. 

- Bo dla gości zabraknie. 

- Nie będzie żadnych gości, nie będzie żadnych zaręczyn. Nie będzie! 

[z filmu „Kogel-mogel”] 

♣ 
2021-02-03 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4906 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Dobry wieczór. Rząd wywołany przez nauczycieli do tablicy wyjaśnia, dlaczego 

większość z nich będzie szczepił innymi szczepionkami niż do tej pory seniorów. Zapewnia, że 

to też dobra szczepionka, choć inaczej działa. Bardzo skutecznie zabezpiecza przed ciężkim 

przebiegiem choroby. 

Renata Kijowska: – Dzisiejszy temat w szkole to szczepienia. Ważny temat, wyczekiwany, 

można się cieszyć, że wszedł do szkół, gdyby nie szczegół: 



Magdalena Pokaryn-Dynarska, dyrektor szkoły podstawowej nr 1 w Łodzi: – Skąd ten 

podział? Dlaczego jednych z nauczycieli mamy szczepić takimi szczepionkami, a drugich 

innymi szczepionkami? 

RK: – Dziś ogłoszono, że wszyscy nauczyciele zostaną zaszczepieni w pierwszej 

kolejności równolegle z seniorami, tyle że różnymi szczepionkami. 

Andrzej Horban, profesor, członek rządowej Rady Medycznej do spraw epidemiologii: – 

Będą szczepieni już z kolegami nauczycielami, już przesunięci do razu do szczepień, nie 

będziemy czekali. To będzie szczepionka oparta na RNA, wrzucamy ich do tej grupy starszych 

osób… To jest człowiek, który zachoruje, chorował w sposób łagodny, nie trzeba będzie tego 

człowieka hospitalizować. I te szczepionki spełniają te zasady. 

Szczepionka AstraZeneca chroni 60% osób przed zachorowaniami na COVID-19 

i 100% osób przed ciężkim przebiegiem choroby, powikłaniami i hospitalizacją 

z powodu COVID-19 

RK: – Starsi nauczyciele po 60 roku życia dostaną szczepionki Pfizera lub Moderny. 

Grupa młodszych nauczycieli dostanie szczepionki o innej konstrukcji od AstryZeneca… 

RK: – Skuteczność szczepionek już podawanych w Polsce Pfizera i Moderny ocenia się na 

95%, AstryZeneca na 60%. Naukowcy z Uniwersytetu w Oxfordzie oceniają jej skuteczność 

wyżej, na 76% już po trzech tygodniach od podania pierwszej dawki. Trwają jeszcze badania w 

Stanach Zjednoczonych. 

Krystyna Bieńkowska-Szewczyk, profesor, Uniwersytet Gdański, Gdański Uniwersytet 

Medyczny: – Ta szczepionka jest skuteczna. A to, że nie zaleca się jej do podawania osobom 

starszym po 60 roku życia, wynika z tego, że po prostu nie zostały przeprowadzone te badania 

kliniczne i na pewno tak nie jest, że szczepionka jest w jakiś sposób gorsza. 

Grzegorz Cessak, prezes Urzędu Rejestracji Produktów Leczniczych, wyrobów 

medycznych i produktów biobójczych: – Nawet ta niższa skuteczność, która jest opisana, nie jest 

gorsza od skuteczności szczepionek już dobrze znanych przeciw infekcji grypowych. 

RK: – Jeśli przyjąć, że szczepionka Astry przed zakażeniem chroni nieco rzadziej, to już 

przed ciężkim przebiegiem choroby i hospitalizacją ma chronić całkowicie po 22 dniach od 

pierwszego szczepienia. 

Andrzej Fal, profesor, prezes Polskiego Towarzystwa Zdrowia Publicznego: – To są 

szczepionki przebadane i dopuszczone do użycia. To nie są substancje, jakieś szczepionki, gdzie 

dziś jakoś alternatywnie pozyskane. 

RK: – Dlaczego takich informacji nie przekazano od razu? Dlaczego pozwolono na takie 

rozgoryczenie? 

Joanna Juchnowska, nauczycielka: – Zastępnik, tak? Czyli nie mamy szczepionek tych 

najlepszych, my dajemy wam coś gorszego. Jest to chaos. 

RK: – Jeszcze niedawno nauczyciele słyszeli, że o szczepieniu mogą na wiele tygodni 

zapomnieć… 

[Chciałoby się jeszcze od siebie coś dorzucić, ale nie powiększajmy chaosu]. 

 

PM: – Przedsiębiorcy domagają się odmrożenia gospodarki, bo pandemia ich wykańcza i 

grozi śmiercią firm. Prezydent ich wysłuchał, przyznał. że są problemy, ale uznał, sytuacja od 

strony gospodarczej nie wygląda źle. Rząd twierdzi, że pomaga jak nikt inny w Unii… 

 

PM: – Jak wygląda pomoc państwa dla rodzin niepełnosprawnych dzieci? 

- Żebrzemy o ten jeden procent, [który można przeznaczyć z odpisu od podatku przy 

rocznym rozliczeniu]. 

 

PM: – Zachodni przywódcy stają w obronie Aleksjeja Nawalnego w imię demokracji 

i praw człowieka. Ale Kreml wyśmiewa krytykę i nazywa ją histerią. Prawie trzy lata kolonii 

karnej, trzy lata łagru dla najbardziej znanego opozycjonisty w Rosji i osobistego wroga 

Władimira Putina… 

 



PM: – Wciąż nie ma ani respiratorów, ani wydanych na ich sprowadzenie milionów 

złotych, ale wiceminister zdrowia po oświadczeniu Jarosława Kaczyńskiego zachowuje się tak, 

jakby nie było już sprawy. Prezes PiS-u to rozgrzeszył. Czy to może wystarczyć? 

 

PM: – Wyjątkowo niebezpieczna sytuacja na SOR-ze w Mazowieckim Szpitalu 

Specjalistycznym. W ciągu pół roku śmiertelność wzrosła tam dwudziestokrotnie. Trafiają tam 

wszyscy ci pacjenci, którzy nie mają Covidu i umierają, bo prawie nie ma tam też lekarzy… 

Piotr Kołodziej, internista w Szpitalnym Oddziale Ratunkowym Mazowieckiego Szpitala 

Specjalistycznego w Radomiu: – Te działania, które mamy, one są na granicy kryminału, nie 

jesteśmy w stanie fizycznie, padniemy na nosy, nie chcemy umrzeć na zawał na dyżurze. Nie 

mamy czasu zająć się pacjentami, nie mamy czasu przejrzeć ich wyników, nie mamy czasu 

zlecić następnych leków. Przegapiamy godzinę po ośmio-godzin po kolejny antybiotyk. Dostaje 

pacjent w dziesiątej [godzinie], bo fizycznie nie jesteśmy w stanie. Dlatego, że jest nas za mało i 

że jest za dużo pacjentów na SOR-ze. 

Marzanna Zielińska: – Nie ma co do radomskiego SOR-u dzwonić, o zdrowie pacjentów 

pytać, bo to cud, jeśli ktoś ma tu czas o telefonie pomyśleć. Najczęściej na jednym dyżurze jest 

tylko jeden lekarz, już po wcześniejszym dyżurze. Ma do zaopiekowania na każdym dyżurze 

około 40, 50 pacjentów. Brakuje lekarzy na wszystkich oddziałach [ale zapewne nie brakuje 

żadnego dyrektora], nie ma już gdzie dostawiać łóżek na wszystkich. A to poza oddalonym o 40 

kilometrów szpitalem w Kozienicach jedyny SOR dla Radomia i powiatu. 

Tomasz Skura, prezes Mazowieckiego Szpitala Specjalistycznego w Radomiu: – Ja 

zadbam o to, żeby ktoś wreszcie pomyślał. My nie jesteśmy w stanie w takich warunkach dłużej 

mieć pieczę nad innymi chorobami niż Covid. A ich jest przeważająca większość. 

MZ: – O trudnej sytuacji szpitala medycy alarmują od kwietnia, od pierwszego uderzenia 

pandemii. Teraz mają twarde dane: w ciągu pół roku na radomskim SOR-ze zmarło tylu 

pacjentów, ilu w ciągu ostatnich pięciu lat. Śmiertelność wzrosła aż 20-krotnie… 

 

Aleksandra Chromik: – Niech najpierw rząd stworzy taki system wsparcia, żeby matki się 

nie bały rodzić niepełnosprawnych dzieci. Niech najpierw swoje wyimaginowane sumienia 

otworzą i niech najpierw spojrzą na nas, na tych, którzy żyją. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Jak się czujesz? 

- Dobrze. 

- Noga się zagoi, wyszło dużo odłamków; Schowałam je dla ciebie. 

- Jesteś najładniejszą dziewczyną na świecie. 

- Raczej nie. 

- Pocałujesz mnie? 

- Nie. Przyniosę ci herbaty. 

- To dużo dla mnie znaczy. 

- Naprawdę? 

- Dziękuję. 

- Siostro, nie mogę zasnąć. 

- Pocałujesz mnie? Jesteś taka ładna. Otulisz mnie? 

- Śpijcie już. 

[z filmu „Angielski pacjent”] 

♣ 
2021-02-04 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4906 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

 

Polska – 6 496 zakażonych. 444 zgonów. 

 



Zaczynamy od liczby, która pokazuje, że wbrew wczorajszej deklaracji ministra zdrowia 

rządowi wciąż nie udaje się utrzymać pandemii pod kontrolą. 

444 zgony – to najgorszy wynik od trzech tygodni. Po każdym obwieszczeniu sukcesu przez 

rząd o zwalczaniu wirusa przychodzi gorzkie rozczarowanie, kryzys zaufania i dezorientacja 

społeczna. 

Jakub Sobieniowski: – …Od początku pandemii zmarło 38 344 Polaków zakażonych 

koronawirusem…  

 

PM: – W przyszły piątek zaczną się szczepienia nauczycieli, najpierw tych, którzy już 

teraz uczą dzieci nie zdalnie, a w szkołach, a starsi nauczyciele mogą zostać zaszczepieni nieco 

później, bo od przedziału wiekowego, a nie branżowego, inną szczepionką niż młodsi… 

 

PM: – Znowu zgrzyta w rządzie. Solidarna Polska sprzeciwiła się projektowi rządowej 

strategii energetycznej i podważa unijne zobowiązania premiera w sprawie polityki klimatycznej 

– nie chce szybkiego przejścia na zieloną energię. Ziobro kontra Morawiecki – coraz więcej 

sporów… 

 

PM: – W tym roku na grypę jeszcze nikt nie umarł – tak działa dystans społeczny i 

maseczki… 

Katarzyna Górniak: – Takiego spadku nie sposób nie zauważyć. Zachorowania na grypę 

w Polsce spadły tak bardzo, że można mówić wręcz o historycznym wyniku. W ubiegłym roku 

tylko w styczniu grypę lub jej podejrzenie miało 543 710 ludzi, a 10 osób zmarło. W tym roku w 

styczniu mamy 129 043 zachorowań lub podejrzeń… dopiero pandemia koronawirusa 

spowodowała, że słowa o higienie wzięto w końcu na serio, tak serio, że Polacy rzadziej teraz 

zapadają na niemal wszystkie choroby zakaźne… spadły nawet zakażenia chorobami 

wenerycznymi… Jeśli tegoroczna [mutacja grypy] jest tak słabo zbadana, może się okazać, że 

nie będzie z czego zrobić szczepionki na przyszły rok. 

 

PM: – Popełnili pół tysiąca przestępstw, ale w końcu wpadli. Katowicka policja 

zatrzymała kilkunastu złodziei samochodów i paserów. Odzyskała tylko drobną część łupu… 

 

PM: – Stado jeleni wpadło do jeziora, prawie 30 sztuk, większość się utopiła. Przez kogo? 

Przez ludzi. Świadkowie mówią o wystraszeniu jeleni przez zbieraczy poroży, mieli rzucać 

petardami… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Oto dzień, w którym jak sądzę, osiągnę to, co zdawało się niemożliwe – człowiek pokona 

magiczną barierę 50 mil na godzinę. A ty masz szczęście być współtwórcą tego sukcesu. 

- Zapewne? 

- Tak tworzyć historię albo dla niej umrzeć. 

- Umrzeć? Protestuję! Nie chcę więcej być katapultowany, rażony prądem i narażony na 

niszczenie wewnętrznych organów. Odchodzę. 

- Chory, niezrównoważony człowiek! Nie czuję się winny za to, że cię poraziło. Ty sam 

odmówiłeś włożenia gumowych slipów. 

--- Wracajcie. Jego tam nie ma. 

- Czy jest odważny ktoś wynająć się na nowego służącego? 

- Tak. Nowy służący. 

- Chyba muszę pochwalić pośrednictwo pracy za taką zwrotność. 

[z filmu „W 80 dni dookoła śwaita”] 

♣ 
2021-02-05 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4978 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 



Premier mówi: krucha stabilizacja. Wszyscy myślimy: początek powrotu do normalności. 

Poluzowanie covidowych restrykcji jest warunkowe i na razie tylko na próbę, na dwa tygodnie. 

Za tydzień otworzą się hotele, kina, teatry, opery, stoki narciarskie, korty tenisowe, boiska i 

baseny… 

Paweł Płuska: – …w ścisłym reżimie sanitarnym, ale tylko połowa dostępnych miejsc 

będzie mogła być zajęta… Boją się zapowiedzi, że to  otwarcie warunkowe, że wszystko może 

się zmienić… Na to samo nie mogą liczyć właściciele klubów fitness, wciąż też zamknięta ma 

być ta branża – gastronomiczna. Jak długo? 

 

Polska – 6 053 nowych zakażeń. 368 osób zmarło. 

 

…Od roku nie działa branża targowa. 

 

GK: – To jest coś dużo więcej niż partyjna kłótnia w rodzinie. To walka o władzę 

i przejęcie ugrupowania, które tworzy Zjednoczoną Prawicę. Porozumienie Jarosława Gowina 

chcą przejąć Adam Bielan i jego stronnicy, którym coraz bliżej do PiS-u. Wojna na słowa 

i decyzje trwa, a informacja sprzed kilku minut jest taka, że Adam Bielan i Kamil Bortniczuk 

zostali usunięci z Porozumienia. 

Jakub Sobieniowski: – …W tej wojnie domowej w Porozumieniu, Jarosława Gowina 

wsparło 14 z 17 parlamentarzystów partii. Teoretycznie mógłby zagrozić PiS-owi zerwaniem 

Koalicji, co oznaczałoby utratę [PiS-u] większości w Sejmie, gdyby [Gowin] uznał, że to na 

polecenie prezesa PiS-u Adam Bielan rozbija jego partię. Ale najwyraźniej nie chce formułować 

takich zarzutów. Adam Bielan przekonuje, że Partia nie wybrała prezesa od trzech lat i to on 

powinien objąć tymczasową władzę, a nie zostać zawieszony i wyrzucony. A ten stronnik 

Adama Bielana (Kamil Bortniczuk) jest przekonany, że zawieszenie jest nielegalne, także 

dlatego, że dokonało się zdalnie. 

Kamil Bortniczuk: – Wszystkie wnioski personalne, wszystkie ciała głosują w sposób 

tajny, a to głosowanie było przeprowadzone w sposób jawny. 

JS: – Kłopoty Jarosława Gowina z Porozumieniem Jarosława Gowina zaczęły się 

w momencie, gdy [Gowin] utrudniał plany Jarosława Kaczyńskiego, by wybory prezydenckie 

przeprowadzić w maju za wszelką cenę mimo pandemii…  

 

GK: – To partia władzy winna wyjść z inicjatywą, prowadzić konsultacje, napisać projekt 

ustawy, pokazać pomysł na zmianę przepisów, które w praktyce zakazują aborcji w Polsce, 

odpowiedzieć na pytanie, co z prawami kobiet, matek? Ale liderzy PiS-u milczą. Z inicjatywą 

wyszła Lewica. 

Maciej Knapik: – …to milczenie wykazuje, że rząd zamierza ten temat przemilczeć 

i przeczekać… Opozycja na zaproszenie Lewicy debatowała nad możliwościami rozwiązania 

problemu, ale jej jedynym partnerem do dialogu może być Porozumienie Jarosława Gowina. Ci 

politycy mówią, że chcieliby łagodniejszych rozwiązań… 

 



ANTIDOTUM  DNIA 

- Wszystko ma drugie dno. 

- Bzdura. Niektóre filmy, piosenki czy żarty nie mają. Pamiętasz żarty? 

- Tak. 

- Rozchmurz się, mamy czarnoskórego prezydenta. 

- Mulata. Gdy wszystko gra, mówią, prezydent się spisuje. A gdy coś się sypie, słyszę, 

czarnuch dał ciała. 

- Pora na panią prezydent. Latynoskę. Może nawet lesbijkę. A potem będą kolejno: Azjata, 

kolejny niepełnosprawny. 

- O tak. Już raz był. 

- Roosevelt nie ukrywał choroby. Ludzie o tym wiedzieli. 

- Nie mam nic przeciwko niepełnosprawnym, ale nie każdy jest taki liberalny. Przecież 

ubiegasz się o fotel prezydenta, a nie od niego odjeżdżasz. 

- Jesteś straszny. Co z tobą? 

- Głosowałbym na niepełnosprawną lesbijkę, ale o meksykańskich korzeniach. 

- Kobietom jest ciężko. Ale jest nadzieja, bo coś się zmieni. Obudź się. 

- Ty się obudź. Nic się nie zmienia. Spójrz. Czarny łapie taksi w Nowym Jorku. 

Czarnoskóry i taksówka. 

[z filmu „Pierwsza piątka”] 

 

♣ 
2021-02-06 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4978 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Rząd PiS-u oblał egzamin, a od władzy odsunie go Koalicja 276. Tylu posłów po 

wyborach może mieć łącznie cała opozycja, przekonują liderzy Platformy Obywatelskiej. Dziś 

przedstawili nowy program, ale bez konkretów w sprawie trudnej politycznie, ale ważnej 

społecznie aborcji. 

Deficyt strukturalny sektora finansów publicznych 2020 (%PKB) 

Dania: -0,4% 

Francja: -5,1% 

Polska: -8,2% 

Rumunia: -8,6% 

Borys Budka: – Trzeba pięciu uczciwych, pięcioro osób, które przejdą na jasną stronę 

mocy. Tak, rozmawiamy, nie będę tego ukrywał. 

Maciej Knapik: – …skruszenie większości sejmowej PiS-u, a jeśli się nie uda, to wygrana 

za 3 lata. I tu warto zwrócić uwagę na partyjne loga: Koalicja Obywatelska, Polska 2050, 

Lewica, PSL i na liczby: 

BB: – koalicja 276.pl to jest liczba posłów, (większość 3/5) która jest potrzebna do 

obalenia prezydenckiego weta. 

MK: – Platforma Obywatelska proponuje Koalicji, Ludowcom, Lewicy i Ruchowi 2050 

Hołowni – Nazwa 276 to inaczej większość 3/5 w nowym Sejmie po wyborach. Problem w tym, 

że polityków tych partii nie uprzedzono o wykorzystaniu ich logo i w sieci pojawiły się 

natychmiast złośliwe komentarze: 



Adam Zandberg 

Czytam, że PO podpierniczyła logo Lewicy i udaje, że weszliśmy do jakiegoś 

Sojuszu Platformy z Platformą. Wystąpił też jesiotr drugiej świeżości, który 

stwierdził, że jego zdaniem Lewica nie istnieje. 

Myślę, że takie numery szkodzą opozycji. Pozwolę sobie zacytować Czarzastego: 

Z nimi jest tak, że jak mają spadek notowań i są w du***, to pojawia się koncepcja 

jednej listy do parlamentu. Od razu niektóre media są zachwycone, jaki to 

nowatorski 

 

Szymon Hołownia 

A zatem Koalicja proponuje kolejną koalicję. Z jednej strony naprawdę cieszę się, że 

przebudziliśmy opozycję z zimowego snu. Z drugiej niepokoi mnie planowanie 

małżeństwa bez pytania o zdanie wybranka. Trudno mówić o poważnym związku, 

gdy dowiadujesz się o nim z YouTube’a. 

[Takie wypowiedzi tylko cieszą Kaczyńskiego, pokazują, że nie ma siły, żeby opozycja się 

zjednoczyła przeciw niemu]. 

Hanna Gill-Piątek, Polska 2050: – Szczerze mówiąc, to byłby dobry pomysł. Gdyby 

najpierw usiąść i porozmawiać z tymi ugrupowaniami, których loga umieszczono w prezentacji. 

MK: – Ale wy o tym nie wiedzieliście? 

HGP: – Absolutnie. 

MK: – Ale nikt z zaproszonych nie mógł tak po prostu odrzucić oferty współpracy. Ale oni 

proponują tę Koalicję w kwestiach odpolitycznienia mediów i odpolitycznienia sądownictwa. 

Czy to jest pole do wspólnego działania? 

Krzysztof Śmiszek, KKP Lewicy, Wiosna: – Zawsze przy dobrych projektach, zawsze 

przy projektach, które przywracają demokrację i samorządność, Lewica nie musi być 

szczególnie zaproszona. 

MK: – Patrząc na prezentację, nie do końca było wiadomo, czy chodzi tylko o koalicję po 

wyborach, czy też o koalicję wyborczą, która była i będzie zawsze bardzo trudnym tematem. 

Piotr Zgorzelski, wicemarszałek Sejmu, KP Koalicja Polska, PSL 

W myśl zasady: Wojska maszerują oddzielnie, a atakują razem. 

[Co za brednie. Dlaczego wygrywający PiS maszeruje i atakuje razem?] 

• TVP Info LIKWIDACJA abonamentu RTV 

• Powołamy od nowa Krajową Radę Sądownictwa i Trybunał Konstytucyjny 

• Rozdział Kościoła od Państwa – likwidacja Funduszu Kościelnego, Odpis 

podatkowy na Kościół 

• 6% PKB na służbę zdrowia w pierwszym budżecie Rządu Platformy Obywatelskiej 

• Utworzymy platformy internetowe, które ułatwią pracę online z uczniami. 

Wyposażymy uczniów w tablety/laptopy 

• Referendum w sprawie odwołania posła/senatora 

• Państwo nowoczesne – Państwo archaiczne 

MK: – Politycy PO zapowiadają intensywną polityczną wiosnę. Maciej Knapik, Fakty. 

 

GK: – Nie ma zawieszenia broni w walce o władzę w Porozumieniu. Wieczorem usunięto 

z partii Adama Bielana i Kamila Bortniczuka, ale nie przyjęli tego do wiadomości. 

Porozumienie ma 17 posłów, teraz kilku może odejść, może od razu do PiS-u, a może z 

przystankiem Niezrzeszeni. 

Krzysztof Skórzyński: – …To nie jest humorystyczny opis rzeczywistości w partii, która 

tworzy rząd. To prawdziwy opis partyjnej rzeczywistości. Po pierwsze, Jarosław Gowin jest z 

dużą grupą posłów i dwoma senatorami, którzy podpisali oświadczenie, że to Jarosław Gowin 

jest szefem Porozumienia. [Popierają Gowina:] 

(Posłowie: Mieczysław Baszko, Stanisław Bukowiec, Anna Dąbrowska-Banaszek, 

Andrzej Gut-Mostowy, Wojciech Maksymowicz, Iwona Michałek, Wojciech Murdzek, Marcin 

Ociepa, Grzegorz Piechowiak, Grzegorz Sośnierz, Magdalena Sroka, Michał Wypij. 

Senatorowie: Tadeusz Kopeć, Józef Zając). 

 



Adam Bielan 

„kompetencje wynikające z § 28 Statutu zgodnie z § 29 ust. 2 Statutu Wykonuje 

Przewodniczący Konwencji Krajowej tj. Pan Adam Bielan”. 

KS: – Z drugiej strony jest Adam Bielan, na razie przynajmniej jednym posłem, oni także 

mają pismo podpisane przez sąd koleżeński, w którym to Adam Bielan jest wskazany jako szef 

porozumienia. Dodajmy, Gowin nie uznaje pism i opinii Bielana. Bielan [nie uznaje] pism i 

opinii Gowina. 

Jan Strzeżek, rzecznik prasowy Porozumienia: – To ciało, które w ramach swoich 

znajomości koleżeńskich powołał Adam Bielan, jeszcze dzisiaj może powołać Adama Bielana 

na imperatora galaktycznego. 

KS: – Mimo tych kpin to dalej nie jest humorystyczne, choćby dlatego, że mowa o sporze 

w partii, która współrządzi, która ma wicepremiera… Nie poparło Gowina sporo posłów 

Porozumienia… Krzysztof Skórzyński, Fakty. 

 

GK: – Zima w natarciu. Po śnieżycy czekają nas siarczyste syberyjskie mrozy. 

 

GK: – Pierwsza partia 120 tysięcy szczepionek AstraZeneca jest już w Polsce. Do końca 

miesiąca ma ich być milion. Rząd chce nimi szczepić osoby do 60 roku życia, a na początek 

nauczycieli. Były pytania o skuteczność szczepionki, jest konkretna odpowiedź: 

Marek Nowicki: – …grupa zero ma być do końca lutego zaszczepiona…  

 

GK: – O upokarzającej wizycie Josefa Borella w Moskwie piszą zachodnie media, a 

europosłowie mówią o policzku dla wszystkich obrońców demokracji… 

Siergiej Ławrow, minister spraw zagranicznych Rosji: – Unia Europejska nie jest dla nas 

godnym zaufania partnerem, przynajmniej na tym etapie. [!!!] 

 

GK: – Zadebiutował w Krzyżakach Aleksandra Forda. Przez ponad 60 lat grał 

niezapomniane kreacje w teatrze, w filmach, serialach i słuchowiskach radiowych. Znakomity 

aktor, Krzysztof Kowalewski zmarł w wieku 83 lat. 

Krzysztof Kowalewski 

1937 - 2021 

 

Tvn24bis – 7 DNI – UNIA – Maciej Sokołowski 

Mario Draghi, były szef Europejskiego Banku Centralnego, dostał misję stworzenia 

nowego italskiego rządu. Jego gabinet techniczny miałby przeprowadzić Italię przez okres 

pandemii i odbudowy po kryzysie. Nasze rynki zareagowały optymizmem. Teraz Mario Draghi 

prowadzi rozmowy, by zapewnić sobie poparcie przed głosowaniem w parlamencie. 

Przekazałem ministrowi Ławrowowi nasze głębokie zaniepokojenie i apel o uwolnienie 

Aleksjeja Nawalnego – powiedział Josep Borell [Żozef Bore] w czasie wizyty w Moskwie. To 

była pierwsza wizyta unijnej dyplomacji w Rosji od 2017 roku, ale jej przebieg i wspólna 

konferencja prasowa tylko potwierdziły obawy krytyków tej wizyty, że to Rosja, a nie Unia 

wykorzysta spotkanie do osiągnięcia swoich propagandowych celów. 

 

Unijni ambasadorzy poparli w środę propozycję utworzenia konferencji na temat 

przyszłości Europy – nowego formatu dyskusji, która miałaby przygotować Unii Europejskiej 

ewentualną zmianę traktatu. Na czele konferencji mają stanąć przewodniczący trzech instytucji: 

Komisji, Rady i Parlamentu. 

 

Dania buduje pierwszą elektrownię wiatrową na sztucznej wyspie na Morzu Północnym. 

Konstrukcja powstanie w ciągu najbliższych 12 lat, 80 kilometrów or wybrzeży Danii. Ponad 

200 turbin wiatrowych ma zapewnić czystą energię dla 10 milionów Europejczyków i przybliżyć 

unię do realizacji celu neutralności klimatycznej. 

 

Jeszcze na jedną informację w tym tygodniu warto zwrócić uwagę. Wcześniej 

rozmawialiśmy z unijną Komisarz do spraw zdrowia i mówiliśmy o unijnych planach walki z 



nowotworami. To miało być jedno z najważniejszych zadań Komisji zanim wybuchła pandemia. 

Ale mimo przeszkód Komisja przedstawiła w tym tygodniu strategię walki z rakiem. Oto pięć 

rzeczy, które warto zapamiętać po konferencji unijnych komisarzy: 

1. Liczby, bo statystyka w tym wypadku jest porażająca: 1 300 tysięcy osób umiera 

rocznie z powodu nowotworów. Rak jest drugą po chorobach krążenia najczęstszą 

przyczyną śmierci chorobą w Unii. Kosztuje też ponad 100 miliardów euro rocznie. 

2. Mówiąc o profilaktyce, Komisja przedstawia ambitne propozycje: na przykład by 

w 2040 roku mniej niż 5% Europejczyków paliło papierosy. Dziś to 25%. Istotne ma 

też być zwalczanie otyłości, szczególnie wśród dzieci – jednym z pomysłów jest 

zapewnienie w szkołach Unii świeżych owoców i warzyw. Komisja zaproponuje także 

zharmonizowane oznaczenia na produktach żywnościowych, które mają wyraźnie 

opisywać wartości odżywcze. 

3. W walce z rakiem ma pomóc większa koordynacja między państwami Unii, bo do tej 

pory problemem jest to, że każde państwo działa w tej sprawie na własną rękę. 

 

Margaritis Schinas, wiceprzewodniczący Komisji Europejskiej: – Stworzenie centrum 

wiedzy o nowotworach ma zapewnić wymianę informacji naukowych i technicznych. Po drugie, 

powstanie europejskie centrum obrazowania nowotworów, które ma wspierać stworzenie 

nowych narzędzi komputerowej analizy oraz europejski system badań przesiewowych. 

MS: – Ten system ma ruszyć za rok i zapewnić diagnostykę dla 90% najbardziej 

narażonych grup ludności. W 2025 roku wymianę informacji medycznych ma ułatwić też 

europejska baza danych. 

 

4. Program skupia się nie tylko na przedłużaniu życia, ale też na poprawie jego jakości. 

Dostrzegają, że zdiagnozowanie nowotworów może wiązać się ze stygmatyzacją, a 

często z problemami finansowymi. 

5. Unia chce przeznaczyć na realizację programu ponad 4 miliardy euro. 

 

Komisja chce by w Unii tylko 5% Europejczyków sięgało po papierosy… 

 

Przed tygodniem komisja przeszła do kolejnego etapu procedury naruszeniowej w związku 

z działaniami Izby Dyscyplinarnej w Polsce. 

 

Słownik brukselski: 

Infringement – procedura dotycząca naruszenia unijnego prawa 

Etap 1: Zawiadomienie o naruszeniu – rząd otrzymuje czas na odniesienie się do zarzutów. 

Jeśli nie dojdzie do porozumienia: 

Etap 2: Uzasadniona opinia – formalne wezwanie do zapewnienia zgodności z prawem. 

Jeśli przepisy nie zostaną zmienione: 

Etap 3: Skarga do Trybunału Sprawiedliwości. 

 

Didier Reynders, Komisarz do spraw Sprawiedliwości: – Mogę powiedzieć, że się 

staramy… W Polsce sytuacja jest specyficzna, bo mamy obawy… Byliśmy w stanie zablokować 

niektóre postępowania dyscyplinarne… [które!] …staramy się wpłynąć, by władze wycofały się 

z niektórych rozwiązań… sam walczę o to, by stosować zasady praworządności, więc 

jednocześnie muszę powiedzieć, że sytuacja jest w rękach Unijnego Trybunału…  

MS: – …Jeden z nich, Igor Tuleya powiedział, że instytucje europejskie to jedno wielkie 

rozczarowanie, nie reagują tak, jak powinny, musimy liczyć na siebie… 

DR: – …istotne są też rekcje w Polsce, działania społeczeństwa obywatelskiego, także 

debata polityczna… to prawda, że potrzebujemy trochę czasu, u nas czas nie płynie jak na 

tweeterze… trzeba wysłać pisma do stolic, poczekać na odpowiedź, przeanalizować ją… to 

może zająć lata… [Rozpacz!] 

DR: – …cały czas jesteśmy gotowi, by sięgnąć po każdy instrument, ale jest zbyt 

wcześnie, by mówić o jednym lub drugim kraju Unii… To pytanie dotyczy Polski, ale są też 

wątpliwości wobec innych państw… Jestem pewny, że wszystkie głoszone obawy pokrywają się 



ze ścieżką, jaką wytyczyły te nowe przepisy, ale muszę być tu bardzo precyzyjny, rozpoczęliśmy 

postępowanie przed Trybunałem Sprawiedliwości i musimy poczekać na ostateczne 

orzeczenia… Trzeba wykazać powiązania między naruszeniem a wpływem na budżet, jest dziś 

zbyt wcześnie, by to przesądzać… Mechanizm ma zastosowanie od 1 stycznia. Jeśli będą 

naruszenia od 1 stycznia, to możemy sięgnąć po mechanizm… …na tym właśnie polega 

praworządność. 

[…] 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Słucham? 

- Witam. Jesteś nowa? 

- Czy pan chce się z kimś widzieć? 

- Rzeczywiście tak. Chcę pomówić z żoną. 

--- Dzień dobry. 

- Dzień dobry. 

- Są wolne pokoje? 

- Jak długo będziemy pana gościć, panie hrabio? 

- Nie wiem. Mam w Londynie sprawy do załatwienia. Jest w hotelu kwiaciarnia? 

- Oczywiście. 

- Wspaniale. 

- Pokój 37. 

--- Sprzątnij kochanie. Co ty tu u diabła robisz? Karington. Florelle nie chce cię widzieć. 

Sądzę, że list był jasny. 

- Na pewno obaj chcemy uwolnić Florę od tej kłopotliwej sytuacji. 

- Wynoś się. 

- Rupert. Poznałam po głosie. 

- Nie musisz z nim rozmawiać, ani go widzieć. 

- Ale chcę. Tylko chwilę. Proszę. 

- Dobrze. Minutę. Potem ma się wynieść. 

[z filmu „Poiro: Express do Plymouth”] 

♣ 
2021-02-07 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4978 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Na południu i wschodzie już się zaczęło, w nocy fala będzie przesuwać się w głąb kraju, a 

miejscami spadnie kilkadziesiąt centymetrów śniegu. Odczuwalna temperatura może być nawet 

poniżej 20 stopni. Przygotujmy się na kłopoty drogowe, możliwe awarie prądu i sieci 

ciepłowniczych. 

 

GK: – Rosyjskie (Sputnik V) i chińskie szczepionki w grze. 

 

GK: – Prawo wyboru dla kobiet – tak. Aborcja na życzenie – nie. Mówi lider PO, Borys 

Budka, ale oficjalne stanowisko partii przedstawią wkrótce posłanki. Wystąpienie Borys Budka i 

Rafał Trzaskowski to było nowe otwarcie programowe i propozycja współpracy dla opozycji… 

 

GK: – To dopiero początek dyskusji. Nie wiadomo, czy skończy się jakąkolwiek decyzją i 

kiedy. Austriacki kanclerz deklaruje, że jego kraj może produkować rosyjskie i chińskie 

szczepionki na Covid-19. Warunek: dopuszczenie ich na unijny rynek. Kolejny warunek: muszą 

być bezpieczne… 

Marek Nowicki: – Chińskie dwie szczepionki i rosyjska jedna (Sputnik} są już 

rozprowadzane na całym świecie. Chiny nawet wielu krajom swój produkt rozdają. Pierwszy 

dostał je Pakistan… są w dziesiątkach innych krajów. Ambasadorowie oświadczają o wzajemnej 

przyjaźni… 

 



ANTIDOTUM  DNIA 

- Podejdź do mnie na spacerze. 

- Co? Co to był za facet? 

- Co ty? Szefa nie znasz? 

- Wychodzę za dwa dni. Ile dasz za to, żeby być wolnym za dwa tygodnie? 

- Jedną trzecią tego co mi zostało. 

- Połowę, tego co masz za granicą. 

- Coś ty zwariował, za jaką granicą? 

- Cześć. Pomyliłem się. 

- Zaraz, zaraz. Czekaj. Zgoda. Ale pod warunkiem, że przerzucasz mnie na miejsce. 

- To znaczy? 

- Do Zurichu. 

- Jak stąd wyjdę, muszę dostać od ciebie dwa tysiące. 

- Ha! 

- Dolarów. 

- Dolarów? Dlaczego nie 16 tysięcy złotych? 

- Bo nie. 

- A jaką mam gwarancję, że będę wolny? 

- Żadnej. Ryzyk fizyk, 

- To tak. Tysiąc po wyjściu, tysiąc na granicy, a resztę na miejscu. 

- Cześć. Pomyliłem się. 

- Czekaj. Zaraz po wyjściu muszę podpisać czek. 

- Czek dostarczy mi twój sekretarz. 

- Jaki sekretarz? 

- Sawicki. 

- Cholernie dużo o mnie wiesz. 

- Bo jestem cholernie nowoczesnym i inteligentnym. Masz szczęście, żeś mnie spotkał. 

[z filmu „Vabank 2, czyli riposta”] 

♣ 
2021-02-08 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4867 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Od kilkunastu godzin Polska odkopuje się po nieustających opadach śniegu. Zasypane są 

ulice w miastach, drogi lokalne, ekspresowe i autostrady. Prace non stop utrudnia służbom silny 

wiatr i zamiecie. Kierowcy stoją w korkach, a pasażerowie komunikacji czekają na mocno 

opóźnione autobusy i pociągi. Prawie cała Polska objęta jest pogodowym alertem. Kłopoty 

dopiero się zaczynają i trzeba przyzwyczaić się do tego, że będzie mroźno i śnieżnie także w 

kolejnych dniach. 

Tomasz Wasilewski: – Nad Polską nastąpiło zderzenie tych dwóch różnych pogodowych 

światów, czyli tego mrozu z północy i tego cieplejszego powietrza z południa. W efekcie tego 

zderzenia mamy chmury, intensywne opady śniegu. Po przejściu tego obecnego frontu i tego 

śnieżnego niżu we wtorek i środę będą rozpogodzenia, a rozpogodzenia przy mroźnej pogodzie 

to jest zawsze duży spadek temperatury. We czwartek będzie szykować się do przejścia nad 

Polską taki wilgotny niż… 

 

GK: – Wizyta w hotelu dla wybranych. 

 

GK: – 12 800 tysięcy zadośćuczynienia odszkodowania przyznał sąd Tomaszowi 

Komendzie… 

 

GK: – Adam Bielan radzi Jarosławowi Gowinowi, by ochłonął i wypił szklankę zimnej 

wody. Kamil Bortniczuk oskarża go {Gowina] o spiskowanie z opozycją. Konflikt w 

Porozumieniu zaostrza się, ale w ofensywie są przeciwnicy Jarosława Gowina. On sam milczy, 

co nie specjalnie przekonuje, że jest liderem. 



Maciej Knapik: – …Rzeczniczka partii mówi o trzynastu posłach po stronie Gowina. 

…Adam Bielan dokonał nieudanej próby wrogiego przejęcia parti i zrobił to na prośbę 

Jarosława Kaczyńskiego… Jarosław Gowin jest wicepremierem i ministrem rozwoju, pracy 

i technologii. 

 

GK: – Gdyby w hotelu Malinowy Zdrój nie było pożaru i nie przyjechało kilkunastu 

strażaków, nikt pewnie nie dowiedziałby się, że przebywa w nim Krystyna Pawłowicz. Hotel 

przekonuje, że był otwarty legalnie. Była posłanka, dziś sędzia [Trybunału Konstytucyjnego], że 

pojechała się tam leczyć. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Moje zdanie się nie liczy? 

- Nie. 

- Jedziemy pomagać innym. 

- Pomożemy tobie. 

- Czeka nas tam dużo pracy. Przejrzałam plan. 

- Ty go napisałaś. 

- Szkoła ma zaplanowany każdy dzień. 

- Zmienimy plany. To w końcu nasze życie. 

- Muszę kupić nowy kostium kąpielowy. 

- Emma gapi się na samotnika. 

- O, chodził ze mną do gimnazjum. Był bardzo miły. 

- Był. 

- Podobno wywalili go z poprzedniej szkoły. 

- Jest całkiem słodki. Taki buszujący w zbożu buntownik bez powodu. 

- Dziewczyny takie jak Emma nie zadają się z dziwolągami. Szczególnie gdy mają na oku 

kapitana. 

[z filmu „Błękitna laguna: przebudzenie”] 

♣ 
2021-02-09 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN : 4,4773 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Dobry wieczór. Na początek nowy haracz, który chce wprowadzić rząd, uderzy w polskich 

widzów, słuchaczy, czytelników i internautów i na zawsze zmieni też polskie produkcje, kulturę, 

dogrzywkę [?] sport oraz media. Projekt nowej ustawy zakłada, że niezależne od władzy 

prywatne media mają dawać rządowi dużą część swoich wpływów z reklam. Co dla państwa 

może to oznaczać, o tym: 

Krzysztof Skórzyński: – To jest wyraźny głos sprzeciwu; 

- Ponad 40 przedstawicieli mediów, którzy zwracają się do wszystkich przedstawicieli 

władz… 

KS: – Nie w imieniu własnym, a w imieniu niezależnych i silnych mediów, w imieniu 

widzów, czytelników i słuchaczy. 

[tvn, Polsat, WP, Agora, canal+, Edipresse, gremi media, eurozet, grupa RFM, Polityka, 

ringier axel springer, Polska press grupa] 

Bogusław Chrabota, redaktor naczelny dziennika „Rzeczpospolita”: – Obciążenie akurat 

dzisiaj wolnych mediów w Polsce tego typu opłatą, to jest igranie z możliwością ich przetrwania 

na rynku. [Przecież o to chodzi, by zostały tylko państwowe media]. 

KS: – Do rzeczy. W sytuacji, gdy wiele branż ledwo wiąże koniec z końcem, gdy także 

lokalne media mają niższe wpływy z reklam, walczą o utrzymanie dziennikarzy, rząd właśnie od 

wpływów z reklam chce, by te media płaciły daninę – rocznie według wyliczeń nawet miliard 

złotych. To pieniądze zabrane mediom niezależnym od władzy, które nie mają wpływów z 

abonamentu i których rząd nie dotuje. Dla porównania media państwowe dostały w zeszłym 

roku 1,95 miliarda złotych z budżetu… Wszystkie łączy to, że rząd nie ma na nie wpływu… 



AW: – Media służą obywatelom, a nie władzy – to podstawowa zasada, tak jak ta, że 

wolne media to symbol wolnego kraju. W demokracji nie da się inaczej, ale w Europie udało się 

już na Węgrzech. A kiedy partia staje się najpotężniejszym szefem dziennikarzy, obywatele są 

jak marionetki. 

Tadeusz Kowalski, profesor, medioznawca, ekonomista, Uniwersytet Warszawski: – To 

jest doprawdy 0,4% z budżetu tych instytucji. Tutaj nie chodzi o podatek fiskalny… 

Mateusz Morawiecki, premier: – Mamy tutaj takie wielkie firmy jak Aple, Google, 

Facebook, Amazon – ile one podatków płacą w Rzeczypospolitej na przykład? 

 

AW: – Zima na całego i jej groźne oblicze. 

 

AW: – O aborcji w Polsce dziś debata w Parlamencie [Europejskim]. To dyskusja przede 

wszystkim o prawach kobiet. Europa doskonale wie, co to praworządność, wybór i co to 

przymus, ale Europa, zdaniem posłów PiS, powinna się opamiętać. W tej historii jest jeszcze 

dziś polska prokuratura żądająca szpitalnych dokumentów pacjentek. 

Jakub Sobieniowski: – W takich euro-parlamentarnych debatach najostrzejsze bywają 

pojedynki polsko-polskie: 

Patryk Jak:i – Co tydzień domagacie się specjalnych praw dla dwustu niezdefiniowanych 

płci, które i tak już mają swoje specjalne prawa, swoje specjalne środki, swoich komisarzy, 

swoje rezolucje, a ostatnio nawet tutaj zorganizowaliście konferencję w sprawie specjalnych 

działań dla kobiet, które świadczą usługi seksualne. Generalnie w tej Izbie każdy ma swoje 

prawa, poza dziećmi, które są posądzone o niepełnosprawność. 

Borys Biedroń: – Ograniczyli prawa kobiet, o które kolejne pokolenia Polek walczyły 

przez wieki. Co więcej, ta władza podniosła rękę na kobiety, które wyszły na ulice w obronie 

swoich praw. Używała gazu przeciwko kobietom, łamała im ręce. 

Karen Melchior, euro-deputowana z Danii, Grupa Odnowić Europę: – Równość, to 

podstawowa wartość Unii Europejskiej, równość rozpoczyna się od naszego prawa do 

podejmowania decyzji o naszym własnym ciele. Decyzja niekonstytucyjnego trybunału w Polsce 

podważa tę podstawową wartość. Walka Polek o ich prawa to również moja walka i nie będę 

czuła się wolna i równa, dopóki wszystkie kobiety w Europie nie będą wolne i równe. 

[…] 

 

AW: – Przed nami trzecia fala epidemii – słowa epidemiologów brzmią jak poważny alert. 

Będziemy zarażać się łatwiej i szybciej, dlatego musimy się zaszczepić. Jest nowa umowa na 

dostawę szczepionek i to akurat jest dobra wiadomość. 

Magda Łucjan: – W Europie ta trzecia fala już zbiera obfite żniwo… Największą nadzieją 

jest szybkie szczepienie. Ułatwić ma to nowa umowa Unii Europejskiej z firmami Pfizer i 

BioNTech [bajontek] na kolejnych 300 milionów dawek szczepionki. 75 milionów z nich ma 

trafić do Unii już w drugim kwartale tego roku… 

 

AW: – Nie mam czasu na intrygi, mówi Jarosław Gowin, kiedy Arleta Zalewska pyta 

o trzęsienie ziemi w jego partii. Od rady Koalicji Gowin wziął sobie dziś wolne. Pytanie, czy 

bierze sobie też wolne od bycia liderem, bo na razie awantura trwa, a lidera nie ma… 

 



ANTIDOTUM  DNIA 

- Witaj, witaj drogie dziecię, głupie w zimie, głupie w lecie. 

- Tak do damy, Hieronimie, nie mów w lecie, ani w zimie. 

Bowiem dama, sam to wiesz, celnie rzuca też. 

- Wszystkie troski nikną w krąg, jak poduszki fruną z rąk. 

- Gdy tata jest kolegą. 

- Zwariowane naście lat. Wierzy w ludzi, kocha świat. 

- Gdy tata jest kolegą. 

Gdy ktoś mnie teraz sobie śni, ten ktoś najlepiej życzy mi. 

- Niech nam życzy ile sił, by w tym domu uśmiech się skrzył. 

- By kolegą mym najlepszym tata był. 

[z filmu „Szaleństwa panny Ewy”] 

♣ 
2021-02-10 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4809 

Tvn24bis – Fakty – 

Tu miał być Twój ulubiony program. 

Dzisiaj nadajemy specjalną audycję w związku z akcją „Media bez wyboru”. 

Przepraszamy naszych widzów i partnerów handlowych. Dziękujemy za zrozumienie i wsparcie. 

Przeczytaj nasz list otwarty na www.tvn24.pl. 

 

List otwarty do władz Rzeczypospolitej Polskiej i liderów ugrupowań 

politycznych 
09 lutego 2021 
Zwracamy się w sprawie zapowiadanego nowego, dodatkowego obciążenia mediów 
działających na polskim rynku, myląco nazywanego „składką”, wprowadzaną pod 
pretekstem Covid-19. 
Jest to po prostu haracz, uderzający w polskiego widza, słuchacza, czytelnika i 
internautę, a także polskie produkcje, kulturę, rozrywkę, sport oraz media. 
Wprowadzenie go będzie oznaczać: 

1. osłabienie, a nawet likwidację części mediów działających w Polsce, co znacznie 
ograniczy społeczeństwu możliwość wyboru interesujących go treści, 

2. ograniczenie możliwości finansowania jakościowych i lokalnych treści. Ich 
produkcja daje obecnie utrzymanie setkom tysięcy pracowników i ich rodzinom 
oraz zapewnia większości Polaków dostęp do informacji, rozrywki oraz wydarzeń 
sportowych w znaczącej mierze bezpłatnie, 

3. pogłębienie nierównego traktowania podmiotów działających na polskim rynku 
medialnym, w sytuacji, gdy media państwowe otrzymują co roku z kieszeni 
każdego Polaka 2 mld złotych, media prywatne obciąża się dodatkowym 
haraczem w wysokości 1 mld zł, 

4. faktyczne faworyzowanie firm, które nie inwestują w tworzenie polskich, 
lokalnych treści kosztem podmiotów, które w Polsce inwestują najwięcej. Według 
szacunków, firmy określane przez rząd jako „globalni cyfrowi giganci” zapłacą z 
tytułu wspomnianego haraczu zaledwie ok. 50 - 100 mln zł w porównaniu do 800 
mln zł, jakie zapłacą pozostałe aktywne lokalnie media. 

Skandaliczne jest również niesymetryczne i selektywne obciążenie poszczególnych 
firm. Dodatkowo niedopuszczalna w państwie prawa jest próba zmiany warunków 
koncesyjnych w okresie ich obowiązywania. 
Jako media działające od wielu lat w Polsce nie uchylamy się od ciążących na nas 
obowiązków i społecznej odpowiedzialności. Co roku płacimy do budżetu Państwa 
rosnącą liczbę podatków, danin i opłat (CIT, VAT, opłaty emisyjne, organizacje 
zarządzające prawami autorskimi, koncesje, częstotliwości, decyzje rezerwacyjne, 
opłata VOD itd.). Własną działalnością charytatywną wspieramy też najsłabsze grupy 



naszego społeczeństwa. Wspieramy Polaków, jak i rząd w walce z epidemią, zarówno 
informacyjnie, jak i przeznaczając na ten cel zasoby warte setki milionów złotych. 
Zdecydowanie sprzeciwiamy się więc używaniu epidemii, jako pretekstu do 
wprowadzenia kolejnego, nowego, wyjątkowo dotkliwego obciążenia mediów. 
Obciążenia trwałego, które przetrwa epidemię Covid-19. 
Sygnatariusze listu: 
Agencja Wydawnicza AGARD Ryszard Pajura – Agora S.A. – AMS S.A. – ASTA-NET 
S.A. – Bonnier Business – Burda Media Polska – Canal+ - Dziennik Trybuna – Dziennik 
Wschodni – Edipresse Polska – Eleven Sports Network sp. z o.o. – Euractiv.pl – 
Fundacja Reporterów – Gazeta Radomszczańska - Gazeta Żoliborza – Green Content 
Sp. z o.o. – Gremi Media S.A. – Grupa Eurozet – Grupa Interia.pl sp. z. o.o. – Grupa 
Medialna WTK – Grupa Radiowa Agory Sp. z o.o. – Grupa RMF – Grupa Wirtualna 
Polska – Grupa ZPR – Helios S.A. – IBERION sp. z o.o. – Infor Biznes – Inpress sp. 
z.o.o. – Kino Polska TV S.A. – Krajowa Izba Gospodarcza Elektroiki i Telekomunikacji – 
Lemon Records sp. z o.o. – Marshal Academy- Music TV sp. z o.o. – Muzo.fm sp. z 
o.o. – naTemat.pl – NOWa Gazeta Trzebnicka – OKO.press – Polityka – Polska Press 
Grupa – Prasa Beskidzka – Ringier Axel Springer Polska – STAVKA Sp. z o.o. – 
Superstacja sp. z o.o. – Telewizja Polsat sp. z o.o. – Telewizja Puls Sp. z o.o. – 
Telewizja Regionalna TVT – TIME S.A. – TV ASTA – TV Spektrum sp. z o.o. – TVN 
S.A. – Tygodnik Powiatu Wołowskiego Kurier Gmin – Tygodnik Powszechny – 
Tygodnik Regionalny 7 dni Częstochowa – Wydawnictwo Bauer – Wydawnictwo 
Dominika Księskiego Wulkan – Wydawnictwo Magraf – Wydawnictwo Nowiny – 
Zakopiańskie Towarzystwo Gospodarcze–Tygodnik Podhalański 

[Chciałem otworzyć wyjątkowo TVP-INFO – Wiadomości, ale mój dekoder UPC podał 

komunikat: 

Błąd odtwarzania CS2301 

Funkcja odtwarzania jest aktualnie niedostępna…] 

 

TVP-INFO, Minęła dwudziesta – …siedmio i półprocentowy podatek. Niższe stawki 

dotyczyć będą prasy z dwuprocentowy podatek powyżej limitu 50 milionów złotych. 

Największe firmy medialne, działające na polskim rynku, jeśli osiągają przychody reklamowe 

z Internetu powyżej 5 milionów euro i globalne przychody na tak globalnym świecie powyżej 

750 milionów euro mają płacić pięcioprocentowy podatek. Przychody te pieniądze ostatecznie 

trafić mają do służby zdrowia oraz na wydatki związane z kulturą i ochroną zabytków. Tego 

rodzaju rozwiązania, rozwiązania dotyczące podatku cyfrowego stosowane są w wielu 

państwach europejskich. Taki podatek istnieje we Francji, w Wielkiej Brytanii, Austrii i na wielu 

innych rynkach. Co więcej, również instytucje Unii Europejskiej od dawna prowadzą rozmowy i 

negocjacje w sprawie wprowadzenia podatku cyfrowego dla największych, globalnych 

koncernów medialnych. Ten pomysł wynika w dużej mierze z samej natury internetowego 

biznesu. Firmy operujące w jednym kraju, mogą bez problemu być zarejestrowane w innym, 

a osiągać korzyści płynące z działalności na danym rynku, nie odprowadzając z tego tytułu 

podatku. Tak jest w wypadku gigantów technologicznych, takich jak Facebook [Fejsbuk], 

Google [Gugl], Twitter i wielu innych. I to właśnie te firmy są na politycznym celowniku Unii 

Europejskiej, pracujących nad europejskim podatkiem cyfrowym. 

- Nie może być tak, że handlowi giganci odnoszą ogromne korzyści z naszego jednolitego 

rynku, ale nie płacą podatków tam, gdzie powinni. 

- Jednak w Polsce problem ma jeszcze jeden wymiar. Polski system medialny, system 

trzeciej RP powstał w sposób patologiczny. Największe podmioty prywatne na rynku 

telewizyjnym zostały stworzone przez ludzi bezpośrednio związanych z komunistycznymi 

służbami i służbą wojskową komunistycznego dyktatora Jaruzelskiego, którego ludzie wskazali 

ich właśnie jako osoby mające kształtować opinię publiczną na początku lat osiemdziesiątych 

i dziewięćdziesiątych. Do dziś te same podmioty, choć częściowo przekształcone, dominują na 

polskim rynku. Część z nich jest już w rękach innych właścicieli, tak jest na przykład z telewizją 

TVN, która jest częścią globalnego koncernu Discovery. Podobnie jest z największymi 

portalami internetowymi: portal Onet przez lata związany z był z właścicielem telewizji TVN, a 



dziś jest cześcią koncernu Aster Springer. To właśnie media tego koncernu posiadają dominują 

pozycję na rynku kształtowania opinii publicznej w Polsce, na przykład kontrolują jeden z 

największych tygodników opinii tygodnik NewsWeek, wydają największą polską codzienną 

gazetę, czyli Star [nie znalazłem takiej gazety], który miał dużą część rynku tak zwanych 

kolorowych gazet oraz powiązane z segmentami tego typu rynku internetowego. Wszystkie te 

podmioty prowadzą w tej chwili proces przeciwko opodatkowaniu ich działalności reklamowej. 

Jak wynika jednak z komunikatu, który umieszczają na swoich stronach, twierdzą, że chodzi im 

o wolność słowa. 

Onet 

Wierzymy jednak, że tak drastyczna akcja jest konieczna, bo bez wolnych mediów 

nie ma wolnego wyboru, a bez wolnego wyboru nie ma wolności. 

- Tyle tylko, że w wolnych mediach sam podatek, jaki jest nałożony na największe 

koncerny, nie ogranicza w żadnym stopniu wolności prowadzenia mediów Polsce. Dotyczy to 

wszystkich podmiotów osiągających określony bardzo wysoki poziom dochodów. 

Organizatorom tego protestu oczywiście dużo wygodniej mówić o wolności mediów niż o 

zwiększających się obciążeniach podatkowych, jakimi zostają obłożeni. Tyle tylko, że dokładnie 

te same firmy nie prowadziły tego rodzaju protestów, kiedy w Polsce podwyższane były podatki 

uderzających w kieszenie zwykłych ludzi, drobnych przedsiębiorców. Wielkie medialne 

koncerny nie protestowały przeciw, gdy milionom polskich podatników rząd Donalda Tuska 

podniósł stawki wat, który płacimy wszyscy. Protesty zorganizowały dopiero, kiedy same miały 

odczuć skutki podwyżki podatku. Właściciele tych mediów wpadają w najwyższe tony, 

twierdząc, że zagrożona jest wolność mediów. Ale nie robili tego, kiedy przez całe lata 

ograniczany był w Polsce dostęp do informacji dla mediów niezwiązanych z medialnym 

kartelem trzeciej RP. Nie było tego rodzaju protestu, kiedy kilka tygodni temu dziennikarze 

dziennikarki byli fizycznie atakowani i niedopuszczani, próbując wejść na konferencję prasową 

hołubionych przez kartel medialny takich organizacji, takich jak strajk kobiet. Jednak o ile 

zrozumiałe są w pewien sposób protesty firm, które nie chcą być opodatkowane, o tyle 

przejawem skrajnej hipokryzji jest stanowisko partii politycznej Platforma Obywatelska. 

Przypomnijmy. Niecałe cztery dni temu Platforma po raz kolejny zapowiedziała 

bezprecedensowy ruch polityczny. Sama zapowiedź jest bezprecedensowa: czyli likwidacji 

kanału telewizyjnego, z którym Platforma Obywatelska się nie zgadza… To samo mówił Rafał 

Trzaskowski wcześniej w trakcie kampanii prezydenckiej… Rafał Trzaskowski chce 

zlikwidować w ogóle publicystykę polityczną w mediach publicznych. Dzisiaj ci sami politycy 

przyłączają się do protestu, twierdząc, że bronią wolności słowa i wolności mediów… (Budka) 

Pieniądze pochodzące z podatku medialnego mają zasilić polską służbę zdrowia. Dokładnie tego 

samego chcieli politycy Platformy, kiedy krytykowali finansowanie mediów publicznych z 

polskiego budżetu. Najwyraźniej jednak tym razem… 

[Nie dałem rady dalej spisywać. Poszukam nazwiska tego prezentera. Tak będzie jeszcze 

przez trzy lata w Polsce. Jak żal, że Schetyna i Kamysz postanowili wykazać wyborcom, że są 

prawie tak samo prawicowi jak PiS i z Lewicą nie chcą mieć nic wspólnego – i dopuścili 

Kaczyńskiego na dalsze niszczenie Polski]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Nie. Dziękuję. Dziękuję, moje dziecko. Już mi lepiej. Zaraz kończę. Widzisz, moje 

dziecko, szpital jest nieunikniony. Więc znaczki te mają wartość pół miliona dolarów. 

- Ile?! 

- Pół miliona dolarów. 

- Nie. Nie. To ja [nie zrozumiałem] 

- Ale dlaczego? Joasiu. 

- Ale jak mi ukradną? 

- Nic się nie stanie. Zobaczysz. Zrozum. Jutro idę do szpitala. Zostawię mieszkanie bez 

opieki. Włamią się. Joasiu. Ze wszystkich moich znajomych naprawdę tylko tobie mogę zaufać. 

- To ładnych pan ma znajomych. Ja mam w drzwiach taki zamek, że każde dziecko 

otworzy. 

- Dzieci możesz się nie obawiać. Dzieci się nie włamują do domu. Cii. Kto tam? 



- Poczta. 

- Ale dlaczego tak… 

- Cii. 

- Dlaczego pan nie otwiera? Nie ma go. Poszedł. 

- Proszę otworzyć. 

- Nie poszedł, tylko przykucnął. 

- Nienormalny? 

- Bandyta. Otworzę drzwi, a on mnie zaatakuje. 

- Jak się panu zachciewa takich głupich kawałów, pofadyguje się pan na pocztę. 

- Poszedł. Ale to chyba rzeczywiście był wzorowo ubrany. 

- Moje dziecko. Czy to tak trudno u nas zdobyć mundur listonosza? Teraz rozumiesz, 

dlaczego ciebie proszę o tę przysługę. Nie wiadomo, jak długo będę w szpitalu. Mogą się tu 

włamać sto razy. 

- Jak to mogą? Jest ich kilku? 

- Cała szajka. Ciągle się tu kręcą. O. 

[z filmu „Skradziona kolekcja”] 

♣ 
2021-02-11 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5023 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Media bez wyboru, dzień bez Faktów. Tak było wczoraj, a dziś warto się dowiedzieć, co 

może zmienić projekt nowej ustawy i dlaczego tak ważna jest to akcja. Czarna plansza miała 

pokazać brak, a wolnych mediów w wolnym kraju zabraknąć nie może. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – Po raz pierwszy w historii, po raz pierwszy od 1997 roku, 

po raz pierwszy od dwudziestu lat była cisza… Wszystkie nasze kanały, wszystkie nasze 

programy, wszystkie programy telewizji Polsat i wiele innych prywatnych kanałów 

telewizyjnych o czwartej rano zaczęło nadawać przez 24 godziny ten sam komunikat: program 

„media bez wyboru”. Równolegle zaczerniły się ekrany tabletów, komputerów i telefonów, 

portale i gazety prezentowały tylko tę czarną planszę. Nie było informacji, nie było prognozy 

pogody, nie było nawet plotek…  

[Czyli czarne ekrany miały postraszyć społeczeństwo, nie władzę]. 

AW: – Teraz media i pieniądze. Te prywatne muszą zarobić na siebie. Na te rządowe płacą 

wszyscy, bo jest abonament… 

AW: – Teraz nowa dodatkowa opłata, oprócz już płaconych podatków, oprócz opłat za 

emisję, koncesję i częstotliwości – rząd chce wziąć część przychodów z reklam, a przychody z 

reklam to w prywatnych medialnych firmach pieniądze na nowe, ulubione przez widzów 

programy. Co więc widzowie powinni wiedzieć o pomyśle rządu, o tym: 

Michał Wypij, KP PiS, Porozumienie: – W dobie pandemii opodatkowanie mediów czy 

jakiejkolwiek innej branży uważamy za rzecz, której absolutnie poprzeć nie możemy. Będę 

namawiał moich kolegów i koleżanki, żeby tego podatku nie poprzeć, ale po moich rozmowach 

wstępnych mogę państwu powiedzieć, że to jest ocena powszechna. 

Arleta Zalewska: – To kluczowy głos, bo bez koalicjanta, bez Jarosława Gowina i jego 

posłów Jarosław Kaczyński większości w Sejmie nie ma. 

Jarosław Gowin, na tle planszy Ministerstwo Rozwoju, Pracy i Technologii: – Jak 

zachowają się w Sejmie posłowie… 

AZ: – Oficjalną decyzję jego partia ogłosi w piątek. 

 

Polska wczoraj – 6 930 nowe zakażenia. 360 zgonów. 

Polska dzisiaj – 7 008 nowe zakażenia. 456 zgonów. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Pani, książę Brytanii odszedł z tego świata. Tron odziedziczy jego brat, książę 

Andegawenii. Mamy go zbadać. 

- Proszę go nie dotykać. 



- To rozkaz króla. 

- Nie zbliżajcie się do niego. Przez swoje zaniedbania zdziesiątkował pan całą jego 

rodzinę. Zabiła ich pańska niekompetencja. Nie słuchał mnie pan. Nie zbliży się pan do tego 

dziecka. Proszę wyjść. 

[z filmu „Wymiana księżniczek”] 

♣ 



2021-02-12 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5029 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Hotele otwarte i stoki narciarskie też. Od dziś duże zmiany i widać je gołym okiem… 

Renata Kijowska: – …rząd pozwolił też pracować teatrom, kinom, basenom… Przez 

najbliższe kilkanaście dni, aby potem zbadać, jaki jest wpływ tego na liczbę zachorowań. 

[Otwarto stoki, bo prezydent chciał pojechać na narty?] 

 

AW: – W punktach szczepień dziś dzień nauczyciela. Szczepionką AstraZaneca będą 

szczepieni nauczyciele do 65 roku życia i ważne jest to, że epidemia na chwilę daje trochę 

odetchnąć. 

[456 zgonów wczoraj i 247 zgonów dzisiaj to nie jest żaden oddech]. 

Katarzyna Górniak: – … zgłosiło się 65% uprawnionych nauczycieli, to blisko 270 tysięcy 

osób. Szczepionka AstraZeneca może być podawana już nie do 60 lecz 65 roku życia. Odstęp 

między pierwszą a drugą dawką to odstęp 10 do 12 tygodni. Od 15 lutego druga tura zapisów 

nauczycieli. Zapisać się będą mogli już wszyscy nauczyciele [dotychczas uczący stacjonarnie], 

w tym akademiccy oraz ci, którzy nie zapisali się w pierwszej turze. I tym razem także ci starsi 

[do 65 roku życia]. Pod względem podanych dawek na 100 mieszkańców Polska  jest dziewiąta 

na świecie i druga w Unii Europejskiej, gdzie wyprzedza nas tylko Malta. [Nie podano ilości, ale 

z wykresu wynika, że jest to 12 zaszczepionych na 10 000 mieszkańców. Obawiam się jednak, 

że dotyczy to jednak zaszczepionych pierwszą dawką]. 

 

Polska – 6 379 zakażonych, 247 zgonów. 

[Poczekajmy z tym entuzjazmem na dalsze dni]. 

 

AW: – Bangsi na ścianach w Warszawie. 

- Wystawa odwiedza różne miasta. [I co dalej?] 

 

AW: – Nie są to dobre zapisy – słychać w Porozumieniu Gowina. Pytanie: Jaką decyzję 

podejmą partyjne władze [więc poczekamy, aż podejmą]. 

Arleta Zalewska: – Jak wynika z naszych informacji, partia wicepremiera Jarosława 

Gowina – jeden z trzech koalicjantów w rządzie Zjednoczonej Prawicy powiedział dziś 

jednoznaczne NIE rządowemu projektowi ustawy o nakładaniu dodatkowej daniny na media. 

Decyzja zapadła jednomyślnie… 

 

AW: – Jak wygrzebać się ze skutków epidemii? Pomagać. A do tego nie trzeba przymusu i 

haraczu, tylko chęci, wrażliwości i serca. Jesteśmy od tego, żeby informować, ale pomaganie to 

też nasza dziennikarska misja i fantastycznie patrzy się na jej efekty. Koncert dla bohaterów, 

czas reklamowy dla restauratorów czy miliony dla szpitali. [Nie zauważyłem]. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – …już w marcu [ubiegłego roku] fundacja TVN przekazała 

milion złotych na zakup testów na Covid-19… koncert dla bohaterów – w ciągu niecałych pięciu 

godzin zebraliśmy prawie 5 milionów złotych, które przekazaliśmy 54 szpitalom… 

Przedsiębiorcy mogli się u nas reklamować za złotówkę w czasie antenowym wartym 6 

milionów złotych… Wydaliśmy prawie 120 tysięcy ciepłych posiłków… Podsumowując, Grupa 

Discovery przekazała do dziś 22 200 000 złotych na walkę z pandemią… Fundacja TVN wraz z 

Centrum Zdrowia Dziecka zbuduje nowoczesne centrum psychiatrii dla dzieci i młodzieży. 

Budynek, gdzie będą leczone także dzieci chore na raka – Centrum ma zostać otwarte w ciągu 

dwóch lat. 

AW: – Nie tylko znany amerykański senator zabiera głos. Głos zabiera też rzecznik 

departamentu stanu. To jasny komunikat z Ameryki w sprawie nowej opłaty dla mediów w 

Polsce… 

 

AW: – Prezes z pozycją, ale nie będzie o prezesie partii, tylko o telewizji, za to z taką 

pozycją w partii, że telewizja, którą kieruje, z publicznej stała się rządową… może więc 

wszyscy powinni bliżej poznać prezesa. 



Jakub Sobieniowski: – Jacek Kurski musiał się zgodzić na orędzie marszałka Senatu, czy 

tego chciał czy nie – takie są przepisy… [Nie dałem rady tego spisywać, to ponad moje nerwy]. 

 

Bangsi [malarz] w warszawskim koneserze – Centrum Praskie Koneser na placu Konesera 

– [gdzieś koło Ząbkowskiej – jeśli będzie dłużej, to może zobaczymy…] 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Zebrałam je w ogrodzie. Mam nadzieję, że się nie gniewasz. Zrobiłam kawę i herbatę. 

Mam nadzieję, że lubisz. Magdalenki. Spróbuj. Ostrożnie! Gorące, Smakują? Naleję ci kawy. 

- Rano lubię ciszę, 

- Ja też. Bardzo lubię ciszę. Przepraszam. 

- Szukasz mleka? Jest przed drzwiami. 

- Przyniosę. Haj. 

- Kim pani jest? 

- Kucharką. 

- Czy monsieur France jest w domu? Pańskie zaproszenie wciąż aktualne? 

- Proszę usiąść. 

- Ciastko? 

- Domowej roboty? 

- Tak. 

- Przyniosę więcej. 

- Moja matka piekła je z rana. Przypominają mi dzieciństwo. Tak samo Proust. Czytał 

pan? 

- Nie. 

- Fantastyczny pisarz. Niesamowita pamięć. Byłby świetnym gliną. 

- Mleka? 

- Proszę. Dziękuję. Kiedyś miałem pamięć jak Prust. Wystarczyło, że raz coś zobaczyłem. 

Na przykład numer rejestracyjny. Teraz miewam trudności. Czy to pańska tablica? 

- Tak. 

- Jednak pamiętałem. 

- Gdzie reszta samochodu? 

- Miałem nadzieję dowiedzieć się tego od pana. 

- Został skradziony. Pojechałem do Fregile po zakupy, a po wyjściu ze sklepu… 

- Ukradli? Zgłosił to pan? 

- Właśnie zamierzałem to zrobić. 

- Do Fregile daleko. Jak pan wrócił? 

- Przywiozłam go. Spotkałam go na drodze. 

- To ryzykowne brać obcych do samochodu. 

- Dobrze patrzyło mu z oczu. 

- Gdzie zatem pani samochód? 

- W garażu. 

- Czy mogę go zobaczyć? Niezłe auto jak na kucharkę. Niektórzy nie lubią Dojczów. Są 

bardzo głośni, zajmują najlepsze plaże, nie umieją gotować, ale robią świetne samochody. Pani 

intuicja pomogła panu Frankowi. 

- Pomogła nam obojgu. 

- Moja intuicja podpowiada, że powinienem złożyć raport. 

- Gdzie reszta mojego samochodu? 

- Wyleciała w powietrze. Resztki trafiły do laboratorium. Próbują wyłuskać z bagażnika 

kawałki dwóch policjantów. Ale pan nic o tym nie wie. Prawda? 

- No. 

- Przepraszam za zakłócenie spokoju i dziękuję za kawę. 

- Zapraszamy ponownie. 

- Proszę mnie odprowadzić. 

[z filmu „Transporter”] 



♣ 
2021-02-13 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5029 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

Porozumienie nie poprze ustawy, która ograniczałaby funkcjonowanie wolnych mediów. 

To oficjalne stanowisko partii wobec ustawy forsowanej przez PiS. Ale to też sprawia, że 

zasadne jest pytanie, czy Zjednoczona Prawica ma wciąż większość w Sejmie. Warunki stawia 

w tej sprawie Jarosław Gowin. 

Porozumienie 

„projekt wywołał szerokie protesty wielu bardzo odległych od siebie ideowo 

środowisk dziennikarskich. (…) będziemy sprzeciwiali się rozwiązaniom, które 

utrudnią funkcjonowanie mediów, w tym również – a może nawet przede wszystkim 

– mediów wobec Porozumienia Jarosława Gowina krytycznych”. 

Krzysztof Skórzyński: – …Cały klub Prawa i Sprawiedliwości, którego częścią jest 

i Solidarna Polska [Ziobry], i Porozumienie Gowina to 234 posłów. Gdy odejmiemy od tego 

posłów lojalnych wobec wicepremiera [którego: Kaczyńskiego czy Gowina?] – 13 zostaje ich 

221. To oznacza, że dla takiej ustawy w takim kształcie po prostu nie ma większości. 

[Posłowie wyrzuceni z Porozumienia: Zbigniew Gryglas, Jacek Żalek, Michał Cieślak, 

Włodzimierz Tomaszewski, Karol Rabend, Magdalena Błeńska, Paweł Skotarek, Andrzej 

Walkowiak. Adam Bielan i nie pamiętam drugiego nazwiska, zostali wcześniej wyrzuceni]. 

Jan Strzeżek, rzecznik prasowy Porozumienia: – Ci panowie stracili rekomendację 

Porozumienia Jarosława Gowina do zasiadanie w rządzie: 

Wyrzuceni z Porozumienia: wiceminister Zbigniew Gryglas, wiceminister Jacek Żalek 

i minister Michał Cieślak. 

 

PK: – Kawa zamiast soli. [Do posypywania chodników po opadzie śniegu]. 

 

PK: – …Dwie dawki szczepionki otrzymało już ponad 600 tysięcy osób, ale pojawiają się 

problemy. Część seniorów na drugą dawkę będzie musiała poczekać dłużej, niż zakładano. 

Część czeka wciąż na pierwszą. Co więcej, mówimy o problemach grupy pierwszej, gdy nie 

zakończyły się szczepienia grupy zoro. 

Marek Nowicki: – Medycy z Bydgoszczy już nie są szczepieni, ale nie dlatego że się 

wszyscy zaszczepili, tylko dlatego że zabrało szczepionek… Oficjalnie wstrzymanie szczepień 

medyków potrwa do 7 marca. Co będzie dalej, nie wiadomo… 

 

Zespół Dezerter 

Nowy stary porządek wraca, jakby tu był od dawna 

Parlament przegłosował, że kłamstwo to nowa prawda 

Dezerter: 

Młodzież ocknęła się i zrozumiała, że stare dziady decydują o ich życiu 

Dezerter: 

Od setek lat za krzyżem chowają się 

Uroczyście wpisano do księgi, 

Krzycz, krzycz, może ktoś posłucha 

Kiedy przemawiają kłamstwa, krzycz. Milczenie jest zbrodnią. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Wiewióreczko. Twoja łyżeczka. Spadła na podłogę. 

- Mogę przyjąć zamówienie? 

- Dla mnie to co zwykle. 

- Poproszę filiżankę kawy i słodką bułeczkę. 

- Kochanie, przecież zawsze o to prosisz. 

- Racja. Proszę to co zwykle. 

- Który kolor wolisz? 

- Test na osobowość? 



- Coś w rodzaju niespodzianki. 

- Wyglądają jednakowo. 

- Ależ skąd. To jest akwamaryna, niebieskozielony, a to zielony. 

- Na poziomie atomowym kolory nie istnieją. Eksperymenty prowadzono w Belgii, a może 

w Danii. 

- Gadasz głupoty. 

- Głupoty? Chodzi mi o to, że średnica protonu jest mniejsza od długości fal świetlnych. 

- Kochanie. Ten? Dziękuję. 

- Ale jeśli średnica protonu jest mniejsza od długości fal świetlnych, to skąd wiadomo 

o istnieniu protonu? 

[z filmu „Narzeczona dla geniusza”] 

♣ 
2021-02-14 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5029 

Tvn24bis – Fakty –Piotr Kraśko 

Ostatnie 24 godziny w Zakopanem to ponad sto interwencji policji i 7 zatrzymanych osób. 

Euforia możliwości po prostu spotkania z ludźmi… 

Całą noc trwała akcja ratunkowa w Tatrach, gdy okazało się, że grupa ski-alpinistów 

utknęła w zwałach śniegu po tym, jak lawina zeszła pod Kopą Kondracką… 

 

PK: – Sześć lodołamaczy kruszyło lód na Wiśle, by uratować Płock przed zagrożeniem 

powodziowym. Cała akcja będzie musiała potrwać kilka tygodni… 

Tvn24bis – 7 DNI - UNIA –Maciej Sokołowski 

Parlament Europejski zatwierdził najważniejszy element tak zwanego funduszu, czyli 

instrument na rzecz odbudowy i zwiększania odporności. To ponad 670 miliardów euro 

dostępnych w formie dotacji i pożyczek przeznaczonych na złagodzenie skutków pandemii. 

Fundusz muszą jeszcze ratyfikować kraje Unii Europejskiej. 

 

Ponad 70 europosłów podpisało się pod listem z żądaniem dymisji szefa unijnej 

dyplomacji po jego fatalnej wizycie w Moskwie… 

 

Numer alarmowy 112 powstał równo 30 lat temu. To wspólny numer ratunkowy dla 

wszystkich krajów Unii, pod który Europejczycy dzwonią 150 milionów razy w ciągu roku… 

 

Faktyczny zakaz aborcji w Polsce – pod takim tytułem odbyła się kolejna debata w 

parlamencie europejskim o sytuacji w naszym kraju. 

[Mam tu trudną sytuację osobistą. Nie potrafię wpisać się w nurt wydarzeń i utarczek 

wokół aborcji. Czuję, że nie tędy droga. Potrzebne zgoła inne podejście do aborcji. Potrzebne 

rozległe działanie na rzecz uświadomienia seksualnego, aby nie było niechcianej lub 

niespodziewanej ciąży. Potrzebna bardzo szeroka dostępność przeróżnych środków 

antykoncepcyjnych. Potrzebna wyjątkowo szeroka akcja rządu i społeczeństwa na rzecz 

oczekiwania na każdego noworodka. Potrzebne wypracowanie w społeczeństwie zasady 

wysokiej podniosłości faktu adopcji wspartej przez rząd funduszem idącym za każdym 

noworodkiem aż do pełnoletności. Noworodek powinien być pełnoprawnym obywatelem 

państwa]. 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Droga pani. Rozumiem pani rozżalenie spowodowane faktem, że mąż po piętnastu latach 

porzucił panią dla młodszej kobiety. Rozumiem i współczuję. Wysnute przez panią wnioski są 

chyba fikstykalne. Nieprawda, że wszyscy mężczyźni koło czterdziestki prędzej czy później 

zmieniają swoje żony na młodsze. Nie sądzę też, żeby jedyną metodą uratowania małżeństwa 

było porzucenie domowych zajęć i oddanie się czynnościom pielęgnacyjnym. Istnieje bowiem 

ryzyko, że mąż wówczas zatęskni za domowymi obiadami, zapachem świeżo upieczonego ciasta 

wypełniającym… Niech sobie poszuka innej, która mu to zapewni. Idealnym rozwiązaniem 

byłoby znalezienie, osiągnięcie złotego środka. To znaczy, bycie kochanką, przyjaciółką i 



strażniczką domowego ogniska jednocześnie. A że zdarzają się mężczyźni, którzy mimo to 

odchodzą, no, cóż, no. Nie powinno się płakać. Bo jeśli mając tak wspaniałą żonę, jednak 

odeszli, to znaczy, że nie byli jej warci. I tak zapewne było w pani przypadku. A więc głowa do 

góry. Bo trzeba spojrzeć na to wydarzenie jak na moment przełomowy w pani życiu. Życiu, 

które dzięki temu ma szanse wejść na nowe tory. I takim życiem pełnym, ciekawym, 

satysfakcjonującym. Proszę się nie poddawać. Nigdy w życiu! 

W imieniu redakcji Judyta. 

Tosia? 

- Nienawidzę tego imienia. Nienawidzę szkoły. 

- No, z czego tym razem? 

- Z zachowania. Nie. Przepraszam. Za światopogląd. 

- Konkretniej. 

- Pani od etyki powiedziała, że powołaniem człowieka jest bycie nieszczęśliwym. Na to ja 

powiedziałam, że osobiście chcę być szczęśliwa. Na to ona, że jeszcze kiedyś zobaczę, jakie 

życie jest brutalne. Na to ja, że sposób postrzegania świata jest odbiciem stanu naszego umysłu i 

że bardzo jej współczuję. 

- No. 

- No, to ona postawiła mi pałkę. 

- A to, Tosiu, no wiesz… 

- Nie. Nie. Poczekaj. Nie mów do mnie Tosiu. 

- Dziecko! 

- Dziecko, tym bardziej do mnie nie mów. 

- Ale jakoś chyba muszę. 

- Okej, traktuj mnie po prostu jak człowieka. 

- Człowieku? Może by człowiek zdjął buty, bo tu ktoś podłogę umył. 

- To miało być dowcipne? 

- Jakoś się starałam przynajmniej. 

- Jakoś ci nie wyszło. 

[z filmu „Nigdy w życiu”] 

♣ 
2021-02-15 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4836 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

- …Dojczland niemal całkowicie zamknął granice z austriackim Tyrolem i z Czechami. 

Słowacja zamknęła 10 przejść granicznych z Polską. Przyjeżdżających obowiązuje 13-dniowa 

kwarantanna. Wprowadzono też zakaz wychodzenia z domów bez ważnego uzasadnienia… 

Wyraźnie widać, że to jeszcze nie jest czas na zabawę, zwłaszcza taką [gęsty tłum bawi się na 

Krupówkach w Zakopanem]. Paweł Płuska, Fakty. 

Marzanna Zielińska: – Trudno się wzburzeniu pana Stanisława dziwić. 74-latek mieszka 

pod Szczecinem, a skierowanie na szczepienie dostał do Rzeszowa. 800 kilometrów od domu… 

Do dziś nie udało się zaszczepić wszystkich medyków, choć zgodnie z planem ich szczepienia 

powinny się dawno skończyć… Od dziś w kolejce do szczepień mogą ustawiać się nauczyciele 

akademiccy. Minister zdrowia zapewnia, że o medykach pamięta, 

Adam Niedzielski, minister zdrowia: – Jeżeli mamy daną dostawę, to przede wszystkim 

zabezpieczamy te punkty, które szczepią seniorów, a to co zostaje, trafia na kontynuację 

szczepienia grupy zero. 

MZ: – Do tej pory wykonano w Polsce ponad dwa miliony szczepień. 

Liczba wykonanych szczepień – 2 122 245 

Liczba szczepień drugą dawką – 645 971 

 

PK: – Stronnicy Adama Bielana przekonują, że Jarosław Gowin układał się z opozycją z 

Donaldem Tuskiem na czele. Lojalni wobec wicepremiera dowodzą, że Adam Bielan owszem 

działał w Porozumieniu, ale z Jarosławem Kaczyńskim. To wszystko prowadzi do pytania nie o 

Porozumienie, ale o jedność w Zjednoczonej Prawicy. 



Krzysztof Skórzyński: – Michał Cieślak (minister w kancelarii premiera] jest jednym 

z trzech polityków, których Jarosław Gowin wyrzucił z partii i chce wyrzucenia z rządu, bo 

wszystkich trzech (Zbigniew Gryglas, wiceminister aktywów państwowych. Jacek Żalek, 

wiceminister funduszy i polityki regionalnej) podejrzewa o spiskowanie z Adamem Bielanem. 

Jarosław Gowin 

Kiedy czyta się kolejne absurdalne kłamstwa o moich rzekomych spotkaniach z D. 

Tuskiem, można by dojść do wniosku, że celem portalu wpolityce.pl jest na zlecenie 

opozycji jak najszybciej zakończyć rządy Zjednoczonej Prawicy. Spokojnie – 

prawnicy już pracują nad pozwem. […] 

PK: – W wieku 90 lat zmarł Zdzisław Najder, historyk literatury, opozycjonista w czasach 

PRL i były dyrektor polskiej sekcji Radia Wolna Europa. Pół wieku temu zaczął działać w 

opozycji demokratycznej, w Polskim Porozumieniu Niepodległościowym, a potem w 

Solidarności. Gdy ogłaszano stan wojenny był w Wielkiej Brytanii. W 1983 roku wojskowy sąd 

nieprawomocnym wyrokiem skazał go na karę śmierci za rzekome szpiegostwo na rzecz USA. 

Wyrok został uchylony dopiero 6 lat później. Wrócił już do wolnej Polski. Był doradcą 

prezydenta Wałęsy i premiera Olszewskiego. W 1992 roku przyznał się do kontaktów z 

komunistyczną bezpieką. 

 

PK: – To jest międzynarodowy dzień walki z nowotworami u dzieci. Niestety z powodu 

pandemii ta walka jest dramatyczna, dzieci trafiają do szpitali w coraz gorszym stanie, co drugie 

jest z już bardzo zaawansowanym nowotworem… 

 

PK: – Ile może kosztować sernik? Może i 40 tysięcy pod warunkiem, że zrobi go Dawid 

Podsiadło [nie wiem, kto zacz], a wszystko trafi na konto Wielkiej Orkiestry Świątecznej 

Pomocy. Wczoraj zakończyły się wszystkie niesamowite aukcje i taka jest też zebrana dzięki 

temu suma – ponad 30 milionów złotych. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- …domy są tu skromne, podwórka małe, a auta amerykańskie. W tej chwili mam pustą 

lodówkę, cztery dolary na koncie i już nie stać mnie na ten wózek. 

- Ojciec chce jeść. 

- Idę. Spóźniłam się pięć minut, dla mojej matki oznaczało to, że umarłam. 

- Myślałam, że umarłaś. 

- Pięć minut. Co na kolację? 

- Wołowina. 

- Pewnie już wyschła. Tata spędził te pięć minut, rozmyślając, jak zabić babcię i gdzie 

zakopać ciało. 

- Wiecie, kto umarł? Czytałam dzisiaj. Dżimi. Ten z uszami. 72 lata. Porażenie prądem. 

- Jego biedna matka. 

- Nic nie jesz. 

- Mam kiepskie wieści. 

- Znalazłaś wózek? 

- Weź. Zwolnili mnie. 

- Dranie. 

- Pół roku temu. 

- I teraz mi mówisz? 

- Wiem. Wiem. Za dziesięć minut odholują mi auto. Tyle o mnie. Potrzebuję pracy. 

- Męża. Berni Kent jest sam. 

- Miałam męża. Nie podobało mi się. Tak. Pracy. Choć nie ma wielu ofert dla 

kierowniczki działu z bielizną. 

- Dziwne. Kto nie chce mieć ładnych stingów. 

- Niedorzeczne. Spokojnie. Odholowują mój wóz. 

- Co?! Mówiłaś dziesięć minut. 

- Źle to oceniam. Nie przejmuj się. 

- Nie zniosę tego. 



- Twój kuzyn szuka kogoś do biura. 

- Który kuzyn? 

- Bini. 

- Podrywał mnie na moim weselu. 

- Ah. Ma swoje wady. 

[z filmu „Jak upolować faceta?”] 

♣ 
2021-02-16 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4836 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

Przykro mi, że nie sprostałem oczekiwaniom pokrzywdzonych przez księdza Dymera – w 

ten sposób prymas Polak zareagował na emisję reportażu „najdłuższy proces Kościoła”… 

 

PK: – Według ekspertów trzecia fala pandemii jest nieuchronna… 

 

Polska – 5 178 nowych zakażeń. 196 zgonów, 

 

PK: – Piękne jak konie w galopie… 

Back on track – planowana nowa opłata medialna spowoduje potężne osłabienie mediów 

niezależnych… 

 

PK: – Wciąż nie ma decyzji, czy z rządu odejdzie… [Jak nie ma decyzji, to nie ma o czym 

pisać]. 

 

PK: – Polska 2050 tworzy koło poselskie w Sejmie. Stało to się po tym, jak do 

stowarzyszenia dołączyła Paulina Henik-Kląska, wcześniej posłanka Platformy Obywatelskiej… 

 

PK: – Wśród medyków szczepienia pierwszą dawką są wstrzymane, dopóki drugiej nie 

dostaną ci zaszczepieni wcześniej. Priorytetem bowiem teraz jest podawanie drugiej dawki. Jeśli 

takie są problemy w grupie zero, to nieuchronne są opóźnienia w grupie pierwszej. 

Marzanna Zielińska: – …Izby Lekarskie i Agencje wzywają ministra zdrowia do zmiany 

decyzji. 

Wielkopolska Izba Lekarska: – Apelujemy, żeby szczepienia grupy zero odbywały się w 

trybie priorytetowym, tak jak zostało pierwotnie uzgodnione. Przecież jakoś logistycznie można 

to rozplanować. 

 

Andrzej Zaucha, Moskwa: – Wszędzie góry śniegu, to skutki rekordowej czterodniowej 

śnieżycy, która zrobiła ogromne wrażenie nawet na zahartowanych Rosjanach… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Może ktoś woli życie w wielkim mieście. Mnie ono już nie pociąga. Wolę moje 

poczciwe, stare Gody. Tak. Nie wyjadę stąd. Wszystko zaczęło się od tego, że pojechałam do 

Godów pomodlić się nad grobem stryja.  

- Słupki w głównej alei pomalujemy na biało. 

- Dobra. Pomalujemy. 

- Na prawo oznaczymy nową aleję dla zasłużonych. 

- Całą alejkę? 

- Zasłużonych będzie u nas coraz więcej. 

- Przepraszam. Panowie opiekują się cmentarzem? 

- Aha. 

- Chciałam podziękować, żeby na przyszłość. Proszę. 

- O nie. Dziękuję. 

- Pan burmistrz. 



- O. Tyle to ja nie mam. Y! Przepraszam. W każdym razie dziękuję. Pan burmistrz 

osobiście dogląda cmentarza? 

- W ramach troski o człowieka. 

- Tak. Ale dom, w którym mieszkał mój stryj, nie istnieje. 

- W tej? 

- Turkut, Aleksander. 

- Bardzo mi przyjemnie. Rutkiewicz jestem, przewodniczący miejskiej rady narodowej. 

Jak się u nas pani podoba? Budujemy się. Co? 

- Kosztem mojego dzieciństwa. 

- Powstaje nowe osiedle, szpital, obok miasta kombinat. Proszę. Piszą tu o nas. Budujemy 

nową szkołę tysiąclecia. To chyba panią zainteresuje. 

- Nie widzę powodu. 

- Pani jest nauczycielką. Prawda? 

- Nie. Jestem bezrobotna. 

- Niemożliwe. 

- Dlaczego? 

- Bezrobocie zlikwidowaliśmy w całej ciągłości. 

- Ja w każdym razie jestem bezrobotna. 

- To co innego. To się może zdarzyć, ale problemu nie ma. 

- A jednak jestem bez pracy. 

- Pracę może pani otrzymać natychmiast. Doszedłem do wniosku, że już dziś należy zbiera 

materiał dla przyszłego historyka Godów. Chować każdy papierek, zapisać każde wydarzenie. 

Wywalczyłem etat dla miejskiego archiwisty i myślę, że pani dałaby sobie z tym doskonale radę. 

--- Plany nowego osiedla, panno Jadwigo, leżą na górnej półce. Nie mamy jeszcze nazwy 

nowej ulicy, a uważamy, że należałoby już ją mieć. To stałoby się bodźcem propagandowym. 

Ulica – hasło. 

[z filmu „Dwa żebra Adama” – te filmy to historia Polski] 

♣ 
2021-02-17 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4998 

 

[Wbrew całym obawom zostałem zaszczepiony drugą dawką]. 

 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Molestowanie, ukrywanie i zaniechanie – to wystarczające powody by posypać dziś głowę 

popiołem. To co robił ksiądz Dymer, to jedno. To co zrobiły kościelne władze, to drugie… 

 

AW: – Prezes Orlenu odbiera tytuł człowieka wolności, a wiceminister sprawiedliwości 

widzi w nim Napoleona. Kiedy opozycja mówi teraz o szczycie żenady, mówi właśnie o tym… 

 

AW: – Zimowy zawrót głowy i pogodowy alarm… 

 

AW: – Z ogromnym niepokojem odczytujemy nowe dane o zakażeniach – mówi minister 

zdrowia i alarmuje – odwraca się tendencja, zakażonych znowu przybywa… 

 

Polska – 8 694 nowych zakażeń. 279 zgonów. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

--- Widziałaś wczorajsze wyniki? Dokopali nam wszyscy, łącznie z powtórką „I kto tu 

rządzi”. Odcinek z odkurzaczem. 

- Przejściowy spadek. Jutro będzie lepiej. 

- Facet z kablówki na kanale 83 jest lepszy. Powtórki Springera dadzą 9% przy jednej 

czwartej kosztów. 

- Chyba nie zdejmiesz programu? 



- Skończyła się firma rodzinna. Uwielbiam cię. Znasz się na rzeczy. Ale potrzebuję 

wyników. Mam dwie córki w koledżu i syna w szkole piękności. Nie wiem, co słyszałaś, ale się 

cenią. 

- Przyłożę się. Potrafię. 

- Przykładasz się każdego dnia i tym się martwię, że to za mało. 

--- Nie pozwolę, żeby zarząd dyktował mi warunki. To mój program. Ja decyduję. Lepiej 

odwołam randkę i przemyślę oglądalność. 

- Wykluczone, Adi. Wyjdź, przypatrz się ludziom. Oni nas oglądają. 

- Dwa koma czterdzieści siedem. 

- Przekładałaś już trzy razy. Odwołasz dzisiaj, facet zniknie. Spójrz na te rysy. Tak mogą 

wyglądać twoje dzieci. Nie zależy ci na symetrii? 

- Wydrukowałaś jego profil? 

- Od dawna nikt ich nie dotykał. Żyję twoim życiem. To może być twój nowy chłopak. 

--- Szukam faceta o rudobrązowych włosach, atletyczna budowa, niebieskie oczy, metr 

osiemdziesiąt pięć. 

- Metr siedemdziesiąt pięć. Niski, ale czytał Wielkiego Gasbiego. Dokładnie metr 

siedemdziesiąt cztery, ale przeczytam Gasbiego jeszcze raz. 

[z filmu „Brzydka prawda”] 

♣ 



2021-02-18 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4857 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

 

Polska – 9 073 nowych zakażonych. 273 zgony. 

 

Na początek luzowanie dyscypliny – tak nazywa to minister zdrowia, a konkretnie: brak 

masek, brak dystansu, brak dezynfekcji. Jakkolwiek dziwnie to nie brzmi, zdrowi Polacy wirusa 

mają w nosie. Jak tak dalej pójdzie, to wszyscy znowu będziemy mieli lockdown, a konkretnie 

to brak swobody, brak pracy, brak perspektyw. 

Magda Łucjan: – …a to, że zasad często nie przestrzegamy, widać na każdym kroku, na 

przykład tu w Sopocie trudno o dystans albo tu sławne już imprezy w Zakopanem… 

 

AW: – Chwile grozy tuż przed lądowaniem. 

- Wejście w atmosferę Marsa będzie ogromnym wyzwaniem, jest bardzo cienka, a my 

uderzymy w nią z ogromną prędkością. 

- Jesteśmy przed nadejściem zupełnie nowego etapu – sprowadzenie próbek na ziemię. 

 

AW – Kandydat PiS odpada w Senacie. Piotr Wawrzyk nie będzie nowym rzecznikiem 

praw obywatelskich. Wciąż będzie za to posłem i wiceministrem spraw zagranicznych. To była 

już trzecia próba wyboru następcy Adama Bodnara. 

 

AW: – Umowa społeczna w sprawie przerywania ciąży. Platforma ma pomysł na ten 

delikatny temat i z pakietem praw kobiet wkracza do gry. Stawia na wybór, a nie zakaz i do 

dobrze znanych trzech aborcyjnych warunków dokłada jeszcze jeden. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – …Platforma proponuje, aby zachować wszystkie obecne 

przesłanki: 

Stanowisko Platformy Obywatelskiej 

Przerwanie ciąży możliwe: 

1. zagrożenie zdrowia lub życia ciężarnej 

2. ciężkie upośledzenie płodu lub zagrożenie dla życia płodu 

3. ciąża powstała w wyniku przestępstwa 

dodatkowy warunek 

4. do dwunastego tygodnia pod warunkami 

Małgorzata Kidawa-Błońska, wicemarszałek Sejmu, KP KO, PO: – Dajemy możliwość 

dopuszczenia determinacji ciąży w wyjątkowych sytuacjach po spełnieniu warunków do 12 

tygodnia. 

Izabela Leszczyna, KP KO, PO: – Konsultacja z psychologiem, konsultacja z lekarzem. 

[Ale gdzie te dodatkowe warunki do czwartego warunku?] 

[…] 

Marzena Okła-Drewnowicz, KP KO, PO: – Żeby kobiety miały możliwość powszechnego 

dostępu do edukacji seksualnej, do badań prenatalnych finansowanych z budżetu państwa, do 

bezpłatnego leczenia niepłodności metodą in vitro. 

Agnieszka Pomaska, KP KO, PO: – Do poczucia bezpieczeństwa kobietom na każdym 

etapie ich życia. 

Izabela Leszczyna, KP KO. PO: – Umowa społeczna powinna odrzucać skrajności 

lewicowe i prawicowe. 

[…] 

AW: – Ma być polityczna narada i mają być polityczne rozstrzygnięcia. Premier 

zapowiada decyzje, ale prezes jest mocno ostrożny. O rekonstrukcji rządu na razie nie ma 

mowy. O jedności w Zjednoczonej Prawicy też nie. 

 

AW – Dwa lata w kolonii karnej dla dwóch dziennikarek za kierowanie protestami w 

Mińsku. Podczas protestu dziennikarki wykonywały swoją pracę, ale reżim Łukaszenki nazywa 

to inaczej… 



 

AW: – A teraz ważny skrót – NOP. Niepożądany odczyn poszczepienny – Warto 

pamiętać, że takie objawy po szczepieniu mogą się pojawić i warto zachować spokój. Lekarze 

przypominają, że NOP to norma, a problemy – to promil. 

Katarzyna Górniak: – …podano dotychczas w Polsce 2 384 794 dawek, niepożądanych 

odczynów poszczepiennych zgłoszono 2 131… Nie jest to wina konkretnego rodzaju 

szczepionki. 

Jakie NOP-y zgłoszono od grudnia do początku lutego? 

Wstrząs anafilaktyczny – 4 

Hospitalizacja – 9 

Zgony – 9 

Ból i zaczerwienienie – 2341 

Gorączka – 89 

Osłabienie – 51 

Bóle mięśni i stawów – 39 

Duże rumienie w miejscu ukłucia – 37 

Bóle głowy – 35 

Obrzęk i drętwienie twarzy, języka i gardła – 33 

Omdlenia – 32 

Powiększenia węzłów chłonnych – 32 

Wysypki – 32 

 

AW: – Zima trzyma, śnieg sypie, narciarze jeżdżą, póki mogą… 

AW: – A teraz Persewirens (Perseverance) w drodze, czyli ostatnie chwile przed 

lądowaniem. Łazik Persewirens (Perseverance), co po polsku znaczy wytrwałość. Wytrwale 

dąży do celu i osiągnie ten cel po 21-ej. Ten cel, to Mars. A jak wygląda w NASA końcowe 

odliczanie, o tym: 

Monika Krajewska: – Siedem minut grozy i ogromna dawka adrenaliny – tak naukowcy 

mówią o najtrudniejszym momencie tej misji. Po 21-ej łazik Persewirens (Perseverance) 

podejdzie do lądowania na czerwonej planecie i rozpocznie jeden z najważniejszych projektów 

NASA. 

Lori Glaze, doktor, NASA: – Ten ostatni element podróży jest najbardziej niebezpieczny, 

Wejście w atmosferę Marsa będzie ogromnym wyzwaniem, bo jest bardzo cienka, a my 

uderzymy w nią z ogromną prędkością. Podróż trwała siedem miesięcy, teraz ma lądować 

w Kraterze Jezero w okolicach marsjańskiego równika. NASA jest przekonana, że kiedyś 

istniało tam jezioro i że wciąż mogą się tam znajdować mikroskopijne ślady życia. Ich 

poszukiwanie jest jednym z głównych celów misji, podobnie jak zbieranie i przechowywanie 

próbek, które kiedyś być może odbiorą astronauci. 



Thomas Zurbuchen, NASA: – Zaczęliśmy od poszukiwania wody, żeby sprawdzić, czy 

Mars nadawał się do życia. Potem zajęliśmy się poszukiwaniem złożonych związków 

chemicznych. Teraz jesteśmy przed nadejściem zupełnie nowego etapu – sprowadzenia próbek 

na Ziemię. To cel, który naukowcy chcą osiągnąć. 

MK: – Jeśli lądowanie się powiedzie, po krótkiej chwili zobaczymy pierwsze zdjęcia 

z powierzchni Marsa, a tak dobrego spojrzenia nie mieliśmy jeszcze nigdy. Persewirens 

(Perseverance) to najbardziej zaawansowane marsjańskie laboratorium w historii, wyposażone 

w specjalistyczne instrumenty, mikrofony, radary, kamery i coś całkiem przełomowego – drona. 

Będzie to pierwszy pojazd, który wzniesie się w powietrze [Hola! Hola. Czy atmosferę marsa 

wolno już nazwać powietrzem?] przy wykorzystaniu siły nośnej na planecie innej niż Ziemia. 

Tymczasem łazik będzie badał marsjański klimat, geologię i prowadził analizy, które umożliwią 

przygotowanie przyszłych misji załogowych na Marsa. Persewirens (Perseverance) ma na 

pokładzie choćby urządzenie do eksperymentalnej produkcji tlenu. 

Karol Wójcicki, popularyzator astronomii, blog „z głową w gwiazdach”: – Będzie starał 

się odpowiedzieć na pytanie, jakie warunki na Marsie panują teraz, z czym ludzie musieliby się 

zmierzyć i na ile mogą korzystać z zasobów marsjańskich do wszystkiego, co jest im potrzebne, 

na przykład przeprowadzając eksperyment, który będzie przetwarzaniem dwutlenku węgla, 

którego na Marsie nie brakuje. 

MK: – Misja łazika Persewirens (Perseverance) ma potrwać przynajmniej jeden 

marsjański rok, czyli 687 ziemskich dni. Ale wiele wskazuje, na to, że Persewirens 

(Perseverance) popracuje dłużej. Jego poprzednik Curiosity wylądował na Marsie w 2012 roku i 

do dziś mamy z nim kontakt. Monika Krajewska, Fakty. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- I co? Znowu nic? Sprzedajmy oba mieszkania i pozbędziemy się kłopotów. Będziemy 

mieli jakieś pieniądze na koncie. 

- Co my wtedy zrobimy? Pospłacamy długi i kredyty. Z czego będziemy żyli? 

- A co z wakacjami? Przecież mi obiecałeś. 

- O Kanarach możemy chwilowo zapomnieć. 

- Od kilku lat ja nie zapominam. 

- Ale co ja ci poradzę. Koszty rosną. Biuro, ludzie, pieniądze. Przecież ja bez przerwy 

dokładam do tego interesu. Może za trzy miesiące uda nam się wyskoczyć. 

- Przez okno. 

- Takie czasy. No, wszyscy mają pod górkę. 

- Wcale, że nie. Posłuchaj. Szwagierka ministra w zarządzie spółki skarbu państwa. 

Dwudziestokilkuletnia Aldona Gie wiceprezesem z pensją 20 kilka tysięcy miesięcznie. 

Rozumiesz? 20 tysięcy miesięcznie. Można się urządzić? 

- Nie wiem. Może jakaś wybitnie wykształcona, po Harwardzie na przykład. 

- Po jakim Harwardzie? No, proszę cię. Szkołę kończyła w Zielonej Górze. Zaocznie. 

- Po co ty to w ogóle czytasz? Zawsze się znajdzie paru oszustów. 

- Jakich oszustów? Dlaczego zaraz oszustów. I policja ich nie ściga? 

- Kochanie. Po co się tak denerwować. 

- Przytulać się będziemy pod palmami. Nie ma palm. Nie ma przytulań. 

- Zwariowała. No. 

[z filmu „Na układy nie ma rady”] 

♣ 
2021-02-19 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4892 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Jeszcze wczoraj hajlował [pozdrowienie faszystowskie: „Hajl Hitler], a dziś ma być 

decydentem od historycznej prawdy. Nowy szef wrocławskiego IPN-u dumny był z gestu 

pozdrowienia, jak to określał: aryjskiej Europy. Teraz zasłania się młodzieńczą brawurą i 

bezkompromisowością, a władze IPN zapewniają, że to właściwy człowiek na właściwym 

miejscu. 



Jakub Sobieniowski: – …Tomasz Greniuch [to o nim mowa]. 

 

PM: – W polskich kościołach dzisiaj dzień modlitwy i pokuty za pedofilię… 

 

PM: – Uwaga na skok termiczny. 

- Na sobotę ocieplenie stało się faktem. Na rzekach widzimy [nie zrozumiałem] 

samochody. 

 

PM: – W Polsce mamy już trzecią falę pandemii. 

 

Polska – 8 777 nowych zakażeń. 231 zgonów. 

 

Katarzyna Górniak: – …Nowy wariant korona wirusa dotarł do Polski – to ten 

południowo-amerykański dotarł do Polski… Dziś pierwszy raz od dawna wzrosła liczba 

(12 441) zajętych łóżek, wzrost o 23%. Mamy coraz więcej zakażeń (10% wzrost) wariantem 

brytyjskim koronawirusa… Czeski rząd wprowadza nakaz noszenia masek wysokiej jakości. 

Andrzej Horban, profesor, członek rządowej rady medycznej do spraw 

epidemiologicznych: – Należy faktycznie wyrzucić te wszystkie pseudo ochrony do kosza, 

zapomnieć o nich. To jest zawracanie głowy. Chodzi o to, żeby używać porządnych masek, 

przynajmniej maska tak zwana chirurgiczna. 

[Starszy człowiek, profesor, członek rządowej rady medycznej i tak się 

nieodpowiedzialnie wypowiada. Wstyd. W pierwszej kolejności należało spowodować 

zakupienie kilkudziesięciu milionów masek chirurgicznych, rozprowadzić je po kraju. 

Równocześnie spowodować zaprzestanie karania mandatami za nienoszenie tych niemających 

znaczenia masek domowej roboty, może nawet zwrócić ukaranym pobrane mandaty. I dopiero 

wówczas można ogłosić nieprzydatność dotychczasowych maseczek]. 

KG: – Rząd chce wycofać możliwość zasłaniania ust substytutami maseczek. 

Minister: – Przyłbice nie, chusty nie, natomiast maseczki tak. Co do rodzaju maseczek to 

będzie tylko w formie miękkiej [sic!] rekomendacji rady medycznej. 

KG: – W miejscach publicznych na razie bywa różnie…  

 

Marcin Wrona, Waszyngton: – Z Białego Domu popłynął mocny i jasny sygnał, na który 

od dawna czekała cała Europa. Joe Biden (Bajden) mówił o powrocie Ameryki do 

międzynarodowych sojuszy. Prezydent zapowiedział ścisłą współpracę z Unią Europejską, by 

wspólnie stawiać czoła pojawiającym się wyzwaniom. Ale jeszcze ważniejsze przesłanie 

dotyczyło współpracy w ramach NATO – Biden mówił, że wstrzymał wycofanie wojsk 

amerykańskich z Dojczlandu. A ostatnie cztery lata, czyli okres prezydentury Donalda Trumpa 

to był test sojuszu północno-atlantyckiego. 

Joe Biden, prezydent Stanów Zjednoczonych: – Dla mnie, dla Stanów Zjednoczonych 

artykuł 5 jest gwarancją, że atak na jednego z nas jest atakiem na wszystkich. Wierzymy w to. 

To nasza niepodważalna przysięga. 

MW: – Joe Biden mówił też o potrzebie obrony wspólnych wartości na świecie i dodał, że 

jesteśmy w punkcie zwrotnym, bowiem w wielu miejscach trwa atak na wartości 

demokratyczne. 

Joe Biden, dalszy ciąg: – Demokracja musi przetrwać, musimy pokazać, że demokracja w 

tym zmiennym świecie jest nadal najlepszym rozwiązaniem dla naszych obywateli. Uważam, że 

to nasza misja. Demokracja nie dzieje się przez przypadek. Musimy jej bronić, walczyć o nią, 

wzmacniać, musimy udowodnić, że nasz model nie jest reliktem historii. 

MW: – W swoim przemówieniu Joe Biden zwrócił uwagę na wyzwania, jakie stoją przed 

stosunkami z Chinami oraz z Rosją, która przeprowadza atak na system demokratyczny w 

różnych państwach. A Władimir Putin chce osłabić Europę i NATO. Amerykański prezydent 

wyraził pełne poparcie dla integralności terytorialnej Ukrainy. Apelował też o wspólną walkę z 

pandemią i zmianami klimatycznymi w dniu, w którym Stany Zjednoczone wróciły do 

paryskiego porozumienia klimatycznego. Marcin Wrona, Fakty, Waszyngton. 

 



PM: – Klucz w prawdziwej edukacji widzi w religii. Nowy pełnomocnik Ministerstwa 

Edukacji Narodowej, który ma sprawdzić podręczniki i podstawy programowe nauczania 

w szkołach. Ostrzega przed nauczycielami, którzy wkładają dzieciom do głowy niebezpieczne 

treści. Nauczyciele odpowiadają pytaniem: Czy bezpieczny jest fundamentalizm? 

Magda Łucjan: – To doktor Artur Górecki, historyk, teolog, publicysta i współpracownik 

kwartalnika „Christianitas”, a to kilka zdań z jego wykładu współorganizatora „Ordoiuris” 

[wyjątki z wypowiedzi] 

- Niech będzie pochwalony Jezus Chrystus. 

- Kultura, która oderwana od religii, od Pana Boga, próbuje usensownić życie człowieka, 

nie będzie w stanie tego zrobić. 

- To jest narażanie człowieka na to, że nie osiągnie celu, dla którego został stworzony – 

zbawienia. To nie są przelewki, to nie są żarty. 

- W średniowieczu uczono umiejętności czytania na księdze psalmów. 

MŁ: – Artur Górecki został właśnie pełnomocnikiem MEN do spraw podstaw 

programowych i podręczników… 

[Można było wygrać wybory, ale PO i PSL wolały dopuścić do władzy znów 

Kaczyńskiego, aby tylko nie być posądzanymi o lewicowość]. 

PM: – Udało się. Amerykański łazik bezpiecznie wylądował na Marsie i zaczyna 

poszukiwania śladów życia. Naukowcy są w niebo wzięci, czekają na zdjęcia, próbki [jeszcze 

nie teraz] i nagrania dźwiękowe, bo łazik jest wyposażony w mikrofony… 

Paweł Abramowicz: – Przyziemił, przyglebił, przymarsił. Dobra robota: Robota i NASA. 

Jak przystało na turystę najwyższych lotów łazik od razu trzasnął fotki nie z tej ziemi i wysłał w 

świat. Na fotkach trochę gruzu i fragment czerwonej planety w czerni i bieli. To całkiem spory 

pierwszy krok łazika, ale ludzkość chce epokowego skoku i dostanie. Łazik rozbił obóz w 

Kraterze Dżezero [Jasero] i lokacją tą padł niedaleko od naszej słowiańskiej jabłoni, albowiem 

to Dżezero to po prostu jezioro, a konkretnie nazwa wsi w Bośni i Hercegowinie, od której 

Krater wziął swe imię. Tam już pryskają z dumy, że są na Marsie. Krater był kiedyś wypełniony 

wodą. Jeśli na Marsie istniało życie, to jest wielce prawdopodobne, że właśnie tam. I dlatego 

nasz wysłannik połazi po okolicy, pogrzebie w gruncie, a to, co wydłubie, wsadzi do paczki i 

nada kurierem. W NASA już zacierają ręce. Są tacy, co twierdzą, że byłby to raj, ziemia 

obiecana, świat bez wojen, bez przestępczości, bez pandemii, bez smogu. I z pewnością taki by 

był, do momentu wylądowania pierwszych ludzi. A że wierzyć w utopie fajna sprawa i dlatego 

wielu już kupiło na Marsie działki. Pola marsowe mają tam na przykład Bil Clinton, Tom Cruz i 

Wiesław Gałązka. To certyfikat własności [na zdjęciu] 

[Fragment certyfikatu:] 

Number of acres issued: 1 (One) 

Area G-3/Quadrant Alpha 1, Lot Number: #4/1628 

This propety is located 001 Square South and 004 Square East 

of the extreme Northwest corner of the recognized Martian chart. 

This property lies within the approximate Latitude: 09° - 10° North 

and Longitude: 159° - 160° West. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Szampana należy schłodzić. Jasne? Leopoldzie. Gdzieś ty się podziewał? Otis. Żądam 

wyjaśnień. Już siedemnasta trzydzieści, a on jeszcze nawet nie ubrany. 

- Będzie gotów, milordzie. 

- Ma być olśniewający, 

- Panno Blejn. Tańczysz pani jak stado bydła. Należysz do tych nielicznych, co swym 

wyjściem rozjaśniają pokoje. Jest żeś bogatą? Jestem trzecim księciem Albany. A sekretem 

członków dworu, poza ogólną pustotą jest ogromne zadłużenie. 

- Oto twe odwieczne nieszczęście. Ogromne zadłużenie. Nie bawi cię dźwięk własnego 

głosu? 

- Moje życie jest tak jednostajne. Fakt, że w ogóle się bawię, to ewolucyjny fenomen. Nie 

dotykaj. 

- Więc to miałoby wwozić księży na dzwonnice? 



- Kogokolwiek, wuju, na pożądane piętro. Budynki stają się coraz wyższe. Nogi niebawem 

nas zawiodą. 

- Mówisz o postępie, wynalazkach. A na dole czeka na ciebie rzeczywistość. Weź sobie 

żonę. Ożeń się. 

- Małżeństwo to obietnica wiecznej miłości. Nie mogę obiecać na wieczność, czego nie 

czułem ani przez chwilę. 

- Chorobliwie wstydzisz się uprzywilejowanego stanu. To twoja tragedia. Twój widok 

złamałby serce mojemu bratu. Co z ciebie za książę? 

- Żaden. Monarchia upadła. Stanowimy przeżytek. Oto rzeczywistość. Współcześni 

królowie, to wynalazcy: Trebling – budowniczy mostu. Edison – twórca lampy.  Disel, Bell, 

Westinghows… 

- To dorobkiewicze bez pochodzenia. Zaś ty urodziłeś się ze wszystkim i nie zrobiłeś 

z tego żadnego użytku. Od jutra umywał ręce od twego życia. Spójrz dobrze w karnet, 

Leopoldzie. Bogata żona to dla ciebie jedyna gwarancja. 

[z filmu „Kate i Leopold”] 

♣ 



2021-02-20 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4892 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Nie ma miejsca dla hajlujących idiotów w naszej przestrzeni publicznej… 

 

PM: – Zachód nie skruszył Kremla. Nawalnyj powtórnie skazany na łagier… 

 

PM: – Jeśli ktoś liczył na to, że w dniu, w którym Polski Kościół pochylał się w modlitwie 

i pokucie za pedofilię i jej krycie, no to metropolita w Szczecinie uznał swoją 

współodpowiedzialność za przewlekanie przez lata sprawy księdza Demera, gorzko się pomylił. 

Arcybiskup Andrzej Dzięga uderzył się w piersi, ale w imieniu wszystkich – mówił o tajemnicy 

sumienia i powszechności grzechu… 

 

PM: – Premier zdymisjonował wiceministra [Janusz Kowalski], za co Solidarna Polska 

publicznie oskarża go o łamanie umowy koalicyjnej i domaga się zwołania rady Koalicji… 

 

Polska – 8 510 nowych zakażeń. 254 zgony. 

13 980 wolnych łóżek 

1 331 wolnych respiratorów 

Przez rok zakaziło się na świecie ponad 100 milionów ludzi. 

Zmarło bilisko 2,5 miliona osób. 

 

PM: – Kolejne lodołamacze płyną w stronę Włocławka. Jeśli szybko nie skruszą lodu, to 

może nam grozić powódź. Temperatura ma iść ostro w górę, zaczynają się roztopy… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

(Każdy mężczyzna jest w istocie dzikim mustangiem. Może brzmi głupio. Może to jest 

głupie, ale to prawda. W Afryce jest się pewnie lampartem lub nosorożcem. W Indiach na 

pewno tygrysem bengalskim. Nawet tu w Ameryce nie wszystkich kręcą mustangi). 

- Jimy, musimy pogadać. 

(Mój kumpel Marco to wilk, mówi, że symbol męskości nie może być jaroszem). 

- Wiesz co, Naperita? Unikajmy w przyszłości kuchni tajskiej. 

- Nie lubi trawy cytrynowej? 

- Powiedziała w przyszłości. 

- Wszyscy używają tego słowa. 

(Bycie mustangiem daje uczucie pełnej wolności. Jesteś młody, silny. Pozostajesz panem 

swojego losu. Przed tobą otwarte równiny. Odczuwasz jedynie pierwotną potrzebę ciągłej 

pogoni za… Trzymajmy się analogii. Nazwijmy to słodkim pastwiskiem. Mustang musi 

skosztować wszystkich rodzajów trawy, traw wysokich, niskich, ciemnych, jasnych. Całe życie 

poszukujesz kolejnej soczystej kępy. To cudowne życie). 

[z filmu „Kawaler” – polecam jedynie prawdziwe mustangi na początku] 

♣ 



2021-02-21 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4892 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Premier pisze o fejtniusach, opozycja chce pilnie zwołać sejmową komisję finansów po 

reportażu Superwizjera TVN. To nie jest materiał o tym, jak służby walczą z przestępcami 

watowskimi i podstawionymi słupami. To materiał o tym, ile pieniędzy z przestępstw udało się 

odzyskać. A udało się niewiele, by nie powiedzieć, prawie nic. 

 

GK: – W wieku 75 lat zmarł Jan Lityński – opozycja w czasach PRL, wieloletni działacz 

Solidarności, w wolnej Polsce był posłem i doradcą prezydenta Bronisława Komorowskiego. 

 

Tvn24bis – 7 DNI - UNIA – Maciej Sokołowski 

[Wczoraj ani dzisiaj nie było tego programu]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Kamikadze. Kamikadze dla pani. To jest rok mojej pracy. 

- Jesteś księgowym? 

- To komiks: Tajemnica człowieka bez twarzy. Wiesz. Co mi powiedział dzisiaj wydawca? 

Zapytał, dlaczego główny bohater nie ma twarzy? Przecież główny bohater musi mieć twarz po 

to, żebym go mógł zapamiętać, rozpoznać. Więc mu tłumaczę, że na tym polega cały pomysł. 

Najgłębsza istota tej historii. Twarz, której nie ma, intryguje, budzi lęk, rodzi domysły. 

Ogarniasz? 

- Ale lepiej żyć bez twarzy niż bez pracy. 

- Ten łoś kazał mi podorysowywać wszędzie twarz. 

- Daj mu twarz jakiegoś gościa z tivi, Urbańskiego albo Kamela. Fajna laska. Podobna do 

Britney Spirce. 

- Kogo? 

- Z choinki się urwałeś? Nie wiesz, kto to jest Britney Spirce? 

- Rysowałem komiks. Nie jestem na bieżąco. 

- Nie (?) 

[z filmu „Poranek kojota”, 

który jednak obejrzałem do końca] 

♣ 
2021-02-22 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4963 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Szczyt trzeciej fali koronawirusa będzie w Polsce na przełomie marca i kwietnia. Czeka 

nas teraz nieustający wzrost liczby zakażeń – zapowiada minister zdrowia. Przed nami trudny 

czas, a przed rządem trudne decyzje dotyczące obostrzeń oraz zamykania i kontrolowania 

granic… 

Krzysztof Skórzyński: – … [cały czas o tym, co może być w przyszłości] 

 

GK: – Tomasz Graniuch złożył dymisję i nie jest już szefem wrocławskiego IPN… 

 

GK: – Od trzech godzin w kancelarii premiera trwa spotkanie liderów Zjednoczonej 

Prawicy w składzie: Kaczyński, Gowin, Ziobro, Morawiecki. To spotkanie nieformalne, a nie 

rada Koalicji. Protokół rozbieżności jest bardzo długi. Jedno spotkanie w Koalicji raczej nie 

przyniesie… 

Maciej Knapik: – [wiele stwierdzeń, ale nic nowego, same przypuszczenia] 

 

GK: – Prezydent wraca z nart – z drogi śledzie, bo prezydent jedzie. 

 

GK: – Już dwa sejmowe kluby chcą, by na komisji finansów publicznych przedstawiciele 

partii rządzącej odpowiedzieli na pytanie o pieniądze odzyskane od mafii watowskich… 



 

GK: – [o rzekomym kanibalizmie sprzed dwudziestu lat – Ludzie! Co to za fakty?] 

 

[„Od trzech godzin trwa spotkanie… liderów prawicy”. Już nie jest to ta nadęta 

Zjednoczona Prawice. „Protokół rozbieżności jest bardzo długi”. Właśnie. Od szeregu tygodni 

nie zbiera się Sejm, bo istnieje obawa, że PiS nie ma większości w Sejmie. I co na to opozycja? 

Opozycja nic. Wystarczyłoby trącić, a ten układ prawicy się rozpadnie. Prawdziwi rozgrywający 

politycy nie przegapiliby tego momentu. Przecież należy natychmiast sięgnąć po wszelkie 

środki, aby koalicja PiS-u się rozpadła, aby partia rządząca nie miała większości w Sejmie, aby 

były niezwłocznie nowe wybory i przejęcie władzy. PiS zdobył władzę dla pieniędzy, więc 

trzeba pieniędzmi z nimi walczyć. Przecież wystarczy przekupić to kilkunastoosobowe 

Porozumienie, aby prawica się rozpadła. To jest warte każdych pieniędzy – Polska na to czeka i 

Polska na to zasługuje. Niestety. Sejm stał się zgromadzeniem dorobkiewiczów, którzy osiągnęli 

szczyty marzeń i możliwości, nie zaryzykują utraty apanaży posła. Muszą korzystać ze swych 

pozycji bez opamiętania, muszą utrzymać ten układ bez zmian aż do wyborów i już pracować 

nad znalezieniem się w następnym sejmie]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Gdzie jest 11b? Bingo. A klucz? Monika? To ja. Bill. Mam do ciebie interesik I to 

całkiem spory. Szybka jesteś. 

- Aaaa! 

- Nic nie widzę. 

- Kto cię wpuścił? 

- Gdzie Monika? 

- Jak tu wlazłeś? 

- Powiedziała mi, gdzie chowa klucz. 

- I kazała przytulić koleżankę? 

- Drętwuska miała być w bibliotece, 

- Nie jestem drętwa. 

- Czy to gaz łzawiący? 

- Eternity Kalwina Klajna. 

- Zacznę uważniej dobierać partnerki. To by była odmiana. 

- Au! Parzę się za każdym razem. 

- Znalazłem rozwiązanie. Coś, co wkłada się na kubek. Opaska. Genialne. 

- Wiem, co z ciebie za jeden. Student ostatniego roku, który przespał się z połową mojego 

piętra. 

- Bo to kobiety. 

- Wszystko jedno. Podobno spotkałeś Boba. Akurat. 

- Dał mi autograf. Jest w moim pokoju. Opaska na kubek też. 

- Podrywasz mnie? 

- Reaguję na twoją minę. 

- Minę? 

- Wygłodniałego psa. 

- Porównujesz mnie do psa? 

- Mam pewną teorię. 

- Casanova ma teorię. 

- Gdy dziewczyna leci na kolesia, robi minę. Taką jak pies zanim dostanie miskę. 

- Jesteś bezczelny i stuknięty. 

- Cenię szczerość. 

- Chcesz, żebym była szczera? 

- Robię specjalizację ze sztuk pięknych. Badam proporcje twarzy. 

- Masz krzywy, haczykowaty nos, co podkreśla cienka górna warga. Oczy są za szeroko 

rozstawione, ale pasują do krzywego nosa. Dowartościowujesz się przypadkowym seksem 

z zakompleksionymi panienkami. Nigdy bym się z tobą nie przespała. 

[z filmu „Moja dziewczyna wychodzi za mąż”] 



♣ 
2021-02-23 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,4963 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Do katastrofy doszło tuż po północy. W gęstej mgle śmigłowiec z czterema osobami na 

pokładzie rozbił się w lesie niedaleko Pszczyny na Śląsku… 

 

Polska – 6 310 nowych zakażeń. 247 zgonów. 

 

GK: – Późnym wieczorem rząd opublikował nową listę ograniczeń, nakazów i zakazów. 

Także dotyczących kwarantanny po przyjeździe do Polski… 

Krzysztof Skórzyński: – …Michał Dworczyk, szef kancelarii premiera, wczoraj 

potwierdził, że jest chory (Covid-19)… 11 marca otwierają się sanatoria także dla tego. że gros 

ich potencjalnych klientów jest już zaszczepionych… Dobrą wiadomością w czasach złych 

wiadomości jest ta, że najnowsze badania prowadzone w Szkocji udowodniły, że już pierwsza 

dawka szczepionki w olbrzymim stopniu zmniejsza ryzyko przejścia koronawirusa ciężko… 

 

 

GK: – Aleksander Doba odszedł jak podróżnik. 

- Zginął, jak na prawdziwego herosa przystało. 

Aleksander Doba – Gdybym się bał, to bym siedział w domu. 

 

GK: – Może to nie było spotkanie ostatniej, ale jakiejkolwiek szansy na porozumienie 

i kompromis Zjednoczonej Prawicy. Koalicja teoretycznie trwa, ale między liderami brakuje 

zaufania i dobrej woli. 

Maciej Knapik: – …Solidarna Polska nie chce ratyfikować funduszu opiewającego na 

około 250 miliardów złotych… Porozumienie Jarosława Gowina z kolei dalej mówi NIE daninie 

od reklam, przeciwko której protestowały media, a którą proponuje PiS – tu też niewiele się 

zmieniło… 

Janusz Kowalski, Solidarna Polska: – Nie obiecywaliśmy likwidacji kopalń, nie 

obiecywaliśmy wzrostu cen energii i ciepła, nie obiecywaliśmy miękkiej postawy wobec 

Brukseli. 

MK: – …Jutro posiedzenie Sejmu. Pytanie: Czy rząd ma ciągle większość i do jakich 

projektów? 

 

GK: – Władze Szczecina chcą od rządu 46 milionów złotych, tyle samorząd dołożył do 

nauczycielskich pensji w latach 2018-2020. PiS dał podwyżki na papierze, ale nie dał pieniędzy 

– argumentują samorządowcy z całej Polski… 

 

GK: – To nie jest komputerowa animacja pokazująca, jak mogłoby wyglądać lądowanie na 

Marsie. To pierwszy film opublikowany przez NASA, na którym widać, jak łazik Persewirens 

cztery dni temu osiada na czerwonej planecie. Udało się także nagrać marsjańskie dźwięki. 

Cezary Grochot: – Oto Mars, po raz pierwszy w historii możemy zobaczyć nagranie 

z lądowania na czerwonej planecie. Trzyminutowy film pokazuje obrazy z kilku kamer 

umieszczonych w różnych miejscach kapsuły transportującej od chwili jej wejścia w atmosferę 

Marsa aż do zakończonego pełnym sukcesem lądowania. Po lądowaniu łazik Persewirens czyli 

„wytrwałość” wykonał serię zdjęć, między innymi wcześniej prezentowaną panoramę oraz 

nagrał – uwaga – marsjański wiatr. (Dźwięk marsjańskiego wiatru) Może dla zwykłego odbiorcy 

nie brzmi to szczególnie spektakularnie, ale dla naukowców z NASA to najwspanialsza muzyka, 

bo to pierwsze dźwięki zarejestrowane na powierzchni Marsa. Ale to nie wszystko. Bo 

marsjański  łazik zabrał ze sobą drona i prawdopodobnie wkrótce możemy się spodziewać także 

nagrań z powietrza. 

Łukasz Wilczyński, prezes europejskiej fundacji kosmicznej: – Testowany jest po raz 

pierwszy w ogóle system wiro-płatowy, który ma, po prosu zadziała, mają zobaczyć, czy 



w ogóle da się latać jakimś obiektem na Marsie i to jest najważniejsza rzecz, na którą czekamy. 

Jeżeli to wyjdzie, to będzie olbrzymi sukces. 

CG: – Głównym celem łazika Persewirens jest poszukiwanie śladów życia na Marsie 

i zbieranie dowodów pomocnych w przygotowaniu pierwszego lotu załogowego na czerwoną 

planetę. Na razie sprawdzane są wszystkie systemy pojazdu. Na swoją pierwszą badawczą 

podróż łazik ma wyruszyć za kilka dni. Cezary Grochot, Fakty. 

 

GK: – Do przepłynięcia Atlantyku kajakiem nie potrzebował pomocy ani towarzystwa. 

Zrobił to jako pierwszy na świecie – łącznie trzy razy. Aleksander Doba zawsze szukał przygód i 

wyzwań, latał szybowcami, skakał na spadochronie. Wczoraj zdobył Kilimadżaro – zmarł na 

szczycie. Miał siedemdziesiąt cztery lata. 

Aleksander Doba 1946 – 2021 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Wejdziemy, przywitamy się. 

- Gdzie usiądziemy? 

- Gdzie wskażą. 

- Kto się pierwszy przywita? 

- Ja. Będzie dobrze. 

- Raczej wspaniale. 

- Na pewno? Śniło mi się, że szliśmy na to spotkanie nago. Ja byłem ubrany w serwetkę. 

Pojawiła się Dżunifer, fakt miłości, miała trzy piersi. Wpadliśmy do dżakusi, a ona zaczęła 

domagać się deklaracji. Byłem przerażony. 

- Zrobimy tak. Ustalamy znak. Jeśli go zobaczysz, przestajesz paplać bez sensu. Mamy 

znak i damy radę. 

- Masz rację. Dzięki. Pójdziemy tam i damy czadu. Powiedzmy to razem. 

- Damy czadu. 

[z filmu „Troje do tanga”] 

♣ 
2021-02-24 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5176 

Tvn24bis – Fakty –Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska – 12 146 nowych zakażonych. 372 zgony. 

 

Wszystkie dzieci wracają do nauki zdalnej. Od soboty znów zamknięta będą hotele, galerie 

handlowe, muzea i baseny. Rząd wraca do ostrego lockdownu, ale na razie tylko w jednym 

województwie warmińsko-mazurskim. Tam sytuacja z liczbą zakażeń jest najtrudniejsza, Co 

jeszcze i gdzie zmieni się od soboty, o tym: 

Krzysztof Skórzyński: – …[nie było co zanotować] 

GK: – To mutacja brytyjska odpowiada za dużą część nowych zakażeń. Szczepionek 

niestety dostajemy mniej niż obiecali producenci. 

Marzanna Zielińska: – …Brak społecznego dystansu. 

 

GK: – …Drogo, coraz drożej. 

 

GK: – Dwadzieścia minut trwało wystąpienie premiera w Sejmie poświęcone 

przestępstwom watowskim. Przekonywał, że Platforma zapraszała mafie do Polski, a PiS te 

mafie pogonił. Nie odpowiedział, ile watowskich pieniędzy udało się odzyskać… 

 

GK: – Jesteśmy na pierwszym miejscu w Unii i zupełnie nie ma się z czego cieszyć. 

Chodzi o wzrost cen. W styczniu poszły w górę o ponad 3,5% w porównaniu ze styczniem 

zeszłego roku. To średnia, bo jeśli chodzi o żywność, paliwo czy prąd, podwyżki są wyjątkowo 

bolesne. 



Dariusz Prosiecki: – Wystarczy krótka wizyta na osiedlowym bazarze, w mniejszym lub 

większym sklepie, temat rozmów jest podobny: 

Pani: – Wszystkie wędliny i mięso, masło, no, to jest drogie. Za to ryby. 

[…] 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Agent specjalny Scot. 

- Mówi Maks. Znalazłeś pilota? 

- Oczywiście. 

- Żyje? 

- Na pewno/ 

- Chcę go w jednym kawałku. 

- Załatwione. 

- W porządku? 

- Złamałem nogę. 

- Jest obłożona lodem. Teraz przycwałują Rosjanie. Gdzie samolot, który buchnąłeś? 

Cwałują. 

- Teraz ci nic nie powiem. 

- Naprawdę? Chodźmy. 

- Sprzedałem go Arnoldowi Gendersowi. Zabierz mnie stąd. 

[z filmu „Ja, szpieg”] 

♣ 
2021-02-25 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5143 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

 

Polska – 12 142 nowych zakażonych, 286 zgonów. 

 

Szczyt zachorowań będzie pod koniec marca [chyba żeby nie] i Wielkanoc może być 

w domu… 

Liczba zakażeń na 100 tysięcy mieszkańców 

Warmińsko-mazurskie 57, pomorskie 47, lubuskie 44, kujawsko-pomorskie 41, 

opolskie 41, mazowieckie 37, podkarpackie 37, podlaskie 34,  zachodniopomorskie 

27, świętokrzyskie 26, śląskie 26, wielkopolskie 25, małopolskie 22, łódzkie 21, 

lubelskie 20. 

 

AW: – To będzie największy pozew w powojennej Polce – zapowiadają przedsiębiorcy i 

jednoczą siły. Zamierzają pozwać państwo o niekonstytucyjne zamykanie ich branży. Ta branża 

to gastronomia, a to zamykanie dla wielu z nich finansowa śmierć… 

 

AW: – Jest ważny wniosek do Trybunału Konstytucyjnego Julii Przyłębskiej, a w nim 

sugestia, która może się odbić na wszystkich nas. Dostęp do informacji publicznej, to bezcenne 

narzędzie, które pomaga kontrolować władze, a obywatelom daje prawo wiedzieć. Ale nowa 

pierwsza prezes Sądu Najwyższego wyraźnie chce tę wiedzę ograniczyć. I istniejące od 20 lat 

przepisy uznaje za niekonstytucyjne. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – Słynne nagrody dla ministrów (Szydło w Sejmie – Te 

pieniądze im się po prostu należały!), mógłby się o nich nikt nie dowiedzieć, bo władza 

uznałaby, że to prywatna sprawa ministrów. I takich spraw jest bez liku. 

Patryk Wachowiec, prawnik forum obywatelskiego rozwoju: – Tym wnioskiem można by 

objąć na przykład Polską Fundację Narodową i sprawić, że będzie ona niejawna, telewizję 

publiczną. Państwo ma być w domyśle niejawne. Dopiero państwo ma decydować, jakimi 

informacjami będziemy się mogli zapoznać, a z jakimi nie. 

KKZ: – Analityk dodaje słynne po wielu bojach w końcu ujawnione listy poparcia do 

KRS-u i jeszcze kolejne ujawnione dzięki ustawie o dostępie do informacji publicznej. 



Wojciech Górowski, doktor, katedra prawa karnego, Uniwersytet Jagielloński: – Sprawa 

respiratorów, sprawa maseczek przywiezionych wielkim samolotem Antonow. Mamy prawo 

wiedzieć, na co pieniądze publiczne, czyli nasze pieniądze są wydatkowane. 

Stanisław Biernat, profesor, były sędzia Trybunału Konstytucyjnego: – W praktyce nie jest 

problemem nadużywanie prawa do informacji, ale problemem jest odmowa prawa do informacji, 

bo praktycznie nie można uzyskać informacji o działalności Trybunału Konstytucyjnego. Jest to 

mocny krok do autorytaryzmu. 

KKZ: – Mimo trudności ze strony instytucji państwa udaje się ujawnić niewygodne dla 

władzy fakty i na razie nie udało się zakneblować mediom ust dodatkowym haraczem. Obóz 

władzy próbuje innych metod. Jedną z nich jest wniosek pierwszej prezes Sądu Najwyższego, 

Małgorzaty Manowskiej do Trybunału Konstytucyjnego Julii Przyłębskiej o uznanie za 

niekonstytucyjne niektórych przepisów ustawy o dostępie do informacji publicznej. 

Mirosław Wróblewski, biuro rzecznika praw obywatelskich: – Koniec przejrzystości, 

transparentności informacji o władzach publicznych w Polsce. Sąd Najwyższy występuje 

jednoznacznie nie w interesie obywateli, a w interesie władz publicznych i w interesie 

polityków. 

KKZ: – Pierwsza prezes uznaje, że pojęcia takie jak władza publiczna, osoby pełniące 

funkcje publiczne lub inne podmioty pełniące funkcje publiczne nie są w ustawie 

doprecyzowane, co może oznaczać, że w sposób nieuprawniony można zażądać informacji na 

ich temat. To oznacza, że władza ani rządowa, ani samorządowa nie będzie już kontrolowana 

przez nikogo. Pierwsza prezes tłumaczyła posłom, że system ma chronić urzędników, których 

prywatność jest bezpodstawnie naruszana. 

Małgorzata Maniowska, pierwszy prezes Sądu Najwyższego, wypowiedź z wczoraj: – 

Spotykamy się z próbą za pomocą dostępu do informacji publicznych uzyskania informacji, 

które rzeczywiście są informacjami prywatnymi. 

KKZ: – Rzecznik Sądu doprecyzował, że chodzi na przykład o pracowników Sądu 

Najwyższego, którzy licznie skarżyli się pani prezes. 

Aleksander Stępkowski, rzecznik prasowy Sądu Najwyższego: – Człowiek złożył wniosek, 

którzy pracownicy mają zapewnione miejsca parkingowe w Sądzie Najwyższym. 

KKZ: – Wniosek ma 32 strony i pytania do Trybunału [Konstytucyjnego], który ma 

sugerować, że ochrona urzędników, to tylko przykrywka do zakazania pełnej jawności życia 

publicznego. Jednak jest uzasadnione po lekturze tych 32 stron. 

KKZ: – To nie jedyna taka próba blokowania dostępu do informacji. W ustawie o służbie 

zagranicznej władza wprowadza pojęcie tajemnicy dyplomatycznej. W nowelizacji Kodeksu 

Karnego władza blokuje dostęp do akt zakończonych postępowań przygotowawczych, a także 

informacji o działaniach prokuratury i prokuratorów. Mimo że to jest tylko wniosek do 

Trybunału, władza może odmawiać dostępu do informacji, czekając na rozstrzygnięcie. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska, Fakty. [Połączyłem podzielone wypowiedzi]. 

 

AW: – O szczepieniach na unijnym szczycie i kilka dobrych wiadomości: 94% procent 

skuteczności szczepionek Pfizera potwierdza się w praktyce. A w Ameryce potwierdzają, że 

kolejna szczepionka tym razem Johnson & Johnson jest skuteczna i bezpieczna. Ale wiadomości 

są też złe. I o nich: 

Anna Czerwińska: – …Za naszą południową granicą sytuacja jest jedną z najgorszych 

w Europie. 

Andrej Babis, premier Czech: – Jeśli nie zaostrzymy restrykcji, to przez najbliższe dwa, 

trzy tygodnie będziemy mieć ogromne problemy w służbie zdrowia, która już jest na skraju 

katastrofy. 

AC: – Z pełnych czeskich szpitali część pacjentów zostanie przewieziona do Dojczlandu i 

Francji, a ta przekaże Czechom 100 tysięcy dawek szczepionki Pfizera… 

Maja Hawłasiewicz, Polka mieszkająca w Izraelu: – Zaszczepionych jest około 4,5 miliona 

osób [w Izraelu]. Tak? Oczywiście ta próba jest przeprowadzona nie na wszystkich. Nie są 

dokładnie po drugiej dawce. 

AC: – W Izraelu zebrano dane ponad miliona zaszczepionych… W pierwszym kwartale 

tego roku do Polski miało dotrzeć 14 milionów szczepionek. 



Michał Kuczmierowski, prezes rządowej agencji rezerw strategicznych: – W tej chwili jest 

pomiędzy 6 a 8 milionów, które powinny trafić do Polski właśnie do końca marca. 

AC: – Kanclerz, Angela Merkel, alarmuje, że trzeba postępować bardzo ostrożnie. 

Ograniczyć podróże do minimum, żeby nie trzeba było znowu zamykać całego Dojczlandu. Źle 

jest też na Węgrzech. 

 

AW: – Życie na gorąco, czyli 22 stopnie w lutym (Maków Podhalański +22,1°) 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Jak pan się czuje? 

- Jest strasznie zimno. Na szczęście nie musimy nigdzie wychodzić. Polska jest dla mnie 

za zimna. Nazywam się Sorok. Jakie pytania? 

- A. Mówisz po angielsku. Gratuluję ci dzieła. Właściwie, to jakość twojej pracy 

sprowadziła nas do Polski. Zwykłych fałszerzy pozostawiamy lokalnym władzom. Agent Burns 

nie ruszyłby się z miejsca dla fałszywych stówek, ale twoja sprawa… jest wyjątkowa. 

- A w skrócie? 

- Dla kogo pracowałeś? 

- Trudno powiedzieć. To wszystko było ściśle tajne. 

- Obydwaj zabici mężczyźni to Rosjanie. 

- Więc wie pan wszystko. 

- Proszę! Oni strzelali do ciebie. Chcieli cię zabić. 

- Mogą znowu próbować. Zwłaszcza, gdy zacznę znowu mówić. 

- Wolisz gnić w więzieniu niż coś powiedzieć? 

- Nie ważne, co powiesz. I tak ich nie złapiemy. Jedno pytanie: Jak zdołałeś osiągnąć taką 

jakość? 

- Przecież macie mój sprzęt. Pokażę wam, jeśli mnie puścicie. 

- Wiesz. W Stanach dostałbyś za to dożywocie. 

- Za brak współpracy? Zapewniam pana, że właśnie o moje życie tu chodzi. 

- To twardziel. 

- Ale się przestraszył. 

- Czego się spodziewaliście? 

- Przynajmniej się poznaliśmy. 

[z filmu „Trick”] 

♣ 
2021-02-26 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5175 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Taśmy prawdy prezesa Orlenu z czasów, kiedy był wójtem i pytanie: Czy łamał prawo i 

czy kłamał przed sądem. Gazeta Wyborcza publikuje ich nagrania, więc wszyscy mogą sobie ich 

posłuchać. O czym decyduje. Niedawno sam prezes PiS mówił o nim, że ma aurę, która pozwala 

mu mobilizować ludzi. Jak to robił w Pcimiu: 

Jakub Sobieniowski: – [przekleństwa polskie znamy]  

„…pod przysięgą skłamał. Jako świadek stwierdził, że będąc wójtem Pcimia, nie 

miał żadnych bliższych zawodowych relacji z TT Plastem…” 

Źródło: „Gazeta Wyborcza” 

 

AW: – Wicepremier Gliński musi tłumaczyć się w Sejmie, wicepremier Kaczyński musi 

powiedzieć, co o tym myśli. Solidarna Polska znowu wykręciła PiS-owi numer, a ponieważ to 

nie pierwszy raz, a wcześniej numer wykręciło też Porozumienie, to miarka się przebrała i na 

scenę wkroczył prezes. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – Wicepremier i minister kultury musiał być mocno 

zaskoczony, że nagle na wniosek opozycji musi natychmiast przedstawić Sejmowi informację 

o skali pomocy dla artystów dotkniętych pandemią. Opozycja powinna oczywiście przegrać to 

głosowanie, ale nieoczekiwanie wsparło ją 17 posłów Solidarnej Polski. 



Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad Sejmu informacji wicepremiera 

Glińskiego 

ZA 232 opozycja i Solidarna Polska – 17 posłów 

PRZECIW 217 PiS – 215 

KKZ: – Dla nas to było nic nieznaczące głosowanie. Dlatego Zbigniew Ziobro je wybrał, 

bo nie naruszało interesów władzy, a było ostrzeżeniem wobec władzy. Wynik głosowania nie 

zostaje pominięty milczeniem. Jarosław Kaczyński niemal natychmiast zabiera głos: 

„Każdy kto rozbije dzisiaj prawicę – ale rozbijaniem jest także odmowa głosowania 

– działa przeciw polskiej rodzinie i przeciw polskim wartościom. Trzeba się 

zjednoczyć, a kto tego nie rozumie, kto tego nie robi, po prostu jest kimś, kto 

szkodzi” [prawicy]. 

KKZ: – Jarosław Kaczyński zobaczył, że jego większość w Sejmie nie jest bezwarunkowa. 

Zależy od partii Zbigniewa Ziobry. Opozycja nie zamierza bezczynnie przyglądać się 

pociągnięciom władzy i będzie sprawdzać nieustannie. 

Cezary Tomczyk, KP KO, PO: – Za każdym razem, kiedy będzie posiedzenie Sejmu, 

będziemy robili maksymalnie dużo, żeby utrudnić PiS-owi głosowanie jednolite. Będziemy 

szukali takich elementów, które też powodują podziały z samej Zjednoczonej Prawicy. 

KKZ: – Demonstracja niezależności partii Zbigniewa Ziobry mocno zaniepokoiła prezesa, 

bo Solidarna Polska odwołuje się do najbardziej prawicowego elektoratu. 

„Udawanie, że się broni jakichś wartości… Niczego się nie broni, broni się swojego 

interesu, broni się tego, żeby powiedzieć: nie, pan X nie będzie tutaj gwiazdą, bo ja 

chcę być gwiazdą, chociaż różnica kwalifikacji jest taka jak pomiędzy Górami 

Świętokrzyskimi a Tatrami”. 

[Niziutkie te Tatry w osobie Kaczyńskiego]. 

KKZ: – Solidarna Polska nie wdaje się w polemiki. Tłumaczy, uwaga: że chciała 

informacji w trosce o polską kulturę. W te zapewnienia nie wierzy nikt. Ziobro prowadzi własną 

politykę, od dawna kontestuje własny rząd. Poza plecami PiS wystawia własnego kandydata na 

prezydenta w Rzeszowie i grozi, źe nie poprze funduszu odbudowy. Zbigniew Ziobro jako 

prokurator generalny zna i kontroluje toczące się śledztwa, także te dotyczące ludzi władzy. Ale 

on nie jest jedynym problemem prezesa, drugim jest Jarosław Gowin. Kaczyńskiemu nie udało 

się pozbawić Gowina partii, ale może zastąpić go w rządzie. [przez Konfederację]. W kuluarach 

słychać, że ta operacja może nastąpić wyjątkowo szybko. Katarzyna Kolenda-Zaleska, Fakty. 

AW: – A to, co mówił prezes Kaczyński, mówił w wywiadzie dla Polskiej Agencji 

Prasowej. 

 

Polska – 11 539 nowych zakażonych. 259 zgonów. 

 

Angela Merkel, kanclerz Dojczlandu: – Rozmawialiśmy o elektronicznym certyfikacie dla 

zaszczepionych. Wszyscy się tutaj zgadzamy, że jest potrzebny. 

- Dziś w Polsce taki paszport otrzymałoby ponad milion osób – to głównie medycy 

i najstarsi seniorzy. 

Ammanuel Macron, prezydent Francji: – Ten paszport będzie niesprawiedliwy dla 

młodych ludzi, którzy są na końcu kolejki do szczepienia. 

- Pytanie o dyskryminację słychać też w Izraelu. W kraju, gdzie połowa obywateli już jest 

zaszczepiona pierwszą dawką. Od niedzieli działa zielona przepustka. Tylko z nią można wejść 

do teatru czy na koncert, ćwiczyć na siłowni lub odpocząć w hotelu. Niektórzy pracodawcy 

zapowiadają, że do biur wpuszczą z powrotem tylko zaszczepionych. Polska swoim obywatelom 

na razie proponuje to: 

Wojciech Andrusiewicz, ministerstwo zdrowia: – Na portalu m-obywatel możemy sobie 

ściągnąć QRkod po naszym szczepieniu. Ale oczywiście każdy z nas może poprosić w punkcie 

szczepień o wydruk zaświadczenia, że jesteśmy osobami zaszczepionymi. 

- A do najbliższych szczepień zakwalifikowano właśnie kolejne grupy wiekowe. Od dziś 

szczepionka AstraZeneca może być w Polsce podawana seniorom już do 69 roku życia. [Od 

jakiego wieku zalicza się do seniorów?] Katarzyna Górniak, Fakty. 

 



AW: – Szok i niedowierzanie. Sejm przyjmuje ustawę o służbie zagranicznej. 

Doświadczeni dyplomaci o takiej służbie nigdy nie słyszeli. Ambasadorem będzie mógł teraz 

zostać każdy, nie musi znać języków ani skończyć dyplomatycznej szkoły. Ważne żeby 

reprezentował partię. O szczegółach: 

Jacek Tacik: – …PiS tłumaczy, że to otwarcie na młodych i zdolnych… Istotna jest 

zmiana struktury stopni dyplomatycznych: Najwyższym będzie minister pełnomocny, a nie jak 

obecnie ambasador. Wice-ambasador nie będzie już podlegał ambasadorowi, a dytektorowi 

generalnemu w ministerstwie spraw zagranicznych. Rewolucja będzie dotyczyć 5 tysięcy osób, 

bo tyle pracuje w służbie zagranicznej w polskich placówkach na całym świecie. Dla Faktów, 

Jacek Tacik. 

 

AW: – Igor Tuleja jest sędzią Rzeczypospolitej, wciąż ma immunitet i ma też prawo 

orzekać – tak uznał sąd apelacyjny i to jasny sygnał dla prokuratuty. To też jasny sygnał dla 

nowej Izby Dyscyplinarnej, która sędziemu Tulei immunitet odebrała, bo, jak podkreśla sąd 

apelacyjny, ta Izba nie jest ani niezależna, ani bezstronna, ani niezawisła. 

 

AW: – O wolnych mediach i o Polsce znowu słychać w świecie, tyle że to co słychać, to 

ostrzeżenie przed politykami, którzy chcą przejąć media. Słychać też uznanie dla dziennikarzy, 

którzy wolności bronią, jak mogą. I głos byłej sekretarz stanu USA Madeleine Olbricht był 

jednym z wielu ważnych głosów… 

Polska jest jednym z wielu państw Europy Środkowo-Wschodniej, w których 

politycy od lat walczą o to, by przejąć media. 

Anna Czerwińska: – To słowa Bix Aliu, pełniący obowiązki ambasadora Stanów 

Zjednoczonych w Polsce, który po wyjeździe [powiedziałbym szybkim] Ambasador Georgette  

Mosbaher, kieruje teraz w Polsce Amerykańską Misją Dyplomatyczną: 

„Jesteśmy zaniepokojeni, gdy mówi się o aktach prawnych zmuszających spółki 

medialne do sprzedaży udziałów w celu „dekoncentracji” mediów. Takie działania 

mogą zaszkodzić klimatowi inwestycyjnemu i międzynarodej reputacji Polski. 

Cenzura ma miejsce wtedy, gdy rząd nie zezwala na wolność wypowiedzi. Macie z 

tym doświadczenie w Europie środkowo-wschodniej i wiecie, że nigdy to nie 

prowadziło do niczego dobrego. 

Bix Aliu 

AC: – Ma ją Polska, Węgry, Białoruś i Słowacja. W czasie tej konferencji przypomniano 

między innymi słowa skierowane kiedyś do dziennikarzy przez ówczesnego premiera Słowacji: 

Niektórzy z was to brudne antysłowackie prostytutki. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Gdy byłem mały, tata dawał mi same gówniane rady. Ale raz powiedział coś genialnego, 

to było tak: Jeśli kiedyś będziesz miał dziewczynę, która jest za dobra dla ciebie, to ożeń się z 

nią. A zatem. 

- Poważnie? 

- Słodkich Walentynek. 

- Nawzajem. 

- Zgodziła się! 

- Dżulia, zadzwoń, jak to odsłuchasz. Mam rewelacyjną wiadomość. 

- Zgodziła się. 

- Zalewasz. Zalewasz! Myślałeś, że odmówi. 

- Byłem gotów na najgorsze. Zgodziła się! I dziś nie muszę się maskować. Cały dzień 

mogę zgrywać uhahanego wesołka i nawijać o miłości. I nikt nie weźmie mnie za kretyna. 

Pomyślą – Walentynki. 

[z filmu „Walentynki”] 

♣ 
2021-02-27 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5175 



Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Mistrz świata, czyli Piotr Żyła. Polak prowadził po pierwszej serii, obronił pozycję po 

drugiej i jak mówił: Wszystko mu dziś wychodziło… 

 

AW: – Chusty i przyłbice już nie przejdą, na twarzy i nosie tylko maseczki – dziś to 

obowiązek, na Mazurach lockdown. Zmiany również na granicy ze Słowacją i Czechami. Co 

dokładnie się zmienia, o tym: 

Magda Łucjan: – Za szaliki, kominy [co to są kominy? – dowiedziałem się: jest to 

wełniany właśnie komin robiony na drutach i wciągany przez głowę na szyję, luźny i obficie 

marszczony] i przyłbice za miast maseczki od dziś należy się mandat…  

 

Polska – 12 100 nowe zakażenia. 303 zgony. 

 

MŁ: – Należałoby zakazać też takich maseczek materiałowych. Wskazane są z 

dodatkowymi filtrami na przykład FF2 czy FF3… 

 

AW: – Sąd Najwyższy i ostateczny wyrok: ONR można nazywać organizacją 

faszystowską [tylko nazywać? A cóż to za wyrok sądowy?] …Otwiera drogę do delegalizacji… 

 

Borys Budka, KP KO, PO: – [Postulat:] Czasowe ograniczenie podatku VAT do 5% dla 

tych branż, które zostały wyłączone z działalności gospodarczej, na określony czas, jednego 

roku od momentu kiedy gospodarka dojdzie do normalności. 

Drugi istotny element: – Praca w Polsce musi się opłacać. Dlatego mówimy wyraźnie: 

Minimalna kwota wolna od podatku powinna wynosić 10 tysięcy złotych. [Rocznie? 

Miesięcznie?] 

Przywróćmy handel w niedziele. Gwarancja dwóch wolnych niedziel dla pracownika. 

 

AW: – Wielki tryumf i wielkie gratulacje – Iga Świątek zwycięża w Adelajdzie. 

[Australia] 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Vous regardez 

Schubert – Arpeggione donata 

Chopin – Sonata n°2 

Salle Gaveau - Paris 

  C’était: 

Béatrice RANA - piano 

Yan LEVIONNOIS – violoncelle 

Pierre FOUCHENNERET – violon 

Guillaume CHILEMME – alto 

  Frédéric CHOPIN – Sonate pour piano n°2 ensi bemol mineur, op. 35 

  Franz SCHUBERT – Sonate pour violoncelle et piano en la mineur, D 821  

 „Arpeggione” 

  Frédéric CHOPIN – Concerto pour piano n°1 en mi mineur, op. 11 

MEZZO 

♣ 
2021-02-28 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5175 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Taśmy prawdy z Obajtkiem w roli głównej. Dla PiS-u to odgrzewane kotlety… 

[Właściwie dla mnie też]. 

 

AW: – Makabryczny finał akcji strażaków w Dziwnowie. Po południu wyciągnęli 

samochód, który wpadł do Zalewu. W środku były… [Przykre]. 



 

AW: – Łatwiej się ją transportuje, łatwiej się nią [ją] podaje. Amerykańska Agencja 

Leków i Żywności zatwierdziła właśnie szczepionkę Johnson & Johnson. W Europie zielone 

światło preparat ma dostać w ciągu dwóch tygodni. Jak bardzo Europie ta szczepionka może 

teraz pomóc, o tym: 

Anna Czerwińska: – Jedno ukłucie i zdaniem amerykańskich specjalistów z powodu 

koronawirusa prawdopodobnie nie będzie trzeba jechać do szpitala ani leżeć na oddziale 

intensywnej terapii… Szczepionka Johnson & Johnson może być przechowywana w zwykłej 

zamrażarce. Ma 66% skuteczności w ochronie przeciwko lżejszym i cięższym symptomom oraz 

85% skuteczności w ostrym przebiegu choroby. To mniej niż Pfizer/BioNTech – 94% 

skuteczności i Moderna – 94,1% skuteczności. Ameraykańska Agencja Leków i Żywności już ją 

zatwierdziła i do końca marca będzie można nią zaszczepić 20 milionów pacjentów. W Unii 

Europejskiej zamówiono 200 milionów, a Europejska Agencja Leków zdecyduje do polowy 

marca… Czechom, jeśli drastycznie nie zredukują kontaktów międzyludzkich, może grozić 

nawet 30 tysięcy nowych przypadków koronawirusa dziennie i potrzebna jest im pomoc. 

U naszych sąsiadów jest teraz chyba najgorsza na świecie… Stan wyjątkowy ma obowiązywać 

do 28 marca. A czeski prezydent wysłał do Władimira Putina list, z prośbą o dostawę rosyjskiej 

szczepionki. 

Miloš Zeman, prezydent Czech: – O ile jestem dobrze poinformowany, to nasza prośba 

zostanie spełniona. Nie trzeba czekać na rekomendację Europejskiej Agencji Leków, wystarczy 

czeska. 

AC: – Czechy to drugi kraj ignorujący unijne wytyczne, Węgrzy też szczepią się 

Sputnikiem i jeszcze chińską szczepionką…  

 

AW: – A teraz śmiertelnie chorzy i śmiertelna pułapka. Jak ma się raka, to walczy się 

o życie, ale jak trafia się do lekarza, który został wyrzucony ze specjalizacji, to może się okazać, 

że wyrzucenie pieniędzy w błoto na proponowaną przez niego terapię, to najmniejszy problem… 

 

AW: – Skarga na Polskę i kopalnia na cenzurowanym – to Czesi złożyli pozew w 

Europejskim Trybunale i to oni mają do Polski pretensję. Kopalnia Turów jest kością niezgody 

i to, że w okolicy może niedługo zabraknąć przez nią wody pitnej, to nie jedyny problem.  

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Kochasz go? Kochasz? 

- Jak ty mamę? 

- Nie o to chodzi. Wyjdziesz za niego? 

- Pewnie tak. 

- Lubię go. Jest inteligentny, drapieżny i może wprowadzi firmę w XXI wiek. 

- Ale? 

- Pytam ciebie. Martwi mnie to, czego nie widzę. 

- A patrzysz? 

- Tak. Nie widzę podniecenia, szaleństwa. Wasz związek kona śmiercią naturalną. Chcę, 

byś dała się porwać miłości, krzyczała z zachwytu i tańczyła jak derwisz. 

- Tylko? 

- Upajaj się życiem, przynajmniej spróbuj. 

- OK. Nie ma sprawy. Będę się starać. 

- Może jestem naiwny, ale dla mnie miłość to namiętność i obsesja na punkcie drugiej 

osoby. Szukaj tej jedynej. Nie myśl o konsekwencjach. Wiesz, jak się do tego zabrać? Zacznij 

słuchać serca. Twoje milczy. Tak nie ma sensu żyć. Ludzie, którzy nie potrafią kochać, tracą 

bardzo wiele. Postaraj się. Kto się nie stara, nie żyje. 

- Brawo! 

- Twarda z ciebie sztuka. 

- Wybacz. Jeszcze raz, tylko krócej. 

- Nie wiąż się. Czekaj na grom z jasnego nieba. 

 



- Mówiłaś. Nie mogłem się powstrzymać. Kochanie. Kochanie! Musisz żyć dalej. Jest czas 

siewu i czas żniw. Zacznij siać. Ja też go nie lubię. Kto zadziera z tobą, zadziera ze mną. 

Dlatego wracam. Zadzwonię z domu. Słowo. Ucz się. Kiedyś będziemy wspólnikami. Dobra, w 

porządku? Tak. Kocham cię. Cześć. Dzień dobry. Narobiłem hałasu. Przepraszam. 

- Nie szkodzi. Zaciekawił mnie pan. 

- Czym? 

- Kim jest kochanie? 

- To młodsza siostra. Zerwała z chłopakiem. Chce rzucić prawo. 

- Przykro mi. 

- Niepotrzebnie. Tak to już jest. 

- Jak? 

- Nic nie trwa wiecznie. 

- Wiem. 

- Tak? Skąd? Spytałem z ciekawości. 

- Przytaknęłam z grzeczności. 

- Narzucam się pani. Jej chłopak myślał tak, jak pani. Nie tracił czasu i zabawiał się 

z innymi. To nie dla mnie. 

- Pan jest wierny? 

- Będę. Naprawdę. Gdy znajdę tę jedyną. Może to pani? Dopiero przyjechałem. Dostałem 

pracę. Szukam mieszkania. Jest pani lekarką? 

- Skąd pan wie? 

- Tu są sami lekarze. Mają nawet zielone gatki i zielone piżamy. Facet, po którym 

wynajmuję mieszkanie, to lekarz. Co pani leczy? 

- Choroby wewnętrzne. 

- W razie czego, mogę na panią liczyć? 

- Tak. 

- W każdej sprawie? 

- Owszem. Pracuję w szpitalu. 

- Co za dzień. Poznałem piękną kobietę, do tego lekarza. Uraziłem panią? 

- Nie. 

- Skusi się pani na kawę? 

- Mam sporo pracy. 

- Ja też. Ale chętnie zafunduję pani dolewkę. Mogę? 

- Zgoda. 

- Stoi. 

[…] 

- Robię to za darmo. 

- Naprawdę? Z dobroci serca? 

- Tak. 

- Całe życie? 

- Mniej zarabiam, ale lubię taką pracę. Jeśli żona będzie chciała wielki dom, samochód 

i mnóstwo dzieci, zmienię zajęcie. Studia nie są tanie. 

- Dla ukochanej rzuciłbyś wszystko? 

- Oczywiście. Natychmiast. Są rzeczy ważne i ważniejsze. Gdybyśmy się pobrali. To tylko 

przykład. Dałbym ci wszystko. Ludzie powinni o siebie dbać – ja o ciebie, ty o mnie. 

- Niełatwo znaleźć właściwą osobę. 

- Serio? 

- Uhu. 

- Może. Czekam na grom z jasnego nieba. 

- Muszę iść. 

- Powiedziałem coś niewłaściwego? 

- Nie. To zbyt piękne, żeby było prawdziwe. 

- Jednak nie chcę, żebyś mnie badała, odkrywała wady. 

[z filmu „Joe Black”] 



♣ 
ROZWÓJ COVID-19 W POLSCE – 2021 – luty 

 

 

data od początku pandemii w ciągu doby w ciągu tygodnia 

 zakażeni zmarli zakażeni zmarli zakażeni zmarli 

2021-02-01 1 515 889 37 222 2 503 42   

2021-02-02 1 520 215 37 476 4 326 253   

2021-02-03 1 527 016 37 897 6 802 421   

2021-02-04 1 533 511 38 344 6 496 444   

2021-02-05 1 539 564 38 712 6 053 368   

2021-02-06 1 545 530 38 994 6 026 367   

2021-02-07 1 550 255 39 087 4 728 93 36 934 1 988 

2021-02-08 1 552 656 39 143 2 401 56   

2021-02-09 1 556 685 39 360 4 029 227   

2021-02-10 1 563 645 39 721 6 930 360   

2021-02-11 1 570 658 40 177 7 005 456   

2021-02-12 1 577 036 40 424 6 379 247   

2021-02-13 1 583 621 40 709 5 586 284   

2021-02-14 1 588 955 40 807 5 334 98 37 664 1 728 

2021-02-15 1 591 497 40 532 2 543 25   

2021-02-16 1 596 673 41 028 5 178 496!   

2021-02-17 1 605 372 41 308 8 694 279   

2021-02-18 1 614 446 41 582 9 073 273   

2021-02-19 1 623 218 41 823 8 777 241   

2021-02-20 1 631 727 42 077 8 510 254   

2021-02-21 1 638 767 42 171 7 038 94 49 813 1 662 

2021-02-22 1 642 658 42 188 3 890 17   

2021-02-23 1 648 962 42 436 6 310 247   

2021-02-24 1 661 109 42 808 12 146 372   

2021-02-25 1 673 252 43 094 12 142 286   

2021-02-26 1 684 788 43 353 11 539 259   

2021-02-27 1 696 885 43 656 12 100 303   

2021-02-28 1 706 986 43 769 10 099 114 68 226 1 598 

 

2021-02-16 ministerstwo zdrowia podało 192 zgony, natomiast różnica między podaną 

dzisiejszą a wczorajszą ilością zgonów od początku pandemii wynosi aż 496 zgonów. 

 

[Ponieważ są duże różnice ilości podawanej dla dni roboczych i w czasie weekendu, które 

wynikają z nadchodzącej mniejszej ilości raportów z okresu weekendu, wprowadziłem sumy 

tygodniowe pozwalające lepiej ocenić trendy rzeczywistego wzrostu bądź spadku]. 

 



2021-03-01 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5231 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

 

Polska – 4 786 nowych zakażeń. 24 zgony. 

 

Minister zdrowia nie ma wątpliwości, że to już brytyjska mutacja odpowiada za trzecią 

falę pandemii w Polsce. [A za co odpowiada minister zdrowia?] …Rozważany jest zakup 

szczepionek z Chin. [A z Rosji jak Węgrzy i Czesi? A co na to Unia Europejska?] 

[…] 

 

Terlecki, wicemarszałek Sejmu, PiS: – Damy po łapach… [swoim koalicjantom] Są 

granice cierpliwości… 

Suski, PiS: – Rząd mniejszościowy albo nowe wybory… Tyle nowego w polityce. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

GALA PETIPA 

Marius Petipa, Valery Gergiev – George Balanchine, Konstantin Keichel 

The Seasons – musique Alexnder Glazunow – Choreographie Konstantin Keikhel 

Le Songe d’une nuit d’ete (Scte II) – Musique Felix Mendelssohn Bartholdy 

  Choregrapie George Balanchine 

La Belle au Bois Dormant (Acte III) – Musique Piotr Ilicz Czajkowski 

  Choregraphie Marius Petipa – Artistes du Ballet Marinsky 

Theatre Marinsky, St. Petersburg 

MEZZO. 

♣ 
2021-03-02 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5345 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

 

Polska – 7 937 nowych zakażonych. 216 zgonów. 

 

PK – Po zaszczepieniu niemal wszystkich medyków dzienna liczba zachorowań w tej 

grupie spadła dwudziestokrotnie. To dowodzi skuteczności szczepień. Ale minie jeszcze wiele 

miesięcy, zanim doświadczy tego większość z nas. Za to zakażonych i zajętych łóżek i 

respiratorów jest coraz więcej. 

Marzanna Zielińska: – Dodatkowych 28 łóżek na intensywnej terapii i 60 do tlenoterapii. 

Szpital wojewódzki w Szczecinie zbroi się przed trzecią falą jak wiele innych szpitali w całej 

Polsce. 

[Teraz łóżka szpitalne to są wieloczynnościowe urządzenia produkowane gdzieś na 

świecie w wyspecjalizowanych zakładach]. 

Zenon Czajkowski, doktor nauk medycznych, ordynator Oddziału Anestezjologii, 

Intensywnej Terapii i Zatruć, Szpital Wojewódzki w Szczecinie: – W stosunku do stanu sprzed 

ostatnich czterech dni w oddziale intensywnej terapii liczba chorych leczonych podwoiła się. 

MZ: – Średnio we wszystkich szpitalach jednoimiennych liczba zajętych łóżek tak 

zwanych covidowych szcuje się na około 50%. A na Podkarpaciu to już 70%. W Wyszkowie na 

przykład wszystkie już są zajęte… 

Maria Gańczak, profesor, epidemiolog, Europejskie Towarzystwo Zdrowia Publicznego: – 

Jest to zwiększone ryzyko zgonów, donosi się o mniej więcej wzroście ryzyko o 30%, 35%, co 

oznacza, że przypadki Covid-19 będą nam częściej umierać. 

Krzysztof Simon, profesor, ordynator Oddziału Zakaźnego, Wojewódzki Szpital 

Specjalistyczny im. J. Gromkowskiego we Wrocławiu: – Chyba nigdy [nie da się 

wyeliminować]. Ten wirus stanie się prawdopodobnie takim wirusem sezonowym, 



występującym w określonej liczbie. My wyszczepimy populację wcześniej czy później, ale będą 

pojedyncze przypadki, tak jak z grypą, która też ma pojedyncze przypadki i zgony. 

MZ: – Pierwsze dane z ministerstwa zdrowia na temat efektywności szczepień. 

Zaszczepiono już prawie wszystkich medyków i wraz z nabyciem przez nich odporności liczba 

zachorowań w tej grupie spadła z ponad dwustu dziennie do dziesięciu. Marzanna Zielińska, 

Fakty. 

PK: – Dla wygrania walki z pandemią kluczowe są szczepionki. Prezydent rozmawiał 

o ich ewentualnym zakupie z Chin. Ale tu rodzą się wątpliwości: – Chińczycy nie ujawnili 

wyników swoich prac nad szczepionką, a Europejska Agencja Leków nie zatwierdziła ich do 

użycia. Rozmowy na ten temat nawet się nie zaczęły. 

Krzysztof Skórzyński: – …Jedynym krajem Unii, który kupił szczepionkę chińską i 

pochwalił się tym tamtejszy [węgierski czy chiński?] premier, w ten sposób są Węgry… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

OPENING CONCERT, ZARYADYE CONCERT HALL 

[KONCERT Z OKAZJI OTWARCIA HALI KONCERTOWEJ „ZARIADJE”] 

[MOSKWA] 

Moscow 

The Mariinnsky Orchestra and Chorus 

[Orkiestra i chór Teatru Maryjskiego z St Petersburga] 

Conduktor [dyrygent] Valery Gergiev 

 

Modest Musorgskij 

Down on the Moskva River,introduction to Khovanstchina 

[W dole rzeki Moskwa, uwertura do Chowańszczyzny] 

 

Rodion Szczetrin 

Solemn uwertura 

 

Michaił Glinka 

Aria Ludmiły z „Rusłan i Ludmiła” 

Sopran Albina Szagimuratowa 

 

Modest Musorgskij 

Scene of the coronation from Boris Godunov 

[Scena z koronacji Borysa Godunowa] 

Bas Ildar Abrazakow 

 

Sergei Rachmaninoff 

[Siergiej Rachmaninow] 

Rhapsody on a Theme of Paganini, Op. 43 

[Rapsod na temat Paganiniego, Op. 43] 

Piano Daniil Trifonov 

[przy fortepianie Danił Trifonow] 

 

Modest Musorgskij 

Scene from Khovanshchina 

[Scena z Chowańszczyzny] 

Bas Michaił Petrenko 

 

Pyotr Tchaikovsky 

[Piotr Czajkowskij] 

The Serenade melancolique in B-flat minor for violin and orchestra, Op. 26 

[Serenada melancholiczna b-mol na skrzypce i orkiestrę, Op. 26] 

Violin Pinchas Zukerman 



[Skrzypce Pinchas Zukerman] 

 

Dmitry Shostakovich 

[Dmitrij Szostakowicz] 

Concerto for piano, trumpet and strings No. 2 in C minor op. 35 

[Koncert na fortepian, trąbkę i smyczki] 

fortepian Denis Matsuev – trąbka Timur Martynov 

 

Nikolai Rimsky-Korsakov 

[Mikołaj Rimskij-Korsakow] 

Marfa’s aria from The Tsar’s Bride 

[Aria Marfy z opery „Narzeczona cara”] 

Sopran Anna Netrebko 

 

Modest Mussorgsky 

[Modest Musorgskij] 

Pictures at an Exhibition (orchestration by Maurice Ravel 

[„Obrazki z wystawy” (transkrypcja na orkiestrę Maurice Ravel)] 

 

MEZZO 

♣ 



2021-03-03 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5393 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

 

Polska – 15 698 nowych zakażeń. 309 zgonów [jest więcej] 

 

W wielu miejscach wolnych łóżek covidowych już nie ma. W 9 województwach 

uruchomione będą szpitale tymczasowe. 

Marek Nowicki: – To kolejka karetek pod radomskim szpitalem specjalistycznym. Nie ma 

ani jednego wolnego łóżka covidowego w całym mieście. Do chaosu przyczyniła się decyzja 

wojewody mazowieckiego, który tuż przed trzecią falą pandemii w lutym zmniejszył liczbę 

łóżek covidowych w tym szpitalu o prawie sto. Tragicznie jest na całym Mazowszu [nie ma ani 

jednego wolnego miejsca]. Szpitale tymczasowe przyjmą pacjentów w województwach: 

pomorskim, dolnośląskim, lubuskim, mazowieckim, opolskim, podkarpackim, śląskim, 

warmińsko-mazurskim i wielkopolskim. 

Andrzej Matyja, profesor, prezes Naczelnej Rady Lekarskiej, Szpital Uniwersytecki 

w Krakowie: – Zaszczepionych jest 15 tysięcy i prawie 400 lekarzy dentystów, to jest 40%. 

I niecałe 65 tysięcy lekarzy, na 142 tysiące, czyli niecałe 50%. 

MN: – To niestety niedobry prognostyk na najbliższe dni i tygodnie, tym bardziej że za 

naszą południową granicą u Słowaków i Czechów pandemia w szczycie. Bronimy się, jak 

możemy przed przyjmowaniem zakażonych pacjentów. [To na granicy południowej]. 

 

PK: – To, czy do Polski trafi w krótce ponad 50 miliardów euro, zależy od tego, czy Sejm 

przyjmie ustawę związaną z unijnym funduszem odbudowy. Trudno o rzecz ważniejszą od 

kryzysu i pandemii, ale Solidarna Polska mówi NIE. Jeśli PiS będzie musiał w tej sprawie liczyć 

na głosy opozycji, to mogą to być głosowania przełomowe z wielu powodów: 

Krzysztof Skórzyński: – Prezes PiS-u nie zaprosił dziś koalicjantów. Jak widać, zaprosił 

do gabinetu tylko polityków PiS-u i tylko najbliższych współpracowników, by to z nimi 

rozmawiać o koalicjantach. Wezwanie do lojalności w tym wypadku nie jest przyjaznym 

słowem kierowanym do Zbigniewa Ziobry. Jest już ostrzeżeniem, choć jeszcze nie ultimatum. 

Zbigniew Ziobro z Jarosławem Kaczyńskim rozmawiali przedwczoraj, już po tym jak w Sejmie 

i on, i jego ludzie zagłosowali w małoznaczącej sprawie, ale zagłosowali inaczej niż PiS, więcej, 

zapowiedzieli oficjalnie, że zrobią to kolejny raz już w bardzo znaczącej dla PiS-u sprawie… 

PiS będzie musiał szukać poparcia opozycji, inaczej euro-budżet upadnie. A takie stawienie 

sprawy nie poprawia relacji w koalicji [rządzącej]. Politycy z obu stron, znający kulisy rozmowy 

prezesa ze Zbigniewem Ziobrą, relacjonują ją podobnie. [Jak Cymański – pominięty. Rozmowy 

PiS z Kukizem]. 

 

PK: – W Krakowie rozpoczął się proces apelacyjny w sprawie wypadku służbowej 

limuzyny przemier Beaty Szydło, do czego doszło cztery lata temu. Prokuratura domaga się roku 

ograniczenia wolności dla kierowcy seicento, z którym zderzył się pojazd rządowy… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Służący daje znak, by milczał, i kciukiem wskazuje salę gościnną. Piotr unosi brew. 

- Nie rób pan tam min, marszałku, i bądź łaskaw się ze mną przywitać – dobiega głos 

królowej. 

Mężczyzna uśmiecha się pod wąsem. Wchodzi w głąb domu, jak zawsze ciesząc się 

w duchu z ustawności komnat i ich rozkładu. 

- Jestem zmęczona – stwierdza królowa, widząc wreszcie Kmitę. Mężczyzna kłania się z 

uszanowaniem. 

- Cieszę się, że pomyślałaś o mnie. 

Królowa łaskawie pozwala mu usiąść, nie reagując na poufałość marszałka – trwa od tylu 

lat, że szkoda jej fatygi. Nie ma wątpliwości, że Piotr pada z nóg, zna go doskonale. Kmitę 

tymczasem bawi spostrzeżenie, że Bona na spotkanie z nim nie przyszła wystrojona, jak to ma w 

zwyczaju. 



- O kim innym miałam pomyśleć, marszałku? Nie bierz tego za komplement, w każdym 

razie nie za wielki. Jestem zamożną Italką, której krwawi serce. – Kobieta zauważa uśmiech 

Kmity. – Nie wierzysz w ani jedno moje słowo, szkoda było mojego zachodu. Nie zrobiłam na 

tobie wrażenia, no cóż, trudno, zawsze jednak warto było spróbować. 

- Nieprawda. – Kmita daje znaki służbie, tyle że trudno dociec, czego dotyczą. – Wiem, 

pani, że szczerze martwisz się o królową Izabelę. Ubierasz swoje uczucia w takie słowa… 

- Nikt ci nie dał prawa krytykowania swojej królowej – przypomina Bona. – Choć 

właściwie czemu nie, skoro robi to każda szlachetka… - szuka w myślach słowa użytego przez 

Kmitę – szuja? Tak to brzmiało, marszałku? Tak to ująłeś podczas lwowskiego rokoszu? 

Kmita parska śmiechem. Lubi jej poczucie humoru, jest zaszczycony, że go odwiedziła. 

Komnata prezentuje się okazale, italskie meble przyjechały z Rawenny ledwie kilka tygodni 

temu, z pewnością zaimponował Bonie. Na dwóch przeciwległych ścianach wiszą drogocenne 

kobierce, mogła się im przyjrzeć i wcale go nie zdziwi, jeżeli wkrótce zamówi podobne. 

- Nie wiem, co powiedzieć, pani. 

- Król chce ściągnąć Izabelę do Polski – informuje Bona. Nie potrafi ukryć złości, tupie 

pantofelkiem. 

- Córka najjaśniejszej pani zdecydowała się oddać Siedmiogród Habsburgom – mówi 

wolno Kmita. 

- Nie pleć bzdur! 

- To niestety sprawdzona wiadomość. 

= Zgodziła się ot tak? Za nic? – denerwuje się Bona. Losy córki zaczynają ja przytłaczać. 

Węgry wymykają się im z rąk. Gdyby to ona była na miejscu Izabeli, mogłaby porozmawiać z 

padyszachem, jak niegdyś rozmawiała jej matka z kolejnymi najeźdźcami swoich posiadłości, 

przekonałaby Sulejmana do swoich racji. Jest zła na pierworodną za brak sprytu i nazbyt szybką 

kapitulację. 

- Oddała Siedmiogród za księstwo spiskie. 

- To jakby oddała za daemo – zachłystuje się królowa. – Bez porozumienia ze mną, bez 

uprzedzenia. 

- Może się bała, że zostanie turecką branką? 

- Groziło jej to? 

Bona patrzy Kmicie w oczy, dłonie marszałka poruszają się po blacie stołu, przy którym 

siedzą, prawa zbliża się do ręki jej wysokości. 

- Na świecie wszystko… 

- Interesuje mnie wyłącznie twoje zdanie, Piotrze! – wybucha najjaśniejsza pani. Jej dłoń 

nie cofa się. Piotr czuje bijące od niej ciepło. 

- Histeryczka – rzuca Bona pogardliwie. 

- Nie dziw się pani. Izabela czuje się samotna. 

- A jak według ciebie czuła się moja matka, kiedy jej zamordowano męża? – unosi głos 

królowa. – Z dziećmi, bez grosza i oparcia w kimkolwiek? Nie mam już siły, Piotrze. Przekupię 

brata Jerzego jakimś biskupstwem i zacznie śpiewać inaczej – rzuca pomysł skorumpowania 

współregenta Węgier. – Nie dopuszczę do tego, żeby Izabela opuściła Siedmiogród. – Bona 

wspiera się łokciami o stół i kryje twarz w dłoniach, - Czasem chciałabym po prostu wrócić do 

Bari – szepce. Dłoń Kmity opada na jej miękkie włosy. 

- To już nie jest twoje Bari, pani. 

- Nawet marzenia mi odbierasz. 

- Wybacz, najjaśniejsza pani. Walka z Habsburgami nie jest prosta, są tak diabelsko 

skuteczni, że nawet sułtana wprawiają w oszołomienie, a cóż dopiero przerażoną, młodą, 

samotną kobietę. 

Królowa wstaje z miejsca, marszałek, chcąc nie chcąc, idzie więc w jej ślady. 

- Nie jest ani młoda, ani samotna, ani, do diabła, przestraszona! – podnosi głos królowa. – 

Podziwiam twoje opanowanie, mnie po prostu odbiera mowę. 

- Nie rozumiem. 

- Przestań mi powtarzać „nie rozumiem”, bo pożałuję, że tu przyszłam. 

- Zgoda, pani, jestem tak samo zawiedziony. 

- Jesteś wściekły – poprawia go kobieta z irytacją. 



- Nieco poruszony – przyznaje Piotr pogodnie. Czasem mu się zdaje, że królowa jest mu 

bliższa od własnej żony. Cóż w tym jednak dziwnego? Widuje ją częściej od tylu lat, że 

właściwie… Kmita krzywi się ze złością, nie chce takich myśli, odpędza je od siebie, nim 

wykiełkują. 

- Tak, jesteś wściekły jak diabli – mówi wyzywająco. 

Nie chce Bony w swoim domu! Nie nawykł do posłuszeństwa wobec kobiet. 

[z książki Magdaleny Niedźwiedzkiej pod tytułem „Barbara Radziwiłłówna” 

 –  z serii „Zmierzch Jagiellonów” – te książki to historia Polski] 

♣ 
2021-03-04 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5540 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

 

Polska – 15 250 nowych zakażonych. 289 zgonów. 

 

Minął dokładnie rok od kiedy mówimy o epidemii w Polsce. Szczepionkę opracowano 

szybciej niż można się było spodziewać. Za to dystrybucja jest trudniejsza niż można było 

zakładać. Mniejsze dostawy wymuszają zmiany w programie szczepień. 

Jerzy Friediger. Dyrektor Szpitala Specjalistycznego im. Stefana Żeromskiego w 

Krakowie: – Mieliśmy tydzień temu prawie połowę wolnych łóżek na oddziałach covidowych, 

w ciągu tygodnia zapełniły się wszystkie, nie mamy ani jednego. 

Jan Baszkowski: – …To nie jest wyjątek. Podobne głosy o gwałtownie rosnącej liczbie 

ciężko chorych na Covid płyną z całej Polski, ze szpitali dużych i małych, tych klinicznych 

i powiatowych… Za tą dzisiejszą dzienną statystyką zakażeń koronawirusem i zgonów kryje się 

poważny problem. Rok po wybuchu epidemii w Polsce daleko do jej opanowania… 

AstraZeneca odwołała dzisiejszy transport 60 tysięcy dawek…  

Rekomendacje rady medycznej w związku z obecną sytuacją epidemiologiczną: 

AstraZeneca – druga dawka po 12 tygodniach od podania pierwszej dawki 

Pfizer – druga dawka po 42 dniach od podania pierwszej dawki 

Osoby, które przeszły zakażenie Covid-19 – jedną dawką po 6 miesiącach od 

uzyskania dodatniego wyniku testu potwierdzającego zakażenie. 

JB: – Rząd zapewnia, że te zmiany są zgodne z zaleceniami lekarzy. – Dotyczą pacjentów, 

którzy będą szczepieni od przyszłego tygodnia. 

 

PK: – Po niemal 6 latach rządów dla PiS to wyjątkowa sytuacja, że dla przegłosowania w 

Sejmie tak kluczowej ustawy potrzebuje głosów opozycji, a chodzi o miliardy z unijnego 

funduszu odbudowy. Opozycja mówi TAK, ale stawia warunki. 

Krzysztof Skórzyński: – …Królową polityki jest matematyka i to ona pokazuje, gdzie dziś 

leży problem PiS-u. Bez Solidarnej Polski PiS nie ma większości. 

216 PiS + 18 Solidarna Polska = 234 

KS: – W miejsce Solidarnej Polski musi wejść co najmniej jedna partia opozycyjna, by 

pakiet z unijnymi pieniędzmi został przyjęty przez Polskę. 

Borys Budka, KP KO, PO: – Ślepo nie podpiszemy żadnego cyrografu, bo później 

skończy się na tym, że spółki rządzone przez umownych Obajtków dostaną olbrzymie środki 

finansowe, które zostaną przejedzone. 

KS: – Jest jeden wspólny warunek stawiany przez Koalicję Obywatelską i PSL – poparcie 

dla unijnego budżetu tak, ale PiS musiałoby się zgodzić, by samorządy miały wpływ na to, jak te 

pieniądze będą wydawane. Chodzi o to, by miliony euro nie płynęły tylko do tych samorządów, 

które PiS lubi bardziej, by nie było tak, że rząd te pieniądze zablokuje dla tych, którym z rządem 

niekoniecznie po drodze. 

Jacek Sutryk, prezydent Wrocławia: – Domagamy się tego, aby cała Polska była 

traktowana sprawiedliwie. 

Maciej Sokołowski, Bruksela: – Im szybciej wszystkie kraje Unii ratyfikują Fundusz 

Odbudowy, tym szybciej ruszą wypłaty środków tak potrzebnych teraz na odbudowę 



przygniecionej pandemią gospodarki. Cały czas blokada choćby jednego z krajów Unii może 

wywrócić wart 750 miliardów euro fundusz i zablokować 60 miliardów euro, na które czeka 

Polska. 

KS: – Jarosław Kaczyński i politycy PiS-u przyznają to nieoficjalnie, liczy na to, że 

Platforma nie będzie miała wyjścia. I nawet jeśli PiS nie przyjmie warunków opozycji, jej 

znaczna część będzie głosować za budżetem, bo innej decyzji wyborcy opozycji zwyczajnie by 

nie zrozumieli, z tego powodu, o którym mówi ta posłanka Platformy: 

Posłanka: – Nikt, kto jest patriotą, kto w ogóle ma odrobinę oleju w głowie i 

przyzwoitości, nie może zagłosować przeciwko kołu ratunkowemu, które Unia Europejska rzuca 

państwom członkowskim. 

KS: – Czyli opozycja swoje warunki mimo wszystko przedstawiła już PiS-owi. Na razie 

jednak nie dostała choćby zaproszenia na rozmowy w tej sprawie. 

PK: – Premier chce, by Trybunał Konstytucyjny orzekł w sprawie wyroku Unijnego 

Trybunału Sprawiedliwości dotyczącego Polski. To może mieć wpływ na wewnętrzny spór 

w Zjednoczonej Prawicy, ale nie na relacje z Unią. Bo na Unię Trybunał wpływu nie ma. 

[…] 

Koronawirus na świecie – 115 273 110 zakażonych. 2 561 38 zgonów. 

 

PK: – Jeżeli typowy model polskiej rodziny to będzie 2+1, to będzie nas coraz mniej. Ale 

może być gorzej. Są obawy, że zmierzamy w stronę 2+1, gdzie jeden oznacza psa lub kota. 500+ 

poprawiło nam dzietność, ale na krótko. Dane za ostatni rok są dramatyczne i w odniesieniu do 

liczby zgonów, i narodzin. 

Renata Kijowska: – …W zeszłym roku w Polsce urodziło się 355 tysięcy Polaków, a rok 

wcześniej 375 tysięcy, to jest o 20 tysięcy mniej. To więcej osób zmarło. Widać to w Krynkach 

– są na minusie. W 2020 roku [Krynki] odnotowały najmniejszy ujemny przyrost naturalny w 

Polsce. Zmarło tam 61 osób, urodziło się 15. W tym roku zmarło już 17 mieszkańców, a nie 

urodziło się żadne dziecko… 

Piotr Szukalski, profesor, demograf, Uniwersytet Łódzki: – Kwestia szeroko pojmowanej 

niepewności swojej przyszłości zawodowej w warunkach gospodarki, której niektóre działy 

przestały de facto normalnie funkcjonować. Niepewności, która związana jest również z tym, 

czy ja będę wystarczająco zdrowy. 

RK: – Efekt 500+ jeśli zachęcił do starań o dziecko, to tylko w dwóch pierwszych latach 

od wdrożenia. Dziś potrzeba gwarancji zatrudnienia, dla kobiet ułatwień powrotu do pracy czy 

łatwiejszego dostępu do opieki przedszkolnej… 

 

PK: – …przenosimy się na chirurgię, gdzie cudów dokonują roboty. Przebieg pierwszej 

operacji kręgosłupa przeprowadzonej w warszawskim Szpitalu Bródnowskim przy użyciu tak 

niezwykłej technologii. 

Marek Nowicki: – Szpital Bródnowski w Warszawie – witamy w przyszłości. Tak teraz 

wygląda wkręcanie śrub stabilizujących kręgosłup – pokazane palcem na ekranie i gotowe, 

resztę oblicza robot. Podjeżdża robot do kręgosłupa pani Agnieszki i sam ustawia miejsce cięcia. 

Chirurg służy tu do tego, aby włożyć skalpel i zrobić cięcie tam, gdzie wskaże robot. Maszyna 

nie pozwala ciąć ani obok, ani za głęboko, a liczą się mimekry [nie zrozumiałem dokładnie]. 

Mirosław Ząbek, profesor doktor habilitowany, kierownik Kliniki Neurochirurgii, 

Mazowieckiego Szpitala Bródnowskiego: – My asystujemy robotowi, on nam wyznacza 

miejsce, my jesteśmy tylko, biernie podążamy za jego wskazaniami. 

MN: – Robot w trakcie zabiegu ma na wszystko oko, a nawet parę uczu, jego kamery 

odbierają promieniowanie podczerwone z tych markerów – kulek włożonych w kręgosłup. W te 

kulki znaczniki zaopatrzone są też wszystkie narzędzia: gwintownik, śrubokręt, wiertarka. Robot 

je dzięki markerom rozpoznaje i tworzy z nich mapę zabiegu. W tym samym szpitalu inny robo 

też używając oczu i podobnych znaczników planuje cięcie kolana z niespotykaną dokładnością. 

Wracamy do operacji kręgosłupa – trwa wkręcanie pierwszej śruby w niestabilne kręgi 

kręgosłupa pani Agnieszki. Wkręca chirurg tam, gdzie każe robot, ale w przyszłości samo 

wkręcanie też przejmie maszyna. Dzięki coraz sprawniejszym łączom chirurg będzie całość 

nadzorował z domu. Na miejscu pozostanie tylko anestezjolog i pielęgniarka. Sala operacyjna 



opustoszeje… [Ręczę, że celem nadrzędnym technologii nie będzie chirurg siedzący w domu ani 

pusta sala operacyjna]. Szpital Bródnowski w najbliższych miesiącach kupi trzeciego robota, 

który z kolei zajmie się operacjami czaszki i mózgu. Marek Nowicki, Fakty. 

[Spójrzmy na to z wyobraźnią: Najnowocześniejsza technologia: robot wyposażony 

w lasery, markery, kamery – technologia najdalej z ostatniego roku. I czym w rzeczywistości 

posługuje się ta technologia? Śrubokręt, śruby nawet skalpel – znane od wieków. Nieco 

młodsze: wiertarka, gwintownik i inne. Rozumowo – bardzo nieprzystające do siebie 

przedmioty. Chciałoby się, by skalpel nie musiał już ciąć, by wiercenie i gwintowanie, by śruby 

– były już przeszłością – by zastąpiła je biologia]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Andras Schiff (piano & conduktor) and the Orchestre de Chambre de Lausanne 

Johann Sebastian Bach (1685-1750) Keyboard Concerto no. 3 in D major 

BWV1054 Bela Bartok (1881-1945) Divertimento for string 

MEZZO 

♣ 
2021-03-05 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5793 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

 

Polska – 15 829 nowych zakażonych. 263 zgony. 

 

Do Warmii i Mazur dołącza Pomorze, tam też lockdown, a w szpitalach coraz więcej 

chorych. Przepełnione oddziały i brak lekarzy. 

Magda Łucjan: – Obok takich dramatycznych głosów o tempie, w jakim zapełniają się 

miejsca covidowe w szpitalach: 

Łomża – Sytuacja z łóżkami jest bardzo dynamiczna, jeśli chodzi o oddział intensywnej 

terapii, dlatego że najczęściej nie mamy miejsc. 

Kraków – Nie było ani jednego łóżka. 

Kielce – Obłożenie łóżek w klinice chorób zakaźnych naszego szpitala to 100%. 

MŁ: – Są też takie głosy, które pokazują, że problem jest znacznie większy: 

Jerzy Friediger, dyrektor Szpitala Specjalistycznego im. Stefana Żeromskiego w 

Krakowie: – Sprzęt bez ludzi, którzy będą w stanie go obsłużyć, jest nic nie wart. Jest to 

największa bolączka w tej chwili ochrony zdrowia w Polsce, to jest brak pracowników. 

Andrzej Matyja, profesor, prezes Naczelnej Rady Lekarskiej, Szpital Uniwersytecki 

w Krakowie: – Pandemia te braki jeszcze bardziej zaostrzyła. Ta dramatyczna sytuacja 

zwłaszcza występuje w mniejszych miejscowościach. 

MŁ: – O tym braku coraz częściej i coraz głośniej mówią dyrektorzy szpitali w całym 

kraju. To Szpital Południowy w Warszawie, gdzie gdyby mieli więcej personelu, mogliby zająć 

się znacznie większą grupą pacjentów w ciężkim stanie. 

Artur Krawczyk, Szpital Południowy w Warszawie: – Brakuje pielęgniarek i lekarzy, 

pielęgniarek anestezjologicznych, z doświadczeniem lekarzy chorób zakaźnych, lekarzy 

internistów. A w tej chwili szukamy [potrzebujemy, bo szukamy bezskutecznie] około stu 

dodatkowych lekarzy i można powiedzieć, że szukamy nawet do dwustu pielęgniarek. [Chyba 

już na księżycu trzeba szukać lekarzy i pielęgniarek]. 

MŁ: – A sytuację znacznie pogarsza to, że duża część personelu została ściągnięta do 

szpitali tymczasowych, na przykład na stadion narodowy. 

[Przecież lekarzy jest tam na stadionie narodowym tylko dwudziestu paru. Rząd od kilku 

lat nie miał pieniędzy i zrozumienia dla pielęgniarek, była bezskuteczna walka pielęgniarek o 

300 złotych podwyżki; nie było pieniędzy dla lekarzy, aż zmieniano ustawę, bo miało rozsadzić 

budżet. A wcześniej wymagano, by lekarze rezydenci pracowali za dwa tysiące złotych. Władza 

spokojnie patrzyła, jak lekarze i pielęgniarki tłumnie wyjeżdżają za pracą do Szwecji, do 

Dojczlandu. Tego nie da się odrobić, skoro ważniejsze było kupowanie wyborców i wygranie 

wyborów]. 



Andrzej Matyja, profesor etc: – Płace w szpitalach tymczasowych są gwarantowane 

ustawowo i one są zdecydowanie wyższe niż płaca pielęgniarki czy lekarza. To są dwie różne, 

drastycznie różniące się stawki godzinowe. 

MŁ: – Dziś w szpitalach tymczasowych wolne łóżka jeszcze są, ale te dane najlepiej 

pokazują, jak szybko ich ubywa: 

Zajęte łóżka covidowe – 16 423 (+431 przybyło zajętych łóżek – chyba w ciągu 

doby) 

Minister: – Kolejna decyzja dotyczy województwa pomorskiego… 

Nowe obostrzenia w województwie pomorskim od 13 do 20 marca: 

- nauczanie hybrydowe w klasach 1-3 

- zamknięte hotele (wyjątkiem hotele robotnicze i określone podróże służbowe) 

- ograniczona działalność galerii handlowych 

- zamknięte kina, teatry, muzea, galerie sztuki i kasyna 

- zamknięte baseny, sauny, solaria i obiekty sportowe 

MŁ: – Dla branży turystycznej to ostatni gwóźdź do trumny. 

 

AW: – Chaos i mnóstwo pytań. [Dworczyk:] Chcemy wydłużyć czas między podawaniem 

pierwszej i drugiej dawki szczepionki – słychać od ministra wczoraj, tylko szczepieni nie słyszą, 

co teraz robić. Dziś inny minister [Niedzielski] wyjaśnia – to nie decyzja, tylko rekomendacja. A 

dlaczego akurat taka? I czy już coś się zmienia, o tym: 

Katarzyna Górniak: – …Na dziś nic się nie zmienia, nie ma decyzji, jest pomysł. 

 

Monika Krajewska: – Papież w Iraku… 

 

AW: – Mechaniczny kret pod Świną – jest wielki jak rakieta, która poleciała w kosmos i 

jak w Świnoujściu wydrąży tunel, to będzie to oczywiście kosmiczna zmiana. Samochodem bez 

problemu będzie można przejechać z wyspy Uznam na wyspę Wolin. Ale to dopiero za niecałe 

dwa lata… 80% kwoty dołożyła Unia. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

 

Precz z moich oczu!... posłucham od razu, 

Precz z mego serca! — i serce posłucha; 

Precz z mej pamięci!... Nie — tego rozkazu 

Moja i twoja pamięć nie posłucha! 

 

Jak cień tem dłuższy, gdy padnie z daleka, 

Tem szerzej koło żałobne roztoczy: 

Tak moja postać, im dalej ucieka, 

Tem grubszem kirem twą pamięć pomroczy. 

 

Na każdem miejscu i o każdej dobie 

Gdziem z tobą płakał, gdziem się z tobą bawił, 

Wszędzie i zawsze będę ja przy tobie: 

Bom wszędzie cząstkę mej duszy zostawił. 

 

Czy zadumana w samotnej komorze 

Do arfy zbliżysz nieumyślnie ręką — 

Przypomnisz sobie: właśnie o tej porze 

Śpiewałam jemu tę samą piosenkę. 

 

Czy grając w szachy, gdy pierwszemi ściegi 

Śmiertelna złowi króla twego matnia — 

Pomyślisz sobie: tak stały szeregi, 

Gdy się skończyła nasza gra ostatnia. 



 

Czy to na balu w chwilach odpoczynku 

Siędziesz, nim muzyk tańce zapowiedział — 

Obaczysz próżne miejsce przy kominku, 

Pomyślisz sobie: on tam ze mną siedział. 

 

Czy książkę weźmiesz, gdzie smutnym wyrokiem, 

Stargane ujrzysz kochanków nadzieje: 

Złożywszy książkę z westchnieniem głębokiem, 

Pomyślisz sobie: ach to nasze dzieje... 

 

A jeźli autor, po zawiłej próbie 

Parę miłosną naostatek złączył; 

Zagasisz świecę i pomyślisz sobie: 

Czemu nasz romans tak się nie zakończył.... 

 

Wtem błyskawica nocna zamigoce, 

Sucha w ogrodzie zaszeleści grusza, 

I puszczyk z jękiem w okno załopoce... 

Pomyślisz sobie: że to moja dusza. 

 

Tak w każdem miejscu i o każdej dobie, 

Gdziem z tobą płakał, gdziem się z tobą bawił, 

Wszędzie i zawsze będę ja przy tobie, 

Bom wszędzie cząstkę mej duszy zostawił. 

 

 Adam  Mickiewicz. 

[wykorzystano w filmie „Trędowata” według powieści Heleny Mniszkówny] 
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[Obajtek – nigdy nie pracowałem dla żadnej firmy – pominiemy]. 

 

AW: – Wilcze tropy i wilcze łowy… 

 

AW: – Makabryczny wypadek autokaru na A4… 

 

AW: – Mamy coraz więcej chorych trzydziesto, czterdziesto-letnich i to z ciężkim 

przebiegiem choroby Covid. Lekarze mówią – tak wielu w szpitalach w Polsce, niech zabrzmi to 

dla młodych jak ostrzeżenie, także to, że co dziesiąty pacjent trafia pod respirator. 

Katarzyna Górniak: – Zajęte łóżka w pandemii, to nic nowego, nowe jest to, kto na nich 

leży. To trzecia fala, ale pierwsza, która tak szeroko może dotknąć tych młodszych…  

Pacjenci covidowi w wieku 70 plus w szpitalu w Bolesławcu: 

Na 400 pacjentów hospitalizowanych w Bolesławcu od początku stycznia ci najstarsi 

stanowią 55%, jest ich teraz wyjątkowo mało, podczas gdy w drugiej fali w tym szpitalu było ich 

80%, a podczas pierwszej aż 90% spośród wszystkich leżących tu pacjentów covidowych. 

Wiek zaszczepionych Polaków (źródło gov.pl) 

18 do 30 lat – 285 tysięcy 

31 do 40 lat – 376 tysięcy 

41 do 50 lat – 525 tysięcy 

51 do 60 lat – 551 tysięcy 

61 do 70 lat – 405 tysięcy 

Powyżej 70 lat – 1 700 tysięcy 



Kamil Barczyk, dyrektor Szpitala Powiatowego w Bolesławcu: – Znacznie lepsze są 

efekty leczenia, więcej osób wygrywa tę walkę z koronawirusem i jest po prostu odłączonych od 

respiratora. 

 

AW: – Na Pomorzu końcowe odliczanie – 13 marca lockdown wstrzymuje ruch. Kina, 

teatry, hotele, galerie handlowe znowu będą świecić pustkami. Ale kiedy rząd ogłasza 

obostrzenia, przedsiębiorcy mają pytania. 

Magda Łucjan: – …na razie tylko na tydzień, ale restrykcje mogą zostać przedłużone… 

Jeszcze gorsze jest to, że żaden przedsiębiorca nie może niczego zaplanować. 

[Każdy przedsiębiorca tyle samo wie, co minister zdrowia – to jest szalejąca pandemia]. 

Rząd zdecydował także o przedłużeniu kontroli na południowych granicach. Każdy kto 

przyjeżdża z Czech lub Słowacji, musi mieć aktualny test na obecność koronawirusa… 

 

AW: – Ekstremizm i terroryzm są zdradą religii – mówi Franciszek w drugi dzień swojej 

historycznej wizyty w Iraku. Papież widział się z najwyższym przywódcą tamtejszych szeitów i 

wziął udział w międzyreligijnym spotkaniu w miejscu narodzin Abrahama. Spotkanie odbyło się 

w niezwykłej scenerii w pobliżu ruin starożytnego miasta Ur w południowej Mezopotamii, 

wzięli w nim udział przedstawiciele sunnitów, szeitów, azydów i hierarchowie wyznań 

chrześcijańskich. Papież apelował o jedność i poszanowanie wolności religijnej. 

 

AW: – Pierwsza przejażdżka po Marsie. Dwa tygodnie po lądowaniu łazik Persewirens 

pojechał kawałek przed siebie i zrobił niesamowite zdjęcia. Podczas pierwszej próbnej jazdy 

łazik przejechał 6 i pół metra i zajęło mu to 33 minuty. Zdaniem ekspertów NASA napęd na 6 

kół spisał się doskonale, a cała jazda poszła łazikowi bardzo dobrze. W ciągu całego 

marsjańskiego roku Persewirens ma przejechać, uwaga: 15 kilometrów. Teraz naukowcy 

sprawdzają, czy wszystkie zainstalowane w łaziku systemy i urządzenia działają prawidłowo. 

Gdy okaże się, że tak, łazik ruszy w podróż po Kraterze Jezero. 

 

AW: – Wilczyca już w rękach naukowców po tym, jak kilka razy dziennie wpadała na 

spacer do centrum Białowieży. Resztę życia spędzi w parku narodowym. Ażeby resztę wilków 

życie miało lepsze, warto zapamiętać: Wilki w naturze unikają ludzi. Wilki w naturze są pod 

ścisłą ochroną, krzywdę robi im człowiek. 

 

Tvn24bis – 7 DNI – UNIA – Maciej Sokołowski 

Italia zablokowała transport 250 tysięcy dawek szczepionki AstraZeneca do Australii, po 

tym jak koncern kolejny raz zapowiedział, że nie będzie w stanie wywiązać się z zaplanowanych 

dostaw do państw Unii. To pierwszy raz Unia skorzystała z mechanizmu blokady eksportu 

szczepionek, w przypadku gdy firma nie realizuje kontraktu z Komisją, a jednocześnie wysyła 

produkty do państw trzecich. 

 

Europejska Agencja Leków (European Medicines Agency) rozpoczęła ocenę rosyjskiej 

szczepionki przeciw koronawirusowi, Sputnik. Ocena może potrwać kilka miesięcy, ale Komisja 

Europejska dodaje, że w tym momencie nie prowadzi żadnych rozmów z Rosjanami w sprawie 

zakupu Sputnika. Z kolei do akceptacji czekają już produkty innych firm: Tiurbak i Nowabak. 

 

Unia nałożyła sankcje na czterech rosyjskich urzędników związanych z aresztowaniem 

Aleksieja Nawalnego. Na czarną listę zostali wpisani: szef komitetu śledczego, dowódca gwardii 

narodowej, szef służby więziennej oraz rosyjski prokurator generalny. Na liście nia ma 

rosyjskich oligarchów. 

 

By podkreślić wsparcie dla państw partnerstwa wschodniego szef Rady Europejskiej 

odwiedził w tym tygodniu Mołdawię, Gruzję i Ukrainę. Charles Michel razem z prezydentem 

Ukrainy Zełeńskim pojechał też w pobliże kontrolowanego przez Rosję Donbasu. 

 



Nikolas Sarkozy [prezydent Francji w latach 2007 – 2012] został skazany na 3 lata 

więzienia. Sąd w Paryżu uznał byłego prezydenta za winnego korupcji i nadużywanie wpływów 

politycznych. Wyrok będzie mógł wykonać w areszcie domowym, ale jego prawnicy 

zapowiadają jeszcze apelację. 

 

Na sprzęcie AGD w Unii pojawiły się nowe etykiety informujące o klasie energetycznej. 

Przy lodówkach czy pralkach znikają klasy A+, a dotychczasowe oznaczenie A+++ zostało 

zmienione na literę C. Klasa A i B pozostaje pusta w oczekiwaniu na poprawki wydajności 

sprzętu przez producentów. 

 

Po latach konfliktów w tym tygodniu z frakcją Europejskiej Partii Ludowej pożegnała się 

partia Victora Orbana – Fides. 

 

Cytat tygodnia: „Zmiany w regulaminie EPL to działania wrogie wobec Fideszu. To 

niedemokratyczne, niesprawiedliwe i nieakceptowalne. Tym samym Zarząd Fideszu zdecydował 

o natychmiastowym opuszczeniu grupy EPL”. – napisał Viktor Orban w liście do Manfreda 

Webera, szefa frakcji EPP. 

Co takiego nie spodobało się Orbanowi? EPL przyjął zmiany w regulaminie 

umożliwiające wyrzucenie Węgrów z frakcji, więc Fides odszedł, zanim zdążyli go wyrzucić. 

EPL [Europejska Partia Ludowa], do której z Polski należy PO i PSL, wciąż ma największą 

frakcję w Parlamencie [Europejskim], a Fides nie określił jeszcze czy przystąpi do innej frakcji, 

czy będzie budował nową partię europejską. 

 

Dzień Kobiet – to okazja europejskich instytucji by przypomnieć o równouprawnieniu 

i ważnych dla kobiet tematach. W tym tygodniu Komisja przedstawiła nowe przepisy, które 

mają zagwarantować równą płacę dla kobiet i mężczyzn, równą płacę za tę samą pracę. Komisja 

proponuje mechanizm przejrzystości wynagrodzeń. Wśród nowych obowiązków pracodawcy 

byłoby informowanie o wysokości płac już w trakcie rekrutacji, a duże firmy musiałyby składać 

sprawozdania dotyczące różnic w płacach ze względów na płeć. Publiczne choć anonimowe 

byłyby też zestawienia na temat zarobków na różnych stanowiskach w firmie, z podziałem na 

płace kobiet i mężczyzn. To dopiero propozycja Komisji Europejskiej, więc musi przejść całą 

procedurę w Radzie i w Parlamencie, więc do wejścia w życie droga daleka. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Verbier Festival 

Evgeny Kissin - fortepian 

Chopin Nocturne Op. 62 No. 2 

Schumann Sonata No. 3 Op. 14 

Debussy Preludes 

Scriabin Sonata No. 4 Op. 30 

MEZZO 

♣ 
2021-03-07 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5793 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

 

Polska – 13 574 nowych zakażonych. 126 zgonów. 

 

PM: – Każdy, kto od jutra zaszczepi się pierwszą dawką szczepionki, dłużej niż jego 

poprzednicy poczeka na drugą – to decyzja rządu. Chodzi o wyścig z czasem, by w obliczu 

trzeciej fali pandemii jak najwięcej Polaków przynajmniej raz zaszczepić – będą bezpieczniejsi. 

Katarzyna Górniak: – 16 maja, czyli 10 tygodni – to termin podania drugiej dawki 

szczepionki AstraZeneca wyznaczony zaszczepionym nauczycielom. Od jutra będzie 

obowiązywał już nowy termin dla wszystkich rodzajów szczepionek. Ministerstwo zaleca, by 



odstęp był do 12 tygodni AstraZeneka i do 6 tygodni w przypadku Pfizer’a i Moderny. Nie 

zmieniają się już umówione daty szczepień zarówno pierwszą jak i drugą dawką. Każdy, kto 

termin już ma, w tym terminie przychodzi się zaszczepić. Natomiast ci, którzy od jutra będą 

przychodzić po pierwszą dawkę, na drugą poczekają już dłużej. Odroczenie drugiej dawki nie 

sprawi, że szczepionka będzie mniej skuteczna. Sprawi za to, że więcej osób będzie 

bezpiecznych, bo bezpieczeństwo daje już pierwsza dawka. Rząd szacuje, że dzięki takim 

zmianom pierwszą dawkę szczepionki szybciej dostanie około pół miliona osób. Zmiany 

dotyczyć będą także ozdrowieńców – ci pierwszą dawkę dostaną do pół roku po chorobie. 

Decyzja, czy dostaną dawkę drugą, nie została jeszcze podjęta. 

 

PM: – Wprawdzie dzień kobiet to dopiero jutro, ale już dzisiaj były demonstracje, główne 

żądanie, to prawo do aborcji, ale problemów jest tyle, że na jednym transparencie się nie 

mieszczą. Miało być lepiej, jest coraz gorzej – mówią uczestniczki manif i wychodzą na ulicę, 

by samemu [samym, samej] zmienić. 

Magda Łucjan: – W całym kraju motyw przewodni był jeden: 

- Żądamy bezpiecznej i legalnej aborcji w Polsce. 

- Uważam, że nie można świętować dnia kobiet, jeżeli kobiety nie mają podstawowych 

praw człowieka w tym kraju. 

- Jak się czuję? Czuję się tak, że wstaję codziennie rano i się zastanawiam, który 

transparent wybrać na dzisiaj, żeby sobie wyjść z domu i krzyczeć, że nie mogę robić tego, co 

powinnam móc robić. 

- Walczę nie tylko dla siebie, ale też dla innych osób, które nie mają siły na tę walkę. 

- Mam 24 lata, narzeczonego, chcę wziąć ślub, chcę mieć dzieci i naprawdę się tego boję. I 

słyszę coraz częściej naprawdę w tych ankietach, które dostawaliśmy, bardzo duży strach. 

- Cisną się bardzo niecenzuralne słowa na usta, natomiast tutaj w sprawie przemocy, braku 

dostępu do służby zdrowia, bezpłatnych ginekologów także w mniejszych miejscowościach czy 

na wsiach. 

- Chcemy równości, bo równość to nie tylko liberalna, ale również socjalna. 

Marta Lempart, ogólnopolski strajk kobiet: – 600 miast w Polsce włączyło się do sieci 

takiego oporu nie tylko w kwestii praw kobiet, w kwestii praw człowieka, oporu przeciwko 

rządowi. 

Dzień kobiet bez kompromisów. 

MŁ: – Strajk kobiet zapowiada na jutro kilkadziesiąt protestów w całej Polsce. 

 

PM: – [znów Obajtek] 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Bazary Europy 

- Witamy w Paryżu, w mieście słynnej wieży Effel’a. Jeszcze 90 lat temu była ona 

najwyższą budowlą na ziemi, a dziś choć zdetronizowana wciąż przyciąga miliony turystów. Ale 

Paryż to nie tylko wybitna architektura, sztuka czy jedyny w swoim rodzaju styl życia. To 

miejsce, które inspiruje malarzy, rzeźbiarzy i filmowców.Tutaj niemal każdy zakątek wygląda 

jak plan filmowy. 

- Jestem w centrum Francji, w mieście, które kocha cały świat, w mieście miłości, w 

Paryżu. Za mną knajpa (Cote de 2 moulins], w której słynna Amelia z filmu szukała właśnie 

szczerej, nieskomplikowanej, prawdziwej miłości. Ale w Paryżu bardzo łatwo popaść w romans 

z zakupami. 

- Jedno z tych miejsc, w którym można zrobić zakupy, wcale nie znajduje się w centrum, 

lecz na peryferiach miasta na styku XVIII dzielnicy i przedmieść Les Puces de Saint-Ouen. 

Tutaj znajduje się prawdziwe zagłębie pchlich targów: Marché Biron, Marché Jules Vallés, 

Marché Vernaison, Marché Dauphine, Marché Malassis… 

[z filmu „Bazary Europy”] 

♣ 
2021-03-08 poniedziałek 



Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5903 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

To nie jest czas na świętowanie, ale czas by walczyć o prawa kobiet w Polsce – mówią 

uczestniczki demonstracji w międzynarodowym dniu kobiet. Sprzeciwiają się niemal 

całkowitemu zakazowi aborcji, domagają się też zmiany definicji gwałtu, by gwałciciele mogli 

być rzeczywiście karani. 

- Walczę przede wszystkim o prawa człowieka, bo uważam, że prawo do aborcji jest 

fundamentalnym prawem człowieka. 

- Żeby miały prawo do swojego ciała, do decydowania o swoim życiu. Niestety tak nie 

jest. 

- Ani goździków, ani rajstop – chcemy odpowiedzialnego rządu. 

- Walczę o lepsze jutro dla mojej córki, która chce na dzień dzisiejszy wyjechać z Polski, 

bo mówi, że w tak opresyjnym kraju nie chce żyć. 

- Nie jest to kraj, w którym chce się żyć. Nie chciałabym wyjechać, ale jeśli nic się nie 

zmieni, to będzie trzeba. 

- Każda kobieta to jest inna historia przemocy. Tak doświadczyłam przemocy, tak 

doświadczam przemocy. 

- Nie może być w Polsce tak, że żeby udowodnić, że jest się ofiarą gwałcenia, to trzeba 

być ciężko pobitą. 

Magda Łucjan: – Obecnie w polskim prawie gwałt definiowany jest jako doprowadzenie 

do obcowania płciowego przemocą, groźbą bezprawną lub podstępem. Lewica chce, by gwałtem 

było każde obcowanie, na które nie wyraża ona zgoda i by groziło za to co najmniej 3 lata 

więzienia. 

- Wiele kar, które w tej chwili zapada w sądach, jeśli się uda postawić sprawcę przed 

wymiarem sprawiedliwości, są to kary w zawieszeniu. 

[…] 

 

Polska – 6 170 nowych zakażonych. 32 zgony. 

 

PM: – Dzisiaj w Gdańsku, a jutro we Wrocławiu otwierane są kolejne szpitale 

tymczasowe. Lawinowo rośnie liczba pacjentów, dlatego trzeba zwiększać liczbę miejsc w 

szpitalach. 

Katarzyna Stachura, koordynator budowy szpitala tymczasowego we Wrocławiu: – Będą 

to pacjenci zdiagnozowani, nie w stanie ciężkim. 

[Czyli najpierw zostaną zawiezieni do czynnego szpitala, tam zostaną zbadani i potem 

zawiezieni do szpitala tymczasowego na leżenie właściwie bez opieki lekarskiej]. 

Jan Błaszkowski: – …Lekarze obawiają się zatkania szpitali nowymi pacjentami, bo tych 

w całym kraju przybywa lawinowo… Każdego dnia nawet 500 nowych pacjentów trafia do 

szpitali i są to poważnie chorzy, którzy wymagają nie tylko łóżka, ale często i respiratora… 

Lekarze apelują, by natychmiast zgłaszać się do lekarza i nie bagatelizować żadnych objawów 

infekcji, również tych mniej typowych dla koronawirusa. 

Andrzej Matyja, profesor, prezes Naczelnej Rady Lekarskiej: – Pojawia się u tych 

pacjentów ogromny ból gardła i trudności w połykaniu – to taki objaw, który nie występował 

wcześniej. 

Agnieszka Mastalerz-Migas, konsultant krajowy w dziedzinie medycyny rodzinnej, prezes 

Polskiego Towarzystwa Medycyny Rodzinnej: – To mogą być również objawy neurologiczne, 

jak na przykład nasilone zawroty głowy, mogą być też objawy przewodu pokarmowego, 

nasilone wymioty, nudności. 

JB: – We właściwej diagnozie pomagają też pulso-oximetry. Regularne badanie poziomu 

tlenu we krwi pozwala wezwać pomoc, gdy inne objawy teoretycznie na chorobę nie wskazują. 

Andrzej Zapaśnik, lekarz podstawowej opieki zdrowotnej, ekspert Porozumienia 

Zielonogórskiego: – To jest ważne u pacjentów z Covid-19, którzy mogą mieć rozpoczynające 

się objawy covidowego zapalenia płuc, a nie zawsze to zapalenie płuc manifestuje się takimi 

objawami. 

 



PM: – Ustawę w sprawie tak zwanej czternastej emerytury podpisał prezydent, Andrzej 

Duda.  Wypłata zapowiadana jest na listopad. Najbogatsi dostaną ją pomniejszoną albo nie 

dostaną jej wcale. Większość może liczyć na 1250 złotych brutto. 

 

PM: – Setki tysięcy szczepionek znowu dotarły do Polski. Znowu ruszyły szczepienia 

grupy zero, a od środy mogą umawiać się na terminy przewlekle chorzy. Wszyscy na drugą 

dawkę będą musieli czekać dłużej niż dotąd, ale za to więcej osób dostanie pierwszą. 

Marzanna Zielińska: – O świcie trafiło do Polski 720 tysięcy szczepionek Pfizer 

i AstraZeneca…  

Osoby przewlekle chore – zapisy od 10 marca, szczepienie od 15 marca 

Grupa wiekowa 65-69 lat 

Rocznik 1952: 11-13 marca 

Roczniki 1952-1954: 18-20 marca 

Roczniki 1952-1956: 22-24 marca 

69-latkowie: szczepienia od 22 marca 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Rok 1939. Pisarz Tadeusz Dołęga-Mostowicz podróżuje po Polsce ze swoją asystentką 

i przeprowadza wywiady z ludźmi, którzy osiągnęli sukces. 

- Czy to aby nie Dołęga? 

- Co pani robi? 

- Wsiadaj pan. 

- Nie jestem zainteresowany. 

- Wierz mi pan. Ja również nie. Ale Wańkowicz najwyraźniej jest. Więc zapraszam. 

- Warszawa. Nasza. Moja. Perła północy. Ona nigdy nie straci blasku. Po jaką cholerę 

muszę się z tym wszystkim? 

- No, to jedziemy odwiedzić ludzi sukcesu w całej Polsce. 

- Wierzę pani asystentce. Nie żal Warszawy? 

- Nie żal. Założyłam się, że zrobimy reportaż, jakiego jeszcze nie było. 

- My? 

- Na dwunastą mamy być w Niepokalanowie. 

- Proszę nieco spóźnienia. 

- My? 

 

- Czyli założył ojciec klasztor w Japonii. 

- Tak. (Maksymilian Maria Kolbe) 

- Jak ojciec to zrobił? 

- To nie ja. Szef pomógł. 

 

W Zakopanem: 

- Janusz Kusociński. 

- Olimpijczyk? 

- Tak. 

- Jakie to uczucie wygrać igrzyska? 

- Bolesne było. 

- Bolesne. 

- Buty miałem złe. Bąble mi się porobiły. Jezdnię pokrwawiłem. 

- Ale wygrał pan? Dlaczego pan nie odpuścił? 

- Chyba nie umiem. W sporcie jak w miłości. Albo się daje z siebie wszystko, albo nic. 

- W miłości. Mówisz pan. 

- To głupio zabrzmi – dla kraju. Jakoś tak, jak się ma tego orzełka na piersi, no, to głupio 

nie wygrać…                 [z filmu krótkometrażowego „Niepospolita” – oburza mnie tytuł] 

♣ 
2021-03-09 wtorek 



Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5844 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska – 9 954 nowych zakażonych. 282 zgony. 

 

GK: – To jest zalecenie, a nie nakaz ministerstwa zdrowia, aby ograniczyć do niezbędnego 

minimum albo zawiesić planowe zabiegi. Nie dotyczy to onkologii. Chodzi o to, by jak 

najwięcej miejsc w szpitalach było dla pacjentów covidowych… 

Ograniczenia NFZ – operacje, diagnostyka, zabiegi planowane 

Ograniczenie nie powinno dotyczyć: planowanej diagnostyki i leczenia chorób 

nowotworowych 

Zabiegi i operacje – zawieszenie lub ograniczenie 

• Endoprotezoplastyka dużych stawów 

• Duże zabiegi korekcyjne kręgosłupa 

• Zabiegi naczyniowe na aorcie brzusznej i piersiowej 

• Pomostowanie naczyń wieńcowych („bypass”) 

• Duże zabiegi torakochirurgiczne (chirurgia klatki piersiowej, poza leczeniem 

serca 

• Zabiegi wewnątrzczaszkowe 

• Nefrektomia (usunięcie nerki) 

• Histerektomia (usunięcie macicy) 

Marzanna Zielińska: – …ma to zwolnić ojomy [OIOM Oddział Intensywnej Opieki 

Medycznej] i respiratory dla pacjentów covidowych i odciążyć medyków, którzy ze względu na 

rosnącą liczbę zakażeń koronawirusem będą musieli zająć się pacjentami Covid-19. 

GK: – Większość już jest, a kolejne będą otwarte w najbliższych dniach. Szpitale 

tymczasowe zapełniają się bardzo szybko, a tym razem trafiają tam także ciężko chorzy 

pacjenci. Kolejne łóżka można dostawiać, gorzej z personelem… 

- liczba zajętych respiratorów: 1837 

- liczba zajętych łóżek: 18105 

 

GK: – [o kotłowaniu się polityków wokół ratyfikacji budżetu Unii Europejskiej] 

 

GK: – [znów Harry i Megan] 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Aleksandre Kantorow – fortepian – Johannes Brams (1833-1897) Ballades, op. 10; 

Sonata fortepian no. 3 in F major, op. 5 recorded in Paris, Fondation Singer Polignac, 

5 June 2020 

MEZZO 

♣ 



2021-03-10 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5718 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska – 17 260 nowych zakażonych. 398 zgonów. 

 

GK: – Liczba zakażonych jest dziś największa od początku trzeciej fali. Liczba zajętych 

łóżek rośnie, a szpitale tymczasowe zapełniają się w kilka godzin. Przeraża liczba ofiar… 

Jan Błaszkowski: – Otwarty szpital tymczasowy na warszawskim Okęciu przyjmie 

chorych jeszcze w tym tygodniu. W lotniczym hangarze chorymi zajmą się wojskowi medycy. 

Artur Bachta, pułkownik, komendant Centralnego Szpitala Klinicznego Ministerstwa 

Obrony Narodowej w Warszawie: – W tej chwili otwieramy 56 miejsc, ale maksymalna ilość 

pacjentów, które mogą być hospitalizowane w tej instalacji, to 250. 

JB: – …w Gdańsku masowe zakażenie w schronisku dla bezdomnych. Większość 

bezdomnych przechodzi Covid bezobjawowo i nikogo nie trzeba na razie odwozić do szpitala… 

Rząd zapowiada sprowadzenie 15 milionów dawek w drugim kwartale… Dziś ruszyły 

szczepienia osób przewlekle chorych, pacjenci diagnozowani onkologiczni przed i po 

przeszczepach oraz pod respiratorami pierwszą dawkę będą dostawać od poniedziałku. W 

czwartek ruszą zapisy grupy 69-latków. Przedstawiciele rządu proszą, by rejestrować się 

telefonicznie, esemesowo lub przez Internet, a nie tworzyć kolejek w przychodniach, co wydłuża 

rejestrację, a przede wszystkim grozi przypadkowym zakażeniem. 

 

GK: – Totalna kapitulacja rządzących i przyznanie się, że system padł – komentuje lekarz i 

polityk, marszałek Senatu, Tomasz Grodzki. Zalecenie wstrzymania, bądź ograniczania 

zabiegów budzi ogromne kontrowersje, bo stawką są zdrowie i życie tysięcy pacjentów. 

Marzanna Zielińska: – …medykom trudno zgodzić się na dzielenie pacjentów na ważnych 

i mniej ważnych… A w samorządach zaczynają się zastanawiać, czy rekomendacje ministerstwa 

zdrowia traktować poważnie… 

 

GK: – Ta deklaracja już teraz tworzy nieformalną rządową opozycję na jedno ważne 

głosowanie. Lewica bezwarunkowo poprze PiS i Porozumienie podczas ratyfikacji unijnego 

Funduszu Odbudowy. Platforma i PSL może też poprą, ale walczą, by mieć wpływ na podział 

unijnych pieniędzy. 

Włodzimierz Czarzasty, wicemarszałek Sejmu, KKP Lewicy, SLD: – Tragedią dla Polski 

byłoby to, gdyby Polska tych 250 miliardów w ostatecznym rozrachunku nie dostała. Dlatego że 

nie jest winny naród polski, że ma głupi rząd. 

[Winna jest Platforma i PSL, dlatego że wolały wykazać, że nie mają nic wspólnego 

z Lewicą niż zjednoczyć się i odsunąć od władzy Kaczyńskiego]. 

Krzysztof Skórzyński: – Postawienie sprawy w ten sposób przez szefa SLD oznacza, że 

Prawo i Sprawiedliwość właśnie zyskało większość dla poparcia unijnego funduszu w Polskim 

Sejmie, większość, której nie miało po wolcie Solidarnej Polski… dalej to rząd będzie 

decydował, jak i gdzie będzie płynął strumień pieniędzy. 

[Ale będzie płynął do wszystkich państw Unii Europejskiej, bo na tym ratyfikacja 

Funduszu Odbudowy Unii Europejskiej polega, a nie tylko chodzi o Polskę]. 

 

Maciej Sokołowski: – Już sam tytuł pierwszej debaty – „rządowe próby uciszenia wolnych 

mediów w Polsce, na Węgrzech, Czech i Słowenii” pokazuje, jak większość ocenia pomysły 

obarczenia mediów w naszym kraju dodatkowym podatkiem… 

GK: – W alei zasłużonych Cmentarza Powązkowskiego w Warszawie spoczął Jan 

Lityński, opozycjonista w czasach PRL, członek Solidarności, bohater KOR-u [Komitet Obrony 

Robotników], wieloletni poseł i doradca prezydenta, Bronisława Komorowskiego. 

Miał 75 lat. 

 

GK: – Pacjenci czekają w coraz dłuższych kolejkach, tracą nadzieję, a w skrajnych 

przypadkach życie. Lekarze z warszawskiego szpitala alarmują, że drastycznie spadła liczba 



transplantacji wątroby. To przez pandemię siły, środki i poświęcenie medyków kierowane są na 

walkę z Covidem… 

Marek Nowicki: – … spada liczba przeszczepów wątroby …spada liczba przeszczepów 

nerek… 

 

GK: – Zmiany dotyczą każdego kierowcy i każdego pieszego, w praktyce nas wszystkich. 

Nowe przepisy nakazują kierowcy zbliżającego się do przejścia zwolnić i przepuścić 

zbliżającego się pieszego. Z kolei pieszy ma kategoryczny zakaz używania telefonu na pasach. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Opowieść o życiu Alice Blaché, która uznawana jest za pierwszą reżyserkę w historii kina. 

Początkowo Francuzka pracowała jako sekretarka, Léona Gaumonta. W 1896 roku została 

szefową produkcji. 

- 28 grudnia 1895 roku w ciemnej sali paryskiej kawiarni bracia Lumière zaprezentowali 

swój najnowszy wynalazek: kinematograf – pierwszy niezawodny aparat projekcji ruchomych 

obrazów [film: wyjście z fabryki]. Dziewięć miesięcy wcześniej – 22 marca w Towarzystwie 

Rozwoju Przemysłu bracia Lumière pokazali kinematograf grupie znajomych 

i współpracowników. Byli wśród nich inżynier i wynalazca Léon Gaumont i jego 

dwudziestodwuletnia sekretarka, Alice Guy-Blaché: 

- Byłam zachwycona. To były narodziny kina. 

[z filmu „Bądź sobą, czyli nieopowiedziana historia Alice Guy- Blaché” – Kino Lorber] 

♣ 
2021-03-11 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5805 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska – 21 045 nowych zakażonych. 375 zgonów. 

 

GK: – Spełnia się czarny scenariusz – mówi minister zdrowia i od poniedziałku w 

województwach mazowieckim i lubuskim wprowadza ostry lockdown. Z dobrych informacji 

mam dopuszczenie na unijny rynek kolejnej szczepionki Johnson & Johnson. 

Jan Błaszkowski: – …do pomorskiego i warmińsko-mazurskiego dołączają mazowieckie i 

lubuskie: nauczanie hybrydowe najmłodszych klas, zamknięte będą hotele, galerie handlowe, 

placówki kultury, kina, baseny i inne obiekty sportowe – na razie przez dwa tygodnie… lekarze 

proponują, by dwa tysiące rezydentów, którzy dziś zamiast leczyć, uczą się do egzaminu 

ustnego, zwolnić z testów i skierować do pracy… Na drugim biegunie takie lokalne 

przedsięwzięcia jak w covidowym szpitalu w Starachowicach, który właśnie zatrudnił 

dziewięcioro lekarzy z Białorusi i Ukrainy… Dziś ruszyły zapisy 69-latków, potrwają trzy dni. 

Ta grupa to pół miliona osób… Szczepionka Johnson & Johnson będzie jednodawkowa. Do 

Polski mają przybyć w drugiej połowie kwietnia. 

 

GK: – …rząd chciałby przejąć placówki samorządowe [Radomski Szpital 

Specjalistyczny]. 

 

GK: – Nazwiska trzech biskupów i kardynała Stanisława Dziwisza są w zawiadomieniu do 

prokuratury złożonym przez państwową komisję do spraw ścigania pedofili – chodzi 

o podejrzenie niezawiadomienia organów ścigania o przestępstwie, między innymi w głośnej 

sprawie Janusza Szymika… 

(biskup Tadeusz Rakoczy, kardynał Stanisław Dziwisz, biskup Roman Pindel, biskup Piotr 

Greger) 

 

GK: – Dwie kontrowersyjne wieże z Ostrołęki. Inwestycja kosztowała prawie półtora 

miliarda złotych, kilka milionów trzeba będzie zapłacić za rozbiórkę niedoszłej elektrowni… 

 



ANTIDOTUM  DNIA 

- Mój Boże, jakie to dziwne! Bez księdza, bez krzyża. Czy musi się tak afiszować? 

- On nie umie kłamać. A cierpienie… z księdzem czy bez. Sześć lat z umierającą żoną. 

- To okropne. 

- Jej śmierć dla profesora to może wybawienie. 

- Teraz nic już go nie zatrzyma. Sądzi pan, że wyjedzie z Zurychu? Nonsens! Zapora 

wodna to pomnik, który sobie stawia. I dokąd ma jechać, do Polski? 

- A po co tam jeździł? Tu wszystko likwiduje. 

- Ciągle jeździ do różnych krajów. 

- To jest coś zupełnie innego. Dostał stamtąd wezwanie. Powiem więcej, on na to 

wezwanie czekał. 

- To mistyka, jak mówi Naruti, mistyka. Ze Szwajcarią jest związany interesami, pracą, tu 

ma przyjaciół, Polski prawie nie zna. 

- Myśli pan, że jest takim Szwajcarem jak pan i ja? Nie. On zostanie Polakiem. Podobno 

proponują mu ministerstwo. 

- Lepiej tutaj być Narutowiczem niż ministrem w Polsce. Ale on tego nie rozumie. 

Mistyka, panie profesorze. 

[z filmu „Śmierć prezydenta” – te filmy to historia Polski] 

♣ 
2021-03-12 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5909 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska – 18 775 nowych zakażonych. 351 zgonów. 

 

GK: – Ta decyzja będzie miała wpływ na tempo szczepień. AstraZeneca zmniejszy 

dostawy do Polski o ponad pół miliona. Miała je dostarczyć do końca marca. Wyścig z czasem 

trwa… Coraz mniej wolnych łóżek i coraz większe problemy z personelem. 

Marzanna Zielińska: – …Liczba zajętych łóżek Covid-19. 12 marca 19 102. Ministerstwo 

zdrowia zapewnia, że 4 500 dodatkowych łóżek będzie czekać na pacjenta do końca przyszłego 

tygodnia i ponawia apel o ograniczenie zabiegów planowych. Łóżek przybędzie także na 

stadionie narodowym… 

Mateusz Morawiecki, premier: – Te szpitale rezerwowe, które tak mocno były 

krytykowane przez opozycję, niektórzy sobie nawet z tego kpili, robili żarty, to było bardzo 

niewłaściwe. Myślę, że wiele osób z tamtej strony powinno dzisiaj uderzyć się w piersi, 

powiedzieć: przepraszam. 

MZ: – Opozycja odpowiada, że krytykowała nie sens istnienia szpitali tymczasowych, ale 

sposób zarządzania nimi. Wytyka, że do tej pory uruchomiono 22 szpitale tymczasowe, aż 11 

nadal straszy pustymi łóżkami. I zarzuca rządowi niespójne decyzje, nieudolność i brak 

logicznego planowania. 

Bartosz Arłukowicz, były minister zdrowia, eurodeputowany PO: – Dwa dni temu 

mieliśmy piąte miejsce na świecie pod względem liczby zgonów. Pod względem liczby zgonów 

wyprzedziły nas Stany Zjednoczone, Brazylia, Meksyk i Rosja, potem my. To pokazuje skalę 

zaniechań i chaosu w walce z pandemią. 

MZ: – Liczba zajętych respiratorów, 12 marca, 1982 [to nie jest rok, to ilość]. 

Święta w wyhamowaniu pandemii raczej nie pomogą… 

[Myślę, że najbardziej przekonujące Polaków byłyby bezpośrednie transmisje ze szpitali, 

bo wystarczy nie czytać gazet, nie słuchać radia czy telewizji, by żyć w przekonaniu, że 

pandemii nie ma i wolno nam wszystko]. 

 

GK: – Szczepionka AstraZeneca jest bezpieczna, nie ma żadnego przypadku zgonu 

w Polsce, który można by wiązać z tą szczepionką. Nie wykazano też związku szczepionki 

z powstawaniem zakrzepów krwi – tyle naukowcy. Kilka europejskich krajów wstrzymało 

jednak szczepienia AstrąZeneką. 



Marek Nowicki: – Dojczland przed kamerami pokazuje szczepienia policjantów 

szczepionką AstraZeneca. Chcą w ten sposób uspokoić nastroje po tym, jak stosowanie tego 

preparatu zawiesiła Dania, Norwegia, Islandia i Bułgaria. Wcześniej stosowanie szczepionki 

AstraZeneca wstrzymały: Austria, Italia, a za nimi Estonia Łotwa, Litwa, Luksemburg. Niepokój 

wywołały 22 przypadki, to dane z wtorku, zakrzepicy wśród pacjentów zaszczepionych 

szczepionką AstraZeneca. W Austrii zmarły dwie osoby, w Italii też dwie, w Danii jedna. 

Piotr Rzymski, doktor habilitowany, Zakład Medycyny Środowiskowej, Uniwersytet 

Medyczny im. Karola Marcinkowskiego w Poznaniu: – To wymaga jednak dodatkowych 

obserwacji. Przykładowo: jeżeli zator płucny wystąpiłby u mnie po zjedzeniu zupy pomidorowej 

na obiad, to to nie oznacza jeszcze, że sprawcą takiego incydentu jest popularna pomidorówka. 

MN: – Tych związków ze szczepieniem a zakrzepicą nie widzi tez Europejska Agencja 

Leków. Skąd więc to zamieszanie skoro wszyscy uspokajają? Stąd, że zachodnia medycyna jest 

bardzo skrupulatna i każdy negatywny przypadek po zaszczepieniu jest sprawdzany… 

MN: – W Wielkiej Brytanii szczepionką AstraZeneca zaszczepiono już 11 milionów ludzi, 

a w Unii Europejskiej, Norwegii i Islandii kolejne 3 miliony. Korzyści zdrowotne z 

zastosowanie tego preparatu są ogromne. Marek Nowicki, Fakty. 

 

GK: – Znów będzie cięcie puszczy. 

- Przewidziano ponad 4 tysiące metrów sześciennych drewna do pozyskania. 

 

GK: – Prokuratura krajowa wystąpi do Sądu Najwyższego z wnioskiem o przymusowe 

doprowadzenie sędziego Igora Tuleyi do prokuratury. Sędzia trzy razy nie stawił się na 

wezwania i publicznie mówił, że dobrowolnie tego nie zrobi… 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Milo mi, a sądzę, że i państwu… należą się dyrekcji tutejszego zakładu, która umożliwiła 

nam dzisiejsze nasze spotkanie. Proszę państwa. Nie ma zabawy bez piosenki, piosenki bez 

zabawy. Także i my przygotowaliśmy dla państwa dzisiaj specjalnie na ten wieczór szlagier 

wieczoru. A wykonawcami tego szlagieru będą – tu innowacja i atrakcja nasza największa – tak 

proszę państwa, dzisiaj państwo są dzisiaj wykonawcami. Ja tylko pomogę wam w opanowaniu 

tej prostej melodii. Uwaga! Pieśń, którą wszyscy będziemy za chwilę śpiewać: 

Piosenka, co świat rozpala, lalalala, lalalala. 

Z którego urośnie fala. Uwaga! Lalalala, lalalala. 

Doskonale! Dziękuję… 

[z filmu „Wodzirej”] 

♣ 
2021-03-13 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5909 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

 

Polska – 21 049 nowych zakażonych. 343 zgony. 

 

AW: – …Od dziś lockdown także na Pomorzu. Dziś też kolejny dzień problemów 

z miejscami w szpitalach. Wolne łóżka covidowe błyskawicznie znikają. 

Grażyna Cholewińska-Szymańska, doktor, specjalistka chorób zakaźnych, ordynator 

w Wojewódzkim Szpitalu Zakaźnym w Warszawie: – Praca staje się coraz trudniejsza, dlatego 

że mamy zajęte w zasadzie od jakichś dwóch tygodni sto procent łóżek i sto procent 

respiratorów. Przebieg choroby jest cięższy, hospitalizacja jest dłuższa i ten obrót pacjentami 

w obrębie oddziałów zachowawczych jest dużo wolniejszy niż jeszcze kiedyś. 

Artur Zaczyński, dyrektor Szpitala Narodowego w Warszawie: – Przekroczyliśmy liczbę 

250 osób, tak że to już mówimy o ponad ćwierć tysiąca osób leżących w tej chwili w strukturze 

tymczasowej. [Co za język urzędniczy]. 

Katarzyna Górniak: – …zostało tu niecałe 30 wolnych łóżek, choć szef szpitala zapewnia, 

że ich liczbę szybko da się zwiększyć do pół tysiąca. Kolejne szpitale przekształcają swoje 



oddziały, tu w Bielsku-Białej czasowo zniknęła kardiologia, bo chorych na Covid nie było już 

gdzie kłaść. 

- Karetki z pacjentami kursują do Opola, do Blachowni pod Częstochową, najwięcej do 

Katowic. 

GK: – Nowa fala pandemii odkryła nowy problem: to już nie długie kolejki karetek pod 

szpitalami, tym razem to długie trasy wyjazdów. 

Adam Piechnik, ratownik medyczny: – Jeździmy często bardzo daleko do tych szpitali. 

Ilość tych miejsc liczona tak naprawdę nie setki, dziesiątki, to już jest taki bardzo 

optymistyczne, więc to wystarczy naprawdę godzina i te miejsca znikają. 

 

AW: – 400 kilometrów na szczepienie. 

 

AW: – [Obajtek] 

OKO.press przedstawiło listę posiadłości, które Daniel Obajtek dostał lub kupił, pełniąc 

funkcje publiczne: 

To między innymi dom z gospodarstwem w jego rodzinnej Stróży w Małopolsce, dwa 

mieszkania w Myślenicach, działka z domem w Sasinie i Lanckoronie, dworek w Borkówku, 

pensjonat w Łebie i apartament w Warszawie oraz rezydencja w Łężkowicach. 

 

AW: – To jest moment, w którym należy powiedzieć stop – mówi Patryk Jaki, a z nim cała 

Solidarna Polska. W Sejmie jest już projekt uchwały, która ma bronić dobrego imienia Polski po 

ostatniej rezolucji Unii. Warto się dowiedzieć, co w tej uchwale jest: 

Patryk Jaki, eurodeputowany PiS, Solidarna Polska: – Unia Europejska dziś mówi nam 

tak: Albo złamiecie Polską Konstytucję, albo zabierzemy wam pieniądze. 

[Paradoksalnie rządzący powołują się teraz często na Konstytucję, której nie uznawano, bo 

była komunistyczna]. 

Magda Łucjan: – Tak w skrócie Solidarna Polska rozumie to, co dwa dni temu wydarzyło 

się w Parlamencie Europejskim, który przy sprzeciwie Polski i Węgier przyjął rezolucję 

ogłaszającą całą Unię strefą wolności dla środowisk LGBTIQ. 

[LGBTIQ to wobec tego lesbijki, geje, osoby biseksualne, transseksualne, guender 

i interpłciowe, natomiast LGBT+ to ta sama grupa, która dzięki dodaniu plusika pozwala 

odnaleźć się w tak szerokim gronie każdej osobie, która nie identyfikuje się np. z klasycznym 

pojmowaniem tożsamości płciowej.] 

Mariusz Gosek, KP PiS, Solidarna Polska: – Polski Sejm musi stanąć w obronie wartości, 

w obronie polskiej rodziny, w obronie polskiego tradycyjnego małżeństwa, tego małżeństwa, 

które mamy wpisane w Polską Konstytucję, nie ma zgody na to, żeby aktywiści homoseksualni 

narzucali fałszywą narrację w Parlamencie Europejskim. 

[…] 

 

AW: – Trzech polskich dyplomatów wyrzuconych z Białorusi, a dyrektorka polskiej 

szkoły może pójść na 12 lat do więzienia… 

- Polska zmuszona była wydaleniem najpierw jednego, a dziś kolejnych dwóch 

dyplomatów białoruskich… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Giacomo PUCCINI 

Un balet de Julien Lestel 

En coproduction avec l’Opera de Massy. La Ville de Marseille 

MEZZO 

♣ 
2021-03-14 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5909 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 



Tłum kibiców przed stadionem [Legii], odpalone race i latające butelki. Wiele osób bez 

masek i wiele bez hamulców. To był nie tylko doping, to był także protest. Policja tym razem nie 

miała nic przeciwko, więc pytanie: dlaczego? 

Katarzyna Górniak: – …To kibice Legii przed zamkniętym z powodu pandemii stadionem, 

odbywał się mecz Legii z Wartą Poznań… 

Barbara Nowacka: – Są miary do wszystkich protestów i są miary do protestów kobiet. Do 

protestów kobiet można używać gazu w oczy, pałki teleskopowej, zamykać w kotłach. Do 

innych protestów można zachowywać się w sposób cywilizowany. […] 

AW: – Rezerwacje na wakacje. 

 

Polska -17 259 nowych zakażonych. 110 zgonów. 

 

AW: – Mazowieckie i lubuskie od jutra mają lockdown… Będziemy mieć 50 tysięcy, 

jeżeli wszyscy nie zamkniemy się znowu w domach – ostrzegają eksperci… W Italii ponad 

połowa kraju stanie się czerwoną strefą. 

Anna Czerwińska: – Ponad 59 tysięcy Polaków przetestowano w ciągu doby, a 

zakażonych i chorych dramatycznie przybywa… AstraZeneca chce dostarczyć do Europy 30 

milionów dawek do końca marca, ale potrzebna jest zgoda Europejskiej Agencji Leków na 

otwarcie fabryki w Holandii. 30 milionów to o wiele mniej niż zakładano… Szczepionka Pfizer 

jest skuteczna także w zapobieganiu bezobjawowym infekcjom… Na świecie podano już ponad 

345 milionów dawek różnych szczepionek przeciwko Covid-19. 

 

AW: – [znów Obajtek] 

 

AW: – [co zrobi Igor Tuleya] 

Sędzia Piotr Hofmański został właśnie prezydentem Międzynarodowego Trybunału 

Karnego w Hadze. To pierwszy Polak na tym stanowisku. 

Piotr Hofmański: – Z narastającym przerażeniem obserwuję eskalacje opresji, które 

dotykają środowisko wymiaru sprawiedliwości i nie tylko to środowisko. Więc jeżeli pani mnie 

pyta, czy ja mogę sobie to wyobrazić – tak, ja sobie mogę to wyobrazić, aczkolwiek, no, jeżeli 

tego rodzaju wizja miałaby się spełnić, to byłby naprawdę czarny dzień dla Polski. Mówię 

o czymś, co jest mi bliskie, mówię o moim świecie, który został zrujnowany, do którego bardzo 

chciałbym kiedyś wrócić, ale nie bardzo wiem, czy będę miał do czego. 

{A ja nie rozumiem, dlaczego ta wypowiedź została podzielona na dwie wypowiedzi]. 

 

AW: – Policjant podejrzany o zabójstwo i zbrodnia, która wstrząsnęła Anglią… 

 

AW: – Dwie lawiny w Karkonoszach i pełna mobilizacja w tamtym GOPR. W Białym 

Jarze pracowało ponad 70 ratowników… 

 

Tvn24bis – 7 DNI - UNIA – Maciej Sokołowski 

Europejska Agencja Leków zaakceptowała do użycia na terenie Unii kolejną szczepionkę 

przeciw koronawirusowi. Preparat koncernu Johnson & Johnson może być przechowywany w 

lodówce i wymaga podania tylko jednej dawki. Komisja Europejska podpisała już kontrakt na 

400 milionów dawek szczepionki, ale pierwsze dostawy spodziewane są dopiero w połowie 

kwietnia. 

 

Szef Rady Europejskiej kolejny tydzień w podróży. Tym razem Cherles Michael odwiedził 

Kenię i Ruandę, gdzie rozpoczęły się pierwsze szczepienia przeciw koronawirusowi dzięki 

programowi wsparcia Covak, który zapewnia dostawy szczepionek dla krajów o niższych 

dochodach. Unijne dotacje dla programu Covak to miliard euro. 

 

9 miliardów euro przyniosła kolejna emisja obligacji Komisji Europejskiej w ramach 

programu Szur [?] wspierającego ochronę miejsc pracy. Dzięki 15-letnim obligacjom do państw 



Unii trafiło już ponad 50 miliardów euro. Zainteresowanie inwestorów obligacjami jest wciąż 

dziesięciokrotnie wyższe niż ich emisja. 

Komisja Europejska zaakceptowała polski program wsparcia dla gospodarki w wysokości 

5 miliardów złotych. Pieniądze mają być przeznaczone na ratowanie miejsc pracy i 

dofinansowanie najbardziej zagrożonych pandemią sektorów. 

 

Polska skarży do Trybunału Sprawiedliwości Unii Europejskiej mechanizm powiązania 

budżetu z praworządnością. To ruch oczekiwany i zgodny z ustaleniami szczytu Unii, bo 

mechanizm ma być stosowany po tym, jak wypowie się TSUE. Termin na złożenie skargi 

upływał 15 marca, więc Polska i Węgry czekały, by decyzja zapadła jak najpóźniej. 

 

Do 2030 roku przynajmniej 80% dorosłych powinno mieć podstawowe umiejętności 

informatyczne. W każdym domu powinien być szybki Internet, a na każdym zamieszkanym 

obszarze szybka sieć 5G. Produkcja półprzewodników w Unii ma osiągnąć 20% produkcji 

światowej. 

 

W tym tygodniu Brukselę odwiedził pierwszy wysoki urzędnik przedstawiciel nowego 

amerykańskiego prezydenta. We wtorek John Kerry specjalny wysłannik Joe Bidena do spraw 

klimatycznych spotkał się z Fransem Timmermansem oraz wziął udział w posiedzeniu Komisji 

Europejskiej. 

John Kerry, specjalny wysłannik USA do spraw klimatu: – Przyjechałem tu, by odnowić 

nasze kontakty z przyjaciółmi w Europie w sprawach klimatu. Nasza współpraca była 

wyjątkowa, gdy przygotowywaliśmy porozumienie w Paryżu i będzie musiała być jeszcze 

silniejsza teraz. 

Frans Timmermans, wiceszef Komisji Europejskiej do spraw zielonego ładu: – Jestem 

absolutnie przekonany, że Unia i Stany, pracując razem, mogą przenosić góry i zapewnić, że 

przekażemy naszym dzieciom i wnukom klimat nadający się do życia, świat, w którym będą 

mogli żyć. 

 

Cytat tygodnia: „To jest ten moment, Glasgow to nasza ostatnia szansa, to nasza 

największa nadzieja, że świat dojdzie do porozumienia i zbuduje na tym, co osiągnięto w 

Paryżu”. 

 

W tym tygodniu w środę szefowa Komisji, szef Parlamentu i premier sprawującej 

prezydencję Portugalii podpisali deklarację o utworzeniu nowego formatu dyskusji na temat 

zmian w Unii. 

Dawid Sassoni, przewodniczący Parlamentu Europejskiego: – Dziś rozpoczyna się nowa 

era dla Unii Europejskiej i dla wszystkich obywateli Europy – konferencja w sprawie 

przyszłości Europy będzie niepowtarzalną okazją dla wszystkich obywateli Unii i naszego 

społeczeństwa obywatelskiego. 

9 maja w Dniu Europy mają się odbyć we wszystkich krajach Unii debaty i konsultacje na 

temat oczekiwań obywateli wobec unijnych instytucji i tego, w jakim kierunku powinna iść 

Europa w kolejnych dekadach. To realizacja pomysłu francuskiego prezydenta, Emmanuela 

Macrona, ale pandemia opóźniła jego start, a przez ostatnie miesiące trwały spory między 

instytucjami o to, kto ma przewodniczyć konferencji. Ostatecznie na jej czele stanie trzech 

przewodniczących unijnych instytucji: Komisji, Rady i Parlamentu. 

[Myślę, że kiedyś powołamy prezydenta Unii Europejskiej i wówczas on będzie stał na 

czele Unii. Do tego czasu należy podzielić zewnętrzne i wewnętrzne kompetencje między tych 

trzech dygnitarzy], 

Ursula von der Leyen: – Niektórzy mogą zapytać, dlaczego teraz w środku pandemii, 

kryzysu. Odpowiadam: To właśnie w czasie kryzysu widzimy, gdzie Europa działa dla ludzi, a 

gdzie musimy być lepsi. 

Konferencja ma potrwać rok. Na jej zakończenie zostanie przygotowany raport z 

podsumowaniem wniosków płynących z debat, ale co z tego będzie wynikać, wciąż nie jest 



jasne. O tym mówi też Dharmendra Kanani, prezydent do spraw strategii w brukselskim 

timtanku: 

MS: – Proszę powiedzieć, co to jest ta konferencja o przyszłości Europy, co to jest i czym 

będzie? 

Dharmendra Kanani, friens of Europe: – Konferencja o przyszłości Europy to ostatecznie 

takie demokratyczne ćwiczenie w celu odnowienia i odświeżenia Europy na najbliższe pięć, 

dziesięć, piętnaście lat. Ćwiczenie, do którego zobowiązały się wszystkie unijne instytucje, by 

wspólnie zaangażować obywateli w poszukiwanie odpowiedzi na pytania: Jak poprawić Europę? 

Jak poprawić życie Europejczyków i jak Europa może lepiej służyć ludziom? Konferencja 

zaczyna się w maju i będzie serią rozmów, spotkań i paneli w całej Europie, by nawiązać 

kontakt z obywatelami na skalę, jakiej wcześniej nie widzieliśmy w Unii. To zupełnie nowy 

sposób, by dotrzeć do spraw i problemów ważnych na poziomie lokalnym. 

MS: – Brzmi świetnie, ale patrząc praktycznie, to czy to zadziała? 

DK: – Myślę, że to dobre pytanie: Czy to nie jest zbyt ambitne i czy osiągnie zamierzone 

cele? Musimy pamiętać, że to inicjatywa, która miała ruszyć ponad rok temu, ale z powodu 

pandemii została wstrzymana. Były też spory między instytucjami… 

MS: – Podstawowe pytanie będzie, jakie zmiany są potrzebne w Unii? No i co obywatele 

Unii mają zrobić, by wziąć udział w konferencji? 

DK: – …Nie ma jasności, czy wyniknie z tego jakiś konkretny plan działania. Wydaje się, 

że to przedsięwzięcie, które wiele obiecuje, ale niewiele będzie mogło zrealizować, bo nie ma 

gwarancji, co stanie się z raportem przygotowanym na koniec 2022 roku… 

MS: – Czy jest możliwe, że po takim raporcie nastąpią zmiany w unijnych traktatach? 

DK: – …Chodzi tu o kompetencje Unii takiej, jaka jest. Więc nie przewidziane są zmiany 

w traktatach. Pytania dotyczą tego, jak Unia jest zarządzana? Jakie są ramy unijnych polityk w 

ramach obecnych kompetencji? Jest wyraźnie zaznaczone, że nie wchodzi w grę zmiana 

traktatów… 

[Czarno to widzę. Podskórnie czuję, że chodzi o krytykę oraz komplementy pod adresem 

Parlamentu, Rady i Komisji – i to każdego z osobna. Pytanie każdego Europejczyka z osobna o 

kształt i przyszłość Unii honoruje nas wszystkich, ale nic ponadto. Natomiast kardynalne jest 

rozważanie kształtu i przyszłości Unii. Wysoki poziom kulturowy, filozoficzny, technologiczny 

i sprawczy XXI wieku upoważniają by Unia Europejska zdobyła się na skupienie w instytucie 

fachowców najwyższej klasy, byle bez polityków, którzy opracują docelowy kształt Unii i etapy 

dochodzenia. Wówczas nadejdzie czas nowych traktatów Unii]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

La Belle Hél [Piękna Helena] ne „Opéra-bouffe” in three acts by Jacques Offenbach 

(1819-1880) Libretto by Henri Meihac and Ludovic Halevy First performance in Paris, Theatre 

des Varietes, 17 December 1864 

Opera de Lausanne 

Menelaos – Michel Fau 

Helene – Julie Robard-Gendre 

Paris – Julien Dran 

Agamemnon – Chiristophe Lacassagne 

Achilles – Jean-Francis Monvoisin… MEZZO. 

♣ 
2021-03-15 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5836 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Test na koronawirusa już bez skierowania od lekarza. Rząd zmienia przepisy, bo 

drastycznie zmienia się sytuacja. Dziś prawie 11 tysięcy nowych zakażonych. Od dziś lockdown 

w mazowieckim i lubuskim, dziś też pod lupą szpitale tymczasowe. 

Katarzyna Górniak: – …Politycy PiS w różnych miastach przekonywali o tym samym… 

Gdy pacjentów w całym kraju przybywa coraz szybciej: 



Wojciech Konieczny, Szpital Zespolony w Częstochowie: – Obawiam się, żeby nie było 

tak, że tych pacjentów będzie więcej [niż łóżek w szpitalach]. 

KG: – …Liczba łóżek covidowych w tym tygodniu zwiększy się o 4 tysiące. Podczas 

drugiej fali łóżek było 40 tysięcy, o 10 tysięcy więcej niż dziś, a wśród nich te w szpitalach 

tymczasowych… Opozycja wylicza szpitale tymczasowe, które powinny być otwarte: 

- Kielce, Radom, Łódź, Kraków – to są tylko niektóre miasta, w których istnieją szpitale 

tymczasowe, wybudowane za grube miliony, które pozostają puste. 

KG: – W kraju jest dziś 35 szpitali tymczasowych, 22 z nich działają, na 4 tysiące łóżek 

jest w nich zajęte półtora tysiąca. 13 szpitali tymczasowych z ponad dwoma tysiącami łóżek nie 

działa, w ten, przed którym konferencję zwołał wiceminister Piontkowski: 

- Ten szpital pełni funkcję punktu szczepień. 

KG: – Jak wyliczyło samo ministerstwo zdrowia, średnia kwota uruchomienia przez 

wojewodę i półrocznej eksploatacji jednego szpitala tymczasowego, to 29 milionów złotych… 

 

AW: – 12 tysięcy więcej zmarłych w tym roku w porównaniu do roku zeszłego. To dane 

zaledwie z sześciu początkowych tygodni i to jasny obraz sytuacji bez epidemii i z epidemią. W 

liczbach to wygląda to tak, jakby nagle zniknęło całe miasto. Czy winny jest temu tylko Covid, o 

tym: 

Paweł Płuska: – Początek tego roku wyraźnie pokazuje, że w starciu z pandemią wciąż 

nawet nie zbliżamy się do momentu, by mówić o jej pokonaniu. Wystarczy porównać te 

oficjalne dane, dotyczące: 

Liczba zgonów w pierwszych 6 tygodniach roku: 

2020 – styczeń: 32 766; luty (pierwsze 2 tygodnie): 16 905; razem: 49 671. 

2021 – styczeń: 43 378; luty (pierwsze 2 tygodnie): 18 273; razem: 61 651 

[…] 

 

AW: – [znów Obajtek] 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Dzień pierwszy godzina druga 

Aliancka baza lotnicza gdzieś na Bliskim Wschodzie 

- Słucham. 

- Do komandora Dżensena. 

- To ja. Wejdź Malory. Spóźniłeś się. 

- Trafili nas przed Kretą. Dolecieliśmy na jednym silniku. 

- Dojcze podnieśli nagrodę za ciebie do 10 tysięcy funtów. 

- Skąd pan wie? 

- Twój szef powinien wiedzieć. Miło cię w końcu poznać. Obiecali ci urlop? 

- Tak. 

- Nie pojedziesz. Przywitaj się z kolegą. 

- Nie zmieniłeś się. 

- Czekroj. 

- Chodźmy. Bandi. 

- Panowie chcą pomówić o Nawaronie. Słyszeliśmy was przez radio, ale prosimy o więcej 

szczegółów. 

- Służę. Przeżyliśmy piekło. 

- Bandi jest Australijczykiem. 

- Chcemy tam wrócić. Prawda? Jak najszybciej, ale pod jednym warunkiem – Zabierzemy 

cudaka, który zaplanował tę akcję i wyrzucimy go z trzech tysięcy metrów bez spadochronu. 

- Jest tak źle? 

- Tego się nie da zrobić. Nie z powietrza. 

- Na pewno? To bardzo ważne. 

- Tak jak moje życie, ich też. Straciliśmy osiemnastu ludzi. Na szczycie jest stara twierdza. 

Skała jest tak odchylona, że nie widać nawet jaskini, nie mówiąc o działach. Nie mamy takich 

bomb, żeby rozbić klif. Tak to wygląda. Psia krew. 



- Wiem, jak zniszczyć te działa. Załadować samolot trotylem i wlecieć do jaskini. Jest 

jedno ale: kto poleci? 

- Rozumiem. Może ty? Dziękuję panu i wam wszystkim. Wiem, że więcej nie mogliście 

zrobić. Współczuję. 

- Pewnie wiesz, że to mnie powinni wyrzucić z samolotu. Nic dziwnego. Nie mieli szans. 

Ale musieliśmy spróbować. To jest powód twojego przyjazdu. Nie zgób. Czas nagli. 

[z filmu „Działa Nawarony”] 

♣ 
2021-03-16 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5949 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

 

Polska – 14 396 nowych zakażonych. 372 zgony. 

 

AW: – Trzecia fala przyspiesza – mówi minister zdrowia i na wykresach rzeczywiście 

widać wyraźny wzrost. A ponieważ na ulicy wciąż widać ludzi bez masek, to na początek jedno 

zdanie od lekarzy: Jeżeli teraz odpuścimy, to ta epidemia będzie się przeciągać w 

nieskończoność. 

- Naprawdę mamy wypełniony po brzegi oddział. 

- Mamy w tej chwili więcej wyjazdów do pacjentów z Covidem. 

- Jest ciężko znowu patrzeć na tych ludzi, którzy się duszą. I na te oddziały, które znowu 

są zapełnione. 

Arleta Zalewska: – To ocena medyków, którzy od roku mierzą się z kolejnymi falami 

pandemii w różnych miejscach w Polsce. A to potwierdzające ich słowa najnowsze dane… 

Wracamy do nich znowu dziś… Mamy prawie półtora miliona zaszczepionych pierwszą dawką i 

kolejne ponad półtora dwiema. Lekarze odpowiadają: po pierwsze w Polsce szaleje drugi 

wariant o wiele groźniejszy wirusa. A po drugie, liczba osób, które nie miały dotąd kontaktu z 

koronawirusem, wciąż jest dużo większa. 

- Przebieg choroby u pacjentów nie tylko starszych, ale również młodszych, no, widać, jest 

coraz cięższy. 

- To nie jest koniec pandemii i jeżeli teraz odpuścimy, to ta epidemia będzie się przeciągać 

w nieskończoność. 

AW: – Nie ma powodów do paniki – tłumaczy Światowa Organizacja Zdrowia, a 

Europejska Agencja Leków podkreśla: korzyści ze szczepionki AstraZeneca przewyższają 

ryzyko skutków ubocznych. 

Anna Czerwińska: – Eksperci z całego świata pracują dzień i noc. Na ekspertyzy czekają 

miliony Europejczyków… lekarze w ciągu ostatniego tygodnia wystawili 200 tysięcy skierowań 

na testy, teraz zrobimy to sami [przez Internet]. Wystarczy wejść na stronę gov/dom i wypełnić 

formularz, gdy system nas zakwalifikuje na test i podamy swoje dane, zadzwoni konsultant, 

wystawi skierowanie i wskaże miejsce pobrania. Wczoraj, gdy system ruszył, pojawiły się 

jednak problemy. 

Andrzej Zapaśnik, kierownik przychodni Baltimed w Gdańsku: – Nie są kierowani na test 

pacjenci tacy, którzy są kwalifikowani przez lekarza. 

AC: – Próbujących wczoraj zapisać się na test system wczoraj odrzucał. Dziś formularz 

został już poprawiony i dopuszcza większą liczbę różnych objawów. Uzyskanie skierowania 

przez Internet nie zmienia starych zasad. 

 

AW: – Lekarstwo na samotność. 

- Zwierzęta przytulają się do ludzi, ludzie przytulają się do zwierząt. Ludzie spędzają 

z owcami czas z dala od masek i dystansu społecznego… 

 

AW: – Unijna Komisja zaprosiła ministra Ziobrę, ale minister z zaproszenia nie skorzystał. 

Na szczytach Unii miał szansę na swoją debatę o praworządności, ale na taką debatę podobno 

szkoda czasu. 



Juan Fernando Lopez Aguilar, przewodniczący Komisji Wolności Obywatelskich, 

Sprawiedliwości i Spraw Wewnętrznych: – Zaprosiliśmy minister Ziobro, ale odmówił. 

Didier Reynders, Komisarz Unii Europejskiej do spraw Sprawiedliwości: – Tylko 

wyjątkowo zaszczycono swoją obecnością. Mieli tylko 48 godzin na przenosiny, bez możliwości 

odwołania. Komisja uważa, że Polska narusza prawa unijne, pozwalając Izbie Dyscyplinarnej 

bezpośrednio naruszać prawa sędziów. 

[Ta wypowiedź została podzielona aż na trzy wypowiedzi. Nie wiadomo, co pani 

Katarzyna Kolenda-Zaleska pominęła lub uznała za nieważne, natomiast sama ma zbyt wiele do 

oświadczenia]. 

Roberta Metsola, eurodeputowana z Malty: – Sędzia Tuleya jest sędzią europejskim. 

Parlamentarzyści: 

Holandia: – Mam trochę dość tej sytuacji, którą toczymy od pięciu lat. 

Słowacja: – Naruszenie praworządności w Polsce są już na skalę przemysłową. 

Hiszpania: – Od pięciu lat Komisja nie była w stanie stwierdzić ryzyka załamania się 

państwa prawa. 

Grecja: – Już od lat o tym mówimy, ale dokąd my zmierzamy. Ja się boję, że za chwilę w 

ogóle nie będzie praworządności. 

Polska: – Chce pani zobaczyć sędziego Tuleję w kajdankach? 

Przewodniczący Komisji Wolności etc: – Nie możemy tego ignorować, bo tu chodzi 

o systematyczne ignorowanie wartości. {I dlatego pan te sytuacje ignoruje?] 

ANTIDOTUM  DNIA 

Warszawa w roku 1918. Stolica państwa, które po ponad wieku niewoli odzyskuje 

niepodległość. Europa świętuje zakończenie wielkiej wojny. A przed Polską jeszcze pięć lat 

walki o ustalenie granic i ukształtowanie demokratycznego państwa. Za nami dramat 

bratobójczych walk Polaków wcielonych do zaborczych armii, rozbiory i represje polityczne. 

Choć w zniszczonym kraju milionom ludzi grozi śmierć głodowa, to wciąż żywa kultura i 

wspólny język łączą ich w walce o niepodległą ojczyznę. Co spowodowało, że w jednym 

szeregu stanęli żołnierze i zwykli obywatele, których różniły: pochodzenie, majątek i religia? 

Jak to się stało, że politycy o tak odmiennych poglądach społecznych i wizjach Polski spełnili 

marzenie pięciu pokoleń Polaków? W jaki sposób dokonali tego ojcowie niepodległości? Józef 

Piłsudski, Roman Dmowski, Ignacy Paderewski, Wincenty Witos, Ignacy Daszyński, Wojciech 

Korfanty, Józef Haller – możemy o tym opowiedzieć dzięki odnalezieniu unikalnych materiałów 

filmowych, którym towarzyszą pamiętniki uczestników wydarzeń. 

[ z filmu „Niepodległość” – te filmy to historia Polski] 

♣ 
2021-03-17 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6065 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

 

Polska – 25 052 nowych zakażonych. 453 zgony. 

 

PK: – To już nie kolejna fala a tsunami – tak lekarze mówią o sytuacji w niektórych 

szpitalach… Kolejne obostrzenia będą obowiązywać od soboty aż do 9 kwietnia w całym kraju. 

Andrzej Piaseczny, piosenkarz: – Wolałbym się w tym stanie w ogóle nie pokazywać. Ale 

wiem, że istnieje wiele ludzi, którzy dosłownie mają w nosie to, co z nami może się wydarzyć. 

Też myślałem, że przejdę to wszystko spacerkiem. Trzymajcie się, bardzo proszę, zasad 

bezpieczeństwa i higieny. Bardzo też dziękuję wszystkim, którzy tutaj gazowaniem się zajmują. 

Dziękuję. Zdrowia. 

[Znów podzielono na trzy wypowiedzi]. 

Łukasz Grabarczyk, doktor, neurochirurg, Uniwersytecki Szpital Kliniczny w Olsztynie: – 

Karetki dzwonią, proszą o to, abyśmy przyjęli ich pacjentów, my tych miejsc najczęściej nie 

mamy, staramy się wypisywać jak najszybciej pacjentów po to, aby zwolnić miejsca dla osób, 

które potrzebują tlenu. 



Arleta Zalewska: – …Śledząc najnowsze dane i mając w perspektywie święta 

wielkanocne, to zdaniem wielu lekarzy jeśli nie wytrzymamy i na ten czas naprawdę nie 

zostaniemy w domach, to najgorsze dopiero przed nami. 

 

PK: – [Obajtek] 

 

PK: – Światowa Organizacja Zdrowia zaleciła dalsze szczepienia produktem AstraZeneca. 

I firma, i lekarze przekonują, że ryzyko zakrzepicy nie jest większe u zaszczepionych niż u tych, 

którzy go nie przeszli. 

Michał Dworczyk, szef kancelarii premiera, pełnomocnik rządu do spraw szczepień: – 

Dostajemy informacje z punktów szczepień z całego kraju, że od kilkunastu do kilkudziesięciu 

procent osób nie zgłasza się na szczepienie [szczepionką AstraZeneca]. 

MN: – …W tej chwili do wprowadzenia swoich szczepionek szykuje się 71 firm na całym 

świecie. Marek Nowicki. Fakty. 

 

PK: – Bruksela zapowiada wprowadzenie szczepionkowego paszportu… który ma 

umożliwiać podróżowanie po całym świecie. 

 

PK: – Bardzo wierzę w Unię Europejską – tak mówił dziś premier, Mateusz Morawiecki, 

na spotkaniu w Paryżu z premierem, Macron… 

 

Maciej Knapik: – …Jest kolejnych trzech sędziów tym razem Sądu Najwyższego 

potraktowanych według tego samego schematu [jak Tuleya i Morawiec]. Ponieważ Trybunał 

Unii Europejskiej wstrzymał działanie Izby Dyscyplinarnej w Sądzie Najwyższym to zamiast 

kar dyscyplinarnych xędziom uchyla się immunitety, zakłada sprawy karne i w ten sposób 

odsuwa od pracy oraz odcina część pensji… Jednych z trzech jest Włodzimierz Wróbel, 

autorytet prawny i znany krytyk działań Zbigniewa Ziobry…  

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Dzięki pozwoleniu królowej Elżbiety II widzowie będą mogli z bliska zobaczyć 

najciekawsze miejsca w ogrodach pałacu Buckingham i przemiany, jakie przechodzą w ciągu 

roku. 

Pałac Buckingham jest jednym z najsłynniejszych budynków na świecie. Ale to, co kryje 

się na jego tyłach, jest pilnie strzeżoną tajemnicą. Ogrody pałacu Buckingham to nie tylko 

miejsce letnich przyjęć rodziny królewskiej, lecz narodowy skarb sam w sobie. Wyjątkowy 

rezerwat dzikiej przyrody w samym sercu Londynu oraz pomnik przeszłości, bo każda roślina 

opowiada tu królewską historię. To opowieść obejmująca wieki. To tutaj pewien król próbował 

produkować jedwab, Henryk VIII polował na jelenie, a pewna królowa miała prywatną 

menażerię. Od prawie 80 lat ogrodem gospodaruje królowa Elżbieta II. Ogród bywa boiskiem, 

obfituje w plony i przede wszystkim oferuje azyl. To niezwykła podróż przez zmieniające się 

pory roku o jednym z najokazalszych ogrodów świata. 

[z filmu „Ogród królowej”] 

 

[Dzisiaj Narodowe Muzeum Techniki zabrało z Sosnowca warsztat Ojca – będzie 

odtworzony w Oddziale Muzeum w Chlewiskach]. 

♣ 
2021-03-18 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6224 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

 

Polska – 27 278 nowych zakażonych. 356 zgonów. 

 



PK: – Od początku pandemii gorsze informacje mieliśmy dla państwa tylko raz.[Kiedy?] 

Dziś dowiedzieliśmy się, że zakażonych [w ciągu ostatniej doby] jest ponad 27 tysięcy osób, 

ponad 30% testów było pozytywnych… 

Arleta Zalewska: – …liczba zajętych łóżek covidowych [dzisiaj] – 21 858. 

 

PK: – Szczepionka AstraZeneca jest bezpieczna i skutecznie chroni przed Covid-19 – 

ogłosiła to Europejska Agencja Leków… 

Marek Nowicki: – …Do dziś w Polsce Urząd Rejestracji produktów leczniczych 

odnotował 98 niepożądanych odczynów poszczepiennych po szczepionce AstraZeneca. 

Większość miała łagodny i umiarkowany przebieg, 5 z nich to były incydenty zatorowo-płucne, 

przy czym jeden zakończył się zgonem. Nie ma żadnych dowodów, że którakolwiek zakrzepica 

była związana ze szczepieniem. To nie są wyniki zaskakujące specjalistów. Unia Europejska 

odnotowała w sumie 30 przypadków zakrzepicy u osób zaszczepionych. W Unii Europejskiej 

szczepionką AstraZeneca zaszczepiono 7 milionów osób. Zakrzepica jest trzecią najczęściej 

występującą chorobą układu krążenia w świecie… 

 

PK: – [Obajtek – na stacjach benzynowych Orlenu sprzedawane są hot dogi, wewnątrz są 

parówki, każdy wytwórca parówek chciałby taki kontrakt dostać – po zakrzepicy to kolejny fakt 

na skalę światową dla Faktów TVN24]. 

 

PK: – Decyzją diecezji kieleckiej, ksiądz, który miał gwałcić i okaleczać… 

 

PK: – Tak mocnych słów pod adresem Putina w Waszyngtonie nie wypowiedziano 

nigdy… teraz Joe Biden stwierdził, że Putin w ogóle duszy nie ma… 

 

PK: – Gdy jedni posłowie mówili o okładaniu dżenderową pałką, inni o talibach na wojnie 

z kobietami… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

14 stycznia 1939 roku cała Ameryka przeżyła szok. Jak on śmiał. Sprawca skandalu 

nazywa się David Ocelvis. Wielki producent wyjawił, kto zagra Scarlett O’Hara w adaptacji 

bestselera „przeminęło z wiatrem”. W ponad dwuletnim castingu uczestniczyły hollywoodzkie 

gwiazdy. Pasjonował się tym cały kraj. Producent wybrał Angielkę, do tej pory nieznaną. 

Oburzona Ameryka odkrywa młodą piękność o talii osy. Ma ponad 24 lata, jest śmiała i zgarnęła 

najbardziej pożądaną rolę w historii kina. Wszyscy zadają sobie pytanie: Kim jest Vivien Leigh? 

[z filmu „Vivien Leigh. Przeminęła z wiatrem”] 

♣ 
2021-03-19 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6226 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

 

Polska – 25 998 nowych zakażonych. 419 zgonów. 

 

Ministerstwo zdrowia dziś ponadto podaje: 

Osoby na kwarantannie – 383 721 

Wykonane testy – 86 153 

Testy z wynikiem pozytywnym – 28 846 

Dzisiejsza liczba zakażonych w województwach: 

mazowieckie – 4 219 

śląskie – 3 728 

wielkopolskie – 2 643 

dolnośląskie – 2 144 

małopolskie – 1 914 

pomorskie – 1 604 



kujawsko-pomorskie – 1 567 

łódzkie – 1 360 

podkarpackie – 1 334 

warmińsko-mazurskie – 1 002 

zachodniopomorskie – 899 

lubelskie – 834 

lubuskie – 747 

świętokrzyskie – 576 

opolskie – 564 

podlaskie – 473 

 

PK: – …ponad 70% zajętych łóżek i respiratorów [szpitale mówią, że niemal wszystko 

zajęte i wypisują do domu, kogo tylko można] i problem, o jakim przed pandemią byśmy nie 

pomyśleli – tlen – jest bezcenny dla ratowania życia chorych, a zaczyna go brakować. A jeśli 

jest, to są kłopoty z jego transportem. 

Paweł Płuska: – …firmy produkujące tlen medyczny pracują pełną parą, a i tak mają 

problemy z zaspokojeniem potrzeb szpitali… Dziś zajętych było 22 567 covidowych łóżek, 

zajętych jest 2 245 respiratorów… śmiertelność tych osób jest ogromna, sięga 70%... teraz coraz 

częściej chorują młodsi (30-40 lat). 

Alina Kucharzewska, Śląski Urząd Wojewódzki w Katowicach: – szpital [tymczasowy] 

jest przygotowany na 500 miejsc, tam są łóżka, jest sprzęt, będzie potrzebna jedynie kadra. 

[Właśnie. Bez kadry szpitala nie ma]. 

PP: – W tym katowickim szpitalu jest problem, o czym anonimowo mówi nam jeden 

z pracowników: 

- Na 140 pacjentów na oddziale internistycznym mamy około 5 pielęgniarek, natomiast na 

odcinku OJOM-u znajduje się około czterech pięciu pielęgniarek. [A lekarze? Nie ma?] 

PK: – …na poprawę poczekamy do czerwca. [Oby tylko do czerwca]… 

 

PK: – Jak Lewica wymienia uprzejmości. 

Leszek Miller: – Zachowuje się jak błazen, który myśli, że jest starszy. 

Włodzimierz Czarzasty: – Powiem panu tak między nami – takiej starości się boję. 

Miller: – Lata lecą, a pan Włodzimierz jest ciągle w młodzieżówce. 

 

PK: – Obajtek – wille, domy, pensjonat i mieszkanie… 

 

PK: – …Swój nowy ład chce mieć też PiS… 

Arleta Zalewska: – …Sprawa poparcia dla Nowego Kompleksowego Ładu przygotowana 

przez ekipę Morawieckiego ma być dla przyszłości całej Zjednoczonej Prawicy kluczowa… 

 

[Dostałem sms: Alert w całym kraju, od soboty, szczegóły na stronie rządowej… 

Myślałem, że dowiem się z Faktów, a tu nic]. 

 

PK: – Joe Biden obiecywał, że po pierwszych stu dniach jego prezydentury 

zaszczepionych będzie sto milionów Amerykanów. Udało to się 40 dni wcześniej. Szczepionych 

tam jest teraz niemal 2,5 miliona osób dziennie. 

Jeśli to tempo będzie utrzymane, Ameryka [mówmy raczej USA lub Stany Zjednoczone] 

może wkrótce wracać do normalności, ale w wielu miejscach [w USA czy na świecie?] jest do 

tego bardzo daleko… 

Katarzyna Sławińska: – Europejskie centra szczepień znów się zapełniają po ponownej 

ocenie szczepionki AstraZeneca przez Europejską Agencję Leków: 

Sabine Straus, Komitet do spraw Ryzyka, Europejska Agencja Leków: – Podanie tej 

szczepionki nie zwiększa ryzyka zakrzepów krwi. 

KS: – Po kilku dniach przerwy zdecydowana większość państw wEuropie wznawia 

szczepienia szczepionką AstraZeneca: Irlandia, Estonia, Łotwa, Litwa, Dojczland, Holandia, 

Luksemburg, Francja, Portugalia, Hiszpania, Italia, Słowenia, Rumunia, Bułgaria, Cypr. 



Kilka krajów z decyzją czeka do przyszłego tygodnia: Islandia, Norwegia, Szwecja, 

Finlandia, Dania, Austria. 

Maciej Woroch, Londyn: – Ponad 27 milionów Brytyjczyków dostało już pierwszą dawkę 

szczepionki – to niemal połowa wszystkich dorosłych na wyspach. I tylko u jednego na milion 

pacjentów odnotowano poważne powikłania. Brytyjska Agencja Leków radzi, by w przypadku 

pojawienia się siniaków bądź utrzymującego się przez cztery dni po szczepieniu bólu głowy, 

skontaktować się z lekarzem. 

KS: – Do szczepienia Zeneką osobiście zachęca też premier Francji. 

Jean Castex, premier Francji: – Dziękuję, nic nie czułem, a muszę przyznać, że jestem 

wrażliwy. [Skutecznie będzie, jeśli powtórzy to po trzech dniach] 

KS: – Francja to jedno z państw, w które mocno uderza trzecia fala koronawirusa. 

W części kraju od jutra wprowadzono miesięczny lockdown, w tym w rejonie Paryża. Czesi 

przedłużają drakońskie restrykcje, łącznie z ograniczeniem przemieszczania się między 

gminami. Władze Dojczlandu mówią, że nie będzie zapowiadanego poluzowania, a Wielkanoc 

trzeba będzie spędzić tak jak Boże Narodzenie – w bardzo niewielkim gronie. 

Jens Spahn, minister zdrowia Dojczlandu: – Jestem za tym, by kraje same zdobywały 

szczepionki, jeśli Unia Europejska nie zapewni większych dostaw. 

 

PK: – To był dzień ostatniego pożegnania jednego z najwybitniejszych polskich aktorów. 

Krzysztof Kowalewski spoczął na Starych Powązkach. Zmarł 6 lutego. Miał 83 lata… 

Krzysztof Kowalewski 

1937 - 2021 

[Było jakoś tak: Małgorzata Niemirska – Kocham pana, panie Sułku. 

   Krzysztof Kowalewski – Cicho!] 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Don Paaquale, dramma buffo in three acts by Gaetano Donizetti (1797-1848) 

Libretto by Giowanni Ruffi and Gaetano Donizetti after „Ser Marcantonio” by Angelo 

Anelli 

La Monnaie – Brussels 

MEZZO 

♣ 



2021-03-20 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6226 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

 

Polska – 26 405 nowych zakażonych. 349 zgonów. 

Liczba zajętych łóżek covidowych dzisiaj: 23 293 

Liczba zajętych respiratorów dzisiaj: 2 315 

 

PK: – Jeszcze nigdy od początku pandemii w szpitalach nie było tak wielu chorych na 

Covid. To już ponad 23 tysiące i nigdy tak wiele respiratorów nie było zajętych. Od tygodnia już 

mówimy o ponad 20 tysiącach zakażeń dziennie. Minister zdrowia apeluje, by szczepić się 

każdą dostępną szczepionką. [Trzeba apelować?!] 

Paweł Płuska: – Dla Dojczów Polska dziś to kraj wysokiego ryzyka epidemicznego, dla 

Czechów najwyższego. Oba te państwa właśnie wprowadzają dodatkowe ograniczenia dla 

podróżujących z Polski: wyrywkowe kontrole, sprawdzają, czy wjeżdżający mają zrobiony 

obowiązkowy test na koronawirusa. Jeśli nie, mogą jak tu zrobić na miejscu. Wjeżdżając do 

Czech trafimy też na obowiązkową kwarantannę… 

W szybkim tempie zapełniają się szpitale tymczasowe. 

Janusz Sokołowski, dyrektor szpitala tymczasowego we Wrocławiu: – Duża część 

pacjentów jest w stanie bardzo ciężkim, są to pacjenci, którzy wymagają tak zwanej tleno-terapii 

z wysokimi przepływami/ 

PP: – Co oznacza, że każdy z nich musi dostać około 50 litrów czystego tlenu na minutę. 

Są też inne mocno niepokojące dane związane z brytyjską mutacją koronawirusa: 

Ewelina Gowin, doktor habilitowany, pediatra, specjalista chorób zakaźnych, Oddział 

Obserwacyjno-Zakaźny w Szpitalu świętego Wojciecha w Poznaniu: – Od początku marca 

zauważyliśmy, że trafia do nas coraz więcej dzieci z dodatnim wynikiem testu w kierunku Sars-

Cov 2 i są to pacjenci objawowi. 

Paweł Lewek, doktor, Zakład Medycyny Rodzinnej Uniwersytetu Medycznego w Łodzi: – 

Przede wszystkim to jest gorączka, dużo dzieci też reaguje bólami brzucha, biegunkami, część 

dzieci zgłasza bóle głowy. 

PP: – Stąd apele po tym posiedzeniu rządowego sztabu kryzysowego: 

Adam Niedzielski, ninister zdrowia: – Apeluję do państwa o rozwagę, o bardzo poważne 

traktowanie wszystkich regulacji, obostrzeń. 

PP: – Do 9 kwietnia w całym kraju będą zamknięte hotele i restauracje, galerie handlowe, 

teatry, muzea, galerie sztuki, kina, baseny, sauny, solaria, kasyna, stoki narciarskie, kluby 

fitness, siłownie, obiekty sportowe. [Łatwiej byłoby podać, co będzie otwarte]. I choć 

przewidziano małe odstępstwa od reguły, to jednak przedsiębiorców taki widok nie uspokaja. 

[Pusty parkimg przed galerią]. 

Bartłomiej Bryjak, willa „Basieńka” w Zakopanem: – Zamknięcie tras może być 

najbardziej kosztowne w postaci największej upadłości firm i zwolnień pracowników. 

PK: – Jest tak źle także dlatego, że do 80% nowych zakażeń to brytyjska mutacja wirusa, a 

ta jest nie tylko bardziej zakaźna, ale też, jak mówił minister zdrowia, bardziej zjadliwa. Jeśli 

Wielkanoc mielibyśmy… [bez gdybania] 

Paweł Szot: – Oblężenie punktów wymazowych… 

Marcin Kuldanek, brat zmarłego na Covid-19 blogera: – Jako osoba, która została tym 

koronawirusem bardzo dotknięta, bo straciłem dwie osoby bardzo mi bliskie, jednak jestem 

zdania takiego, że powinniśmy rezygnować ze wszystkiego, co nie jest nam niezbędne do życia. 

PS: – Kościoły są teraz otwarte pod warunkiem, że na jednego wiernego przypada co 

najmniej 15 metrów kwadratowych świątyni. Ale w święta utrzymanie takiego reżimu będzie 

trudne. Wielkanoc to między innymi procesje, spowiedź i święcenie pokarmów. 

Grażyna Cholewińska-Szymańska, doktor, ordynator w Wojewódzkim Szpitalu Zakaźnym 

w Warszawie: – Lepiej zrezygnować z tradycji religijnej czy tradycji narodowej niż umrzeć na 

Covid. 

PS: – W archidiecezji łódzkiej już wiadomo, że nieobecność na wielkanocnej mszy nie 

będzie grzechem… 



 

PK: – Od roku na wojnie z pandemią: 

- Miałam pacjenta, który… 

- Kombinezon można było wyciskać… 

- Dyzur, który ma trwać 12 godzin, trwa 24. Zastanawiam się, ile to jeszcze potrwa… 

 

PK: – O tym, który sędzia ma prowadzić sprawę, ma decydować teraz system losowy, tyle 

że wielu sędziów nie wie, jak ten system działa albo wątpią, czy jest naprawdę losowy. Sędzia 

Juszczyszyn bardzo się zdziwił, że sprawę, która dotyczy także jego sporu z przełożonym, 

prezesem Maciejem Nawackim, miała rozpatrywać żona prezesa Nawackiego… 

Sebastian Kaleta, wiceminister sprawiedliwości, wypowiedź z wczoraj: – System losowy, 

to system losowy. Losuje… 

Borys Budka: – Sprawa sędziego Juszczyszyna pokazuje, o co tak naprawdę chodzi… 

- …już przekazała innemu sądowi, zrezygnowała… 

[Ale szum musi być]. 

 

Marek Nowicki: – Ten oddział intensywnej terapii Instytutu Gruźlicy Chorób Płuc 

w Warszawie musi opustoszeć. Nie będą tu przyjmowani tak jak dotąd pacjenci onkologiczni, 

tylko zakażeni koronawirusem – to decyzja wojewody mazowieckiego… 

[Ale co zrobić, skoro na Mazowszu przybywa po 5 tysięcy zakażonych dziennie. 

Przewiduję, że doczekamy się zamienienia ministerstwa zdrowia na szpital covidowy – przecież 

tam są sami fachowcy. Również wojewoda mazowiecki, Konstanty Radziwiłł, jest lekarzem, 

więc zamieni urząd swój na swój szpital covidowy]. 

 

Jan Błaszkowski: – Tysiące zdjęć, setki bohaterów i jedna ta sama historia – medycy po 

roku w pandemii… Od roku tylko maski, kombinezony, przyłbice i pacjenci. [Lekarze i 

pielęgniarki] ledwie widoczni zza zaparowanych gogli. Pacjenci, którzy w młodej lekarce chcą 

zobaczyć lekarza duszy. 

Maria Czarnobilska, lekarz stażysta, Szpital MSWiA w Krakowie: – Przed chwilą miałam 

pacjenta, który był przyjęty na oddział i pyta się mnie: Czy on umrze? Jest przerażony. Dla 

niego wejście do szpitala to jest wyrok śmierci. 

Czuję, że im dłużej już jesteśmy na tym Covidzie, tym taka wiedza medyczna to już 

schodzi na dalszy plan. 

JB: – …widać uniesiony w górę kciuk, bo będzie dobrze, a przynajmniej ma tak być. Sami 

przyznają, że ten oficjalny optymizm z fotografii zderza się się z dyżurami bez wytchnienia… 

Ratownik: – Musimy czekać pod szpitalem… 

- …bezsilność… 

JB: – Do tego potworne zmęczenie. Przyznają, że pod ochronnym pancerzem medyka nie 

kryje się żaden nadczłowiek. 

#napierwszejlinii 

„w kombinezonie i po zdjęciu kombinezonu. 

Cała mokra. Odparzenia w pachwinach, 

I zapach ozonatora, to codzienność”. 

Wojciech Skotnicki, ratownik medyczny, Wojewódzka Stacja Pogotowia Ratunkowego w 

Szczecinie: – Zdejmowało się ten kombinezon, ubranie można było wyciskać jak po praniu. 

JB: – Mówią, że stali się specjalistami od duszności, zapalenia płuc i tlenoterapii. Inne 

choroby znają tylko z podręcznika. Marzą, by zejść z pierwszej linii, by ten front po prostu 

przestał istnieć, by ta wojna się skończyła. W większości już zaszczepieni wciąż się nie 

uodpornili na to, co wirus z sobą przynosi. 

Kamil Wlizło, ratownik medyczny, Stacja Pogotowia Ratunkowego w Kaliszu 

Pomorskim: – Patrząc czasami wieczorem na dyżurze w niebo zastanawiam się, ile to jeszcze 

potrwa. I nie ma żadnego klarownego scenariusza, który by to opisał. 

 



PK: – Teraz jeszcze spektakularne zdjęcia z Islandii – po ośmiuset latach, 40 kilometrów 

od stolicy kraju – Rejkiawiku – przebudził się tam wulkan, zaryzykuję wymówienie nazwy 

Kwadranalcjal (Fagradalsfjall). 

- Spodziewano się takiego widoku po zanotowaniu na wyspie w ostatnim tygodniu 40 

tysięcy wstrząsów… 

 

Tvn24bis – 7 DNI - UNIA – Maciej Sokołowski 

Marc Rutte, obecny premier Holandii zdecydowanie wygrał wybory w tym kraju, a jego 

partia zwiększyła liczbę posłów w parlamencie. Duży sukces odnieśli też liberałowie z partii 

D66, co umożliwi kontynuację centro-prawicowego i liberalnego rządu w Hadze. Straty poniosła 

lewica oraz skrajnie prawicowa partia Serta Gildersa. 

 

Europejski Komitet Regionu ogłosił utworzenie nowej nagrody imienia Pawła 

Adamowicza dla uczczenie pamięci zamordowanego prezydenta Gdańska. Nagroda będzie 

przyznawana za walkę o wolność i solidarność, zwalczanie nietolerancji i ksenofobii. 

[Ksenofobia (stgr. ξένος ksenós – obcy, gość; stgr. φόβος phóbos – strach, czyli strach przed 

obcymi) – lęk wobec obcych. Ksenofobia może dotyczyć wszystkiego, co wiąże się z obcokrajowcami, 

osobami nieznanymi, innymi pod pewnymi względami. Wikipedia] 

 

Polska wygrywa w TSUE [Trybunał Sprawiedliwości Unii Europejskiej] w sprawie 

podatku od sprzedaży detalicznej. Trybunał nie zgodził się z zarzutami Komisji, że opłata 

stanowi niedozwoloną pomoc państwa. Podatek długo był w zawieszeniu w oczekiwaniu na 

orzeczenie z Luksemburga, ale ostatecznie wszedł w życie 1 stycznia tego roku. I tegoroczny 

budżet zakłada, że wpływy z podatku wyniosą około półtora miliarda złotych. 

 

Należy unieważnić decyzję Komisji Europejskiej, która zezwoliła na większe 

wykorzystanie przepustowości gazociągu OPAL przez rosyjski Gasprom – to opinia generalnego 

rzecznika TSUE, który opowiedział się za utrzymaniem w mocy korzystnego dla Polski 

orzeczenia unijnego sądu w sprawie odnogi gazociągu Nord Stream 2. Opinia nie jest wiążąca, 

a wyrok w tej sprawie za kilka miesięcy. 

 

Austriacki kanclerz wraz z premierami Czech, Słowenii, Bułgarii, Łowy i Chorwacji 

domagają się wyjaśnień, czy wszystkie kraje otrzymują odpowiednią liczbę szczepionek, 

proporcjonalnie do liczby ludności. Grupa premierów w liście wysłanym do szefa Rady chciała 

specjalnego spotkania w tej sprawie, ale temat będzie omawiany na planowanym już wcześniej 

szczycie Unii w przyszłym tygodniu. 

 

Szczepienia, szczepionki i ich dostawy dominują wciąż w dyskusjach w Brukseli i będą 

dominować na szczycie w przyszłym tygodniu. Szefowa Komisji Europejskiej będzie się starała 

zapewniać szefów państw, że unijny cel zaszczepienia 70% przed wakacjami wciąż jest w 

zasięgu, bo w drugim kwartale dostawy przyspieszą. Unia chce bardziej restrykcyjnie 

podchodzić do eksportu szczepionek do innych krajów [poza Unię]. 

Ursula von der Leyen, przewodnicząca Komisji Europejskiej: – Zastanowimy się, czy 

eksport do krajów, które mają wyższy wskaźnik zaszczepionych niż my, jest wciąż 

proporcjonalny. Chcemy pewnych [gwarantowanych] dostaw, zwiększenia ich w ramach 

kontraktów, wzajemności i proporcjonalności w eksporcie. I sięgniemy po każdy instrument, 

jaki mamy do dyspozycji, by to osiągnąć. 

MS: – Problem wciąż jest z jednym dostawcą – firmą AstraZeneca, która w drugim 

kwartale miała dostarczyć 180 milionów dawek, a już zapowiada, że nie będzie ich więcej niż 70 

milionów. AstraZeneca w tym tygodniu miała też inne problemy – wiele państw Unii 

wstrzymało szczepienia tym preparatem, po tym jak niepokój wzbudziły doniesienia o zatorach 

płucnych, Ale szczepienia powinny być wznowione, po tym jak obawy rozwiała Europejska 

Agencja Leków. Na to zdanie czekało wiele osób w Unii, stąd jest to nasz cytat tygodnia: 

Ta szczepionka jest bezpieczna i skutecznie chroni przed Covid-19. Zalety jej 

stosowania wciąż znacznie przewyższają ryzyko. 



 

W tym tygodniu Komisja Europejska zaprezentowała też tak zwane „zielone 

zaświadczenie cyfrowe” – tu wszyscy unikają słowa „paszport”, ale chodzi o certyfikat 

szczepienia, który ma ułatwić podróżowanie po Unii Europejskiej. Oto dziesięć pytań i 

odpowiedzi na temat nowego dokumentu: 

1. Jakie informacje zawiera zaświadczenie? – Zielone zaświadczenie ma być dowodem, 

że jego posiadacz albo jest zaszczepiony, albo przeszedł już Covid, albo ma negatywny 

wynik testu. [Przecież wynik testu może się zmienić z dnia na dzień]. 

Ursula von der Leyen: – Certyfikat będzie gwarantował, że podane w nim 

informacje są uznawane przez wszystkie kraje Unii. 

2. Jak uzyskać zaświadczenie? – Za wydawanie zaświadczeń odpowiadają władze 

krajowe, mogą je wydawać szpitale, ośrodki wykonujące testy i szczepienia i inne 

placówki medyczne. 

3. Ile kosztuje wyrobienie zaświadczenia? – Wydanie zaświadczenia będzie bezpłatne. 

4. Jakie dane osobowe zawiera zaświadczenie? – Zaświadczenia mają zawierać jedynie 

ograniczony zestaw niezbędnych informacji – takich jak imię, nazwisko, datę 

urodzenia i informacje na temat szczepienia, testu lub przebycia choroby. Odwiedzone 

kraje mają jedynie wgląd do tych informacji w momencie weryfikacji, ale nie mogą ich 

przechowywać. 

Thierry Breton, Komisarz do spraw rynku wewnętrznego 

W czasie podróży z jednego kraju do drugiego nikt nie będzie o tym wiedział. Tylko 

posiadacz zaświadczenia będzie wiedział, jakie dane się na nim znajdują – to ważny 

element zaufania. 

5. W jakiej formie będzie zaświadczenie? – Wersję cyfrową można przechowywać 

w telefonie lub na innym urządzeniu. Ale można też prosić o wersję papierową. 

Ważne, by obie zawierały kod QR, który potwierdza, że zaświadczenie jest 

autentyczne. 

6. W jakim języku będzie zaświadczenie? – Zaświadczenie będzie w języku narodowym i 

po angielsku. 

7. Czy osoby, które nie są zaszczepione, będą mogły podróżować? – Tak. Zielone 

zaświadczenie cyfrowe powinno ułatwiać przekraczanie granic w Unii, ale jego 

posiadanie nie będzie warunkiem przemieszczania się. Zaświadczenie może też być 

dowodem przeprowadzonego testu, które może być wymagane w przypadku braku 

szczepienia. 

European Commission, Didier Reynders, komisarz do spraw Sprawiedliwości: – 

Szczepienia w Europie nie są obowiązkowe, więc można odmówić szczepienia. Są 

też osoby, które chciałyby się zaszczepić, ale nie mają dziś takiej możliwości, bo nie 

są w grupie priorytetowej. Więc przedstawimy dokument, który nikogo nie 

dyskryminuje. 

8. Czy rodzaj podanej szczepionki ma znaczenie? – Zaświadczenie będzie wydawane 

niezależnie od tego, którą ze szczepionek podano. Państwa będą musiały akceptować 

każdą szczepionkę dopuszczoną do obrotu na terenie Unii, ale też będą mogły 

decydować o rozszerzeniu tej listy. 

9. Jak będzie działać zaświadczenie? – Podczas kontroli zaświadczenia urzędnik 

zeskanuje kod QR. Każdy organ wydający ma własny podpis cyfrowy. Komisja 

Europejska ma utworzyć system informatyczny, w którym mają się znaleźć klucze 

konieczne do weryfikacji podpisu cyfrowego, ale nie dane osobowe właściciela 

zaświadczenia. [To może wystarczyłoby posiadanie samego kodu QR?] 

10. Kiedy zaświadczenie będzie dostępne? – Propozycja Komisji musi przejść jeszcze całą 

procedurę w Radzie i Parlamencie. Komisja chciałaby, by certyfikat był w użyciu 

jeszcze przed wakacjami. [Oby tylko nie postanowiono ratyfikacji przez wszystkie 

rządy Unii]. 

 

Turystyka w Unii – noce spędzone w hotelach: 

2019 – 2,87 miliardów nocy 



2020 – 1,37 miliardów nocy 

Które kraje odczuły to najbardziej? Przede wszystkim: Cypr 78%, Grecja 72%, Malta 

70%, Hiszpania 69%, Portugalia 61%, Węgry 58%, Bułgaria 56%, Chorwacja 55%, Italia 53%, 

Belgia 52%, Rumunia 52%, Łotwa 48%, Luksemburg 48%, Estonia 47%, Czechy 46%, 

Słowacja 45%, Polska 45%, Litwa 43%, Słowenia 42%, Dojczland 40%, Finlandia 38%, Austria 

38%, Szwecja 38%, Dania 32%, Holandia 30%. 

 

By wspierać wszystkie sektory gospodarki i ambitne pomysły jej zmiany w czwartek 

w Brukseli powstała nowa rada: Europejska Rada Innowacji. To instytucja, która będzie 

przydzielać wsparcie naukowcom i małym firmom, które chcą wprowadzić swoje pomysły 

w życie. Rada do dyspozycji ma ekspertów i 10 miliardów euro w ramach programu Horyzont. 

Tak o stojących przed nią wyzwaniach mówił w trakcie otwarcia prezydent Francji, Emmanuel 

Macron: 

Europa musi wykonać skok w obszarze przełomowych innowacji technologicznych. 

Europa nie ma innego wyjścia niż przewodzić. Porażka w tym zakresie oznacza 

zależność od innych wielkich sił zewnętrznych. Europa jutra musi być nastawiona na 

technologie lub ryzykuje, że nie będzie jej wcale. 

 

Johannes Bahrke, rzecznik KE do spraw badań i innowacji 

…Komisja może też wejść do firmy jako inwestor i tego wcześniej nie było… 

Mamy teraz do 15 milionów na firmę, by wejść z nowym kapitałem…  

Jeśli uważasz, że masz innowacyjny pomysł, który może zmienić nasze życie, 

możesz jak znaleźć finansowanie na stronie: eic.ec.europa.eu  

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Una Oda al. Tiempo (an ode to time) 

Choreography, Maria Pagès 

Dramarurgy & Lirycs, El Arbi El Harti 

Music, Rubèn Levaniegos, Maria Pagès, Piotr Ilicz Czajkowski, Antonio Vivaldi, Georg 

Friedrich… 

MEZZO 

♣ 
2021-03-21 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6226 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

 

Polska – 21 849 nowych zakażonych. 140 zgonów. 

 

AW: – Dobry wieczór. Łóżko się zwolni, jak ktoś umrze albo cudem wyzdrowieje – słyszą 

ratownicy w karetce, kiedy próbują gdzieś zawieźć pacjenta z Covidem. Prezes Naczelnej Rady 

Lekarskiej alarmuje, że wkraczamy w stan klęski żywiołowej, a dane pokazują, że mamy dziś 

prawie 22 tysiące nowych zakażonych i jak pisze minister zdrowia – 80% tych przypadków, to 

brytyjska odmiana wirusa. 

Arleta Zalewska: – …To fragment nagrań…  

• „Sytuacja nie jest ciężka, sytuacja jest dramatyczna”. 

• Z nagrań, którymi dysponujemy, wynika, że w Warszawie często brakuje 

miejsc. 

• W ciągu ostatnich dni karetki ze stolicy woziły pacjentów do szpitali 

w Gorzowie (130 km od stolicy), Sierpca (125 km, kolumna sześciu 

pojazdów), w Lipnie (165 kilometrów). W piątek wieczorem w Nowym 

Mieście nad Pilicą (80 km od Warszawy) przed izbą przyjęć stały załogi z 

Białołęki, Międzylesia i Śródmieścia [Warszawy], a także Sulejówka, 

Pruszkowa i Mrokowa. 



AZ: – Za kilka dni po pierwszą dawkę szczepionki Artur Barciś (aktor) pojedzie aż 140 

kilometrów do wsi Żelazna Rządowa – taką lokalizację wskazał aktorowi system ministerstwa 

zdrowia… Liczba zajętych łóżek 23 583 nigdy nie była tak duża. Po trzecie, gdy mimo apeli 

lekarzy są osoby, które rezygnują ze szczepienia szczepionką AstraZeneca… W poniedziałek, a 

potem kolejno we wtorek ruszają zapisy już na konkretne terminy dla osób najpierw 65-66, a 

potem 60+. To znaczne przyspieszenie wynika z braku chętnych na dawkę szczepionki 

AstraZeneca wśród uprawnionych do szczepień grup. 

 

AW: – Rekordowy Lewandowski. 

 

AW: – W Izraelu zabawa w tłumie na całego, za to w Brazylii 80 tysięcy nowych 

zakażonych dziennie. Izrael ma zaszczepioną ponad połowę obywateli, to na mapie świata 

wyjątek, tam normalność już widać. Za to we Francji, Italii czy Dojczlandzie znów widać 

niepokój. 

Monika Krajewska: – …w Brazylii obowiązuje godzina policyjna… w Brazylii jest 292 

tysiące zmarłych. Codziennie umiera ponad 2 300 obywateli… Francuzi od wczoraj znów mają 

lockdown i debatę: czy nie jest za mało restrykcyjny? Bo gdy tylko słońce wyszło nad Sekwaną, 

ograniczenia przestały się liczyć… Italianie załamują ręce nad kolejną Wielkanocą w lokdaunie 

– 200 milionów euro strat i 950 tysięcy niewykorzystanych miejsc noclegowych. 

Niezadowolenie z długiego i bardzo restrykcyjnego lokdaunu widać też w Wielkiej Brytanii. 

Tak wyglądała wczorajsza demonstracja w centrum Londynu. Rząd prosi Brytyjczyków 

o jeszcze trochę cierpliwości. Szczepienia przynoszą efekty. 

Matt Hancock, minister zdrowia Wielkiej Brytanii: – Zaszczepiliśmy już ponad połowę 

dorosłej populacji. To wielki i ważny sukces, bo to nasza droga na wyjście z tej pandemii. Gdy 

tylko dostaniecie telefon, biegnijcie po swoją dawkę. 

MK: – Unijni przywódcy będą rozmawiać na temat pandemii i procesu szczepień 

w przyszłym tygodniu z powodu poważnych wzrostów zachorowań w Europie. Po raz kolejny 

szczyt odbędzie się w formie video-konferencji. 

 

AW: – Onkologia jak wyspa, jak oaza spokoju w covidzie – tak widział to minister 

zdrowia, ale są pacjenci, którzy widzą to inaczej. Pan Rafał musiał zmienić szpital, a operację 

opóźnić o kilka tygodni. Gdy ma się raka, jeden tydzień to może być wieczność i może oznaczać 

śmierć. 

Magda Łucjan: – …Dyrektorzy szpitali nie mają wątpliwości, że epidemia znacząco 

wpływa na pacjentów onkologicznych i nie ma tu mowy o żadnej zielonej wyspie… 

 

AW: – W Dojczlandzie Polska trafia na czarną listę krajów i negatywny wynik testu jest 

teraz jak przepustka. Bez tego wjazdu do Dojczlandu dla nas nie ma i w Szwajcarii jest 

podobnie. W Wielkiej Brytanii nawet dla tych z ujemnym testem jest kwarantanna… 

Paweł Szot: – …Test można zrobić na granicy w Lubieszynie, jest tańszy, bo 

dofinansowany przez dojczlandzki samorząd… Koszt samych testów [w Wielkiej Brytanii] to 

1500 złotych od osoby. Mimo obostrzeń, w porównaniu z początkiem pandemii, robi się 

tłoczniej na turystycznych trasach. Najpopularniejsze kierunki to Egipt, Tanzania, Malediwy czy 

Meksyk, którego władze nie wymagają testów. W Europie przyciągają Baleary i Wyspy 

Kanaryjskie. To kolejka do odprawy przed rejsem z Katowic na Puenta Venturę. W ubiegłym 

roku liczba pasażerów lotniczych spadła o 60%. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Robot! 

Choreography, artistic direction by Blanca Li 

Musical robots, Maywa Denki 

NAO Robots, Aldebaran Robotics 

Scenography, Pierre Attrait Light, Jacques Chatelet 

Music, Tao Gutierrez In partnership 

Maison des Arts et de la Culture de Creteil 



MEZZO 

♣ 
2021-03-22 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6138 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

 

Polska – 14 578 nowych zakażonych. 65 zgonów. 

 

AW: – Na początek zakażeni i zmarli, za mało karetek [stoją po kilka godzin z pacjentem 

pod szpitalem], brak lekarzy przy sprzętach, przepełnione oddziały. Ratownicy pracujący 

tygodniowo po sto godzin i rozpaczliwy głos jednego z nich: To wszystko runie. A teraz głos 

jednego z polityków PiS: Nie możemy zakładać, że dzisiejsza sytuacja jest efektem polityki 

rządu, jest efektem koronawirusa. 

Rafał Chanas, ratownik medyczny, dyspozytor, Warszawskie Pogotowie Ratunkowe: – 

Mnie już się śnią telefony i dzwonki, rozumie pani? To my ratownicy teraz dźwigamy całą tę 

kulę. Jeżeli nikt nie zwróci uwagi, to to runie. A dopiero mamy początek trzeciej fali… Czego 

nam brakuje? Nie ma karetek, nie ma obstawy medycznej, nikt o to nie zadbał… To było 

wiadomo już wcześniej. 

Arleta Zalewska: – Pan Rafał w karetce tygodniowo spędza od 80 do nawet 100 godzin, bo 

tylko tak system ratownictwa medycznego w Warszawie jest w stanie [jeszcze] istnieć, działać, a 

on pomagać ludziom… Coraz większe nakłady na ratownictwo medyczne – to punkt wyjścia do 

pytań: czy rządzący właściwie wykorzystali czas i przygotowali nas na trzecią falę pandemii? 

Jarosław Selin, KP PiS, wypowiedź z wczoraj: – Jest moment krytyczny, jest źle, trzeba 

się naprawdę mocno dyscyplinować, ale w porównaniu to nie jest sytuacja najgorsza. 

Radosław Fogiel, KP PiS: – Sytuacja, skoro już rozmawiamy, jest dużo trudniejsza i widać 

systemowe wieloletnie zapóźnienia ochrony zdrowia. 

AZ: – Niezależnie od oceny działań poprzedników, to dziś ministrem zdrowia nie jest 

Arłukowicz, tylko Niedzielski, a premierem Morawiecki, a nie Kopacz czy Tusk. I to 

Zjednoczona Prawica od ponad sześciu lat za ochronę zdrowia Polaków odpowiada. 

Morawiecki: – On [wirus] jest w odwrocie… 

AZ: – A to ten premier przez ostatni rok nie raz ogłaszał sukces w walce z pandemią: 

Morawiecki: – Nie ma się czego bać… 

Morawiecki: – Zapanowaliśmy nad chorobą, nad pandemią koronawirusa w sposób dużo 

bardziej sprawny niż najbardziej bogate kraje, najbardziej bogate kraje świata. 

Morawiecki: – Nie damy sobie wmówić przez was, że dwa razy dwa jest pięć albo, że 

prawo to lewo, a lewo to prawo. Prawda jest taka, że od miesięcy odnieśliśmy ogromny sukces 

w walce z koronawirusem. 

AZ: – W kontekście tamtych wypowiedzi premiera, gdy dziś z przerażeniem patrzymy na 

kolejne poranne dane, dużo wyższe niż te tydzień czy dwa tygodnie temu, a liczba osób, które 

trafiają do szpitala, rośnie w niespotykanym dotąd tempie, to pada pytanie o odpowiedzialność 

rządzących za złą sytuację, gdy dobrą przypisywali sobie… 

Arłukowicz: – To umierają ludzie. Nasi sąsiedzi, nasza rodzina, nasi bliscy. To umierają 

ludzie, a nie tabelki. I odpowiedzialność za to wszystko, co się dzisiaj w Polsce dzieje, ponosi 

personalnie premier, Morawiecki. 

AZ: – Dziś premier wizytował nowo otwarty szpital tymczasowy w Radomiu. 

 

AW: – Szczepionka AstraZeneca chroni przed Covidem, może uratować życie. Są nowe 

badania i tylko potwierdzają jej skuteczność. Skutki uboczne to promil. 

[Promil znaczyłby jeden na tysiąc, a jest jeden na sto tysięcy, czyli setna część promila], a 

zaszczepionych na świecie są nią miliony. Szczepienie to droga do normalności i o niej teraz: 

Katarzyna Górniak: – Szczepionkę dostał jako wykładowca akademicki, jako prezydent 

Poznania zachęca, by brać z niego przykład. 

Jacek Jaśkowiak, prezydent Poznania: – Warto to zrobić, by ci, którzy mają obawy, żeby 

jednak dodać im trochę otuchy i zachęcić do tego szczepienia. 



KG: – Ogólnie do szczepienia, szczególnie do preparatu AstraZeneca. Jacek Jaśkowiak  

dostał właśnie ją i nie przestraszył się tego, co wielu niepokoi. Wątpliwości widać w punktach 

szczepień. 

Mariusz Talerczyk, doktor, klinika „Athena Med” w Szczecinie: – Pacjenci przychodzą, są 

zaniepokojeni. Tłumaczymy, zachęcamy. 

KG: – Udaje się to z różnym skutkiem, bo są osoby, które na swoje umówione szczepienie 

po prostu nie przychodzą. Tak było w ostatnich dniach. 

Dworczyk: – W wielu punktach ta absencja sięgała 70%. 

Piotr Kobzdej, pełnomocnik wojewody pomorskiego do spraw narodowego programu 

szczepień: – Rezygnują, żądają szczepień innym produktem. 

Andrzej Trybusz, doktor, były główny inspektor sanitarny: – Atmosfera wokół tej 

szczepionki zrobiła bardzo dużo złego. 

KG: – Jest atmosfera, są i dowody naukowe: wyniki badań przeprowadzone w Stanach 

Zjednoczonych nad szczepionką AstraZeneca, które dziś opublikowano. 

Marcin Drąg, profesor, katedra chemii biologicznej u bioobrazowania, Politechnika 

Wrocławska: – To są te wyniki, na które żeśmy wszyscy czekali [pierwsza wypowiedź]. Te 

badania kliniczne okazały się jeszcze bardziej pozytywne niż te, które były wcześniej dostępne 

[druga wypowiedź]. Badania kliniczne, które Amerykanie prowadzą są również na bardzo 

wysokim poziomie. Tak że możemy ufać tym informacjom [trzecia wypowiedź]. 

KG: – Amerykanie przebadali blisko 33 tysiące (32 449) osób, którym podano 

szczepionkę AstraZeneca, w tym osoby starsze oraz te z grupy ryzyka. Szczepionka daje 79% 

ochrony przed zachorowaniem objawowym Covid-19 i 100% przed zachorowaniem ciężkim. 

Specjalnie przebadano osoby 65+. Skuteczność szczepionki to u nich 80% [to przecież nie 

znaczy, że mimo zaszczepienia 20% zachoruje]. I teraz najważniejsze: Niezależny zespół 

ekspertów stwierdził, że szczepionka nie powoduje ryzyka zakrzepów. Specjalnie pod tym 

kątem zbadano 21 583 zaszczepionych osób. 

Katarzyna Bieńkowska-Szewczyk, profesor, wirusolog, Uniwersytet Gdański: – Nie ma 

żadnego logicznego związku między tymi przypadkami zakrzepicy a szczepionką. 

KG: – Po tym jak kolejne kraje znów zaczynają szczepić szczepionką AstraZeneca, 

a w samej Wielkiej Brytanii podano ją już ponad 11 milionom ludzi, także i w Polsce widać 

wśród pacjentów zmiany nastroju nastawienia. Od dziś na szczepienia rejestrować się mogą 

osoby w wieku od 65 do 69 lat. Od jutra także ci od 60 roku życia. Katarzyna Górniak, Fakty. 

[Obszerny reportaż, ale zostawia pytania i inne refleksje. Przebadanie winno dotyczyć nie 

20 tysięcy, a wielokrotnie większej grupy – wtedy badania byłoby przekonujące. Bo już 20 001-

szy pacjent może mieć te niepożądane efekty. Odnoszę wrażenie, że Fakty sięgnęły po pierwsze 

z brzegu liczby, nie odniosły się do nich krytycznie i na nich zbudowały reportaż. Poza tym, co 

ze szczepionką Pfizera? Jakie tu są porównywalne liczby? A w ogóle, czy się przestało szczepić 

szczepionką Pfizer? Czy przestaliśmy ją otrzymywać?] 

 

AW: – Obajtek i była agentka CBA […] 

 

Na kandydata jakiej partii zagłosował(a) by pan/pani w wyborach? 

Źródło: Kantar dla OKO press i „Wyborcza”, 17-19 marca 2021 

PiS – 26% 

Polska 2050 – 23% 

Koalicja Obywatelska – 16% 

Konfederacja – 9% 

Lewica – 8% 

Koalicja Polska – 3% 

Nie wiem – 14% 

Inna – 2% 

 

AW: – Kolejny polski sąd pisze do Trybunału Sprawiedliwości Unii, ale pierwszy raz 

pytania dotyczą sędziów sądów powszechnych. Chodzi o to: Czy legalnie zostali powołani ci, 



którzy otrzymali rekomendacje nowej KRS? A to oznacza, że sprawa może dotyczyć około 

tysiąca sędziów w Polsce… 

 

AW: – Pisze się wtedy, kiedy ma się coś do powiedzenia – tak mówił i właśnie zostawił 

nas z tym, co już napisał. Adam Zagajewski tworzył poezję, w której widać było i świat, 

i prawdę. A w swoim życiu na własne oczy z bliska widział kawał polskiej historii. Dziś 

w Faktach słowa jego i słowa o nim. 

- Już mam teraz jedenaście. Postanowiłem, że będę pisał. 

Magda Łucjan: – I tego planu trzymał się przez całe życie. Był prozaikiem, eseistą, 

tłumaczem, a przede wszystkim poetą. 

- Pisze się wtedy, gdy ma się coś do powiedzenia. Okresy niepisania są usprawiedliwione. 

Bo oczywiście absurdalne byłoby pisać wtedy, kiedy nic nie ma się do powiedzenia. Lepiej 

przeczekać w ciszy niż produkować jakieś niepotrzebne ilości stron, których i tak jest za dużo na 

świecie. 

MŁ: – …to jego wiersz: „Spróbuj opiewać okaleczony świat”… 

Adam Zagajewski 

1945 - 2021 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

The Lab que Way – Katia and Marielle Lab que 

Part classical, part avant-garde, part flamenco, the legendary piano duo Katia and Marielle 

Lab que are impossible to label. The Lab que Way follows these unique artists as they trace their 

Basque… 

Ce film a été réalisé en Europe sur un printemps, un été, un automne et deux hivers.  

A production of „el deseo”, Roswell production, KML… 

With the sponsorship of Junta de Cultura y Turismo 

And the collaboration of Auditorio Miguel Delibes 

KATIA E MARIELLE LABÈQUE 

MEZZO 

♣ 



2021-03-23 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6138 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

 

Polska – 16 741 nowych zakażonych. 396 zgonów. 

 

PM: – Dobry wieczór. …Szpitale są już przepełnione. Odwołuje się planowe zabiegi, 

likwiduje się łóżka dla innych chorych, a oni też potrzebują pomocy. Karetki i helikoptery krążą 

po Polsce, szukają wolnych miejsc. To obraz bliski rozpaczy, znowu. 

Arleta Zalewska: – To tu trafią pacjenci z oddziału chirurgii, które szpital w Częstochowie 

musi przeznaczyć dla pacjentów zarażonych koronawirusem. 32 dodatkowe miejsca to w 

praktyce odwołane planowe przyjęcia, przesunięte operacje i przyspieszone wypisy do domu. 

Sławomir Strzelczyk, ordynator Oddziału Chirurgii Ogólnej, Miejski Szpital Zespolony w 

Częstochowie: – Ja rozumiem, że priorytetami w tym momencie są pacjenci covidowi, ale nie 

możemy zapominać, że setki tysięcy pacjentów choruje na zupełnie inne schorzenia, które 

powodują ich dramaty, a także śmierć. 

Liczba zajętych łóżek Covid-19 

09.03 – 18 105 

16.03 – 21 183 

22.03 – 24 637 

23.03 – 26 075 

AZ: – Tylko w ciągu ostatniej doby przybyło zajętych łóżek 1 438, tak źle nie było od 

początku pandemii… 

Magda Wiśniewska, doktor, dyrektor Szpitala Tymczasowego w Szczecinie: – Trochę 

wakacje zostały przespane, jeśli chodzi o przygotowania do przyjścia tej drugiej, trzeciej fali, no, 

ale z tym wszystkim robiliśmy, co się da, żeby uratować jak największą liczbę ludzi. 

AZ: – Dziś sprawdziliśmy też, jak wygląda sytuacja w szpitalach tymczasowych… 

wszędzie słyszymy jedno: problemem nie jest brak sprzętu i łóżek, ale ludzi. [To dlaczego 

usuwa się chorych na inne choroby, aby zwolnili łóżka? Problemem jest wszystko – i łóżka, 

i personel medyczny]. 

Arkadiusz Błaszczyk, koordynator do spraw Covid-19 Szpitala Specjalistycznego 

w Kościerzynie: – Właściwie przyjmujemy tylko w tym przypadku, kiedy się miejsce zwolni. 

Pracujemy tymi samymi ludźmi już niemal rok od czasu pandemii. Co można powiedzieć? 

Zmęczenie, wyczerpanie. 

Rafał Cudnik, dyrektor do spraw medycznych Szpitala świętego Wojciecha i Szpitala 

Tymczasowego w Gdańsku: – Cały czas zgłasza się dodatkowy personel: lekarze, pielęgniarki, 

ratownicy medyczni i sukcesywnie otwieramy kolejne oddziały. 

[To musiał mówić członek PiS. Personel się nie zgłasza, a zgłasza się potrzebę 

dodatkowego personelu. Jakoś nigdzie nie brakuje dyrektorów]. 

Joanna Markieton-Mordarska, ratownik medyczny, Bielskie Pogotowie Ratunkowe: – Nie 

pamiętam, żeby było kiedykolwiek tak ciężko, jak jest teraz. Najwięcej czekałam 5 godzin, ale 

to, jak mówię, i tak o 5 godzin za długo. 

AZ: – Wsparciem dla karetek muszą być dziś ekipy Lotniczego Pogotowia Ratunkowego, 

a oni z pacjentami na pokładzie muszą dziś podróżować godzinami do oddalonych o ponad 100 

kilometrów szpitali, a potem czekać. 

Maria Wawrzynowicz-Syczewska, profesor, kierownik Kliniki Chorób Zakaźnych, 

Hepatologii i Transplantacji Wątroby, Samodzielny Publiczny Wojewódzki Szpital Zespolony 

w Szczecinie: – Za chwilę padniemy, służba zdrowia padnie, mogą umierać w szpitalach, 

w karetkach czy domach, jeśli nie zrobimy tego radykalnie. 

PM: – Jest jeszcze jedna wiadomość, która przeraża lekarzy – dramatycznie rośnie liczba 

bardzo ciężkich przypadków, a pacjenci walczący o życie są coraz młodsi. 

Marek Nowicki: – Gorzej już być nie może. Oddział Intensywnej Terapii w Śląskim 

Centrum Chorób Serca w Zabrzu: – na tych wszystkich łóżkach leżą nieprzytomni ludzie 

walczący o życie podpięci do ECMO. 



Alicja Krzysicka-Kowalska, pielęgniarka oddziałowa Śląskie Centrum Chorób Serca 

w Zabrzu: – W tej chwili mamy 6 łóżek zajętych. Nie mamy w tej chwili wolnego łóżka na 

Oddziale Intensywnej Terapii. 

MN: – …To już Szpital Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji w Warszawie. 

Tu też lawinowy wzrost krytycznych przypadków. Dziś tu do ECMO jest podpiętych aż 

trzynastu chorych. 

[ECMO jest ryzykowne, nie leczy, ale może uratować życie, stąd zapewne nazywane jest 

nieraz „terapią ostatniej szansy”. Choć lekarze stosują je od lat, o ECMO stało się głośno w 

dzisiejszych czasach pandemii COVID-19. Gdy nie pomagał już nawet respirator, sięgano 

właśnie po ECMO. Czym jest to urządzenie, jak działa, w jakich przypadkach się go stosuje? 

Wyjaśniamy. 

ECMO to rodzaj protezy zastępującej pracę płuc i/ lub serca. Jest to technika 

pozaustrojowego natleniania krwi i eliminacji z niej dwutlenku węgla. 

Technika ECMO jest bardzo inwazyjną i ryzykowną terapią. „Powinna być rozważona 

wobec wyczerpania innych sposobów leczenia”] 

- Został nam wolny tylko jeden aparat. 

MN: – W innych ośrodkach nie jest lepiej. Ilu z tych ludzi podpiętych do ECMO uda się 

uratować? Lekarze odpowiadają szczerze: Nie wiemy. 

Piotr Knapik, profesor, Oddział Intensywnej Terapii, Śląskie Centrum Chorób Serca 

w Zabrzu: – Nawet jeżeli to będzie połowa pacjentów, nawet jeżeli to będzie 40%, 60% się nie 

uda, alternatywą jest śmierć. ECMO wszczepiamy, kiedy tych pacjentów czeka pewna śmierć. 

To są pacjenci stosunkowo młodzi, praktycznie wiek każdego z nich nie przekracza 50 lat. 

Pacjenci nie mają poważniejszych schorzeń towarzyszących. 

 

PM: – [Obajtek – Jarosław Kaczyński wciąż w tej sprawie milczy, choć przez lata 

promował Obajtka…] 

 

PM: – Kilkanaście osób potwierdziło już w tarnowskiej prokuraturze, że były 

molestowane przez księdza… 

 

Marcin Wrona, Waszyngton: – Kolejna strzelanina w ciągu ostatniego tygodnia. Najpierw 

8 ofiar śmiertelnych w Atlancie, teraz 10 w górskim kurorcie Boulder w Stanie Kolorado. 

Napastnik uzbrojony w karabin wszedł do supermarketu i otworzył ogień… Policja z wozami 

opancerzonymi otoczyła cały teren. Sprawca tego przerażającego ataku wciąż był 

w supermarkecie… Napastnik to 21-letni Ahmad Alisa, motyw jego działania nie jest znany. 

Śledczy przesłuchali go już w szpitalu, gdzie trafił z powodu rany postrzałowej, Jedną z ofiar 

jest funkcjonariusz policji… Jeszcze podczas kampanii wyborczej prezydent przedstawił plan 

zakończenia epidemii przemocy z bronią palną. Zapowiedział między innymi, że z 

amerykańskich ulic znikną cywilne wersje karabinów szturmowych. Dziesięć dni temu Izba 

Reprezentantów przyjęła pierwsze ustawy, które mają rozszerzyć kontrolę ludzi kupujących 

broń. Marcin Wrona, Fakty, Waszyngton. 

Maciej Woroch. Londyn: – Ponad 126 tysięcy ludzi zmarło na wyspach z powodu 

zakażenia koronawirusem. Ich pamięć uczczono w południe minutą ciszy, a wieczorem zapłonąć 

mają świeczki w progach domów. Królowa do jednego ze szpitali wysłała bukiet kwiatów 

z podziękowaniami dla medyków i słowami nadziei na lepszą przyszłość dla tych, którzy stracili 

bliskich… Po roku walki z koronawirusem na wyspach wciąż obowiązuje trzeci lockdown. 

Drugą falę zakażeń udało się zmniejszyć z 70 tysięcy do 5 tysięcy na dobę, a wczoraj zmarło 17 

zakażonych… Mimo zaszczepienia ponad połowy dorosłych mieszkańców kraju restrykcje mają 

być znoszone bardzo powoli. Dlatego do 12 kwietnia obowiązuje nakaz pozostania w domach, 

zamknięte są sklepy, zakłady fryzjerskie, bary i restauracje, a zakaz międzynarodowych podróży 

ma być przedłużony do czerwca… Maciej Woroch, Fakty, Londyn. 

 

[Jestem skazany na znoszenie beztroski Microsoft. Co jakiś czas, nie pytając mnie 

o zgodę, wprowadzają do mojego komputera „nową ulepszoną” wersję Word – to program, na 



którym piszę to wszystko. Obecnie uszczęśliwiono mnie wersją, która ma następujące 

„ulepszenia”: 

Aby skorzystać z jakiejś funkcji Word, na przykład skopiować jakiś fragment mojego 

tekstu, muszę kursorem najechać na górną ramkę programu i tam kliknąć (pierwsze kliknięcie). 

Wówczas rozwija się menu z przeróżnymi funkcjami. Trzeba teraz kliknąć (drugie kliknięcie) na 

potrzebną funkcję i ją wykonać. Ale żeby wykonać tę funkcję, trzeba zwinąć menu (trzecie 

kliknięcie). Czasami menu samo się zwija, ale nie zawsze. Bywa, że po zaznaczeniu potrzebnej 

funkcji już piszę tekst, a tekst się nie ukazuje na ekranie, bo rozwinięte menu blokuje pisanie, 

trzeba koniecznie menu usunąć, czyli zwinąć. W czasie pisania muszę stosunkowo często 

korzystać z menu, stąd tych dodatkowych kliknięć jest co nie miara. Również w menu są 

zmiany-zagadki: Na przykład, przez kilkanaście lat funkcja „wstaw podział strony” była w 

grupie „wstaw”. Obecnie znajduję ją w nowej grupie „ustawienia”. Skąd ta cała zabawa ze 

zwijaniem i rozwijaniem menu? Zwinięte menu odsłania trzy wiersze tekstu. Dawniej menu było 

widoczne cały czas, prawda, zmniejszało to ekran, ale pisanie było szybsze, bo bez tych trzech 

dodatkowych kliknięć. Agendy Microsoft są za siedmioma górami, za siedmioma rzekami, a 

nawet za oceanem. Użytkownik programu nie ma do nich dostępu. Wielki Microsoft 

„uszczęśliwia” swych klientów czym chce i jak chce. Ponieważ zapłaciłem ponad 500 złotych za 

dożywotnie korzystanie z programu, chciałbym decydować, na której wersji programu chcę 

pracować]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Les pecheurs de perles – Je crois entendre encor 

Georges Bizet 

Cyrille Dubois – Aleksandre Bloch 

Orchestre National de Lille 

MEZZO 

♣ 



2021-03-24 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6273 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

 

Polska – 29 978 nowych zakażonych. 575 zgonów. 

 

[Wczoraj podano, że od początku pandemii było 2 089 869 zakażonych. Dzisiaj podano, 

że od początku pandemii mamy 2 120 671 zakażonych. To znaczy, że w ciągu doby przybyło 

30 802 nowych zakażonych. Również zgonów jest więcej, bo 579 i takie różnice są niemal 

każdego dnia]. 

PM: – To najgorsza sytuacja od początku pandemii. Umierają ci, którzy nie zdążyli się 

zaszczepić. Oblężone są szpitale, brak w nich miejsc i lekarzy. System, który miał temu 

zapobiec [nie zapobiegł i to nigdzie na świecie. Tylko masowe szczepienia zapobiegną]. 

Arleta Zalewska: – To ludzie, bez których nie da się walczyć z covidem. To oni przez 

ostatni rok tłumaczą nam, jak niebezpieczny jest koronawitus i jak należy się przed nim 

chronić… to właśnie lekarzom i pielęgniarkom zadaliśmy pytanie, jakie nowe obostrzenia 

należy wprowadzić, żeby tę falę zakażeń spowolnić? 

Beata Osińska, doktor, lekarz specjalista medycyny rodzinnej: – Na te dwa tygodnie co 

najmniej powinno być zamknięte, tak zwany całkowity lockdown. 

Michał Sutkowski, doktor, Kolegium Lekarzy Rodzinnych w Polsce: – Zamknąć żłobki i 

przedszkola, zamknąć markety budowlane, zmniejszyć mobilność obywatelską. To nie musi się 

nazywać godzina policyjna, ale przecież tak jest na zachodzie. 

Andrzej Matyja, profesor, prezes Naczelnej Rady Lekarskiej: – Liczyłbym na zdrowy 

rozsądek ludzi Kościoła, bo przecież kościoły nie są zieloną wyspą, gdzie nie mamy tego wirusa. 

Jesteśmy spóźnieni zawsze o krok. Tak. Tą [tę] listę wolontariuszy, tą [tę] listę chętnych do 

pracy, do pomocy można było stworzyć w lipcu. 

Tomasz Karauda, lekarz Oddziału Chorób Płuc, Uniwersytecki Szpital Kliniczny w Łodzi: 

– I ten cały dzień, światła, znowu na głębokim wdechu… Pomóżcie nam w tej walce, macie 

najskuteczniejsze narzędzie – dystans, dezynfekcję i maseczki. 

Jacek Nasiłowski, doktor, Szpital Narodowy w Warszawie: – Codziennie 30 pacjentów 

jest wypisywanych, 30 przyjmujemy. Można dostawiać, dostawiać, dostawiać i tlen można 

doprowadzać do tych łóżek, tylko tyle, że ktoś tym pacjentem musi się zająć. Naprawdę mamy 

sporo pacjentów w ciężkim stanie, mamy w tej chwili około 20 pacjentów na respiratorze. 

[…] 

Wojciech Maksymowicz, KP PiS, Porozumienie: – Ten system nie jest najlepiej 

zorganizowany. Nie da się ukryć… porażka ministra Niedzielskiego. No jest poczucie chaosu. 

[Mamy więc jedynego winnego – tymczasem winnych jest wielu i winny jest przez lata zły 

stosunek do służby zdrowia. Wypada, żeby państwo miało służbę zdrowia, lecz na tym 

zainteresowanie się kończyło i kończy. Nie przejmowano się ubytkiem lekarzy i pielęgniarek. 

Trudno wymieniać zbyt liczne szczegóły. Nie zadbano o służbę zdrowia, zadbano o potężny 

system panowania nad narodem – cała struktura resortu spraw wewnętrznych ma się bardzo 

dobrze, zarobki tam są kilkakrotnie większe niż lekarzy i pielęgniarek. Również administracja 

państwowa ma się dobrze, tam nie brakuje urzędników i nie muszą walczyć o zarobki, już je 

mają o ileś wyższe niż lekarze i pielęgniarki. Teraz najważniejsze są szczepionki, ale Polska 

dostaje ich niewiele, tyle co z łaski. Jakoś Wielka Brytania zaszczepiła już połowę dorosłej 

populacji. Brytyjczycy mają skuteczne dojścia do producentów szczepionek, rząd polski nie ma 

przyjaciół w świecie, Kaczyński nie czuł potrzeby przyjaciół, zrażał sobie wszystkie rządy, 

jesteśmy na marginesie wspólnoty narodów. Premier Wielkiej Brytanii, Boris Johnson, zapewne 

codziennie rozmawia z jakimś przywódcą światowym i to przyjaźnie rozmawia. Nasz Kaczyński 

rozmawia jedynie z Orbanem. Kaczyński usiłuje inaczej krakać niż reszta wron. Mamy, co 

mamy]. 

AZ: – Na szczęście są też takie historie: „Jesteśmy zwarci i gotowi” – To strażacy z 

Pleszewa decyzją wojewody oddelegowani do pracy w szpitalu tymczasowym w Poznaniu. 

PM: – Co trzeci wynik testu w Polsce jest pozytywny, czyli potwierdza zakażenie 

Covidem. Na świecie jest inaczej. Tak duży procent oznacza, że nie ma kontroli nad tym, jak 



wirus się rozchodzi. To jest właśnie ta porażka, od tego się zaczęło, od testowania tylko osób z 

objawami. 

Katarzyna Górniak: – …Ostatniej doby wykonano w Polsce 95 854 testów, to najwięcej od 

początku pandemii. Wynik pozytywny: 32 767. Trzeba wykonać dziesięć razy więcej testów – to 

norma…  

 

PM: – 38 nieruchomości w 14 miejscowościach zakupił Daniel Obajtek… 

 

PM: – Prokuratura oskarża pisarza o publiczne znieważenie prezydenta. Czy Jakub 

Zulczyk pójdzie siedzieć… jest debilem [prezydent] 

 

PM: – Po wyborach w Izraelu premier Netanjahu ogłosił kolejne zwycięstwo… jego partia 

wygrała, ale potrzebuje koalicji… 

 

PM: – …Amerykańska firma Pfizer zaczęła badania kliniczne, zresztą nie tylko ona. 

Blokować rozwój wirusa mają tabletki, spreje i leki dożylne. 

Mikael Dolsten, doktor, Pfizer 

Opracowaliśmy ten lek jako substancję podawaną doustnie, która będzie mogła być 

przepisywana po pierwszych symptomach infekcji, bez konieczności 

hospitalizowania pacjenta. 

Monika Krajewska: – …Pfizer prowadzi już badania kliniczne, w których uczestniczą 

pacjenci w szpitalach. Im leki podaje się dożylnie. Koncern zapewnia, że dzięki tym dwóm 

preparatom doustnym i dożylnym uda się uzupełnić model leczenia… I też biorą udział w tym 

wyścigu, i są nawet w bardziej zaawansowanej fazie testów klinicznych – szwajcarski [koncern] 

Roche jest już w połowie badań nad lekiem na Covid-19. Ale ratunek może przyjść nie tylko w 

tabletce, a także w spreju takim do nosa. Już latem będzie go można kupić w Izraelu i Nowej 

Zelandii, bo bardzo dobre wyniki przyniosły brytyjskie testy: 

Maciej Woroch, Londyn: – Tlenek azotu rozpylany w nosie nie tylko blokuje 

przedostawanie się koronawirusa do górnych dróg oddechowych i płuc, ale też zapobiega jego 

przenoszeniu, łagodzi objawy u zakażonych i pomaga pokonać infekcję. Testy leku wykazały, że 

w 72 godziny od zakażenia zabija on 99% komórek u pacjentów i może być wykorzystywany 

także jako środek zapobiegawczy, bo skutecznie chroni przed kolejną inwazją. 

[To ostatnie wiadomości na temat spreju i tabletek – nie pojawiły się w zastosowaniu]. 

MK: – Pfizer na razie nie zauważył żadnych niespodziewanych problemów w czasie 

pierwszej fazy testów klinicznych. Jej wyniki mają być znane za kilka tygodni, a w drugim 

kwartale mają ruszyć kolejne badania. Koncern szacuje, że Amerykanie mogliby zgodzić się na 

warunkowe dopuszczenie leku do użytku jeszcze w tym roku, Moniaka Krajewska, Fakty. 

[To powinna być najważniejsza dzisiejsza wiadomość i powinna być podawana na 

pierwszym miejscu]. 

 



ANTIDOTUM  DNIA 

- Maks, ty źle skończysz przez te żarty. Maks, ty powiedziałeś, że większość fabrykantów 

to złodzieje. Ale Maks ty pamiętaj, że my jesteśmy po to, żeby robić też. 

- Ej Morys, Morys. Ty jesteś podły żydziak. 

- A ty jesteś głupi, sentymentalny Niemiec. O. 

- Kłócicie się o wyrazy. Ale Morys ma rację, Maks. 

- Piękne miasto. Piękne miasto, ale co ja na tym zarobię? No. 

[z filmu „Ziemia obiecana” – te filmy to historia Polski] 

♣ 
2021-03-25 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6358 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska – 34 151 nowych zakażonych. 520 zgonów. 

 

GK: – Dane nie pozostawiają wątpliwości. Jesteśmy w najgorszym momencie od początku 

pandemii. To nie jest już czas na dyskusje, ale na działanie. Rząd zaostrza restrykcje i zamyka 

sklepy, przedszkola, zakłady usługowe i obiekty sportowe – od soboty, z pewnymi wyjątkami. 

Mateusz Morawiecki, premier: – Polska dzisiaj znajduje się w najtrudniejszym momencie 

pandemii. Jesteśmy o krok od przekroczenia granicy, poza którą nie będziemy mogli we 

właściwy sposób leczyć pacjentów, leczyć naszych obywateli i musimy zrobić wszystko, żeby 

uniknąć takiego scenariusza. 

Arleta Zalewska: – Od soboty do obowiązujących obostrzeń należy dopisać zamknięcie 

sklepów meblowych i budowlanych, salonów fryzjerskich i kosmetycznych oraz wszystkich 

obiektów sportowych (wyjątek: otwarte wyłącznie do sportu zawodowego). Żłobki i przedszkola 

otwarte będą tylko dla dzieci medyków i funkcjonariuszy służb mundurowych. I w końcu w 

sklepach powyżej 100 metrów kwadratowych od soboty może przebywać jedna osoba na 20 

metrów kwadratowych. Tak samo ma być w kościołach. Obostrzenia od soboty do 9 kwietna. 

Łukasz Jankowski, doktor, prezes Okręgowej Rady Lekarskiej w Warszawie: – Ja jestem 

poruszony tym, jak wiele wątków politycznych znalazło się na tej konferencji [z premierem]. 

Mateusz Morawiecki, premier: – Apeluję do opozycji, jeżeli nie potraficie działać 

solidarnie razem z rządem, przynajmniej nie zaostrzajcie sytuacji. 

Łukasz Jankowski, doktor, prezes Okręgowej Rady Lekarskiej w Warszawie, dalszy ciąg: 

– Dziś powinniśmy skupić się na koronawirusie, na walce z koronawirusem, na tym, żeby 

wesprzeć tych, którzy działają dzisiaj na pierwszym froncie i wesprzeć pacjentów, a nie na 

rozliczeniach. 

AZ: – Pacjentem oddziału covidowego wciąż jest Jarosław Gowin. 

Jarosław Gowin, wicepremier, minister rozwoju, pracy i technologii, KP PiS, 

Porozumienie 

Jestem każdego dnia świadkiem ludzkich dramatów. [Pierwsza wypowiedź]. To się 

przekłada w sposób brutalnie arytmetyczny na liczbę tych, którzy żegnają się 

z życiem. No, tak naprawdę z dzisiejszymi decyzjami rządu, trudno, ratujemy życie 

kilkudziesięciu osób. [Druga, rzekoma wypowiedź]. 

AZ: – Gowin śledząc pracę lekarzy niemal na żywo od dwóch tygodni dziś przyznaje: 

nowe restrykcje muszą być wprowadzone, żeby pomoc mogła trafiać do każdego pacjenta. 

Jarosław Gowin zostanie w szpitalu jeszcze w tym tygodniu. 

GK: – Czternaście karetek przed jednym tylko szpitalem, godziny na podjeździe z 

pacjentem bez pewności, że szpital go przyjmie. To ekstremalna sytuacja ze Śląska, na papierze 

jest jeszcze wiele wolnych łóżek i respiratorów. W praktyce karetki odbijają się od szpitalnych 

ścian. System przestaje działać. 

Marek Nowicki: – Sznur karetek przed dawnym szpitalu górniczym w Zabrzu to widoczny 

znak kryzysu. Podobnie jest w całym kraju. Oprócz tych stojących przed izbami przyjęć jeszcze 

setki krążących od miasta do miasta, od placówki do placówki. 



Michał Fedorowicz, ratownik medyczny [z Warszawy]: – Słuchaj, Michał, w Nowym 

Mieście nad Pilicą są jeszcze wolne miejsca. Przypomnę, jeżdżę w Warszwie. Jest trzecia 

godzina nad ranem, wolne miejsce w Nowym Mieście nad Pilicą, ale jedź do szpitala, sprawdź, 

czy nie mają wolnego miejsca, ponieważ od kilku godzin nic nie przywieźliśmy. I okazało się, 

że akurat było wolne miejsce. 

MN: – W szpitalach coraz częściej zaczyna brakować tlenu. 

Natalia Cistowska, Samodzielny Publiczny Wojewódzki Szpital Zespolony w Szczecinie: 

– Obecnie na dobę zużywamy ponad pięć ton tlenu medycznego. Porównując do czasu sprzed 

pandemii w czasach normalnego funkcjonowania szpitala było to sześciokrotnie mniej. 

MN: – Szpital Uniwersytecki w Krakowie to duży supernowoczesny kompleks budynków 

oddany do użytku niecałe dwa lata temu, mają dobry sprzęt i wiele łóżek. Zamieniają zwykłe 

oddziały na covidowe, ale i tu za chwilę placówka osiągnie granice możliwości. Nikt budując 

ten wielki gmach nie przewidział, że potrzeba będzie w nim w tak krótkim czasie aż tak dużo 

tlenu. 

Marcin Jędrychowski, dyrektor Szpitala Uniwersyteckiego w Krakowie: – To, co jest dla 

nas problemem, to jest problem instalacji, na jednym z budynków już mamy przekroczone 

zużycie tlenu, które było rekomendowane jako dopuszczalne, natomiast w pozostałych 

budynkach zbliżamy się do tej granicy. 

MN: – Jedyna więc nadzieja w szpitalach tymczasowych, które też błyskawicznie się 

zapełniają. 

Dagmara Zalewska, rzeczniczka wojewody łódzkiego: – Codziennie przybywają kolejni 

pacjenci i w tej chwili na 56 uruchomionych łóżek i 10 respiratorowych mamy 20 pacjentów, ale 

wiemy, że na dzisiaj kolejne już są zaplanowane. [Czyli jest dobrze, a może nawet bardzo 

dobrze. Jednak pani nie powiedziała, ilu mają lekarzy]. 

Rafał Cudnik, dyrektor do spraw medycznych Szpitala świętego Wojciecha i Szpitala 

tymczasowego w Gdańsku: – My tutaj w szpitalu tymczasowym w Gdańsku cały czas 

zwiększamy liczbę dostępnych łóżek, w dniu jutrzejszym 188, ale kolejny tydzień niestety 

napawa mnie niepokojem i prawdopodobnie będziemy musieli otworzyć szpital w całym 

zakresie 400 łóżek. [Czyli też nie najgorzej. To gdzie jest żle?] 

MN: – Wielu z tych dzisiaj zdiagnozowanych dopiero za kilka dni będzie potrzebować 

pomocy szpitalnej. W szpitalach tymczasowych nie mogą jednak pracować tymczasowi 

pracownicy. Wszyscy chcą uniknąć zatrudnienia pracowników o [tylko] podstawowym 

przeszkoleniu. 

Paweł Wnuk, ratownik medyczny, fragment audycji „poranna rozmowa” w RMF FM: – W 

pewnym momencie tak jak teraz to się dzielimy ze szpitalem południowym czy ze szpitalem 

narodowym, zaczyna się jakby podkupywanie pracowników. 

MN: – Nic więc dziwnego, że w tej sytuacji zainteresowanie szczepieniami nie maleje. To 

dziś Radom, a to pan z Warszawy. 

- Radom albo Siedlce. Wybrałem Radom. 

[Pacjenci zgłaszający się na szczepienie przez Internet albo przez telefon wysyłający sms 

nie podają miejsca zamieszkania – nie jest to wymagane – i wobec tego system rozsyła 

pacjentów na szczepienia po całym kraju. Pan z Warszawy wybrał Radom, a ktoś z Radomia jest 

zapewne kierowany do Warszawy. To wielki błąd systemu i przyczyna postępującego coraz 

większego bałaganu w kraju]. 

 

GK: – Do liczby zamykanych obiektów rząd nie dopisał kościołów. Są ograniczenia, ale 

czy ktoś widział liczenie metrów kwadratowych, [liczenie] wiernych i sprawdzanie odległości? 

…kościoły – 20m2 na jednego wiernego… 

 

Cezary Grochot: – Związek Polaków na Białorusi to dziś dla Łukaszenki wróg numer 

jeden. Zaczęło się od zatrzymania we wtorek prezes organizacji, Andżeliki Borys. Teraz mamy 

do czynienia z kolejną falą aresztowań… prokuratura oskarża o podżeganie do nienawiści na tle 

narodowościowym i religijnym oraz o „rehabilitację nazizmu”… 

 



GK: – Rozmowy trwają, ale nie ma zgody całej opozycji, czy poprzeć w głosowaniu 

Europejski Fundusz Odbudowy… 

Borys Budka, szef PO: – Nie możemy zgodzić się na to, że ktoś będzie szantażował 

własny naród, że ktoś nie mając większości będzie próbował w schyłkowym okresie swojej 

władzy położyć łapę na kolejnych środkach europejskich. 

Reguły podziału – rządowy fundusz inwestycji lokalnych 

Dofinansowanie na głowę mieszkańca 

Źródło: Fundacja Batorego 

Opozycja – 25 złotych 

Gminy, w których pokonano kandydata PiS – 60 złotych 

Neutralni – 134 złote 

PiS – 253 złote 

Mateusz Morawiecki nie ma większości, brakuje mu około 20 szabel. Solidarna Polska nie 

zagłosuje za Funduszem Odbudowy, co powtarza od dawna, ale z coraz ciekawszymi 

argumentami: 

Janusz Kowalski, KP PiS, Solidarna Polska: – Polska w mojej ocenie stanie się państwem 

peryferyjnym Dojczlandu. 

Opozycja żąda, by 40% środków było w dyspozycji samorządów. Po drugie, plan 

odbudowy powinna zaakceptować komisja wspólna rządu i samorządu. Po trzecie, potrzebny 

jest komitet monitorujący, w skład którego wejdą organizacje pracodawców, pracowników i 

samorządów, a także określona część pieniędzy musi być przeznaczona na zdrowie. 

Rząd liczy na to, że opozycja i tak poprze miliardowe fundusze, niezależnie od obaw, że 

pieniądze trafią do kieszeni działaczy, znajomych i sympatyków PiS. 

Szymon Hołownia: – Należy zagłosować ZA, dlatego że to jest mechanizm europejskiej 

solidarności. 

Czterech posłów Hołowni to za mało, ale już ponad 40 szabel lewicy rozwiązałoby 

problem premiera. A Lewica wysyła niejednoznaczne sygnały: 

Marcin Kulasek, KKP Lewicy, Nowa Lewica: – 250 miliardów złotych dla Polski muszą 

być, bo tak jak powiedziałem, jest swego rodzaju drugi plan Marshalla. 

Z tej strony można usłyszeć, że Europejski Fundusz Odbudowy trzeba poprzeć, a 

zastopować Krajowy Plan Odbudowy autorstwa rządu. Ale to fikcja, bo jedno jest sprzężone 

z drugim i głosowanie w Sejmie będzie tylko jedno. Maciej Knapik, Fakty. 

[Należy walczyć o dwa głosowania w Sejmie – pierwsze głosowanie ratyfikujące 

Europejski Fundusz Odbudowy oraz drugie głosowanie nad ustawą zawierającą Krajowy Plan 

Odbudowy – i to powinien być jednoznaczny warunek poparcia przez opozycję]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

RIGOLETTO 

Melodramma in three acts by Giuseppe Verdi (1813-1901) 

Libretto by Francesco Maria Piave after Victor Hugo’s play „Le roi s’amuse” 

Rigoletto – George Petean 

Gilda – Aleksandra Kurzak 

Sparafucile – Andrea Mastroni 

Chorus of the Opernhaus Zürich 

Chorus Master – Ernst Raffelsberger 

OPERNHAUS - ZÜRICH 

MEZZO 

♣ 
2021-03-26 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6353 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska – 35 143 nowych zakażonych. 443 zgony. 

Nowi zakażeni w województwach: 



mazowieckie – 5 264 

śląskie – 5 095 

wielkopolskie – 4 141 

dolnośląskie – 2 875 

małopolskie – 2 826 

pomorskie – 2 625 

kujawsko-pomorskie – 1 940 

łódzkie – 1 872 

podkarpackie – 1 716 

zachodniopomorskie – 1 113 

lubelskie – 1 073 

warmińsko-mazurskie – 1 067 

lubuskie – 874 

świętokrzyskie – 822 

opolskie – 694 

podlaskie – 529 

 

GK: – Kolejny dzień zaczynamy od fatalnych informacji z frontu walki z pandemią. 

Rośnie liczba zajętych łóżek i respiratorów, rośnie, ale wolno, liczba zaszczepionych. 

Producenci obiecują nam 7 milionów dawek do końca kwietnia, a rząd szykuje rewolucję w 

programie szczepień. 

Arleta Zalewska: – …Od kwietnia mamy szczepić więcej i szybciej. Łatwiejszy ma być 

też sposób rejestracji. Najpierw od połowy kwietnia rząd chce na jeden dzień kolejno 

dopuszczać do rejestracji roczniki 60 minus. Zasada jest prosta: jeden dzień, jeden rocznik i tak 

aż do czterdziestki. Od maja rząd planuje otworzyć rejestrację dla wszystkich chętnych. Ma to 

się odbywać bez wpływu na dalsze szczepienia starszych roczników. Wyzwaniem dla rządu jest 

przygotowanie tak sieć szczepień, by można w nich było szczepić kilkaset osób dziennie. 

Jednym z pomysłów jest zmiana prawa, by przy szczepieniu nie był potrzebny lekarz. Kolejnym 

– organizacja tak zwanych szybkich punktów szczepień… Mamy rezygnacje pewnych 

podmiotów jako punkty szczepień… 26.03 – 27 779 zajętych łóżek Covid-19, w ciągu tygodnia 

wzrosła o 5 tysięcy. 

Miłosz Parczewski, profesor, konsultant wojewódzki w dziedzinie chorób zakaźnych, 

Pomorski Uniwersytet Medyczny: – Niestety musimy też oczekiwać dużej liczby stanów 

ciężkich i zgonów w najbliższych dniach. 

AZ: – Słysząc to wszystko trudno uwierzyć, że tak wielu uprawnionych do szczepień albo 

nie stawia się na umówione [raczej wyznaczone] terminy, albo nie rejestruje się wcale. Od 

północy w całej Polsce będą obowiązywać nowe ostrzejsze restrykcje. 

GK: – Nie mamy zwyczaju kontroli w świątyniach – mówi komendant główny policji 

pytany o egzekwowanie rządowych restrykcji podczas Wielkanocy… 

 

GK: – Przeszczepy serca, krok po kroku… 

 

GK: – Konflikt między rządem a samorządem o stołeczny szpital południowy trwa od 

dawna. Dziś wybuchła wojna – wypowiedzieli ją minister zdrowia i wojewoda wprowadzając 

komisarza, który ma zarządzać dwoma warszawskimi szpitalami. W tle może być próba 

przejęcia miejskich placówek… 

 

GK: – Albo premier nie do końca wiedział, co mówi, albo świadomie zaatakował 

prywatną służbę zdrowia. Przekonywał niezgodnie z prawdą, że nie bierze ona udziału w walce 

z Covid-19. Obok stał minister zdrowia, ale nie odezwał się. Zrobił to dziś dziękując prywatnym 

placówkom za zaangażowanie… 

 

GK: – Amerykański prezydent podwaja stawkę – obiecuje 200 milionów szczepień na 

Covid-19 na pierwsze sto dni prezydentury… 

Szczepienia w Stanach Zjednoczonych – 133 miliony dawek 



14% populacji w pełni zaszczepionej 

Szczepienia w Unii Europejskiej – 62 miliony dawek 

4% populacji w pełni zaszczepionej 

 

GK: – Osiem holowników nie dało rady ruszyć gigantycznego kontenerowca [Evergreen], 

który od czterech dni blokuje Kanał Sueski. Trzeba będzie pogłębić kanał. Tymczasem  na 

morzu tworzy się korek statków, głównie z ropą i gazem… 

Sal Mercogliano, ekspert do spraw prawa morskiego, Campbel University: – Dziób statku 

[400m długości] jest w Azjii, rufa w Afryce… 

Przewozi 20 tysięcy kontenerów. 

 



ANTIDOTUM  DNIA 

Żadna z licznych grup ratunkowych nie zdołała odszukać Percy’ego i Jack’a. 

Nina Fawcett żyła w nadziei na ich powrót aż do śmierci w 1954 roku. 

Przez niemal sto lat drwiono z wiary Fowcett’a w istnienie zaginionej cywilizacji. 

Lecz na początku XXI wieku archeolodzy odkryli w Puszczy Amazońskiej sieć 

starożytnych dróg, mostów i rolniczych osad także w miejscu, które Fowcett wskazał jako 

zaginione miasto Z. 

[z filmu „Zaginione miasto Z”] 

♣ 
2021-03-27 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6353 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska – 31 757 nowych zakażonych. 448 zgonów. 

 

GK: – Godzina policyjna to jest realna opcja, ale nie teraz i pod warunkiem, że za półtora 

tygodnia [bo nie można na święta] nie będzie spadku liczby zakażeń i nie poprawi się 

dramatyczna sytuacja w szpitalach. Trzeba więc czekać, najlepiej w domach w możliwie wąskim 

gronie. 

Krzysztof Skórzyński: – …zakaz przemieszczania się już wisi w powietrzu… Wśród 

samych złych informacji ta może być światełkiem w tunelu: W warmińsko-mazurskim, gdzie 

obostrzenia wprowadzono tydzień wcześniej, dziś już jest mniej, wyraźnie mniej (20.03 – 889 

27.03 – 760). Najtrudniej jest na Śląsku. A to już rzeczywistość w Krakowie: Takie zdjęcia, 

sznur karetek, które stoją na podjazdach szpitali [jeszcze powinien helikopter wisieć w 

powietrzu]. 

Katarzyna Turek-Fornelska, zastępca dyrektora do spraw lecznictwa, Szpital 

Specjalistyczny imienia St. Żeromskiego w Krakowie: – Ilość miejsc jest coraz to mniejsza, 

również dziecięcych. Jeszcze dajemy radę [zwłaszcza pani dyrektor], ale nie wiadomo, jak 

długo. 

Adam Niedzielski, minister zdrowia: – Będziemy mieli do czynienia z trzecią falą, która 

przewyższy drugą falę. [Cóż za imponująca wiedza]. 

KS: – Patrząc dziś na to, co działo się na bulwarach w Warszawie, widać, że dalej mimo 

dramatycznych danych wiele osób ma obostrzenia tam, gdzie powinna być maseczka. [No, nie, 

panie Krzysztofie, maseczka powinna być znacznie wyżej i z przodu…] 

 

GK: – Platforma Obywatelska ma pomysł, jak uzdrowić Polskę. Punktuje błędy i 

zaniedbania rządu w walce z pandemią i proponuje największy po wojnie plan zdrowotny: 

Powszechne badania, pocovidowa rehabilitacja i szpitale bez limitów [chyba bez limitów 

finansowych, nie łóżkowych]. Brzmi dobrze, ale trzeba pytać o szczegóły i pieniądze… 

Arłukowicz: – Sieć laboratoriów, pracujących 24 godziny na dobę, [a w święta?] w pełnej 

mocy, [kiedy moc jest pełna?] 24 godziny na dobę, żeby testować ludzi… 

- Platforma proponuje wydzielenie stu szpitali, w których nie będzie się walczyło z 

covidem. 

- Jesteśmy w szczycie pandemii [skąd taka pewność, że to już szczyt?] 25% procent 

obłożenia [szpitali tymczasowych]. 

Budka: – Wyciągamy rękę do rządzących. 

- Platforma proponuje natychmiastowe zwiększenie liczby lekarzy o, jak wylicza, 3 

tysiące. 

Arłukowicz, znów: – Wzywam ministra zdrowia z tego miejsca do podjęcia 

natychmiastowej decyzji o odstąpieniu od egzaminów ustnych dla lekarzy, którzy zdają teraz 

specjalizację. 

Niedzielski: – Nie można przerywać czegoś, co jest w połowie biegu. 

Budka: – Mówimy o co najmniej dodatkowych stu miliardach złotych na fundusz naprawy 

zdrowia Polaków. Moi drodzy, centralny port komunikacyjny? Czy on uratuje wasze zdrowie? 



 

GK: – Ocalić Bałtyk. 

- Bałtyk umiera. To jest morze bardzo wrażliwe. 

- Ma tu być coraz więcej martwych stref. Możemy już nie spotkać wielu gatunków ryb. 

- Ostatnia godzina tak naprawdę na naszą reakcję, na naszą pomoc dla Bałtyku. 

 

GK: – Od tego wpisu rozpoczął się zmasowany atak na Tomasza Grodzkiego; oskarżenia o 

łapówki, akcje CBA i ataki polityczne partii władzy. Sprawy są w prokuraturze, a sąd uznał ten 

pierwszy wpis za zniesławienie i nakazał przeprosiny… 

 

GK: – Zła informacja jest taka – dziś śpimy godzinę krócej. Proszę nie zapomnieć 

przestawić zegarków w nocy z drugiej na trzecią. Dobra informacja – być może robimy to 

ostatni raz. Pytanie w Unii nie brzmi: Czy rezygnować ze zmiany czasu? Tylko czy zostać przy 

letnim czy zimowym? 

[…] 

 

GK: – Tuszowanie śmiertelnych wypadków, praca po kilkanaście godzin, mobbing i 

fatalny stan techniczny maszyn. Dziennikarze Superwizjera TVN sprawdzili, jak wygląda praca 

operatorów dźwigów budowlanych… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Piszczyk? 

- Tak. 

- Nie bójcie się. To już nie te czasy. Co u was? 

- Nic nowego. 

- Dobry film? Co? 

- Ośmieszyli mnie. Przecież na jakiegoś błazna wyszedłem. 

- Wy? 

- No, tak. Przecież to o mnie. Ja opowiedziałem kiedyś życiorys jakiemuś literatowi, 

wódkę we mnie wlewał, no, tak żeśmy sobie gaworzyli, no, skąd ja mogłem przypuszczać, że on 

tak perfidnie to wszystko wykorzysta. I jeszcze film z tego robią. I oczywiście wszystko 

poprzekręcane. Przecież nie chodziło o żadną gazetkę ścienną, tylko o napis w toalecie. A ten 

aktor, jak mu tam? 

- Kobiela był doskonały. 

- Tak, doskonały, Kobiela, tak. Przecież on zadrwił sobie ze mnie! Co on ze mnie zrobił? 

Donosiciela, lizusa, szuję. Żyję! 

- Uspokójcie się, Piszczyk. 

- Kochany. Ja tego tak nie zostawię! Uuu! Nie, nie, nie. Ja to po prostu zaskarżę do sądu i 

zażądam odszkodowania i… 

- Sami jesteście sobie winni. Nie należy własnego życiorysu opowiadać byle komu. 

- Przecież pan kapitan dobrze wie, jak to było. Chociaż pan mi wtedy też nie wierzył. To 

naprawdę nie ja napisałem… 

[z filmu „Obywatel Piszczyk”] 

♣ 
2021-03-28 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6353 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska – 29 253 nowych zakażonych. 131 zgonów. 

 

GK: – Był dziś taki moment, że na Mazowszu nie było ani jednego wolnego respiratora 

dla pacjentów covidowych. Szybko przesunięto je z innych oddziałów, ale to pokazuje, jak 

jesteśmy blisko granicy wydolności szpitali na Mazowszu czy Śląsku. Liczba zakażeń wciąż 

rośnie porównując tydzień do tygodnia. 



Krzysztof Skórzyński: – …było więcej ludzi niż mogło i powinno tu być. Kościół nie 

pękał w szwach, trzeba oddać wiernym, że wszyscy mieli maseczki, ale o limicie i dystansie nie 

było tu mowy. Na mszy powinno być maksymalnie 40 osób, my doliczyliśmy się 75. 

Modelowy, wymarzony, idealny przykład dała katedra we Wrocławiu: [ksiądz z 

licznikiem przed wejściem]. Bardzo skrupulatnie pilnowano, by nawet o jedną osobę nie 

przekroczono limitu. Można się było rejestrować na mszę [smartfonem!] albo przyjść, źle liczyć 

się z tym, że się do środka nie wejdzie, bo przed wejściem [liczono licznikiem, sprawdzano 

rezerwację na smartfonie]. 

Trudniej ze zrozumieniem nowych zasad było w mniejszych miejscowościach. To 

Podlasie. Ale tu akurat ksiądz był kategoryczny. Tu już nie ma miejsca na luźne podchodzenie 

obostrzeń, skoro tylko dziś zaraportowano prawie trzydzieści tysięcy nowych przypadków, to 

prawie  o siedem i pół tysiąca więcej niż w niedzielę tydzień temu i o prawie dwardzieścia 

tysięcy więcej niż w niedzielę przed miesiącem… 

Ale pokażmy coś jeszcze, w tym momencie tu i teraz chorych jest 400 185 stwierdzonych 

aktywnych przypadków. Nie wiadomo, ilu jest tych, którzy nie mieli zrobionego testu i nie są 

ujęci w tych statystykach. Przypomnijmy, że wczoraj minister zdrowia stwierdził, że rząd na 

razie nie rozważa na poważnie wprowadzenia godziny policyjnej… 

Jak kraje radzą sobie z pandemią? 

1. Nowa Zelandia - najlepiej 

2. Singapur 

3. Australia 

*** 

49. Peru 

50. Polska 

51. Brazylia 

52. Czechy 

53. Meksyk 

 

GK: – Śmiertelny atak na dzieci w Krakowie. 

- Mężczyzna metalową rurką zaatakował syna [czyjego?] i dziesięciolatka… 

 

GK: – Koronawirus miał zmutować w amazońskiej dżungli. Dziś brazylijska odmiana 

zakaża i zabija w tym kraju na niespotykaną dotąd skalę. Zdarza się, że chorują nawet ci, którzy 

już przeszli Covid-19. Nie do końca jest jasne, czy szczepienia dają odporność na mutację 

brazylijską. 

Cezary Grochot: – …Brazylijska mutacja P1… Zmutowany amazoński wirus szybko 

wydostał się z amazońskich lasów i wywołał lawinowy wzrost liczby zachorowań. Każdego dnia 

notuje się w Brazylii około 100 tysięcy nowych przypadków. 

[Brazylia ma 211 milionów ludności, to w ciągu doby zachorowało 474 mieszkańców na 1 

milion mieszkańców. W Polsce dziś zachorowało 29 253 mieszkańców. Polska ma 38 milionów 

mieszkańców, to w ciągu doby zachorowało 770 osób na 1 milion mieszkańców. Czyli w Polsce 

niemal dwukrotnie więcej zachorowało niż w Brazylii. Chcielibyśmy mieć chociaż taki stan 

pandemii jak ma Brazylia. Niedokładna informacja lub niesprawdzona informacja jest 

dezinformacją albo tendencyjną informacją]. 

- Zmarło już ponad 300 tysięcy ludzi, a za chwilę będzie pół miliona, bo służba zdrowia 

już jest przeciążona… 

[Znów ten sam rachunek: Brazylia – zmarło już 1 421 osób na 1 milion mieszkańców. 

Polska – od początku pandemii zmarło 51 884 osób, czyli zmarło już 1 385 osób na 1 milion 

mieszkańców]. 

CG: – Znów kopane są masowe groby. Są jeszcze inne bardzo niepokojące informacje: 

Coraz częściej chorują ludzie młodzi… 

 

GK: – 700 kilometrów przejechała załoga karetki pogotowia jeżdżąc od szpitala do 

szpitala. Nigdzie nie było miejsca dla pacjenta. [Znaczy, że system koordynatorów upadł, a mieli 



oni rozpoznawać, gdzie są wolne łóżka i tam kierować karetki. Czyli jeżdżą, aby jeździć, aby 

nikt nie mówił, że pogotowie nie działa]. 

- …Miejsce jest ustalone przez dyspozytora dyżurnego w Gliwicach. 

Marek Nowicki: – …w Gliwicach… teraz odbiera 700 wezwań dziennie… 

- jest ponad 160 karetek w stałym obiegu na Śląsku… 

MN: – Liczba próśb o ratunek rośnie lawinowo. Tylko w Warszawie w miniony czwartek 

dyspozytorzy przyjęli 1991 zgłoszeń… Nie wytrzymują ludzie, nie wytrzymuje system 

komputerowy, który łączy pacjentów tam, gdzie to jest możliwe… 

 

Tvn24bis – 7 DNI - UNIA – Maciej Sokołowski 

Ursula von der Leyen, przewodnicząca Komisji Europejskiej: – Zastanowimy się, czy 

eksport do krajów, które mają wyższy wskaźnik zaszczepionych niż my, jest wciąż 

proporcjonalny. Chcemy pewnych [gwarantowanych] dostaw, zwiększenia ich w ramach 

kontraktów, chcemy wzajemności i proporcjonalności w eksporcie i sięgniemy po każdy 

instrument, jaki mamy do dyspozycji, by to osiągnąć. 

MS: – Problem wciąż jest z jednym z dostawców – z firmą AstraZeneca, która w drugim 

kwartale miała dostarczyć 180 milionów dawek, a już zapowiada, że nie będzie ich więcej niż 70 

milionów. AstraZeneca miała też inne problemy. Wiele państw Unii wstrzymało szczepienia 

tym preparatem… 

[ Ale to jest powtórzenie z zeszłego tygodnia]. 

 



ANTIDOTUM  DNIA 

Bałtyk. Patrzcie, jaki jest łagodny, wśród tej cichej, pogodnej nocy. A jednak stanowi on 

odwieczne pole walki pomiędzy ludźmi, którzy uzbroili okręty i opancerzyli kadłuby. Oto jeden 

z tych okrętów. Chcemy wam przedstawić jego dzieje w pierwszych tygodniach ostatniej wojny. 

Nie będzie to jednak reportaż, który miał mieć pokrycie w faktach. 

Jakkolwiek nasz okręt nazywa się „Orzeł”, jakkolwiek opowieść filmowa została oparta na 

rzeczywistych przygodach. I ludzie, których wam przedstawiamy, to nie portrety załogi Orła. 

Nie należy w nich dopatrywać się postaci historycznych. Pragniemy jedynie ukazać cząstkę 

losów ludzkich w warunkach ciężkich i roli służby na morzu podczas wielkiej wojny. 

- Prawie widać naszą chałupę. 

- Coś takiego. Czy nie żal ci? 

- Czemu ma być żal? 

- Lepiej żałuj naszej biednej marynarki, jak sobie da radę bez ciebie. Nie bój nic i ofermy 

też są potrzebne. 

- Bartek. Co ma sygnalista? 

- Sygnalista pełniący wartę całą uwagę ma poświęconą służbie! 

- No. 

- Co tam u ciebie? 

- Spokój. Cisza. 

- Marzysz? No jak? Żenisz się w końcu czy nie? Znowu jakieś przygody? 

- Ciągle jedna i ta sama. 

- Komandos. 

- Nie znasz go? Marynarze w ogóle nie powinni się żenić. 

- Wiesz, może on ma i rację. 

- Co pan kapitan chciał przez to powiedzieć? 

- O! 

- Co tam, Okoń? 

- Gwiazda, panie kapitanie. 

- No to co? 

- Trzeba coś pomyśleć, to się spełni. 

- Spełni się? 

- Tak jest, panie poruczniku! 

[z filmu „Orzeł” – te filmy to historia Polski] 

♣ 
2021-03-29 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6560 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

 

Polska – 16 965 nowych zakażonych. 48 zgonów. 

 

AW: – Nie ma miejsc – te słowa dla ratowników są jak przekleństwo, dla pacjentów mogą 

oznaczać śmierć, więc kiedy dyrektor szpitala na stadionie narodowym mówi publicznie, że 

miejsca są, a problem jest gdzieindziej, to chyba sam ma problem. O faktach i mitach na wojnie 

z wirusem: 

Jakub, ratownik medyczny z Warszawy: – Dzisiaj moja frustracja sięgnęła zenitu i po 

prostu mam tego serdecznie dość. 

Arleta Zalewska: – Co zaważyło? 

Jakub: – To, że właśnie usłyszałem, że jest cudownie, mamy dużo miejsc, a tak naprawdę 

my stoimy dalej te godziny z pacjentami pod szpitalem. 

AZ: – Z panem Jakubem, ratownikiem medycznym rozmawialiśmy tuż po tym, jak udało 

mu się ostatecznie przekazać zakażonego koronawirusem pacjenta do jednego z warszawskich 

szpitali. Hasło: „Nie ma miejsc” dyspozytor usłyszał w szpitalach tymczasowych na Okęciu i tak 

zwanym szpitalu południowym. 



Jakub: – Oni nie znaleźli miejsca dla tego pacjenta na szpitalu którymś tymczasowym, 

więc po prostu szybko usunęli jakieś tam miejsce, gdzie pacjenci zazwyczaj nie leżą i tam go po 

prostu położyli. Ale już jest pacjent zdiagnozowany, potwierdzony Covid i potwierdzone, że w 

płucach jest nieciekawie, tego nie ma po prostu w szpitalu tymczasowym. Największą bzdurą 

jest to, że wszędzie się mówi, że są miejsca, a tych miejsc faktycznie nie ma i ktoś to musi w 

końcu głośno powiedzieć. 

AZ: – A to wczoraj dyrektor szpitala na narodowym: 

Artur Zarzycki, dyrektor szpitala narodowego, wypowiedź z wczoraj: – Ja nie widziałem 

na terenie stolicy kolejek karetek stojących powyżej godziny. My dysponujemy miejscami i 

tylko i wyłącznie szybkie przekazywanie ze szpitalnych oddziałów ratunkowych i to mamy 

wypracowane z kilkoma szpitalami w Warszawie, niestety niektóre szpitale nadal tego nie 

respektują… 

Zajęte łóżka dla pacjentów z Covid-19: 

Cała Polska – 77% 

mazowieckie – >80% 

świętokrzyskie – >80% 

śląskie – >80% 

dolnośląskie – >80% 

 

AZ: – Do Polski dotarło dziś 507 tysięcy dawek szczepionki Pfizer. We środę będzie 600 

tysięcy AstraZeneca. Do końca kwietnia będzie łącznie około 7 milionów… 

[O szczepionkach można tylko mówić w kategoriach – ile jest. Co będzie – nigdy nie 

wiadomo]. 

 

AW: – Ważne informacje z Watykanu: Arcybiskup Głódź i biskup Janiak ukarani przez 

papieża. 

1. Nakaz zamieszkania poza diecezją kaliską [to Janiak]; poza archidiecezją gdańską 

[to Głódź]. 

2. Zakaz uczestniczenia w jakichkolwiek publicznych celebracjach religijnych lub 

spotkaniach świeckich na terenie diecezji kaliskiej [i odpowiednio] archidiecezji 

gdańskiej. 

3. Nakaz wpłaty z osobistych funduszy odpowiedniej sumy na rzecz „fundacji św. 

Józefa”, z przeznaczeniem na na działalność prewencyjną i pomoc ofiarom 

nadużyć. 

 

AW: – Rekord wszechczasów: 210 813 830,10 złotych – tyle zebrała w tym roku Wielka 

Orkiestra Świątecznej Pomocy i to państwa zasługa. 

Dariusz Prosiecki: – …Pieniądze będą przeznaczone dla oddziałów dziecięcych: 

laryngologii, otolaryngologii i diagnostyki głowy. 

 

Renata Kijowsk:a – …Nauka zdalna jest trudniejsza niż zwykła – tak uważa 80% 

badanych… Szybko spada jakość nauczania – czytamy w raporcie…  

 

AW: – Operacja kontenerowiec. Czyli jak ruszyć 220 tysięcy ton. Wygląda na to, że ta 

operacja się udała i Kanał Sueski znów będzie otwarty, choć była to operacja z przygodami. 

Monika Krajewska: – Setki godzin holowania [operacja trwa od 25 marca, czyli pięć dni, 

więc wszystkiego trwa 120 godzin, więc jakie setki godzin? No, chyba że Pani Monika ma na 

myśli roboczo-godziny, ale wtedy byłyby już dziesiątki tysięcy], pogłębiania i wykopywania. Ta 

niezwykle skomplikowana operacja spędzała inżynierom sen z powiek, ale w końcu nad ranem 

pojawiło się światełko w kanale. 

Peter Berdowski, szef holenderskiej firmy Boskalis 

W nocy sprowadziliśmy i podczepiliśmy ciężki holownik morski, powoli 

ciągnęliśmy za rufę i udało nam się obrócić statek. To dobra wiadomość, ale 

zdajemy sobie sprawę, że prawdziwe wyzwania są jeszcze przed nami. 



MK: – Pomogła też pełnia księżyca, a dokładnie przypływ, który ze sobą przyniosła. Praca 

nad ściągnięciem statku [EVER GREEN] z mielizny polegała przede wszystkim na drążeniu 

ziemi wokół jego dziobu i sprowadzeniu go na głębsze wody holownikami. Nad ranem ekipy 

odpowiednio ustawiły statek i odsunęły rufę od brzegu. Jednostka miała większy zakres ruchów, 

ale silny wiatr spychał ją z powrotem w poprzek kanału. Dopiero po południu kontenerowiec 

wrócił na właściwy kurs. Gigantyczna jednostka popłynie teraz najprawdopodobniej w stronę 

wielkiego Jeziora Gorzkiego, gdzie zostanie poddana badaniom technicznym, bo wciąż nie jest 

jasne, dlaczego doszło do blokady jednej z najważniejszych dróg morskich na Ziemi. 

Osma Rabie, prezes Zarządu Kanału Sueskiego: – Wiatr, silne wiatry i burza piaskowa nie 

były głównymi przyczynami tego wypadku. Być może w grę wchodzą jakieś awarie albo 

problemy mechaniczne, a może zawinił czynnik ludzki. 

MK: – Prawie tygodniowa blokada kanału, to gigantyczne straty w światowym handlu. 

Zdaniem ekspertów powrót do normalności potrwa jeszcze kilka tygodni. W oczekiwaniu na 

przesunięcie kontenerowca, w okolicach Suezu utknęło ponad 350 statków, co spowodowało 

znaczne opóźnienia w dostawach ropy i innych towarów. Codziennie przepływają tam dobra o 

wartości 9 miliardów dolarów. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Major Rajsman, panie generale. 

- Siadajcie panowie. Jakie wrażenia z egzekucji, majorze? 

- Przeprowadzono ją chyba dość skutecznie, choć nie jestem ekspertem. 

- Pytam o pańskie osobiste odczucia. 

- Znam przyjemniejsze sposoby spędzania czasu. 

- Egzekucja nie odbyła się dla pańskiej rozrywki. 

- Ufam, że szeregowy Gardner miał tego świadomość. 

- Kto? 

- Szeregowy Gardner. To on był głównym bohaterem. 

- Ale widocznie był jakiś powód, majorze? 

- Mam tu pańskie akta. Sporo w nich fajerwerków, przeniesień i nagan, głównie przez brak 

dyscypliny, rażący brak dyscypliny. Podobno wyróżnił się pan w Italii, a potem dla zatarcia 

dobrego wrażenia, zignorował pan rozkazy i to nie pierwszy raz. 

- Nie ja pisałem te raporty. 

- Co to znaczy? 

- Że nie do końca zgadzam się z ich treścią. 

- Może chce pan napisać własny? 

- Nie. Dziękuję. Mnie nie interesują papierki, tylko wyniki. 

- Niech mnie pan teraz uważnie posłucha: Ta wojna nie wybuchła dla pańskiej osobistej 

chwały i może pan być pewien, że ta armia też nie jest dowodzona z myślą o pańskiej wygodzie. 

Obecnie czeka pan od dwóch miesięcy na przeniesienie. Z takimi aktami mógłby pan czekać 

wiecznie. Jednak ja też otrzymuję rozkazy. Te, które nadeszły ostatnio, wydają się być wprost 

stworzone dla pana. Osobiście nie jestem entuzjastą dywersji na tyłach wroga. Uważam, że 

zadaniem żołnierza jest nosić mundur i walczyć z otwartą przyłbicą. Ale to osobny temat. 

Poproszę teraz generała, Bentona, żeby odczytał nam te rozkazy. Jeśli będzie pan miał  pytania, 

może je pan zadać. 

- Projekt „Amnestia”. Rozkazuję wyłonić dwunastu więźniów wojskowych skazanych na 

śmierć lub na długoletnie więzienie za morderstwa, gwałty, rabunek inne zbrodnie, poddać ich 

przyspieszonemu szkoleniu w zakresie działań na tyłach wroga, następnie przerzucić potajemnie 

na kontynent europejski, by w przededniu inwazji zaatakowali i zniszczyli cele wyszczególnione 

na odwrocie. 

- To wszystko? 

- Tak. 

- Co to za cele? 

- Na razie nie musi pan tego wiedzieć. 

- Co pan na to majorze? 

[z filmu „Parszywa dwunastka”] 



♣ 
2021-03-30 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6519 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

 

Polska – 20 870 nowych zakażonych. 461 zgonów. 

 

AW – Szczepienia przyspieszają. Będą dla większej liczby ludzi i w większej liczbie 

miejsc. Także w aptekach i zakładach pracy. Rząd zmienia plany i każdego kolejnego dnia 

zaprasza na szczepienia kolejne roczniki chętnych. A w maju szczepienia mają być dostępne już 

dla wszystkich. 

Cezary Pazura, aktor, lat 59: – Czekam już jak na rozżarzonych węglach. 

Mateusz Morawiecki, premier: – Do końca sierpnia chcemy zaszczepić wszystkich, którzy 

będą chcieli się zaszczepić. 

Arleta Zalewska: – Plan jest taki: 12 kwietnia każdy 59-latek będzie miał jeden dzień na 

rejestrację, potem kolejny dzień kolejny rocznik i tak aż do 24 kwietnia – 48 lat. 

Michał Dworczyk, szef kancelarii premiera, pełnomocnik rządu do spraw szczepień: – 

Najpierw chcemy, żeby sprawdzić zgodnie z datą urodzenia aby większość Polaków mogło 

skorzystać z możliwości zapisania się, a potem, myślę, że nastąpi to w maju, uwolnimy 

szczepienia dla wszystkich. 

[Ale kiedy zarejestrowane poszczególne roczniki będą szczepione? Bo rząd pilnuje tylko 

rejestrowania się, a szczepienia żyją własnym tempem zależnym od dostawy szczepionek]. 

AZ: – Kolejna zmiana dotyczyć będzie punktów szczepień. Obok tych w szpitalach 

tymczasowych mają działać szybkie punkty drive thru (draj fru). [Co to takiego?] Do tego 

szczepionki w aptekach [nigdy nie zrealizowano] i zakładach pracy – tu warunkiem jest 

minimum 500 chętnych pracowników i całkowita organizacja po stronie pracodawcy. [Jak apteki 

będą tych chętnych spisywać? Jeśli zakład pracy ma całkowicie organizować, to powinno być 

sprawą zakładu pracy czy chce zaszczepić dziesięciu pracowników, czy 10 tysięcy]. 

Dworczyk: – Jeśli chodzi o termin, kiedy zaczną być szczepione firmy, to w tej chwili 

obecnej nie jesteśmy w stanie precyzyjnej daty podać. Będzie to na pewno w drugim kwartale. 

AZ: – …Nowe prawo dopuszczać będzie [do kwalifikacji do szczepienia] pielęgniarki, 

ratowników medycznych, studenci (ostatni rok studiów medycznych) i lekarze, lekarz 

stomatolog, fizjoterapeuta, farmaceuta, felczer, położna, diagnosta laboratoryjny. 

Dworczyk: – Dzwonimy na infolinię, umawiamy się, przychodzimy na szczepienie, 

otrzymujemy szczepionkę. Każda z tych szczepionek jest bezpieczna. 

AZ: – W kwietniu do Polski ma trafić około 7 milionów dawek. Liczba wykonanych 

szczepień – 6 milionów. Polska jest teraz na 13 miejscu w Unii, jeśli chodzi o dzienne 

wykorzystanie dawek szczepionki na 100 mieszkańców. 

 

Inflacja w krajach Unii Europejskiej w lutym 2021 

Źrdło: Eurostat 

Polska [na czele Unii] – wzrost 3,6% 

Średnia w Unii Europejskiej – wzrost 1,3% 

Grecja [na końcu] – spadek 1,9% 

Inflacja dla każdego z nas oznacza, że realnie stać nas na coraz mniej. Paweł Płuska, 

Fakty. 

 

AW: – W Londynie są powody do radości, bo to pierwszy taki dzień od października, 

kiedy nikt nie umarł przez Covid. W Wielkiej Brytanii co najmniej 30 milionów ludzi jest po 

pierwszej dawce szczepionki i gołym okiem widać, że działa. Stany Zjednoczone też chwalą się 

sukcesami w szczepieniach, a Światowa Organizacja Zdrowia w specjalnym raporcie wraca do 

początku epidemii… 

…udało się zaszczepić całą dorosłą populację Gibraltaru… Rekordy biją też Stany 

Zjednoczone, do 19 kwietnia niemal każdy dorosły Amerykanin ma być zakwalifikowany na 



szczepienia… Na świecie z powodu Covid-19 zmarło 2,8 miliona ludzi… Monika Krajewska, 

Fakty. 

 

AW: – …Jutro obchodzony jest międzynarodowy dzień widzialności osób 

transpłciowych… 

[Widzialność – Pojęcie jest definiowane na podstawie wykładniczego „prawa kontrastów”, 

a stopień widzialności określa się wzrokowo lub z użyciem przyrządów pomiarowych (rodzaju 

nefelometrów). Pomiary widzialności pomagają m.in. zapewnić bezpieczeństwo w ruchu 

drogowym i kolejowym, w żegludze i lotnictwie. Wikipedia]. 

[Transpłciowość (ang. transgender, od łac. trans- „przez, poza, poprzez” oraz ang. -gender 

„rodzaj, płeć”) – określenie zbiorcze na osoby, których tożsamość płciowa, ekspresja płciowa 

i/lub zachowania różnią się od tych kulturowo związanych z płcią, do której zostały przypisane 

w momencie urodzenia. Oprócz osób o tożsamości płciowej przeciwnej do przypisanej im płci 

(transmężczyźni i transkobiety), może ono obejmować osoby, które nie są wyłącznie męskie lub 

żeńskie (osoby niebinarne lub genderqueer, w tym osoby bigender, pangender, genderfluid lub 

agender). Inne definicje transpłciowości obejmują również osoby, które należą do trzeciej płci 

lub też definiują osoby transpłciowe jako trzecią płeć. Wikipedia]. 

[Bardzo zawiły problem z grupy biologii, relatywnie rzadko występujący, ale występujący, 

którego powszechna znajomość właściwie nie jest konieczna. Gorzej, że księża, a za nimi 

politycy rzucają słowo „dżender” i nie wyjaśniając, bo może tylko tyle wiedzą, publicznie z 

ogromnym oburzeniem je potępiają jednocześnie wykluczając jego istnienie. Zobaczmy, jak 

Fakty z tego wybrną:] 

AW: – …dziś w „czarno na białym” poruszający reportaż w TVN24… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Ariadne auf Naxos by Richard Strauss at the Festival d’Aix-en- Provence 

ARIANE A NAXOS 

Richard Strauss 

Libretto – Hugo von Hofmannsthal 

Orchestre de Paris 

Prima donna/Ariane – Lise Davidsen 

Le tenor/Bacchus – Eric Cutler 

Zerbinetta – Sabine Devieilhe 

… 

MEZZO 
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2021-03-31 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6603 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

 

Polska – 32 874 nowych zakażonych. 653 zgony. 

Województwa – nowych zakażonych: 

śląskie – 6 092 

mazowieckie – 4 813 

wielkopolskie – 3 695 

dolnośląskie – 2 826 

małopolskie – 2 766 

łódzkie – 1 832 

kujawsko-pomorskie – 1 659 

pomorskie – 1 433 

zachodniopomorskie – 1 330 

podkarpackie – 1 286 

lubelskie – 987 

warmińsko-mazurskie – 908 



świętokrzyskie – 812 

lubuskie – 733 

podlaskie – 672 

opolskie - 641 

 

AW: – Przerażające dane i kolejne przerażający dzień… Stoimy przed ścianą, nasza 

sytuacja jest krytyczna – to jest stan permanentnego braku miejsc, to tylko kilka głosów dziś: 

Jolanta Wołkowicz, Górnośląskie Centrum Medyczne w Katowicach: – Sytuacja tak na 

prawdę z godziny na godzinę jest bardzo dynamiczna. 

Ryszard Rudnik, Szpital Rejonowy im. J. Rostka w Raciborzu: – Wolne łóżka mamy 

jedynie na oddziale pediatrycznym. 

Marcin Pakulski, doktor, pulmonolog, Miejski Szpital Zespolony w Częstochowie: – To 

jest stan permanentnego braku miejsca. Niestety system się załamał. Jeśli ta sytuacja będzie 

dłużej trwała, czy po prostu starczy sił? 

Adam Niedzielski, minister zdrowia: – Sytuacja na Śląsku jest krytyczna. W stan 

pogotowia zostały postawione wszystkie załogi pogotowia ratowniczego. 

Katarzyna Górniak: – …Do końca tygodnia nawet 200 pacjentów zarówno tych nowych 

jak i już przebywających w śląskich szpitalach ma być przetransportowanych do dwóch 

województw: łódzkiego i opolskiego. 

 

AW: – Morawiecki, Orban, Salvini. Trio, które w Brukseli chciałoby być siłą. Pytanie 

tylko, dlaczego polski premier wybiera siłę pod znakiem Putina? Jeżeli jutro w Budapeszcie jest 

spotkanie, jeżeli z niego w Europarlamencie miałby być sojusz, to warto jeszcze przyjrzeć się 

sojuszom nowych sojuszników. 

Jakub Sobieniowski: – Garderoba tego polityka mówi wszystko o jego poglądach. Tu 

w Europarlamencie z Władimirem Putinem na piersi. Jutro w Budapeszcie będzie na spotkaniu z 

Mateuszem Morawieckim. 

MM: – Będziemy dyskutować o różnych sprawach europejskich, w tym również 

w kwestiach ściśle politycznych. 

 

AW: – Najcieplejszy dzień w tym roku [jak dotychczas] i palący problem: [Czy w górach 

krokusy mają przyciągać turystów do Tatr i tak przepełnionych turystami?] 

 

AW: – Wyczerpaliśmy już wszystkie środki – mówi szefowa Komisji Europejskiej 

i skargę na Polskę składa w Unijnym Trybunale Sprawiedliwości. Izba Dyscyplinarna Polskiego 

Sądu Najwyższego ma skończyć z uchylaniem sędziom immunitetów, bo nie ma prawa tego 

robić. A jak skarga nie pomoże, będą finansowe kary… 

 

AW: – PiS przegrywa dwa głosowania w Sejmie. W sondażu wygrywa, ale ruch Hołowni 

jest tuż za nim [w sondażu]. 

Na który komitet wyborczy oddałaby/łby pani/pan głos? 

Źródło: Kantar dla tygodnika „Polityka” [kiedy?] 

PiS – 28%. Polska 2050 – 25%. Platforma Obywatelska – 17%. Lewica – 10%. 

Konfederacja – 8%. Koalicja Polska [PSL i Kukiz] – 2%. Nie wiem: - %. 

Inny – 2%. 

Sławomir Nitras, KP KP, KO: – Pan popatrzy na wieczorne Wiadomości TVP. Gdzie jest 

atak jednej części PiS-u na drugą część PiS-u. 

Maciej Knapik: – Telewizja rządowa chyba pierwszy raz krytykuje antykryzysowe 

działania rządowego polskiego funduszu rozwoju i jego szefa, Pawła Borysa zarzucając, że 

pieniądze wypłacono gangowi sutenerów. W odpowiedzi: 

Mateusz Morawiecki, premier 

Jestem zaskoczony nieuczciwym i pełnym absurdalnych insynuacji atakiem na 

Polski Fundusz Rozwoju i jego szefa Pawła Borysa oraz wdrożoną przez jego zespół 

Tarczę Finansową. Autorzy oczerniającego materiału przemilczeli fakt, że PFR 



ściśle współpracuje z Krajową Administracją Skarbową, CBA i innymi służbami w 

celu zapobiegania nadużyciom. 

To smutny paradoks, że człowiek, który miał wielki wkład w błyskawiczne 

powstanie świetnie działających Tarcz, jest atakowany personalnie, bez żadnego 

uzasadnienia. Przypomnę, że Tarcze uratowały kilka milionów miejsc pracy i 

pomogły przetrwać tysiącom firm i to jest prawdziwa wizytówka pracy Pawła 

Borysa. To lekcja dla nas wszystkich, abyśmy potrafili chwalić dobrą pracę innych 

i nie próbowali jej dezawuować dla własnych, często niezrozumiałych celów. Złe 

intencje zawsze są bardzo czytelne. 

 

Jarosław Gowin, wicepremier 

Byłem poza rządem, gdy ruszyła Tacza PFR. Od początku jednak było jasne, że 

kluczowe dla uratowania tysięcy firm jest tempo działania i że wpisane w to jest 

ryzyko nadużyć. Te nadużycia miały być i są tępione przez służby. Atak 

Wiadomości na @PawelBorys to pseudodziennikarstwo. 

 

Paweł Borys 

Muszę przyznać, że dzisiejszy personalny paszkwil w TVP „napawa smutkiem”. 

Dziennikarz nawet nie odróżnia @PKOBP od @PKOSA. #TarczaFinansowaPFR 

chroni 3,5 mln miejsc pracy, a z KAS, służbami i CBŚP przeciwdziałamy 

nadużyciom. Przykre i żenujące, ale trzeba robić swoje. 

[KAS – Krajowa Agencja Skarbowa 

CBŚP – Centralne Biuro Śledcze Policji] 

 

Andrzej Duda, prezydent 

Nad obroną polskiej gospodarki, zwłaszcza firm i miejsc pracy, przed skutkami 

pandemii pracowano z udziałem przedstawicieli rządu i PFR, także w Pałacu 

Prezydenckim. Wszyscy dawali z siebie wszystko, żeby pomóc. Wysoko oceniam 

wkład PFR w walkę ze skutkami kryzysu. 

 

MK: – Warto przypomnieć, że to właśnie ta opcja polityczna dotuje TVP kwotą niemal 2 

miliardów złotych rocznie. 

 

Janusz Kowalski, poseł 

Tak. @tvp się pomyliło. Pracował pan przecież za czasów PO u prezesa PKO BP 

Zbigniewa Jagiełło. W materiale @WiadomościTVP był pokazany zaś Jan Krzysztof 

Bielecki, który ze środowiskiem gdańskich liberałów organizuje @EFCongress 

wspierany za czasów dobrej zmiany przez @Grupa_PFR 

 

MK: – Januszowi Kowalskiemu przypomniano, że był w PO, na co polityk Solidarnej 

Polski odpowiada zdjęciem Morawieckiego ściskającego rękę byłego premiera [Tuska] właśnie. 

Ale jednocześnie opcji rządowej udało się wczoraj przegłosować zmiany dotyczące Sądu 

Najwyższego, które, zdaniem opozycji, mogą dodatkowo ograniczyć jego autonomię. Maciej 

Knapik, Fakty. 

 

AW: – Brak tlenu w szpitalu to nie była awaria systemu, to był błąd człowieka. Tlenu dla 

chorych zabrakło, bo po prostu się skończył. Po tym, co stało się wczoraj w szpitalu 

tymczasowym w Poznaniu, jest wniosek do prokuratury… 

Andrzej Tykalski, profesor, rektor Uniwersytetu Medycznego w Poznaniu: – Był to błąd 

ludzki – zbyt późne zamówienie tlenu. Zużycie tlenu w ostatnich dniach gwałtownie wzrosło, 

ponieważ szpital rozrasta się i to rozrasta się błyskawicznie. 

Jarosław Kostkowski: – …Pacjenci mogli być bez tlenu godzinę, a nawet dłużej, zanim 

pod eskortą policji dotarła cysterna z tlenem,  rezerwowe butle z tlenem dowozili strażacy. 

Wczoraj w szpitalu zmarło 6 chorych. Komisja medyczna ma teraz zbadać, czy ma to związek z 

brakiem tlenu. To nie miało prawa się zdarzyć – twierdzi minister zdrowia. 



Niedzielski, minister zdrowia: – Zostały przygotowane banki tlenowe, które na poziomie 

każdego województwa dają rezerwy przy sytuacji zaburzenia dostaw. 

JK: – Dla chorych na Covid tlen to lekarstwo. W szpitalach zużywa się go 

niewyobrażalnie dużo… 

 

AW: – Afery Banasia nie było. Prawdziwe afery były i są w zupełnie innym miejscu – tak 

mówi Marian Banaś i kilka z nich wskazuje palcem. W wywiadzie dla Business Insider 

wymienia między innymi kasę CBA, elektrownię w Ostrołęce, Getbeck i Skok Wołomin. A jak 

pancerny Marian zaczyna mówić, to dawni koledzy z PiS zaczynają milczeć. Prezes NIK, 

Marian Banaś, ma przed sobą jeszcze cztery lata pracy i jak widać, zamierza ten czas 

wykorzystać. 

Marian Banaś 

„Ja chcę powiedzieć z całą stanowczością – żadnej afery nie było, a była jedynie 

prowokacja służb. Ci, którzy dali na to zlecenie, doskonale wiedzą, o czym mówię. 

Prawdziwe afery są w zupełnie innym miejscu (…)”. 

Marian Banaś [kiedyś]: 

„Jeśli chodzi o finanse publiczne, obronność, bezpieczeństwo wewnętrzne i 

energetyczne oraz osoby, które odpowiadają i zarządzają tymi obszarami, posiadamy 

dowody świadczące o głębokich patologiach i dysfunkcji w tym zakresie. Mam na 

myśli osoby władzy, zarówno z obecnej ekipy rządzącej, jak i poprzedniej”. 

 

„Afery władzy” według Mariana Banasia 

Marian Banaś: 

„Obecnie prowadzimy już kilka, a za chwilę rozpoczniemy kolejne, bardzo wrażliwe 

kontrole. One odbiją się głośnym echem”. 

Źródło: businessinsider.com.pl 

Arleta Zalewska: – …i tak wskazuje na Getback i Skok Wołomin. O utopionych 

miliardach, nieprawidłowościach i braku odpowiedzialności mówi w kontekście budowy 

elektrowni Ostrołęka: 

Marian Banaś: 

„Ktoś musi ponieść za to odpowiedzialność. Nie może być tak, że miliardy zostają 

utopione, w całym procesie inwestycyjnym. Widać poważne nieprawidłowości 

(…)”. 

Źródło: businessinsider.com.pl 

 

Marian Banaś: 

„(…) niewyjaśniona sprawa kradzieży ponad 9 milionów złotych z kasy CBA”/ 

Źródło: businessinsider.com.pl 

Marian Banaś: 

„Chcemy też skontrolować miliony złotych tracone na drewnie z Puszczy 

Białowieskiej”. 

Źródło: businessinsider.com.pl 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

CALLAS 

Une piece dansée de Reunhild Hoffmann 

Ballet du Grand Théatre de Genéve 

Direciton Philippe Cohen 

Chorégraphie Reunhild Hoffmann 

MEZZO 
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ROZWÓJ COVID-19 W POLSCE – 2021 – marzec 

 

 

data od początku pandemii w ciągu doby w ciągu tygodnia 

 zakażeni zmarli zakażeni zmarli zakażeni zmarli 

2021-03-01 1 711 772 43 793 4 786 24   

2021-03-02 1 719 708 44 008 7 937 216   

2021-03-03 1 735 406 44 360 15 698 309   

2021-03-04 1 750 659 44 649 15 250 289   

2021-03-05 1 766 490 44 912 15 829 263   

2021-03-06 1 781 345 45 159 14 857 245   

2021-03-07 1 794 914 45 285 13 574 126 87 931 1 472 

2021-03-08 1 801 083 45 317 6 170 32   

2021-03-09 1 811 036 45 599 9 954 282   

2021-03-10 1 828 313 45 997 17 260 398   

2021-03-11 1 849 424 46 373 21 045 375   

2021-03-12 1 868 297 46 724 18 775 351   

2021-03-13 1 889 373 47 068 21 049 343   

2021-03-14 1 906 632 47 178 17 259 110 111 512 1891 

2021-03-15 1 917 527 47 206 10 896 28   

2021-03-16 1 931 921 47 578 14 396 372   

2021-03-17 1 956 974 48 032 25 052 453   

2021-03-18 1 984 248 48 388 27 278 356   

2021-03-19 2 010 244 48 807 25 998 419   

2021-03-20 2 036 700 49 159 26 405 349   

2021-03-21 2 058 550 49 300 21 849 140 151 874 2 117 

2021-03-22 2 073 129 49 365 14 578 65   

2021-03-23 2 089 869 49 761 16 741 396   

2021-03-24 2 120 671 50 340 29 978 575   

2021-03-25 2 154 821 50 860 34 151 520   

2021-03-26 2 189 966 51 305 35 143 443   

2021-03-27 2 221 825 51 753 31 757 448   

2021-03-28 2 250 991 51 884 29 253 131 191 601 2 578 

2021-03-29 2 267 956 51 932 16 965 48   

2021-03-30 2 288 826 52 392 20 870 461   

2021-03-31 2 321 217 53 045 31 874 653   

2021-04-01     69709 1162 

 

[Ponieważ są duże różnice ilości podawanej dla dni roboczych i w czasie weekendu, które 

wynikają z nadchodzącej mniejszej ilości raportów z okresu weekendu, wprowadziłem sumy 

tygodniowe pozwalające lepiej ocenić trendy rzeczywistego wzrostu bądź spadku]. 

♣ 



2021-04-01 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6239 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Szczepienia przyspieszają, system upada, minister przeprasza – to był totalny chaos. Nagle 

na szczepienia mogli umawiać się nawet 40-latkowie i okazało się, że termin szczepienia mogą 

mieć już dziś. Do kolejki wskakiwali przed znacznie starszych Polaków i to był ten błąd, za 

który przepraszał minister Dworczyk. Czy chaos już się skończył? Czy wszystko już działa i 

terminy są zmienione, o tym: 

Dworczyk: – Nastąpiła jakaś usterka w systemie, którą w tej chwili weryfikujemy. 

[Nie atak hakerów?] 

Arleta Zalewska: – Tak dziś rano wyglądała pierwsza próba gaszenia gigantycznego 

pożaru, który wybuchł po tym, jak w środku nocy bez zapowiedzi nagle uruchomiono rejestrację 

na szczepienia osób 40+, które w styczniu zadeklarowały chęć szczepień. Termin już na 

kwiecień dostało ponad 130 tysięcy osób. Po kilku godzinach usłyszeli jednak to: 

Dworczyk: – Te terminy miały być wyznaczane w drugiej połowie maja. Na kilka godzin 

wstrzymujemy rejestrację tej grupy. O 13:30 zapraszamy. 

AZ: – Tyle że problemy były tu i teraz. Bo jak informowali na antenie TVN24 lekarze, 

system w ogóle przestał działać. 

Paweł Doczekalski, lekarz Podstawowej Opieki Zdrowotnej, Okręgowa Izba Lekarska w 

Warszawie: – Nie mogę aktualnie szczepić, mam pod gabinetem około 30 osób. 

AZ: – Premier mimo wielu prób zadania pytania nie chciał odnieść się bezpośrednio do 

sprawy. 

Adam Zandberg 

Na moim koncie pacjenta dostałem termin szczepienia. Z tego co czytam, to dotyczy 

wielu czterdziestolatków, Jeśli to błąd, to trzeba go naprawić. 

A jeżeli @MZ_GOV_PL otworzyło jakąś nagłą, doraźną rejestrację na szczepionki 

dla kolejnych roczników, to chyba wypadałoby to ogłosić? 

AZ: – Chwilę później z rządowego oficjalnego profilu poseł otrzymał odpowiedź: 

#SzczepimySię 

Zapisy osób 60+ zwolniły. Dlatego zgodnie z zapowiedziami, zdecydowaliśmy się 

na wystawienie skierowań dla osób młodszych, które wypełniły formularz 

zgłoszeniowy pod adresem pacjent.gov.pl. Dziś zaczęliśmy również proces 

telefonowania do tych osób z propozycją terminu. 

8:21 AM – 1 kwi 2021 

AZ: – To wszystko potwierdził sam minister: 

Michał Dworczyk: 

„Zostały dziś w nocy wystawione e-skierowania do osób od 40. do 60. roku życia” 

źródło: RFM FM 

Dworczyk: – Tłumaczę, błąd systemu i rzeczywiście powinniśmy to lepiej zakomunikować 

Dworczyk: 13:30 – W ciągu jednego dnia ten błąd naprawimy i rzeczywiście za niego bardzo 

przepraszamy. 

AZ: – Rzekomy błąd miał polegać na tym, że 40-latkowie mieli dostawać terminy na 

drugą połowę maja, a nie jak się działo, nawet na dziś czy jutro. Tyle że po pierwsze, o tej 

rzekomej zasadzie nie wiedziały nawet osoby, które od rana przydzielały terminy dzwoniącym 

na infolinię 40-latkom. A po drugie, o wprowadzonym w nocy zmianom w programie szczepień 

nie wiedział nawet sam minister zdrowia. 

Dworczyk, dalszy ciąg: – Te wszystkie osoby, które zostały zapisane na kwiecień przez 

błąd systemu, dostaną propozycje terminów majowych, otrzymają taką informację w dniu 

jutrzejszym. 

AZ: – I tu ważna uwaga: Każdy, kto dostał termin na dziś czy jutro, ma szczepienie 

otrzymać. Ich terminy nie będą anulowane. 

Hołownia, Polska 2050: – Albo o ósmej, albo o dziesiątej kłamał. I nie ma dla tego 

żadnego usprawiedliwienia. A jeżeli minister rządu Rzczpospolitej kłamie, to jest tylko jedna 

droga do tego, żeby sobie z tym poradzić – dymisja. 

[…] 



 

Polska – 35 251 nowych zakażonych. 621 zgonów. 

 

AW: – 621 zgonów – to najwięcej od początku epidemii. Szczęście ma ten, kto wyląduje 

na wolnym łóżku. Szczęściem jest także przeżyć, bo co piąty pacjent z Covidem nie wychodzi 

ze szpitala żywy. 

Pandemia dzisiaj: 

Źródło: Ministerstwo zdrowia, baza danych Michała Rogalskiego 

3 143 zajętych respiratorów 

31 811 osób w szpitalach 

 

Mateusz Morawiecki, premier: – Renesans Europy, bardzo mi się podoba to hasło, to 

przemyślenie, które przedstawił nam dzisiaj tutaj pan przewodniczący, Mateo Salvini. 

 

AW: – A teraz dwóch liderów i dwa głosy – dawno niesłyszane i warte przytoczenia. Bo 

kiedy Jarosław Kaczyński odpowiada na pytania, a jest do niego tak wiele pytań, to warto 

usłyszeć, co mówi. I kiedy Rafał Trzaskowski wychodzi ze szpitala, też warto sprawdzić, co ma 

do powiedzenia: 

Katarzyna Kolenda Zaleska: – …Najpierw wicepremier [Jarosław Kaczyński], który 

wystąpił podczas wirtualnego spotkania z klubami Gazety Polskiej. Udostępniono jedno 

nagranie – wicepremier odpowiada na pytanie – o zagrożenia wynikające z próby „narzucenia 

Polsce ideologii LGBT i gender”. 

Jarosław Kaczyński: – …w świecie, w którym kobieta jest kobietom, mężczyzna jest 

mężczyznom. Nikt nie mówi o kobiecie jako o osobie, która [nie zrozumiałem, słabe nagranie] 

…osoby z macicom… 

KKZ: – Wicepremier mówił też o zagrożonej cywilizacji. 

„Mój świętej pamięci brat powiedział kiedyś, że cywilizacja chrześcijańska jest 

cywilizacją najbardziej życzliwą człowiekowi (…) Ta cywilizacja jest dzisiaj 

atakowana, ale można ją obronić. Można tworzyć nie tylko w Polsce, ale w znacznie 

szerszym wymiarze, front obrony tej cywilizacji”. 

[Przyjrzyjmy się cywilizacji chrześcijańskiej na tle innych cywilizacji. W szkole uczą 

o cywilizacjach pozaeuropejskich: Majowie, Aztekowie, Inkowie. Plemiona Ameryki Północnej 

miały swoje cywilizacje. Azja ma swoje cywilizacje, a mianowicie: cywilizacja Chin, 

cywilizacja Japonii, cywilizacja Indii. Afryka ma swoje cywilizacje. Od kilku tysięcy lat istnieje 

cywilizacja żydowska, która jest zamknięta sama dla siebie. Europa ma cywilizację wywodzącą 

się z osiągnięć starożytnej Grecji uzupełnionej przez starożytny Rzym. Nie da się tych 

cywilizacji wartościować pod względem większej bądź mniejszej życzliwości człowiekowi. 

Z cywilizacji żydowskiej lub jak kto woli, z religii żydowskiej wywodzą się dwie wielkie religie 

basenu Morza Śródziemnego. Zarówno Chrystus jak i Mahomet byli Żydami. 

Od dwóch tysięcy lat rozrasta się religia chrześcijańska w Europie i na świecie. Od 600 lat 

rozrasta się religia muzułmańska na świecie. Te trzy religie są tak wrogie sobie, że stały się 

zarzewiem stałych wojen, a wojny nigdy nie niosły życzliwości dla człowieka. Religia 

chrześcijańska tysiąc lat temu podzieliła się na dwie religie: prawosławną na wschodzie ze 

stolicą w Konstantynopolu i katolicką na zachodzie ze stolicą w Rzymie. Prawosławie jest 

jedyną prawdziwą wiarą chrystusową. Katolicyzm jest jedyną prawdziwą wiarą chrystusową. 

Rozstrzygnięcie przez stulecia tego dylematu pochłonęło w walkach wiele tysięcy istnień 

ludzkich i nie można w żaden sposób mówić o życzliwości dla człowieka. W średniowieczu 

w Europie pojawili się krytycy religii katolickiej zamierzający reformować religię katolicką 

i skutecznie to robili. Powstał protestantyzm, powstał kalwinizm, luteranie, husyci. Katolicyzm 

przez kilkaset lat zwalczał tych odszczepieńców, przez kilkaset lat trwały wojny religijne w 

Europie, nikomu nie przyniosły przewagi, ale pochłonęły wiele istnień ludzkich. Było to kilkaset 

lat braku życzliwości dla człowieka. Katolicyzm uważa siebie samych za jedynych chrześcijan, 

choć w ostatnich dziesięcioleciach chętnie posługuje się pojęciem chrześcijan nie precyzując, 

kto poza katolicyzmem jeszcze przynależy do chrześcijaństwa. Cywilizacja chrześcijańska? Jak 

dotychczas przez ponad tysiąc lat niosła ludziom zagładę pod różnymi pretekstami. Religia nie 



może być sobie po prostu. Religia musi być jedyną na świecie i dlatego musi unicestwić 

pozostałe religie, a jak trzeba, to i wyznawców tamtych religii. Religia musi podporządkować 

sobie całą strukturę narodu, musi być treścią istnienia narodu. Twierdzę, że XXI wiek będzie 

miał główny problem z wstecznością i oportunizmem swoich religii. Potrzebna cywilizacja dla 

Europy co najwyżej tolerująca religie]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Berwaldhallen, Stockholm 

Swedish Radio Symphony Orchestra, 

Cathrine Winnes (conductor) 

Terés Löf, Ingrid Andsnes (piano) 

Grażyna Bacewicz (1909-1969) Overtture for Symphonic Orchestra 

Clara Schumann (1819-1896) Piano… 

MEZZO 

♣ 
2021-04-02 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5933 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

Po ogromnym chaosie jaki zapanował we czwartek, znów ruszyła rejestracja na 

szczepienia. 50-latkowie utrzymają swoje terminy kwietniowe, ale 40-latkowie w większości 

będą musieli poczekać do maja. Dla wielu chętnych na szczepienia problemy się jednak nie 

skończyły. Dlaczego? 

- Bałagan jest. Tak? 

Paweł Płuska: – To dość typowa reakcja na chaos, z którym mamy do czynienia od 

wczoraj. 

- Mam wrażenie, że świat zwariował. 

PP: – To opinia osoby chcącej się zaszczepić, a to bardzo podobna z drugiej strony: 

Marta Nowak, Centrum Medyczne im. dr. Ludwika Rydygiera w Łodzi: – Nie 

wiedzieliśmy tak naprawdę, na czym stoimy? Co się dzieje? Obudziliśmy się w nowej 

rzeczywistości. 

PP: – Chaos, choć nieco mniejszy, trwa. Osoby 50+, które wcześniej wyraziły chęć 

szczepień i wczoraj po zalogowaniu do systemu dostały informację z kwietniowym terminem, 

mogą być spokojne – tu nie będzie zmian. Osoby w wieku 40+ dziś w nocy dostały kolejną 

informację: kwietniowy termin szczepienia został anulowany, ma być zmieniony na majowy. 

Dworczyk: – Przepraszam. Udało nam się tuż przed północą system uruchomić i wszystkie 

kanały, którymi można się rejestrować w tej chwili już działają. 

Przywróciliśmy pełne działanie wszystkich kanałów rejestracji: 

Całodobowa i bezpłatna infolinia 989 

Wiadomość SMS na numer 880 333 333 

E-rejestracja dostępna na stronie: pacjent.gov.pl 

[…] 

PP: – Minister Dworczyk zapowiedział też inną zmianę dotyczącą osób 60+, które miały 

majowe terminy szczepień. 

Cel NPS 

Zaszczepienie wszystkich chętnych osób w wieku 60+ do końca kwietnia 

Przesunięcie 0.5 miliona osób w wieku 60+ z maja na kwiecień. 

PP: – Za to 12 kwietnia zgodnie z wcześniejszymi zapowiedziami mają ruszyć zapisy 

wszystkich tych, którzy wcześniej nie składali deklaracji szczepień. Ma obowiązywać 

harmonogram rocznikowy: 

Uproszczenie zasad szczepień i nowelizacja NPS 

- zmiana etapu II i III na przyspieszone szczepienia populacyjne: 

Poniedziałek 12 kwietnia rocznik 1962 

Wtorek 13 kwietnia rocznik 1963 [Gosia] 

Środa 14 kwietnia rocznik 1964 



Czwartek 15 kwietnia rocznik 1965 

Piątek 16 kwietnia rocznik 1966 

Sobota 17 kwietnia rocznik 1967 

Poniedziałek 19 kwietnia rocznik 1968 

Wtorek 20 kwietnia rocznik 1969 

Środa 21 kwietnia rocznik 1970 

Czwartek 22 kwietnia rocznik 1971 

Piątek 23 kwietnia rocznik 1972 

Sobota 24 kwietnia rocznik 1973 

[…] 

Jarosław Kaczyński, wicepremier 

Głęboko wierzę w to, że rację mają optymiści spośród lekarzy (oni się na tym 

najlepiej znają), że za kilka miesięcy będzie już po zarazie (…) 

Źródło: niezalezna.pl 

Andrzej Sośnierz, PK PiS, Porozumienie: – Taki system kierowany przez POZ-ety czyli 

przez lekarza rodzinnego, on by z pewnością się sprawdził… 

[Panowie, dość już wspaniałych pomysłów. Dokończmy szczepienia w systemie tak, jaki 

jest obecnie]. 

 

Polska – 30 546 nowych zakażonych. 497 zgonów. 

 

PK: – Pięć tysięcy mniej nowych zakażonych niż tydzień temu… 

[A w Wielkanoc będzie wyjątkowo mało, dopiero po Wielkanocy runie]. 

Marek Nowicki: – …ponieważ wiosna i Wielkanoc sprzyjają kontaktom i zmniejszeniem 

dystansu, musimy już drugi rok z rzędu w te święta kontakty ograniczyć. …Apel dotyczy także 

tych, którzy chcą ten czas spędzić za granicą. Niestety wczoraj na lotnisku w Warszawie było 

tak: [tłum]. Nie zostały zachowane elementarne zasady bezpieczeństwa, a to dobry przykład z 

Kalwarii Zebrzydowskiej – główne, wielotysięczne uroczystości Męki Pańskiej zostały 

odwołane… 

…wchodząc do kościoła częstujemy się krówką. Gdy wazon będzie pusty, znaczy, że 

wszystkie miejsca są zajęte… 

 

PK: – [znów Obajtek] 

 

[Wprawdzie te notatki opieram na Faktach TVN24, to jednak je skracam ograniczając się 

do cytowania niemal wszystkiego o pandemii oraz o zasadniczych wydarzeniach politycznych w 

Polsce. Również pocięte wypowiedzi scalam w jednym miejscu. Staram się zamieścić ważne 

wiadomości ze świata. Pomijam szereg redakcyjnych komentarzy o charakterze wypełniacza 

czasu antenowego]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Staatsoper Unter den Linden - Berlin 

WOLFGANG AMADEUS MOZART 

LE NOZZE DI FIGARO 

Commedia per musica en quatre actes – (1786) 

Livret de / Libretto by Lorenzo da Ponte 

D’après / After Pierre Augustin Caron de Beaumarchais 

Direction musicale Daniel Barenboim 

Staatskapelle Berlin 

Staarsopernchor 

MEZZO 

♣ 
2021-04-03 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5933 



Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

 

Polska – 28 073 nowych zakażonych. 571 zgonów. 

 

PK: – Choć to Wielka Sobota politycy tak często mówią: przepraszam… 

Mateusz Morawiecki, premier: – Jeszcze latem wszyscy wierzyliśmy, [nie wszyscy] że ani 

pandemia, ani obostrzenia nie wrócą do nas na taką skalę. Nie mogę cofnąć czasu, ale sam dziś 

bym pewne kwestie opisywał inaczej. Dlatego dziś za te momenty chcę państwa przeprosić. 

Dziś wiemy, że naszą jedyną drogą ku normalności jest narodowy program szczepień. 

Szczególnie chcę podziękować wszystkim służbom medycznym,  

[Już o tym pisałem, ale chcę przeprosić, nie jest jeszcze słowem: przepraszam]. 

Źródło: facebook.com/Mateusz Morawiecki 

Maciej Knapik: – Po pierwsze, latem nie wszyscy w to wierzyliśmy. Po drugie, premier 

odwoływał pandemię, gdy zbliżały się wybory… 

Opozycja jako błąd wskazuje brak masowego testowania, brak testów dla przylatujących z 

Wielkiej Brytanii zimą, powtarzający się chaos z karetkami, przeciążenie szpitali stacjonarnych i 

puste łóżka w tymczasowych… W rankingu Blumberga na 53 kraje świata mamy 50 miejsce, 

jeśli chodzi o skuteczność walki z pandemią. Narodowy program szczepień też nie jest prostą 

drogą. Zamieszanie ze szczepieniem 40-latków dokonało się przy całkowitej niewiedzy ministra 

zdrowia… 

 

PK: – Zjednoczonej Prawicy grozi rozpad, jakiego niegdyś doświadczył AWS [Akcja 

Wyborcza Solidarność]. 

Jarosław Gowin, wicepremier, przewodniczący Porozumienia: – Musimy usiąść twarzą w 

twarz… Na pewno inicjatorzy tego groteskowego puczu nie działali bez oparcia. I to mówię 

całkowicie otwarcie. Mówię to także w rozmowach z moimi partnerami z Prawa i 

Sprawiedliwości. [Nic nowego, sprawa znana od kilku tygodni]. Za tą próbą groteskowego 

puczu stoi to samo środowisko, które stało za pomysłem wyborów korespondencyjnych. 

Chodziło o odsunięcie mnie od władzy. Gra jest zakończona. Jeżeli nie powstrzymamy skali 

konfliktów i różnic wewnątrz obozu, to wejdziemy na drogę do tego, co jest nazywane 

awłosizacją [potworek językowy, nie powtarzać!] Skala rozbieżności… a konsekwencją będą 

przedterminowe wybory. 

 

Marcin Wrona, Waszyngton: – Samochód osobowy najpierw uderzył w dwóch 

policjantów strzegących wjazdu na Kapitol, następnie auto próbowało staranować masywną 

barierę, blokującą wjazd przed sam budynek Amerykańskiego Kongresu. 

Yogananda Pittman, pełniąca obowiązki komendanta policji Kapitolu: – Podejrzany 

wysiadł z samochodu z nożem w ręku i rzucił się na policjantów, zaczął agresywnie biec w ich 

stronę. 

MW: – Policjanci kilkakrotnie wezwali mężczyznę do zatrzymania się. Gdy nie reagował, 

padły strzały. Napastnik zginął na miejscu. W wyniku obrażeń zmarł też jeden z policjantów 

strzegących Kapitolu… Zaraz po ataku cały kompleks budynków Kongresu został całkowicie 

zablokowany. Wokół Kapitolu znowu pojawiły się oddziały gwardii narodowej…  

 

PK: – …Nikt nie spodziewał się [proszę mówić za siebie], że także ta Wielkanoc to będzie 

czas pandemii. Trudno o czymkolwiek powiedzieć, że jest tak jak zawsze. Ale może też tak jak 

nigdy doceniamy każdą chwilę spędzoną z bliskimi i jak nigdy martwimy się o ich zdrowie… 

 

PK: – Pracując w niewyobrażalnie ciężkich warunkach każdego kolejnego dnia robią 

wszystko, by nas ratować. Ale dramatycznie często płacą za to najwyższą cenę. Koronawirus był 

przyczyną śmierci ponad 300 pracowników służby zdrowia, lekarzy, pielęgniarek czy 

farmaceutów. Należy się im o wiele więcej niż nasze brawa i podziękowania. 

Marek Nowicki: – Nie mniej niż te obrazy ze szpitali poruszają liczby podane właśnie 

przez ministerstwo zdrowia. Koronawirus zabił już w Polsce: dwóch diagnostów 

laboratoryjnych, czterech felczerów, dwunastu farmaceutów, szesnastu ratowników 



medycznych, dziewiętnaście położnych, aż sto trzydzieści jeden pielęgniarek, stu pięćdziesięciu 

czterech lekarzy, w tym 16 lekarzy dentystów. 

Jerzy Karpiński, pomorski lekarz wojewódzki: – Sam doświadczyłem zgonów dwóch 

moich kolegów, bardzo młodych, jeden miał czterdzieści pięć lat, drugi miał pięćdziesiąt dwa 

lata, to były osoby, które były zaangażowane w walkę z tą epidemią. 

Natomiast jest to sytuacja, która jest trudna po prostu. Jest to czas takiej wojny w służbie 

zdrowia, której od końca drugiej wojny światowej nie mieliśmy takiej sytuacji w całej Polsce. 

MN: – Internet pełen jest medycznych nekrologów. Związek Zawodowy Pielęgniarek 

i Położnych nie nadąża zamieszczać kolejnych. To tylko te z marca: Elżbieta Krejner, Bożena 

Józefczyk Ten jest zupełnie nowy z ostatnich dni: 

Ogólnopolski Związek Zawodowy Pielęgniarek i Położnych 

Z ogromnym żalem zawiadamiamy 

o Kolejnej Pielęgniarce, która zmarła po zakażeniu koronawirusem SARS-CoV2. 

Nasza koleżanka 

Śp MAŁGORZATA WÓJTOWICZ 

pracowała w Wielospecjalistycznym Szpitalu Wojewódzkim 

w Gorzowie Wielkopolskim. 

Zmarła w wieku 50 lat. 

Rodzinie i bliskim składamy serdeczne kondolencje. 

Zarząd Krajowy OZZPiP 

Renata Szczepankiewicz, pielęgniarka koordynująca oddział nefrologii i transplantologii 

klinicznej i stacji dializ w Gorzowie Wielkopolskim: – Zawsze była, pogodna, uśmiechnięta i co 

najważniejsze, była bardzo lubiana przez naszych pacjentów. Na naszym oddziale to jest 100% 

zaszczepionych, natomiast Gosia nie zdążyła się zaszczepić. 

MN: – Do kilkuset zgonów należy doliczyć [nadal walczących z pandemią] dziesiątki 

tysięcy zakażonych, prawie dwa tysiące diagnostów, ponad dwadzieścia tysięcy lekarzy i prawie 

60 tysięcy pielęgniarek. 

Jerzy Friediger, doktor, dyrektor szpitala specjalistycznego im. S. Żeromskiego w 

Krakowie: – Znaczna część personelu nam się pochorowała. Mieliśmy taki okres, kiedy 

musieliśmy zamknąć całkowicie blok operacyjny, bo większość instrumentariuszek 

zachorowała, część była w kwarantannie, tak że nie oszczędziło nas. 

MN: – Szczepienia zmniejszyły liczbę zakażeń i zgonów wśród medyków, ale cały cas jest 

to grupa wysokiego ryzyka, ciężką pracą w ekstremalnych warunkach są wycieńczeni 

psychicznie i fizycznie. 

Ratowniczka medyczna: – Nie pamiętam, żeby kiedykolwiek było tak ciężko, jak jest 

teraz. 

- W tak ekstremalnych warunkach nie pracowałyśmy nigdy. 

MN: – Stąd apel u progu świąt: 

Andrzej Matyja, profesor, prezes Naczelnej Rady Lekarskiej: – Za tymi ogromnymi 

liczbami kryją się łzy, kryje się ból, kryje się cierpienie, osamotnienie, tęsknota tych, którzy 

zostali. A przecież te święta, jak każde święta w polskiej tradycji to święta rodzinne. 

MN: – Spędźmy je w rodzinach bezpiecznie, aby jak najmniej narażać tych, którzy od 

roku ryzykują dla nas życie. Marek Nowicki, Fakty. 

 

Tvn24bis – 7 DNI - UNIA – Maciej Sokołowski 

[…TVN albo mój dekoder obciął początek. Zresztą jest to program, który był nadany 

2021-03-20]. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Europejskiej: – Kiedy widzimy, że kraje Unii Europejskiej 

nie robią wystarczająco dużo, by poprawić sytuację, to możemy wysłać skargę do Trybunału 

[Sprawiedliwości] i to jest to, co robimy teraz – wniosek o zastosowanie środków tymczasowych 

z natychmiastowym skutkiem – to jest maksimum tego, co możemy teraz zrobić. Oczywiście 

jeśli kraj nie zatrzyma działań, które uznajemy za bezprawne, to możemy wnioskować o karę. 

[To jest niemrawy system Komisji Europejskiej. Wyobraźmy sobie, że urząd skarbowy 

może nałożyć karę dopiero po decyzji sądu, a sąd rozstrzygnie dopiero za dwa lata]. 

Maciej Sokołowski: – Kary finansowe są kolejnym możliwym krokiem? 



Wiceprzewodnicząca Komisji Europejskiej: – Tak. To jest kolejny możliwy krok. W Unii 

jest zasada, że orzeczenia Trybunału muszą być szanowane. Cała zasada praworządności w Unii 

jest oparta o uznawanie wyroków Luksemburga. Oczekujemy więc, że Polska będzie 

respektować decyzje Trybunału i uważnie obserwujemy działania polskich władz. Jestem bardzo 

mocno zaniepokojona, gdy słyszę tego typu deklaracje. 

[To szlachetne, że Unia opiera się tak wstrzemięźliwie na zasadzie niezrobienia przykrości 

żadnemu rządowi państw Unii bez podstawy prawnej. Tyle że w jednym z państw Unii, w 

Polsce, dorwali się do władzy bezwzględni „wizjonerzy” delikatnie nazywając ich i od sześciu 

lat przekształcając państwo w potwora demokracji, nic sobie nie robią z zasad i praw, którymi 

kieruje się Komisja Europejska. Zresztą Trybunał Sprawiedliwości Unii Europejskiej wydał już 

parę radykalnych postanowień przeciwko władzy rządzącej Polską (bo jednak nie przeciwko 

Polsce) i nic się nie dzieje. W Unii Europejskiej nie zdecydowano się na powołanie struktury 

zapewniającej bezwzględną realizację postanowień Trybunału Sprawiedliwości Unii 

Europejskiej]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

W 2012 roku film fabularny „Potop” (1974) w reżyserii Jerzego Hoffmana został 

odrestaurowany z materiałów źródłowych pierwszej generacji – negatywu obrazu i ścieżki 

magnetycznej. Materiały źródłowe były znacznie uszkodzone ze względu na intensywną 

eksploatację i naturalne procesy starzenia się taśmy filmowej. Restauracją objęto pełną wersję 

dzieła, składającą się z dwóch części (4393 mi 3788 mi), o łącznym czasie projekcji 315 minut. 

Korekcja barwna pełnej kopii oryginalnej odbyła się pod opieką autora obrazu Jerzego Wójcika. 

Zachowano oryginalną estetykę archiwalnego podłoża. Film zabezpieczono cyfrowo i 

analogowo w postaci separacji barwnych na materiale poliestrowym. 

W 2013 roku z inicjatywy reżysera Jerzego Hoffmana zrekonstruowany film stał się 

podstawą do stworzenia wersji „Potop Redivivus”. Ponownego montażu dokonał Marcin Kot 

Bastkowski we współpracy z reżyserem. Nowa wersja filmu, o czasie 185 minut, powstała przy 

użyciu dodatkowych materiałów wyjściowych – zachowanych źródeł napisów początkowych, 

oddzielnych ścieżek muzyki i efektów – z zastosowaniem cyfrowych narzędzi do korekcji i 

montażu obrazu oraz nowej typografii. 

[Z wielką przyjemnością obejrzałem „Potop Redivivus”. Pierwsza refleksja to soczyste 

barwy i bardzo czysty obraz. Bardzo dobry dźwięk, każda sylaba mowy zrozumiała. Przebogata 

treść dzieła Henryka Sienkiewicza w filmie Jerzego Hoffmana jest bardzo zwarta, a przez to 

zapewnia rozkosze oglądania. Zachwyca gra największych polskich aktorów tamtych czasów. 

Cześć Hoffmanowi oddaję za tak sumiennie i genialnie dopracowane liczne sceny batalistyczne. 

Film ten stał się epopeją narodową – przybliża ważną część historii Polski czasy najazdu 

szwedzkiego. Zespół ludzi pracujący nad cyfrową rekonstrukcją polskich filmów zasługuje na 

wielkie uznanie]. 

– te filmy to historia Polski 

♣ 



2021-04-04 Niedziela Wielkanocna 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5933 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

 

Polska – 22 947 nowych zakażonych. 204 zgony. 

 

PK: – Dobry wieczór. To pierwszy dzień Świąt Wielkanocnych, które po raz drugi już, 

czego mało kto się z nas spodziewał, obchodzimy w stanie pandemii. Dla większości z nas to był 

czas spotkań z bliskimi, choć w o wiele mniejszym niż zazwyczaj gronie. Ale dla tysięcy lekarzy 

to był czas dramtaycznej walki o życie chorych. 

Marek Nowicki: – Te święta rozpoczęły się od dramatycznej walki o utrzymanie przy 

życiu zakażonej koronawirusem trzydziestopięcioletniej kobiety w ciąży. To moment 

przenoszenia jej do wojskowego śmigłowca. Zdjęcia wykonane wczoraj po południu. Odbierał 

ją osobiście profesor Mirosław Czuczwar z Lublina specjalizujący się w ratowaniu pacjentów 

podpiętych do ECMO. Organizm nieprzytomnej kobiety walczy o życie swoje i dziecka. Na 

cesarskie cięcie za wcześnie. 

Mirosław Czuczwar, profesor, II Klinika Anestezjologii i Intensywnej Terapii, 

Samodzielny Publiczny Szpital Kliniczny nr 1 w Lublinie: – Bo to jest dwudziesty czwarty 

tydzień, czyli płód jest jeszcze skrajnie niedojrzały. Dlatego prawdopodobnie to cięcie nie 

byłoby w stanie pomóc dziecku. Więc pomysł taki mamy, żeby pacjentkę na ECMO 

ustabilizować, pozwolić jej jak najdłużej tę ciążę utrzymać. 

MN: – Liczy się każdy dzień, każda godzina dłużej bez cesarskiego cięcia. Pacjentka 

została w ten sposób przewieziona ze szpitala w Zgierzu do Szpitala Klinicznego numer jeden w 

Lublinie. Koronawirus nie wziął wolnego w święta, mamy dziś 23 tysiące nowych zakażeń i 

ponad dwieście zgonów z powodu Covid-19. Pomimo Wielkanocy walka z pandemią trwa na 

całego. W wielu miejscach w kraju, między innymi tu w Wałbrzychu dziś normalnie odbywały 

się szczepienia. W Krakowie jeszcze w poprzednich dniach na tym podjeździe do szpitalnego 

oddziału ratunkowego w szpitalu Dietla stała kolejka karetek. Teraz jest pusto, bo szpital nie ma 

wolnych respiratorów. Problem jest w całej Małopolsce. 

Marcin Mikos, zastępca dyrektora do spraw administracyjnych, Szpital Specjalistyczny 

im. J. Dietla w Krakowie: – Dąbrowa Tarnowska, duży szpital przekształcony w covidowy – 

zero. Gorlice – zero. Szpital w Chrzanowie – jeden. Szpital w Zakopanem, który bardzo dużo 

nam pomagał w ostatnim czasie – zero łóżek respiratorowych. Krynica – jedno. Brzesko – zero. 

Myślenice – zero. Nowy Sącz – zero. Tarnów – zero. Miechów – zero. Proszowice – zero. Sucha 

Beskidzka – zero. 

MN: – Brakuje też tlenu. Z tego powodu dziś dwie wrocławskie placówki wstrzymały 

przyjmowanie pacjentów, szpital imienia Marciniaka na kilka godzin, szpital imienia 

Falkiewicza na dłużej. Na koniec wracamy do trzydziestopięciolatki w ciąży podpiętej do 

ECMO. Śmigłowiec wojskowy wieczorem szczęśliwie dostarczył ją do Lublina. 

Mirosław Czuczwar, profesor, dalszy ciąg: – Na bieżąco we współpracy z zespołem 

naszych ginekologów i położników oceniamy, jakie postępowanie będzie bardziej optymalne. 

MN: – Panie profesorze, trzymamy za was kciuki, trzymamy kciuki za pacjentkę i za to 

maleństwo. Marek Nowicki, Fakty. 

MC: – Dziękujemy bardzo, do widzenia. 

[28 kwietnia. Pacjentka i dziecko przeżyły i znów helikopterem wróciły z Lublina do 

Łodzi na dalsze leczenie]. 

PK: – Wielkanoc ma być chwilą odrodzenia i tym razem oczekiwanie na nią jest bardzo 

dosłowne. Dezynfekcja, dystans, maseczki i liczniki obecności były koniecznością w kościołach 

na całym świecie… 

Wojciech Polak, arcybiskup, Prymas Polski, metropolita gnieźnieński, Gniezno: – Jak się 

nie bać, gdy tylu wciąż umiera i odchodzi od nas w samotności, bez pożegnania nawet 

z najbliższymi. Wobec wszystkiego, co się wydarza, potrzeba nam wciąż nadziei. 

 

PK: – Wyjątkowo nie z balkonu bazyliki świętego Piotra, a w jej wnętrzu papież 

Franciszek wygłosił wielkanocne orędzie Urbi et Orbi. Przekonywał, by bogaty świat okazał 



soli0darność biednym w walce z pandemią. Skandalem nazwał to, że w tak dramatycznym dla 

ludzkości czasie wciąż gdzieś toczą się walki i wydaje się miliardy na zbrojenia… 

Papież Franciszek: – Mamy pandemię w pełnym rozkwicie. Bardzo uciążliwy jest kryzys 

społeczny i gospodarczy zwłaszcza dla najuboższych. Wszyscy, przede wszystkim najsłabsi 

potrzebują pomocy i mają prawo, by mieć dostęp do niezbędnej opieki. W duchu 

szczepionkowego internacjonalizmu wzywam zatem całą wspólnotę międzynarodową do 

wspólnego zaangażowania, by przezwyciężyć opóźnienia w ich dystrybucji oraz ułatwić 

dzielenie się nimi zwłaszcza z krajami najuboższymi. 

 

PK: – W tej trzeciej fali pandemii niestety coraz częściej pomocy w szpitalu potrzebują też 

dzieci. Najtrudniej jest wtedy, kiedy są same, bo ciężko chorzy są też rodzice. Pielęgniarki są tak 

przepracowane, że nie mogą poświęcić im tyle czasu, ile by chciały. Na szczęście z pomocą 

przychodzą fantastyczni wolontariusze. 

Jarosław Kostkowski: – Pewnie nigdy nie poznają ich twarzy. Do wspomnień ze szpitala 

też wraca się niechętnie. Świat z wirusem można jednak odrobinę zaczarować. 

- Wydaje mi się, że naklejki na skafandrze, który będę miała ubrany, będą super. 

JK: – Dwudziestoczteroletnia pani Barbara bez wahania zjawiła się w miejscu, o jakim 

wielu boi się nawet pomyśleć. 

Barbara Gatlik, wolontariuszka: – Próbowałam też wyczuć, co one teraz czują – paniczny 

strach przed tym, że zostanie już dziecko samo. Więc takie dotrzymywanie towarzystwa, to jest 

kluczowe. 

Lidia Stopyra 

Drodzy Przyjaciele! 

Prosimy o pomoc. 

W trzeciej fali Covid-19 ciężko chorują młodzi ludzie rodzice naszych pacjentów. 

Wczoraj 2-letnia Ola i 6-letni Maks obydwoje z Covid zostali sami. Rodziców 

musieliśmy hospitalizować w oddziale dla dorosłych, na tlenie, walczą. Takich 

sytuacji jest coraz więcej. 

Potrzebujemy wolontariuszy, którzy dotrzymają dzieciom towarzystwa, pobawią się, 

pocieszą. Najchętniej ozdrowieńców lub osoby zaszczepione. Dzieciom w chorobie 

smutno, a rodzicom między jednym a drugim tlenowym oddechem serce się kraje. 

Chętnych do pomocy proszę o wiadomość na priv. 

JK: – Na dramatyczny apel szpitala, by pomóc zająć się dziećmi, których rodzice sami 

walczą z Covidem, odpowiedziało kilkanaście osób. 

Wioletta Łysek, wolontariuszka: – Bardzo ciężko przytula się dzieci [będąc] w przyłbicy. 

Powiedziałam, że przyszłam z kosmosu, żeby było im łatwiej. 

JK: – Kiedy serce się rwie do pomocy, da się przytulić nawet w kombinezonie. 

Rzeczywistość wielu szpitali jest taka, że poza dziećmi pacjentami zostają też mama albo tata. 

X – Dwa tygodnie temu wykryto u nas zakażenie koronawirusem. 

JK: – Dorośli znoszą to gorzej. Chcą jednak być jak najdłużej przy chorych dzieciach. 

X – Wystąpiła wysoka temperatura nie do zbicia. 

Lidia Stopyra, ordynator oddziału chorób infekcyjnych i pediatrii Szpitala im. S. 

Żeromskiego w Krakowie: – Często dochodzi do tego, że my już takiego rodzica wyczerpanego 

na tlenie w stanie dość ciężkim przekazujemy na górę. 

Pani Barbara, dalszy ciąg: – To są takie małe tragedie [nie małe]. 

JK: – Wśród wolontariuszy, którzy zgłosili się do szpitala w Krakowie, są nauczyciele, 

studenci, a nawet aktorzy. To lekarstwo na dziecięce smutki. 

Sylwia Salwińska, wolontariuszka: – Będę siedzieć w domu, to nie pomogę nikomu. 

Będzie też problemem, że nie będzie się za bardzo można przytulić. 

X – Opieka bardzo super, natomiast nie życzę nikomu, żeby po prostu miał takie 

dolegliwości i żeby chorował. 

JK: – Choruje coraz więcej dzieci. Teraz to trudna walka. 

Krzysztof Guzikowski, pediatra, Górnośląskie Centrum Zdrowia Dziecka: – 

Niepowodzenia to: – mieliśmy trójkę pacjentów, których infekcja zakończyła się niepomyślnie. 

Były to dzieci z współistniejącą istotną chorobą obciążającą. 



JK: – Dla wszystkich, to ciężkie chwile. Ale jest też diagnoza: 

Aleksandra Piotrowska, psycholog: – Dbać o to, żeby w szpitalach był zatrudniony 

personel pedagogiczny, ale z tym nie jest najlepiej, [nie jest] najweselej w normalnych czasach, 

a co dopiero teraz w pandemii. 

JK: – Wtedy na ratunek moc dobrych ludzi. 

Na kombinezonie z tyłu: PIELĘGNIARKA, z przodu serduszko: – Ale pięknie! A tu 

serduszko. Piękne serduszko! No, super. 

Jarosław Kostkowski, Fakty. 

 

[Przy stole wielkanocnym stwierdziliśmy w rozmowie, że rok temu w marcu 

chorowaliśmy wszyscy – żona moja Anka, ja, córka Gosia i wnuczek Krzyś na dziwne 

przeziębienie, nawet o tym pisałem, jak padłem nieprzytomny na ulicy – musiał to już być 

koronawirus, tylko nasi lekarze nie podejrzewali jeszcze tego, że już może być w Warszawie. 

Gosia wówczas spotykała się z przyjaciółką, Jolą, a oni wszyscy zachorowali na koronawirusa. 

Więc albo Gosia zaraziła Jolę, albo Jola zaraziła Gosię]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Teatro alla SCALA di Milano 

Orphée et Euridice 

Tragédie-opéra en trois actes de 

Christoph Willibald Gluck 

livret Pierre-Louis Moline 

d’après Ranieri de’Calzabigi 

Orphée Juan diego Flórez 

Euridice Christiane Karg 

L’Amour Fatma Said 

MEZZO 

♣ 



2021-04-05 Poniedziałek Wielkanocny 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5933 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

 

Polska – 9 902 nowych zakażonych. 64 zgony. 

 

PK: – To nie jest tak bardzo radosna Wielkanoc jak zawsze, ale tym bardziej doceniamy 

każdą możliwość spotkania z bliskimi… To był też kolejny dzień ekstremalnej ciężkiej pracy 

lekarzy, ratowników i pielęgniarek. 

Dariusz Prosiecki: – To nie jest zwykły świąteczny dyżur. Dla lekarzy, pielęgniarek, 

ratowników medycznych ta Wielkanoc to praca na najwyższych obrotach. 

Mirosław Rybałtowski, Wojewódzka Stacja Pogotowia Ratunkowego w Białymstoku: – 

Nie ma takiej sytuacji, że jedziemy, jedna osoba jest chora, a pozostałe są zdrowe. Teraz zdarza 

się nam, że jedna karetka zabiera dwie osoby albo pod jeden adres jadą dwie karetki. 

DP: – Tylko tu w Białymstoku załogi karetek mają ponad jedną trzecią wyjazdów więcej 

niż podczas poprzednich świąt wielkanocnych. Podobnie jest w całym kraju. W ciągu doby to 

setki wyjazdów do pacjentów covidowych potrzebujących natychmiastowej pomocy. 

Michał Fedorowicz, ratownik medyczny: – Jesteśmy zmęczeni tym, że ciągle jedziemy, 

nie mamy chwili przerwy. Przerwa to jest czas, kiedy decydujemy o karetce. To jest wtedy 

godzina, kiedy można zjeść, odpocząć, usiąść/ 

DP: – Ale plan wyjazdów do pacjenta, to nie koniec ich służby, bo bardzo często przez 

kilka godzin muszą szukać szpitali, w których będą wolne covidowe łóżka, miejsca, gdzie 

można zostawić chorego, bo mimo świąt szpitale cały czas są pełne. 

Zenon Czajkowski, ordynator Oddziału Intensywnej Terapii, Samodzielny Publiczny 

Wojewódzki Szpital Zespolony w Szczecinie: – Te przebiegi chorych zarażonych covidem są 

bardzo ciężkie, bardzo poważne, ilość interwencji w ciągu doby w stosunku do każdego chorego 

wyraźnie wzrasta. 

[To jest moment, by zwrócić uwagę na te tasiemcowe nazwy szpitali wynikające 

z nadmiernie rozbudowanej struktury administracyjnego rządzenia w Polsce. „Samodzielny” – 

czyli że komuś nie podlega; „Publiczny” – znaczy, że są jakieś niepubliczne szpitale; 

„Wojewódzki” – bo wojewoda ma w mieście swoje szpitale; „Zespolony” – znaczy, że z czymś 

kiedyś został administracyjnie połączony na skutek jakiejś reorganizacji. A jest to po prostu 

„SZPITAL”]. 

Andrzej Trybusz, doktor, były główny inspektor sanitarny: – W dni świąteczne także te 

dane są o wiele mniejsze z racji tego, że mniej się testów wykonuje, poza tym uważam, że jest 

mniejsza skłonność do udawania się na testy. 

DP: – Dopiero za kilka dni zobaczymy, jak i czy przestrzegaliśmy świątecznych obostrzeń. 

Dzisiaj w wielu miejscach w Polsce pogoda nie sprzyjała świątecznym spacerom, ale wczoraj 

miejsce takie jak sopockie molo wyglądały tak [zdjęcie], zapełniły się parki, skwery. Część osób 

zapomniała o obowiązkowych maseczkach, dlatego sypią się mandaty: 

Wioletta Szubska, aspirant sztabowy, Komenda Główna Policji: – Tylko wczoraj 

policjanci nałożyli 3790 mandatów, skierowali 442 wnioski o ukaranie do sądów. 

[Ale przecież niedawno spec rządowy stwierdził, że takie maseczki są bez sensu, bo przed 

niczym nie chronią. Więc i te mandaty są bezpodstawne]. 

 

PK: – Można było dzisiaj mieć wrażenie, że Rzeszów stał się polską stolicą szczepień. 

Pojawiły się dane, z których wynikało, że pierwszą dawkę przyjęło tam niemal 50% 

mieszkańców. Minister Dworczyk tłumaczył, że raportowane są tam dane nie tylko z miasta. Ale 

i z województwa. A co do tego mają wybory? 

Maciej Knapik: – …nadzieję dawało ogłoszenie lokalnej lecznicy: Szczepimy osoby 55+ 

bez rejestracji dziś i jutro. Dzwonimy na infolinię. 

- To już jest nieaktualne. 

MK: – Problem w tym, że szczepienia 55-latków ruszają 16 kwietnia, a nie drugiego… 



Dariusz Joński, KP KO, Inicjatywa Polska: – …ministra Dworczyka został szefem sztabu 

kandydatki PiS-u i wykorzystuje szczepienia i szczepionki Pfizera jako narzędzie kampanii 

wyborczej. 

MK: – W Rzeszowie 9 maja odbędą się wybory prezydenta miasta po rezygnacji 

dotychczasowego włodarza. Kandydatką PiS-u jest Ewa Leniart, jednocześnie wojewoda 

podkarpacka dzisiaj nie udzieliła komentarza. Wypowiedział się kandydat opozycji. 

Konrad Fijołek, kandydat opozycji na prezydenta Rzeszowa, wiceprzewodniczący rady 

miasta Rzeszowa: – Cieszę się, że rzeszowianie chcą się szczepić, bo to bardzo ważne dla 

naszego bezpieczeństwa. Mam nadzieję, że nie jest to forma przekupstwa wyborczego, bo byłby 

to ogromny skandal. 

Rzeszów – ludność 196 821. Liczba szczepień ogółem 119 226 

Kielce – ludność 194 200. Liczba szczepień ogółem 56 549 

Radom – ludność 210 532. Liczba szczepień ogółem 46 078 

Toruń – ludność 201 106. Liczba szczepień ogółem 32 907 

Lublin – ludność 339 500. Liczba szczepień ogółem 114 340 

Szczecin – ludność 401 000. Liczba szczepień ogółem 106 880 

Ewa Leniart, kandydatka na prezydent Rzeszowa z poparciem Prawa i Sprawiedliwości, 

wojewoda podkarpacki, wypowiedź z 31 marca: – Możemy być takim wzorcowym punktem 

szczepień masowych. 

MK: – Wzorcowy punkt szczepień masowych – tak Ewa Leniart mówiła o placówce 

Medyk kilka dni temu, ale wtedy chodziło o plan na połowę kwietnia. Czy jest to forma 

przekupstwa, kiełbasy wyborczej, czy też nie? 

Dworczyk: – Absolutnie nie ma taka sytuacja miejsca. 

MK: – Minister Dworczyk uzasadnia, że rozmieszczenie punktów szczepień na 

Podkarpaciu powoduje, że mieszkańcy części regionu i pobliskich powiatów korzystają ze 

szczepień w Rzeszowie… 

 

PK: – Smutna wiadomość: Zmarł Krzysztof Krawczyk, człowiek, który stał się legendą 

polskiej muzyki rozrywkowej. Sprzedał miliony płyt, zagrał tysiące koncertów. Miał 74 lata. 

Krzysztof Krawczyk 

1946 – 2021 

 

[…] 

Marek Nowicki: – Doktor Paweł Grzesiowski może stanąć przed sądem lekarskim, bo 

minister, Krzysztof Sawka, pełniący obowiązki głównego inspektora sanitarnego oskarża go 

między innymi o wielokrotne wprowadzenie opinii publicznej w błąd niepotwierdzonymi 

i nieprawdziwymi informacjami na temat epidemii Covid-19. Promowanie niesprawdzonych 

rozwiązań medycznych oraz o oczernianie i deprecjonowanie instytucji państwowej, w tym 

Państwowej Inspekcji Sanitarnej. 

[…] 



Paweł Grzesiowski, doktor, ekspert Naczelnej Rady Lekarskiej do spraw pandemii Covid-

19, wypowiedź z 11 marca: – Moim zdaniem to wynika przede wszystkim w tej chwili 

z całkowitego upadku Inspekcji Sanitarnej. Proszę zwrócić uwagę na to, że w ogóle ta nazwa tej 

instytucji nie występuje w żadnych wiadomościach. Co to oznacza? Że nie istnieje nadzór 

epidemiologiczny w tym kraju. To się wszystko rozpadło. 

MN: – To właśnie kilka dni po tej wypowiedzi Krzysztof Sawka skierował pismo 

przeciwko doktorowi Pawłowi Grzesiowskiemu. 

 

PK: – To była wspaniała wiadomość wczoraj w nocy. Po tym, jak wcześniej ten właśnie 

turniej wygrywali najwięksi w dziejach tenisa: Federer i Dżokowić [Djokowic] – teraz Majami 

wygrał Hubert Hurkacz i to jeden z największych sukcesów męskiego tenisa w Polsce… 

(ATP Masters 1000 Miami) 

 

PK: – 20 lat istnienia TVN24 to niezwykła opowieść o Polsce i ludziach, którzy tę stację 

stworzyli i tworzą… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Przyniosłem śniadanie. Na pewno jesteś głodna. 

„Witku. To miała być moja ostatnia podróż. Chciałam odejść razem z Edwardem. Byłam 

przekonana, że nie mam już po co żyć. Nie martw się. Chcę, żebyś wiedział, że niczego nie 

żałuję. Odkryłam, że można na nowo patrzeć na świat, myśleć, a nawet odczuwać. Nie szukaj 

mnie. Sama muszę znaleźć swoje miejsce”. 

 

- A dzień dobry, pani. 

- Dzień dobry. 

- Co z obrazami? 

- Wszystkie sprzedane. 

- Wszystkie? 

- Kto by pomyślał, że tak pójdą. A. Mam coś dla pana. 

- Od kogo? 

- Nie wiem. 

 

- Chłopie. Momy nowe gołębie. Możemy zacząć nowe życie. No. Ty se zobocz, jakiej 

z nich bedom lotniki. Wituś. Jo ci jedno powim, że baba to jest baba, a gołąb to jest gołąb. 

[z filmu „Piąta pora roku”] 
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Warszawa – Rzeszów i ciekawa wymiana zdań. Kiedy NFZ [Narodowy Fundusz Zdrowia] 

mówi o nieuprawnionych szczepieniach w Rzeszowie, w odpowiedzi słyszy: Proszę nas nie 

czołgać, tylko wynagrodzić nam 10 tysięcy szczepionek, które zaoszczędziliśmy dla 

ministerstwa i dla NFZ. 

Jakub Sobieniowski: – To dwie informacje o szczepionce Johnson & Johnson dla 

Rzeszowa, opozycji i ministra Michała Dworczyka: 

Michał Szczrba, KP KO, PO: – Centrum Medyczne „Medyk” będzie szczepiło 

mieszkańców Rzeszowa szczepionką Johnson & Johnson. 

Dworczyk: – Prawdziwą informacją jest to, że będzie trzysta kilkadziesiąt tysięcy 

szczepionek Johnson & Johnson przytransportowanych do Polski. Nieprawdziwą informacją jest 

to, że została podjęta decyzja, gdzie one mają trafić, w szczególności, że mają trafić do 

Rzeszowa, bo tam się przecież przygotowują wybory prezydenta miasta. Proszę państwa, no, 

minimum odpowiedzialności. 

JS: – A to oficjalna informacja z Rzeszowa o zapisach w Rzeszowie na szczepionkę 

Johnson & johnson: 



Stanisław Mazur, prezes Centrum Medycznego Medyk: – Zamierzamy inne szczepionki, z 

tych szczepionek nie musimy się tłumaczyć publicznie, kogo szczepimy czy młodych, czy 

starszych. Konkretnie Johnson & Johnson mamy pacjentów od 18 do 85 roku życia. 

JS: – Jeszcze przed konferencją Michała Dworczyka szef tego rzeszowskiego centrum 

szczepień tak opowiadał nam o szczepionce Johnson & Johnson, na którą już można się 

zapisywać. A później usłyszał te słowa ministra i wystąpił jeszcze raz: 

Stanisław Mazur, prezes Centrum Medycznego Medyk: – Szczepionka Johnson & Johnson 

rzeczywiście w Rzeszowie, powiedziałbym, no, wcześniej gdzieindziej, ale to nie jest z 

programu narodowego. Rząd o tym nie wie i to kompletnie nie ma wpływu z czymkolwiek. 

JS: – Tak szef rzeszowskiego centrum szczepień próbuje przekonywać, że można 

sprowadzić do Polski szczepionkę i ją stosować bez wiedzy rządu, który ma odpowiedzialne za 

to urzędy centralne. Tydzień temu on tak zachwalał wojewodę na prezydenta Rzeszowa… 

[Na tym skończymy]. 

 

Polska – 8 245 nowych zakażonych. 60 zgonów. 

 

AW: – …były wolne dni i dopiero w czwartek będą miarodajne dane. W szpitalach 

wolnych łóżek jak nie było, tak nie ma. 

Marzanna Zielińska: – … 06.04.2021 – liczba zajętych łóżek 33 544. Ostatniej doby na 

oddziały covidowe trafiło 888 osób. Zajęte respiratory 3 315, w tym ostatniej doby zajęto 46 

respiratorów. 

Jerzy Wordliczek, profesor, kierownik Kliniki Intensywnej Terapii Szpitala 

Uniwersyteckiego w Krakowie: – Sytuacja jest poważna dlatego, bo praktycznie przez cały 

okres tego świątecznego weekendu trwały poszukiwania wolnych łóżek. 

MZ: – Okres inkubacji wirusa to około pięciu dni, pod koniec tygodnia wyniki testów 

zaczną pokazywać, jaką cenę zapłacimy za święta… 

 

AW: – Nagła pobudka [niedźwiedzi] i alarm w Tatrach… 

 

AW: – Może dojść do wydarzeń, które doprowadzą do skrócenia kadencji – mówi 

Jarosław Kaczyński i nie wyklucza wcześniejszych wyborów. Wydarzeń, które doprowadziły do 

skłócenia koalicji było ostatnio sporo, więc warto się wsłuchać w słowa o wyborach, puczach i 

groteskowych dyktatorach. 

Krzysztof Skórzyński: – Scenariusz wyborów, które miałyby się odbyć jeszcze w tym roku 

na jesieni, jest rozważany i prezes PiS-u mówi o nich już nie tylko najbliższym 

współpracownikom, mówi o takim scenariuszu publicznie: 



Jarosław Kaczyński, wicepremier, KP PiS 

„Może dojść do wydarzeń, które doprowadzą do skrócenia kadencji. Ale żeby była 

jasność – nie prognozuję wcześniejszych wyborów. Jedynie nie wykluczam takiej 

ewentualności. 

Źródło: Gazeta Polska 

AW: – Do końca kwietnia mają być zaszczepione wszystkie osoby 60+. Kolejne 2 miliony 

szczepionek już jadą do Polski. Kolejne punkty szczepień już są gotowe do pracy. W Warszawie 

to drugi stadion [który?] stacje metra i hale sportowe. 

Arleta Zalewska: – 19 kwietnia w poniedziałek zaszczepią się pierwsi mieszkańcy 

Warszawy [chyba stadion Legii]. 

Będą też: Metro Księcia Janusza, Metro Dworzec Wileński, Metro Trocka. Cel to 80 

tysięcy osób zaszczepionych tygodniowo. 

[Ale nic z tego nie zrealizowano, czyli TVN puścił kaczkę dziennikarską] 

Rafał Trzaskowski, prezydent Warszawy: – Jeżeli tylko rządzący odłożą politykę i 

zapanują nad chaosem, dostarczą nam te szczepionki, to myślę, że te szczepienia w Warszawie 

bardzo szybko przyspieszą. 

AZ: – Sam po zakażeniu wirusem musiał trafić do szpitala… W każdym powiecie ma 

powstać minimum jeden masowych punkt szczepień… Z dwóch do trzech tysięcy wzrosła dziś 

liczba szczepiących się na stadionie narodowym osób. A to efekt… Trudno się dziwić emocjom, 

skoro setki seniorów spędziło dziś kilka godzin… W Polsce 900 tysięcy – tyle dziś w południe 

było wolnych terminów na szczepienia do końca kwietnia. 

 

AW: – Wielka Brytania i wielkie otwarcie. Już za sześć dni będzie można pójść do 

każdego sklepu, a także do restauracji, do biblioteki, do fryzjera czy do pubu… W Portugalii też 

otwierają się właśnie restauracje, we Francji jeszcze nie… 

- W Wielkiej Brytanii dwa razy w tygodniu każdy będzie miał prawo do bezpłatnego testu 

na koronawirusa… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- To bardzo dynamiczna gra. 

- Możesz być szczera. To rzeźnia. Ale dzieciaki za nią szaleją. Tylko powiedz, dlaczego 

ciągle się zawiesza. 

- Zaatakował nas wirus, niebyt miły. 

- Wiedziałem, że mogę na ciebie liczyć. Co teraz? 

- Przez jakiś czas proszę nie wciskać escape, bo skasuje pan sobie system. 

- Dopiero zamówiłem program zabezpieczający – Gejw Kiper. 

- Wszyscy tak mówią: Zainstalowaliście go? 

- Od razu. Chyba… 

- Spokojnie. Panuję nad wszystkim. 

- Jesteś świetna. Gra wróci do sklepów przed weekendem? 

- Jasne. Ale bez wirusa. Kolega je kolekcjonuje, takie hobby. 

- Jesteś genialna. Nie wiem, jak ci dziękować? 

- Dostanie pan rachunek z Catedral. 

- Jest tego warty. Może w dowód uznania wziąłbym cię na kolację? Wyrwiesz się z domu. 

- To miłe. Dziękuję. Ale… 

- Musisz jeść. 

[z filmu „System”] 
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Polska – 14 910 nowych zakażonych. 638 zgonów. 

 



AW: – Obostrzenia przedłużone w całej Polsce do 18 kwietnia. To jak zachowywaliśmy 

się w święta, będzie widać w statystykach dopiero w przyszłym tygodniu. Dziś widać jedno: w 

szpitalach wolnych łóżek nie przybywa. 

Marzanna Zielińska: – Zabrze i kolejna długa noc w kolejce. To, jak blisko załamania jest 

system opieki zdrowotnej w Polsce, najbardziej widać właśnie tu, na Śląsku. Bez wsparcia 

szpitali z sąsiednich województw nie byłoby gdzie ratować życia chorych na Covid-19. 

- Teoretycznie rezerwację mamy, oczekujemy od godziny dwudziestej. 

- Którzy byliście w kolejce, na początku? 

- Dziesiąty, dziesiąta karetka. 

MZ: – Coraz bliżej zapaści jest też małopolskie, podkarpackie, dolnośląskie i 

wielkopolskie. Szykowane są kolejne plany relokacji pacjentów wszędzie tam, gdzie wolnych 

łóżek, przede wszystkim tych z respiratorami, może zabraknąć już w najbliższych godzinach… 

78% zajętych łóżek – 34 691 – przybyło 1 009 [zajętych łóżek] 

79% zajętych respiratorów – 3 342 – przybyło 27 

Andrzej Matyja, profesor, prezes Naczelnej Rady Lekarskiej: – Sytuacja jest dużo 

tragiczniejsza niż przedstawił nam pan minister. Obserwujemy to na co dzień. W tej chwili 

pracujemy na granicy wytrzymałości. 

MZ: – …Chorują coraz młodsi, przebieg zakażenia jest coraz gwałtowniejszy. 

Krzysztof Czarnobilski, doktor, dyrektor do spraw lecznictwa Szpitala MSWiA w 

Krakowie: – Pacjent przyjęty w stanie stabilnym, po dwóch dniach już jest na respiratorze. Na 

zdjęciu rentgenowskim tych płuc już jest mało co. 

MZ: – Utrzymanie obostrzeń, żeby zmniejszyć śmiertelność, jest absolutnie konieczna. 

Paweł Grzesiowski, doktor, ekspert Naczelnej Rady Lekarskiej do spraw pandemii Covid-

19: – Moim zdaniem, to jest eufemizm. Jeśli mówimy, że ochrona zdrowia jest na krawędzi – 

nie ma już żadnej krawędzi. Jeżeli pacjenci czekają po kilka godzin na przyjęcie, jeżeli musimy 

wywozić pacjentów do innych województw, to wiemy, że system nie wytrzymał tego naporu. 

MZ: – Na przykładzie warmińsko-mazurskiego, które pierwsze zostało objęte lokalnym 

lockdown’em (06.03 – 1 129; 03.04 – 742), widać, że dzięki obostrzeniom Koronawirus 

wyhamował. Eksperci nie mają wątpliwości, że do skutecznej walki z pandemią potrzebne są 

trzy rzeczy: Lekarstwo, którego nie ma. Szczepionki, których wciąż jest za mało. I unikanie 

kontaktów społecznych – to może zrobić każdy. Marzanna Zielińska, Fakty. 

 

AW: – Czy wszystko jest w porządku? Czy wszystko jest pod kontrolą? Skoro w 

Rzeszowie trwa rekrutacja pacjentów do szczepienia szczepionką Johnson & Johnson, a rząd 

o tym nie wie. Skoro w Rzeszowie, jak słyszymy, ta szczepionka wcześniej niż gdzieindziej, 

a rząd jest zaskoczony. Skoro w Rzeszowie niedługo są wybory, to warto pytać i słuchać 

odpowiedzi. 



Jakub Sobieniowski: – W tym zamieszaniu nie chodzi o samą szczepionkę Johnson & 

Johnson, dopuszczoną, a więc bezpieczną i jednodawkową. Chodzi o to, czy rząd zdecydował, 

że najpierw skorzysta z niej miasto, gdzie za miesiąc będą wybory z udziałem kandydatki PiS-u. 

Że najpierw dostanie tę szczepionkę Rzeszów i Centrum Szczepień, gdzie ta kandydatka była 

gościem tydzień temu. 

Adam Niedzielski, minister zdrowia: – Nie ma podjętej żadnej decyzji, żeby to były te 

selektywne punkty, które między innymi by dotyczyły ośrodka w Rzeszowie. Tak że ta 

wiadomość niestety ma charakter fejtniusa. 

JS: – To nie jest fejtnius. Zapisy na szczepienia najpierw w Rzeszowie oficjalnie ogłosiło 

Centrum Badań i Szczepień w Rzeszowie i się z tego nie wycofuje. 

- Dlaczego rząd mówi, że to nieprawda? 

Stanisław Mazur, prezes Centrum Medycznego Medyk: – Wie pani co? To nie jest tak, jak 

pani mówi, bo to są za szczegóły. To są za szczegóły i ja rozumiem, co by pani chciała usłyszeć 

w mojej odpowiedzi. Ale się pani tego nie doczeka. 

JS: – Nie chodzi o szczegóły, tylko najprostsze pytanie z możliwych, a od wczoraj 

zupełnie innego o użyciu szczepionki Johnson & Johnson najpierw w Rzeszowie… [Poprzednie 

dni już zapisałem]. 

 

AW: – Lekcja o prawach zwierząt. (minister jakiś – Nie ma czegoś takiego, jak prawa 

zwierząt. [był to Tomasz Rzymkowski, wiceminister edukacji]. 

 

AW: – Punkt szczepień i punkty karne od każdego, kto długo czekał i nie mógł się 

doczekać. Przed stadionem narodowym był kompletny chaos i dobrze że wiadomo dlaczego. 

Kolejne dwa miliony szczepionek jadą do Polski, ale w rankingach szczepień lecimy kolejne 

miejsca w dół. Skoro szczepienia mieliśmy przyspieszać, to Katarzyna Górniak sprawdza, jak to 

przyspieszenie wygląda. 

Katarzyna Górniak: – Z wczorajszego chaosu dziś wyłonił się porządek. Reguła 

najważniejsza – kto wcześniej [kilka godzin przychodzi na szczepienie] ten czeka. 

Włodzimierz Dola, prezes zarządu PGE Narodowy: – Osoby przychodziły po prostu nie na 

swoją godzinę. O godzinie siódmej, a miały termin wyznaczony na przykład na jedenastą. 

KG: – Dziś te terminy były już skrupulatnie sprawdzane. 

- Wpuszczamy pacjentów na konkretną godzinę. 

KG: – Pod względem liczby osób w pełni zaszczepionych Polska spadła na 33 miejsce. 

Pod względem dawki na stu mieszkańców Polska spadła na 54-e miejsce. [Chyba na świecie]. 

KG: – Prócz samorządowych punktów szczepień co najmniej jednego w powiecie, rząd 

pracuje nad pomysłem list rezerwowych dla chętnych na dawki, które zostają w punktach 

szczepień. [Też nic nie wyszło z rządowych list rezerwowych]. Do kwalifikacji na szczepienie 

nie będzie już potrzebny lekarz, a na przykład fizjoterapeuta czy farmaceuta… 

 

AW: – Europejska Agencja Leków podkreśla i powtarza: – Szczepionka AstraZeneca jest 

wysoce skuteczna, a korzyści znacznie przewyższają ryzyko… 

 

AW: – W światowy dzień zdrowia prezydent dziękuje lekarzom i na chwilę o sobie 

przypomina… 

Lech Wałęsa: – Jest taki niewidoczny, a rolą prezydenta, głowy państwa, no, chyba w tych 

warunkach i nie tylko w tych, no, powinna być bardziej aktywna. 



Aleksander Kwaśniewski: – To jest obecność gabinetowa, a naród potrzebuje obecności 

spektakularnej, obecności codziennej. Żeby odgrywał rolę człowieka, który organizuje wspólny 

wysiłek społeczny. Powinien namawiać do szczepień. Powinien pokazać, że jest zaszczepiony. 

Powinien walczyć z tymi wszystkimi fejtniusami. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – Takiej aktywności nie ma, co pokazuje dobrze strona 

internetowa kancelarii: prezydent w ciągu ostatnich tygodni, gdy trwa trzecia fala pandemii, 

sadził drzewa (21 marca 2021), odwiedzał firmy grzewcze (19 marca 2021), czcił historyczne 

rocznice (16 marca 2021) i oczywiście jeździł na nartach (7 marca 2021), a mimo ograniczonych 

kompetencji mógłby pełnić znaczącą rolę w tych trudnych tygodniach… 

 

AW: – W Zjednoczonej Prawicy iskrzy, a niektórzy jeszcze dolewają oliwy do ognia. 

Niestety mamy problemy z koalicjantami. Ja tu jestem radykałem i chętnie bym się ich dziś 

pozbył, ale utrzymujemy przy Zjednoczonej Prawicy tak długo, jak to jest możliwe – mówi 

wicemarszałek Terlecki, więc po ostatnich słowach prezesa, hasło „przyspieszone wybory” aż 

dzwoni w uszach. 

Arleta Zalewska: – Nikt tak dobrze nie opisuje napięć w obozie władzy, jak wypowiedzi 

samych polityków o swoich koalicjantach… 

Michał Wójcik, minister w kancelarii premiera, KP PiS, Solidarna Polska: – Jeżeli pan 

marszałek [Terlecki] chciał uspokoić sytuację, no, to z całą pewnością mu się nie udało. My 

konsekwentnie stoimy na stanowisku, że jednak był błąd popełniony przez pana premiera na 

szczycie Rady Europejskiej. Ja nie mówię o złych intencjach w żadnym razie. Ale my inaczej 

oceniamy sytuację. 

Kaczyński 

„Ale też nie będę ukrywał prawdziwej sytuacji – mamy napięcia w koalicji”. 

„Jednocześnie nie mam wątpliwości co do tego, że przytłaczająca większość ludzi 

tworzących dzisiejszą większość rządową zdaje sobie sprawę z tego, iż nie ma innej 

alternatywy niż współpraca w tym układzie”. 

„Druga negatywna, wyzwalająca u naszych mniejszych koalicjantów przekonanie, że 

skoro jesteśmy skazani na współpracę, to oni mogą stawiać daleko idące żądania”. 

„A na opamiętanie i rozsądek w obozie koalicji rządowej? 

Obawiam się, że jeśli chodzi o Solidarną Polskę, to te nadzieje mogą okazać się 

płonne”. 

Michał Wypij, KP PiS, Porozumienie: – Powinniśmy skupić się na współpracy, a nie na 

wytykaniu sobie wzajemnych słabości czy innych kwestii. Tak, że odbieram to przede 

wszystkim jako brak dojrzałości politycznej. Tych wszystkich, którzy próbują rozbić jedność 

Zjednoczonej Prawicy. 

Tomasz Trela, KKP Lewicy, Nowa Lewica: – Prezes skapitulował przed Ziobro. Albo 

Kaczyński zmieni ton i Prawo i Sprawiedliwość, albo mają problem. 

 

Aleksandr Łukaszenka: – Nie chcemy z nikim wojować, ale jeśli będą się do nas odnosić, 

jak to było w zeszłym roku i teraz, dostaną po mordzie i to bardzo mocno. 

 

 



ANTIDOTUM  DNIA 

Evelyn 

- Rachunek nie jest na pani nazwisko. Zanim dokonamy zmian, muszę uzgodnić 

warunki z jego właścicielem. Mogę z nim rozmawiać? Czy mogę rozmawiać 

z właścicielem rachunku. 

- Nie może pani z nim rozmawiać. On nie żyje. Zmarł na atak serca. Jestem tylko ja. 

Graham 

- Sędzia Wolton prosi o przybycie. 

- Nie znoszę pożegnalnych imprez. Niedobry ser, kiepskie wino, długie przemowy. 

Po co ludzie je organizują? Nikt nie powiedział o pożegnaniu emeryta: Było świetne. 

Nie mogę się doczekać własnego. 

- Kiedyś nadejdzie twoje. I to niebawem. 

- Mówisz tak od lat. 

-Doświadczyłem jednego i drugiego. Mogę poświadczyć, że nie wymaga to 

ingerencji chirurga. Jego relacje z uczniami opierały się na szacunku. A on cenił 

sobie nasz szacunek. 

- Dziś odchodzę. Pora na emeryturę. 

Douglas and Jean 

-Mają tu państwo wiele możliwości spędzania wolnego czasu. I tak jak mówiłem, 

cena jest konkurencyjna. Nie znajdziecie lepszej oferty. I kolejne udogodnienie: 

przyda się dopiero za jakiś czas. Poręcze przy ścianach ułatwiające poruszanie się. A 

tutaj przycisk alarmowy. W razie nagłego upadku powiadomi zarządcę. 

- A jeśli upadniemy gdzieindziej? Może nie uda się nam upaść tam, gdzie znajduje 

się przycisk. Może poręcze powinny biec przez środek pokoju? Nie musielibyśmy 

iść dookoła pokoju? 

- Możemy chwilę porozmawiać? Dziękuję. 

- Trzydzieści lat w służbie publicznej i tylko na to nas stać? 

- Mam cię znowu przeprosić? 

- Nie. Chociaż nie zawadzi. 

Muriel 

-Chcę dostać filiżankę herbaty. Natychmiast. 

- Wózek zaraz podjedzie. 

- Upadłam. Potrzebuję pomocy. Czekam na lekarza od kilku godzin. 

- Nieprawda, pani Donely. Doktor był u pani, ale pani go odesłała. 

- Tamten? Nigdy nie zmyje z siebie tego koloru. Chcę angielskiego lekarza. 

- Trzeba było od razu powiedzieć. Zaraz kogoś przyprowadzę. 

- Dziękuję. 

- Pani Donely, to doktor Gudżara Patidal. 

Norman 

-Potem przez kilka lat pracowałam jako analityk, ale to było takie nudne. Chciałam 

robić coś bardziej twórczego, co pasowałoby… Przepraszam. W formularzu należało 

podać wiek swój i osoby, jaką chciałoby się poznać. W obu przypadkach 

zaznaczyłam dwadzieścia pięć, trzydzieści dziewięć. 

- Ja także. Czyli szukasz czegoś bardziej twórczego? 

- Ile masz lat? 

[z filmu „Hotel Marigold”] 

♣ 
2021-04-08 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5581 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

 

Polska – 27 887 nowych zakażonych.  954 zgony. 

 



PM: – Prawie tysiąc zgonów. To w Polsce najwięcej od początku pandemii. Jednak nie 

wszyscy umarli w ciągu jednej doby, bo nadeszły raporty ze świąt. Po szczycie zakażeń są 

regiony, gdzie szpitale są pełne. Pacjenci znajdują ratunek w sąsiednich województwach. 

Katarzyna Górniak: – Nie wygląda, ale tak jest. W tej cysternie (Air Liquide) jest lek – to 

tlen, który ratuje chorych w najcięższym stanie. 

Krzysztof Czarnobilski, doktor, dyrektor do spraw lecznictwa Szpitala MSWiA: – Na 

oddziałach covidowych, jak wchodzę na taki oddział, słyszę tylko szum, szum urządzeń, które 

podają tlen. 

KG: – Życie chorego można dokładnie przeliczyć na litry tlenu: 

Marcin Mikos, zastępca dyrektora do spraw administracyjnych, Szpital Specjalistyczny 

im. J. Dietla w Krakowie: – W skrajnych sytuacjach nawet do sześćdziesięciu litrów na minutę. 

KG: – Ale nawet takie ilości nie zawsze pomagają. 

Zbigniew Bajkowski, dyrektor Szpitala Specjalistycznego im. Najświętszej Maryi Panny w 

Częstochowie: – W naszym szpitalu mamy 127 osób zakażonych Covidem. 

Wojciech Michalik, dyrektor Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego nr, 4 w Bytomiu: 

– Mamy 90 pacjentów covidowych. 

Marcin Mikos, dalszy ciąg: – Blisko stu zakażonych Covidem. 

KG: – I według tych co liczą, liczby będą jeszcze większe… 

[Ale to nam niewiele mówi]. 

 

PM: – Do końca miesiąca ma być zaszczepiony każdy chętny powyżej sześćdziesiątego 

roku życia – obiecuje rząd, bo mają już do nas jechać miliony szczepionek. Skoro tak, to warto 

dopracować zasady, by nie doszło do chaosu i żadna szczepionka się nie zmarnowała. Już teraz 

zdarzają się sytuacje, gdzie szczepionka jest, ale pacjent nie przyszedł. Bywa też na odwrót. 

Renata Kijowska: – Niemal dwustu seniorów, większość osiemdziesięciolatków dziś 

usłyszało, że nie zaszczepią się w podanym terminie. Dostawy szczepionek Pfizera do tej 

przychodni w Darłowie anulowano. Co się stało? Mieszkańcy Darłowa czekają na 

wyjaśnienie… Dziś podano siedmiomilionową szczepionkę. Obiema dawkami zaszczepiono 

ponad dwa miliony Polaków. Do końca miesiąca mają być zaszczepieni wszyscy chętni powyżej 

sześćdziesiątego roku życia. Wkrótce szczepienia mają stać się masowe… 

[Wiele o tym co będzie]. 

Michał Kuczmierowski, prezes Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych: – Do tej pory 

jako Polska zmarnowaliśmy około siedem i pół tysiąca szczepionek. Mniej niż jedna 

szczepionka zmarnowana od początku szczepień na jeden punkt, to jest na kilka miesięcy… 

 

PM: – Powikłania po Covidzie – u co trzeciego pacjenta… 

 

PM: – Każdy musi zrobić krok wstecz – to recepta Jarosława Gowina na dogadanie się w 

rządowej koalicji. Trwa próba sił i walka o wpływy. Padają groźby przedterminowych wyborów 

i inwektywy. Zjednoczona Prawica bije się głównie sama za sobą. 

Jakub Sobieniowski: – Takie spotkania mogą się kojarzyć z wyborczą kampanią… 

Jarosław Kaczyński: – Już w tej chwili można powiedzieć, że z panem Gowinem dobrze 

się znam. 

Jarosław Kaczyński 

„…poza Solidarną Polską i Konfederacją wszyscy posłowie powinni podnieść rękę 

za tym rozwiązaniem, bo ono jest wyjątkowo – powtarzam: wyjątkowo – korzystne 

dla naszego kraju. Tymczasem totalna opozycja zaczęła uzależniać swoje poparcie 

od spełnienia jakichś absurdalnych i szkodliwych warunków…” 

JS: – …opozycja chce rozmawiać o kontroli wydawania unijnych pieniędzy i chce 

rozmawiać o udziale w tym samorządów. 

Izabela Leszczyna, KP KO, PO: – Jeśli rząd nie jest w stanie przeprowadzić przez Sejm 

kluczowej dla rozwoju państwa ustawy, to musi podać się do dymisji. 

Bartłomiej Sienkiewicz, KP KO, PO: – Macie zagłosować za tym pakietem razem z nami 

macie uratować mój rząd, bo inaczej nie będziecie Polakami. My jesteśmy przyzwyczajeni do 



tego szantażu Kaczyńskiego łącznie z wyzwiskami, bo w tym samym wywiadzie okazało się, że 

jesteśmy rakiem, który toczy polską politykę. 

Jarosław Kaczyński 

„…to rak polskiej polityki. Niebywałe szkodnictwo, ale całkowicie zamierzone. Oni 

naprawdę chcą, żeby było źle…” 

 

PM: – Krystyna Pawłowicz przekracza kolejne granice. Sędzia Trybunału 

kompozycyjnego [Konstytucyjnego], a wcześniej to są tylko zapisy, już nie tylko obraża 

komentarzami politycznymi, ale też naraża na krzywdę wskazane przez siebie dziecko. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – To jest opowieść o sędzi najważniejszego sądu w Polsce, 

sędzi Trybunału Konstytucyjnego, bardzo aktywnej publicznie. 

Stanisław Biernat, profesor, były sędzia Trybunału Konstytucyjnego: – Sędziowie 

Trybunału Konstytucyjnego nie powinni występować w mediach społecznościowych, a już na 

pewno nie w taki sposób agresywny i złośliwy, tak jak to robi pani Pawłowicz. 

KKZ: – Sędzia Krystyna Pawłowicz doniosła na szkołę podając wszystkie dane i adres, w 

której uczy się 10-letnie transpłciowe dziecko. Doniosła, że szkoła wyraziła zgodę na nazywanie 

go zgodnie z jego wolą imieniem dziewczynki. 

Krystyna Pawłowicz 

Dyr. Szkoły …doprowadziła do podjęcia przez Radę Pedagog. Uchwały 

ZOBOWIĄZUJĄCEJ nauczycieli, by zwracali się do 10-letniego ucznia CHŁOPCA 

per… jak chcieli rodzice Dane aktu stanu cywil. zlekceważono 

Hanna Machińska, doktor, zastępczyni Rzecznika Praw Obywatelskich: – Ten czyn 

stanowi naprawdę bardzo głębokie naruszenie dóbr osobistych dziecka, jego rodziny. 

KKZ: – Biuro Rzecznika Praw Obywatelskich postanowiło zająć się sprawą, bo 

skrzywdzono dziecko, a wpis wpływowej osoby negatywnie wpłynie na postrzeganie osób 

transpłciowych… 

 

PM: – Poezja Wisławy Szymborskiej trafi [przynajmniej poezja nie powinna trafiać – 

poezja zasłużyła na honorowe złożenie] do skarbca ludzkości – arktycznej biblioteki, która ma 

przetrwać nawet koniec świata. Obok Szymborskiej Tokarczuk – będzie co czytać po wielkiej 

katastrofie, kryzysie czy wojnie. Oby miał kto czytać. 

Magda Łucjan: – Na krańcu świata, na wyspie na morzu arktycznym, 300 metrów pod 

ziemią, w stalowym skarbcu, metalowym kontenerze i aluminiowej kasecie – wszystko gotowe 

na apokalipsę… Teraz możemy być pewni, że wszystko to, co zostało wydane: wiersze, eseje i 

listy przetrwają kilkaset lat. [Powinien też być włożony słownik języka polskiego, bo dlaczego 

po kataklizmie Polacy mieliby przertwać]. Arktyczne archiwum cyfrowe, czyli biblioteka końca 

świata ma uchronić największe osiągnięcia ludzkości, choćby przed katastrofą klimatyczną. 

Zofia Sablińska, PIQL Polska –  

[PIQL Nasz innowacyjny projekt usług pomoże Ci przygotować analogowe i cyfrowe 

informacje, dane i archiwum, aby przetrwały przez długi czas. Dzięki uznanej na całym świecie 

technologii i inicjatywom, takim jak Arctic World Archive, Piql może pomóc Ci przekształcić 

się tymczasowo w wieczność – z gwarantowanym dostępem.] 

ZS: – To jest kopalnia tak naprawdę tuż koło, w ciągu pięciu minut od światowego banku 

nasion. 

MŁ: – Szymborska znajdzie się tam obok światowych arcydzieł literatury, na przykład 

„Boskiej komedii” Dantego, a także koło manuskryptów z Biblioteki Watykańskiej czy 

konstytucji wielu państw. Archiwum ma też zdigitalizowaną wersję słynnego obrazu „Krzyk” 

czy reprodukcje Rembrandta. Kilka miesięcy temu trafiła [uch!] tam też twórczość noblistki, 

Olgi Tokarczuk, a dokładnie 4299 stron jej prozy, które zmieściły się na 200 metrach taśmy – 

wszystko dzięki niezwykle zaawansowanej technologii. 

ZS [jakież to jeszcze dziecko]: – Jeżeli chodzi o sam materiał, to jest taśma światłoczuła, 

troszeczkę podobna do tej, którą znamy z filmów. Natomiast jest ona zmieniona chemicznie, ona 

inaczej wygląda, jest też taka trochę jaśniejsza i ona jest pokryta emulsją srebrową. 

MŁ: – Pojemność jednej takiej rolki wynosi 120 Giga bajtów, a w pudełku jest też zestaw 

niezbędny do jej odczytania… Magda Łucjan, Fakty. 



 

ANTIDOTUM  DNIA 

Pamiętasz, była jesień, 

Mały hotel „Pod Różami” numer osiem. 

Staruszek portier z uśmiechem dawał klucz. 

Na schodach niecierpliwie 

Całowałeś po kryjomu moje włosy. 

Czy więcej złotych liści było, 

Czy tych pieszczot było, miły 

dzisiaj nie wiem już. 

 

Odszedłeś potem nagle, drzwi otwarte, 

Liść powiewem wiatru padł mi do nóg 

I wtedy zrozumiałam, to się kończy, 

Pożegnania czas już przekroczyć próg. 

 

Pamiętasz, była jesień, 

 pokój numer osiem, korytarza mrok. 

Już nigdy nie zapomnę hoteliku „Pod Różami”, 

Choć już minął rok. 

 

Kochany, wróć do mnie. Ja tęsknię za tobą. 

I niech rozstania, kochany, nie dzielą nas już. 

Pociągi wstrzymać, niech nigdy już listonosz 

Złych listów nie przynosi 

Pod hotelik róż. 

Odszedłeś potem nagle, drzwi otwarte, 

Liść powiewem wiatru padł mi do nóg 

I wtedy zrozumiałam, to się kończy, 

Pożegnania czas już przekroczyć próg. 

 

Pamiętasz, była jesień, 

Pokój numer osiem, korytarza mrok. 

Już nigdy nie zapomnę hoteliku „Pod Różami”, 

Choć już minął rok. 

[z filmu „Pożegnania” – te filmy to historia Polski] 

♣ 
2021-04-09 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5414 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Zmarł książę Filip, mąż królowej Elżbiety, miał 99 lat. W czerwcu skończyłby setkę. 

Grecki książę, dzielny żołnierz w czasie drugiej wojny światowej, przez lata wspierał i 

reprezentował brytyjską monarchię, powagą i humorem. 

The Duke of Edinburgh 

1921 – 2021 

Monika Krajewska: – To historia o niepokornym księciu, który stał się najsłynniejszym 

mężem świata [na świecie] i symbolem brytyjskiej stabilności. Przez ponad 70 lat zawsze był u 

boku królowej, Elżbiety II i razem z nią wprowadzał Brytyjczyków w powojenną 

rzeczywistość… 

 

Polska – 28 487 nowych zakażonych. 768 zgonów. 

 

Katarzyna Górniak: – Nie mają czasu, żeby usiąść, włączyć komputer czy chociaż się 

przebrać… 



Krzysztof J. Filipiak, profesor, Warszawski Uniwersytet Medyczny: – Jesteśmy w kraju, 

który fatalnie zarządza i radzi sobie z pandemią od początku i w kraju, który ma najbardziej 

niedofinansowaną ochronę zdrowia i w kraju – to jest trzeci argument – który ma najmniejszą 

liczbę lekarzy i pielęgniarek na 10 tysięcy osób w krajach Eercebe [ERCB]. 

KG: – …Z powodu pandemii odłożyli swoje plany zawodowe. Nie mają kiedy dokształcać 

się i doskonalić. A życie domowe dla nich niemal nie istnieje. Słowa wdzięczności czasem 

trudno im przyjąć. Katarzyna Górniak, Fakty. 

 

PM: – Po tym, jak rząd zobowiązał samorządy, żeby przygotowały dodatkowe punkty 

szczepień, i te [samorządy nie punkty szczepień] zmobilizowały się, by wziąć udział w 

szczepieniu milionów Polaków, nagle rząd się zreflektował, że może nie wszędzie jest to 

potrzebne i że najpierw powinna powstać mapa takich potrzeb. Najpierw było zlecenie, dopiero 

potem analiza i znowu mamy pretensje i chaos. 

Arleta Zalewska: – W dwa dni, zgodnie z założeniami rządu, każde miasto powyżej 50 

tysięcy mieszkańców mogło zorganizować przynajmniej dwa punkty szczepień masowych. 

Żeby była jasność, o co toczy się tu spór: 

Rząd zlecił samorządom organizację masowych punktów szczepień. W Warszawie miał 

być stadion Legii plus 12 miejskich punktów szczepień. Szczepienia miały ruszyć 19 kwietnia. 

Przygotowania trwają. 

Teraz rząd mówi dziś, że miejskie punkty tak, ale nie wszędzie, nie tak dużo. 

Michał Dworczyk: – „Punkty tam, gdzie są potrzebne”. 

AZ: – i nie masowe. 

Renata Kaznowska, wiceprezydent Warszawy: – Dwa tygodnie ciężkiej pracy, naprawdę 

armii ludzi w całej Polsce została wyrzucona do kosza. 

Dworczyk: – Chodzi o stworzenie punktów szczepień tam, gdzie jest to naprawdę 

potrzebne, a nie ze względów wizerunkowych. 

RK: – To są Himalaje chaosu. Jedną informacją pan premier zlikwidował, trzeba sobie 

powiedzieć, bo my jesteśmy gotowi, zlikwidował punkty szczepień masowych przygotowane  

przez samorządy. 

Dworczyk: – Nie ma mowy o jakichś intencjonalnych złych działaniach czy 

nieprzyjaznych działaniach wobec któregokolwiek z samorządów. Chodzi wyłącznie o 

stworzenie racjonalnej sieci placówek. 

AZ: – Trudno nie odnieść jednak wrażenia, że w sprawę organizacji szczepień na linii rząd 

– samorząd wdarła się polityka… 

Liczba zaszczepionych jedną dawką – 5 167 541. 

Liczba zaszczepionych dwoma dawkami – 2 096 185. 

Dzienna liczba szczepień (7 kwietnia) – 122 724. 

Dzienna liczba szczepień (8 kwietnia) – 215 479. 

Dzienna liczba szczepień (9 kwietnia) – 244 748. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- No Kenig, może pan się rozejrzeć za jakimiś spodniami dla siebie. A panie też mogą 

sobie wybrać coś z garderoby. 

- Nie wiem dlaczego, ale wydaje mi się, że już panią gdzieś widziałem. Przepraszam. Pani 

z Warszawy? 

- Nie. 

- W takim razie tylko mi się zdawało. 

- Na pewno. 

- Zamieszkałaby pani w lesie? 

- Nie. 

- Dlaczego? 

- Bałabym się. 

- Ja śpię. Nic mnie nie obudzi. Ja śpię. 

- Niech pani zajrzy. Może pani znajdzie coś dla siebie. Znalazła pani coś? 

- Musiała być trzy razy taka jak ja. 



- Może pani obejrzeć te baby bez gustu. 

… 

- Co pani ze sobą zrobiła? 

- Usiłowałam się uczesać. 

- Ładnie pani w tym swetrze. 

- Naprawdę? 

- Czy nie odczuwa pani czegoś w rodzaju niesmaku? Skrupułów? 

- Skrupułów? Dlatego że zrobili ze mnie mężatkę? Dlatego że zabrali mi męża? 

Torturowali, a potem żywemu zalali usta gipsem? Niech diabli wezmą cały ten ich dobytek! 

Niech diabli wezmą ich wszystkich! … 

-To śmieszne. 

- Co? 

- Wszystko… 

- Hrabiowski lokal. Dla wzbogaconych sklepikarzy. Takie lokale odwiedzałam o piątej nad 

ranem, kidy już mi było wszystko jedno gdzie, 

- Panie pamiętają o naszym wieczorze? 

- Oczywiście. Zrobimy się na bóstwa. 

- W tym mieście są świetnie zaopatrzone apteki. 

- Mamy samochody, ale tylko trzy na chodzie. 

- Ale z przyczepami. 

- Panie Kelnig. Prosimy. Panowie. Jest lepiej niż przypuszczałem. Pijemy za pomyślność 

naszej sprawy. Za naszą pomyślność. Panowie. Teraz zabezpieczamy mienie. Wszystko co 

cenniejsze, do hotelu. Kenig i Smółka spenetrują składy z obuwiem. Wy sklepy fotograficzne i 

optyczne. A potem kolejno resztę… 

Piłem. Kto mówi, że nie piłem? 

Butelkę wytrąbiłem. 

A przedtem dwie butelki. 

Czuję. Kto mówi, że nie czuję? 

Łeb szumi i paruje. 

Świat toczy się jak bąk. 

Whisky! Kto mówi, że nie whisky? 

I cóż pijackie pyski. 

Whisky! Kto mówi, że nie whisky? 

l cóż, pijackie pyski, 

Co teraz będziem pić? 

Rum, będziemy pić szklankami, rum 

Na jeszcze większy wir, 

Na jeszcze większy szum. 

Rum, będziemy pić, piekielny rum. 

Aż przyjdzie świt i sen, śmiertelny kum  

Koniak, a może by tak koniak? 

Bijący młotem w skroniach, 

pachnący, szczerozłoty. 

Złoty, i cóż to, że on złoty? 

Gdy kipi krew z tęsknoty, 

A w ziemi złota dość. 

Wino, tym winem rzeki płyną. 

Niech dzieci piją wino, 

Od wina tylko splin. 

Gin, będziemy pić, morderczy gin. 

Niech spali trzewia nam, 

Niech płonie czarci syn. 

Gin, będziemy pić szklankami gin… 

[z filmu „Prawo i pięść” – te filmy to historia Polski] 



♣ 
2021-04-10 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5414 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Pod specjalnym nadzorem policji w reżimie sanitarnym odbyły się uroczystości jedenastej 

rocznicy katastrofy smoleńskiej. Zginęło wtedy 96 osób, w tym prezydent, Lech Kaczyński i 

jego małżonka. Dziś były wieńce, znicze i wspomnienia elity polskiej polityki, wojska i życia 

społecznego. 

Krzysztof Skórzyński: – Po jedenastu latach nadal nie są to uroczystości wspólne… To, że 

na Plac Piłsudskiego ściągnięto potężne siły policji, jest już decyzją; która nie ma wiele 

wspólnego z pandemią i obostrzeniami. Tylu policjantów bowiem pilnowało dziś rano takiego, 

kilkudziesięcioosobowego protestu w czasie głównych uroczystości…  

 

GK: – Wrak i czarne skrzynki Tupolewa miały być w Polsce… 

Donald Tusk: – Piloci byli poddani presji politycznej. Prezydent, Lech Kaczyński, także w 

rozmowie ze mną w cztery oczy podkreślał: Po tak zwanym incydencie grudzińskim, że od 

czasu, kiedy pilot odmówił lotu do Tbilisi prezydentowi, że on będzie sam podejmował decyzje, 

kiedy będzie latał samolotem rządowym prezydenckim, ponieważ jest głównodowodzącym. 

[…] 

Donald Tusk: – Ponosi w dużym stopniu odpowiedzialność za negatywne, tragiczne skutki 

tych spiskowych teorii, a sam najlepiej w sercu wie, ile ponosi politycznej odpowiedzialności za 

to, co się w Smoleńsku zdarzyło. 

[…] 

 

GK: – Wciąż bardzo wysoka jest liczba zakażeń, przeraża liczba zgonów. Ostatniej doby 

zmarło aż 749 osób zakażonych Covidem… 

 

Polska – 24 856 nowych zakażonych. 749 zgonów. 

 

Tygodniowa liczba zgonów na świecie: 

1 – Brazylia: 20 512 

2 – Stany Zjednoczone: 6 873 

3 – Indie: 4 326 

4 – Polska: 3 262 

5 – Italia: 3 251 

Tygodniowa liczba zgonów na milion mieszkańców: 

ŚWIAT: 

1. Węgry – 176,39 

2. Bośnia i Hercegowina – 163,07 

3. Północna Mecedonia – 139,20 

4. Bułgaria – 125,21 

5. Słowacja – 97,81 

6. Brazylia – 96,50 

7. Urugwaj – 92,70 

8. Czarnogóra – 92,35 

9. Polska – 86,19 

EUROPA: 

1. Węgry – 176,39 

2. Bośnia i Hercegowina – 163,03 

3. Północna Macedonia – 139,20 

4. Bułgaria – 125,21 

5. Słowacja – 97,81 

6. Czarnogóra – 92,35 

7. Polska – 86,19 

 



GK: – Od razu trzeba zaznaczyć, że to nie jest propozycja dla każdego, ale jest na tyle 

kusząca, by wszyscy, którzy mogą pracować zdalnie, rozważyli przeniesienie się na przykład do 

Grecji. Tamtejsze władze zachęcają i proponują na przykład potężną obniżkę podatków [na 

przykład dochodowego obniżonego o 50%] … 

 

[Nie ma w tym tygodniu: 7 DNI – UNIA]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Dawno, dawno temu, kiedy nad Wisłą żyli Wiślanie, nad Bugiem Bużanie, a nad Gopłem 

Goplanie, a każde plemię miało swoich bogów, panował okrutny Popiel, którego zjadły myszy. 

- Co widzisz? 

- Krew, krew. Bracia we krwi. Wszędzie myszy. 

-Łżesz. Cały lud Myszków wyrżnąłem. 

- Widzę  ciebie, książę, w płomieniach. 

- Łżesz. Pójdziesz do lochu i nauczysz się inaczej wróżyć. 

- Wróżbę duchy dały, książę. 

- Pogaszę wam ognie, wróżbitów rozpędzę, świątynie zrównam z ziemią. 

- Nie wszczynajcie, Popielu, wojny z bogami… 

[z filmu „Stara Baśń. Kiedy słońce było bogiem”  – te filmy to historia Polski] 

♣ 
2021-04-11 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5414 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska – 21 703 nowych zakażonych. 245 zgonów. 

 

GK: – Jeszcze dzień albo dwa i będziemy wiedzieli, ile osób zakaziło się Covidem 

podczas świąt Wielkanocy. Chorzy mają z opóźnieniem objawy i trafiają do szpitali. Pacjentów 

pod respiratorami jest dziś najwięcej od początku pandemii. A jutro ruszają zapisy kolejnych 

roczników na szczepienia. 

Krzysztof Skórzyński: – …Bardzo ważna data: 

Dworczyk: – Od północy rozpoczyna się rejestracja wszystkich osób, które urodziły się w 

sześćdziesiątym drugim roku. 

KS: – Uwaga. Ten komunikat musi wybrzmieć wyraźnie: Od północy wszyscy urodzeni w 

62 roku znajdą na swoim internetowym koncie pacjenta skierowanie na szczepienie i na jego 

podstawie będą mogły wybrać konkretny termin. Zapisać będzie się można także przez infolinię 

(989). Dalej zaś będzie tak: kolejnego dnia ruszą zapisy rocznika 1963 i tak dalej, aż do 24 

kwietnia gdy ruszą zapisy osób urodzonych w 1973. Jeszcze w kwietniu mają zostać otwarte 

punkty szczepień powszechnych, duże, masowe. A to personel, który właśnie się szkoli. Za 

chwilę pomagać mają między innymi farmaceuci. Większe siły przygotowane do akcji szczepień 

mogą być potrzebne nie tylko tu i teraz. Z tego powodu rozpoczęły się bowiem badania nad tym, 

czy wkrótce konieczne będzie podanie dodatkowej dawki szczepionki. Jeśli potwierdzi to 

Europejska Agencja Leków, to osoby zaszczepione dwudawkowymi szczepionkami Pfizer, 

moderna, AstrraZeneca, dostaną dawkę trzecią, przypominającą te zaszczepione jednodawkową 

szczepionką Johnson & Johnson – otrzymają także dawkę drugą. [Ma to przedłużyć czas 

działania szczepionki]. 

 

GK: – Nasi południowi sąsiedzi luzują obostrzenia, bo kontrolują pandemię. Nasi sąsiedzi 

z zachodu chcą zaostrzyć lockdown, bo pandemia wymyka się spod kontroli. W Europie każdy 

walczy z pandemią na własną rękę, ale jeden cel jest wspólny – za mało szczepionek. 

Cezary Grochot: – Nareszcie trochę luzu. Choć dopiero jutro Czechy znoszą obowiązujący 

od października stan wyjątkowy, już dziś można było poczuć wielką zmianę. 

Dzienna liczba nowych zakażeń w Czechach: 

03.03 – 16 777 



10.03 – 15 358 

17.03 – 14 017 

24.03 – 10 989 

31.03 – 8 829 

07.04 – 5 577 

[Z braku zadowalających dostaw szczepionki rząd czeski zakupił rosyjskiego Sputnika 5. 

Ale po zbadaniu okazało się, że są różnice z opisem. Rosjanie stwierdzili, że Czesi nie mieli 

prawa badać ich szczepionki i zażądali zwrotu całej dostawy]. 

CG: – …Minister zdrowia Dojczlandu stwierdza, że sytuacja jest bardzo zła i dlatego 

trzeba szukać każdego pomocnego rozwiązania. 

Jens Spahn, minister zdrowia Dojczlandu: – Nasze szpitale znalazły się w bardzo trudnej 

sytuacji. Potrzebujemy ogólnokrajowego lockdownu, aby przełamać obecną sytuację 

zachorowań. 

CG: – Liczba nowych przypadków w Dojczlandzie wciąż rośnie: 

Dzienna liczba nowych zakażeń w Dojczlandzie: 

04.03 – 11 410 

11.03 – 13 855 

18.03 – 17 860 

25.03 – 22 258 

01.04 – 23 802 

08.04 – 24 257 

Harald Matthes, profesor, dyrektor Szpitala Havelhöhe w Berlinie: – Nowe warianty 

koronawirusa sprawiają, że wielu pacjentów od razu trafia do nas w bardzo ciężkim stanie. 

CG: – A to Italia, podobnie jak Czechy szczyt trzeciej fali mają także już za sobą. Od jutra 

większość regionów znajdzie się w pomarańczowej strefie, nieco łagodniejszych restrykcji. 

Cezary Grochot, Fakty. 

 

GK: – Wiosna w czasach lockdownu: 

- Dzisiaj strasznie pełno jest nad morzem. 

- Każdy chce poczuć troszeczkę jakiejś wolności. 

GK: – Nie ma terminu sejmowego głosowania nad przyjęciem unijnego Funduszu 

Odbudowy. Nie wiadomo jak i czy prezes przekona do tego Solidarną Polskę. Z opozycją PiS 

nie negocjuje, a bezwarunkowego poparcia nie dostanie. W końcu głosować można kilka razy – 

podpowiada Donald Tusk. 

Paweł Płuska: – Setki miliardów złotych z Funduszu Odbudowy to szansa nie tylko na 

powrót do normalności po pandemii, ale też szansa dla Polski i Polaków, na kolejny skok 

cywilizacyjny. Wśród polityków opozycji nie brakuje jednak obaw, że druga strona widzi 

w Funduszu po prostu szansę na skok na kasę. 

Piotr Zgorzelski, wicemarszałek Sejmu, KP Koalicja Polska, PSL: – Nie możemy dopuścić 

do sytuacji, aby ta kroplówka solidarnościowa Unii Europejskiej stała się w istocie funduszem 

wyborczym Prawa i Sprawiedliwości. 

Donald Tusk: – Nie musi być jedno głosowanie, te głosowania można powtarzać. 

Opozycja powinna w sposób twardy i bardzo solidarny, znaczy to jest obowiązek całej opozycji, 

wymagać od rządu i od PiS-u, aby przedstawił wiarygodny projekt z takimi gwarancjami, że te 

pieniądze nie będą rozkradane tak, jak są dzisiaj rozkradane. 

PP: – Przypomina Donald Tusk, a opozycja czeka na projekt. Opozycja, nie tylko 

wsłuchując się w słowa Donalda Tuska. żąda powołania komitetu monitorującego, by pieniądze 

z Funduszu trafiały do biznesu na rozwój, a nie na projekty typu centralny port komunikacyjny 

czy po prostu do swoich… Według opinii prawnej, której przygotowanie zlecił wicemarszałek 

Zgorzelski, ratyfikacja zgody na zaciąganie przez Unię kredytu wymaga większości dwóch 

trzecich głosów. Bez opozycji to się nie uda. Paweł Płuska. Fakty. 

 

GK: – [Można kupić przez Internet fałszywe zaświadczenia o negatywnym wyniku testu 

na koronawirusa]. 

 



GK: – Publicyści piszą o zimnej wojnie na linii Rosja – Stany Zjednoczone… 

 

- …Tego, co jest dziś, jutro już nie będzie. W nowy tydzień wejdziemy z nieco gorszą 

pogodą… Głowa do góry, do czerwca niżej już nie będzie. Maciej Mazur, Fakty. 

Tomasz Wasilewski, tvnmeteo.pl: – Ten epizod ciepła definitywnie skończy się we wtorek 

i przyjdzie duże ochłodzenie, przyjdzie nawet śnieg z deszczem… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Krótka pamięć, panie Nowak, to kalectwo. Zgadza się pan ze mną? 

- Jak pan chce, to się zgadzam, jak pan nie chce, to się nie zgadzam. Wszystko mi jedno. 

- Ale to nie jest trwałe kalectwo, niech się pan nie martwi. My mamy takie lekarstwa, po 

których pan sobie wszystko przypomni. I kolegów. I adresy. Meliny z bronią. Wszystko. No? 

Można pamiętać to, czego nie było. Można. Można. Tylko trzeba się skupić. A przejścia 

graniczne pan pamięta? Łaził pan przez granice jak z przedwojennym paszportem. No, dobra. 

Spróbujemy o czym innym. Dlaczego pan jest antykomunistą? 

- Dlaczego. Dlaczego? Jak pana widzę, to nic innego mi do głowy nie przychodzi. 

[z filmu „Orzeł i reszka” – te filmy to historia Polski] 

♣ 



2021-04-12 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5330 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Musi wpłacić milion złotych kaucji i oddać paszport. Dostał dozór policyjny i zakaz 

opuszczania kraju, ale po dziewięciu miesiącach Sławomir Nowak, były minister transportu 

wyszedł na wolność. Decyzja sądu wywołała ostry sprzeciw ministra sprawiedliwości i falę 

politycznych komentarzy… 

 

GK: – Na filmie widać dokładnie, jak policjant uderza pałką, chwyta za gardło, powala na 

ziemię i obezwładnia młodą kobietę. Interweniował bardzo ostro, ale według Komendy Głównej 

zgodnie z przepisami… 

Jan Błaszkowski: – Głogów, niedzielne popołudnie. Policja rozprasza demonstrację 

przeciwników covidowych obostrzeń… 

 

GK: – Na wakacje z paszportem. [covidowy paszport] 

 

GK: – Od północy rejestrują się na szczepienia osoby w wieku 59 lat. W kolejnych dniach 

zapisywać się będą kolejne roczniki. Rząd planuje w tym tygodniu zaszczepić milion osób, a do 

końca kwietnia łącznie nawet 20 milionów. A za kilka tygodni ruszą szczepienia w zakładach 

pracy. 

[Znajoma z Radzymina, 59 lat, będzie zaszczepiona za parę dni, ale w odległości 60 

kilometrów od domu. Piszę to 13 kwietnia rano. Córka moja, 58 lat, zaraz po północy weszła na 

portal pacjenta, ale oferowano już termin końca maja! Był też komunikat, że za kilka dni mają 

przyjść nowe szczepionki i wówczas będą krótsze terminy. Czyli już drugiego dnia system 

załamał się. Najwyraźniej zapowiadane miliony szczepionek nie dotarły do Polski]. 

…15 kwietnia pilotażowo uruchomione zostaną punkty szczepień drive-thru, czyli takie do 

których podjeżdża się po szczepionkę samochodem i otrzymuje się ją bez wysiadania z auta… 

[Wreszcie wiem, co to jest drive-thru. Reszta wiadomości powtarza dawne zapowiedzi]. 

Mateusz Morawiecki, premier: – Jest trzecia fala, ale nadchodzi też fala szczepień i to jest 

bardzo dobra wiadomość. 

- Te hurra optymistyczne zapowiedzi już nieraz weryfikowało życie, gdy stawały dostawy 

albo gdy rząd zmieniał w ostatniej chwili strategię szczepień i tempo zwalniało… 

 

Polska – 12 013 nowych zakażonych. 61 zgonów. 

 

Ale po weekendzie zawsze dane są zaniżone. Niepokoić powinno i niepokoi, że rośnie 

liczba zajętych łóżek: 33 990 (przybyło 530)… Krzysztof Skórzyński, Fakty. 

 

GK: – Już dziesięć razy Trybunał Konstytucyjny Julii Przyłębskiej przekładał rozprawę. 

Dziś ją rozpoczął i ogłosił przerwę. Orzeczenie dotyczy pełnienia obowiązków przez rzecznika 

praw obywatelskich już po upływie kadencji. Według opozycji chodzi o usunięcie ze stanowiska 

Adama Bodnara. Jutro mamy poznać wyrok… 

 

GK: – Jeszcze ważna informacja z biura rzecznika praw obywatelskich: Sąd w Warszawie 

wstrzymał decyzję o przejęciu grupy Polska Press przez Orlen. Decyzja zapadła 8 kwietnia… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Agent Doug Chesnic i wdowa po byłym prezydencie, Tess Carlisle. 

- Śniadanie! 

- Proszę. 

- Daglas, skarbie. 

- Tak? 

- Chyba coś upuściłeś. Zechcesz to podnieść? 

- Tak jest. 

- Dobry chłopczyk. Nadal mam tam wpływy? Czy już o mnie zapomnieli? 



- Z całym szacunkiem. Dlaczego ja? 

- Bo cię lubię. I trochę mnie zabolało, że ktoś aż tak bardzo chciał ode mnie uciec. 

- Nie chciałbym pani urazić, ale moja praca tutaj dobiegła końca i chciałbym wrócić do 

Waszyngtonu. 

- To miasto zabija karierę, chyba że robisz to tylko dla pieniędzy. 

- Chciałbym tam wrócić. 

- Przykro mi, ale potrzebuję cię tutaj. 

- Tomi Karlajn. Wróciłem tu z własnej woli. Jako DAF mógłbym odmówić. Ale tego nie 

zrobiłem. 

- DAF? Co to znaczy? 

- Dobrze pani wie. 

- Nie wiem. 

- Owszem. 

- Nie mów mi, co wiem, młody człowieku. Co znaczy skrót DAF? 

- To skrót od dowodzący agent specjalny. 

- Rozumiem. Jesteś kimś specjalnym i do tego dowodzisz. Ale dlaczego? To jesteś taki 

cholernie specjalny. I nie wróciłeś tu z własnej woli. Gdybyś mógł, byłbyś daleko. Mam dla 

ciebie nowiny. Mam nieoperacyjnego guza mózgu. Sprowadziłam dla was wyrzutnię rakiet 

Skad. Pojedziemy do opery w Kolambo. Które z tych zdań jest prawdziwe? 

- Kiedy? 

- Chciałabym pojechać do Kolambos w następny piątek. 

- Miło widzieć, że znów wychodzi pani z domu. 

- Serio? 

- Tak. 

- Dziękuję. Bardzo to protekcjonalnie z twojej strony. Zapewne nie interesujesz się operą. 

- Ani trochę. 

- Oczywiście. Typowy amerykański samiec, wolałby z pewnością obejrzeć powtórkę 

„Konia, który mówi”. Opera czy „Koń, który mówi”? 

- Wybieram Konia, bez wahania. 

- Jesteś wyjątkowo szczery. 

- Staram się. 

- Brawo agencie. A teraz połóż różę na tacy i wyjdź. Jak widzisz, jestem bardzo zajęta. 

[z filmu „Rycerz pierwszej damy”] 

♣ 



2021-04-13 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5627 

Tvn24bis – Fakty – Grzegorz Kajdanowicz 

Zbigniew Ziobro w ogniu krytyki po słowach o Sławomirze Nowaku… 

Ryszard Terlecki, wicemarszałek Sejmu, KP PiS 

Źródło: Polskie Radio 24 

„(…) i to powinno zostać ukrócone bardzo stanowczo, tak by to środowisko 

rzeczywiście oczyścić z ludzi, którzy się do pełnienia funkcji sędziego nie nadają 

(…)” 

Borys Budka, PO: – To już nie tylko zamiar dyktatury. To jest dyktatura w ścisłym tego 

słowa znaczeniu. Bo właśnie w dyktaturach chodzi o to, by sędziowie wydawali wyroki takie, 

jakie chce władza [jakie chce dyktator – bądźmy dokładni]. 

[Za każdym razem będę powtarzał: Wiedzieliście, jaki los Polsce zgotuje Kaczyński, a wy, 

zamiast utrzymać zjednoczoną opozycję i tym samym wygrać wybory, postanowiliście wykazać 

narodowi, że jesteście tak samo prawicowi jak PiS i z lewicą nie macie nic wspólnego. Jesteście 

przestępcami wobec narodu]. 

Paweł Płuska: – W państwach demokratycznych obowiązuje zasada domniemania 

niewinności. Prokuratura ma udowodnić winę [i to przed sądem], a nie podejrzany niewinność. 

Każdy ma prawo do obrony i sprawiedliwego sądu. 

 

GK: – Ostateczna decyzja jeszcze nie zapadła, ale jest szansa, że od poniedziałku otwarte 

zostaną przedszkola, a w następnym tygodniu szkoły podstawowe. Warunek, jutro i pojutrze 

musi potwierdzić się spadkowy trend trzeciej fali… 

 

Polska – 13 227 nowych zakażonych. 644 zgony. 

3 513 zajętych respiratorów. 

 

GK: – Wybuchający bankomat. [Przestępcy rozsadzają ładunkiem wybuchowym]. 

 

GK: – Jest 6 przypadków zakrzepicy u kobiet i szybka decyzja o wstrzymaniu szczepień 

preparatem Johnson & Johnson w Stanach Zjednoczonych… 

6,8 miliona podanych szczepionek Johnson & Johnson w Stanach Zjednoczonych. 

Dla porównania na amerykański rynek trafiają 23 miliony szczepionek Pfizera 

i moderny tygodniowo. 

 

GK: – Zgodnie z planem rząd miał dziś zająć się ustawą o ratyfikacji Unijnego Funduszu 

Odbudowy, ale w nocy ten punkt zniknął z porządku obrad. Solidarna Polska wciąż twardo 

mówi NIE. A PiS nie jest w stanie zrobić nic poza naciskaniem na opozycję i liczenie na 

wsparcie w głosowaniu. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Ivry Gitlis (violon), 1971 Paris 

Camille Saint-Saëns – Introduction et Rondo Capriccioso 

Ivry Gitlis (violon), 1962 Paris 

Piotr Iljicz Czajkowski – Concerto pour violon en ré majeur op. 35 

Bela Bartok – Melodia de la Sonate pour violon seul Sz. 117 

Ivry Gitlis (violon), 1962 Paris 

Edward Elgar – la capricieuse   MEZZO 

♣ 
2021-04-14 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5552 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

 

Polska – 21 283 nowi zakażeni. 803 zgony. 



33 906 – zajęte łóżka covidowe. 

3 457 – zajętych respiratorów. 

 

Dzienna liczba zakażeń na 100 tysięcy mieszkańców (średnia tygodniowa) 

Źródło: ministerstwo zdrowia, dane z 14 kwietnia 2021 

śląskie – 74,73 

dolnośląskie – 67,25 

wielkopolskie – 63,53 

łódzkie – 62,99 

małopolskie – 54,79 

mazowieckie – 53,91 

opolskie – 53,20 

kujawsko-pomorskie – 52,41 

lubuskie – 47,82 

pomorskie – 47,02 

świętokrzyskie – 46,70 

zachodnio-pomorskie – 45,14 

lubelskie – 41,74 

podkarpackie – 39,90 

warmińsko-mazurskie – 38,16 

podlaskie – 35,35 

 

AW: – Obostrzenia zostają do 25 kwietnia, ale są wyjątki: Otwarte będą żłobki i 

przedszkola, a także obiekty sportowe na świeżym powietrzu. 

 

AW: – Limit mojej skłonności do kompromisu skończył się – mówi Wojciech 

Maksymowicz i odchodzi z klubu PiS. [Ale w Porozumieniu zostaje?] W tej decyzji ma chodzić 

o pomówienia, kłamstwo, zemsty, ale też o politykę i o tym teraz: 

Wojciech Maksymowicz, Porozumienie: – Kategorycznie limit, pula mojej skłonności do 

kompromisu skończyła się. Dzisiaj odszedłem z klubu parlamentarnego Prawa i 

Sprawiedliwości 

Arleta Zalewska: – …Żeby dobrze zrozumieć, o co toczy się ten spór, trzeba cofnąć się o 

24 godziny do konferencji rzecznika ministerstwa zdrowia. To tu rzecznik powiedział o skardze 

i kontroli w sprawie profesora Maksymowicza. 

Wojciech Andrusiewicz, rzecznik: – Dostaliśmy bardzo niepokojące informacje dotyczące 

możliwych eksperymentów medycznych wykonywanych na Warmińskim Uniwersytecie 

Medycznym pod nadzorem profesora Maksymowicza, eksperymenty dotyczące płodów. 

[Jest to charakterystyczne dla obecnych czasów: Pojawia się problem, insynuacja, zamiast 

najpierw zbadać, upewnić się o prawdziwości, od razu biegnie do telewizji. Nie można poczekać 

do upewnienia się, bo doniesienie może okazać się nieprawdziwe i już nie będzie czym ochlapać 

przeciwnika]. 

Maksymowicz, ciąg dalszy: – Nigdy ja ani mój zespół nie prowadził eksperymentów na 

płodach. 

Byłem pewnie, jak widać naiwnie przekonany, że czasy gróźb i szantażowania. Szukania 

haków na tych, którzy mają odwagę występować przeciwko rządom, władzy, że te czasy 

skończyły się. 

[Jeden poseł nie może wystąpić z klubu PiS, to znaczy, nie ma to znaczenia w strukturze 

Sejmu, musiałby koalicjant – Porozumienie wystąpić najpierw z koalicji z PiS-em, potem z 

klubu PiS. A Maksymowicz musiałby jednocześnie wystąpić z Porozumienia, aby rzeczywiście 

nie było go w klubie PiS]. 

[…] 

 

AW: – Powrót zimy. 

- W sobotę byłem na działce, piękna pogoda, nie wiem, co o tym myśleć. [Teraz śnieg]. 

- Wieje, zimno. 



- Gdzie ta wiosna? 

 

AW: – Minister Ziobro znowu zabiera głos. W sprawie Sławomira Nowaka ma nowe 

wieści z ukraińskiej prokuratury… 

 

AW: – Adam Bodnar zdaje raport w Senacie, a już jutro Trybunał Konstytucyjny Julii 

Przyłębskiej wyda orzeczenie w sprawie rzecznika spraw obywatelskich… 

 

AW: – Szczepionka Johnson & Johnson jest już w Polsce. Przed Covidem zabezpiecza 

tylko jedną dawką i w Polsce ma pomóc osobom obłożnie chorym. Amerykanie na razie na 

chwilę przestali jej używać, ale podkreślają, że niepokojące skutki uboczne wystąpiły mniej niż 

raz na milion. Europa czeka na komunikat [Europejskiej] Agencji Leków. 

Anna Czerwińska: – O czwartej rano pierwszy transport pierwszej jednodawkowej 

szczepionki Johnson & Johnson do Polski – dotarło już teraz 120 tysięcy. (Agencja Rezerw 

Materiałowych, Składnica w Wąwale, Wąwał, ul. Jeleń 4, 97-200 Tomaszów Mazowiecki). 

Będą go otrzymywać osoby obłożnie chore, które same nie mogą dotrzeć do punktu 

szczepień. Przyjadą do nich do domów zespoły wyjazdowe. 

Tomasz Karauda, lekarz Oddziału Chorób Płuc, Uniwersytecki Szpital Kliniczny w Łodzi: 

– Ryzyko zgonów z powodu Covid-19 przewyższa ponad tysiąckrotnie ryzyko incydentów 

zakrzepowo-zatorowych, z czego incydenty zakrzepowo-zatorowe można leczyć, zgon 

z powodu Covid-19 jest raczej nieodwracalny. 

Anthony Fauci, dyrektor Amerykańskiego Narodowego Instytutu Alergii i Chorób 

Zakaźnych: – Stwierdziliśmy sześć takich przypadków na prawie 7 milionów dawek 

szczepionki, czyli mniej niż jeden na milion. 

AC: – Ale wszystko trzeba sprawdzić, tak jak było w przypadku szczepionki AstraZeneca 

– Po podaniu 34 milionów dawek zanotowano 169 przypadków zakrzepicy. 

Ryzyko zakrzepów krwi: 

Szczepionka AstraZeneca – 4 przypadki na 1 milion szczepionek – 0,0004% 

Tabletka antykoncepcyjna – od 500 do 1200 przypadków na 1 milion kobiet – od 0,05% 

do 0,12% 

Palenie papierosów – 1763 przypadki na 1 milion palaczy – 0,18% 

Zakażenie koronawirusem – 165 tysięcy przypadków na 1 milion zakażeń – 16,5% 

AC: – Zatwierdzone w Unii: Pfizer, moderna, AstraZeneca, Johnson & Johnson, Czy będą 

opóźnienia w dostawach? Bruksela negocjuje: 

Pfizer-Biontech: – 1 800 milionów dawek na lata 2022-2023 i jest już umowa na 

dodatkowych 50 milionów dawek w drugim kwartale 2021. 

Ursula Von Der Leyen, przewodnicząca Komisji Europejskiej: – Do dziś podano 100 

milionów dawek, w pełni zaszczepiono 27 milionów Europejczyków. To milowy krok, z którego 

możemy być dumni. 

 

AW: – Jest to oficjalna decyzja rządu: sportowcy będą zaszczepieni, nie tylko ci, którzy 

jadą na igrzyska olimpijskie do Tokio, także piłkarze, którzy zagrają podczas Euro… 

 

AW: – Biden zaprasza Putina na szczyt. Przywódcy Ameryki i Rosji mieliby się spotkać 

na neutralnym gruncie w ciągu najbliższych trzech miesięcy… 

Jen Psaki, rzeczniczka prasowa Białego Domu: – Prezydent przedstawił nasze obawy 

związane z nagłym zwiększeniem rosyjskiej obecności wojskowej i rosnącą agresją na granicy z 

Ukrainą i wezwał Rosję do deeskalacji napięcia. 

[A rzecznik polskiego rządu powiedziałby: przedstawiliśmy nasze obawy…] 

Lloyd Austin, sekretarz obrony Stanów Zjednoczonych: – Poinformowałem panią minister 

o naszym zamiarze stałego rozlokowania dodatkowych pięciuset amerykańskich żołnierzy w 

okolicach Wiesbaden już jesienią tego roku. 

 

AW: – Deszcz, śnieg i mróz – to nie żarty, to chyba jest jeszcze zima… 



…w niektórych miejscach spadło 30 cm śniegu… gorzej, że wielu kierowców już zmieniło 

opony… od soboty pogoda coraz bardziej na plusie… 

 

AW: – Z nożem na ratownika medycznego – atakował ten, któremu ratownik miał 

pomóc… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

La Clémence de Titus de Wolfgang Amadeus  Mozart (1756-1791) 

Livret de Pietro Matastasio 

Création Prague, Théâtre National, 6 septembre 1791 

Grande Théâtre de Genéve 

Direct du 19/02/2021 

Orchestre de la Suisse Romande 

En 1791, deux ans après le début de la Révolution francaise, Mozart compose son dernier 

opera La Clémence de Titus 

MEZZO 

♣ 
2021-04-15 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5546 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Przepis pozwalający rzecznikowi spraw obywatelskich pełnić funkcję po upływie kadencji 

jest niezgodny z Konstytucją. Trybunał Konstytucyjny Julii Przyłębskiej taki wydał dziś wyrok. 

To wyrok na obywateli – alarmują wybitni prawnicy i politycy, bo jeszcze wciąż niezależny 

rzecznik przestanie obywateli chronić. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – …wyrok wejdzie w życie po upływie trzech miesięcy… 

Teraz Sejm ma zmienić ustawę tak, by była zgodna z decyzją Trybunału… 

Marek Ast, KP PiS: – Będziemy mieli osobę tymczasowo pełniącą funkcję rzecznika. 

KKZ: – PiS nie ma większości w Senacie, by wybrać swojego rzecznika. Jeden kandydat 

już odpadł, drugi nie ma tutaj większych szans. Dlatego opozycja wzywa skłóconych 

koalicjantów PiS-u do znalezienia kompromisu i wybrania niepartyjnego nie PiS-owskiego 

rzecznika… 

Andrzej Zoll, profesor, były prezes Trybunału Konstytucyjnego, były rzecznik praw 

obywatelskich: – Każda decyzja Sejmu obecnie będzie niezgodna z tak interpretowaną 

Konstytucją. 

[…] 

 

AW: – Hiszpański patent na zdalne nauczanie. [stoliki ustawione na plaży w zwiększonych 

odstępach i nauczyciel prowadzi normalną lekcję]. 

 

AW: – Episkopat wkracza do akcji szczepień, ma swoje zdanie: katolicy nie powinni 

godzić się na szczepienie preparatem AstraZeneca i Johnson & Johnson – pisze biskup Wróbel – 

dodaje: chyba że nie mają wyboru… 

 

Polska – 21 130 nowych zakażonych. 682 zgony. 

Od początku pandemii zmarło w Polsce 60 612 obywateli. 

 

Piotr Kleniewicz, ksiądz, doktor habilitowany, członek zespołu Konferencji Episkopatu 

Polski do spraw bioetycznych: – Mówimy o dwóch liniach komórkowych uzyskane z dwóch 

aborcji: w roku 1973 i w roku 1985. 

Jeżeli mamy alternatywę, mamy obowiązek skorzystać z preparatów godziwych, natomiast 

gdy tej alternatywy nie ma, mamy obowiązek domagać się, żeby taka alternatywa powstała. 

#szczepimy się 

Stawką procesu szczepień jest życie nasze i naszych najbliższych. Już ponad 800 

milionów osób zostało zaszczepionych, w tym Papież Franciszek i część polskich 



biskupów. Szczepienia pozwolą nam wrócić do normalnego życia między innymi 

normalnych praktyk religijnych. 

Źródło: twitter.com/szczepimysie 

 

Zgony w Polsce w marcu: 

2019 – 36 117 

2020 – 36 865 

2021 – 51 005 

Oczywiście nie wszyscy na Covid, ale pandemia odbija się na wszystkim, co dotyczy 

zdrowia, a mogą ją zakończyć tylko szczepienia. 

AW: – Od dziś szczepienia nawet w samochodzie przy punkcie szczepień… 

[Ale na razie żadne nie ruszyły, trwają przepychanki]. 

 

AW: – Haniebne ataki, walka na haki i kryzys – czyli samo życie w Zjednoczonej 

Prawicy. – Te słowa słychać wyraźnie choćby dziś i to od samych bohaterów dramatu i to w 

czasie, kiedy prawdziwe dramaty są gdzie indziej. 

Michał Wypij, KP PiS, Porozumienie: – Ja myślę, że przede wszystkim musimy mówić o 

procesie, w którym to zaufanie odbudujemy. 

Jacek Ozdoba, KP PiS, Solidarna Polska: – Uważamy, że te decyzje, które były podjęte 

przez pana premiera, Tadeusza Morawieckiego, są po prostu błędne. 

Arleta Zalewska: – Z jednej strony jest więc sprzeciw ludzi Ziobry wobec premiera, 

Mateusza Morawieckiego, z drugiej ludzi Gowina wobec ministra zdrowia, z trzeciej – jak 

mówią posłowie Porozumienia – walka na haki pod adresem ich posła [Maksymowicza]. 

Andrzej Sośnierz, KP PiS, Porozumienie: – Jak długo można być współodpowiedzialnym 

za rzeczy, z którymi się nie identyfikujemy, na przykład w sprawach ochrony zdrowia 

zrobiliśmy prawie same błędy. 

Jest duże prawdopodobieństwo, że wybory będą wcześniejsze. 

Tomasz Trela, KKP Lewicy, Nowa Lewica: – Lepiej dla Gowina i dla Ziobry tkwić 

w czymś, w czym się nawet źle czują, że czują się niekomfortowo, ale jednak są przy władzy, bo 

dla nich drugi raz już takiej sytuacji może nie być. 

[Cały Sejm, a może i Senat też czuje się niekomfortowo, ale jednak pensje poselskie co 

miesiąc płyną, drugi raz najprawdopodobniej nie będą wybrani, a poza parlamentem nie są 

fachowcami i zarobki będą znacznie niższe]. 

 

AW: – Wczoraj marchewka, a dziś kij. Kilkadziesiąt godzin temu Joe Biden zaprosił na 

spotkanie Władimira Putina, ale teraz na Rosję nałożył sankcje. To za ingerencję w 

amerykańskie wybory oraz szkodliwą działalność cybernetyczną… 

Sankcje również za próbę otrucia i uwięzienia Aleksieja Nawalnego wprowadzono wobec 

ponad 30 osób i firm, a 10 rosyjskich dyplomatów podejrzanych o szpiegostwo ma wyjechać ze 

Stanów Zjednoczonych. Do tego dochodzą sankcje ekonomiczne, najbardziej dotkliwe dla 

Moskwy od kilku lat – amerykańskie banki nie będą mogły kupować rosyjskich obligacji 

państwowych, a to może zachwiać kursem rubla. 

Czas zakończyć najdłuższą wojnę w historii Ameryki – mówi Joe Biden i wycofuje 

amerykańskie wojska z Afganistanu. Nie mówi o zwycięstwie. Przyznaje, że nie udało się 

zjednoczyć Afganistanu. Powrót żołnierzy do domu ma zająć kilka miesięcy… 

 

AW: – Wojsko ćwiczy musztrę. W paradzie ma iść 700 żołnierzy. W sobotę na zamku w 

Windsorze pogrzeb księcia Filipa… 

 

AW: – Niezła historia i niezłe oszustwo – spadek spada jak grom z jasnego nieba i kusi 

tysiącami euro albo milionami dolarów. Wystarczy opłacić adwokatów i tłumaczy i majątek 

będzie w zasięgu ręki. Opłaty płyną w świat, a majątku nie ma, tak jak nie ma spadku… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Lizbona 



- Woli pan miłe towarzystwo czy ładny widok? Mam wolny pokój na górze obok brata 

Huberta, to bardzo miły, bardzo miły, ale okno wychodzi na ścianę. Albo ten pokój – piękny 

widok na podwórze. Ale nie ma z kim porozmawiać. Młoda cudzoziemka w pokoju obok nigdy 

nie wychodzi i z nikim nie rozmawia. 

- Miałem wątpliwości, czy pan sobie poradzi tutaj. Ale doktor Baredo bardzo pana chwalił. 

Dlaczego odszedł pan z jego kliniki? 

- Doktor Baredo przeszedł na emeryturę, a jego następca nie był przekonany do moich 

metod. 

- My spróbujemy się przekonać. Ale nie może pan uczyć o orientacji przestrzennej 

samodzielnie. Chodzi o bezpieczeństwo pacjentów. Rozumie mnie pan? 

- Tak. Rozumiem. 

- Możemy podejść bliżej? 

- Dlaczego chcecie podejść bliżej? 

- Żeby pana dotknąć. 

- Albo powąchać. 

- Tak, powąchać. 

- Możecie wąchać, ale zostańcie na miejscach. 

- Z daleka możemy tylko poznać, że pan pali. 

- A co byście mogli poznać z bliska? 

- Czy pali pan papierosy, czy fajkę. 

- Czy warto wstawać, żeby się tego dowiedzieć? A bez wstawania, co jeszcze potraficie 

powiedzieć? 

- Bez wstawania, z tego miejsca? 

- Możesz wstać, jeśli chcesz. 

- Ktoś chodzi po podwórku. 

- To mężczyzna czy kobieta? 

- Moim zdaniem to kobieta. 

- Dlaczego? 

- Ma buty na wysokim obcasie. 

- Mężczyzna też może mieć takie obcasy. Obcasy słupki. Jak w latach sześćdziesiątych 

tancerze disko. Ktoś jeszcze? 

- Myślę, że to kobieta, bo kroki kobiety są mocniejsze. 

- Ja bym powiedział, że to mężczyzna. Czasami mężczyzna ma mocniejsze kroki. 

- To kobieta. 

- Tak myślisz? 

- Tak. To kobieta, 

- OK. Też tak myślę. Z powodu butów? Jest młoda czy stara? 

- Młoda. 

- I co ona robi? 

- Zamiata podwórko. 

- Młoda kobieta pali podłe fajki i kaszle jak gruźlik? Możecie ją sobie wyobrazić? 

- Skończyła. 

- Zawstydziła się. 

- Ale wciąż słyszymy jej obcasy. Kto pójdzie sprawdzić co ona robi? Masz czyste ręce? 

[z filmu „Imagine”] 

♣ 
2021-04-16 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5481 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Coś dla uczniów, maturzystów i ich rodziców – minister edukacji narodowej o powrocie 

dzieci do szkół. Pada data i to całkiem nieodległa, ponieważ to coś nowego, to o szczegółach: 

Jakub Sobieniowski: – Jeśli coś jest trudne, to zdalna nauka pisania najmłodszych, gorzej 

może wypaść zdalny WF u starszych… 



Niedzielski, minister zdrowia: – Jeżeli chodzi bezpośrednio o kwestie przywracania klas 1-

3, no, to tak jak wspomniałem, najważniejszym parametrem pod tym względem będzie kwestia 

liczby dziennych zachorowań około 30 na 100 tysięcy. 

Czarnek, minister edukacji: – Jest rzeczą oczywistą, że w perspektywie właśnie po 

świętach Wielkanocnych biorąc pod uwagę również fakt, że już dzisiaj mamy niemal wszystkich 

nauczycieli zaszczepionych… 

[Czyli nic nie wiadomo]. 

 

AW: – Poseł PiS wybrany na rzecznika praw obywatelskich. Głosowanie w Sejmie to 

jedno, głosowanie w Senacie to drugie. Po decyzji Julii Przyłębskiej na te głosowania patrzy 

cały świat. [No, no]. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – … trzech kandydatów: Bartłomiej Wróblewski – PiS, 

Sławomir Patyra – KO, Piotr Ikonowicz – Lewica… wybrano Wróblewskiego… 

[Wróblewski prowadził akcję zmian w Trybunale Konstytucyjnym. Wróblewski złożył 

wniosek do Trybunału… zgotował kobietom piekło…] 

Wojciech Hermeliński, sędzia Trybunału Konstytucyjnego w stanie spoczynku: – Władzy 

nie jest potrzebny rzecznik wybrany w sposób demokratyczny, potrzebny jest jakiś figurant coś 

na kształt rzecznika, który będzie wychodził naprzeciw oczekiwaniom władzy. 

…władza może szybko zmienić ustawę i powołać komisarza na rzecznika… 

O takim niebezpieczeństwie piszą gazety na świecie: politico.eu [to dopiero jedna gazeta, 

gdzie ten cały świat?] 

 

Polska – 17 847 nowych zakażonych. 595 zgonów. 

 

AW: – Zgony, zgony i jeszcze raz zgony – to z czym nie mogą pogodzić się lekarze. Po 

takich słowach ciarki przechodzą po plecach, tym bardziej jeśli doświadczony lekarz te słowa 

wypowiada. W szpitalach wciąż jest wojna, w punktach szczepień nadzieja. 

Tomasz Imiela, Okręgowa Rada Lekarska w Warszawie: – Cały czas już od wielu 

miesięcy krytyczny stan, w którym niestety ucierpią pacjenci. Mamy no, prawie najwięcej 

zgonów na 1000 mieszkańców na świecie. To są bardzo alarmujące liczby. 

Arleta Zalewska: – …Do dziś to 8 484 815 wykonanych szczepień… 

 

[Córka nasza, Zosia, mieszkająca w Holandii, na zakończenie szkoły średniej postanowiła 

kupić synowi, Robertowi, garnitur i buty. Zadzwoniła do sklepu z ubraniami, umówiła się na 

dokładną godzinę, byli sami w sklepie. Podobnie odbył się zakup butów. W Holandii mimo 

szalejącej pandemii wszystkie sklepy w ten sposób prowadzą sprzedaż – nie są zamknięte]. 

♣ 
Dostałem e-mail od OKOpress: 

 

Ujawniamy kulisy operacji „1 proc. głosów dla Andrzeja”. Kto i jak pomógł Dudzie 

wygrać wybory 2020 

Gdy w 2020 roku wyborcze zwycięstwo Andrzeja Dudy wisi na włosku, 

Nowogrodzka podnosi alarm: wszystkie ręce na pokład! Z odsieczą przybywa przyjaciel 

Adama Hofmana, ekspert od manipulacji w sieci. Podsuwa firmę, która pomaga zdobyć 

Dudzie drugą kadencję. 
 

[…] 

W wyniku wspólnego śledztwa dziennikarzy OKO.press, Fundacji Reporterów i „Gazety 

Wyborczej”, ustaliliśmy, że to dzięki znajomościom z „układem”, związane z Tadajewskim 

firmy pracowały przy kampaniach wyborczych PiS oraz bezpośrednio dla centrali partii. 

Zdobyliśmy dowody, że w 2014 roku firmy te pomogły wyjść PiS-owi z sondażowego 

dołka. A w kampanii prezydenckiej w 2020 roku zwyciężyły dla Andrzeja Dudy kampanię 

w internecie. 



Część związanych z Tadajewskim firm oferuje zaawansowane narzędzia marketingu 

w sieci. Biznesmen będzie je rozwijał za rządów PiS dzięki olbrzymim, publicznym dotacjom – 

m.in. 40 milionom złotych z Narodowego Centrum Badań i Rozwoju. 

[…] 
Oficjalnie Kaczyński zabrania współpracy z wyklętymi „hofmanowcami”, ale w 2020 roku właśnie 

Tadajewski trafi z powrotem na Nowogrodzką jako człowiek, który ma uratować kampanię Andrzeja Dudy 
w Internecie. 

[…] 

Były pracownik centrali PiS: „W 2014 roku, przed wyborami do Europarlamentu, pojawiła 

się u nas mała, nieznana wrocławska spółka Webber&Saar. Miała działać w internecie. Padło 

nazwisko »Tadajewski«. Zaczęliśmy badać, kto ją przyprowadził”. 

– „A ktoś musiał? Nie bierzecie firm z rynku?” – pytamy.– „Kampanie wyborcze mają 

własną dynamikę, wszystko dzieje się szybciej. Firmy trafiają wyłącznie z polecenia. W 

wypadku Webber&Saar tropy prowadziły do Adama Hofmana – co nas zaskoczyło, bo gdzieś 

koło tej spółki znaleźliśmy Wiesława Kaczmarka z SLD. Wybuchła awantura, ale było za późno, 

żeby się wycofać. Pamiętam scenę z parkingu na Nowogrodzkiej. 

[…] 

Znaczący krok w górę to wybory 2014 roku. 

Dotarliśmy do prezentacji agencji Webber&Saar, przygotowanej dla PiS przed tymi 

wyborami. „Negatywne opinie cieszące się wysoką popularnością mogą stać się niebezpieczną 

bronią w rękach konkurencji politycznej” – przestrzegają marketingowcy od Tadajewskiego. 

[…] 

„Ruszyliśmy z projektem »Jeden procent dla Andrzeja«. Chodziło o to, żeby tyle głosów 

wyrwać dla Dudy w internecie” – mówi nasze źródło ze sztabu PiS – „I udało się”. Andrzej 

Duda wygrywa wybory różnicą 2 proc. głosów. Firma hyperCREW w trzy tygodnie zarabia na 

jego kampanii 1,5 mln zł. To jeden z wyższych wydatków komitetu. W PKW odnajdujemy trzy 

faktury z tej spółki – za „stworzenie i przeprowadzenie targetowanej kampanii marketingowej w 

kanałach digitalowych”. 

[…] 

Projekt hyperCREW to część najnowszego pomysłu Tadajewskiego na zarabianie 

pieniędzy. 

Jego fundusz inwestycyjny – Czysta3.vc dostaje w 2018 roku 40 mln zł z Narodowego 

Centrum Badań i Rozwoju. Środki pochodzą z funduszy unijnych. Zgodnie ze złożonym 

w NCBiR projektem, fundusz ma je inwestować w innowacyjne spółki. Przy inwestycjach 

doradza m.in. Dawid Jackiewicz, człowiek “układu wrocławskiego”. 

Jedną z „innowacyjnych” firm zasilonych przez fundusz jest hyperBiz. Krótko przed 

wyborami w 2020 roku dostaje 800 tys. zł. Ma je wydać na „Opracowanie technologii, która 

umożliwi pogłębioną analizę i wyciąganie wniosków z aktywności na kontach użytkowników 

social media”. 

W skrócie: za unijne pieniądze będzie pracować nad profilowaniem użytkowników 

Twittera, czyli psychotargetowaniem. 

Wspólnicy hyperBIZ – Paweł Bobyk i Andrzej Rabsztyn – to jednocześnie właściciele 

zaangażowanej w ubiegłoroczną kampanię Andrzeja Dudy firmy hyperCREW. 

[…] 

Według naszych źródeł, kampania hyperCrew zapewniła Andrzejowi Dudzie drugą 

kadencję. Na czym polegała? 

W branżowym portalu znajdujemy analizę kampanii wyborczej w internecie, 

opublikowaną kilka dni przed pierwszą turą. Jej autorem jest Paweł Bobyk, szef hyperCREW. 

„Sztab urzędującego prezydenta opiera [kampanię online – red.] na bardzo precyzyjnych 

komunikatach targetowanych do grup docelowych, zdefiniowanych przez otoczenie PAD jako 

kluczowe w kontekście walki o reelekcję. Tych ostatnich współpracownicy Andrzeja Dudy 

wyodrębnili kilkanaście” – pisze Bobyk. 

[…] 

Na wspomnianym branżowym portalu Bobyk zdradza, że potencjalnych wyborców 

targetuje się także pod względem geograficznym. Sztab wykorzystuje fakt, że Duda w czasie 

pierwszej kadencji odwiedził wszystkie 380 powiatów. I tak np. mieszkańcom Kartuz wyświetla 

https://www.gov.pl/web/ncbr/czysta3-vc-sp-z-oo


się w mediach społecznościowych reklama, na której Andrzej Duda dziękuje Kartuzom, 

mieszkańcom Karpacza – Karpaczowi itd. 

Karolina Iwańska, ekspertka fundacji Panoptykon: „Kampanie wyborcze zawsze były 

w pewnym sensie targetowane. Politycy inny przekaz kierowali do starszej publiczności, inny do 

młodych matek. Sztaby wyborcze operowały na deklaracjach z badań, preferencjach 

politycznych wyborców czy własnych analizach. Teraz jednak Facebook pozwala im dotrzeć do 

konkretnych grup odbiorców w oparciu o ich prawdziwe zachowania, a nie deklaracje. 

Chcesz dotrzeć ze swoją reklamą do młodych matek? Dotrzesz do młodych matek. Nie 

musisz wysyłać sztabowców, żeby rozdawali ulotki pod przedszkolami. 

Z punktu widzenia marketingowego to niewątpliwa zaleta, ale pytanie, czy w sprawach 

politycznych reklama powinna być targetowana w oparciu o obserwację i analizę aktywności w 

sieci. Czynności, które w internecie podejmujemy w zupełnie innym celu: żeby porozmawiać ze 

znajomymi, zrobić zakupy, dowiedzieć się czegoś – są wykorzystywane do tego, żeby ułatwiać 

targetowanie nas przez sztaby wyborcze”. 

[…] 

Jak firma Tadajewskiego zapewniła PiS przełom w notowaniach? Jak sam wyjaśnia – 

dzięki narzędziom do „podgrzewania tematów”. 

Jego człowiek tworzy na portalu społecznościowym 20 fanpejdży, na których płatnymi 

kampaniami „grzeje się” ruch. Mogą być na przykład o tym, że benzyna jest za droga, albo że 

pielęgniarki za mało zarabiają. Po 24 godzinach 15 z tych fanpejdży się wyłącza, bo nie 

zaglądają na nie internauci. Zostaje 5, na których promowanie kieruje się resztę budżetu. Po 

następnych 24 godzinach zostają 2 fanpejdże, gdzie do kupionych 1000 lajków dołącza 10 tys. 

prawdziwych, zwabionych ludzi. 

„Na tym polega prawdziwa propaganda w internecie – nie na tępym uderzaniu 

ilościowym, tylko na śledzeniu tego, co przynosi efekt i znajdowaniu tych linii narracyjnych, 

które wpływają na ludzi. Ludzie zaczynają wchodzić z nimi w interakcje”. 

[…] 

Portal 1450 pracuje nad algorytmami – nazwijmy je X i Y – które będą śledzić 

użytkowników sieci i kategoryzować zamieszczane przez nich komentarze na podstawie emocji. 

Ale żeby algorytm mógł zadziałać, musi najpierw wiedzieć, według jakiego klucza ma zbierać 

dane o internautach. 

„Teoria była taka, że mając algorytm można go użyć w polityce. Jadąc na spotkanie do 

małej miejscowości, do Żnina czy Augustowa, można sprawdzić precyzyjnie, o czym ludzie tam 

mówią. I lepiej niż ktokolwiek inny manipulować wyborcami. 

[…] 

Oprócz tego, algorytm ma przeszukiwać media społecznościowe i katalogować 

pojawiające się tam komentarze, według tego, jakie emocje wyrażają – w jednym szeregu 

negatywne, w kolejnym pozytywne, w następnym neutralne itd. Wszystko po to, by wiedzieć, 

kto, co i w jakim tonie pisze w sieci. 

[Platforma Obywatelska nie opłaciła swojemu kandydatowi, Rafałowi Trzaskowskiemu, 

takiego elektronicznego wsparcia]. 

♣ 
ANTIDOTUM  DNIA 

- Skoro jesteś taki mądry, czemu nie zostałeś prezesem banku albo rektorem? Ten z 

Lenoxville dostał 650 tysięcy odprawy. W tym rzecz. 

- Jestem zbyt inteligentny. 

- Słucham? 

- Inteligencja nie jest jakimś bonusem, to raczej garb. Powiedzmy, że sprzedajesz 

odkurzacze, nie jesteś zbyt mądra, mówisz klientce: Z tym odkurzaczem będzie pani szczęśliwa. 

Wierzysz w to, bo nie jesteś za mądra, a ona poruszona twoją szczerością kupuje najdroższy 

model. Zostajesz handlowcem miesiąca, dyrektor generalną, panią prezes – odnosisz sukces. Ale 

choćby odrobinę inteligencji wystarczy, by wiedzieć, że szczęście nie ma nic wspólnego z AGD. 

Klientka odczytuje twoje myśli, rezygnuje z odkurzacza i wracasz na zasiłek. 

- To napisz powieść o człowieczej niedoli. Będziesz bogaty i sławny. 



- Nie. Tu także inteligencja jest brzemieniem. Większość wielkich pisarzy to durnie. 

Dostojewski sprzedał futro żony, żeby mieć na kasyno. Na ustawnej wygranej nie rozumiał 

rachunku prawdopodobieństwa. Tołstoj zabraniał swoim poddanym się szczepić. Céline uciekł 

do Dojczlandu z ostatnimi esesmanami. Hemingway uważał się za boksera. 

- A filozofowie? 

- Jeszcze gorzej: Heidegger – nazista, Sartre – stalinowiec, przed śmiercią wysławiał Pol 

Pota. Heidegger udusił żonę. Żałośni jak politycy: George Bush, Silvio Berlusconi, Nicolas 

Sarkozy, Tony Blair – miernoty. A Donald Trump? 

- Głosowały na niego 63 miliony Amerykanów. 

- Normalne. Głupcy wielbią kretynów. 

- Wszyscy są głupi? 

- Nie. Niektórzy są bardzo inteligentni. 

- Głównie mężczyźni? 

- Bynajmniej. Kobiety równie często. 

- Gdzie oni wszyscy są? 

- Odosobnieni. Nad morzem. W górach. Niekiedy w miastach. W klasztorach. 

Laboratoriach. Nie przeczytasz o nich w gazetach. Nie wystąpią w telewizji. Nie prowadzą 

blogów. Nie ma ich na facebook’u. 

- Pracują jako kurierzy i chodzą z rozwiedzionymi kasjerkami? 

- Właśnie. 

- Chciałabym mieć pieniądze. Zabrałabym syna w podróż. 

- Może kiedyś będziesz miała. 

- Myślisz, że jestem za głupia? 

- Tego nie powiedziałem. 

- Jak długo jesteśmy razem? Półtora roku? Dlaczego nigdy nie usłyszałam, że mnie 

kochasz? 

- Bo nie do końca wiem, co to znaczy. Nie można mówić byle czego. To Wertenstein 

Ludwik. 

- Nie mogę tak tego ciągnąć. 

- Hm. Więc odejdź. 

- Liczy się nie inteligencja, lecz serce. 

- Tak. Zgadza się. 

- OK. Żal mi ciebie. Skończysz samotny jak kołek. 

[z filmu „Upadek amerykańskiego imperium” – La chute de l’empire américain] 

♣ 
2021-04-17 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5481 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

Wielka Brytania żegna księcia Filipa. I to piękne pożegnanie. 

[Pogrzeb nigdy nie jest piękny]. 

AW: – Pogrzeb na zamku w Windsorze z dworskim ceremoniałem, ale też z 

epidemicznym rygorem. W Kondukcie było tylko 30 osób i to w odstępach i w maseczkach. 

Wojskowa parada [też w odstępach i maseczkach?], strzały, muzyka i trasa konduktu były 

wyliczone co do minuty i zgodne z planem ułożonym przez samego księcia [makabra]. Żałoba w 

rodzinie ma trwać jeszcze tydzień… 

 

Polska – 15 763 nowych zakażonych. 616 zgonów. 

 

AW: – [Farmaceutki przygotowują się do szczepienia pacjentów. Woda dla chorych 

w szpitalach. Sąd wydał jasny wyrok: sędzia Juszczyszyn ma wrócić do pracy]. 

 

AW: – Musimy wymyślić świat na nowo – mówił dziś Jarosław Gowin podczas partyjnej 

konwencji swojego Porozumienia. To była konwencja epidemiczna zdalna. [Już politycy 

z pokolenia Gowina niczego nie wymyślą pozytywnego]. 



 

AW: – Rosyjska prokuratura znowu zabiera się za Aleksieja Nawalnego… 

 

AW: – Jak to możliwe, że od 10 lat wciąż są bezkarni – to pytanie o trzech braci. Mieli 

tatuować ciała pracujących dla nich kobiet… [wystarczy] 

 

AW: – Nocna akcja i szczęśliwy finał – ponad sto osób szukało ośmioletniej Małgosi. 

Dziewczynka po prostu wyszła z domu i ślad po niej zaginął… Przemarznięta, ale jest… 

 

Tvn24bis – 7 DNI - UNIA – Maciej Sokołowski 

800 miliardów euro pożyczy Unia do 2026 roku, by sfinansować wydatki z planowanego 

funduszu odbudowy. [Unia pożyczy od kogoś? Czy będzie pożyczać nam?] Spłata zadłużenia 

rozpocznie się w 2028 roku i potrwa 30 lat. To szczegóły planu, jakie przedstawił Komisarz do 

spraw Budżetu: 

- Nie zmarnujmy tego czasu. Kryzys wymaga szybkich działań. Apeluję do tych państw, 

które jeszcze nie ratyfikowały funduszu, by przyspieszyły ten proces. 

Funduszu wciąż nie ratyfikowało 10 państw Unii, w tym Polska. 

 

Amerykański sekretarz stanu, Antony Blinken, wraz z sekretarzem obrony, Lloyd Break 

Austin’em odwiedzili w tym tygodniu Brukselę. Z przedstawicielami NATO i Unii rozmawiali o 

zakończeniu misji wojskowej w Afganistanie oraz o zwiększonych ruchach rosyjskich wojsk 

przy granicy z Ukrainą. Minister spraw zagranicznych Ukrainy także wziął udział 

w spotkaniach. 

 

Unia poparła nałożenie przez Stany Zjednoczone nowych sankcji na Rosję. Josep Borell, 

szef unijnej dyplomacji podziela obawy Amerykanów rosnącej liczby szkodliwych działań Rosji 

w cyber-przestrzeni. 

 

Premier Bułgarii, Bojko Borisow, podał rząd do dymisji. Po przeprowadzonych 4 kwietnia 

wyborach partia Borisowa nie ma większości do samodzielnego rządzenia. Jednocześnie 

Bułgaria w ciągu 2 tygodni powinna przedstawić Komisji [Europejskiej] krajowy plan 

odbudowy. Jeśli tego nie zrobi, może stracić 10 miliardów euro przewidzianych w ramach 

funduszu odbudowy. 

 

Ponad półtora miliona osób w Unii poparło obywatelską inicjatywę zakazu trzymania 

zwierząt w klatkach. W Parlamencie Europejskim odbyło się wysłuchanie publiczne w tej 

sprawie. Autorzy inicjatywy wzywają Komisję Europejską do przygotowania przepisów 

zakazujących chowu klatkowego w całej Unii. 

 

Cypryjski ser „Halumi” trafił na unijną listę produktów chronionych. Od tej pory jedynie 

ser produkowany na Cyprze przy użyciu odpowiedniej receptury będzie mógł być nazywany 

Halumi. 

 

W tym tygodniu nie brakowało dobrych i złych informacji na temat szczepień w Europie. 

Zaczęło się od tej dobrej: w poniedziałek Bruksela cieszyła się z pierwszych dostaw szczepionki 

firmy Johnson & Johnson. Radość nie trwała długo, bo po informacjach o występowaniu 

zakrzepów, które są bardzo rzadkie, ale które trzeba zbadać, we wtorek dostawy zostały 

wstrzymane. Swoją analizę szczepionki prowadzi też Europejska Agencja Leków, która nowe 

rekomendacje ma wydać w przyszłym tygodniu. W środę szefowa Komisji ogłosiła, że udało się 

już w Unii wykonać 100 milionów szczepień. A akcja przyspieszy, bo jeszcze w tym miesiącu 

pojawi się więcej dawek. 

Ursula van der Leyen, szefowa Komisji Europejskiej: – Udało się nam osiągnąć 

porozumienie z BioNTech i Pfizer, by jeszcze raz przyspieszyć dostawy szczepionek. 50 

milionów dodatkowych dawek zostanie dostarczonych w drugim kwartale, począwszy od 

kwietnia. To dostawy planowane na czwarty kwartał będą dostępne już teraz. 



Szefowa Komisji sama zaszczepiła się w czwartek i dała też do zrozumienia, że Bruksela 

wyciąga lekcję z dotychczasowych doświadczeń i chce w przyszłości wybierać szczepionki 

oparte na technologii mRNA, czyli Pfizer i moderna, a nie od innych dostawców takich jak 

AstraZeneca czy Johnson & Johnson. I mimo problemów z ich dostawami w sumie w drugim 

kwartale do Unii ma trafić 250 milionów dawek szczepionki, co pozwoli na osiągnięcie celu 

zaszczepienia 70% dorosłych jeszcze przed wakacjami. Wtedy ma też obowiązywać w Unii 

specjalne zaświadczenie ułatwiające podróże, nazywane paszportem, choć to Komisarzom 

bardzo się nie podoba. 

 

Cytat tygodnia: 

Didier Reynders, Komisarz do spraw sprawiedliwości 

„To nie jest paszport szczepionkowy. Chciałbym to podkreślić, bo słyszę, że tak jest 

nazywany. To nie jest paszport.” 

Zielony cyfrowy certyfikat – takiej nazwy używa Komisja Europejska mówiąc o nowym 

zaświadczeniu. Odpowiedzialny Komisarz do spraw sprawiedliwości, Reynders, zapewniał w 

tym tygodniu europosłów, że ani certyfikat, ani zaszczepienie nie będzie obowiązkowe i nie 

będzie warunkiem podróży. 

Reynders: – Certyfikat będzie zawierał jedną z trzech informacji: o zaszczepieniu, 

o przejściu choroby lub aktualnym teście. Certyfikat będzie więc dostępny dla każdego i to 

pozwala uniknąć dyskryminacji, bo nie każdy z obywateli będzie mógł lub będzie chciał być 

zaszczepiony z wielu różnych powodów. 

Zaświadczenie w formie elektronicznej lub papierowej ma być bezpłatne i wydawane 

w ośrodkach zdrowia, na przykład w punktach wykonujących testy i szczepienia. Jednolity 

dokument ma gwarantować, że informacje będą uznawane przez wszystkie unijne kraje, co 

pozwoli na zniesienie obowiązujących cały czas wymogów poddawania się testom lub 

kwarantannie po przekroczeniu granic… 

Słownik brukselski 

COREFER 

Komitet stałych przedstawicieli rządów państw Unii Europejskiej 

[…] 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Ten lud nie miał swojej szlachty, nie miał swojego mieszczaństwa. Miał tylko swoich 

buntowników, swoich żołnierzy. Miał swoich przywódców. Szedł ku Polsce, prostując plecy, 

przygniecione trudem nadmiernym dla obcych. Ogarniał spojrzeniem krajobraz, który 

ukształtowały jego dłonie, brał w ręce zdobyczny karabin i mówił: To moje. To nasze. 

Sierpień 1919 roku, sierpień 1920 roku – dwa pierwsze powstania śląskie, które po 

wiekach niewoli były próbami odwagi, próbami patriotycznej żarliwości i żołnierskiej 

dyscypliny. Po nich w maju 1921 nastąpi trzecie, największe będące już dobrze zorganizowaną 

wojną przeciwko okupantowi ciemiężcy. W pierwszych dwóch powstaniach nie było wielkich 

zwycięstw militarnych. Ale miały one znaczenie stokroć większe od wygranych donośnych 

bitew. Mówiły: Światło istnieniu ludu polskiego na krańcach imperium pruskiego, wciąż jeszcze 

agresywnego, choć z wielkiej wojny światowej wyszło pokonane. 

Są jeszcze wśród nas, żyją jeszcze waleczni z tamtych dni, bohaterzy bitew i potyczek, 

bohaterzy wojny ludowej, która niosła Śląsk ku Polsce. Śląsk z jego kopalniami, bogactwem, 

jego wiernością, jego umiłowaniem Polski. Niosła Śląsk ku Polsce i doniosła. O nich będzie ten 

film. Dawna pieśń śląskich buntów chłopskich: 

Siłaście się nos nadręczyli… 

Ożyje tu na nowo i stanie się pieśnią tęskniących do Polski. Tę piosenkę składali 

powstańcy, śląscy bojownicy w dziewiętnastym roczku w wielkim powstaniu, przy jasnym 

miesiączku. [Czytał Gustaw Holoubek]. 

[z filmu „Sól ziemi czarnej” – te filmy to historia Polski] 

♣ 
2021-04-18 niedziela 
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Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

 

Polska – 12 153 nowych zakażonych. 207 zgonów. 

 

O 9 tysięcy mniej zakażonych niż tydzień temu. To dobrze. Ale to wciąż ponad 12 tysięcy 

w niedziele, gdy te liczby zawsze są mniejsze. [Tylko dlatego mniejsze, że w weekend nie 

każdemu chce się wysyłać meldunki]. 

Od Jutra otwartych będzie kilkanaście masowych szczepień. [A co ze szczepionkami?] 

Renata Kijowska: – …Od początku szczepień podano w Polsce już niemal 9 milionów 

dawek, w tym AstraZeneca i firmy Johnson & Johnson, o których przewodniczący zespołu 

ekspertów Episkopatu napisał, że są oparte na technologii opartej na komórkach pochodzących 

od abortowanych płodów i katolicy nie powinny się nimi szczepić, chyba, że nie mają wyjścia – 

wtedy wolno… 

 

PK: – Mniej niż 50 nowych zakażeń, tylko 200 osób ciężko chorych na Covid i mniej niż 

1% pozytywnych testów – to wszystko dane z Izraela i pokazują, co się stanie, gdy dwiema 

dawkami uda się zaszczepić ponad połowę obywateli. 

Cezary Grochot: – …Dobre wieści także z Wielkiej Brytanii, która z kolei przoduje pod 

względem szczepień w Europie, znoszone są kolejne restrykcje… Dojczland i nadal szalejąca 

tam trzecia fala pandemii. Dlatego kanclerz, Angela Merkel, zdecydowała o zaostrzeniu obecnie 

obowiązujących restrykcji… Dziś Dojczland oddał hołd 80 526 ofiar koronawirusa. Na świecie 

liczba ofiar pandemii przekroczyła kolejną barierę – 3 026 315 ofiar koronawirusa. 

Tedros Adhanom Ghebreyesus, dyrektor generalny Światowej Organizacji Zdrowia: – 

Nierówna dystrybucja szczepionek budzi nie tylko moralne oburzenie. Jest to również 

samobójcze pod względem epidemiologicznym. Im większa transmisja koronawirusa na świecie, 

tym więcej wariantów i tym większe prawdopodobieństwo, że kolejny z nich okaże się odporny 

na szczepionki. 

 

PK: – To w końcu wiosna jest czy zima? 

 

PK: – Wicepremier, Piotr Gliński, broni decyzji o powołaniu Beaty Szydło do rady 

Muzeum Auschwitz, ale nie przekonał tych, którzy przeciwko temu protestują, także tych osób, 

które w związku z tym radę opuściły… 

Rada muzeum przy państwowym Muzeum Auschwitz-Birkenau w Oświęcimiu 

Kadencja 2021 – 2025 

• Grzegorz Berendt, doktor habilitowany 

• Tomasz Gąsowski, profesor doktor habilitowany 

• Edward Kosakowski, profesor 

• Stanisław Krajewski, profesor doktor habilitowany – rezygnacja 

• Marek Lasota, doktor – rezygnacja 

• Jan Nowak, ksiądz doktor habilitowany 

• Krystyna Oleksy – rezygnacja 

• Beata Szydło 

Michael Schudrich, naczelny rabin Polski: – Politykom som bardzo potrzebne na inne 

rzeczy, ale nie na Rada Auschwitz. 

Marek Bosacki, senator, KP KO, PO: – Ona poza swoimi kompetencjami politycznymi, 

czyli byciem wiceprezesem partii rządzącej, nie ma żadnych innych. 

Piotr Gliński, wicepremier, minister kultury, dziedzictwa narodowego i sportu: – Pochodzi 

z ziemi oświęcimskiej, jest muzealnikiem i jest wybitnym polskim politykiem. 

Paweł Płuska: – …Samo bycie politykiem, jak mówi nam były minister kultury, nie musi 

dyskredytować. 

Bogdan Zdrojewski, były minister kultury et cetera: – Polityka tak, ale Beaty Szydło nie. 

Trzeba pamiętać, że bardzo długo szefem rady, międzynarodowej rady był Władysław 

Bartoszewski… więzień Auschwitz… 



PP: – Od trzech lat rząd nie powołał nowego składu międzynarodowej rady oświęcimskiej. 

 

PK: – Gdy 7 miesięcy temu Zjednoczona Prawica podpisywała nowe porozumienie 

koalicyjne, Jarosław Gowin mówił: Siłą naszego obozu jest wewnętrzna jedność. Jeśli tak, to 

siły w tym obozie coraz mniej, bo podziały na prawicy są coraz większe… 

 

PK: – I smutna niestety wiadomość – Zmarł Stefan Bratkowski, prawnik, dziennikarz 

i publicysta, Przez wiele lat prezes Stowarzyszenia Dziennikarzy Polskich. Uczestnik obrad 

okrągłego stołu. 

Stefan Bratkowski 

1934 – 2021 

 

PK: – Od czasu, gdy Putin doszedł do władzy, Ameryka ma już piątego prezydenta i żaden 

z nich nie zaczął urzędowania od takiej postawy wobec Moskwy – Joe Biden nazwał Putina 

zabójcą, nałożył sankcje i wydalił 10 rosyjskich dyplomatów. Ale jeszcze więcej wydalają 

Czesi, a trzech opuszcza Polskę… 

[Stany Zjednoczone a nie Ameryka, bo nawet Ameryka Północna ma jeszcze Kanadę]. 

Katarzyna Sławińska: – Potężny wybuch w składzie amunicji na Morawach sprzed 7 lat 

spowodował śmierć dwóch osób i ogromne zniszczenia; czeskie władze właśnie ogłosiły, że 

według nich stały za tym rosyjskie służby. 18 rosyjskich dyplomatów dostało 48 godzin na 

opuszczenie Czech… [Polska wydala trzech w koordynacji z decyzją Stanów Zjednoczonych]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

23 marca 1943 roku Dojcze aresztują Jana Bytnara „Rudego”. Współtowarzysze 

postanawiają go uwolnić. Parę dni później atakują konwój przewożący więźniów. 

- Tylko u nas, tylko u nas same gratis, stałe ondulacje na całe okupacje. 

- Dzień dobry. 

- Uszanowanie. No i co? Masz pan już te fundusze? 

- Dwa tysiące. 

- Trzy się mówiło. 

- Pan marzyciel. Trzy tysiące w dzisiejszych czasach? 

- Nie marzyciel, nie poeta, co najwyżej zleci seta. 

- Dwadzieścia. 

- Nie ma co. Drugiej takiej nie ma. 

- Ta albo żadna? 

- Gryfin. Dwa trzysta. 

- Wiosna idzie. Dwa osiemset. 

- Nim jesień przyjdzie, przyjdzie wiosna, będzie na nas trawa rosła. Tak? 

- Panie. To pan jesteś poeta. 

- Niech pan nie marnuje życia. Pan jest za stosami, Dwa czterysta. 

- Nawet nie chcę słyszeć. Dwa szejset. Ostatnie słowo. 

- Przecież widzi pan, że więcej nie mamy. 

- A czy ja zaczynałem te wojne? 

- Przepraszam. Ile za te kurtke? 

- Trzy melony. 

- Dwa i pół daje. 

- Już sprzedana. 

- Zaraz! 

- Tak. Tak. 

- Panowie! Co jest? 

- Ratuję życie. Zaraz wracam. 

- Proszę państwa! U warszawiaka, okazja taka! 

- Dolary. Sprzedam. Kupie. Zegarki. Dolary. 

[z filmu „Akcja pod Arsenałem” – te filmy to historia Polski] 
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Duże zmiany w programie szczepień. Do dziesiątego maja wszyscy dorośli mają dostać 

skierowanie na szczepienie, a wtedy mogą od razu się na nie zapisać. W ich tempie wyprzedza 

nas teraz większość państw Unii. Premier zapowiada luzowanie gospodarki na przełomie maja i 

czerwca, ale kluczem do tego są właśnie szczepienia. 

Krzysztof Skórzyński: – …tu szczepionkę dostaje się uchylając szybę w samochodzie. [A 

jak się nie ma samochodu?]. W Polsce jest ich na razie kilka. Przez połączenie z otwartymi 

również dziś z szesnastoma punktami szczepień masowych mają usprawnić szczepienia już za 

chwilę, bo w zasadach szczepień wiele ma się zmienić. 

Mateusz Morawiecki, premier – Do 10 maja chcemy spowodować, ażeby każdy obywatel 

powyżej osiemnastego roku życia mógł otrzymać e-skierowanie. 

KS: – Uporządkujmy zatem, bo ten system zmienia się kolejny raz i można się pogubić. 

Do 10 maja wszyscy dorośli Polacy, czyli 18+ mają dostać skierowanie na szczepienia  

[Jak mają dostać? Pocztą? Sms? E-mail? Czy też mają szukać po Internecie, a może udać 

się do przychodni?] 

A gdy ktoś już je dostanie, od razu może szukać wolnego terminu i może zapisać się na 

szczepienie. Nie musi czekać. 

[Co znaczy, nie musi czekać? Córka mogła się zapisać już 13 kwietnia, ale na szczepienie 

musi czekać dwa miesiące]. 

KS: – Jutro rząd ma przedstawić pełen harmonogram do 10 maja, czyli które roczniki 

którego dnia dostaną skierowanie na szczepienie. [Zobaczymy]. 

I to ma się już nie zmienić. Ma. Bo jeszcze w piątek premier deklarował to: 

Premier: – Planujemy do 17 maja włączać do programu szczepień wraz z każdym dniem 

jeden rocznik. 

KS: – Dziś jest poniedziałek i system się zmienia niemal całkowicie. 

Premier: – Życzyłbym sobie tego, żeby jutro jeszcze raz zmienić te zasady na takie, żeby 

od pojutrza wszyscy mogli się rejestrować. 

KS: – Akurat jutro zmieniona zostanie jeszcze jedna zasada – ważna: W wielu punktach 

szczepień zostawały bowiem wolne dawki szczepionek,,, za chwilę tę wolną dawkę będzie mógł 

dostać każdy dorosły bez względu na rok urodzenia. Co jest właściwie usankcjonowaniem tego, 

nad czym rząd już dawno przestał panować, bo wiele przychodni już dawno wykorzystywało tę 

lukę w systemie i wolnymi dawkami szczepiło, kogo chciało. 

Andrzej Fal, profesor, kierownik Kliniki Chorób Płuc i Chorób Wewnętrznych Szpitala 

MSWiA w Warszawie: – Jest to ten moment przed otwarciem pełnym systemu szczepienia, żeby 

zobaczyć, czy te szczególnie delikatne, wrażliwe grupy zostały w pełni zaszczepione. 

KS: – A z tym jest gigantyczny problem. Wśród najstarszych (70+) zaszczepionych jest 

59% osób. Kolejne 11% ma już termin i czeka na swoją dawkę, ale już u nieco młodszych 

Polaków wygląda to znacznie gorzej (60-69 33% zaszczepionych) tylko co trzeci Polak przyjął 

już szczepionkę, kolejne 21% się zapisało, ale dalej to będzie niewiele ponad połowa wszystkich 

w tym przedziale wieku. [?] 

KS: – Dziś Polska w tempie szczepień jest na 6 miejscu od końca. Szczepienia się 

ślimaczą jak wczoraj, kiedy zaszczepiono jedynie 38 525 osób. To ciężko zrzucić tylko na 

wielkość dostaw. By to realnie przyspieszyć, rządowi pomaga teraz samorząd… 

 

PK: – Sąd uznał, że sędzia Paweł Juszczyszyn powinien wrócić do pracy, więc do niej 

poszedł, ale jego przełożony pracować mu nie pozwolił. Wyrok sądu powinien być wykonany 

natychmiast, Do tego wydany jest w imieniu Rzeczypospolitej. Czy w takim razie 

Rzeczpospolita dzisiaj przegrała i z kim? 

Pytanie – Czy sędzia Paweł Juszczyszyn wróci do orzekania dzisiaj? 

Maciej Nawacki, prezes Sądu Rejonowego w Olsztynie, członek nowej Krajowej Rady 

Sądownictwa: – Dzisiaj? Nie! Nie wróci do orzekania dzisiaj. Może przymuszać mnie grzywną 

do wykonania tego postanowienia i zamianą na areszt. 



Maciej Knapik: – I tu zaczyna się polityka. [To żadna polityka. To ordynarne łamanie 

prawa]. Przyznaje, że liczy się z grzywną do miliona złotych albo z aresztem… 

 

PK: – 17 grudnia 1903 to data pierwszego lotu braci Wright, to początek historii lotnictwa 

na planecie Ziemia. A początek lotnictwa na planecie Mars to 19 kwietnia 2021. Helikopter 

[jednak dron], który dotarł tam razem z marsjańskim łazikiem, wzbił się na wysokość trzech 

metrów, a potem bezpiecznie wylądował. Oto spektakularne zdjęcie, które dzisiaj powstały. 

 

Niektóre tytuły z tygodnika „PRZEGLĄD”: 

• Polska podziemna – Sporo knajp ma pozamykane okna. Wchodzisz do środka 

i przenosisz się do innego świata. – W górach działają rodzinne pensjonaty, które 

chętnie ugoszczą dalekich krewnych. 

• Obywatelka kontratakuje – Bydgoski sąd orzekł, że policja ma prawo legitymować 

obywatela, tylko gdy ten robi coś złego. W przeciwnym razie to nadużywanie 

władzy. – Odebrali mi telefon, obszukali, zastanawiali się głośno, czy założyć mi 

kajdanki. – Funkcjonariusze narazili mnie i pośrednio moją rodzinę na ryzyko 

zakażenia Covid-19. – To zatrzymanie było jak napad. Policjanci chcieli wyraźnie 

mnie zastraszyć. 

• Co się musi dziać w tym świecie politycznym, kiedy Słońce Żoliborza mówi, że 

ktoś kiedyś go zastąpi. 

ANTIDOTUM  DNIA 

Francois-Xavier Roth (direction) et le London Symphony Orchestra 

Edgar Moreau (violoncelle) 

Richard Wagner (1813-1892) Ouverture de Tannhäuser 

Edouard Lalo (1823-1892) Concerto pour violocelle 

MEZZO 
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Polska – 9 246 nowych zakażonych. 601 zgonów. 

Kolejny etap rejestracji w kwietniu i maju 2021 roku 

26.04 poniedziałek: 1974-1975 

27.04 wtorek: 1976-1977 

28.04 środa: 1978-1979 

29.04 czwartek: 1980-1981 

30.04 piątek: 1982-1983 

01.05 sobota: 1984-1985 

03.05 poniedziałek: 1986-1987 

04.05 wtorek: 1988-1989 

05.05 środa: 1990-1991 

06.05 czwartek: 1992-1993 

07.05 piątek: 1994-1996 

08.08 sobota: 1997-1999 

09.05 niedziela: 2000-2003 

PK: – …W szpitalach są 32 tysiące chorych,.. 

Krzysztof Skórzyński: – …dopiero teraz szczepionki mają płynąć do Polski szerokim 

strumieniem. Jest jeszcze jedna ważna zmiana, ale tylko dla niektórych: 28 kwietnia jest datą, 

którą powinni zapamiętać wszyscy między 30 a 39 rokiem życia, którzy – Uwaga – na początku 

roku wypełnili ten formularz (zgłoszenie chęci szczepienia przeciw Covid-19) w internecie, że 

chcą się zaszczepić – tego dnia będą mogli się już zapisać na szczepienia, trochę wcześniej niż 

ich rówieśnicy, którzy takiego formularza nie wypełnili… 

 



PK: – Europa będzie dalej szczepić produktem Johnson & Johnson [Dżonson end 

Dżonson] – korzyści są większe niż ryzyko. A to ryzyko pojawia się nieco częściej niż raz na 

milion. Amerykanie zanotowali 8 przypadków zakrzepów po niemal 7 milionach szczepień. 

Katarzyna Sławińska: – …W Polsce szczepionka Johnson & Johnson podawana jest od 

kilku dni. Tydzień temu dotarło pierwszych 120 tysięcy dawek… 

Maciej Woroch, Londyn: – Ponad 100 przypadków wykryto na północy Londynu. 

Zakażeń indyjskim wariantem szybko przybywa, a strach budzi przede wszystkim jego zdolność 

zakażania już zaszczepionych… 

KS: – Premier Borys Johnson odwałał wizytę w Indiach. Liczba zakażeń rośnie tam 

najszybciej na świecie.  

Dzienna liczba nowych zakażeń w Indiach: 

Poniedziałek – 273 810. Wtorek – 258 170 

…Te zdjęcia dwóch pacjentów na jednym łóżku stały się symbolem dramatycznej sytuacji 

w Indiach. 

 

PK: – Rząd większościowy to taki rząd, który wygrywa w sejmie każde głosowanie. To 

jak nazwać rząd, który odwołuje kolejne głosowanie, bo nie wie, czy wygra [bo wie, że nie 

wygra]. OFE dołączyło dziś do długiej listy tematów, które dzielą koalicję. Jaki jest teraz 

naprawdę układ sił w Sejmie: 

Maciej Knapik: – …w harmonogramie jest, ale głosowania nie ma. 

Witek, marszałek Sejmu: – Podjęłam decyzję o nieprzeprowadzeniu trzeciego czytania 

punktu dwunastego. 

…mamy rząd mniejszościowy… W koalicji brakuje zgody w kluczowych dla Polski 

sprawach – OFE – sprzeciw Solidarna Polska; pandemia i służba zdrowia – sprzeciw 

Porozumienie; europejski fundusz odbudowy – sprzeciw Solidarna Polska… 

 

PK: – Znów głośno jest o ubiegłorocznym locie prezydenta z Zielonej Góry do Warszawy. 

Samolot wystartował, gdy kontrola lotów formalnie zakończyła już pracę… 

 

PK: – Od dziś Zbigniew Boniek będzie jednym z najważniejszych ludzi w eurpejskim 

futbolu. Przez kolejne 4 lata będzie wiceprezydentem UEFA – Jeszcze nigdy Polak nie 

zajmował tak wysokiego stanowiska w ich władzach… 

 

Tvn24bis – Fakty po Faktach – Grzegorz Kajdanowicz 

Tomasz Grodzki, profesor, marszałek Senatu z Koalicji Obywatelskiej jest moim i państwa 

gościem. Dobry wieczór, Panie Marszałku. 

TG: – Dobry wieczór panu. Witam Państwa Telewidzów. 

GK: – Na początek pytanie nie tyle do Marszałka ile do profesora medycyny, pytanie 

trochę polityczne, trochę medyczne: Panie Marszałku, o narodowy plan szczepień chciałem 

zapytać, bo sporo zmian z dnia na dzień, jeden rocznik może się rejestrować, za chwilę dwa 

roczniki, za chwilę trzy i w końcu 9 maja każdy, nawet 18-latek, będzie mógł próbować 

zarejestrować się na szczepienie. Mocno improwizowany ten plan w ostatnich dniach. 

TG: – Wie pan, mamy trochę takiej satysfakcji, bo od początku tej pandemii, jak coś 

zdarzyło mi się powiedzieć, to zwykle dwa, trzy miesiące później rząd to robi. Tak było 

z testami, tak było z hospitalizacjami, tak wreszcie jest ze szczepionkami. Ja już mówiłem jakiś 

czas temu, że na przełomie kwietnia i maja pewnie będzie tyle szczepionek, że starczy dla 

wszystkich. Ciągle to jest trochę chaotyczne, bo rządzący jakby zapomnieli, że Polska ma 

wypracowany system szczepień. Szczepimy od lat nasze dzieci, szczepiliśmy w trakcie epidemii 

ospy prawdziwej we Wrocławiu w 1963 roku, gdzie w miesiąc zaszczepiono cztery miliony, ale 

suma summarum, dobrze, że te szczepienia w końcu idą takim tempem, jaki przewidywaliśmy, 

jaki chcieliśmy. I obyśmy wyszczepili populację na tyle, aby osiągnąć tak zwaną odporność 

stadną, aczkolwiek tu trzeba przestrzec, że szczepienia dają nam 99,9% gwarancji, że nie 

umrzemy na Covid, ale dają nam dużo mniej gwarancji, że ponownie nie zachorujemy. Z tego 

trzeba sobie zdawać sprawę. Tylko chodzi o to, żeby ratować życie, żebyśmy nie umierali, więc 



też szczepienia są niezwykle ważne. Im szybciej zaszczepimy ogromną większość naszego 

narodu, tym po prostu lepiej. 

GK: – Panie Marszałku, w walce z pandemią warto myśleć kilka kroków do przodu 

z wyprzedzeniem nie tylko w sprawie szczepień. Na horyzoncie jest już powolne odmrażanie, 

ale tymczasem Sejm wciąż nie ratyfikował unijnego funduszu odbudowy i wygląda na to, że 

kompletnie nie ma pomysłu, jak to zrobić. Bo nie ma większości. 

TG: – To jest sytuacja dość dramatyczna, bo mówiąc językiem lekarskim jest wiele oznak 

tego, że Zjednoczona Prawica jest w pewnego rodzaju agonii i niewiele już jest rzeczy, które ich 

spaja, może poza interesami i pracą dla różnych członków rodzin, pociotków i tym podobnych. 

Natomiast na ratyfikację czeka cała Europa, czekają restauratorzy i rolnicy we Francji, 

Hiszpanii, w Italii. Europa potrzebuje tego funduszu jak kania dżdżu, aby pozostać 

w ekonomicznym… 

GK: – [przerywa] Panie Marszałku, Polska potrzebuje tego funduszu i pieniędzy z tego 

funduszu przede wszystkim. 

TG: – Naturalnie że tak. Dlatego jeżeli rząd nie potrafi zbudować większości dla takiego 

fundamentalnego głosowania, no, to w Italii już dawno by było po takim rządzie. W Polsce 

jesteśmy trochę mniej do tego przyzwyczajeni, ale to czeka Zjednoczoną Prawicę, jeżeli nie 

zbuduje większości dla tego fundamentalnego głosowania, które jest niezbędne dla Polski 

i niezbędne dlatego, abyśmy wkroczyli na ścieżkę rozwoju po pandemicznego. 

GK: – Stwórzmy rząd całej opozycji, przegłosujmy to na własnych zasadach – czytam 

pański tekst i zastanawiam się, czy napisał pan to zupełnie na poważnie? Jak ma wyglądać 

projekt rządu całej opozycji? I to miałby być do tego jeszcze Jarosław Gowin i jego 

Porozumienie? 

TG: – Panie redaktorze. Senat według zawołania Frycza-Modrzewskiego jest tym, który 

inne władze do szlachetnych uczynków pobudza, od niecnych odwodzi. Skoro niecny uczynek – 

torpedowanie ratyfikacji funduszu odbudowy jest w rękach rządzących i oni najwyraźniej nie 

chcą tego głosować albo nie potrafią, to liderzy opozycji, liderzy całej opozycji w Sejmie 

powinni się zebrać i zacząć rozmawiać, jak stworzyć rząd techniczny, abyśmy mogli to 

przegłosować, aby nie spotkała nas sytuacja taka, jak chociażby z inicjatywami lokalnymi, gdzie 

pieniądze rozdano swoim, albo nie spotkała nas sytuacja taka, gdzie pieniądze poszły na 

bezsensowne inwestycje, w które utopiono miliardy, jak choćby słynna elektrownia w Ostrołęce 

czy wiele innych tego przykładów. Nic dobrego nas ze strony rządu PiS-u już nie spotka… 

GK: – [przerywa] Ja rozumiem, Panie Marszałku, tylko zaproponuję na chwilę w naszej 

rozmowie – To miałby być rząd Platformy, z Konfederacją, Lewicą, PSL-em i Gowinem? Pan 

rzucił ten pomysł. Jaki jest odzew? Czy jest jakikolwiek odzew? Ktoś ma zamiar wyjść z 

jakąkolwiek inicjatywą w tej sprawie? Czy ktoś potraktował to poważnie? 

TG: – Tak. To nie jest tak, że ja sobie fantazjowałem w tym artykule. On nie był 

wymyślony tylko w mojej głowie, tylko to był wynik wielu rozmów, które już się odbyły i 

zapewne jeszcze większe ilości rozmów, które powinny się odbyć. Oferujemy sale senackie, 

jeżeli liderzy chcieliby, w cudzysłowie, rozmawiać na neutralnym… 

GK: – Ale ktoś musi wyjść z inicjatywą i zaproponować… 

TG: – No, sądzę, że tutaj piłka jest po stronie Borysa Budki i Władysława Kosiniaka-

Kamysza. Ale z tego co wiem, w różnych konstelacjach takie rozmowy są prowadzone. Również 

z premierem Gowinem. Wspomni pan – rok temu, kiedy były wybory majowe, te tak zwane 

wybory kopertowe, pan premier Gowin mógł osiągnąć znacznie więcej, wycofał się. Ale jednak 

wybory kopertowe, które byłyby kompromitacją Polski na arenie światowej, się nie odbyły. 

Tylko wtedy na tym poprzestano. Teraz trzeba zrobić krok na przód i o to apeluję do liderów 

partyjnych. Bo polem gry jest w tej chwili Sejm. Senat może wspierać, może pomagać, może 

doradzać, może oferować swoje przestrzenie, ale polem gry jest Sejm. Jeżeli liderzy wszystkich 

partii opozycyjnych znaleźliby modus vivendi do powołania rządu technicznego, który 

przygotuje wybory parlamentarne, w mojej ocenie jest to absolutnie wykonalne. 

GK: – Czyli to Borys Budka powinien zaproponować liderom innych klubów 

parlamentarnych, innych partii spotkanie wspólne i rozmowy na temat wspólnego rządu z 

Jarosławem Gowinem – takim, który odsunąłby od władzy PiS. 



TG: – To nie ma aż takiego znaczenia czy to będzie Borys Budka, czy Władysław 

Kosiniak-Kamysz, najlepiej gdyby oboje to zrobili. To są detale. Natomiast przypomnę panu, że 

w poprzedniej kadencji votum nieufności dla rządu padało trzy razy, kiedy było z góry 

wiadomo, że nie ma szans na powodzenie. W tej chwili – ta chwila jest w pewnym sensie 

historyczna, ponieważ rząd kolejnymi decyzjami, jak choćby dzisiaj, gdzie odłożono głosowanie 

nad OFE czy przy piątce dla zwierząt udowadnia, że nie jest w stanie zbudować większości. 

Czyli de facto już nie rządzi. Jedynie administruje, nie jest w stanie podejmować decyzji. Nie 

można w polityce takich momentów przegapić. 

GK: – Czyli w sytuacji konfliktu dwóch prezesów, Kaczyńskiego i Gowina, pan stoi na 

stanowisku, że można współpracować z Gowinem? Stoi pan na stanowisku, by przeciągnąć go 

na stronę opozycji? 

TG: – Słowo „przeciągnąć” może nie jest… 

GK: – Zaprosić do współpracy. 

TG: – Natomiast gdyby pan posłuchał konwencji pana Gowina i jak pan widzi, że jego 

przyszłość w tak zwanej Zjednoczonej Prawicy chyba się maluje bardzo czarno, to jeżeli pan 

zestawi te jego propozycje programowe, całkiem demokratyczne, z jego wizją czarnej 

przyszłości w Zjednoczonej Prawicy, to zaproszenie go do współpracy z opozycją wydaje się 

całkowicie realne. 

GK: – I trzeba byłoby zapomnieć te sześć lat głosowania ramię w ramię z Prawem 

i Sprawiedliwością? Solidarną Polską? W sprawie praworządności, edukacji, służby zdrowia 

i wielu, wielu innych dziedzin w Polsce? 

[A jakie jest inne wyjście? Zostawić Kaczyńskiego przy władzy?] 

TG: – Wie pan, w polityce najtrwalszą rzeczą jest zmiana. Jak pan sobie przypomni 

współczesną historię polskiej polityki, to były takie czasy, kiedy PO i PiS mówili o sobie per 

przyjaciele, kiedy ludzie zmieniali barwy partyjne. A przypomnę, że pan premier Gowin był 

ministrem sprawiedliwości w rządzie Donalda Tuska, zmienił poglądy. Oczywiście lepiej jest 

być w tych poglądach stałym. Ale chyba najtrwalszą rzeczą w polityce, jak się przekonuję 

obserwując to wszystko, to jest zmiana. Więc jeżeli mamy na celu dobro wyższe, to trzeba 

czasami poświęcić pewne digeskalia i rzeczy mniejszego kalibru. 

GK: – I jak rozumiem, pan wybaczyłby Jarosławowi Gowinowi wszystkie głosowania 

ramię w ramię z Prawem i Sprawiedliwością, nie miałby pan z tym problemu. 

TG: – To nie jest kwestia „wybaczył” czy… 

GK: – Zapomniał. Puścił w niepamięć. 

TG: – Niestety, rząd techniczny musiałby odłożyć kwestie ideologiczne przynajmniej na 

rok i przeprowadzić nowe wybory i sądzę, że nowa, zwycięska koalicja mogłaby przeprowadzić 

akt odnowy Rzeczpospolitej i te wszystkie szkody, które Zjednoczona Prawica narobiła: w 

sądownictwie, w edukacji, w gospodarce, w nepotyzmie – to wszystko wymagałoby naprawy. 

Natomiast dalsze trwanie tego rządu czy obserwacja bierna agonii tej Zjednoczonej Prawicy 

byłaby działaniem z kategorii zaniedbań. 

[Wobec tak doniosłych stwierdzeń Marszałka Senatu dalsze drobiazgi nie są godne 

zanotowania]. 

 



ANTIDOTUM  DNIA 

- Znosiliśmy cię przez te wszystkie lata. I co z tego mieliśmy? Cierpienia i tragedie. 

- Daj spokój. Rok temu byliśmy milionerami. 

- I co nam z tego przyszło? Nędza, niestrawność i alkoholizm. Nie dałam rady tego 

udźwignąć. Otwarcie to przyznaję. 

- I słusznie. To też była moja wina? 

- Nie. Ale już nie jesteśmy milionerami. A to, myślisz, czyja jest wina? 

- Przecież ukradli nam te pieniądze. 

- I zgłosiliśmy to na policję. 

- Nonsens. 

- Mów sobie, co chcesz. Ale dla nas 90 milionów to nie jest nonsens. 

- To prawda. 

- Zgadza się. Iwon ma rację. Kils też. 

- To była twoja wina. 

- Zejdźcie wreszcie ze mnie. 

- Nie ma mowy. Bo w grę wchodzą sprawy najważniejsze – przyszłość naszego syna. 

Czas, byśmy mu poświęcili więcej uwagi. Nie jest już dzieckiem. Staje się mężczyzną. Nie 

powinien dorastać w środowisku przestępczym. Częściowo sama jestem winna. Pozwalałam mu 

się włóczyć bez celu. Ale z tym już koniec. Będę go chronić przed wami, kobietami i wódą. 

Pójdzie do pracy w kompanii wschodnio-azjatyckiej. Ale żeby go przyjęli, musi pochodzić z 

przyzwoitej rodziny. Poszłam tam. Rozmawiałam, z kim trzeba. Kandydat musi być zadbany, 

porządnie ostrzyżony, nie może zadawać się z byłymi skazańcami. Czyli z tobą, Egon. 

- Jasne. Rozumiem. Więc nie chcecie wiedzieć, jaki mam plan? 

- Nie. Egon. Nie chcemy. 

- Cicho! Mógłbyś mnie chociaż wysłuchać. 

- Ona ma rację. Posłuchać nie zawadzi. 

- Nasze pieniądze nie przepadły, wymienimy je tylko na złoto, żeby nie stracić na inflacji. 

Wiem, gdzie trzymają sztaby. W przyszłą środę chcą je wywieźć z kraju. 

- W przyszłą środę? 

- Tak. Dlatego musimy działać, zanim będzie za późno. 

- Nie chcę mieć z tym nic wspólnego. 

- Zrobimy to legalnie. Cicho! Kiedy zdobędziemy złoto, które się nam prawnie należy, 

trzeba będzie je z powrotem wymienić na pieniądze. 

- Jak? 

- Prawnik, z którym siedziałem w celi, skontaktował mnie… 

[z filmu „Gang Olsena na torach”] 

♣ 
2021-04-21 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5567 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Kraśko 

W pięciu województwach (wielkopolskie, łódzkie, dolnośląskie, opolskie, śląskie), gdzie 

sytuacja jest najgorsza, zmian nie będzie. Ale w pozostałych od poniedziałku dzieci z klas 1-3 

będą mogły pójść do szkoły, a rodzice do fryzjera. Nie będzie jednak zmian w funkcjonowaniu 

[w niefunkcjonowaniu] restauracji czy hoteli. 

Krzysztof Skórzyński: – …Starsi uczniowie we wszystkich województwach na razie będą 

się uczyć w domach… 

 

Polska – 13 926 nowych zakażonych. 740 zgonów. 

Liczba wykonanych szczepień 9 210 419 

Ostatnia dzienna liczba szczepień 195 202 

 

KS: – Dzisiejsze dane pokazują, że z każdym tygodniem jest lepiej i wydaje się, że to nie 

są już tylko chwilowe spadki. Pod względem liczby zgonów na 100 tysięcy mieszkańców w 

minionym tygodniu Polska jest na pierwszym miejscu. [To ma być lepiej?] 



 

PK: – Jarosław Gowin zapowiada, że w tym Sejmie nie wyobraża sobie innej koalicji niż 

ta, w której jest w tej chwili. Jeśli się rozpadnie, to pójdziemy do wyborów. [Co jeszcze trzeba, 

żeby uznać, że się rozpadła? „Sztandar wyprowadzić?”] 

Jarosław Gowin: – Wierzę, że Zjednoczona Prawica do 2023 roku będzie rządzić Polską. 

Piotr Zgorzelski, wicemarszałek Sejmu, KP Koalicja Polska [PSL i Kukiz]: – Alternatywa 

leży na stole. Jarosław Gowin na marszałka sejmu, Władysław Kosiniak-Kamysz na premiera i 

rząd techniczny, który przeprowadzi Polskę przez wybory. 

[A co z Platformą Obywatelską, z Lewicą, z Konfederacją? W tym układzie pozostałoby 

im zjednoczyć się z…] 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Nie da się ukryć, że było to doświadczenie dość przerażające – więzienie na Pomorskiej. Z 

tego co słyszała, była to najgorsza w Krakowie katownia gestapo i krążyły po mieście 

przerażające wprost historie o tym, co tu się dzieje. 

Miała teraz wątpliwą okazję przekonać się na własne oczy, a być może i na własnej 

skórze, na ile one były prawdziwe. 

Na pryczy vis-a-vis leżał chłopak, mógł mieć dwadzieścia lat najwyżej. Cały siny. Jęczał 

co chwilę, ale nie bardzo można było mu pomóc. Jedyną dostępną rzeczą, którą Maria miała w 

celi, była woda, odrobina wody w dzbanku, więc tylko co kilka minut zwilżała rannemu usta i 

czoło. 

Usiłowała go przywołać do życia, do przytomności, lekko potrząsała – bez rezultatu. 

Może i lepiej. Póki był nieprzytomny, mniej pewnie cierpiał. Pani Łęska nie wiedziała, jak 

on się nazywa. Trzy godziny temu wrzucono go do celi. Na podłogę, tuż koło drzwi. Jak stary 

łachman. Leżał tam, blady, siny, skrwawiony i nieruchomy. 

Maria obmyła mu twarz i obejrzała rany. Ale właściwie był jedną wielką raną – wyglądał 

jak zbity befsztyk. Sinoczerwony. 

Zastanawiała się przez dobrą chwilę, czy próbować wciągnąć go na łóżko. Na pewno miał 

połamane żebra. Może nawet wszystkie. 

Musiał cierpieć, gdy go nieporadnie dźwigała, ale nawet pod wpływem bólu nie odzyskał 

przytomności. Rzucał się, jęczał, jednak oczy wciąż miał zamknięte . oddychał ciężko, a z jego 

krtani dobywało się jakieś głuche bulgotanie. Maria zamierała wtedy ze strachu. 

Jedyne, co mogła zrobić, to położyć na czole chłopaka mokrą chustkę. 

To było nic. Przerażona swoją bezradnością, zaczęła rozpaczliwie walić w drzwi, żądając 

lekarza, krzycząc na cały głos, że dziecko umiera, tu, w celi! 

Nie doczekała się żadnej reakcji. Więc znów zadudniła pięściami w drzwi. Po dobrym 

kwadransie jakiś gburowaty głos ryknął, by się zamknęła. 

Gdy znów krzyknęła, że chłopak umiera, usłyszała grubiański śmiech: 

- Lass ihn krepieren! 

Niech zdycha. 

Maria przytuliła twarz do drzwi, dotknęła czołem ich metalowego chłodu. A potem z całej 

siły je kopnęła, aż zadudniło. Włożyła w to uderzenie całą swoją wściekłość i zdawało się jej, że 

te drzwi rozwali, ale w hałasie więziennym łomot, który wywołała, gdzieś przepadł, okazał się 

zbyt słaby i niezauważony, zanikł bez echa – zapewne jak wiele innych, podobnych. 

Mijały godziny. Siedziała na pryczy, bezradna, z jęczącym z bólu chłopcem. Niekiedy się 

rzucał, ale nawet sił nie miał, by krzyczeć. Rzęził. 

[Manula Kalicka „Dziewczyna z kabaretu” – te książki to tez historia Polski] 

♣ 
2021-04-22 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5562 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

 

Polska – 12 762 nowych zakażonych. 694 zgony. 

 



AW: – Te porażające liczby widać już na porażających zdjęciach z cmentarzy. A skoro w 

śmierci wyprzedzamy już Brazylię, to trzeba się zastanowić, dlaczego. 

Zmarli na 100 tysięcy mieszkańców: 

Polska – 9,5 

Brazylia – 9,4 

Ukraina – 6,3 

Italia – 4,6 

Jakub Sobieniowski: – Ten wskaźnik w zeszłym tygodniu w Polsce był wyższy, czyli 

gorszy niż w Brazylii i najgorszy w Europie. Trzeba używać przeliczników na 100 tysięcy albo 

milion mieszkańców, bo ta dzisiaj raportowana liczba zmarłych (694) u nas znaczy co innego 

niż w większych krajach, o czym rządzący w Polsce mówili w taki sposób, gdy wskaźniki były 

dobre: 

Mateusz Morawiecki, premier: – W porównaniu liczby zachorowań, liczby zgonów na 

jeden milion mieszkańców… 

Morawiecki w Sejmie: – Co się dzieje w Szwecji, co się dzieje w Wielkiej Brytanii czy we 

Francji… 

Morawiecki: – Polska jest na czołowym miejscu jako ten kraj, który ratował człowieka, 

ratował każdego człowieka, ratował przed śmiercią w samotności. Miejcie odwagę przypomnieć, 

jak to wtedy wyglądało. Naprawdę. Nie macie tej odwagi. 

Szumowski, były minister zdrowia w Sejmie: – Po trzech miesiącach wychodzicie na 

mównicę i dajecie dobre rady. Gratuluję. Zwykle one są funta kłaków nie warte. 

Ten sam Szumowski: – Sytuacja epidemiczna to nie tylko ile osób dziennie jest nowych 

zarażonych, to głównie, ile osób na daną epidemię umarło. 

Tenże Szumowski w Sejmie: – Może się okazać, że w Polsce zacznie brakować miejsc w 

szpitalach i to jest droga italska, przed którą przestrzegamy. 

Morawiecki w Sejmie: – Popatrzcie na Hiszpanię, Grecję i na Italię, gdzie osoby były 

chowane w samotności, bez bliskich. 

Szumowski: – Italia – 6557 przypadków jednego dnia. 

Minister oświaty w Sejmie: – Tysiąc. To nie jest 30 tysięcy jak w Italii, to nie jest 27 

tysięcy jak w Hiszpanii. 

Szumowski: – Udało się tego modelu hiszpańskiego, lombardzkiego, francuskiego 

uniknąć. 

Morawiecki w Sejmie: – Tamci ministrowie zdrowia doprowadzili de facto przez brak 

odpowiednich działań podejmowanych we właściwym czasie do hekatomby. 

Z Sanepidu: – Nam po prostu zazdroszczą. Szczęście sprzyja dobrym. 

Minister oświaty w Sejmie: – Stan klęski żywiołowej. Nie ma klęski. 

JS: – Teraz się okazuje, że w ciągu roku pandemii zmarło 103 000 więcej Polaków niż 

średnio w kilku wcześniejszych latach. Nazywa się to koszmarnie: zgonami nadmiarowymi. 

Potrzebny jest wskaźnik procentowy, który mówi o procentowym wzroście liczby zgonów 

w tym okresie: marzec 2020 do lutego 2021 – Czechy: 24,43 – Polska: 22,57 – Norwegia: -1,44 

(spadek). 

 

AW: – Gdzie są dziś instytucje europejskie? – Pyta rzecznik praw obywatelskich… 

Rzecznik: – Zadaję pytanie, gdzie są instytucje europejskie? Czy Unia Europejska, 

a Komisja zwłaszcza, która powinna być strażnikiem wartości europejskich i traktatów. Po 

prostu lekceważy to, co się tutaj dzieje? 

Maciej Knapik: – …To gorzkie słowa. Izba [Dyscyplinarna Sądu Najwyższego] mimo 

europejskiego zawieszenia dalej działa i orzeka. 

Tuleya: – Nie ma co oczekiwać pomocy od tych instytucji europejskich. Europa powinna 

od nas się uczyć obrony praw europejskich. 

MK: – Pytamy w Brukseli: Dlaczego to tak długo trwa, panie pośle, jak pan myśli? 

Bogusław Liberadzki, europoseł, Nowa Lewica: – Trzeba zapytać Unię Europejską. 

MK: – Która w tej chwili jest zajęta Covidem i ratyfikacją funduszu odbudowy. 

BL, dalszy ciąg: – Możemy się znaleźć na końcu, czyli w końcu tego roku w sytuacji – 

Polska jest państwem praworządnym. Polska nie otrzymuje tych 260 miliardów. 



Kamila Gasiuk-Pichowicz, KP KO, PO: – To jest zemsta [czyja?] na Igorze Tulei za 

niewygodne dla obecnej władzy wyroku. [Wiemy to od roku]. 

 

AW: – Sąd Najwyższy kiedyś otoczony ludźmi, dziś policją… 

Adam Strzembosz, profesor, były pierwszy prezes Sądu Najwyższego: – Izba 

Dyscyplinarna nie jest częścią Sądu Najwyższego, jest nielegalnie istniejącym sądem 

specjalnym, który nie ma w Polsce na podstawie obowiązującej Konstytucji żadnych uprawnień. 

 

AW: – Kaczyński, Gowin, Ziobro – spotkanie w takim gronie jeszcze w tym miesiącu… 

Arleta Zalewska: – …Wszystkie kraje, w tym Polska unijny fundusz powinny ratyfikować 

najpóźniej na początku czerwca, żeby od lipca do wymagających odbudowy po pandemii krajów 

w całej Unii mogły popłynąć miliardy euro. Polska jest jednym z największych beneficjentów 

tego programu. 

 

AW: – Klimat i decyzje – musimy je podjąć w ciągu najbliższych dziesięciu lat… 

Joe Biden, prezydent Stanów Zjednoczonych: – Stany Zjednoczone rozpoczynają drogę do 

redukcji emisji gazów cieplarnianych o połowę, o połowę do końca obecnej dekady. 



Magda Łucjan: – …W dzisiejszym szczycie wzięli udział najwięksi światowi przywódcy: 

Obok prezydenta Bidena byli między innymi prezydent Chin, premierzy Indii, Japonii czy 

Wielkiej Brytanii, kanclerz Dojczlandu – Angela Merkel, prezydent Francji czy prezydent Rosji 

– Władimir Putin. Większość z nich podała konkretne daty dochodzenia do neutralności 

klimatycznej. 

António Gutteres, sekretarz generalny ONZ: – Liderzy na całym świecie muszą zacząć 

działać, na początku budując międzynarodową koalicję zerowej emisyjności na połowę wieku 

przez wszystkie państwa, miasta, firmy i branże. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Co gramy jutro? 

- Ryszarda trzeciego 

- Piekielne niewolnictwo. Norman, Norman. Co z tobą będzie? 

- Mógłby pan nieco uściślić? 

- Co zrobisz, gdy przestanę grać. 

- Niech pan da spokój. Wiodę życie wolne od złych zdarzeń. 

- A jak nie będę w stanie grać? 

- Nie ma na to szans, więc nic nie odpowiem. 

- Martwię się o ciebie. 

- Nie trzeba. 

- Kto? Dżefrej. Wejdź. 

- Chcę się tylko pożegnać. 

- Dobranoc. Udała ci się scena burzy. Czułem twoją miłość. A to się liczy. 

- O! Dziękuję. Błazen, to najważniejsza rola, jaką zagrałem. Liczę, że nie zawiodłem. 

- Zaproponuj Dżefrejowi małą szklankę piwa. 

- Dziękuję. Dziwnie się dziś czuję. To ekscytujące, kiedy w moim wieku można 

udowodnić, że się umie grać. To jest właśnie cudowne w życiu, że nigdy nie jest za późno. Ale 

to ma też wady, bo nabiera się apetytu na więcej. 

- Niech zdrowie ci dopisuje. 

- Do dna, Dżefrej. 

- Mogę o coś zapytać? 

- Pytaj. 

- Błazen, to dziwna rola. Dajesz z siebie wszystko przez prawie półtorej godziny, a potem 

jakbyś się pod ziemię zapadł? Dopiero na końcu mówisz, że mnie powiesili. Ale dlaczego? I 

kto? To się wydaje nie faire. 

- Mam taką teorię, że w czasach Wiliama błazna i Kornelię grał jeden aktor – ktoś 

naprawdę dobry. Oczywiście odpadała jedna gaża. 

- Nic się nie zmieniło. O ile uważasz, że cię nie zawiodłem. 

- Bynajmniej. 

- Jeszcze ostatnia rzecz. Wiem, że jesteś zmęczony. Kiedy mnie angażowałeś, 

powiedziałem, że nie chcę wiele, tylko drobne role. Może to niezbyt godne podziwu, ale nigdy 

nie podejmowałem ryzyka. Nigdy nie chciałem piąć się w górę. Grałem porządne role ze świata 

na wyjazdach, nie w Londynie. Nie narzekam. To dobre życie. Lubiłem latem grać w krykieta, w 

hokeja, piękne kobiety, długie spacery. Co tydzień nowe sceny. Angielski krajobraz z okazji 

każdego roku. Co może być przyjemniejszego? Nigdy nie podejmowałem ryzyka. Szczęście mi 

sprzyjało. Nie mogę narzekać. Sądzę, że dotrwam do końca rozdziału. Nieco odłożyłem. Żona 

też zarabia na lekcjach śpiewu. Nie mam prawa oczekiwać spraw. Nie w moim wieku. Ale 

wybuchła wojna i wszyscy młodzi poszli na front. 

Mój wnuk został wcielony. I trafił do niewoli pod Trypolisem. Wybacz te dygresje, chodzi o to, 

że gdyby pojawiła się taka możliwość, chciałbym być brany pod uwagę do lepszych ról. Nie 

oczekiwałbym wyższej gaży. 

- Będę cię miał w pamięci. 

- Dziękuję, staruszku. Zatem dobranoc. Dziękuję za piwo. Poradzę sobie. Dobranoc, 

Norman. 

- Porządny chłop. 



- Zmyjemy pańską charakteryzację? 

[z filmu „Garderobiany”] 

♣ 
2021-04-23 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5649 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

 

Polska – 10 858 nowych zakażonych. 539 zgonów. 

 

AW: – Przykro mi – mówi lekarz w słuchawce, kiedy informuje, że tata nie żyje… 

Arleta Zalewska: – …miał jeszcze siłę, żeby dojść do karetki, miał 62 lata, nie miał chorób 

współistniejących, był aktywny, wysportowany. Po dwóch tygodniach zmarł… 

Liczba zgonów z powodu Covid-19 

Od marca 2020 do końca roku zmarło 28 956 osób. 

Od 1 stycznia 2021 do dziś zmarło 35 751 osób. 

Tomasz Karauda, lekarz Oddziału Chorób Płuc, Uniwersytecki Szpital Kliniczny w Łodzi: 

– Liczba zmarłych odpowiada skali niewydolności systemu. Ludzie odchodzą na Covid na 

całym świecie, tylko że w Polsce najwięcej ich odchodzi. Nie możemy powiedzieć, że Polacy są 

najbardziej chorym narodem na całym świecie i dlatego u nas zgonów jest najwięcej. Nigdy bym 

się nie zgodził na takie tłumaczenie. Wydaje się, że wchodzimy w pandemię, weszliśmy jako 

jeden z najgorszych systemów zdrowia i to po prostu widać jak na talerzu. 

[Ale co jest złe? Wiadomo: zły premier, jeszcze gorszy minister zdrowia, cały personel 

ministerstwa zdrowia, a tym bardziej personel Sanepidu czuje się stworzony do wyższych celów, 

jest ponad detale pandemii – od tego mają podległe instytucje. Brakuje lekarzy i pielęgniarek, 

wprawdzie dostali jakieś dodatki, ale ile oni mogą zrobić nawet przy największym poświęceniu i 

wysiłku. Życie ludzi przecieka im między palcami, ci coraz mniej liczni lekarze w szpitalach nie 

nadążają za wymogami chwili – są w stanie wykonać zaledwie co którąś niezbędną czynność 

przy zakażonych. Zdają sobie sprawę, że są niewystarczalni, to ich przygnębia, wyczerpuje. 

Wielu się załamało, odchodzą ze szpitali, usiłują wyjechać bądź wyjeżdżają do innych państw. 

Ale do tych faktów trudno dotrzeć dziennikarzom. Testy wykonuje się w niewielkiej ilości w 

porównaniu z rozmiarem pandemii. Więc gdzie jest to zło? Ano zło jest wszędzie, we 

wszystkim. Służba zdrowia na czas pandemii powinna być najpotężniejszym resortem w 

państwie. Ale nie jest. Bez porównania gorzej działa niż policja, niż agenci różnych służb 

panowania nad narodem. Władza ma znacznie ważniejsze problemy niż pandemia, władza 

usiłuje utrzymać się przy władzy. A do wszystkiego tego doprowadził Jarosław Kaczyński, 

prezes Prawa i Sprawiedliwości, który ustala własne prawa i wyznacza własną sprawiedliwość]. 

 

AW: – Sędzia Tuleya nie będzie doprowadzony na przesłuchanie siłą – tak orzekła nowa 

Izba Dyscyplinarna Sądu Najwyższego, która w ogóle orzekać nie powinna… 

 

AW: – Pół roku w szpitalu w walce z Covidem. 

 

AW: – Władimir Putin robi krok w tył i to nie tylko w sprawie Ukrainy. To nic nowego, że 

ma pod górkę z Amerykanami. Ale mięśnie napinają także Słowacy, Litwini, Łotysze, 

Estończycy, a także Czesi. Nawalny to też problem Putina i następuje zwrot. 

 

[Putin przez lata nakręcił naród i teraz ludzie realizują siłę Rosji, są brutalni, gdzie trzeba, 

sami dokładają Nawalnemu – realizują Wielką Rosję. Teraz krok wstecz potrzebny całego 

narodu rosyjskiego, nie wystarczy krok wstecz Putina. Putin nie może hamować Wielką Rosję. 

Naród rosyjski ma w genach przemoc nad słabszymi, naród rosyjski ma w genach przekonanie, 

że istnieje, by panować nad innymi narodami, by je gnębić, poniżać – nie wyobraża sobie 

współżycia Rosjan z innymi narodami na zasadzie równości, braterskości, zwyczajnej ludzkiej 

przyjaźni. Na tę mentalność Rosjan złożyło się kilka wieków podbijania innych narodów i 



czynienia z nich pogardzanych ludzi, więzionych na Sybirze. Podbite narody musiały przynosić 

Rosjanom wielkie zyski. Rosjanie nie wykonają kroku wstecz. 

Prawdziwe dzieje Rosji zawarłem w czterotomowym opracowaniu pod tytułami: 

- Rosja – ostatnie imperium 

- Związek Socjalistycznych Republik Radzieckich – apogeum imperium 

- Rosja – odwieczne imperium 

- Rosja – początki imperium]. 

 

Andr4zej Zaucha, Moskwa: – …Rosja przerzuciła na granicę z Ukrainą dziesiątki tysięcy 

żołnierzy, w tym dwie pełne dywizje spadochronowe. Ćwiczyła działania ofensywne, tak jak 

tutaj u wybrzeży anektowanego Krymu, żeby pokazać, że świat w każdej chwili może stanąć na 

krawędzi wojny. Minister obrony Rosji wydał rozkaz – powrót do domu wojsk już się 

rozpoczął… 

 

AW: – Na klimatycznym szczycie festiwal inwestycji w klimat… 

Joe Biden: – Stany Zjednoczone nie czekają. Jesteśmy zdecydowani podjąć działania. 

Boris Johnson, premier Wielkiej Brytanii: – Redukcja emisji dwutlenku węgla o 78% do 

2035 roku. 

Angela Merkel, kanclerz Dojczlandu: – Dojczland podwoi swoje wydatki na klimat do 

poziomu 4 miliardów euro rocznie. 

Justin Trudeau, premier Kanady: – Do 2030 roku obniżymy emisję o 40-45%. 

Andrzej Duda, prezydent Polski: – W Polsce w ciągu najbliższych dwóch dekad 

zamierzamy zbudować nowy zero-emisyjny system energetyczny, dzięki czemu udział węgla 

zmniejszy się z obecnych 70% do nawet 11% w roku 2040. 

Magda Łucjan: – I tu od razu odpowiadają eksperci, że nie usłyszeliśmy nic nowego. 

 



Niektóre tytuły z tygodnika POLITYKA: 

• Przepychanka i mijanka – Budka czy Hołownia: kto poprowadzi opozycję do 

wyborów? 

• Opowieści szczepionkowe – do czytania w kolejce. Skierowanie może wystawić 

każdy lekarz. Szczepią się nawet obrotni dwudziestolatkowie, a ci, co mają 

pieniądze, idą na zastrzyk prywatnie. Narodowy program szczepień już chyba nie 

istnieje. Wszystko poszło na żywioł. 

• Nie do wymiany – Dystansując się od wojen frakcyjnych w Zjednoczonej Prawicy, 

premier Morawiecki próbuje odbudować swoją pozycję. Ostatecznie to od niego 

będzie zależeć, czy rządy PiS mają jeszcze przed sobą przyszłość. 

• Wielka zrzutka – Skąd obóz władzy bierze pieniądze i komu je daje? Zajrzeliśmy 

do najnowszego sprawozdania finansowego PiS i koalicjantów tej partii. 

• Jasno widzą czarną przyszłość – Zbuntowani. Nie lubią świata, jaki dostali od 

poprzednich pokoleń. Pełni obaw o przyszłość, ale zmotywowani, by zapracować 

na osobisty sukces. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

- Stary urwie ci jaja. 

- Widziałeś koronarografię? Musimy otworzyć. 

- Weźmy go na obserwację. 

- Trzeba utrzymać ciśnienie. Krysia, dzwoń do starego. 

- Nie ma szans. Jeszcze operacja na pompie? 

- Gdzieś ty był? 

- W domu. Gdzie miałem być w środku nocy? Co robimy? 

- Mam tu niezamykalność zastawki mitralnej. 

- Prawdopodobnie. 

- Mamy dwie opcje: albo spróbować i pomóc, albo poczekać, aż umrze. To są żyły i 

zastawki. 

  

- A gdzie jest docent Religa? 

- Jest raport z nocnego dyżuru: 23:15 pacjent z eRki we wstrząsie, zawał, plus szmer na 

koniuszku serca. 

- Zastawka. Chyba nie operował? 

 

- Zdecydował się pan operować. 

- Miałem dyżur. 

- Panie kolego. W mojej klinice… 

- Pacjent by umarł. 

- Proszę nie przerywać! 

- Nie zgodzę się z panem profesorem. 

- Pan złamał wszelkie zasady. Bez mojej zgody. W krążeniu pozaustrojowym. Nie 

wspomnę o łamaniu. 

- Musiałem przystąpić do operacji. 

- Stan pacjenta na razie stabilny. Niech pan idzie do domu odpocząć. 

 

- Dlaczego nie wstrzymał pan operacji, kiedy u pacjentki została stwierdzona atrezja 

płucna? 

- Nie było żadnej innej możliwości. 

- A kto zarekomendował? 

- Można było postąpić wielorako. 

- Na przykład? 

- Czy pacjentka miała jakiekolwiek szanse przeżycia, gdyby wstrzymał pan operację? 

- Żadnych. 

- A jaka była faktyczna przyczyna zgonu? 



- Rozkojarzenie elektryczno-mechaniczne spowodowane skrajnym uszkodzeniem serca w 

tej walce. Nie pokonaliśmy zatoru płucnego z powodu niedorozwoju łożyska płucnego. Serce 

nie podjęło pracy po usunięciu obu wad. 

- Mnie to przekonało. 

- A mnie nie. 

- Kolego. Operacja odbyła się zbyt późno. Doktor Religa nie popełnił żadnego błędu. 

W tej sytuacji należało próbować. Życie tej dziewczynki musiało być nieznośne. Każdy wysiłek 

mógł ją zabić. Dziękujemy, panie doktorze. Rozstajemy się przed komisją etyki lekarskiej. 

- Było. Jedno rozwiązanie. Które można było wdrożyć i ją uratować. 

- Może nas pan oświeci? 

- Przeszczep serca. 

[z filmu „Bogowie” – te filmy to historia Polski] 

♣ 
2021-04-24 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5649 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Na dwa tygodnie przed wyborami prezydenta Rzeszowa Sanepid rekomenduje ich 

przełożenie z powodu pandemii. Na prawicy wrze. Pęknięcie w obozie rządzącym nigdy nie jest 

tak widoczne jak to, gdzie PiS i sojusznicy wprost ze sobą walczą… 

 

PM: – Żeby Polska była bezpieczna, trzeba odbudować relacje z Unią Europejską i 

Stanami Zjednoczonymi – wzywa Platforma obywatelska i przedstawia swoją wizję polityki 

zagranicznej. Ostrzega, że Polska samotna, niesolidarna i niepraworządna jest już nie tylko bez 

znaczenia, ale i zagrożona. 

Borys Budka: – Tak samotna Polska nie była od czasów rozbiorów. [W 1939 roku Polska 

też była samotna].  Kaczyński uciął język polskiej dyplomacji i zabił polską politykę 

zagraniczną. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – PiS przejmował polską politykę zagraniczną z krzykliwym 

hasłem „wstaje z kolan!” i wyraźną rezerwą do Europy. Natychmiast zniknęły europejskie flagi 

z kancelarii premiera, a premier dawała wyraz swojej niechęci; 

Beata Szydło, ówczesny premier, wypowiedź w Sejmie z maja 2017 roku: – Europo! 

Powstań z kolan i obudź się z letargu! 

KKZ: – Od początków rządów PiS trwa z Unią w konflikcie o praworządność… Unia 

ostrzegała, wydawała noty, lecz rząd nic sobie z tego nie robił… 

Radosław Sikorski, eurodeputowany PO: – Wejście do grupy trzymającej władzę w Unii 

Europejskiej. 

KKZ: – Władza odpowiada, że to Polska w sprawach napięcia na wschodzie nadaje ton 

Europie… Tej aktywności nie widać na stronach ministerstwa spraw zagranicznych. Minister 

Rau był na początku kwietnia raz na Ukrainie. Dwa tygodnie temu rozmawiał z sekretarzem 

stanu USA. Brak informacji o innych działaniach i spotkaniach. Opozycja krytykuje brak 

zainteresowania polityką wschodnią i sojusz z pro-putinowskimi liderami. 

Borys Budka: – Polska znowu będzie pełnić rolę eksperta Unii Europejskiej. 

KKZ: – Platforma prezentując własne pomysły na politykę zagraniczną pod hasłem 

„bezpieczna Polska” wymienia wśród nich odbudowę politycznych relacji z Ameryką. I 

przypomina, że władza PiS postawiła wszystko na jedną kartę – Donalda Trumpa. Nawet wtedy, 

gdy już było wiadomo, że Trump przegrał. Prezydent, Duda, nie spieszył się z gratulacjami dla 

Joe Bidena. Nowy prezydent nie nawiązał kontaktów z polskim prezydentem od 20 stycznia – 

od trzech miesięcy. 

Radosław Sikorski, dalszy ciąg: – Priorytetem Stanów Zjednoczonych stała się ponownie 

promocja demokracji, a nie chronienie autokratów. 

KKZ: – Kontakt głowy państwa z Joe Bidenem będzie możliwy w czerwcu na szczycie 

NATO w Brukseli. Katarzyna Kolenda-Zaleska, Fakty. 

 



PM: – Ponad milion szczepionek mniej niż planowano, przyjedzie w przyszłym tygodniu 

do Polski. A szczepienia to klucz do walki z pandemią. Udowodnił to Izrael… 

 

Polska – 9 505 nowych zakażonych. 513 zgonów. 

 

Monika Krajewska: – Za sześć miesięcy wszystko zacznie się tu od nowa, bo efekty 

kampanii są imponujące. Izrael nie zanotował żadnego zgonu związanego z Covid… 

Indie – Tylko dziś 346 786 nowych zakażeń – na 1 353 milionów ludności, to chyba 

mniej niż w Polsce. 

MK: – Japończycy też odkryli swój wariant wirusa na trzy miesiące przed igrzyskami 

olimpijskimi… W Europie sytuacja wygląda nieco lepiej. Komisja Europejska zamawia miliardy 

nowych szczepionek, ale wciąż są problemy z ich dostawami… W Polsce wykonano już 10 

milionów szczepień… Amerykanie pobili swój własny rekord i mają za sobą 200 milionów 

podanych dawek… 

 

PM: – Szanuj medyka – ta akcja to głos rozpaczy zwłaszcza ratowników medycznych, 

którzy coraz częściej padają ofiarami agresji… 

 

Tvn24bis – 7 DNI - UNIA – Maciej Sokołowski 

Relacje z Rosją są coraz bardziej napięte – mówi Joseph Borelli przed spotkaniem 

unijnych ministrów spraw zagranicznych, ale Unia nie decyduje się na nałożenie nowych sankcji 

na Rosję… 

 

63 rosyjskich dyplomatów chcą wydalić Czechy. To kolejny etap dyplomatycznego sporu 

Pragi z Moskwą, który rozpoczął się, gdy czeskie służby ustaliły, że rosyjscy agenci 

odpowiadają za wybuch składu amunicji na Morawach w 2014 roku. Zginęło wtedy dwóch 

Czechów. 

 

Jak kontrolować sztuczną inteligencję? Komisja Europejska przedstawiła swoją strategię w 

sprawie, która z jednej strony ma pobudzać przemysł i poszukiwanie nowych technologii, a z 

drugiej strony zapewnić bezpieczeństwo korzystania z algorytmów. Systemy sztucznej 

inteligencji będą klasyfikowane w czterech grupach w zależności od ryzyka, jakie niosą dla 

ludzi. Im większe ryzyko, tym więcej ograniczeń. Zakazane mają być powszechne systemy 

wykrywania twarzy, oceny zachowania ludzi na podstawie danych biometrycznych albo 

niewłaściwie wykorzystującą sztuczną inteligencję zabawki dla dzieci. 

 

Dojczlandzki Trybunał Konstytucyjny zamknął sprawę Unijnego Funduszu Odbudowy 

odrzucając wątpliwości co do jego założeń. Tym samym nic już nie stoi na przeszkodzie, by 

prezydent Dojczlandu zakończył proces ratyfikacji Funduszu w tym kraju. 

 

Europejska Agencja Leków uznała, że korzyści ze szczepionki Johnson & Johnson są dużo 

większe niż ryzyko, choć EMA dopisała nietypowe zakrzepy do listy bardzo rzadkich skutków 

ubocznych, to Agencja w Amsterdamie nie zapaliła czerwonego światła. 

 

Dodatkowych 100 milionów szczepionek firmy Pfizer zamówiła Komisja Europejska, 

zwiększając tym samym planowane dostawy do 600 milionów dawek w tym roku. Jednocześnie 

Unia nie skorzystała z opcji zakupu dodatkowych 100 milionów dawek produktu AstraZeneca, 

bo koncern do tej pory dostarczył jedynie nieco ponad 30 milionów dawek z zamówionych 300 

milionów. 

 

Nie zdążyliśmy powiedzieć o powstaniu piłkarskiej superligi, bo liga przestała istnieć 

w ciągu 48 godzin od momentu, gdy 12 europejskich klubów podpisało umowę w sprawie jej 

utworzenia. Protesty kibiców, polityków i samych piłkarzy doprowadziły do tego, że kolejne 

kluby założycielskie wycofały się z pomysłu. 

 



Na dzień przed rozpoczęciem w Waszyngtonie międzynarodowej konferencji o klimacie 

unijne instytucje dogadały się co do nowego prawa klimatycznego. Zgodnie z porozumieniem 

między przedstawicielami Parlamentu i Rady, czyli unijnych państw, cel redukcji emisji do 2032 

roku został podniesiony do 55%... Teraz realizację celów klimatycznych ma pilnować nowa 

instytucja – to Europejska Naukowa Rada Doradcza do spraw Zmian Klimatu. W skład wejdzie 

15 ekspertów z różnych krajów, którzy mają zająć się kontrolą tego, jak Unia radzi sobie z 

wypełnianiem zobowiązań w ramach porozumienia paryskiego. A sam cel neutralności 

klimatycznej do roku 2050 nie będzie już tylko deklaracją dobrej woli, ale zostanie zapisany w 

prawie. 

 

Cytat tygodnia: 

„Od teraz każda nowa propozycja zmian w prawie będzie musiała być zgodna 

z celem neutralności klimatycznej. Czy to nowy budżet, czy reformy sektora 

transportowego, czy energetycznego, teraz zgodnie z prawem wszystkie przepisy 

będą musiały prowadzić do celu neutralności.” 

 

Aby przepisy weszły w życie, muszą być jeszcze formalnie zaakceptowane przez cały 

Parlament i całą Radę. Ale nocne porozumienie i zapisanie prawa neutralności klimatycznej to 

ważny sygnał płynący z Europy, wzmacniający głos Unii w międzynarodowych dyskusjach o 

klimacie. To, co może pomóc w osiągnięciu celów klimatycznych, to zalesienie w Unii. W tym 

tygodniu zakończyły się publiczne konsultacje w sprawie nowej unijnej strategii dotyczącej 

lasów, którą wkrótce ogłosi Komisja. A my przy okazji sprawdzimy, ile tych drzew jest w 

państwach Unii – to nasza statystyka tygodnia. 

 



Lasy pokrywają 39% powierzchni Unii. 

Dane w % 

Finlandia – 66% Bułgaria – 35% Grecja – 30% 

Szwecja – 63% Chorwacja – 34% Rumunia – 29% 

Słowenia – 61% Luksemburg – 34% Belgia – 22% 

Estonia – 54% Czechy – 34% Węgry – 22% 

Łotwa – 53% Litwa – 34% Cypr – 19% 

Austria – 46% Dojczland – 32% Dania – 15% 

Słowacja – 39% Italia – 32% Irlandia – 11% 

Hiszpania – 37% Francja – 31% Holandia – 10% 

Portugalia – 36% Polska – 30% Malta – 1% 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

Opéra chanté en deux actes de 

Wolfgang Amadeus Mozart 

Filmé au Festival de Glyndebourne 

Livret de – Emanuel Schikaneder 

Direction musicale – Ryan Wigglesworth 

Mise en scène, décors et costumes – Barbe & Doucet 

Création et animation marionnettes – Patrick Martel 

Tamino – David Portillo [tenor] 

Pamina – Sofia Fomina [sopran] 

Sarastro – Brindley Sherratt [bas] 

Papageno – Björn Bürger [tenor] 

La Reine de la nuit – Caroline Wettergreen [sopran koloraturowy] 

Monostatos – Jörg Schneider [bas – baryton] 

The Glyndebourne Chorus 

Orchestra of the Age of Enlightenment 

MEZZO 

♣ 
2021-04-25 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5649 

Tvn24bis – Fakty – Piotr Marciniak 

Po wielu tygodniach otwartej walki, stawiania zarzutów i podkreślania różnic, 

podstawiania nogi w Sejmie, próba wysadzenia z siodła i przy złośliwościach lider… 

Jakub Sobieniowski: – Kryzys w obozie rządzącym objawia się też tak, nawet pytanie 

o termin spotkania: Kaczyński, Gowin, Ziobro stanowi kłopot… 

 

PM: – Oskary w cieniu pandemii. 

 

PM: – Od jutra obluzowanie obostrzeń w 11 województwach. Najmłodsi pójdą do szkoły, 

a wszyscy będą się mogli ostrzyc. 

 

Polska – 7 219 nowych zakażonych. 193 zgony. 

 

PM: – Niepokoi zapowiedź, że będzie mniej szczepionek. 

Magda Łucjan: – …Najmłodsze dzieci z klas 1-3 wracają do nauki w stylu hybrydowym, 

czyli raz w szkole, raz w domu on line. U dzieci i rodziców radość. 

Paweł Grzesiowski, doktor, ekspert Naczelnej Rady Lekarskiej do spraw pandemii Covid-

19: – Przecież mamy jeszcze doświadczenia w tym zakresie z poprzednich prób i zawsze 

kończyło się to w ten sam sposób. [To znaczy? Może skończy zdanie w następnej wypowiedzi], 

PG, dalszy ciąg: – W Polsce trwa trzecia fala i my w ten sposób uruchamiamy nowy 

strumień… W każdej chwili możliwy jest wzrost zachorowań i pojawienie się czwartej fali. 



MŁ: – W ramach tego minimalnego odmrożenia w tych samych 11 województwach będzie 

można też pójść do fryzjera bądź kosmetyczki… Niestety, w najbliższych tygodniach tempo 

szczepień może spaść. W Łodzi jutro miały ruszyć trzy punkty szczepień populacyjnych, nie 

ruszy żaden. W najbliższym tygodniu zostanie odblokowana możliwość rejestracji na 

szczepienia dla roczników od 1974 do 1985. 

 

PM: – Krystyna Pawłowicz stanęła na czele składu sędziowskiego Trybunału 

Konstytucyjnego, który w środę ma orzec, czy Polska powinna respektować decyzje 

zabezpieczające Unijnego Trybunału Sprawiedliwości… 

 

PM: – Starsi umierają, młodsi się bawią, bo nie czują się tak zagrożeni, bo nie wierzą 

w pandemię albo po prostu się nudzą. Setki osób spędzają szalone noce w rzekomo zamkniętych 

klubach, pokazał to Superwizjer, 

Dariusz Łapiński: – Nikt nie zachowuje dystansu. Nikt nie nosi maseczek. Na parkiecie 

dobrze bawi się kilkaset osób… 

- W ten weekend miało się odbyć z pięć, sześć dużych imprez w Warszawie… 

DŁ: – Informacje o nich najczęściej przekazywane są na zamkniętych fejsbukowych 

grupach. 

- No to bez hasła cię nie wpuszczę, bo tu jest impreza tylko na hasło. 

DŁ: – Wszystko to w okresie, gdy z powodu pandemii umiera po kilkaset osób dziennie… 

Niektórzy organizatorzy szukają pozorów legalności. Ten bramkarz za 20 złotych sprzedaje bilet 

na warsztaty szycia maseczek. Oczywiście w środku najzwyklejsza klubowa impreza. 

- W jakim celu? 

- Udajemy się na imprezę. 

- Na strajk przedsiębiorców, prawda? 

- Na strajk przedsiębiorców. 

- Mam dla panów kilka informacji. Lokal działa na potrzeby spotkania partyjnego strajku 

przedsiębiorców. Tu są deklaracje członkowskie. Chowacie to sobie do kieszeni. W razie czego, 

jak ktoś was będzie niepokoił, pokazujecie, że byliście na spotkaniu partyjnym, a takie spotkania 

mogą się teraz odbywać. 

DŁ: – Przy bramie prowadzącej do jednego z takich drzwi stoi policyjny radiowóz. 

Funkcjonariusze nie reagują na wchodzących do kamienicy ludzi. 

- A jakim cudem wy tu macie otwarte, jak tam policja stoi przed wejściem? 

- Bo oni są tylko od ambasady, oni pilnują tylko ambasady. 

DŁ: – W jaki sposób policja interweniuje? 

- Co się dzieje? 

- Ta policja tylko robi pokazówkę, bo musi to zrobić. Ale za chwileczkę wrócimy do 

zabawy. 

- Tu nie wejdą. 

- A próbują? 

- Czasami tak, ale my ich nie wpuszczamy. Stoją pod drzwiami pięć, dziesięć minut. 

Mamy swoich adwokatów, mamy swoich prawników. I w razie czego wykonuję telefon 

i prawnik z adwokatem za dziesięć minut są. 

DŁ: – Co na to policja? Dziś odmówiła komentarza do przedstawionych w reportażu 

Superwizjera nagrań. 

 

PM: – Gwałtownie rosną opłaty za wywóz śmieci. Samorządowcy apelują, by te koszty 

podzielić, by za utylizację opakowań płacili też producenci… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 
 
Tych lat nie odda nikt 
Tych lat nie odda nikt 
Gdy swoją drogą ja chodziłam 
Swoją drogą ty 
Gdy słowa tłumił żal 



Gdy oczy ściemniał gniew 
Gdy drażnił muzyki dźwięk 
I nocnych ptaków śpiew 
Tych lat straconych lat 
Nie odda nam już nikt, 
Nikt nam nie odda pięknych 
Nocy ani dni 
Tych zmierzchów pełnych barw 
I tych wiosennych burz 
Gdy wiatr zgina drzewa 
Gdy wiruje złoty kurz 
Najcichszych kilku chwil 
Nim ptaki zbudzi świt 
I gwiazd które spadły w dół 
Nie odda nam już nikt 

Tych lat nie odda nikt 
Tych lat nie odda nikt 
Nie powracajmy już do dawnych nocy ani dni 
Wyrzućmy z serca żal 
Uciszmy nagły gniew 
Witajmy muzyki dźwięk 
I nocnych ptaków śpiew 
Tych… 

Warszawa 

T.Love 
Za oknem zimowo zaczyna się dzień 
Zaczynam kolejny dzień życia 
Wyglądam przez okno, na oczach mam sen 
A Grochów się budzi z przepicia 
Wypity alkohol uderza w tętnice 
Autobus tapla się w śniegu 
Zza szyby oglądam betonu stolicę 
Już jestem na drugim jej brzegu 
Gdy patrzę w twe oczy, zmęczone jak moje 
To kocham to miasto, zmęczone jak ja 
Gdzie Hitler i Stalin zrobili, co swoje 
Gdzie wiosna spaliną oddycha 
INSTRUMENTAL 
Krakowskie Przedmieście zalane jest słońcem 
Wirujesz jak obłok, wynurzasz się z bramy 
A ja jestem głodny, tak bardzo głodny 
Kochanie, nakarmisz mnie snami 
Zielony Żoliborz, pieprzony Żoliborz 
Rozkwita na drzewach, na krzewach 
Ściekami z rzeki kompletnie pijany 
Chcę krzyczeć, chcę ryczeć, chcę śpiewać 
Gdy patrzę w twe oczy, zmęczone jak moje 
To kocham… 

Jej portret 

Bogusław Mec 
Bo tego nie wiesz nawet sama Ty 
W tańczących wokół szarych lustrach dni 
Rozbłyska Twój złoty śmiech 
Przerwany w pół czuły gest 
W pamięci składam wciąż 
Pasjans z samych serc 
Naprawde jaka jesteś, nie wie nikt 
To prawda, niepotrzebna wcale mi 



Gdy nie po drodze będzie razem iść 
Uniosę Twój zapach snu 
Rysunek ust, barwę słów 
Niedokończony, jasny portret Twój 
Uniosę go, ocalę wszędzie 
Czy będziesz przy mnie, czy nie będziesz 
Talizman mój, zamyśleń nagłych Twych i rzęs 
Obdarowany Tobą miła 
Gdy powiesz do mnie kiedys: "Wybacz" 
Przez życie… 

[z filmu „#wszystkogra” – te filmy to historia Polski] 

♣ 
2021-04-26 poniedziałek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5565 

Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 

 

Polska – 3 451 nowych zakażonych. 22 zgony. 

 

DR: – Jeśli to krok powrotu do normalności, to krok niewielki i na ograniczoną skalę. W 

11 województwach delikatne zmniejszanie obostrzeń, [Znamy]. 

 

DR: – Spotkanie się odbyło i to już jest sukces, bo trzej koalicjanci od dawna nie mają 

jednej wizji rządzenia. 

[Trzej koalicjanci mają wielkie animozje osobiste i aby je zasłonić, mają różne wizje 

rządzenia. Kaczyński publicznie lekceważył Gowina, a tego nie można darować. Kaczyński 

próbował pozbawić Gowina partii, a po tym wrogość panów do siebie pozostała. Ziobro kreował 

się na następcę Kaczyńskiego, ale Kaczyńskiemu to nie odpowiadało i nie zgodził się na powrót 

Ziobry do PiS-u. A tak przetrąconej swojej kariery Ziobro nie może strawić. Jak bardzo 

wynaturzonym trzeba być człowiekiem, aby tak bardzo nienawidzić i tak niszczyć najbliższych 

współpracowników, swych koalicjantów]. 

DR: – W jednym się zgodzili – nadal chcą rządzić. Nowe porozumienie programowe ma 

być szansą na przetrwanie do wyborów. O tych przedterminowych na razie zgody nie ma, o 

zgodzie w sprawie unijnych pieniędzy też nie. 

Krzysztof Skórzyński: – To jest jedyny uczestnik [Gowin] tajnego spotkania, który dziś 

zabrał głos. Nie było wspólnych oświadczeń nie mówiąc już o uściskach dłoni. 

Gowin: – Trzeba zweryfikować program. W najbliższych dniach spotkamy się ponownie, 

żeby ustalić takie priorytety. 

KS: – …Jarosław Gowin miał ponownie zażądać od prezesa PiS-u dymisji ministra 

i wiceministrów za to, że poparli bunt przeciwko Gowinowi w Porozumieniu – dymisji do dziś 

nie ma. Zbigniew Ziobro zaś dalej podtrzymuje, że Solidarna Polska nie poprze w Sejmie 

Funduszu Odbudowy Unii Europejskiej. Paradoksalnie o złych relacjach w rządzie świadczy to, 

że wkrótce ma powstać katalog [projektów] ustaw, które godzą się poprzeć wszystkie trzy partie 

do końca kadencji. Gdyby relacje były przynajmniej poprawne, takie katalogi by nie 

powstawały, bo koalicja głosowałaby zgodnie, a powstają ledwie pół roku po rekonstrukcji 

rządu, która miała pogodzić koalicjantów. [No, nie. Rekonstrukcja rządu miała pokazać i 

pokazała koalicjantom, że nie mogą się równać z potężnym PiS-em]. 

KS: – Spór, który od miesięcy paraliżuje rząd, rozgrywa się w czasie czarnego kwartału 

dla Polaków, najgorszego od lat i nie jest to przesada – Polska jest aktualnie tu na samym dole 

europejskiego zestawienia nadmiarowych zgonów. Do tego (w okresie styczeń – marzec 2021 

urodziło się 83 tysiące Polaków, a zmarło 139 tysięcy). Wiele schorzeń nie było leczonych przez 

miesiące, bo blokowano planowane zabiegi i to dziś całemu rządowi powinno spędzać sen z 

powiek. Wreszcie w samym centrum rządowego konfliktu jest minister, wicepremier od 

odmrażania gospodarki, a rząd od miesięcy spiera się o unijne pieniądze, bez których Polskę 

czeka potężny kryzys. 



[Więc co? Naród ma pokazać swoje nadrzędne prawo i rozwalić siłą obecną władzę, by 

wrócić do demokracji? Innej pokojowej metody nie ma? Może znajdzie się drugi Wałęsa? 

A może Strajk Kobiet zaprowadzi porządki w naszym kraju? Przecież nie możemy trwać w tym 

marazmie jeszcze trzy lata do terminu wyborów, bo Kaczyński zdąży narozrabiać jeszcze dużo]. 

 

DR: – …w Polsce przekroczyliśmy 10 milionów 300 tysięcy wykonanych szczepień. 

 

DR: – …inna gala oskarowa – tylko statuetki niezmienne… 

 

Skierowanie do szpitala, poradni specjalistycznej 

Marian Sokołowski 

Zaćma starcza jądrowa – do operacji. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

From the 

Royal Opera House 

Covent Garden, London 

Madama Butterfly 

Japanese tragedy in tree acts 

Music – Giacomo Puccini 

Libretto – Giuseppe Giacosa and Luigi Illica 

Based on the story Madame Butterfly by John Luther Long 

An 

d the play Madame Butterfly by David Belasco 

conduktor – Antonio Pappano 

B. F. Pinkerton – Marcelo Puente 

Goro – Carlo Bosi 

Suzuki – Elizabeth Deshong 

MEZZO 

♣ 
2021-04-27 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5613 

Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 

Sojusz rządu z Lewicą, który Platforma nazywa haniebnym dilem i zdradą. Negocjacje nie 

były długie, a warunki nie były zaporowe. Będzie TAK Lewicy dla pieniędzy z Unii, więc NIE 

ziobrystów przestaje być problemem. Racja stanu, a stan opozycji, o tym: 

Krzysztof Skórzyński: – Lewica jeszcze przed rozpoczęciem negocjacji z rządem miała 

gotową odpowiedź na pytanie: Dlaczego zamierza w ogóle te negocjacje prowadzić? 

- Czy to wyreżyserowane spotkanie przez premiera? 

Biedroń: – Potrzebne pieniądze dla Polek i Polaków. 

Czarzasty: – Idziemy po pieniądze dla Polski. 

KS: – To nie były długie i wyczerpujące negocjacje. Nawet mówiąc o ich wynikach po 

półtorej godziny rozmów, najpierw premier, potem politycy Lewicy mówili używając dokładnie 

tych samych słów: 

Biedroń: – Rząd zaczął rozmawiać z opozycją na temat największego planu Marshalla. 

Morawiecki: – Akt prawny o skali historycznej, dlatego mogę porównać go do planu 

Marshalla. 

KS: – Głos Lewicy, to było marzeniem rządu, prawdopodobnie uratują unijny budżet, bo 

po sprzeciwie Zbigniewa Ziobry PiS w tej sprawie straciło większość. Ale nie były to głosy 

oddane za darmo. Lewica postawiła warunki: 

Czarzasty: – Będziemy z tego naprawdę zadowoleni. 

KS: – Warunek pierwszy brzmi mgliście, bo rząd, który poległ na programie mieszkanie 

plus, mówi, że z unijnych euro wreszcie je wybuduje: 

75 tysięcy mieszkań „na wynajem” 



850 milionów euro na szpitale powiatowe 

30% funduszy dla samorządów 

300 milionów euro dla poszkodowanych branż dotkniętych pandemią 

KS: – Lewica zażądała, by PiS pokazało precyzyjny plan wydatków i by jakieś niezależne 

ciało (komitet monitorujący) te wydatki miało na oku. Rząd się na to zgodził po negocjacjach z 

Lewicą i tylko z Lewicą. 

Sienkiewicz: – Uważamy, że dzisiaj Lewica zdradziła opozycję. 

KS: – Mówienie o zdradzeniu opozycji, to i tak nie było to najmocniejsze, co po 

negocjacjach z PiS-em usłyszeli politycy Lewicy od Koalicji Obywatelskiej. To był szturm na 

wiele głosów. 

[Już dawno Koalicja Obywatelska powinna wciągnąć do swej koalicji Lewicę. Okazało 

się, że nawet PiS nie brzydzi się tak Lewicą, jak Lewicą brzydzi się Koalicja Obywatelska]. 

KS: – Tu warto dodać, że Platforma także przedstawiła swoje warunki poparcia unijnego 

funduszu, ale rząd rozmawiał tylko z Lewicą i tylko z nią zawarł umowę [świadomie wbijając 

klin w potencjalny sojusz opozycji]. 

Sienkiewicz: – Mamy nadzieję, że przywódcy Lewicy ochłoną i wycofają się z tego 

haniebnego dilu. 

Zgorzelski, PSL: – Lewica po prostu za to bardzo wysoką cenę może zapłacić. 

Biedroń: – Można tupać, można się obrażać, ale można budować mieszkania. 

KS: – Koalicja Obywatelska po wyłamaniu się Lewicy ma problem, po pierwsze dlatego, 

że głosowania przeciw unijnemu budżetowi mógłby nie zrozumieć pro-unijny elektorat. Po 

drugie dlatego, że Koalicja Obywatelska jest zakładnikiem swoich własnych deklaracji, takich 

sprzed kilku tygodni: 

Borys Budka 

„(…) dzisiaj, gdy słyszę głosy niektórych komentatorów, którzy mówią, że to jest 

szansa, by zagrać na nosie PiS-owi i doprowadzić do upadku rządu, dzięki 

głosowaniu przeciwko temu funduszowi, to burzy się we mnie krew. Są granice 

politycznego wyrachowania”. 

KS: – Tyle że wtedy Koalicja Obywatelska miała jeszcze szanse negocjować z rządem 

warunki poparcia unijnego budżetu. Po dzisiejszej decyzji Lewicy rząd kolejnych rozmów już 

nie musi prowadzić. Może sobie pozwolić na to: 

Morawiecki: – Nie wyobrażam sobie, żeby również posłowie Platformy Obywatelskiej 

mogli głosować przeciw tej ustawie, gdyż byłoby to głosowanie przeciw Polsce. 

KS: – Koło Szymona Hołowni też zapowiedziało, że poprze unijny fundusz odbudowy. 

Krzysztof Skórzyński, Fakty. 

 

Polska – 5 709 nowych zakażonych. 460 zgonów. 

 

DR: – Cel – 22 miliony minimum – tyle dorosłych Polaków musi się zaszczepić, żebyśmy 

mogli zbiorowo odetchnąć z ulgą. Na razie mamy 2,5 miliona i zdaje się, łapiemy lekką 

zadyszkę, więc zdecydowanie potrzeba nowego dopingu. Do przekonania spora grupa tych, 

którzy choć już mogą, szczepić się nie chcą. 



Iwona Hartwich, KP, KO: – Ja oczekuję od tego rządu, od pana Morawieckiego tak 

naprawdę trochę człowieczeństwa i tak naprawdę przyzwoitości, wyjścia chociaż na koniec 

i powinni przeprosić za to, że te osoby [niepełnosprawni] do tej pory od wielu miesięcy nie są 

zaszczepione. 

Marek Nowicki: – …Szef kancelarii prezesa rady ministrów tłumaczył, że za dwa tygodnie 

już wszyscy pełnoletni Polacy dostaną skierowanie na szczepienia… Przeciwnicy szczepień 

[stanowią 18%] i osoby niezdecydowane [37%] stanowią aż 55% badanych. Dobra informacja 

jest taka, że większość tej grupy (37%) to nie przeciwnicy szczepień, tylko osoby 

niezdecydowane. To oni ostatecznie rozstrzygną, czy osiągniemy odporność zbiorową, bo 

kolejki tych przekonanych, którzy chcą się szczepić, szybko znikną. 

[Skąd taki pomysł, skoro nadal nie otrzymujemy zapowiedzianej ilości szczepionek?] 

Pod respiratorami walczy o życie ponad 3 tysiące osób. Marek Nowicki, Fakty. 

 

Gowin: – [wiele zapowiedzi – zobaczymy realizację] 

 

DR: – …NIK potwierdza, jest raport, udowadnia w nim dowody na winę premiera. 

Wybory kopertowe były organizowane pod naciskiem [Kaczyńskiego] i z pominięciem 

ekspertyz prawnych. Mateusz Morawiecki jest za to odpowiedzialny… [to jest przeciek do 

portalu Onet.pl] 

 

DR: – …Pol and Rock festiwal po 16 latach żegna się z Kostrzynem nad Odrą. Czas na 

Makowice - Płoty, ale to nie jest przeprowadzka na stałe… 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

26 października 1944, Londyn 

Wojna wciąż się kotłowała, dogorywając na wielu frontach Europy i nie tylko Europy,, a 

profesor Leon Rosenblatt ot, postanowił chodzić do dentysty. Jesień w Londynie czterdziestego 

czwartego roku była piękna, przejrzysta i rozsłoneczniona. Nad ulicami zwieszały się gałęzie 

drzew ciężkie od czerwieniejących już liści, komponujących się ładnie w lekko pordzewiałą 

Queen’s Gate, przez którą profesor wszedł do Hyde Parku. Królewskie insygnia, widniejące na 

bramie, dodawały rangi temu miejscu. Gdy ją przekroczył, natychmiast ogarnęło go uczucie, że 

jest być może w mikroskopijnym, z pewnością jednak zupełnie innym świecie. Mimo wojennej 

ewakuacji pełno tu było niań z dziećmi, flirtujących par, wyfiokowanych staruszek i 

stetryczałych dżentelmenów. Mały raj. 

Jak nie tak dawno temu przecież Krakowskie Planty. 

Dzieliło go jednak od nich nie tylko morze, ale i czas. Czas, który, jak Leon świetnie 

z tego zdawał sprawę, przeminął bezpowrotnie, zmienił Planty teraz – i pewnie już na zawsze, 

tak jak i cały kraj. Ojczyznę. 

Jerzy Zakrosymski, tak dla Anglików zwał się obecnie dentysta, został polecony 

Rosenblattowi przez Tony’ego Ashbourne’a, współpracownika z Instytutu Courtaulda. 

Gabinet lekarski mieścił się na tyłach Hyde Parku, przy Green Street pięćdziesiąt jeden, w 

typowo angielskim domiszczu z czerwonej cegły i kamienia. Okazały budynek musiał zostać 

wzniesiony pod koniec dziewiętnastego wieku i zapewne, wnioskując z wystroju wnętrz, był 

pomyślany jako inwestycja, a nie rezydencja właściciela. Podczas pierwszej wizyty 

Zakroczymski opowiedział Leonowi obszernie, jak to od razu, gdy tylko z armią Sikorskiego 

wylądował na angielskim wybrzeżu, postanowił nie bawić się już w wojenkę, tylko przede 

wszystkim nostryfikować dyplom i zostać dentystą – tak jak przed wojną w Rodzinnym 

Poznaniu. Prawie trzy lata zajęło mu dokształcenie się, a później załatwienie formalności 

i w końcu otworzył wymarzony gabinet – co prawda na spółkę z niejakim Bielawą, ongiś ważną 

figurą w spółkach naftowych Drohobycza i nie tylko, ale lepsze pięćdziesiąt procent w dobrym 

biznesie niż sto w złym. 

Włodzimierz Bielawa też przybył do Londynu z generałem Sikorskim, ale miał na tyle 

komfortową sytuację, że zawsze wierzył wyłącznie bankom szwajcarskim i wszystko, co tylko 

zarobił w miłej ojczyźnie – a było tego sporo – przelewał na konto zagraniczne. Paskudny brak 

patriotyzmu nie został ukarany, wprost przeciwnie. Bielawie udało się przeżyć nieudolne 



dowództwo generała Dąba w kampanii wrześniowej, a potem dostać się do owych kont już 

w Londynie. Przedstawił ofertę współpracy poznanemu na barce ewakuacyjnej 

Zakroczymskiemu i odtąd dzielnie walczyli razem, obecnie z brytyjską biurokracją. W końcu 

załatwił wszystkie zezwolenia i tak oto zostali współwłaścicielami świetnie zlokalizowanego, a 

już niebawem też świetnie prosperującego gabinetu. Zwrot inwestycji stał się kwestią czasu – 

miejscowi Polacy wszak zęby leczyć musieli, a najprościej było u Zakroczymskiego, z którym 

bez trudu mogli się porozumieć. 

Leon nie miał problemów językowych, ale polecenie Ashbourne’a zadziałało na zasadzie: 

obejrzyjmy i tego krajana, jak sobie radzi. To, że polecał go Anglik, oczywiście stanowiło 

dodatkowy walor. Komuś się udało – i to stosunkowo szybko. Po przeszło trzech latach pobytu 

na wyspie profesor miał serdecznie dość rodaków, którym się nie udało. Ich swary i kłótnie go 

mierziły, choć rozumiał, że sytuacja polityczna musi wszystkim działać na nerwy. Teraz nie było 

już żadnych wątpliwości, że zostali sprzedani. Ot tak, po prostu. 

Granda, tak mówili wszyscy Polacy w kawiarniach i klubach, domach i urzędach, a przede 

wszystkim ci w garnizonach. Tyle lat walczyliśmy ramię w ramię z koalicjantami – nadal 

walczymy i giniemy na wszystkich frontach – a Angole bez cienia sentymentu rzucili nas na 

pożarcie Rosjanom. Taka była powszechna opinia i Leon w całej rozciągłości z nią się zgadzał. 

Rok temu wybuchło na krótko powstanie w warszawskim getcie, wiedział, że nie miało 

żadnych szans, ale stanowiło znak, symbol, było więc ważne. Teraz zaś wykrwawiła się 

Warszawa, samotna w boju. 

Ale w londyńskim parku panował spokój, nie dostrzegało się żadnych śladów wojny. 

Dzieci biegały jak zawsze, bawiąc się w sobie tylko znane gry. Matki i bony siedziały w 

ławkach, czytając, szydełkując i obserwując podopiecznych znad książek i robótek. Starszy 

dżentelmen przeglądał „Timesa”, wyprostowany na ławce jak podczas musztry. Ani chybi 

emerytowany wojskowy, pomyślał Leon, przenosząc wzrok na kobietę w modnym płaszczu, 

która karmiła kaczki w stawie. Spokojny banał jesiennego dnia. Złudny, bo Londyn wciąż 

nękały bombardowania, raz słabsze, raz mocniejsze. 

Leon już się przyzwyczaił i rzadko szedł do schronu, robił to tylko wtedy, gdy miał 

wrażenie, że bomby wybuchają tuż-tuż. Co rano wstawał i maszerował do swojego biura, gdzie 

rzetelnie pracował nad inwentaryzacją utraconych dzieł sztuki i notował wszystkie napływające 

na ich temat informacje, a potem spotykał się na mieście z angielskimi partnerami. Regularnie 

bywał też w bibliotece, by ze szczętem nie zgłupieć, a także na tak zwanym Straconie, czyli w 

siedzibie rządu przy Stratton Street, choć swoje wizyty w tym miejscu uważał za czas stracony, 

tak niewiele można już było tam zdziałać. Teraz zaś, późnym popołudniem, spokojnym 

spacerowym krokiem przeszedł przez kolejną bramę parku i znalazł się na Green Street. Domy 

stały tutaj równo jak pod linijkę, ład przestrzenny był perfekcyjny. Leon pożałował, że tak 

trudno doszukać się go w Polsce. 

Nawet dalie, pomyślał, patrząc na kwiaty rosnące w równych rzędach za metalową 

balustradką, nawet one ustawiły się w równym szyku. A jakie przecudowne kolory, takie… 

Przez moment szukał właściwego słowa: nieoczywiste. Brąz lekko rozbielony, podobnie 

czerwień i żółć. Zaiste ulica jak z Conans Doyle’a: dziewiętnastowieczna. Sielankę zakłócały 

nieco worki z piaskiem, leżące tu i ówdzie przy posesjach, ale gdy się człowiek do nich 

przyzwyczaił, po prostu ich nie zauważał. 

Miał wolne popołudnie i postanowił racjonalnie je wykorzystać na wizytę u dentysty, jako 

że coś niepokojącego działo się z jego górną czwórką. Pobolewała z każdym dniem coraz 

bardziej. Jak przystało na prawdziwego mężczyznę, profesor nie lubił jęczenia, ale jęczeć wszak 

musiał, no bo, psiakrew, bolało. 

Jerzy Zakroczymski przywitał profesora jak zwykle życzliwie. Dentysta był wysokim, 

chudym mężczyzną o wyraźnie semickich rysach. 

W Polsce albo Francji spotkałby ich obu marny los. Tutaj Zakroczymski, ubrany w 

brązową tweedową marynarkę, widoczną spod lekarskiego fartucha, wyglądał nader nobliwie. 

Iście angielski wąsik, podobny do tego, jaki nosił generał Montgomery, a za nim generał Anders, 

dodawał mu miejscowego sznytu. Gdyby tylko zamiast dentystycznych kleszczy ekstrakcyjnych 

trzymał w ręku trzcinkę, tak charakterystyczną dla angielskich oficerów, byłby idealnym 



Brytolem. Tylko to nazwisko, Zakroczymski… Zatem lekko je przystosował do miejscowej 

wymowy, by tubylcy zanadto nie łamali sobie języka. 

- Pan planujesz mnie rwać? – zaniepokoił się Rosenblatt. 

- A Bóg broń, panie profesor, gdzieżby tam! Zakroczymski odłożył kleszcze na szklany 

stoliczek i sięgnął po lusterko. 

Leon śledził każdy jego ruch. 

- Popatrzymy tylko. – Zajrzał pacjentowi do jamy ustnej, nie przestając mówić: – No to 

wypuścili naszych, co, panie Leon? W maliny nas wypuścili. 

Rosenblatt zamruczał w odpowiedzi. Usta miał pełne śliny. Mógł tylko gapić się na dość 

imponujące zakola pochylonego nad nim lekarza. 

- Wybiją ich co do jednego! – zawyrokował dentysta, wyjmując lusterko. – Widać 

niewielki ubytek. Pan profesor przepłuka. 

Przepłukał więc, szczęśliwy, że choć na chwilę może odpocząć od krępującego 

rozdziawienia, jak to określał Zakroczymski, jamy ustnej. 

- Otworzyć, szerzej! – Doktor sięgnął najpierw po gruszkę, psiknął, żeby osuszyć ząb 

i dziąsło, a potem wziął do ręki linkę maszyny borującej. Błysnęło wiertło i Leon natychmiast 

się skulił. 

- Jak już nas tam, w Polsce, wytłuką do imentu, to nie będzie do kogo wracać – dyszał mu 

w nos Zakroczymski. Prawą nogą naciskał pedał napędzający maszynę borującą. – I jak pan 

myślisz, komu to powstanie było na rękę? Wszystkim. A że szanse znikome, to i cóż, kto by się 

tymi młodymi przejmował. No, sam pan powiedz. Anglicy kupili sobie czas, podobnież 

Rosjanie. 

Przerwał na moment, psiknął na dziąsło Leona kolejną porcję środka wymrażającego 

i kontynuował narrację w błogim przeświadczeniu, że może tak do woli. I bez końca… 

- Ci Ruscy jeszcze zadowoleni, że kraj sam się oczyścił z tych, co i na nich by poszli jak w 

dym, a nas, rzecz jasna, kontenci, chwilowo okazali siłę, a przy okazji zademonstrowali, że w 

kraju stoją za nimi rzesze zdesperowanych i bitnych obywateli. Są w centrum uwagi tutaj choć 

przez moment. A ci młodzi, Boże słodki… – Wzniósł oczy do nieba. – Poszli jak te baranki na 

rzeź, pewnie też w końcu zadowoleni, że wreszcie mogli tym przeklętym Szkopom przywalić. 

Pan wypluje, panie Leon. 

Ten posłusznie wypluł ślinę do umywalki i wypłukał usta, a potem skomentował: 

- Taki happy end? Pan powiada, panie Jurku? Ale ci tutaj z Rządu Narodowego, już nie 

będą mieli do kogo wracać, kim rządzić. Rosjanie rękami Niemców wymordowali najlepszych 

spośród nas, Polaków i Żydów. Cała jedna generacja idzie na stos. 

- A czy to dla nas pierwszyzna, panie profesorze? Co było w roku sześćdziesiątym trzecim 

[1863], mój dziad wtedy walczył w powstaniu, a w dwudziestym [1920] roku ojciec szedł na 

bolszewika. Dziada Ruskie rąk pozbawiły, odrąbali mu je po prostu, za pomoc powstańcom, to 

przy następnej okazji mój ojciec niejednego bolszewika zatłukł w rewanżu. I przeżył. Proszę 

znów otworzyć szanownemu panu usta… – Zakroczymski powiedział to z niekłamaną 

przyjemnością, lubił sobie z profesorem co nieco poszucić (pożartować, rusycyzm), jak mawiał. 

Trochę mu tej specyficznej żydowskiej polszczyzny tutaj brakowało. A obu im sprawiała frajdę. 

Leon uśmiechnął się, westchnął lekko i wygodnie usadowiwszy w fotelu przymknął oczy, 

by nieco odprężyć i nie słuchać Zakroczymskiego czy Zakrosymskiego. 

Nie będzie inteligencji, pomyślał, nie będzie ziemiaństwa. Nie będzie też w końcu Żydów. 

Niewykształconymi masami łatwo się rządzi. 

Jeżeli przeżyje i wróci do kraju, okaże się, że to zupełnie inne miejsce, uznał. 

[Manula Kalicka, „Jej drugie życie” – te książki to też historia Polski] 

♣ 
2021-04-28 środa 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5811 

Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 

Fala opada, nadzieja rośnie. Wraca normalność. Krok po kroku. Pod koniec maja wszyscy 

uczniowie będą w szkołach, wszystkie sklepy będą otwarte… 

[Dopiero koniec kwietnia. Poczekajmy do połowy maja z takimi zapowiedziami]. 



 

DR: – CBA w domu syna Mariana Banasia. To żaden odwet – przekonuje premier… 

Marian Banaś, prezes Najwyższej Izby Kontroli: – To przypomina czasy bolszewickie, 

kiedy po ogłoszeniu stanu wojennego, za to, że byłem patriotą, wiernym Polsce i Solidarności, 

zostałem aresztowany i skazany. To w czystej postaci państwo policyjne, w którym rządzą 

służby, a nie premier, prezydent czy parlament. 

Kto się z nią nie zgadza, na podstawie pomówień może być w każdej chwili aresztowany i 

skazany. 

Zmusić mnie do rezygnacji z pełnienia funkcji prezesa Najwyższej Izby Kontroli i zmiany 

wyników zakończonych oraz prowadzonych kontroli. 

[Przytoczenie faktów z przeszłości, które wówczas dokładnie opisałem]. 

MB: – I żadne prowokacje i fałszerstwa służb temu nie przeszkodzą. 

 

- Sytuacja nadzwyczajna. Narodziło się więcej zwierząt niż zwykle. [Chyba w zoo]. 

- Zwierzęta na pewno odczuły różnicę w ilości zwiedzających. 

- Jest po prostu ciszej, spokojniej, nie ma hałasujących ludzi. 

 

DR: – Słupki nadziei. Im więce zaszczepionych, tym mniej ofiar. Pierwszych wciąż za 

mało, drugich zdecydowanie za dużo. Potrzebne szczepionkowe pospolite ruszenie, bo innej 

drogi wyjścia z korona-pułapki nie ma. 

Marzanna Zielińska: – …ostatniej doby śmierć zebrała tragiczne żniwo – aż 636 zgonów 

 



Polska – 8 895 nowych zakażonych. 636 zgonów. 

Liczba wykonanych w Polsce szczepień – 10 740 169 

Liczba szczepień pierwszą dawką – 8 072 900 

 

MZ: – Na szczęście szczepionek na polskim rynku jest coraz więcej [Ile?] 

 

DR: – Plan odbudowy, a demontaż układu sił. Lewica rzuca koło ratunkowe w sprawie 

pieniędzy z Unii i sama tonie w oskarżeniach o zdradę opozycji, ideałów i własnego elektoratu. 

W tle są miliony euro, ale to polityczne zyski i straty. 

Na którą partię by Pan(i) zagłosował(a)? 

Kantar 

PiS: 30% (wzrost o 2%) 

Koalicja Obywatelska: 21% (wzrost o 4%) 

Polska 2050: 20% (spadek o 5%) 

Lewica: 9% (spadek o 1%) 

Konfederacja: 7% (spadek 0 1%) 

Koalicja Polska: 3% (wzrost o 1%) 

K15: 2% 

Nie wiem: 8% 

 

DR: – Rozprawa odroczona, ale wyrok jest kwestią czasu. Kwestią sporną jest i przedmiot 

sprawy, i bezstronność przewodniczącej składu orzekającego – Krystyny Pawłowicz… 

 

Jerzy Owsiak, Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy: – Kupiliśmy 377 urządzeń za 

40 681 573,64 złote. Urządzenia trafią do 51 miast. Są to głównie urządzenia na oddziały 

chirurgii dziecięcej. 

Bogdan Maruszewski, profesor, WOŚP: – Te zakupy z punktu widzenia medycznego to 

jest krok milowy, zupełnie nowa era w polskiej chirurgii dziecięcej. Takiego sprzętu nie ma 

w Europie. To jest absolutnie najnowocześniejsza technologia . 

[28 marca 2021 roku – Rekord wszechczasów: 210 813 830,10 złotych – tyle zebrała 

w tym roku Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy]. 

 



 

ANTIDOTUM  DNIA 

Les Indes galantes 

Opéra-ballet en un prologue et quatre entrées de 



Jean-Philippe Rameau (1683-1764) 

Livret de Louis Fuzelier 

Création Paris, Opéra, 23 aot 1735 

Orchestre Cappella Mediteranea 

Direction musicale – Leonardo Garcia Alercón 

Chorégraphie – Bintou Dembélé 

Choeur de chambre de Namur 

Depuis L’Opéra national de Paris – Opéra Bastille 

MEZZO 

♣ 
2021-04-29 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5782 

Tvn24bis – Fakty – Diana Rudnik 

 

Polska – 8 427 nowych zakażonych. 541 zgonów. 

 

DR: – Polska w unijnej czołówce pod względem nadmiarowych zgonów. Czarne miesiące 

zmieniły się w czarny kwartał. 

Czy pana(i) zdaniem polski rząd zrobił wszystko, by Polacy nie umierali tak licznie 

na skutek pandemii? 

Kantar 

Zdecydowanie nie – 29% 

Raczej nie – 30% 

Raczej tak – 21% 

Zdecydowanie tak – 8% 

Nie wiem – 12% 

Arleta Zalewska: – …Uważa NIE aż 59% pytanych. 

Liczba zgonów 

Dane gov.pl 

Październik 2019 – kwiecień 2020 roku – 234 736 

Październik 2020 – kwiecień 2021 roku – 352 476 

Wzrost o 117 740 zgonów 

 

[o Banasiu znane fakty w nowym ujęciu…] 

 

[o prezydenckim locie w czasie kampanii wyborczej z Zielonej Góry do Warszawy]. 

 

DR: – Trybunał Sprawiedliwości Unii Europejskiej orzekł w sprawie kredytów 

frankowych, że wszystko w rękach sądów krajowych… 

 



ANTIDOTUM  DNIA 

- Agent Dżefrej do pana, szefie. 

- Twoją opinię o tobie psycholog podsumował słowami: mania prześladowcza. 

- Więc mnie zwalniacie? 

- Nie. Nie zwalniamy. Ale nie możesz brać udziału w tajnych akcjach. 

- Więc co mam robić? 

- Wykonywać swój zawód – tajny agent. 

- To mój zwód. 

- Przydzielą ci nowe zadania. 

- Jakie? 

- Nasłuch, inwigilacja i trochę wystąpień oficjalnych. 

- Po czternastu latach służby mam wysłuchiwać, jak jakaś baba robi zakupy przez telefon? 

- Masz trzymać gębę na kłódkę i pracować w zespole jako przestrzeń. 

- Czyli zostać gryzipiórkiem i udawać, że coś robię? 

- Czy ja udaję? 

- Sam nie wiem, Joe. Czemu mnie nie poparłeś? 

- Bo się myliłeś. 

- Nie myliłem się. Z zimną krwią zamordowali dwóch nieletnich. 

- Ci nieletni napadli na bank! 

- To były dzieci. 

- Zapomnijcie już o Dakocie i o tym, co się stało! To nasz najlepszy agent do tajnych 

zadań. 

- Myślisz, że nie wiem? Usiądź, Art. Czasami mamy w sobie jakiś dar, który z czasem 

tracimy. Ty go miałeś. Ale to już przeszłość. 

- Kazali ci mnie zgnoić, żebym sam odszedł. Nie sprawię wam tej przyjemności. Mogę 

siedzieć na podsłuchu. Mogę szperać w archiwum. Spróbujcie mnie złamać. 

- Czekaj na nowy przydział. 

[z filmu „Kod Merkury”] 

♣ 
2021-04-30 piątek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5854 

Tvn24bis – Fakty – Anita Werner 

133 miliony publicznych złotych za wybory, które się nie odbyły.  Onet.pl ujawnił wnioski 

z raportu NIK, a w nim kosmiczne faktury i bezprawne decyzje. Był pomysł, ale nie było 

przepisów. Były ostrzeżenia prawników, ale nie było refleksji premiera/ 

[Przecież Morawiecki tego nie wymyślił. To wymyślił i nakazał Jarosław Kaczyński, który 

sam jest prawem]. 

Jakub Sobieniowski: – …16 kwietnia 2020 roku Mateusz Morawiecki wydał polecenie 

pisemne Poczcie Polskiej organizowania wyborów. 

Jarosław Kaczyński: – powinny się odbyć… do których skądinąd można dotrzeć z urną 

wyborczą… 

 

AW: – Światło w tunelu widać, ale tunel jest jeszcze długi. Może i jest nieco mniej 

pacjentów z Covidem, ale za to jest więcej tych, którzy na wizytę u lekarza długo czekali. 

Minister zdrowia czuje ulgę… 

Arleta Zalewska: – …Medycy, których poprosiliśmy dziś o opis sytuacji w szpitalach, 

mówią wprost: spadek liczby zakażonych koronawirusem widać, jest mniej wezwań do chorych 

niż w szczycie trzeciej fali, zmniejsza się też liczba potrzebnych łóżek, ale: Po pierwsze liczba 

zgonów wciąż jest bardzo wysoka. A po drugie, przed szpitalami zaczyna ustawiać się kolejka 

tych pacjentów, którzy od ponad roku nie byli badani, kontrolowani, a planowe zabiegi 

ustępowały miejsca leczeniu chorych na koronawirusa. Konsekwencje tej przerwy będziemy 

odrabiać latami. Kluczowe dla sytuacji w szpitali [w szpitalach] będzie więc będzie to, w jakim 

tempie łóżka przeznaczone dla pacjentów covidowych będą znowu będą mogły służyć osobom z 

chorobami serca czy nowotworami. 



Niedzielski: – Mam poczucie ulgi, że to już jest naprawdę ta ostatnia prosta. 

[Tak mówiła władza po pierwszej fali, potem po drugiej fali i tak mówi obecnie. Minister 

zdrowia powinien być ostatnim obywatelem, którego ogarnia poczucie ulgi]. 

Koronawirus – raport z Polski 

30 września 2020 – zajęte łóżka: 2 481; zajęte respiratory: 152 

30 styczna 2021 – zajęte łóżka: 13 654; zajęte respiratory: 1 409 

Dzisiaj – zajęte łóżka: 23 469; zajęte respiratory: 2 831 

[Brakuje mi bardzo tego, ilu lekarzy i ile pielęgniarek odeszło od tych łóżek i respiratorów 

w podanych datach; ilu ich nadal trwa przy pacjentach; ilu pacjentów musi leczyć jeden lekarz 

czy jedna pielęgniarka]. 

 

AW: – Zdrowy sposób na majówkę. 

- Szesnaście mobilnych punktów stanie w miastach wojewódzkich – bez kolejki, bez 

wcześniejszej rejestracji… 

[W Warszawie kolejka stoi od trzeciej nad ranem i staje się ogromna. Trzeba mieć 

skierowanie. W Krakowie kolejka zaczęła powstawać pół godziny później]. 

 

AW: – Wielkie pieniądze z Unii i wielki znak zapytania nad głosowaniem w Polsce. Już za 

cztery dni Fundusz Odbudowy w Sejmie i wtedy się okaże, kto będzie za, a kto przeciw. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: – Rząd wysłał do Brukseli krajowy plan odbudowy, czyli 

plan wykorzystania unijnych pieniędzy na odbudowę po pandemii. Tyle że to jeszcze nie plan, a 

szkic planu. Wszystko zależy od dyskusji z Komisją Europejską. Choć jak widać, czas jeszcze 

jest, plan wydawania pieniędzy może się zmienić, ale PiS się spieszy, chce jak najszybciej 

ratyfikować ustawę o Funduszu Odbudowy, dopiero wtedy może zacząć działać krajowy plan 

odbudowy. Głosowanie w Sejmie już 4 maja. Nawet groźba kar czy wykluczenia z klubu na 

Solidarną Polskę nie działa. Nie działają też sondaże: 

Ugrupowania prawicowe idą do wyborów osobno. 

Na kogo zagłsował(a)by pan(i) w takiej sytuacji? 

Kantar dla Faktów 

PiS – 25% 

Polska 2050 – 21% 

Koalicja Obywatelska – 21% 

Lewica – 8% 

Konfederacja – 7% 

Koalicja Polska – 3% 

K15 – 3% 

Porozumienie – 2% 

Solidarna Polska – 1% 

Nie wiem – 9% 

Tvn24bis – Fakty po Faktach – Katarzyna Kolenda-Zaleska i Rafał Trzaskowski 

RT: – …Mówi się nam tak: Centralne instytucje, rządowe, spółki skarbu państwa dostaną 

bezzwrotne granty, natomiast wy samorządowcy większość tych pieniędzy, które będą w 

funduszu odbudowy możecie otrzymać tylko jako pożyczki, zadłużając się… 

KKZ: – 55% dla samorządów z pożyczek, a dla rządu z pożyczek 20% - to jest ta duża 

dysproporcja właśnie. 

RT: – …Kolejny przykład: Inwestycje na transport szynowy, rządzący mówią: Dobrze, 

będą, okazuje się, że będzie można za nie kupić około stu tramwajów na całą Polskę – i znowu z 

pożyczek. Tak, że się okazuje, że pewne rzeczy zostały obiecane, natomiast, no niestety, trzeba 

czytać to, co jest w dokumencie i trzeba zadawać pytania, trzeba odpowiadać na pytania ze 

zrozumieniem. No, ja mam takie poczucie, że niestety, ale politycy Lewicy, po pierwsze, nie 

sięgnęli po nasze opinie, nie konsultowali tego, no i wyszli przed szereg… Stąd nasze 

inicjatywy, o których zaraz powiem… Na przykład Lewica mówi: Będą pieniądze na szpitale. 

Ale okazuje się, że rząd to zapisał, tylko mówiąc, że scentralizuje wszystkie szpitale powiatowe, 

zabierze je samorządom i te pieniądze będzie rozdzielała kolejna [powołana] instytucja 

rządowa… wiele tygodni temu żeśmy wynegocjowali, tylko okazuje się, że to rząd będzie 



wybierał przedstawicieli samorządów, z którymi będzie chciał rozmawiać. Tam właściwie każdy 

zapis jest kontrowersyjny…  

 

Tvn24bis – Fakty o świecie –  

Sytuacja epidemiczna w Indiach: 

386 452 nowe zakażenia i 3 498 zgonów 

[Ale liczba ludności Indii jest 46 razy większa niż Polski, toteż porównując z Polską, 

stanowi to w Indiach 13 tysięcy nowych zakażonych i 88 zgonów na dobę]. 

 

Szczegóły z pierwszej ręki 

Więc mam zaćmę. Coś z tym trzeba zrobić. Jak zacząć? Oczywiście od Internetu. 

W Google’u wpisałem: operacja zaćmy w Warszawie. Zgłosił się jeden komunikat. Żądał 

numeru telefonu. Oddzwonią. Nie oddzwonili. Po kilku godzinach poszukałem następnego. 

Znalazłem: Swiss – Laser. Zadzwoniłem. Dowiedziałem się, że wymieniają na różne soczewki.  

Trwa to trochę, bo soczewki muszą zamówić w Szwajcarii, czyli trzeba czekać około miesiąca. 

Operują też laserowo. Orientacyjnie kosztuje 8 tysięcy złotych jedno oko. W każdej sytuacji 

trzeba przyjść na wizytę kwalifikacyjną (100 złotych). Mamy odłożone w banku pieniądze na 

czarną godzinę. Umówiłem się na wizytę na 30 kwietnia. Zaskakująco mieszczą się bardzo 

blisko, bo w prostej linii od naszego domu nie więcej niż 300 metrów, ale po drugiej stronie 

torów kolejowych przebiegających przez środek Warszawy. Ale żeby dotrzeć, trzeba objechać w 

koło trzy kilometry. Duże to pieniądze, ale już wyobrażałem sobie jak się mną wspaniale zajmą, 

zastosują cud techniki medycznej – laser załatwi wszystko. 

Następnego dnia odebrałem telefon. Odezwała się ta pierwsza firma: Dzwonił pan do nas? 

Była to, ale to za chwilę. Pan powiedział ni mniej, ni więcej tylko: Operacje wykonujemy od 

ręki. Niemal następnego dnia po zgłoszeniu. Przyślemy po pana samochód. Koszt transportu 300 

złotych. Tego samego dnia po operacji nasz transport pana odwiezie do Warszawy. Koszty 

operacji? Pierwszy poziom 89 złotych. Drugi 900 złotych, trzeci 3 tysiące (podaję z pamięci 

orientacyjne kwoty). Mieścimy się w Cieszynie – Czeskim Cieszynie. Dlatego FOZ zwraca nam 

koszty, bo jesteśmy za granicą. Te wiadomości były szokiem dla mnie. Zupełnie się nie 

spodziewałem. Jakoś zaznaczyłem, że w życiu raz przejechałem przez Cieszyn. Usłyszałem: 

Cieszyn jest piękny. Proponuję przyjechać z kimś na kilka dni, zwiedzić miasto, mamy niedrogi 

zaprzyjaźniony hotel. 

PROVISUS - klinika Europejskiej Grupy Medycznej - Operacja zaćmy na NFZ oraz 

soczewki premium. 
Adres: Smetanova 1912/5 Český Těšín, 737 01 Český Těšín, Czechy. 
A więc w czeskim Cieszynie, czyli już za granicą, więc NFZ zwraca koszty. 

Jednak zwątpiłem, wyglądało to zbyt wspaniale. 

Odczekałem do 30 kwietnia i udałem się, córka mnie zawiozła, do Swiss-Laser na 

Kolejową 1. Wypełniliśmy ankietę, doktor mnie zbadała i odmówiła wykonania zabiegu. Są 

jednostką zbyt małą, nie mają różnych specjalistów potrzebnych w razie komplikacji, jakimi 

dysponują szpitale. Poprosiłem, otrzymałem trzy adresy państwowej służby zdrowia: 

1. Samodzielny Publiczny Kliniczny Szpital Okulistyczny, ul Marszałkowska 24/26 

2. Szpital im. Orłowskiego, Czerniakowska 231 

3. Kliniczny Szpital Okulistyczny, Sierakowskiego 13 

Gdy zacząłem szukać w Internecie telefonów, okazało się, że Czerniakowska i 

Sierakowskiego mają ten sam numer telefonu. 

Zadzwoniłem na Marszałkowską, z komunikatu dowiedziałem się, że Czerniakowska 

przeniosła się na Marszałkowską. Rejestracja przyjęła moje zgłoszenie, wyznaczono mi wizytę 

kwalifikacyjną na 16 czerwca. Więc obecnie jest tylko Marszałkowska. Był problem ze 

skierowaniem, bo teraz wystawia się e-skierowania, ostatecznie na papierze podaje się kod do e-

skierowania. Ja nie otrzymałem tego od Luxmedu, ale zawiozłem im to skierowania. Będę 

patrzył, co będzie dalej. Wypisując te słowa, zacząłem poważniej myśleć o Cieszynie. Może po 

świętach (1-3 maja) zadzwonię jeszcze raz i omówię sprawę bardziej szczegółowo. 

 

ANTIDOTUM  DNIA 

https://www.google.com/search?sxsrf=ALeKk02DT0Ib20g3ZYmAwPcfH_XrP_1ozg:1619883192454&q=provisus+-+klinika+europejskiej+grupy+medycznej+-+operacja+za%C4%87my+na+nfz+oraz+soczewki+premium+%C4%8Desk%C3%BD+t%C4%9B%C5%A1%C3%ADn+adres&stick=H4sIAAAAAAAAAD2NIQ7CMBhGFQkGBJ7k0yTLMhTsNj_dv6UrbZd2BdoLoDgBCjxHQG3ci2Fw7-WJN1-uFnmTF0V9Oey3cRc3ayXK_GgF9dKaP5RUVY69f85C5-xJ-uCRQR2lkYrAwdmOW68kt2hc6CI0V1EkM3mGqTkSLSHReNURhmDqBOsowVuR-KwkOsdaBo3xxl4Nb_Tj_fMYXgb0G38Bkyf_aKgAAAA&ludocid=7893430162041576091&sa=X&ved=2ahUKEwj66o2S56jwAhXdisMKHfOlDroQ6BMwGXoECDoQBA


Katastrofa w Chinach. Ewakuowano ludność w promieniu 10 kilometrów. Wskazuje to na 

awarię reaktora. Prawdopodobnie zawiódł układ chłodzenia prętów kontrolnych. Wiadomo o 8 

zabitych i 28 hospitalizowanych. Mimo zagrożenia ratownicy walczą z awarią. 

 

- Adewej, przeszukanie, ręce do tyłu. Otworzyć szesnastkę. Idziemy! Przeszukać 

wszystko. Na podłogę go. 

- Bądź silny, bracie! 

- To było w pańskiej celi. Wpłacił pan po 900 dolarów na więzienne konta kumpli. To 

narzędzie ataku? Tym się pan dostał do wiersza poleceń? Włamał się pan do sieci i zasilił ich 

konta? 

- Nie. Dzwoniłem do świętego Mikołaja, żeby wcześniej zrobił gwiazdkę. 

 

- Gdy niszczono układ chłodzenia, wskazania były normalne. 

- Jak wirus się dostał? Chyba użyto RAD, by wpuścić złośliwe oprogramowanie. W tym 

samym czasie zaatakowano podobne reaktory w Stanach. Tam RAD zawiódł. Mieli inne 

oprogramowanie. 

- Analitycy badają kod źródłowy? 

- Nie mamy go. 

- Dlaczego? 

- Ich e-rutery spłonęły. Nie możemy wejść. Radiacja. 

- To akt polityczny? 

- Nie. 

[z filmu „Haker”] 

♣ 

ROZWÓJ COVID-19 W POLSCE – 2021 – kwiecień 

 

 

data od początku pandemii w ciągu doby w ciągu tygodnia 

 zakażeni zmarli zakażeni zmarli zakażeni zmarli 

2021-04-01 2 356 970 53 665 35 251 621   

2021-04-02 2 387 511 54 165 30 546 497   

2021-04-03 2 415 584 54 737 28 073 571   

2021-04-04 2 438 542 54 941 22 947 204 186 526 3 855 

2021-04-05 2 448 463 55 005 9 902 64   

2021-04-06 2 456 709 55 065 8 245 60   

2021-04-07 2 471 619 55 703 14 910 638   

2021-04-08 2 499 507 56 659 27 887 954   

2021-04-09 2 528 006 57 427 28 487 768   

2021-04-10 2 552 898 58 176 24 856  749   

2021-04-11 2 574 631 58 421 21 703 245 135 990 3 478 

2021-04-12 2 586 647 58 481 12 013 61   

2021-04-13 2 599 850 59 126 13 227 644   

2021-04-14 2 621 116 59 930 21 283 803   

2021-04-15 2 642 242 60 612 21 130 652   

2021-04-16 2 660 088 61 208 17 847 595   

2021-04-17 2 675 874 61 825 15 763 616   

2021-04-18 2 688 025 62 032 12 153 207 113 416 3 578 

2021-04-19 2 695 327 62 133 7 183 101   

2021-04-20 2 704 571 62 734 9 256 601   

2021-04-21 2 718 493 63 473 13 926 740   

2021-04-22 2 731 256 64 168 12 762 694   

2021-04-23 2 742 122 64 707 10 858 539   



2021-04-24 2 751 632 65 222 9 505 513   

2021-04-25 2 758 856 65 415 7 219 193 70 709 3 381 

2021-04-26 2 762 323 65 437 3 451 22   

2021-04-27 2 768 034 65 897 5 709 460   

2021-04-28 2 776 927 66 533 8 895 636   

2021-04-29 2 785 353 67 073 8 427 541   

2021-04-30 2 792 142 67 502 6 796 429   

2021-05-01     33 278 2 088 

 

[Ponieważ są duże różnice ilości podawanej dla dni roboczych i w czasie weekendu, które 

wynikają z nadchodzącej mniejszej ilości raportów z okresu weekendu, wprowadziłem sumy 

tygodniowe pozwalające lepiej ocenić trendy rzeczywistego wzrostu bądź spadku]. 

 

♣ 

 KONIEC TOMU PIERWSZEGO 
 
 

 

 


